Минея. Июнь

Содержание

- Информация о первоисточнике

- 1 июня: Мученика Иустина Философа, и другого мученика Иустина, и иных с ними. Преподобного Дионисия, Глушицкого чудотворца.

- 2 июня: Святителя Никифора, патриарха Константинополя, исповедника. Великомученика Иоанна Нового.

- 3 июня: Мученика Лукиллиана и иных с ним.

- 4 июня: Святителя Митрофана, патриарха Константинополя.

- 5 июня: Священномученика Дорофея, епископа Тирского.

- 6 июня: Преподобного Виссариона чудотворца. Преподобного Илариона Нового.

- 7 июня: Священномученика Феодота, епископа Анкирского.

- 8 июня: Великомученика Феодора Стратилата.

- 9 июня: Святителя Кирилла, архиепископа Александрийского. Преподобного Кирилла, игумена Белоезерского.

- 10 июня: Священномученика Тимофея, епископа Прусского.

- 11 июня: Апостолов Варфоломея и Варнавы.

- 12 июня: Преподобного Онуфрия. Преподобного Петра Афонского. Преподобного Арсения, Коневского чудотворца.

- 13 июня: Мученица Акилины. Святителя Трифиллия, епископа Левкусии Кипрской.

- 14 июня: Пророка Елиссея. Святителя Мефодия, патриарха Константинополя.

- 15 июня: Пророка Амоса. Святителя Ионы, митрополита Московского и всея России.

- 16 июня: Святителя Тихона Амафунсткого, чудотворца.

- 17 июня: Мучеников Мануила, Савела и Исмаила.

- 18 июня: Мученика Леонтия.

- 19 июня: Апостола Иуды, брата Господня.

- 20 июня: Священномученика Мефодия, епископа Патарского.

- 21 июня: Мученика Иулиана Тарсийского.

- 22 июня: Священномученика Евсевия, епископа Самосатского.

- 23 июня: Мученицы Агрипины. Сретение чудотворной иконы Пресвятой Богородицы, Владимирской.

- 24 июня: Рождество пророка, Предтечи и Крестителя Господня Иоанна.

- 25 июня: Преподобномученицы Февронии. Благоверных князя Петра и княгини Февронии, муромских чудотворцев.

- 26 июня: Преподобного Давида, Селунского. Явление Иконы Пресвятой Богородицы, Тихвинской.

- 27 июня: Преподобного Сампсона странноприимца. Благодарственная служба Пресвятой Троице о победе в Полтавской битве.

- 28 июня: Бессребренников Кира и Иоанна, чудотворцев.

- 29 июня: Первоверховных апостолов Петра и Павла.

- 30 июня: Собор двенадцати славных и всехвальных апостолов.

- Приложение. 18 июня: Служба Пресвятой Богородице, в честь иконы ее Боголюбской.

- Приложение. 28 июня: Преподобных Сергия и Германа Валаамских чудотворцев.

Информация о первоисточнике

При использовании материалов библиотеки ссылка на источник обязательна.
При публикации материалов в сети интернет обязательна гиперссылка:

Библиотека святоотеческой литературы (http://www.orthlib.ru/).

Преобразование в форматы epub, mobi, fb2
"Православие и мир. Православная электронная библиотека" (lib.pravmir.ru).

1 июня: Мученика Иустина Философа, и другого мученика Иустина, и иных с ними. Преподобного Дионисия, Глушицкого чудотворца.

МИНІ1А МЭ1СZЦЪ ЇУ1НІЙ

КІ1ЕВЪ. Въ тmпогрaфіи кіево-печeрской лavры. ¤аt§г г0да

Во слaву с™hz, є3диносyщныz, животворsщіz и3 нераздэли1мыz трbцы, nц7A, и3 сн7а, и3 с™aгw д¦а: бlгословeніемъ с™ёйшагw патріaрха моск0вскагw и3 всеS руси2 ґлеxjz моск0вскагw срётенскагw монастырS свzщeнно-ґрхімандрjта напечaтасz кни1га сіS, минjа мёсzцъ їyній во грaдэ москвЁ, въ лёто t ржcтвA по пл0ти бGа сл0ва ¤ац§ѕ

Московский Сретенский монастырь, издательство Правило веры, 1996

МЭ1СZЦЪ ЇУ1НІЙ,

и3мёzй днeй l.

Въ №-й дeнь,

С™aгw мyченика їустjна філос0фа: и3 другaгw мyченика їустjна, и3 и5же съ ни1ми.

Ґллилyіа, и3ли2 тропaрь.

И# препод0бнагw nц7A нaшегw діонЂсіа глуши1цкагw, н0вагw чудотв0рца. Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, ѓще п0стъ, поeмъ стіхи6ры бцdы G, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва: И# с™aгw G, глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Е#гдA неразyміz лeдъ всю2 њбдержaше твaрь навBты врaжіими, и3 служи1мо бsше јдwльское мн0жество: тогдA, слaвніи мyчєницы, ўсeрднымъ сeрдцемъ и3 теплот0ю бжcтвенныz вёры, сіE ўстaвисте, люб0вію проливaюще кр0вь, за и3зліsвшаго свою2 кр0вь на крестЁ ћвэ.

Е#гдA мановeніемъ бжcтвеннымъ, къ вышеестeствєннымъ подвигHмъ tлучи1стесz, тэлесE тлёющагw tвeргшесz, тогдA си1лою ўкрэплsеми всеси1льнагw, nгнS не ўжас0стесz, ни мечA посэкaющагw. тёмже бGу вы6и прекл0нше, блажeнніи, кончи1ну съ рaдостію пріsсте.

ПеHнъ д0блій страдaлецъ, валеріaнъ и3 харітHнъ, и3 харjта съ ни1мъ, и3 бжcтвенный їустjнъ, є3veлпістъ и3 їерaxъ слaвный, nдeжду t кровeй бжcтвенныхъ њбагри1вшіи, и3 њдёzвшесz вкyпэ, вLцэ всёхъ на небесёхъ, со ѓгGлы цRю2 хrтY предстоsтъ.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Рaдуйсz, солнцезрaчнаz ѕвэздо2, рaдуйсz, вин0внаz всёхъ д0брыхъ, пренепор0чнаz: рaдуйсz, вмэсти1вшаz бGа невмэсти1маго, ћже клaсъ прозsбшаz безсмeртіz. рaдуйсz, бжcтвенное носи1ло и3 двeре всесвётлаz: рaдуйсz, клsтвы ўбіeніе прароди1тельныz нaшеz, nтрокови1це, благи1хъ ходaтаица сyщи.

Всёхъ скорбsщихъ рaдосте, и3 њби1димыхъ предстaтельнице, и3 ўб0гихъ питaтельнице, стрaнныхъ же ўтэшeніе, и3 жeзле слэпhхъ, немощнhхъ посэщeніе, труждaющихсz покр0ве и3 застyпнице, и3 си1рыхъ пом0щнице, м™и бGа вhшнzгw, ты2 є3си2 пречcтаz: потщи1сz, м0лимсz, спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

Покр0въ и3 заступлeніе нaмъ хrтіaнwмъ ты2 є3си2, и3 прибёжище держaвно, м™и бGа вhшнzгw. Но и3 нhнэ ћкw при1снw, б0дренною твоeю моли1твою, не престaй молS спасти2 рабы6 тво‰ t њбстоsній всёхъ. ћкw тS съ бGомъ и4мамы заступлeніе вси2 хrтіaне и3 прибёжище.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И#н0гw держaвнагw прибёжища, и3 крёпости столпA, и3 стэны2 неwбори1мыz, вои1стинну не стzжaхомъ, рaзвэ тебє2, пречcтаz, къ тебЁ прибэгaемъ, и3 тебЁ вопіeмъ: вLчце, помози2, да не поги1бнемъ, покажи2 твою2 бlгодaть на ны2, и3 крёпости слaву, и3 милосeрдіz твоегw2 вели1чество.

КrтобGор0диченъ:

Дрeву крeстному тS, ї}се, пригвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи глаг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE, р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и5же бжcтвєнныz стр†сти тво‰ слaвzщіи.

На стіх0внэ nктHиха. Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти: тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КАНW1НЪ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Мyченическими ўкрaшени свэтлостьми2, чи1стому предстоитE, мyчєницы, прест0лу вLки всёхъ, нaшихъ согрэшeній разрэшeніе подаю1ще.

Благочести1віи и4стины побHрницы, предъ мучи1тельскимъ суди1щемъ подви1гшесz є3диномyдреннw, низложи1ша прeлесть діaволю си1лою дух0вною.

Рaнами, и3 ћзвами, и3 скорбьми2, благозвaнніи и3скупи1ша великомyчєницы хrт0во цrтво, въ нeмже вэнцен0сцы нhнэ живyтъ.

БGор0диченъ:

Ўщедрsz твои1хъ рyкъ создaніе, въ ми1лости богaтый, во ўтр0бу всели1лсz є3си2 неискусомyжныz дв7ы, и3 сію2 предстaтельницу нaмъ показaлъ є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Ўтверждeніе хrтA въ сeрдцы твоeмъ носS, мyжески сопроти1вилсz є3си2, їустjне, и3стzзaющему, беззак0нновати пребеззак0ннw тебЁ велsщему.

Ли1къ бGосіsненъ, в0инство бGоизбрaнное с™hхъ мyчєникъ, с™hй соб0ръ собрaвсz нhнэ, побэди2 враги2 безплHтныz съ тёломъ.

Тёло рaнамъ, веледyшніи, предaвше, рaдовахусz, прозрsще вёчное наслаждeніе, и3 бyдущую слaву, и3 свётлость.

БGор0диченъ:

Џблаки души2 моеS разори2, с0лнце слaвы лeгкій џблаче, и3 ќмъ м0й свётомъ настaви, почернeніемъ ѕл0бы њмрачeнный.

Сэдaленъ, глaсъ є7. Под0бенъ: Собезначaльное сл0во:

Їустjнъ и3 харітHнъ, пеHнъ, є3veлпістъ, харjта и3 їерaxъ, и3 валеріaнъ, свэти1льницы свётліи, њзарsющіи концы2 земны6z лучaми подвигHвъ свои1хъ, велеглaснw да восхвaлzтсz вёрою, хrтY молsщесz, спасти1сz нaмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплаz предстaтельнице и3 непобэди1маz, ўповaніе и3звёстное и3 непостhдное, стэно2, и3 покр0ве, и3 пристaнище, прибэгaющымъ къ тебЁ, приснодв7о чcтаz, сн7а твоего2 и3 бGа моли2 со ѓгGлы, ўмирeніе дaти мjрови и3 спасeніе, и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

На кrтЁ зрsщи тS, хrтE, м™и твоS, в0лею посредЁ разбHйнику ви1сzща, растерзaющисz ўтр0бою мaтерски, глаг0лаше: безгрёшный сн7е, кaкw непрaведнw на кrтЁ, ћкоже ѕлодёй прогвождeнъ є3си2, человёческій р0дъ хотS њживи1ти, ћкw благоутр0бенъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Їустjна, и3 харітHна, и3 харjты, и3 пеHна, страдaніємъ ѓгGльстіи чи1нове ўдиви1шасz.

Сокрушaема тэлесA рaнами, бжcтвенное и3сходaтайствоваша дHблимъ блажeнство.

Ћкоже мhсленное ќгліе, бжcтвеннымъ nгнeмъ попали1сте лeсть, и3 свэти6ла мjра, мyчєницы kви1стесz.

Е#veлпіста, їерaxа, непрекл0нныхъ мyчєникъ мyжеству, тмы2 кнsзи ўбоsшасz.

БGор0диченъ:

И$же џгнь бжcтвA во ўтр0бэ, дв7о, пріeмшаz, nгнS мS и3збaви и3 мyки.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Д¦а бжcтвеннагw и3сп0лнивсz, лукaвствіz лю6тыz дyхи течє1ніи кровeй твои1хъ, мyчениче їустjне, ўдави1лъ є3си2, блажeнне, пострадaвъ крёпкw.

Благодaти тезоимени1таz, благодaти б9іz и3сп0льна бhсть: и3 жeнскую забhвши ћвэ нeмощь, пострадA зак0ннw, и3 слaву получи2.

Њблагодaтивъ дyшу и3сповBданіи свzщeнными, притупи1лъ є3си2 вeтхагw врагA ѕл0бу, харітHне страдaльне, бжcтвенныхъ страстотeрпцєвъ честн0е ўдобрeніе.

БGор0диченъ:

Ћже сп7са хrтA ўпод0бльшасz земны6мъ р0ждшаz премн0жествомъ богaтства милосeрдіz: того2 ћкw бGа, чcтаz, моли2 спасти2 рабы6 тво‰.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Їустjна и3 харітHна, пеHна и3 валеріaна, харjты же и3 їерaxа, и3 є3veлпіста, вси2 пресвётлую пaмzть прослaвимъ.

Безв0лненнw мучeній пучи1ну бжcтвеннымъ правлeніемъ проид0сте, мyчєницы, и3 ко пристaнищу благоути1шному хrт0ва цrтва доид0сте.

Ћкоже нелє1стныz ѕвёзды сіsюще, цeркви честнhмъ ўтверждeніемъ, вселeнную всю2 свэтосіsніемъ страдaніz просвэщaете.

БGор0диченъ:

Безмёрнагw њкаменeніz и3збaви мS, њдержи1маго мн0гими согрэшє1ніи, бGороди1тельнице вLчце, и3 геeнскому nгню2 подлежaщаго.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Премyдростію бжcтвенныхъ твои1хъ словeсъ, їустjне, цRковь б9іz всS ўкрaсившисz, житіS твоегw2 свётлостію мjръ њсвэщaетъ: и3зліsніz же рaди кр0ве вэнeцъ пріeмъ, и3 со ѓгGлы предстоS хrтY, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Тёлу злат0му прем{дрыz дёти не послужи1ша, и3 въ плaмень сaми поид0ша, и3 б0ги и4хъ њбругaша, среди2 плaмене возопи1ша, и3 њроси2 | ѓгGлъ: ўслhшасz ўжE ќстъ вaшихъ моли1тва.

Прeлести глубинY кровeй рэк0ю и3зсуши1сте, т0ки чудeсъ и3сточи1сте, ўгашaюще ќгліе, мyчєницы, лю1тыхъ страстeй вопію1щымъ всегдA: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БжcтвA nгнeмъ любвE, мyдріи, вeщь ѕл0бы доблемyдреннw попали1сте, и3 ћкw nгнесіsнни возсіsвше, всёхъ вопію1щихъ сердцA благочeстнw просвэти1сте: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Мyдростію б9іею їустjнъ мyдрый ўкрaшенъ, є4ллинское њбуи2 мудровaніе благодaтію, ўвёривъ покланsтисz трbцэ, и3 правослaвнw звaти: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Дв7о чcтнaz, неискусобрaчнаz, чcтаz, благословeннаz, низпaдающихъ и3справлeніе, согрэшaющихъ прощeніе, спаси1 мz блyднаго, спаси2 сн7у твоемY зовyща: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже въ пещи2 џгненнэй, въ мyкахъ терпэли1внw и3скуси1вшесz, страстотeрпцы гDни, пaче злaта вои1стинну бжcтвеннw, вопію1ще, њблистaсте: хrтA превозн0симъ во вс‰ вёки.

Со їустjномъ мyдрымъ да воспоeтсz харjта, и3 харітHнъ, и3 пеHнъ, и3 їерaxъ вели1кій съ валеріaномъ, страдaніемъ лeсть tгнaвшіи, и3 ѓгGльскимъ ликHмъ совокyпльшіисz.

Къ вёчнэй жи1зни вед0ми, мyдріи, доблемyдреннw вы6и мечY, є3диномhсліемъ души2, вси2 преклони1сте, мyчєницы, ћкw жє1ртвы бGу привeдшесz.

БGор0диченъ:

ЖивотA сyщи и3ст0чникъ, ћкw в0ду жи1зни пор0ждши дyшу мою2 и3стazвшую грэх0внымъ плaменемъ, дв7о бцdе, нап0й, да тS слaвлю во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Бжcтвенною сіsющи слaвою стyдень прeлести разруши1сте, д0бліи страдaльцы, и3 џбщницы бhсте свzщeнныхъ страстeй пл0ть пріи1мшагw нaсъ рaди, съ ни1мъ вёчнw на нб7сёхъ рaдуетесz.

Їустjновэ мyдрости и3 харjты мyжеству, и3 харітHновэ дeрзости вои1стинну, пеHны же и3 їерaxа дHблимъ подвигHмъ, и3 валеріaна къ лю6тымъ мн0гому терпёнію, и3 ѓгGли чуди1шасz.

Ћкоже на колесни1цу бжcтвенную всёдше слaвнw, кр0вію вaшею къ нб7си2 рaдостнw востек0сте, и3 рук0ю живон0сною побBдныz пріsсте, мyдріи, вэнцы2, непрестaннw њ нaсъ молsщесz.

БGор0диченъ:

Неискусомyжнw сл0во пaче сл0ва р0ждшаz, дв7о неискусобрaчнаz, чcтаz, напaстей и3зми2 нaсъ и3 всsкихъ бёдъ, и3 врeда душетлённа, и3 страстeй, и3 вёчнующагw плaмене, и3 њсуждeніz.

Слyжба препод0бнагw nц7A нaшегw діонЂсіа, глуши1цкагw чудотв0рца.

Вeчеръ, Бlжeнъ мyжъ: На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пeрвэе пости1всz, * пл0ти взыгр†ніz * воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2: * втор0е побёду взsлъ є3си2 на враги2, * и3 низложи1лъ є3си2 и4хъ ков†рства твои1ми пHдвиги, * діонЂсіе бGоблажeнне. * Тёмже тS вэнчA сугyбыми вэнцы6 * ї}съ чlвэколю1бецъ, * и3 сп7съ дyшъ нaшихъ.

Струsми слeзъ твои1хъ * сёмz бжcтвенное напои1лъ є3си2, * ћкw землS благоплодови1та, бGодухновeнне, * стори1цею воздаS, * препод0біz пл0дъ прозsблъ є3си2 вои1стинну, * и3 въ жи6тницы собрaлъ є3си2 мhслєнныz, * си1лою дух0вною, * тебE претв0ршагw премэнeніемъ лyчшимъ, * діонЂсіе преслaвне.

Вёрою и3 люб0вію, * q празднолю1бцы, сошeдшесz днeсь, * pалмы6 и3 пёсньми восхвaлимъ нбcнаго человёка, земнaго ѓгGла. * къ немyже возопіeмъ: * q всеблажeнне препод0бне, пустhнный жи1телю, п0стникwвъ похвало2, њ нaсъ моли1сz ко гDу, џ§е діонЂсіе, * спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ }:

Прпdбне и3 бGоблажeнне џ§е діонЂсіе, вои1стинну спод0билсz є3си2 бжcтвенныz жи1зни, пост0мъ и3 бдёніемъ и3знурsz тёло твоE, џбразъ бhвъ монaхwмъ: ѓще бо и3 тэлeсный љзhкъ ўмолчE, но чудесA свидётельствуютъ, пустhнz проповёдающи хвaлитсz, и3мёющи въ себЁ неteмлемое сокр0вище: лю1діе бо зрsще честнyю рaку мощeй твои1хъ и3 чудесA бывaємаz, прославлsютъ прослaвльшаго тS гDа. Е#мyже моли1сz непрестaннw, даровaти в0инству нaшему на враги2 побBды, и3 вселeннэй ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ЦRь нбcный, за чlвэколю1біе:

Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA є7] Прaвєдницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. Сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе благолёпіz, и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни: занE десни1цею покрhетъ |, и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воwружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. Њблечeтсz въ бронS прaвды, и3 возложи1тъ шлeмъ, сyдъ нелицемёренъ: пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый, препод0біе: поwстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе: споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz: п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ на намёреніе полетsтъ. И# t каменомeтныz ћрости, и3сп0лнь падyтъ грaды: вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz: рёки же потопsтъ | нaглw. Сопроти1въ стaнетъ и5мъ д¦ъ си1лы, и3 ћкw ви1хоръ развёетъ и5хъ, и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ прест0лы си1льныхъ. Слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте: навhкните, судіи6 концє1въ земли2. Внуши1те, держaщіи мн0жєства и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзы6къ: ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ, и3 си1ла t вhшнzгw.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Првdныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Првdникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть: и3 живhй посредЁ грBшникъ, престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Kви1всz t мaтернихъ пелeнъ, * бGон0се препод0бне діонЂсіе, * сосyдъ, џ§е, бhлъ є3си2, * и3 д0мъ прес™aгw д¦а.

Стjхъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

НосS на р†му твоє1ю гDень кrтъ, * діонЂсіе џ§е препод0бне, * бэс0вское мечтaніе * до концA потреби1лъ є3си2, * и3 вBрнымъ и3сцэлeніе даровaлъ є3си2.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Прeлесть лукaвыхъ бэсHвъ * њбличи1лъ є3си2 кrтною си1лою, * б0дренными моли1твами и3 слeзными и3стHчники, * цRкви вёрныхъ њбогати1лъ є3си2, * бGоблажeнне діонЂсіе.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же по џбразу соблю1дъ невреди1мw, ќмъ вLку на стр†сти п†губныz п0стнически постaвивъ, во є4же по под0бію ћкw м0щно возшeлъ є3си2: мyжески бо є3стество2 понyдивъ, потщaлсz є3си2 хyждшее покори1ти лyчшему, и3 пл0ть пораб0тити дyху. Тёмже монaшествующихъ kви1лсz є3си2 вeрхъ, жи1тель пустhнный, благотекyщихъ њбучи1тель, прaвило добродётели и3звёстнэйшее. И# нhнэ на нб7сёхъ, зерцaлwмъ разрёшшымсz, џ§е нaшъ діонЂсіе, чи1стэ зри1ши с™yю трbцу, молsсz несрeдственнэ њ и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Ѓще н7-ца: И# нhнэ, прaздника. Тропaрь, глaсъ №:

Б9eственною люб0вію t ю4ности распалaемь, діонЂсіе препод0бне, вс‰ ±же въ мjрэ кр†снаz возненави1дэвъ, хrтA є3ди1наго возлюби1лъ є3си2: и3 сегw2 рaди во внyтреннюю пустhню всели1лсz є3си2, со ѕвэрьми2 живhй вeсь хrтY: toнyдуже и3 всеви1дzщее џко тво‰ труды2 ви1дэвъ, дaромъ чудeсъ и3 по преставлeніи њбогати1лъ тS є4сть. Тёмже вопіeмъ ти2: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ, честнyю пaмzть твою2 при1снw въ пёснехъ почитaющихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Гавріи1лу вэщaвшу тебЁ, дв7о:

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ:

Сою1зомъ любвE привzзaвсz хrтY, земн†z же и3 мимотек{щаz возненави1дэвъ, пустhнное њѕлоблeніе ўсeрднw под8sлъ є3си2: бэсHвскаz же њполчє1ніz, и3 и4хъ многок0зненную си1лу до концA посрами1лъ є3си2, и3 подвигопол0жникъ хrт0съ даровaніемъ чудeсъ њбогати1 тz. Тёмже тS почитaемъ, діонЂсіе бGомyдре.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющь нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. Тёмже ћкw винy тz д0брыхъ бlжaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, благодaтнаz.

По в7-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

ЖитіE благочeстнw на земли2 стzжaвъ, пріsтелище чи1сто д¦у ты2 kви1лсz є3си2, просвэщaz вёрою къ тебЁ притекaющыz, блажeнне. Тёмже моли2 твоего2 вLку, просвэти1ти дyшы нaсъ воспэвaющихъ тS, діонЂсіе препод0бне, џ§е нaшъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Всёхъ творцA, и3 бGа, и3 содётелz, всенепор0чнаz чcтаz, д¦омъ б9eственнымъ въ ложеснaхъ зачeнши, безъ и3стлёніz родилA є3си2. є3г0же слaвzще, тS воспэвaемъ, дв7о, ћкw палaту цRS всёхъ, и3 мjру заступлeніе.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Њкормлsемь си1лою вседётельною, и3 вётриломъ крeстнымъ њбложeнъ, легкw2 преплhлъ є3си2 житіS м0ре, и3 къ б9eствєннымъ вои1стинну пристaнищємъ дости1глъ є3си2, добродётелей кyплю мн0гу стzжaвъ, ю4же всёхъ вLцэ принeслъ є3си2, и4же, благjй рaбе, слhшалъ є3си2. Недyгующихъ и3сцэли1лъ є3си2, ск0рчившихсz рyцэ и3спрaвилъ є3си2, слэпы6z просвэщaz, нэмы6мъ повелёлъ є3си2 вопи1ти: діонЂсіе препод0бне, моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS бlгости. Тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

Pал0мъ н7. Стіхи1ра, глaсъ в7:

Рaдуйсz, препод0бне џ§е діонЂсіе, всечeстне, и4же зак0нъ гDень д0брэ и3звhклъ є3си2, и3 вёру соблю1лъ є3си2 невреди1му, ходaтай kви1всz њ стaдэ твоeмъ хrтY бGу. того2 моли2 ўмири1ти мjръ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

КанHнъ бцdы на ѕ7: И# с™aгw на }.

Глaсъ }.

Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца, спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

Њзарeніемъ с™aгw д¦а њзари2 бlгочeстнw люб0вію пёсньми восхвалsющихъ тS, п0стникwвъ похвало2, монaшествующихъ слaво, пустhни ўкраси1телю, бlгочeстіz ўчи1телю, діонЂсіе.

T ю4ности желaніе къ бGу возложи1въ, и3 къ немY рaдуzсz возшeлъ є3си2, и3мёz всE твоE помышлeніе, взыгрaніе пл0ти и3 страстeй нахождeніе воздержaніемъ ўмертви1лъ є3си2, діонЂсіе прехвaльне.

Попрaвъ ѕмjz, тогw2 сBти легкw2 прелетёлъ є3си2, кри1лы бlгочeстіz впери1всz, џ§е: жив0тъ бо рaдуzсz њб8sлъ є3си2 t сaда кrтнагw, блажeнне діонЂсіе.

БGор0диченъ:

Ўстaви неустaвное помышлeніе смущeніz, пречcтаz дв7о, м™и б9іz, къ сн7у твоемY направлsющи движє1ніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 п0стъ тS дyхъ м0й.

Во свётэ невещeственнэ и3 мhсленнэ, t печaлей вещeственныхъ востeкъ къ нбcнымъ невещeствєннымъ чинHмъ, препод0бне, моли1твами твои1ми нaсъ просвэти2.

Воздержaніz слaдость и3скaпавъ, tри1нулъ є3си2 г0ресть страстeй: тёмже пaче мeда и3 с0та наслади1лъ є3си2, џ§е, ч{вствіz н†ша.

Возшeдъ на высотY добродётелей, д0лу влекyщыz њплевaлъ є3си2 сл†сти, слaдость показaвсz спасeніz, џ§е препод0бне, стaду твоемY проси2 грэхHвъ њставлeніz.

БGор0диченъ:

Премyдрость и3 сл0во џ§ее несказaннw родилA є3си2, души2 моеS лю1тую и3сцэли2 ћзву, и3 сердeчную болёзнь ўтоли2.

Сэдaленъ, глaсъ }:

Красоты6 мірск‡z t младhхъ ногтeй, препод0бне, возненави1дэвъ, є3ди1наго хrтA t сeрдца возлюби1лъ є3си2, и3 томY всeю душeю прилэпи1всz, ћкw безпл0тенъ на земли2 пожи1лъ є3си2 съ пл0тію: слaву же мимотекyщую, и3 богaтство нивочт0же вмэни1въ, нбcное богaтство воспріsлъ є3си2, и3 слaву вёчную. Тёмже и3 ўблажaемъ с™0е твоE ўспeніе, и3 въ нeмъ торжествyюще вопіeмъ ти2: бGобlжeнне џ§е нaшъ діонЂсіе, моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. Тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Душeвное њчищaz чyвство, и3 разширsz бжcтвенными видBніи, б9eственныхъ даровaній спод0билсz є3си2, бGоблажeнне, къ рaцэ мощeй твои1хъ притекaющымъ, діонЂсіе препод0бне, подаeши ск0рое и3сцэлeніе.

Зак0нwмъ б9іимъ повинyzсz, прпdбне, къ смотрeнію безпл0тныхъ и3 мhсленныхъ твоE худ0жество ўпрaвилъ є3си2, преходS вhну t слaвы въ слaву, t си1лы, џ§е, въ си1лу.

БGоуг0днw пожи1въ, пусты6ни ћкw грaды сотвори1лъ є3си2, потрє1бны и3 душеполє1зны, и3ст0чникъ и3сцэлeній проливaz вёрою покланsющымсz рaцэ мощeй твои1хъ.

БGор0диченъ:

Новорaсленный безсмeртіz рaй, и3 красeнъ вои1стинну показaласz є3си2, дв7о: дрeво бо жи1зни въ тебЁ насади1сz бGоначaльно, є4же во чрeвэ твоeмъ носsщи родилA є3си2, всBмъ и3скaпающее спасeніz надeжду, вёрнw, бцdе, и3сповёдающымъ тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннаго, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Ўгаси1въ плaмень страстeй рос0ю подвигHвъ твои1хъ, џ§е блажeнне діонЂсіе, богaтнw вжeглъ є3си2 nгнeмъ любвE вёры воздержaніz свэти1льникъ, просвэщeніе безстрaстіz, и3 сhнъ днE kви1лсz є3си2.

Вёры гр0здъ бжcтвеннымъ дёланіемъ, џ§е, воспитaлъ є3си2, и3 въ точи1лэхъ постaвивъ, и3згнeлъ є3си2 болёзньми пощeніz, и3 чaшу нап0лнилъ є3си2 дух0вную воздержaніz, весели1ши сердцA стaда твоегw2.

Д0блественнэ претерпёвъ біє1ніz неви1димыхъ врагHвъ, показaлсz є3си2 ст0лпъ непоколеби1мь, ўтверждaz стaдо твоE пaлицею бжcтвенною, словесы2 медот0чными, бlжeнне діонЂсіе препод0бне.

БGор0диченъ:

Е#ди1на р0ждши дв7ою, є3ди1на муженеискyснаz kви1ласz є3си2, всенепор0чнаz, во ўтр0бэ сл0во џ§ее пріeмши безначaльное, млек0мъ дои1ши, чcтаz, чyдо стрaшно! дёвствуеши, и3 зак0ны њбновлsеши є3стествA.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

И#сцэлeній рёки и3сточaеши, стр†сти земнор0дныхъ б9eственнw њчищaеши, рaдующесz вёрою, восхвалsемъ тво‰ п0двиги, чyдне.

Зак0ннw t всёхъ содётелz десни1цею вэнчaлсz є3си2, препод0бне діонЂсіе, небeсный граждани1не, ѓгGлwмъ равностоsтелю.

Нетлённагw и3 бжcтвеннагw пребывaніz, и3 непости1жныхъ наслаждazсz нhнэ бlги1хъ. ѓгGлwмъ собесёдниче, діонЂсіе бGомyдре, восхвалsющыz тS спасaй.

БGор0диченъ:

БGа р0ждши, всsкіz твaри вLчце, ћкw вои1стинну є3ди1на бцdе, превhшши kви1ласz є3си2.

Кондaкъ, глaсъ }.

ВсE твоE ќмное желaніе къ бGу впери1въ, томY невозврaтнw t души2 послёдовалъ є3си2, въ пустhню всели1всz, и3 тaмw ѓгGльски пожи1въ, мнHгимъ пyть бhлъ є3си2 ко спасeнію: сегw2 рaди и3 хrт0съ тебE прослaви, и3 дaромъ чудeсъ њбогати2. тёмже вси2 вопіeмъ ти2: рaдуйсz, діонЂсіе препод0бне, пустhнный жи1телю.

Јкосъ:

Хрaмъ бGу, ћкw вои1стинну себE содёлавъ, џ§е, и3 вhшнzгw їерусали1ма kви1всz граждани1нъ, б9eственными добродётельми твои1ми безпл0тныхъ чeсти спод0билсz є3си2. тёмже и3 мы2 зрsще чудесA, похвалeнію достHйнаz, ±же ўдивлsютъ нaсъ, и3 научaютъ тебЁ звaти таков†z: рaдуйсz, бlгочести1вагw nтцA џтрасль, и3 мaтере бlгоговёйныz вётвь: рaдуйсz, цэломyдріz ст0лпе, и4мже бэсHвскаz шат†тіz и3скорени1шасz: рaдуйсz, свэти1льниче многосвётлый: рaдуйсz, ћкw ўвzди1лъ є3си2 плотск†z мудров†ніz: рaдуйсz, пустhни д0брое прозzбeніе: рaдуйсz, прaведныхъ б9eственное наслаждeніе: рaдуйсz, ћкw презрёлъ є3си2 тек{щаz и3 тлBннаz: рaдуйсz, ћкw на нб7сёхъ со ѓгGлы живeши: рaдуйсz, ћкw монaшествующихъ и3звёстное прaвило: рaдуйсz лэнsщихсz къ бGу дерзновeніе: рaдуйсz, и3ст0чниче чудeсъ бGот0чный: рaдуйсz, чcтнhй д¦а сосyде, настaвниче нaшегw спасeніz: рaдуйсz, діонЂсіе препод0бне, пустhнный жи1телю.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Врeмєннаz tложи1въ, вёчными ўкраси1лсz є3си2: со ѓгGлы ликyеши, ћкw ѓгGльское пожи1въ житіE, съ ни1миже поeши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Непрестaннw м0лимъ, діонЂсіе бGомyдре, њ стaдэ твоeмъ прилёжнw моли1сz, тебE на моли1тву призывaющихъ и3 плоды2 приносsщихъ, и3 люб0вію пою1щихъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Въ ѕлaцэ вhшнzгw цrтвіz стaдо твоE, џ§е, воспитaлъ є3си2, и3 жезл0мъ ўчeній ўпaслъ є3си2 вёрнw пою1щыz: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

И#збaви нaсъ, хrтE, t стrтeй и3 бёдъ, и3 њбстоsній, и3 недyгwвъ многоoбрaзныхъ, моли1твами пречcтыz твоеS м™ре и3 препод0бнагw діонЂсіа, взывaющихъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ст0лпъ тS њдушевлeнъ ћкw вои1стинну, и3 џбразъ воздержaніz, џ§е, стzжaвше, вси2 твою2, діонЂсіе, пaмzть почитaемъ.

Соб0ръ рaдуетсz монaшескій, и3 ликyетъ препод0бныхъ с0нмъ, съ ни1миже прaведныхъ вэнeцъ дост0йнw воспріsлъ є3си2.

Ўкрaшенъ добродётельми, въ невёстницэ неизречeнныz слaвы возлeглъ є3си2, пёснь воспэвaz хrтY во вёки вс‰.

БGор0диченъ:

Поглощeна болёзньми, и3 пaдша возстaви, бGомaти, ћкw да тS слaвлю во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Чтcую слaвнw почти1мъ, лю1діе, бцdу, џгнь б9ествA пріи1мшую во чрeвэ неwпaльнw, пёсньми величaемъ.

Недyгующихъ въ падeніи врaчь t бGа показaлсz є3си2, и3 њчи1стникъ, бlжeнне, и3 прогони1тель лукaвыхъ духHвъ, бGон0се діонЂсіе, тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ћкw тлённо жили1ще, зeмлю њстaвивъ, џ§е, всели1лсz є3си2 въ зeмлю кр0ткихъ, и3 съ ни1ми рaдуешисz, б9eственнагw наслаждazсz, џ§е, сіsніz.

Неукл0ненъ къ вёрэ предёлъ, и3 џбразъ воздержaніz и3мyще, п0двиги тво‰ къ зижди1телю вои1стинну, пёсньми тS величaемъ.

БGор0диченъ:

Въ тS всели1всz, всенепор0чнаz, пeрвэе родонач†льныz ѕлоoбрaзнw запeншаго, человэкоубjйцу низложи2 роди1выйсz, и3 всёхъ нaсъ спасE.

Свэти1ленъ:

Пристрaстіz мірскaгw ћкw t сквeрны ўклони1лсz є3си2, разyмнагw сlнца свэтозaрнаz лучA возсіS, свэти1льникъ многосвётлый, пустhнное воспитaніе, и3 чистоты2 nби1телище, хrтHвы добрHты ћснw зрS, є3гHже сіsніемъ ќмъ тв0й њзари1лъ є3си2, и3 слaвою њбогати1лсz є3си2 нб7сною, діонЂсіе слaвне. М0лимъ тS, въ ми1рэ сохранє1нымъ бhти пaмzть твою2 почитaющымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw и3мyщи милосeрдіе и3 ми1лость вeлію, при1зри, препётаz бцdе дв7о, на моE смирeніе, и3 страстeй молвY, и3 соблaзнъ житіS разори2, nтрокови1це, и3 nгнS геeнскагw и3збaви мS моли1твами твои1ми.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

ДіонЂсіе, монaхwвъ ўдобрeніе, прозzбeніе крaсное пустhни, препод0бныхъ похвало2, вёрныхъ ўтверждeніе, люб0вію творsщихъ твою2 всечестнyю пaмzть, и3 къ рaцэ мощeй твои1хъ приступaющихъ, и3збaви њбстоsніz всsкагw и3 џгненнагw њсуждeніz.

Двaжды.

Трbцэ хрaмъ сaмъ себE содёлалъ є3си2, џ§е бGобlжeнне, въ пусты6ни непрохHдныz зашeдъ, ћкw мwmсeй въ сінaйскую г0ру, всели1лсz є3си2: и3дёже пріи1мъ б9eственный зак0нъ, монaхwвъ же мн0жество вои1стинну научи1лъ є3си2 и3зрsдному житію2: и3 нhнэ прикасaющымсz къ рaцэ мощeй твои1хъ, подаeши всBмъ и3сцэлeніе.

И#мёz дерзновeніе ко хrтY бGу, моли1сz њ стaдэ твоeмъ, препод0бне, сохрани1тисz t и3скушeній врaжіихъ, и3 kзhческихъ нахождeній, nгнS и3 мечA, и3 всsкагw прил0га, и3 навёта лукaвагw: тебe бо грaдъ и3 покр0въ и3мyще, на тS надeжду съ бGомъ стzжaхомъ, бlжeнне.

Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ.

На нб7о текyщую возшeдъ колесни1цу, чyдне, добродётелей дости1глъ є3си2 крaйнее, житіS воздержaніемъ: и3зъ пустhни смотрsz вhшнzгw їеrли1ма красwты2, и3 болёзненныхъ подвигHвъ дост0йнw п0чєсти воспріи1мъ, съ нб7сными рaдуешисz чинонач†ліи, преблажeнне, вёчныхъ бл†гъ наслёдникъ kви1лсz є3си2, нбcнагw цrтвіz жи1тель бhвъ. Моли1сz, бGон0се діонЂсіе, сп7су всёхъ, ўмири1ти мjръ и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ: ВLчце, пріими2 моли1тву:

Ѓще ли пzтьдесsтница, И# нhнэ, прaздника. Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: Блажє1нна, t канHна пёснь G-z и3 ѕ7-z: Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ: Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

2 июня: Святителя Никифора, патриарха Константинополя, исповедника. Великомученика Иоанна Нового.

Мёсzца тогHже во в7-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw ніки1фора, патріaрха кwнстантjнz грaда, и3сповёдника:

И# с™aгw великомyченика їwaнна н0вагw, мyчена въ бэлэгрaдэ.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры и3сповёдника, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

И$стины водружeніе, * и3 вёры ўтверждeніе, * и3 догмaтwвъ предложи1телz тS знaемъ, * благочeстіz соглaсника, * чистоты2 селeніе, * и3 пріsтелище и3збрaнное, благов0ніе д¦а, * и3 превели1кое сокр0вище ўчeній, * и3 њсновaніе хrт0вы цRкве, * свzщенноzвлeнне бGодухновeнне.

Ґп0столwвъ преeмника, * страдaльцєвъ є3динонрaвна, * п0стникwвъ є3диноревни1телz восхвалsемъ тS, * и3 ўчи1телей печaть, * и3 бжcтвенное и3з8wбражeніе, * хrт0ва тайноводи1телz, * с™и1телю бlжeнне, и3 бGот0чную рэкY разумёній, * беззак0нникwвъ и3 хyльникwвъ мы6сли потоплsюща, премyдре.

Премyдрости талaнтъ * ўмн0живъ, пребогaте, * рaдости спод0билсz є3си2 гDа твоегw2, * и3спещрeнъ бlгодaтію * б9eственнагw сіsніz, и3 зарeю мhсленнw сіsz д¦0вною, * нhнэ предстои1ши десни1цэ жизнон0снэй, * tтyду лучaми всегдA њблистaемь, слaвне.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Въ бжcтвенныхъ незаходи1мыхъ внyтрь, * и4стинныz же ски1ніи, * ю4же гDь водрузи2, * ћкw свzщeнникъ зак0ненъ * вшeлъ є3си2, препод0бне * не чуждeю, џ§е, кр0вію, но твоeю, * хrтY под0бzсz, совётному не пок0рсz томлeнію, є4юже бGу, џ§е, ўгоди1лъ є3си2 до концA.

Сл0вомъ и3 дэsніемъ ўкрaшенъ, * и3 свzщeнною твоeю nдeждею, и3 ўчeніz прaвостію, ніки1форе всемyдре, * премyдрости питaтелю, и3сповёданіемъ си1хъ пріsлъ є3си2, * заточє1ніи и3стzзaемь, терпёлъ є3си2 ўсeрднw, * п0мысла крёпостію лю6таz, * вс‰ приход‰щаz, блажeнне.

Nргaнъ kви1лсz є3си2 д¦а, * бGодохновeнными глaсы њглашaемь свhше, * и3 возглашaz несказaнное сп7са тaинство, * и3 б9eственнаz трубA, * вои1стинну и3 нар0читаz, * велеглaснw нaмъ проповёдающи сл0ва воплощeніе, * є4же пaче достижeніz, * и3 вhше ўмA вс‰, * и3 п0мысла, пречeстне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Спаси1 мz, вLчце пречcтаz, ћже сп7са хrтA неизречeннw р0ждшаz: * тs бо є3ди1ну стzжaхъ предстaтельницу, * и3 неwбори1мую стёну, * и3 покр0въ, и3 рaдованіе, * и3 души2 моеS б9eственное ўтэшeніе. * Ты2 ќбw мS и3збaви неусыпaющагw чeрвіz, * и3 nгнS вёчнующагw, * м™и хrтA бGа.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое, * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина: сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е ніки1форе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Ніки1фора ћкw побэдон0сна пёсньми пою2. Fеофaнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Дэsніе видёніz показaлъ є3си2, ћвэ восхождeніе: дyшу бо согласи1лъ є3си2 дётельнw, ніки1форе пребогaте, къ видёнію и3зрsднw крaйнему возлетёлъ є3си2.

Ўмертви1въ ±же на земли2 мудров†ніz воздержaніемъ ты2, и3 дyшу напрaвилъ є3си2 прилэжaніемъ, ніки1форе бGодохновeнне, ко пристaнищємъ дости1глъ є3си2 невлaемагw наслаждeніz.

Недyговавъ мамHны є4ресію лeвъ nкаsнный, и3 къ твeрдому тебЁ кaмени прирaжсz, ніки1форе бGопріsтне, разсhпасz вск0рэ при ѓдэ пребезyмный.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 сокрушeніе, пренепор0чнаz, человёчества, творцA р0ждши, вс‰ ны2 и3спрaвльшаго, низвeржєнныz падeніемъ прaoтєцъ, бGоневёстнаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ, хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

Ўкраси1въ добродётельми твои1ми житіE твоE, и3 свэти1льникъ сл0ва жи1зни, ћвэ храни1тель бhвъ, хrт0во всесщ7eнное стaдо настaвль.

БGоглаг0ливый џгненный љзhкъ тв0й б9eственный nгнeмъ разyмнымъ тернHвныz попали2 є4рєси, бGомyдре џ§е слaвне.

Любомyдріемъ премyдрости глубинY и3спытaвъ, ўчeній твои1хъ плени1цами, tметaющыzсz џбраза хrт0ва, ћснw придави1лъ є3си2, досточyдне.

БGор0диченъ:

И#сповёдающе nц7Y превёчному сн7а собезначaльна, напослёдокъ и3зъ твоеS ўтр0бы р0ждшасz, пречcтаz, вои1стинну слaвимъ тS б9ію м™рь.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Словeсъ твои1хъ бlгодaть разyмныхъ, и3 ўчeній высотA тaйныхъ, б9eственнагw нaмъ бhсть восхождeніz лёствица: дух0вну бо, џ§е, стzжaлъ є3си2 трубY, сeю проповёдалъ є3си2 б9eствєннаz ўчє1ніz. Тёмже и3 на мёстэ всели1лсz є3си2 ѕлaчнэ, ѕвёрz tгнaлъ є3си2 прaщею словeсъ твои1хъ, ніки1форе бlжeнне: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ всечестнyю твою2 пaмzть.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw младeнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е рождество2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му рождествY твоемY.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше, плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz (В оригинале ўмолосeрдисz. Прим. ояthlіb) и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ б9eствєнныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Си1лою бжcтвенною чє1люсти, свzщенноzвлeнне, нечести1выхъ сокруши1лъ є3си2, твeрдымъ твои1мъ сл0вомъ си1хъ побэди1въ, и3 чествовaти научи1лъ є3си2 бжcтвенный сп7са џбразъ.

И#сповёданіемъ бжcтвенное свzщeнство, свётлw ўzсни1лъ є3си2, џ§е ніки1форе, льв0во суровство2 заграждaz, таи1нниче неизречeнныхъ, бGопріsтне.

Ю$ношески проти1вльсz, ніки1форе, благочести1выми ўчє1ніи чcтнhz цRкве, рaною словeсъ твои1хъ в0лки tгнaлъ є3си2, вёру прaвую корчeмствующыz.

БGор0диченъ:

Воплощeна безпл0тнаго пeрвэе, р0ждши сл0ва б9іz, всенепор0чнаz, њбрaдованнаz, мjръ њбнови1ла є3си2. тёмже тS, бGоневёсто, вёрою правослaвною почитaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Ќмъ и3мёz чи1стъ на нб7сA восходsщъ, рaзума и3 премyдрости неувzдaющій цвётъ њб8sлъ є3си2, всеблажeнне.

И#сцэлeніе душaмъ правосл†внымъ њроси1лъ є3си2 словeсъ твои1хъ, бGоzвлeнне, зeмлю же неразyмныхъ њпровeрглъ є3си2 твои1ми ўчє1ніи.

Сл0во дёzтельно и3 жив0тъ и3мёz неteмлемь, ћкw с0лнце њблистaz, чcтнhz цRкве просвэщaеши ўтверждeніе.

БGор0диченъ:

Разрэшeніе клsтвы прамaтере ты2 былA є3си2, пренепор0чнаz, зачeнши нaсъ благословeньми бжcтвенными вэнчaвшаго.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Свэтон0снw зарsми сіsz дух0вными, цRквамъ, бGомyдре, kви1лсz є3си2 ст0лпъ, нб7си2 рaвенъ, и3 џблакъ къ наслёдію ведhй нбcному.

Всю2 твою2 жи1знь бGу њсвzти1лъ є3си2, пребывaz по всeй вселeннэй начaльникъ, прослaвилсz є3си2, свzщенноzвлeнне џ§е блажeнне.

Растерзaетъ плетє1ніz безб0жныхъ є3ресeй твоE бGодохновeнное сл0во, nбою1ду џстрымъ мечeмъ ўтёшителz, свётъ же и4стины всBмъ предпоказA.

БGор0диченъ:

Зак0ни преслaвнw є3стествA разрэшaютсz: дв7а бо раждaетъ, и3 питaетъ nтрокови1ца, неискусобрaчнw зачeнши всёхъ зижди1телz и3 гDа.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Побёды вэнeцъ, q ніки1форе! съ нб7сE, преслaвне, ћкw пріeмъ t бGа, спасaй вёрою почитaющыz тS, ћкw свzщенноначaльника хrт0ва и3 ўчи1телz.

Јкосъ:

Ћкоже невоевaнъ грaдъ б9ій на горЁ, вели1кій їерaрхъ стоS водружeнъ kви1сz, соблюдaz мjръ моли1твами, полки2 безб0жныхъ побэди1въ, пребhсть невреди1мь, t врагHвъ стрэлsній неуsзвенъ, всёхъ цRS и3 гDа внyтрь въ сeрдцы носS. тёмже и3 ўzснsетъ чтyщыz хrтA на їкHнэ, съ высоты2 добродётелей, и3 столпA дёлъ, прaщею метaетъ на полки2 врагHвъ, двє1ри же милосeрдіемъ tверзaетъ, вёрою пою1щымъ сего2, ћкw свzти1телz хrт0ва и3 ўчи1телz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

ЦRковь тS жи1ву бGа живaгw вёмы, внyтрь ћкw свэти1льника и3мyща златозaрна, трbцы познaніе: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Е#ретjчествующихъ љзыкобHліz низложи1лъ є3си2, ўвэрsz чти1ти їкHну хrт0ву, ніки1форе, взывaющыz: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Премyдрости богaтство, и3 житіE и3мёz бжcтвенно, всE преминyлъ є3си2 чyвство мhсленнw, хrтY нhнэ бесёдуеши: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Нераздэлsюще соединє1ннаz, нижE сливaюще, є3ди1наго хrтA слaвимъ, и3зъ тебє2 воплощeннаго сл0ва, зовyще: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Кр0вію хrт0вою и3збaвленъ, рaзумомъ и4же є3гw2 рaди под8sтъ смeрть: с0вэсти бо принeслъ є3си2 мучeніе и3сповёданіz благодaтію сіsz: гDа п0йте, дэлA, взывaz, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Тёломъ и3 душeю њчищeнъ, сл0ву всеви1дцу сл0вомъ пожeрлъ є3си2, сіE прeжде безпл0тно и3 безначaльно показyz, и3 ми1лостивна бhвша чlвёка п0слэжде: гDа п0йте, дэлA, взывaz, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Да наслёдіе нбcное, и3 слaву неизмённую ўлучи1ши, слaвне, слaву ўвzдaемую, џ§е, њстaвилъ є3си2, и3згнaніе и3 њѕлоблeніе терпS д0блественнэ, мyдре, взывaz: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну голуби1цу чи1сту тS жени1хъ мhсленный њбрёте, всенепор0чнаz, крjнъ благов0ннэйшій, цвётъ прекрaснэйшій и3 свэтон0сенъ черт0гъ, невёсту приведE. тёмже тS дв7у поeмъ, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ, веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Њбрёлъ є3си2 блажeнный конeцъ, прешeдшымъ зерцaлwмъ, и4стинэ ћвльшейсz, видёніемъ нетлённыz добр0ты: є3sже нhнэ насыщazсz, твои1ми моли1твами нaсъ поминaй.

Рaку њбступи1вше бжcтвенную бGон0снагw ніки1фора, пріиди1те, хrтон0сніи, ўсeрднw, ћкw побэдон0сца сего2 воспои1мъ, и3 тогw2 торжество2 съ весeліемъ прaзднуимъ.

Всsку добродётель ўдержaвъ, при кончи1нэ подвигHвъ и3сповёданіz вэнцeмъ, сщ7енномyчениче, kви1лсz є3си2 ўкрaшенъ, и4мже ўдобрeнъ твоемY вLцэ нhнэ предстои1ши.

БGор0диченъ:

Ћкw к0рень и3 и3ст0чникъ, и3 винY нетлёніz, тS, дв7о, вси2 вёрніи вёдуще, хвалaми почитaемъ: тh бо v3постaсное безсмeртіе нaмъ и3сточи1ла є3си2.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Ўчн7икHмъ зрsщымъ:

Ћкw побэдон0сецъ и3зрsденъ страстeй, ніки1форе, вэнeцъ сугyбъ пріsлъ є3си2 t хrтA сп7са: ћкw є4ресь бGоб0рную бжcтвєнныz їкHны tметaющихъ, премyдре низлагaz, с™и1телю, и3 страдaлецъ, ћкw благочeстіz поб0рникъ, џ§е. њ нaсъ u5бо моли2, чтyщихъ тS, блажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

N§ескихъ не њстaвль нёдръ, ѓще и3 воплоти1лсz є3си2 t дв7ы, гDи: и4бо спасти2 менE пaдшаго, преклони1въ нб7сA сошeлъ є3си2, и3 и3схи1тити хотS t ќстъ ѕвёрz мhсленнагw, и3 є3гw2 ўдавлє1ніи держи1маго. тёмже и3збaвльсz, слaвлю твою2 си1лу.

Слyжба с™aгw великомyченика їwaнна н0вагw, мyченнагw въ бэлэгрaдэ.

На мaлэй вечeрни постaвимъ стіхи2 д7, и3 поeмъ стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ чинHвъ слик0вника, * и3 мyченикwмъ сострадaльца, * премyдраго в0ина благочeстіz, * и3 и4стиннаго проповёдника хrт0ва, * їwaнна великоимени1таго, * восхвaлимъ, вёрніи, рaдующесz.

Двaжды.

Хрістіaнъ забрaло крёпкое, * столпA непоколеби1маго мучи1тельскими ласк†ніи, * купцA всеизрsднаго, * на нетлённыхъ и3змэни1вшаго тлBннаz, * и3 нaсъ свhше назирaюща, вёрнw ўблажи1мъ.

Пeрваго пострадaтелz вси2 їwaнна * свётлаго храб0рника, * нhнэ нaмъ возсіsвшаго * и4стиннаго страдaніz лучaми, * воспоeмъ веселsщесz, * и3 тогw2 мощeмъ клaнzющесz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, мучениколю1бцы вси2, пріиди1те, ли1къ состaвимъ, вэнцы2 похвалaми плетyще, и3 честнyю главY їwaнна вэнчaюще: сeй бо всехраб0рникъ хrт0вою воwружи1всz вёрою, въ п0двигъ вни1де мyжественнэ, и3 хrтA и3сповёда сн7а б9іz и3 бGа, творцA и3 судію2 всsческихъ, пeрсскую до концA гордhню низложи1въ, и3 мучи1телz попрaвъ свои1мъ терпёніемъ, мyченикwвъ бhсть џбразъ и3 надписaніе: и3 нhнэ хrтY м0литсz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще н7-ца: И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

T вост0чныхъ къ сёвєрнымъ, * ћкоже с0лнце возсіsлъ є3си2, * зарsми страдaніz, * всёхъ привлачS * сердцA и3 помышлє1ніz * къ твои6мъ чудесє1мъ, слaвне.

Стjхъ: Првdникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Сёвєрнаz племенA вс‰, * є3ли1кw благочєсти1ваz, * дух0внэ ликовствyйте, пёсньми * їwaнна слaвzще, * вaсъ возлю1бльшаго.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

ПослBднимъ си6мъ временHмъ * ты2 красотA показaлсz є3си2 * мyченикwвъ страд†ніz њбновлsz, * и3 до концA низлагaz * прeлесть, блажeнне, душегуби1тельную.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бцdу тS и4стинную мyчєницы и3сповёдаша, * со їwaнномъ слaвнымъ, * мRjе бGоневёсто: * мh же ти2 припaдаемъ, грэхHвъ просsще прощeніz.

На вели1цэй вечeрни: Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, постaвимъ стіхHвъ }: и3 поeмъ стіхи6ры, глaсъ в7.

Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими благохвaльными пёсньми * воспоeмъ їwaнна, и4стиннаго в0ина цRS вели1кагw, * свётлаго храб0рника, * хrт0ва всеизрsднаго страдaльца; * ўтверди1телz вёры, * и3 низложи1телz лeсти, * терпэли1ваго во и3скушeніихъ, * и3 въ мyкахъ непристрaшнаго, * нечести1выхъ наказaтелz стрaшнаго, * и3 благочєсти1вымъ пом0щника тeплаго, * и4мже хrт0съ нaмъ дaруетъ вeлію ми1лость.

Кjими похвaльными вэнцы2 * вэнчaемъ їwaнна; * мyченикwвъ њбновлeніе, * и3скyснаго борцA, * благочeстіz бори1телz, * врагA низложи1вшаго, * кр0вію зeмлю њсвsщшаго, * и3 возд{шныz кнsзи ўстраши1вшаго, * и3 нбcнымъ причтaвшагосz ѓгGлwмъ, * столпA всезлатaго, * њ нeмже содержaтсz страны6 сёвєрныz: * и4мже хrт0съ си1хъ враги2 побэждaетъ, * и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими благосостaвными глaсы * прослaвимъ їwaнна; * высокопaрнаго nрлA * словeсъ премyдростію, * є3гHже крил0ма злaта междорaміz, * трубY благочeстіz, * б9іz сл0ва * т†инства возгремёвшаго, * мечA и3з8wщрeннаго * прbр0ческими велBніи, * и4мже пeрсское возношeніе * хrт0съ низложи2, * и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими пёсньми и3 добр0тами * ўвzзeмъ їwaнна чyднаго; * пл0ть дaвшаго * къ рaнамъ содроблeніz, * нaсъ рaди плещи2 на р†ны дaвшаго, * и3 кр0вь нещaднw и3зліsвшаго * за и3стощи1вшаго себE до рaбіz џбраза, * мучи1телz ўди1вльшаго * преестeственнымъ терпёніемъ, * и3 того2 посрaмльша * сопротивлeніемъ крёпкимъ: * є3г0же хrт0съ бGъ вэнцы2 нетлёніz вэнчA, * и3мёzй вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Днeсь честн0е торжество2 нбcнаz прaзднуютъ мhсленнw, земн†z къ весeлію созывaюще, въ пaмzть д0блzгw подви1жника їwaнна, терпэли1вагw ґдамaнта: и3знемог0ша бо рyки бію1щихъ, и3 судіS ўтруди1сz, м{ки ўмышлsz. џнъ же вhше всёхъ пребывaше, стоS ћкw лeвъ посредЁ п0двига, и3 мучи1телz ўстрашaz и3сповёданіемъ хrт0вымъ, благодерзновeннw бо къ немY вопіsше: не косни2, q є3пaрше, сE ти2 пл0ть къ томлeнію! ты2 ќбw довHльны р†ны наноси2, хrт0съ же вэнцы2 нетлBнны дaруетъ мнЁ, є3г0же проповёдаю со nц7eмъ и3 с™hмъ д¦омъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ѓще н7-ца, и3 нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

Прbр0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7г] Тaкw гlг0летъ гDь: вси2 kзhцы собрaшасz вкyпэ, и3 соберyтсz кнsзи t ни1хъ: кто2 возвэсти1тъ сі‰ въ ни1хъ; и3ли2 ±же t начaла, кто2 слы6шана сотвори1тъ вaмъ; да приведyтъ свидётели сво‰ и3 њправдsтсz, и3 да ўслhшатъ, и3 да рекyтъ и4стину. Бyдите ми2 свидётели, и3 ѓзъ свидётель, глаг0летъ гDь бGъ, и3 џтрокъ, є3г0же и3збрaхъ, да познaете и3 вёруете ми2, и3 разумёете, ћкw ѓзъ є4смь: прeжде менє2 не бhсть и4нъ бGъ, и3 по мнЁ не бyдетъ: Ѓзъ є4смь бGъ, и3 нёсть рaзвэ менє2 спасazй. Ѓзъ возвэсти1хъ и3 спас0хъ, ўничижи1хъ и3 не бЁ въ вaсъ чyждій. Вы2 мнЁ свидётели, и3 ѓзъ гDь бGъ: и3 є3щE t начaла ѓзъ є4смь, и3 нёсть t рyкъ мои1хъ и3збавлszй, сотворю2, и3 кто2 tврати1тъ то2; Си1це глаг0летъ гDь бGъ, и3збавлszй вaсъ, свzтhй їзрaилевъ.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA G] Првdныхъ дyшы въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и4хъ мyка. Непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ: и3 є4же t нaсъ шeствіе, сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. И$бо предъ лицeмъ человёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено, и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ: ћкw бGъ и3скуси2 |, и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. Ћкw злaто въ горни1лэ и3скуси2 и5хъ, и3 ћкw всепл0діе жeртвенное пріsтъ |. И# во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ и3 ћкw и4скры по стeблію потекyтъ. Сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. Надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY: ћкw благодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHни чтeніе.

[ГлавA д7] Првdникъ, ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. Стaрость бо честнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz: сэди1на же є4сть мyдрость человёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости житіE несквeрное. Бlгоуг0денъ бGови бhвъ, возлю1бленъ бhсть: и3 живhй посредЁ грBшникъ, престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. Рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz, и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. Скончaвсz вмaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDеви душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz. Лю1діе же ви1дэвше, и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 ми1лость въ препод0бныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №, самогл†сны:

Сёвєрнаz вс‰, рaдуйтесz, и3 веселsщесz взыгрaйте, посредЁ себє2 и3мyще ѕвэздY незаходи1мую и3 многосвётлую, с0лнєчныz зари6 превосходsщую, їwaнна великоимени1таго, благочести1вагw к0рене мyченическую вётвь, многопл0дную и3 и3збрaнную, мн0гw хrтA возлю1бльшаго, и3 t негw2 мн0жае возлю1бленна бhвшаго, и3 нaмъ просsща вeліz ми1лости.

Благочести1выхъ р0дове вси2, дух0внw ликовствyюще, џбщую п0льзу восхвали1те, въ нар0читомъ дни2 сегw2 прaздника, посредЁ себE и3мyще, ћкw ши1покъ благов0нный, тогw2 с™0е и3 многострадaльное тёло, нhнэ прослaвленное слaвою нетлёніz, и3 цэльбы6 подаю1ща душє1внымъ страстeмъ и3 тэлє1снымъ.

ВостHчнаz, сёвєрнымъ сликовствyйте, и3 не высHкаz мyдрствуйте: и4бо с0лнце друг0е здЁ преслaвнw показaсz, не къ зaпадwмъ творsще течeніе, и3 под8 зeмлю ўстремлsющесz, но къ нб7сє1мъ восх0дъ и3мёюще t земли2, невещeствєннымъ спребывaюще ўмовHмъ: и3 tтyду нaсъ њзарsетъ, соблюдaетъ и3 њсвzщaетъ, и3 t хrтA пр0ситъ вeліz ми1лости.

Слaва, глaсъ є7:

Вострyбимъ д¦0вною цэвни1цею, въ прaзднественнэй пaмzти, їwaнна доблемyдреннаго в0ина, ±же џкрестъ созывaюще съ выс0кимъ проповёданіемъ, и3 глаг0люще: сE и4же на земли2 пострадaвый, и3 нhнэ на нб7сёхъ цrтвуzй. Пріиди1те, брaтіе, семY поревнyйте, и3 поревновaвше послёдуйте ўсeрдію, мyчєницы бhвше произволeніемъ, сE ми1лостыни сокр0вище пребогaтое, пріиди1те, цaріе и3 кнsзи, сего2 подражaйте, да и3 подHбнымъ вэнцє1мъ приwбщитeсz: богaтіи и3 ни1щіи, здрaвіи и3 недyжніи, почерпи1те nби1льнw и3сцэлє1ніz t ковчeга сщ7eннагw, ћкw t нетлённа и3ст0чника, въ слaву бGу и3 сп7су, прославлsющему того2 прослaвльшаго.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw бlгонар0читъ nвeнъ, * морскyю преплhлъ є3си2 пучи1ну, * и3 жeртва принeслсz є3си2 живA и3 њдушевлeнна, * нaсъ рaди, слaвне, заклaвшемусz * б9ію ѓгнцу: * t негHже пріeмь трудHвъ твои1хъ п0чєсти, * моли2 t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz, * вёрою и3 люб0вію творsщымъ * пречестнyю пaмzть твою2.

Стjхъ: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz.

Ни суровство2 мучи1телz, * ни жeзлєннаz біє1ніz, * ни пл0ти содроблє1ніz, * ни кровeй пот0цы, * твою2 твeрдость возмог0ша, слaвне, t хrтA tврати1ти, * пaче же вопіsлъ є3си2 къ мyчащымъ: * раздежи1те мS мyками, * ћкоже горни1ломъ и3скуси1тельнымъ, * да злaто и3скушeно kвлю1сz создaвшему.

Стjхъ: Насаждeни въ домY гDни, во дв0рэхъ бGа нaшегw процвэтyтъ.

Ни вери1гъ тsжести, * ни темни1цы ѕлосмрaдіе, * ни влачaщихъ безчеловёчіе, * твоE благостоsніе t твоегw2 вLки, * блажeнне, поколебaша: * темни1цу бо черт0гъ свётелъ, * вери6ги же гри1вну злaту, * влачeніе же г0рькое колесни1цу цaрскую, * хrтA рaди вмэнsлъ є3си2.

Слaва, глaсъ G:

Страстотeрпческіz лучы2 возсіsвше, притeкше наслади1тесz, брaтіе: t нб7съ бо къ нaмъ сошeдъ неви1димw, и3збрaнный в0инъ хrт0въ їwaннъ, и3 трапeзу предложи1въ дух0вную, всёхъ ўчреждaетъ nби1льнw, проти1ву коегHждо прошeніz, и3 припадeмъ вёрою тогw2 м0щи, њб8eмлюще, и3 молeбнэ глаг0люще: многострадaльне и3 треблажeнне, цeрковь, ю4же возлюби1лъ є3си2, въ нeйже честны6мъ твои6мъ мощeмъ стaти и3зв0лилъ є3си2, съ бGовэнчaнными господaми нaшими, возлю1бльшими тS и3 принeсшими, сохранsй и3 покрывaй твои1мъ къ бGу дерзновeніемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

Тропaрь, глaсъ д7:

ЖитіE на земли2 д0брэ њкормлsz, страдaльче, ми1лостынzми и3 чaстыми моли1твами, и3 слезaми, пaки же ко страдaнію мyжески ўстреми1всz, пeрсское њбличи1лъ є3си2 нечeстіе. Тёмже цRкве бhлъ є3си2 ўтверждeніе, и3 хrтіaнъ похвало2, їwaнне приснопaмzтне.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Гр0бъ тв0й, свsте, другjй бhсть сілwaмъ вёрою приходsщымъ, и3сцэлeніе точS недyгwмъ тэлє1снымъ, и3 страстeмъ душє1внымъ: тёмже днeсь сошeдшесz, твою2 с™yю совершaемъ пaмzть, слaвzще є3ди1наго бGа нaшего.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ТебE, бGомaти, їwaннъ вэнцен0сецъ посреди2 суди1ща свётлw и4стинную бцdу и3сповёда, t трbцы є3ди1наго р0ждшую, и3 дв7у пребhвшую: тёмже, всепётаz, съ ни1мъ твоего2 сн7а и3 бGа моли2, грэхHвъ даровaти нaмъ прощeніе.

По в7-й стіхол0гіи, сэдaленъ глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ:

Красeнъ нaмъ вои1стинну t бGа даровaлсz є3си2 пaче злaта и3 топaзіz, їwaнне честнёйшій, всёхъ џчи ќмныz и3 сердє1чныz привлачS къ разумёнію чудeсъ твои1хъ страдaній. тёмже люб0вію зовeмъ ти2: рaдуйсz, нaша похвало2 пресвётлаz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КрасотЁ дёвства твоегw2, и3 пресвётлой чистотЁ твоeй гавріи1лъ ўдиви1всz, вопіsше ти2, бцdе: кyю ти2 похвалY принесY дост0йную; чт0 же воз8именyю тS; недоумэвaю и3 ўжасaюсz. тёмже ћкw повелёнъ бhхъ, вопію1 ти: рaдуйсz, благодaтнаz.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz:

Ўдиви1сz мучи1тель, пачеестeственное зрS въ тебЁ терпёніе, воспріsша тS ѓгGли, вэнцы2 њблагaюще, посрами1шасz бёсове твоeю д0блестію. Е#г0же бо мнsху ласкaньми низложи1ти, си1мъ побэждeни бhша и3 пад0ша, ўтверди1шасz вёрніи твои1мъ и3сповёданіемъ: и4же сего2 тогдA ўкрэпи1вый, просвэти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель, сщ7eнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7ою пребывaетъ.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ. Возвесели1тсz првdникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Днeсь цRковь торжествyетъ, страстотeрпца красsщисz п0двиги, ћкw многоцённою nдeждею, и3 вопіeтъ хвaлzщисz: сицєвA мо‰ рождє1ніz, таковы6 мои2 сhнове, и5хже пeрвэе породи1хъ кRщeніемъ, воспитaхъ же стрaхомъ гDнимъ, и3 нhнэ мyченики ви1жду, и4стинэ вэнeчники и3збр†нны, да м0лzтсz њ вселeннэй ко гDу.

КанHнъ бцdы на ѕ7, глaсъ в7: Нетрeну, неoбhчну:

И# с™aгw на }, є3гHже краегранeсіе:

Н0вому м§нику н0ву приношY хвалY, въ бGор0дичнахъ же, григ0ріе.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰ и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Новоzвлeнъ м§никъ, бlжeнне їwaнне, вселeннэй напослёдокъ kви1лсz є3си2. тёмже ми2 подaждь сл0во твоeю бlгодaтію, тво‰ п0двиги воспёти по достоsнію.

Nчи1ма мhсленныма предстоS на суди1щи, мyченикwвъ зрёлъ є3си2 честн0е сосл0віе, тебE призывaющихъ рaдостнw, їwaнне, и3 под0бными вэнцы2 ўкрашaющихъ.

В0инствомъ досточyднымъ твоегw2 сопротивлeніz побBднаz пріsхомъ, на мучи1телz є3стествY: совершeннэ бо посрaмленъ бhвъ, не ктомY мучи1тєльскаz дерзaти начинaетъ.

Њдёzвсz въ бронS и3сповёданіz вёры, и3 шлeмъ возложи1въ бlгодaти свэтлёйшій, љзhкомъ же, їwaнне, бGовэщaннымъ и3 честнhмъ, ћкоже мечeмъ ссёклъ є3си2 безyмнаго є3пaрха.

БGор0диченъ:

ГорA превыс0каz, ю4же ви1дэ даніи1лъ, кaмень t горh же tсэчeсz мyжеску рукY кромЁ, тебE проwбразовA, бцdе: безъ мyжа бо нaмъ пл0тію родилA є3си2 є3мманyила.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Мyками ћкw злaто чcтн0е и3скуси1лсz є3си2, страдaльче слaвне, и3 цRю2 си1лъ принeслсz є3си2 всепл0діе словеси2 и4стинно, вмёстw nгнS nлтaрнагw мечeмъ и3стлёемо.

Њ вLцэ пeрвэе и3 гдЁ не насhтишасz їудeє законопрестyпніи и3 прbрокоубjйственніи: но и3 тогw2 мyченика влачи1ма неми1лостивнw t слyгъ нечeстіz текyще заклaху.

Е#пaрхъ сBти простирaше, словесы2 ласкaтельными къ ловлeнію страдaльца премyдрагw, но џнъ вопіsше къ немY: престaни на мн0зэ буесл0вz, ѓзъ бо твaри не поклоню1сz пaче создaвшагw.

Мaслина плодови1таz въ цRкви живaгw бGа твои1хъ мощeй рaка нhнэ kви1сz, t неsже њбирaемъ разли6чнаz недyгwвъ и3сцэлє1ніz, и4же тоб0ю њбогaщшіисz, и3 чудесы2 твои1ми красsщіисz.

БGор0диченъ:

РечE б9eственный їезекjиль: и3 бyдетъ двeрь затворeна, и3 сіE на тебЁ и3сп0лнисz, вLчце: вни1де бо несказaннw въ тS џ§ее сл0во, и3 мjру kви1сz плотон0сецъ и3зъ тебє2, дв7о, сохрани1въ тS во nбои1хъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Премyдрости рачи1тель бhвъ, сокр0вище добродётелей, toнyдуже и3 почeрплъ є3си2 бжcтвєннаz разумBніz. тёмже и3 врeмени призвaвшу, къ подвигHмъ ўсeрднw совлeклсz є3си2, пріeмлz мyченичєскіz р†ны, пл0ти содроблeніе, и3 кровeй и3стощaніе, и3 нhнэ живeши въ неизречeннэ свётэ съ мyченики. Сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе доровaти покланsющымсz вёрою с™ы6мъ мощeмъ твои6мъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлsю сyдъ и3 бою1сz, и3спытaніz трепeщу стрaшнагw, и3 ўжасaюсz мyки, и3 nгнS болёзни, тмh же и3 тaртара. Ўвы2, что2 сотворю2; стyдъ кaкw претерплю2, є3гдA кни6ги разгнyтсz и3 дэ‰ніz њбличaтсz; Сегw2 рaди припaдаю ти2, бцdе пречcтаz, предстaни ми2 тогдA, нyжды џныz и3зимaющи: тебe бо и4мамъ прибёжище, вLчце.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на прест0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Ќдица льсти1ваz љзhкъ бsше мучи1телz, врaжіими подви1жимь к0зньми, преложи1ти великодyшнаго спэшaщь: но бездёленъ њбличи1сz, страдaльцу въ рaдости зовyщу: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Чт0 ми мнHгаz словесA, и3 њбэщaніz тлёємаz, ±же безyмнэ предлагaеши, їwaннъ къ мучи1телю вопіsше; сі‰ вс‰ мнЁ жeлчи горч†йша, слaдостнw взывaющу: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Е#гдA р†ны мн0жайшыz на мои1хъ процвэтyтъ пл0техъ, тогдA вэнцє1мъ свэтлёйшымъ ўповaю спод0битисz, страдaлецъ къ пeрсу глаг0лаше: не косни2 пр0чее, q ѕломyдренне! ѓзъ бо вопію2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Никaкоже тебє2 послyшаю къ пaгубэ привлачaща, nгнеслужи1телю їwaннъ вэщaше, ўмрy же пaче ўсeрднw за ўмeршаго менє2 рaди, съ мyченики свётлw вопію2: слaва си1лэ твоeй, гDи.

БGор0диченъ:

И#з8wбразовaше въ чермнёмъ прошeствіе дрeвле ї}лево безмyжное твоE ржcтво2, всецRи1це: ћкоже бо џнъ тогдA пр0йде нем0креннw, тaкw и3 хrт0съ безсёменнw t твои1хъ пречcтыхъ кровeй произhде, дв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

И#знемог0ша бію1ще слуги6 страстотeрпчєскіz плHти, ўтруди1сz и3 мучи1тель, томлeніz и3зыскyz: но џнъ д0блественнэ терпsше, красyzсz рaнами, ±же за люб0вь под8sтъ гDа своегw2.

К0ль стрaшно же и3 слaвно њ хrтЁ сопротивлeніе твоE, є3мyже ќбw почуди1шасz племенA, њбрBтшаzсz на п0двизэ, и3 похвали1ша терпёніе, пeрсы же посрами1шасz со їудє1и, студ0мъ њб0лкшесz.

Џкрестъ стоsху мнHжества, зрsще бывaемое, слaвне, и3 мучи1тель предсэдsше, тебE приwбрэсти2 надёzсz: по погрэши2 безyмный тщaніz, всyе претS непрестрaшному, и3 вотщE біS ґдамaнта.

Е#пaрха ѕлочести1вагw безyмному велёнію ругazсz бжcтвенный їwaннъ, прeлесть њбличaше пeрсскіz гордhни, с0лнцу, глаг0лz, не поклоню1сz, твaри сyщи, человёкwмъ раб0тающей, б0льшему рyкъ б9іихъ создaнію.

БGор0диченъ:

ГорЁ бsше соприсносyщенъ nц7Y и3 бGу, бGъ сл0во, и3 съ нaми бGъ и3 чlвёкъ, бцdе, тоб0ю сошeдъ къ нaшему смирeнію, свобождaz (В источнике свобождaю. Прим. ояthlіb) t клsтвы прaдэдніz: тебe бо ви1дэ патріaрхъ їaкwвъ лёствицу нбcную.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Никaкоже поколебaша столпA благочeстіz, свирёпство повелэвaющагw, нижE пaлицами біє1ніz, но ни р†ны, ни смeрть нyжднэйшаz.

Џку херувjмску ўмA твоегw2 чистотA ўпод0бисz: д0лэ бо мyжески терпёлъ є3си2 мучє1ніz, и3 горЁ предстоsлъ є3си2 вLцэ, и4же послA тебЁ вэнeцъ побэди1тельный.

Взыгрaшасz свётлw мyченичестіи тогдA ли1кове, ви1дэвше твоE дерзновeніе, и3 прини1кше кyпнw со ѓгGлы, неви1димw ўкрэплsху тS въ п0двизэ.

Ќжа желBзнаz їwaннъ страдaлецъ и3зsщный злaта nгHрліz вмэнsеши |, и3 ±же t їудє1й кaменей мєтaніz, степeни къ нбcному шeствію.

БGор0диченъ:

Nбрaзнэ руно2 гедеHнъ пріsтъ њрошeно, твоE предвозвэщaz чyдо: сни1де бо ћкw д0ждь на руно2, бцdе, є3ди1ный t трbцы во ўтр0бу твою2 воплощaемь.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Морскyю плaваz пучи1ну кyплею, t вост0ка тщaлсz є3си2 къ сёверу: но бGу призвaвшу тS, ћкоже матfeй мhтницу, тh же кyплю њстaвль, и3 томY послёдовалъ є3си2 кр0вію мучeніz, врeменными и3скупи1въ непроходи6маz, и3 вэнeцъ пріsлъ є3си2 непобэди1мый.

Јкосъ:

Премyдрый зижди1тель и3 вLка, и3 господи1нъ віногрaда мhсленнагw, ћкоже прес™hми свои1ми ўсты6 во при1тчи віногрaда глаг0летъ: ћкw во є3диныйнaдесzть чaсъ дёлавшымъ под0бную дадE цёну, ћкоже и3 t пeрвагw дёлавшымъ. нhнэ дёлы и3звэсти2 въ при1тчи крhемое, їwaнна показaвъ свётла мyченика, на сaмый ўжE послёдокъ лBтнымъ тhсzщамъ, под0бнw пeрвымъ страдaльцємъ прослaви нетлёніемъ, и3 и3сцэлeніz дaромъ: врeменными бо и3скупи1въ непроходи6маz, и3 вэнeцъ н0ситъ непобэди1мый.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Приноси6маz ти2 страдaніz, їwaнне досточyдне, младeнєцъ стрэл‰ніz мyжески вмэнsлъ є3си2, рaдостнw поS: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Рyку чaстw простирaz къ мучи1телю, їwaннъ глаг0лаше: что2 всyе труди1шисz, безстyдне; мyки бо творS мнЁ, пестр† њдэ‰ніz, и3 смeрть вэнeцъ безсмeртіz.

И$стиненъ ѓзъ мyченикъ, и4стиннагw хrтA бGа нaшегw, страдaлецъ взывaше: влечє1ніz бо цвёты благовHнны вмэнsю, и3 крHвныz струи6, бaню крещeніz.

Н0щь t менє2 сyдитсz житіE є4же во пл0ти, їwaннъ любомyдрствоваше: ск0рw ќбw пр0чее пл0ти разрэши1 мz соyза, да ћже со хrт0мъ жи1знь наслёдую.

БGор0диченъ:

Ри1торствующій љзhкъ безглaсенъ и3 недви1жимь, и4же њ тебЁ зри1мъ, бGорaдованнаz: не и4мать бо пости1гнути непостижи1магw зачaтіz неизречeнное рождeніе.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть, тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Ўблажи1ша тS цари2, благослови1ша тS свzти1тели, слhшаще твоE мyжественное терпёніе, и3 ко хrтY ходaтаz стzжaвше тS: и3 нhнэ приходsще честны6мъ твои6мъ мощeмъ покланsютсz.

Шатaшасz и3ногдA kзhцы съ людьми2 законопрестyпными, на хrтA и3 гDа поучaющесz тщє1тнаz, и3 нhнэ собрaшасz, пeрсы ќбw їwaнна влачaще, їудє1и же закалaюще.

Ћтъ бhсть тоб0ю и3 ўдержaнъ, и3 до концA низложeнъ ѕмjй безпл0тный во пл0ти твои1мъ терпёніемъ. и3 тогw2 крёпость ўгасE, и3 лю1тое мучи1тельство, хrтY въ пл0ть њб0лкшусz.

Хвалsсz ћзвами хrт0выми, къ вBчнымъ востeклъ є3си2 nби1телемъ, въ багрzни1цу њдёzнъ, мyчениче, t кровeй твои1хъ њбагрeную, и3 свётлw цRю2 си1лъ предстои1ши, съ мyченики ликyz.

БGор0диченъ:

И#сaіи ќгль дрeвле п0сланъ бhсть, клещaми носи1мь t серафjма, касaющсz томY, и3 грэхи2 њставлsющь: клещa же ты2 є3си2, дв7о, бжcтвенный ќгль носи1вшаz, во њставлeніе грэхHвъ человёчеству.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

В0инъ и4стинный хrт0ва проповёданіz бhлъ є3си2, їwaнне, и3 лeсти потреби1тель безб0жіz. тёмже и3 нhнэ моли1твами твои1ми потреби2 вaрварское востaніе, в0инству нaшему подъ н0ги сіE, слaвне, низлагaz.

Ѓще и3 разсёzни бhша сщ7є1нныz тво‰ плHти, мyдре, ѓще и3 крHви и3зліsшасz, но побэди1тєльнаz на тебЁ преид0ша. тёмъ на нaсъ востаю1щихъ си1лою твоeю посрами2, и3 в0инство нaше kви2 побэди1телz.

Лyкъ сокруши2 нечести1выхъ, в0ине непобэди1ме, непрaведнw дви1жимый на твоE достоsніе, є4же себЁ и3збрaлъ є3си2 возлюби1въ, и3 nтeчество нaше ўтверди2: да и3 мы2 ти1хw и3 ми1рнw препр0водимъ жи1тельство.

Ю$же желaхомъ пaмzть свэтозaрную твою2 и3 честнyю, пріsхомъ и3 њблобызaхомъ рaдующесz дyхомъ, и3 и3грaюще м0лимсz, блажeнне: мёсто сіE и3 лю1ди, и3дёже и3зв0ли слaвитисz, сохранsй неврeднw, со nтeчествомъ нaшимъ.

БGор0диченъ:

Е#г0же прbр0цы провозвэсти1ша вси2 многоoбрaзнэ, воплощaема нaсъ рaди, тоб0ю ви1дэхомъ, бцdе, бGа нaмъ совершeнна, и3збавлsющаго человёки t клsтвы прaдэдніz: мh же твои1ми моли1твами вёчныz геeнны да и3збaвимсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Пл0тію ўснyвъ:

Свёту невечeрнему предстоS, блажeнне, съ мyченическими ли6ки, воспэвaющыz тS въ пaмzти твоeй t и3скушeніz спасaй моли1твами твои1ми.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ.

Незаходи1магw свёта носи1ло, приснодёво, просвёщшагw сэдsщихъ во тмЁ невёдэніz прeлести, њзари2 и3 нaмъ грBшнымъ свётъ сн7а твоегw2.

На хвали1техъ, Всsкое дыхaніе: постaвимъ стіхи2 д7: и3 поeмъ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Прехвaльне їwaнне, * тебE ни свирёпство мучи1телz, * ни словeсъ ласк†ніz, * ни мyкъ прещє1ніz, * ни гHрькаz біє1ніz, t хrтA tторг0ша, * є3г0же t младeнства возлюби1лъ є3си2: * є3мyже и3 моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

МнЁ ничт0же сладчaйше, * нижE предпочтeннэйше, * їwaнне, глаг0лалъ є3си2 мyчащымъ, * ни слaва преходsщаz, * ни богaтство тлённое, * пaче хrтA нбcнагw цRS: є3г0же моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Џбразъ бhсть мyченичеству въ лётэхъ послёднихъ, * благор0днэйшій мyченикъ, * къ рeвности распалaz * дyшы боголюбeзныхъ * страдaній свои1хъ слaвою пребогaтою: хrтy же м0литсz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, мучениколю1бцы, наслади1мсz мhсленнw дух0вныz днeсь трапeзы, ю4же нaмъ предложи2 мyченикъ їwaннъ, є3sже и3 ѓгGли наслаждaютсz, по рeкшему прbр0ку: хлёбъ ѓгGльскій kдE. съ ни1миже и3 дyхомъ водворsетсz, и3 нaмъ пр0ситъ t сп7са хrтA грэхHвъ њставлeніz, тогw2 честнyю пaмzть совершaющымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Славосл0віе вели1кое, и3 є3ктєніи2, и3 tпyстъ.

На літургjи, блажє1нна, пёснь G, и3 ѕ7-z. Прокjменъ: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ, и3 ўповaетъ на него2. Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ. Ґпcтолъ ко є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи, и3 гDь ўслhша и5хъ. Е#ђліе матfeа, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

3 июня: Мученика Лукиллиана и иных с ним.

Мёсzца тогHже въ G-й дeнь.

С™aгw мyченика лукілліaна, и3 и5же съ ни1мъ.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи м§ницы:

Господоубjйственныхъ тS * лю1тіи џтроцы предaша, * зaвистію тaеміи, слaвне, * и3 мyжествовавъ непобэди1мw, * раS пріsлъ є3си2, * q лукілліaне, наслаждeніе. * тёмже моли1сz * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Дёти всесвzщє1нныz, * ћкоже nц7Y повинyющесz тебЁ, * съ тоб0ю пострадaша твeрдw, * и3 слaвнаz и3 препод0бнаz пavла, * мyченица досточyднаz: * съ ни1миже нhнэ живeши на нб7сёхъ, * хrтA моли2 * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И#сцэлeній в0ды * твоS рaка притекaющымъ и3сточaетъ всегдA, * мyчениче многострадaльне, * и3 њмывaетъ стр†сти, * и3 потоплsетъ полки2 дє1мwнскіz * дёйствомъ д¦а с™aгw. * тёмже моли1сz * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Рaдуйсz, стрaнное слhшаніе, чcтаz: * рaдуйсz, дрeво с™0е, * раS бGосаждeнное: * рaдуйсz, потреблeніе лукaвыхъ дeмwнwвъ: * рaдуйсz, nрyжіе nбою1ду џстрое, * врагA главY tсёкши * стрaннымъ рождеств0мъ твои1мъ, * всес™az пренепор0чнаz, * ўстрaншыzсz ны2 воззови2.

Недyговавшую, прес™az, лю1тэ, * дyшу мою2 страстьми2 лукaвыми, и3сцэли2, * ћже цэли1телz и3 сп7са * всёхъ хrтA р0ждшаz, * всsку ћзю и3сцэли1вшаго, * ўsзвленнаго діaвольскимъ ѕломhсліемъ, * и3 смeрти нaсъ и3змёншаго.

Прес™hй хрaме б9ій, * нб7съ ши1ршій, * и3 херув‡мъ с™ёйшій, бGорaдованнаz * всес™az nтрокови1це, * ќмъ м0й њблагодати2, * и3 просвэти2 сердє1чныz џчи * подаю1щи ми2 благопріsтными ходaтайствы твои1ми * согрэшeній всёхъ прошeніе.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўвы2 мнЁ, что2 бyду, * ќмъ и3 дyшу, * и3 тёло же њскверни1въ прегрэшeньми; * что2 сотворю2; * кaкw же и3збэжY плaмене нестерпи1магw, * нерэши1мыхъ ќзъ и3 вёчныхъ; * но, q всенепор0чнаz, * прeжде концA моли2 сн7а твоего2 * подaти ми2 њставлeніе.

КrтобGор0диченъ:

Своего2 ѓгнца, * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща, нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи глаг0лаше, * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе, * гдЁ благодaть блистaющаz * џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Лукілліaна мyченика пою2 слaву.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Сл0ва тS б9іz ўг0дника, мyченикwвъ же слaву воспэвaю, лукілліaне: тёмже мнЁ моли1твами твои1ми подaждь њчищeніе ѕлhхъ и3 и3сцэлeніе.

Всeю мhслію же и3 душeю вeсь прилэпи1лсz є3си2 любви2 хrт0вэ, и3 јдwльскіz прeлєсти и3 нeмwщи, мyдре, пренебрeглъ є3си2.

Пaче всеS слaвы земнhz, томи1тельнагw безслaвіz желaz, нестарёемую слaву, бGоблажeнне, нбcную наслёдилъ є3си2.

БGор0диченъ:

Лёствица, ю4же ви1дэ їaкwвъ, ты2 є3си2, бGор0дице: тоб0ю бо сyщымъ на земли2 сл0во соедини1сz, и3 на высотY человёческое существо2 привлечE.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Їyда предадE и3збaвителz хrтA дрeвле бGоубjйцамъ: тh же нhнэ беззакHннымъ їудeємъ прeданъ бhлъ є3си2.

Словесы2 тS льстeцъ прельсти1ти ласкaтельными покушazсz, kви1сz твои1ми словесы2, ћкоже кaменіемъ, страдaльче, біeмь.

Свэти1льникъ пресвётелъ стрaждущымъ съ тоб0ю бhлъ є3си2, свётлw наставлsz на бжcтвєнныz стєзи2 тaмошнzгw наслаждeніz.

БGор0диченъ:

Ми1лостиву бhти ми2, молю1сz, твои1ми, вLчце, дерзновeньми, и3зъ тебє2 рождeнному, въ дeнь судA.

Сэдaленъ глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Nгню2 приближazсz, никaкоже њпали1лсz є3си2, q лукілліaне, страдaльче доблемyдренне! р0су бо стzжaлъ є3си2 б9ію ўстужaющую. Тёмже соверши1лъ є3си2 є4же пaче є3стествA п0двиги рaдуzсz, со младє1нцы с™hми, съ ни1миже нaсъ поминaй.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Блистaеши словесы2 твои1ми, и3 просвэщaеши мjръ страд†ніи твои1ми: мучи1телей же сопротивлeніе, ћкw мглY tгонsеши непостоsнную.

Н0вый kви1лсz є3си2 вёрою ґвраaмъ, и4же дрeвле њправдaсz њ хrтЁ: познaніемъ бо зижди1телz твоегw2, tвeрглъ є3си2 всE сyетство.

Всегуби1телz тS лeсти, и3 болёзненныхъ страстeй и3сцэли1телz вёрніи стzжaвше, мyчениче слaвне, насыщaемсz всегдA и3сцэлeній.

БGор0диченъ:

Пaче ўмA тaинство ржcтвA твоегw2, приснодв7о: во ўтр0бэ бо зачeнши бGа, неизречeннымъ сл0вомъ породилA є3си2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелBніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Е#ди1не врачY дyшъ и3 тэлeсъ, хrтE, мyченикwвъ мольбaми страстeй мои1хъ болBзни и3сцэли2.

Цвётъ свzщeненъ дёланіемъ д¦а показaлсz є3си2, мyчениче слaвне, благоплHдіz во страдaніихъ предлагaz.

Глаг0лы живHтныz въ сeрдцы и3мёz, мyдре, мучи1тєльскаz прещє1ніz твои1мъ сопротивлeніемъ ўмертви1лъ є3си2, слaвне.

БGор0диченъ:

Стёну неwбори1му и3 пристaнище, и3 ўтвержeніе, и3 надeжду, бGомaти чcтаz, и3 б9eственное nрyжіе и3мyще тS, спасaемсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Возвhсивъ твоE мhсленнw бжcтвенное души2 желaніе, ко nгню2 томи1тельному дeрзостнэ ўстреми1лсz є3си2, и3 рос0ю д¦а, съ дэтьми2 прохлади1лсz є3си2, страдaльче всеблажeнне.

Ўкрэпи1вшисz мyченица мyдраz пavла наказ†ніи твои1ми, мyжествовавши терпэли1внw на льсти1ваго: и3 вэнeцъ пріsтъ прaвды t руки2 страстопол0жника хrтA.

ЗрS твоE непрекл0нное, ћкw г0ру сіHнъ неподви1жиму, не терпsше врaгъ: но вeсь посрами1сz, и3 къ земли2 попирaемь t тебє2, бGомyдраz, въ п0двизэ стирaетсz.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 вои1стинну бжcтвенное сл0во во ўтр0бэ твоeй, и3 сего2 пaче є3стествA родилA є3си2, пречcтаz. Е#г0же моли1твами твои1ми млcтива сотвори2, t бёдъ вс‰ и3збaвити рабы6 тво‰.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Съ пavломъ вопіsлъ є3си2, м§ниче: не разлучи1тъ мS t любвE хrт0вы ни бэдA, ни ск0рбь, ни р†ны, ни мeчь. тёмже и3 взывaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Двaжды.

На кaмени ўтверди1лъ є3си2 и3сповёданіz б9eственнагw н0ги тво‰, непоколеби1мь kви1всz молв0ю бёдъ. тёмже взывaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

И#збaвихомсz, дв7о, вси2 t страстeй и3 бёдъ, и3 њбстоsній, и3 нед{гъ многоoбрaзныхъ, мольбaми твои1ми, пречcтаz бGомaти, взывaющіи: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

При б9eственныхъ ћкw вои1стинну и3сх0дищахъ, насаждeнъ бhвъ вёрою гDнею, дрeво kви1лсz є3си2, преблажeнне, живон0сное.

Ўкраси1вшесz страдaльцы добр0тою чcтнaгw хrт0ва и3сповёданіz, вэнeцъ съ нб7сE пріsша дост0йнw.

БGор0диченъ:

Прекл0ншагосz болёзньми, и3 пaдшасz возстaви мS, бGомaти: ћкw да тS слaвлю во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Величaемъ тS всенепор0чную м™рь хrтA бGа нaшегw, ю4же њсэни2 д¦ъ с™hй.

Словeснагw раS цвёты, ви1дzще хrтHвы бlговHнныz мyченики днeсь, хвалaми величaемъ.

Свэтон0сцы ћвльшесz и4стиннw, цRкве хrтA бGа мyчєницы, сіsютъ и3сповёданіz свётомъ.

Стrтeй болBзни моли1твами стrтотeрпєцъ и3сцэли1вый, и3 мо‰ нhнэ и3сцэли2 болBзни, чlвэколю1бче.

БGор0диченъ:

ТебE стёну и3 покр0въ, и3 небyрное пристaнище, всенепор0чнаz, вёрніи стzжaхомъ, є4юже и3 спасaемсz.

4 июня: Святителя Митрофана, патриарха Константинополя.

Мёсzца тогHже въ д7-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw митрофaна, патріaрха кwнстантjнz грaда.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Вeсь њсщ7eнъ * бGон0сецъ показaсz, * помaзаніе б9іе с™0е, * с™hмъ д¦омъ њбложeнъ, * и3 свётлw входS вhну * во с™†z с™hхъ, * бGоначaльными свэтлостьми2 њзарsемь, * бlгодaти причащazсz с™hхъ т†инъ, * ћкw и4стинный с™и1тель преслaвенъ, * со дерзновeніемъ молsсz * њ душaхъ нaшихъ.

Просвэти1сz житіE твоE * добродётельными свэтлостьми2, * вBрныz просвэти1лъ є3си2, * и3 лeсти тмY разгнaлъ є3си2: * и4стинное бо kви1лсz є3си2 свэтозaрное с0лнце, * с™и1телю преблажeнне митрофaне: * и3 нhнэ всели1лсz є3си2, * и3дёже сіsетъ свётъ невечeрній, * и3 сhнъ днE благодaтію д¦а с™aгw бhвъ. * Тёмже твою2 б9eственную пaмzть и3 свэтон0сную, * чeстнw совершaюще, приснопaмzтне, * люб0вію почитaемъ.

Ќмъ тв0й мановeніемъ, є4же къ бGу, * бGомyдре, вёрою ўдобрsемь * свётелъ kви1сz, всеслaвне, * въ мeртвеннэмъ тёлэ и3 тлённэмъ, * премyдре, нетлёнію поучи1всz, * притzжaлъ є3си2 безпл0тныхъ свётлwсти, * и3 страстeй внЁ бhвъ, * безстрaстіемъ ўкрашazсz, митрофaне, * џ§е с™и1телю премyдре, * свётлый свэти1льниче, * и3 моли1твенниче њ чтyщихъ люб0вію пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Рaдуйсz, зак0на и3сполнeніе: * рaдуйсz, хрaме с™hz трbцы, * невёсто нетлённаz: * рaдуйсz, бжcтвенное носи1ло всёхъ цRS: * рaдуйсz, nгню2 невещeственный, * ћкw клещA носsщи на рукaхъ твои1хъ ќглz, * н0вый раю2, вертогрaдъ затворeнный, * трапeза б9eственнаz пресвётлаz, * голуби1це несквeрнаz, * прест0ле вhшнzгw, * џдръ бжcтвенный мhсленный, * ю4же д¦ъ с™hй, nтрокови1це, њсэни2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца своего2, * ѓгница несквeрнаz дрeвле, и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ воздви1жена ћкw ўзрЁ, * мaтерски восклицaше, * и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 видёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw соб0ръ безблагодaтный суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть всёхъ животA; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, схождeніе.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. Сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е сщ7енноначaльниче митрофaне, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Вели1кагw митрофaна пою2 слaву.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Съ вhшними ли6ки ћкw с™и1тель, ћкw б9ій служи1тель предстоS, њ нaсъ прилёжнw моли1сz, получи1ти нaмъ вBчнаz благ†z моли1твами твои1ми.

И#збрaнъ бhвъ гDеви служи1ти честн0му є3ђлію, блажeнне митрофaне, во благоразyміи лю1ди, ўчє1ніи премyдрыми, џ§е, возрасти1лъ є3си2.

Рaзумомъ б9іимъ њбогaщсz, сл0во жив0тное t сeрдца и3сточи1лъ є3си2, напоsz дyшы њлzдёвшыz страстьми2, премyдре с™и1телю б9ій, митрофaне бGоблажeнне.

БGор0диченъ:

Свzщeнный ли1къ прbр0ческій проzвлsше и3здалeча, хотsщую тS бhти б9ію и4стинную роди1тельницу, чcтаz, вhшшую херув‡мъ и3 всеS твaри.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

И#скaпаz бжcтвенную слaдость и3зъ ўстeнъ твои1хъ, џ§е, и3 г0рькагw безб0жіz и3зсуши1лъ є3си2 к†пли, напои1въ бlгочести1выхъ питіeмъ б9іzгw рaзума, блажeнне.

Б9іимъ суд0мъ произбрaнъ бhвъ, с™и1тель показaлсz є3си2, безкрHвны жє1ртвы бGу приносS, пожeршемусz нaсъ рaди, џ§е с™и1телю митрофaне.

Гр0бъ, и3дёже лежи1тъ чcтн0е тёло твоE, благов0ніе и3сточaетъ, ћкw рaй б9ій, њблагоухaz вBрныz, с™и1телю преслaвне и3 всечeстне митрофaне.

БGор0диченъ:

Разумёти ржcтвA твоегw2, чcтаz, неизречє1нныz глубины6 недоумёетъ ќмъ человёчь: бGъ бо себE смири1въ щедр0тъ рaди, во чрeвэ твоeмъ всег0 мz њбнови2.

Кондaкъ, глaсъ в7: Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Вёру хrт0ву ћснw ты2 проповёдалъ є3си2, и3 сію2 соблюдaz, во мн0жество вои1стинну возрасти1лъ є3си2 вёрное твоE стaдо. тёмже со ѓгGлы, митрофaне, срaдуешисz, хrтY молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Тaже сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Надъ страстьми2 цrтвовавъ плотски1ми, с™и1тель kви1лсz є3си2 бGопод0бенъ, и3 цaрствующій грaдъ преслaвнw ўпaслъ є3си2, tгнaвъ полки2 є3ретjчєскіz, препод0бне, пaлицею словeсъ б9eственныхъ, бGодохновeнне: тёмже по кончи1нэ некончaемую бlгодaть дост0йнw наслёдовалъ є3си2, с™и1телю блажeнне. Сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ всечестнyю твою2 пaмzть.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ, и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS бlгости. Тёмже, пречcтаz, и4же и3зъ тебє2 воплощeнному безъ сёмене, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. Долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Ты2 и3сп0лненъ с™aгw д¦а, сщ7eнный џ§е митрофaне, лук†выz дyхи t человBкъ tгнaлъ є3си2, вBрны же дух0вными ўчє1ніи твои1ми сотвори1лъ є3си2.

Е#ди1ницу несоздaнную бGосл0вилъ є3си2, треми2 ли6цы раздэлsему, непресэк0му и3 несмёсну, просвэщaz благочести6выz свzщeнными бGослHвіи твои1ми.

Ўмертви1въ пeрвэе плотск†z мудров†ніz воздержaніемъ и3 труды6, с™и1тель б9eственъ показaлсz є3си2, и3 предстaтель трbцэ всесвzщeнъ.

БGор0диченъ:

Клsтва разори1сz прaбабнzz тоб0ю, бGомaти: тh бо нaмъ, пречcтаz, и3ст0чника породилA є3си2 с™hни, присносyщнаго животA.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Б9іz бжcтвеннэ совершaz, и3 чистёйшимъ п0мысломъ чи6стымъ прикасazсz, непор0ченъ kви1лсz є3си2 служS бGу, ћкw б9ій с™и1тель сщ7eннэйшій.

Јдwльстіи ўгHдницы, бhша ўгHдницы бGу, твои1ми ўчє1ніи чcтнhми, и5хже t недост0йныхъ и3зимaz, дост0инъ kви1лсz є3си2 ўг0дникъ бGу вседержи1телю.

Бlгодaтію призвaнъ бhвъ, разруши1лъ є3си2 безб0жіz јдwльскаz, њдождeніемъ словeсъ твои1хъ, препод0бне, њлzденBвшаz сердцA плодонHсна содёлалъ є3си2 б9іею благодaтію.

БGор0диченъ:

По ржcтвЁ твоeмъ стрaннэмъ пребылA є3си2 дв7ою, ћкоже прeжде: бGъ бо бЁ рождeйсz, и3 претворszй вс‰ в0лею, безмyжнаz мRjе бGоневёстнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Љзhкъ тв0й д¦омъ и3з8wщрeнъ разyмнw, ћкw тр0сть скоропи1сца, написA въ сердцaхъ благочести1выхъ сл0во благодaтное, всесвzщeнне џ§е, б9іимъ мановeніемъ.

Бжcтвєннымъ поучazсz, ћкw входS въ мhслєннаz с™†z с™hхъ, вёрныхъ совершaеши д¦омъ, трbческою зарeю, свzщeнный џ§е, всесовершeннэйшій митрофaне.

Струsми велёній твои1хъ загради1въ м{тнаz нечести1выхъ велBніz, ћкw рэкA показaлсz є3си2 ми1рнаz, благочeстіемъ напоsz составлє1ніz вёрныхъ, свzти1телю всечeстне.

БGор0диченъ:

Сл0во во чрeвэ твоeмъ всели1сz безъ сёмене, и3 чlвёкъ kви1сz совершeнъ, њбновлsz є3стество2 боголёпнw, ћкоже сaмъ вёсть є3ди1нъ, бGопріsтнаz nтрокови1це всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

T младeнства kви1лсz є3си2 чeстенъ сосyдъ, с™и1тель бhвъ и3збрaнъ бGу, є3мyже съ весeліемъ взывaлъ є3си2: рaвенъ є3си2, хrтE, nц7Y и3 д¦у.

Јкосъ:

Так0въ подобaше нaмъ ґрхіерeй, и3 таи1нникъ сл0ва и3 служи1тель, є3г0же пavелъ взывaетъ, бжcтвенный nргaнъ хrт0въ, слyжбы приносS всегдA бGу, ћкw непор0ченъ и3 чeстенъ: тёломъ ќбw тлённымъ ви1димь њбложи1мь, со безпл0тными же бесёдуz въ служeніи, и3 лю1демъ согрэшє1ніz teмлz, мёриломъ прaведнымъ, ћкоже вели1кій с™и1тель нhнэ митрофaнъ kви1сz нaмъ, проповёдавъ со дерзновeніемъ: рaвенъ є3си2, хrтE, nц7Y и3 д¦у.

Пёснь з7. Їрм0съ: Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Просвэщaемь д¦0вною благодaтію, ±же къ бжcтвенному мановeнію причащє1ніи, свэтодaтельнаz бhлъ є3си2 ѕвэздA, просвэщaz, мyдре, пою1щыz: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Свzтёйшаz цRковь бhвъ њзарsема добродётельными дэ‰ніи, живyщу и3мёлъ є3си2 въ тебЁ, свzщeнне, трbцу несоздaнную, вопіS: благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Дремaніе t џчію tри1нувъ бжcтвенными бодростьми2, б9іz сі‰ніz пріsлъ є3си2 t ѓгGла свёта, ст0лпъ и3 подп0ръ вBрнымъ, свzти1телz и4стинна совершaюща тS.

БGор0диченъ:

Сэдsй въ нёдрэхъ роди1телz неwпи1санъ, въ нёдрэхъ твои1хъ, пречcтаz, нhнэ сэди1тъ њпи1санъ, твои1мъ њбложeнъ зрaкомъ, за спасeніе ґдaмле њпи1санъ бhвъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Г0рдаго ѕмjz смирeніемъ твои1мъ смири1лъ є3си2, блажeнне, возвышaемь къ бGу чи1стыми твои1ми р†зумы: тёмже тS чти1мъ, хrтA превозносsще во вёки.

Воплощeнно сл0во бGосл0вилъ є3си2, и3 лю1ди t раб0тныz лeсти спaслъ є3си2, tгонsz јдwльскаz нечє1стіz, џ§е с™и1телю митрофaне, премyдре и3 бGон0се.

ЖитіE твоE вLцэ твоемY и3мёz под0бно, и3 сл0во житію2 и3мёz под0бzщеесz, и3сп0лненъ бhвъ днeй дух0вныхъ, џ§е, въ вы6шнzz прешeлъ є3си2 покHища.

БGор0диченъ:

И#збaвльшесz пeрвыz клsтвы твои1мъ ржcтв0мъ, преблагословeннаz nтрокови1це бGорaдованнаz, глaсъ гавріи1ловъ возсылaемъ ти2: рaдуйсz, винA всёхъ спасeніz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Въ зeмлю кр0ткихъ ты2 всели1лсz є3си2, с™и1телю, кр0токъ и3 неѕл0бивъ бhвъ, съ вhшними совокуплszсz вHинствы, вeсь ўкрaшенъ добродётельными свэтлостьми2, и3 свётомъ добродётелей преwдёzнъ.

Зри1ши б9іz и3 ѓгGльскіz свётлwсти, патрі†рхъ и3 мyчєникъ, и3 ґпcльскіz красwты2, молS съ ни1ми чlвэколю1бца, њставлeніе грэхHвъ и3 житіS и3справлeніе даровaти нaмъ, препод0бне, хвaлzщымъ тS.

Ћвэ прест0лъ пeрвэе ўкраси1лъ є3си2 свётлw всёхъ предсэдsщихъ градHвъ, въ нeмже пожи1въ ћкw ѓгGлъ, и3 с™и1тельствомъ сeй ўкраси1въ, помaзавъ, њс™и1лъ є3си2, соверши1въ лю1ди бGом{дры.

БGор0диченъ:

Ћкоже кaплz нбcнаz, во твоE чрeво, дв7о, д0ждь сни1де и3 и3зсуши2 пот0ки лє1стныz: њдожди2 нетлёніе всBмъ человёкwмъ, и3 и3збавлeніе тоб0ю, бGорaдованнаz, даровaсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

ЅвэздY тS многосвётлую цRкве знaемъ, митрофaне с™и1телю, патріaрхwвъ свётлость: ѓріево бо хулeніе соб0рнэ низложи1лъ є3си2, правослaвными ўчє1ніи цRковь ўzсни1въ. тёмже вёрнw тS поeмъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Премyдрость v3постaсную и3 сл0во пресyщное, и3 врачA дyшъ и3 тэлeсъ р0ждшаz, гноeніе и3 ћзвы души2 моеS и3сцэли2 лю6тыz и3 лBтныz, и3 сeрдца моегw2 ўстaви болBзни, дв7о.

5 июня: Священномученика Дорофея, епископа Тирского.

Мёсzца тогHже въ є7-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика дwроfeа, є3пjскопа тЂрскагw.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Мyчєницы твои2, гDи:

Скриж†ли б9іz д¦а, бGоблажeнне, показaлсz є3си2 џ§е, бжcтвєннаz ўчє1ніz пи6сана носS въ рaзумэ бжcтвеннэ, тёхъ разгнyтіемъ просвэти1лъ є3си2 неразyміемъ бёдствующыz. тёмъ твои1ми моли1твами проси2 нaмъ всBмъ, џ§е, вeлію ми1лость.

Кровeй бжcтвенными течє1ніи њбагри1въ твою2 свzщeнную nдeжду, дwроfeе, вшeлъ є3си2 рaдуzсz въ нбcный хрaмъ, нhнэ kви1тисz бGу нaшему, подаю1щему вэнцы2 страдaвшымъ. Того2 прилёжнw моли2, всBмъ низпослaти вeлію ми1лость.

ЖитіE твоE равноaгGльно, мучeніе же просвэщeнно, и4мже спод0билсz є3си2 со ѓгGлы ликовaти въ рaдости, чудесы2 зeмлю, џ§е дwроfeе, бжcтвенными њзарsz и3 ўчeньми: тёмъ твои1ми моли1твами проси2 даровaти всBмъ вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

И#схити1 мz, вLчце, и3зъ руки2 ѕмjz человэкоубjйцы, борю1щагw мS лeстію пожрeти до концA: сокруши2 чє1люсти сегw2, молю1сz, и3 ков†рствіz разори2, ћкw да и3збaвльсz сегw2 ногтeй, величaю си1лу твою2.

Ѓзъ є4смь дрeво непл0дное, всенепор0чнаz, неплодsщее плодA спаси1тельнагw. тёмже и3 трепeщу посэчeніz, да не кaкw ввeрженъ бyду во џгнь негаси1мый, nкаsнный. тёмже ти2 припaдаю: сегw2 и3збaви мS, и3 плодон0сна покажи2, чcтаz, сн7у твоемY, ходaтайствомъ твои1мъ.

Ўzзви2 сeрдце моE стрэлA желaніz смертон0снаz, и3 ўzзви1хсz t неразyміz, и3 неисцёльнw болю2: м™и б9іz, не прeзри менє2 tчazннагw, но и3сцэлeніе дaждь ми2, ћкw р0ждши гDи и3 сп7са, є3ди1наго милосeрдаго.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Помышлє1ніz нечи6ста и3 ўстны2 льсти6вы, дэлa же мо‰ вс‰ њсквернє1на, и3 что2 сотворю2; кaкw ўсрsщу судію2; вLчце дв7о, моли2 сн7а твоего2 и3 зижди1телz, и3 гDа, ћкw да въ покаsніи пріи1метъ дyхъ м0й, ћкw є3ди1нъ благоутр0бенъ.

КrтобGор0диченъ:

Ю$ница несквeрнаz, ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ пригвождaема в0лею, рыдaющи жaлостнэ, ўвы2 мнЁ, вопіsше, люби1мэйшее чaдо: что2 ти2 с0нмъ воздадE безблагодaтный є3врeйскій, хотS њбезчaдствовати t тебє2, вселюбeзне;

Тропaрь, глaсъ д7.

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 прест0лwмъ намёстникъ ґпcлwмъ бhвъ, дэsніе њбрёлъ є3си2, бGодохновeнне, въ видёніz восх0дъ: сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, свzщенномyчениче дwроfeе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Дaра б9іz тS, всебlжeнне џ§е, чествyю. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz:

Дaръ бGу, всеблажeнне, тебE самaго принeслъ є3си2, честнёйшій, житіeмъ совершeннымъ и3 честнhмъ мучeніемъ, дwроfeе.

Ћкоже зрёлъ гр0здъ, џ§е, и3згнeтъ мhсль, весeліz чaшу вBрнымъ ўчє1ніz предложи1лъ є3си2.

Т0ки лє1стныz ўстaвилъ є3си2, дwроfeе, течeньми премyдрагw твоегw2 љзhка, и3 вёрныхъ мы6сли напои1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њдожди1 ми, дв7о, молю1сz, к†пли ўмилeніz, прибhвшую ми2 сквeрну tмывaющыz, ћкw да слaвлю тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Н0щь tгнaлъ є3си2 сyетства всsку, блист†ніи, џ§е свzти1телю, премyдрагw проповёданіz.

Чудесы2 ўтверди1лъ є3си2, и3 свzщeнными, мyдре, ўчє1ніи, вёрныхъ всёхъ мы6сли, ћкw пaстырь свzщeненъ.

Помaза тS гDь свzщeннымъ, џ§е, помaзаніемъ, и3 своеS бжcтвенныz цRкве пастыреначaльника постaви.

БGор0диченъ:

ВсE сeрдце моE бжcтвеннымъ свётомъ просвэти2, двeре свёта, грэх0вное њмрачeніе tгонsщи.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенными догм†ты при1снw сіsющь дaръ с™hй тебE самaго принeслъ є3си2 безсмeртному цRю2, пострадaвъ, дwроfeе, и3 њбитaеши нhнэ при1снw веселsсz, первор0дныхъ въ г0рнэй митроп0ліи. џ§е препод0бне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по рождествЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде рождествA, сохрани1въ всенепор0чну є3ди1нъ гDь. того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Возноси1мую њплевaлъ є3си2, препод0бне, зи1му безб0жіz, и3 теплот0ю бжcтвеннагw д¦а невреди1мо сeрдце соблю1лъ є3си2.

Сокруши1шасz, дwроfeе блажeнне, предъ лицeмъ твои1мъ г0ры нyждныz дє1мwнскіz, и3 и3стazша ѕлочести1выхъ человBкъ шат†ніz.

Терпёлъ є3си2 њскорблsемь, t грaда во грaдъ и3згони1мь: тёмже блажeнную ўлучи1лъ є3си2 мyчєникъ слaву и3 свётлость.

БGор0диченъ:

И#скушeній мS спаси2 и3 душетлённыz страстeй бyри: ћкw да вёрою ўблажaю тS, прес™az nтрокови1це м™и дв7о.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти2 мS ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

Смотрsz разyмнw возда‰ніz бжcтвєннаz, дwроfeе, вели6кіz бэды6 и3 нап†сти претерпёлъ є3си2.

Е#ди1нствомъ бжcтвA проповёдаz трbцу, дwроfeе, многоб0жнагw неи1стовства сyетное погуби1лъ є3си2 шатaніе.

Не поклони1всz, мyчениче, дэлHмъ рyкъ беззак0нныхъ, терпёлъ є3си2 и3скушє1ніz и3 бэды6, и3 р†ны, и3 болBзни, дwроfeе.

БGор0диченъ:

Вост0къ с0лнца, прeжде денни1цы возсіsвшагw былA є3си2, и4мже свётъ сyщіи во тмЁ лю1тыхъ, чcтаz, ви1дэша.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многоми1лостиве хrтE б9е нaшъ.

Сeрдце разжжeно дых†ніи д¦а стzжaлъ є3си2, духHвъ, дwроfeе, сопроти1вныхъ стремлeніе разрушaющо.

С™hхъ житі‰ свzщeнными списaньми kви1лъ є3си2, џ§е бGодохновeнне, бжcтвеннымъ рaзумомъ дyшу просвэщaz.

ГлагHлъ твои1хъ вэщaніе, и3 крaсныхъ ўчeній си1ла, всю2 њбтечE, преблажeнне, зeмлю, бжcтвенною благодaтію.

БGор0диченъ:

Дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, чlвёка бhвша, того2 моли2 и3збaвити мS nгнS и3 мyки.

Кондaкъ, глaсъ є7:

Добродётельми сіsz, и3 бжcтвенными ўчє1ніи пaче с0лнца, и3 страд†ніи, блажeнне, њблистaлъ є3си2, просвэти1лъ є3си2 зeмлю, дwроfeе, tгнaвъ мглY многоб0жіz, и3 лю6тыz є4рєси. сегw2 рaди пaмzть твою2 свётлw прaзднуемъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

ЅвэздA многосвётлаz kви1лсz є3си2, свэтлостьми2 страдaній твои1хъ просвэщaz дyшы вёрнw, дwроfeе, вопію1щихъ: благословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Стезsми прaвыми ходS, низвeрглъ є3си2 дє1бри льсти1вагw, и3 къ путє1мъ живHтнымъ наставлsz вопію1щыz: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Ўгаси1лъ є3си2 тyчами кровeй твои1хъ, всеслaвне, пeщь прелeстную, и3 на водЁ жи1зни всели1лсz є3си2, взывaz: благословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

И#збaви со{зъ грэхA nкаsнную мою2 дyшу, бGороди1тельнице, и3 любви2 б9іей припрzзи2 совершeннэ, да вёрнw слaвлю тS, бцdе, во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы, въ пещи2 со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Хвaлzщагосz ѕмjz въ ѕл0бэ, смири1всz њ гDэ, џ§е, смири1лъ є3си2, вопіS: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Во глуб0цэй тS стaрости, въ нестарёющихсz пок0йныхъ мёстэхъ зижди1тель всели2, свzщeнный џ§е, мyченикwвъ ўкрашeніе.

ЖитіE равноaгGльно и3мёz, со ѓгGлы вLки твоегw2 прест0лу нhнэ предстои1ши, вопіS: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Крaснаz дв7о kви1ласz є3си2, прекрaсное сл0во пор0ждши, є3мyже поeмъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, ржcтво2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

И#спрaвилъ є3си2 стaдо хrт0во къ бжcтвєннымъ пристaнищємъ: неврeдно соблю1дъ є5 t бyри сопроти1вныz, ћкw преизрsденъ с™и1тель, и3 бжcтвенныхъ, џ§е, и3сп0лнитель, мyдре, повелёній.

Ћкw сщ7еннодёйственникъ чи1стъ, ћкw мyченикъ д0бль, ћкw чудодёйственникъ чyденъ, ћкw б9eственныхъ словопи1сецъ, ћкw вёры непоколеби1мь ст0лпъ, слaву вёчную, џ§е, ўлучи1лъ є3си2.

На суди1щи под8eмъ мнHги труды2 и3 болBзни, къ неболёзненнэй и3 бжcтвеннэй жи1зни рaдуzсz прешeлъ є3си2, њбожeніемъ нhнэ чи1стw причaщсz, мyчениче досточyдне дwроfeе.

БGозaрнаz пaмzть твоS возсіS мjру, њзарsющи вBрныz лучaми даровaній: ю4же слaвzщыz џбщники ны2 покажи2, џ§е, въ тебЁ б9eственныz свётлости.

БGор0диченъ:

Носsщи хrтA на рукaхъ, носsщаго вс‰ мaніемъ б9eственнымъ, чcтаz, того2 при1снw моли2, рyкъ нaшихъ воздэ‰ніz и3спрaвити, ћкw fmміaмъ предъ лицeмъ є3гw2.

6 июня: Преподобного Виссариона чудотворца. Преподобного Илариона Нового.

Мёсzца тогHже въ ѕ7-й дeнь.

Препод0бнагw nц7A нaшегw виссаріHна чудотв0рца:

И# препод0бнагw їларіHна н0вагw, nби1тели далмaтскіz.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Свётъ монaшествующихъ, виссаріHне мyдре, * ты2 добродётельными зарsми, * и3 сіsніемъ бlгодaти, * пустhни бhлъ є3си2 ћкw свэти1ло пресвётло. * Страстeй мглы2 и3 тмы2 ѕлолю1тыхъ, * тS чтyщыz тeплэ и3збавлsй, * и3 всsкіz ск0рби и3 напaсти, * вёрнw пою1щыz * твоE б9eственное ўспeніе.

Неизречeнныхъ пHдвигъ твои1хъ, * ты2 б9eственною люб0вію, * терпS стоsніе посредЁ тeрніz, * показaлъ є3си2 страдaльцємъ рaвно сопротивлeніе. * Г0рькагw м0рz ўслаждaеши в0ды, * и3 дyшы напоsеши въ жaжди, премyдре. * Прех0диши вhше нjловыхъ быстри1нъ, * творS нем0кренно, прехвaльне, * на водaхъ шeствіе.

ТS под0бника и3ліи2 мyдрому, * вси2 вёдуще ћвэ, виссаріHне, восхвалsемъ, * ми1лостію б9eственною тебЁ * съ нб7сE њдожди1лъ є3си2 водны6z струи6, * и3 дождє1вныz и3ст0чники, и3 р0су бжcтвенную, * твои1ми чcтнhми моли1твами, подаeши ўжE свhше, * џ§е пребlжeнне, всBмъ вBрнымъ * бlгодaть же и3 си1лу, * и3 покр0въ неwбори1мъ.

И$ны стіхи6ры прпdбнагw їларіHна, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

ЖитіE несквeрно, * терпёніе и3 кр0тость, и3 люб0вь нелицемёрну, * воздержaніе безмёрно, * всен0щное стоsніе, * ўмилeніе б9eственное, * вёру и3 надeжду и4стинну, съ ми1лованіемъ, џ§е, стzжaвъ, * ћкw ѓгGлъ пожи1лъ є3си2 на земли2 съ тёломъ, * їларіHне бlжeнне, * моли1твенниче њ душaхъ нaшихъ.

Земнhй ѓгGлъ, * и3 нбcный человёкъ бhлъ є3си2, прпdбне, * и3ст0чникъ ўмилeніz, ми1лованіz струS, * пучи1на чудeсъ, * грёшникwвъ и3спорyчникъ, * мaслина вои1стинну б9іz плодови1та, * є3лeемъ трудHвъ твои1хъ * ўмащaz ли1ца, їларіHне чyдне, * вёрнw восхвалsющихъ тS.

Ќмъ тв0й сіsz * бжcтвенными разумBніи, * тэлeсныхъ превhше страстeй бhлъ є3си2, * несмёшенъ д0льними, * носS начертaніе, * и3 и3з8wбражaz въ себЁ б9eственную добр0ту, * и3 познавaемь вeсь свэтови1дэнъ, * дёйствомъ д¦а, їларіHне џ§е нaшъ, * монaшествующихъ ўкрашeніе.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Рaдуйсz, сlнцезрaчнаz лучE, * сlнца незаходи1магw пrт0ле, * ћже сlнце возсіsвши недоумённое: * рaдуйсz, ќме, њблистazй б9eственными сіsньми, * зарE м0лнійнаz, њсвэти1вшаz земли2 концы2, * и4стинное злaта блистaніе, * всед0браz и3 пренепор0чнаz, * свётъ невечeрній * вBрнымъ њблистaвши.

КrтобGор0диченъ:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaєма копіeмъ * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ; * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій: * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: по моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

КанHнъ с™aгw виссаріHна. Творeніе їHсифово.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Поeтъ бGу цeрковь ликyющи въ пaмzти твоeй днeсь, бGодохновeнне виссаріHне, и3 вёрою слaвитъ вели6кіz, џ§е, п0двиги тво‰.

Рaбъ бGу ћвльсz, пораб0тилъ є3си2 душeвными си1лами стр†сти тэлє1сныz, и3 своб0дь всsкіz ѕл0бы kви1лсz є3си2, џ§е всечyдне.

Ўкраси1всz добр0тами пHдвигъ твои1хъ, сосyдъ kви1лсz є3си2 благопотрeбенъ б9eственнагw д¦а, тогw2 дBйствіz вмэщaющь, виссаріHне бlжeнне.

БGор0диченъ:

Дyшъ льстeцъ мS привлечE въ поги1бельный р0въ: но мнЁ простри2 держaвную твою2 рyку, и3 ск0рw, бцdе, къ свёту возведи2.

И$нъ канHнъ препод0бнагw їларіHна.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Въ свётъ невещeственный и3 разyмный t тмы2 сyщихъ вещeй востекjй, їларіHне препод0бне, моли1твами твои1ми къ бGу мS просвэти2.

T младeнства ссaвъ добродётель, воздержaніz болёзньми и3 пHты п0стными въ мyжа дости1глъ є3си2, и3 въ мёру дух0вную в0зраста хrт0ва.

Страстeй пучи1ну прешeдъ, и3 треволнeніz дeмwнwвъ и3збёгъ, во пристaнище ўстреми1лсz є3си2 нем0кренно безстрaстіz, џ§е препод0бне.

БGор0диченъ:

Сл0во безъ мaтере и3зъ nц7A, безъ nтцA сего2 напослёдокъ бGомyжнw родилA є3си2, є3ди1на бGомaти, ћкw превhшши всеS твaри.

Пёснь G. Їрм0съ:

На кaмени мS вёры ўтверди1въ, разшири1лъ є3си2 ўстA мо‰ на враги2 мо‰, возвесели1босz дyхъ мои2, внегдA пёти: нёсть свsтъ, ћкоже бGъ нaшъ, и3 нёсть прaведенъ, пaче тебє2, гDи.

Возшeлъ є3си2 на высотY безстрaстіz, вшeлъ є3си2 во мрaкъ бGовидёніz, пріsлъ є3си2 въ сeрдцы твоeмъ б9eственный зак0нъ: и4мже ўкрёпльсz, свэти1льникъ пресвётелъ монaшествующихъ, препод0бне, бhлъ є3си2.

Плодови1таz мaслина въ домY б9eственнэмъ ћвэ насаждeнъ kви1лсz є3си2, џ§е, є3лeемъ п0двигwвъ твои1хъ ўмасти2 н†ша ли1ца, восхвалsющихъ тво‰, виссаріHне препод0бне, чудесA.

Нестzжaтельно пожи1въ, блажeнне, житіE, пти1цамъ под0бно, џ§е, кри1лы же њблегчaемь безстрaстіz, вhшніz дости1глъ є3си2 nби1тели рaдуzсz: сегw2 рaди вёрою тS ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Лёностнw жив0тъ м0й и3зжи1въ, и3 страстьми2 сeрдце њскверни1въ, приступaю къ тебЁ, вLчце, ўмилeніемъ души2, и3 молю1сz ўщeдрити и3 спасти1 мz, покаsніz џбразы мS ўтвeрждши.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Попали1лъ є3си2 ќглемъ воздержaніz, препод0бне, страстeй тeрніе, и3 прохлаждaеши вёрныхъ мудров†ніz.

Стрёлы и3з8wщрє1ны добродётели стzжaвъ дyхомъ, ћкw си1ленъ, ўzзви1лъ є3си2 сeрдце лю1тагw ратоб0рца.

Nрyжіемъ воздержaніz и3 моли1твою, ћкw бронsми, препод0бне, воwружи1всz, врагHвъ неви1димыхъ побэди1лъ є3си2 полки2.

БGор0диченъ:

Ми1лостиву бhти ми2, тS молю2, твои1ми, вLчце, дерзновeньми, и3зъ тебє2 р0ждшемусz, въ дeнь сyдный.

Кондaкъ, їларіHна, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz.

Nгрaды живон0сныz твоеS пaжити пaстырски невреди1мо стaдо соблю1лъ є3си2, и3 kви1лсz є3си2 высот0ю дёлъ вели1къ, н0вый їларіHне, по благочeстіи мнHги м{ки и3 скHрби пріeмъ: тёмъ во всерaдостный жив0тъ всели1лсz є3си2 г0рнzгw сіHна, моли2 за ны2, препод0бне.

Сэдaленъ, виссаріHна, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Воздержaніz nгнeмъ попали1въ стр†сти, свэщA свэтлA безстрaстіz kви1лсz є3си2, тмY дyшъ нaшихъ tгонsщи благодaтію. тёмже днeсь свэтон0сную твою2 пaмzть прaзднуемъ весeліемъ сeрдца, виссаріHне џ§е нaшъ.

Слaва, їларіHна, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

БGу њсвzти1лъ є3си2 твою2 жи1знь, всебlжeнне, бhвъ и3зрsденъ сщ7еннодёйственникъ вои1стинну хrт0въ, сщ7eнниче. тёмже по мн0гихъ п0тэхъ и3 болёзнехъ, рaдуzсz въ невещeствєннаz престaвилсz є3си2 селє1ніz: и3 нhнэ и3сточaеши нaмъ струи6 и3сцэлeній.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Дв7о всенепор0чнаz, ћже пресyщнаго бGа р0ждшаz, со безпл0тными того2 непрестaннw моли2, њставлeніе прегрэшeній, и3 и3справлeніе житіS дaти нaмъ прeжде концA, вёрою и3 люб0вію пою1щымъ тS по д0лгу, є3ди1на всепётаz.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же благословeннаz молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пою1 тz, слyхомъ бо, гDи, ўслhшахъ и3 ўжас0хсz, до менє1 бо и4деши, менE и3щS заблyждшаго: тёмъ мн0гое твоE снизхождeніе, є4же на мS, прославлsю, многоми1лостиве.

К†пли и3сцэлeній пріsлъ є3си2 t пучи1ны бlгодaтей, tсю1ду преложи1лъ є3си2 в0ду морскyю, моли1твою твоeю, мyдре, на слaдость, и3сцэлsz ўченикY твоемY жaжду, досточyдне.

Никaкоже дaже до стaрости њскудёлъ є3си2 въ житіи2, бGомyдре џ§е, въ пустhнzхъ и3 горaхъ заблуждaz хотёніемъ, и3щaй бGа, свэтлостьми2 пaче ќмныхъ чудeсъ, тS просвёщша.

Бhлъ є3си2 смирeнъ и3 њхуждeнъ, возноси1мь безстрaстіемъ. тёмже разрази1лъ є3си2 возношє1ніz дeмwнwвъ, свэти1льникъ монaшествующихъ, џ§е, бhвъ, благочeстнw вёрою восхвалsющихъ тS.

БGор0диченъ:

Стр†сти души2 моеS и3сцэли2, возрастaющыz ми2 преoкаsннw: п0мыслъ просвэти2, далeче tгонsщи тмY, чcтаz, дeмwнwвъ њскорблsющихъ мS, и3 всегдA сBти дёлающихъ ми2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Насаждeнъ бhвъ при водaхъ воздержaніz, џ§е бlжeнне, лозA kви1лсz є3си2 благорaслена, благочeстіz гр0здіе предлагaющаz.

Вeсь бжcтвенъ бhвъ и3 д¦он0сенъ, вeсь и3зшeлъ є3си2 къ бGу, їларіHне всебlжeнне: тёмже со ѓгGлы ликyеши при1снw.

На кaмени вёры постaвилъ є3си2 стwпы2 сeрдца твоегw2, и3 непоколеби1мь прeбылъ є3си2, прилHгъ дeмwнскихъ не ўжасazсz.

БGор0диченъ:

Херув‡мъ превhшшую тS и3 сераф‡мъ поeмъ, пречcтаz: є3гHже бо трепeщутъ, носи1ла є3си2 пл0тію бGа нaшего на рукY твоє1ю.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Просвэщeніе во тмЁ лежaщихъ, спасeніе tчazнныхъ, хrтE, сп7се м0й, къ тебЁ ќтренюю, цRю2 ми1ра, просвэти1 мz сіsніемъ твои1мъ: и3н0гw бо, рaзвэ тебє2, б0га не знaю.

Просвэщeніе всeльшеесz, пребlжeнне, ўтёшителz внyтрь души2 твоеS, ведyщую къ цaрству показA стезю2, въ нeйже шeствуz, дeмwнwвъ ловлeніz и3 помрачeніz душeвнагw ўклони1лсz є3си2.

Н0въ ћвльсz їисyсъ, бGон0се, с0лнца течeніе ўстaвилъ є3си2 мольб0ю свэтосіsнною, бжcтвенными словесы2 ўкрашaемь, блажeнне, и3 чудeсъ зарeю просвэщaемь, и3 б9іими чудесы2 мн0гими ўдобрsемь.

Въ кни1зэ жив0тнэй написaлсz є3си2 дост0йнw, напи6саннаz вс‰ скончaвъ въ бжcтвенныхъ кни1гахъ. тёмже вопію1 ти: рукописaніе, џ§е, ѕHлъ мои1хъ твои1ми раст0ргни ко всеви1дцу бGу мольбaми.

БGор0диченъ:

Стопaмъ послёдуz, соб0ръ препод0бныхъ, и3зъ чрeва твоегw2 возсіsвшему неизречeннымъ ржcтв0мъ, дв7о м™и съ нбcными ли6ки сочтaсz: съ ни1миже моли1сz, и3 и3спроси2 нaмъ њчищeніе, чтyщымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Џко сердeчное неусhпно въ бжcтвенныхъ зaповэдехъ соблю1лъ є3си2 незаз0рнw, слaвне.

На г0ру добродётелей воздержaніемъ, бGон0се, дётельнw востeклъ є3си2 къ боговидёнію восхождeніz.

Е#лeй расточи1въ ни1щымъ, t сeрдца, їларіHне препод0бне, богaтство небeсное почeрплъ є3си2.

БGор0диченъ:

Сл0ва ковчeгъ тS показA, бцdе, зак0на гDи, въ џньже несказaннw всели1сz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ко гDу t ки1та їHна возопи2: тh мz возведи2 и3зъ глубины2 ѓда, молю1сz, да ћкw и3збaвителю, во глaсэ хвалeніz, и4стины же дyхомъ пожрY тебЁ.

Не њскудёлъ є3си2 мнHгимъ приближazсz подвигHмъ: нощeй бо, препод0бне, и3 днeй четhредесzть пребhлъ є3си2 стоS, непрекл0ненъ нyждными нyждами є3стествA.

Ўмертви1въ тво‰ ќды, ±же на земли2, чyдне, живhмъ дёйствомъ и3сцэлeніz њбогати1лсz є3си2, и3 живeши на небесёхъ, ўмерщвлsющихъ всегдA дyшъ нaшихъ стр†сти и3сцэлsz.

ЖитіE твоE рыдaz при1снw скончaлъ є3си2: желaніе бо бжcтвенное тS, џ§е, внyтрь распали2. и3 нhнэ на небесёхъ њбрёлъ є3си2 ўтэшeніе, съ препод0бными ли6ки совокуплszсz.

БGор0диченъ:

ГDь и3зъ тебє2 пл0тію раждaетсz, всёхъ гпcжY тS твaрей содёлавъ: є3г0же моли2, чcтаz, њбладaющагw и3збaвити врагA дyшы нaшz.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Мhсленнаго голіafа, ѕл0бою возносsщагосz без8oрyжнымъ твои1мъ сплетeніемъ, вёрнw прaщею ўби1лъ є3си2, и3 сегw2 и3ст0ргъ побэди1тєльнаz nр{жіz, ћкw вельми2 хвaлzщасz посёклъ є3си2.

Вели1кому въ добродётелехъ поревновaлъ є3си2 їларіHну, и3 сегw2 дух0внw стопaмъ возслёдуz, воздержaніемъ, препод0бне, верх0венъ kви1лсz є3си2, и3 стaду воoбражeніе.

ПHты воздержaтельными ќгліе стрёлъ врагA погаси1лъ є3си2 до концA, и3 џгнь вёры вжeгъ, попали1лъ є3си2 невёріz є3ретjчєскаz шат†ніz.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 вои1стинну б9іz сл0ва во ўтр0бэ твоeй, и3 сего2 пaче є3стествA, всенепор0чнаz, родилA є3си2. є3г0же моли1твами ўмоли2, њ и5же вои1стинну бцdу воспэвaющихъ тS.

Кондaкъ виссаріHна, глaсъ в7. Под0бенъ: Твeрдыz:

Вhшнихъ си1лъ подражaвъ, препод0бне, џбразомъ пти1цъ житіE пожи1лъ є3си2, врeмєннаz въ забhтіи положи1въ, непрестaннымъ желaніемъ влек0мъ къ небє1снымъ добр0тамъ хrтA цRS, д0ндеже того2 дости1глъ є3си2, виссаріHне, моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Тёлу злат0му прем{дрыz дёти не послужи1ша, и3 въ плaмень сaми поид0ша, и3 б0ги и4хъ њбругaша, среди2 плaмене возопи1ша, и3 њроси2 | ѓгGлъ: ўслhшасz ўжE ќстъ вaшихъ моли1тва.

Њбнови1въ дyшу воздержaніz благочести1вымъ, џ§е, рaломъ, клaсъ многопл0денъ воздёлалъ є3си2, въ жи1тницахъ соблюдaемь небeсныхъ, и3 питaеши вёрнw воспэвaющыz: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Свёту сраствори1всz невещeственному, чи1стъ свётъ бhлъ є3си2, и3 быстринY рэчнyю прешeлъ є3си2, њмочи1въ никaкоже стопы6 тво‰: по стезsмъ же пр†вымъ, бGомyдре виссаріHне, ходи1лъ є3си2, грэхA м{тныz и3зсуши1въ в0ды.

Q чyдо стрaшно! кaкw непивaємыz и3ногдA в0ды, піє1мы сотвори1лъ є3си2 бжcтвеннымъ назнаменaніемъ, и3 рэчнyю быстринY прешeлъ є3си2, течeніе же ўдержaлъ є3си2 с0лнечное, висаріHне бGомyдре, бGозн†меніи свzщeнными величaемь.

БGор0диченъ:

Мyдрость б9іz v3постaснаz и3зъ тебє2, чcтаz, роди1сz, и3 ѕловBрныz мудрецы2 потреби2, и3 ўмудри2 мн0жество монaшествующихъ и3 препод0бныхъ, воспэвaти благодaтію, благословeннаz, ћже бGа пл0тію р0ждшаz.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Въ ѕлaцэ вhшнzгw цrтва стaдо, џ§е, воспитaлъ є3си2, и3 жезл0мъ ўчeній ѕвёри tгнaвъ є3ретjчєскіz, пёлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Чудeсъ зарю2 простeръ, разорsеши недyгующихъ мглY, и3 здрaвіz лучи2 подаeши днeсь, и3 цэльбы6 зовyщымъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Въ вhшнюю вшeлъ є3си2 брaчную трапeзу цRS хrтA, во nдeжду њдёzнъ, дост0йнw зовyщему. тёмъ и3 возлeглъ є3си2 вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Пaче є3стествA и3 сл0ва, вLку всёхъ родилA є3си2, и3 питaеши t сосц{ твоє1ю, всBмъ во блaго врeмz гот0вzщаго трапeзу: є3г0же прилёжнw, пречcтаz, њ нaсъ моли2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Свётъ тебЁ возсіS ћвэ, ћкоже прaведнику, и3 рaдость, и3 весeліе, ћкw плaкавшу, џ§е, на земли2 прилёжнw, и3 стрaнну сеS бhвшу нестzжaніемъ, и3 всsцэмъ ѕлострадaніемъ.

Вeсь tню1дъ сраствори1всz конeчными жел†ніи, препод0бне џ§е: грaды же и3 пусты6ни во ўмилeніи мн0зэ прохождaлъ є3си2, д0ндеже митроп0лію дости1глъ є3си2 вhшнюю, свётлw ўкрашaемь.

Ќтро возсіsлъ є3си2 нaмъ, свётлыми добродётели просвэщє1ніи, нaшz мы6сли просвэщaz при1снw. тёмже твою2 свэтон0сную днeсь, џ§е виссаріHне, совершaемъ пaмzть.

БGор0диченъ:

Н0ва родилA є3си2 сн7а, собезначaльна, чcтаz, nц7Y безначaльному, и3 њбнови1ла є3си2 є3ди1на њбветшaвшее нaше є3стество2 лю1тыми преступлє1ніи: тёмже тS соглaснw поeмъ, бцdе.

И$нъ. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Слeзными струsми страстeй взыгр†ніz, и3 неуст†вныz п0мыслы потопи1лъ є3си2, и3 пучи1на бhлъ є3си2 долготерпёніz, препод0бне, къ тишинЁ ведhй ти1хостнэй вопію1щыz: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Ћкоже терпэли1ва ґдамaнта, воздержaнію и3мyще тво‰ наказ†ніz, їларіHне препод0бне, сердцA ўтверждaемъ, и3 страстeй полки2 побэждaемъ, љзhкомъ вёрнw вопію1ще: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Воздержaніемъ, препод0бне, пл0ти благострaстіе ўдержaніемъ и3знури1въ, премyдре, и3сп0лнилъ є3си2 д¦а душeвное дёйство, и3 къ безстрaстіz стезsмъ дости1глъ є3си2, зовhй: џтроцы, благослови1те, сщ7eнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Подъ кр0въ, вLчце, с™hхъ кри1лъ твои1хъ њѕл0бленніи вси2 прибэгaемъ, лю1тыми согрэшє1ніи, и3 напaстьми и3 скорбьми2. тs бо предстaтельницу и3мyще вопіeмъ: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшагw њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Крёпwсти низложи1лъ є3си2 льсти1вагw, крёпостію препоsсанъ дух0вною, и3 kви1лсz є3си2 си1ленъ на стр†сти, преблажeнне: сегw2 рaди чудeсъ благодaти пріeмъ t бGа, вBрнымъ и3сцэлэвaеши неисцBльныz недyги.

Kви1сz твоS вeліz слaва ћже по бз7э всeй твaри, просвэщaz вBрныz свzщeнными ўподоблє1ніи непор0чнагw твоегw2 житіS, бGомyдре виссаріHне, вои1стинну монaхwвъ ўкрашeніе, и3 nтцє1въ верх0вниче.

СтенS, плaчz и3 сётуz, ўмилeніемъ слeзнымъ кропS зeмлю при1снw, џ§е бGомyдре, совершaлъ є3си2, д0ндеже њбрёлъ є3си2 бжcтвенное ўтэшeніе, во грaдэ б9іи со всёми с™hми, препод0бне, всели1всz.

Процвёлъ є3си2, џ§е, ћкw крjнъ добродётельными благовHніи, нaшz њблагов0нствуй дyшы. тёмже сотворsемъ пaмzть твою2, ѕлосмрaдіz согрэшeній пр0симъ и3збaвитисz, тебє2 рaди, виссаріHне, и3 всsкагw дeмwнскагw њѕлоблeніz.

БGор0диченъ:

Ўмоврeднw согрэшaz, неиспрaвленъ пребывaю, мн0гимъ нечyвствомъ њб8юродёвъ. тёмже зовy ти, вLчце: въ таковёй нyжди сyща посэти1 мz нhнэ, и3 ўврачyй стр†сти смирeннагw сeрдца моегw2.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нeбо и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

И#ст0чника тS чудeсъ, ћкw вои1стинну хrт0съ показA, блажeнне, болёзнєнныz сквє1рны њчищaюща страстeй, и3 недyгwвъ болBзни потоплsюща ўд0бь. тёмже и3 рэкy тz душeвныхъ њчищeній нарицaемъ вси2, преблажeнне.

Процвётъ, ћкw фjніxъ дух0внw, въ домY б9іи, преслaвне, пл0дъ принeслъ є3си2 воздержaніz ћкоже слaдость, и4мже сердцA, премyдре, наслади1лъ є3си2 стaда твоегw2 словeснагw. тёмже и3 вэнцы2 нбcныz слaвы, џ§е воспріsлъ є3си2, приснопaмzтне.

Воздержaніz показaлсz є3си2, џ§е, прaвило, и3 кр0тости kви1лсz є3си2 џбразъ, и3 ти1хъ всBмъ, їларіHне, настaвникъ: и3 мою2 мольбaми ко гDу ўкроти2 бyрю страстeй, и3 подaждь просsщему глуб0кій ми1ръ, ћкw да дост0йнw ўблажaю тS.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе въ бэдaхъ и3 напaстехъ, пристaнище и3 стёну въ ск0рбехъ, и3 щи1тъ во бранёхъ и4мамы разyмный, и3 вели1ко њчисти1лище въ лю1тыхъ согрэшeніихъ и3 нахождeніихъ. тёмъ тS бцdу по д0лгу чти1мъ, и3 величaемъ ржcтво2 твоE.

7 июня: Священномученика Феодота, епископа Анкирского.

Мёсzца тогHже въ з7-й дeнь.

С™aгw сщ7енномyченика fеод0та, є3пcкопа ґгкЂрскагw.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ.

Рaдостнымъ сeрдцемъ * и3 твeрдымъ п0мысломъ, * подвигHмъ, мyчениче, бlгодерзнyлъ є3си2 вои1стинну, * не ўбоsвсz мучи1тельныхъ болёзней, ни нyждныz смeрти. * тёмже зак0ннw пострадaвъ, * свётлw вэнчaлсz є3си2, fеод0те.

И#скушeньми пл0ти твоеS * ўzзви1лъ є3си2 супостaты, блажeнне, * и3 сострэлsлъ є3си2 си1хъ њбличє1ніи сердцA: * кaплzми же и3зліsній кровeй твои1хъ, * пот0ки и3зсуши1лъ є3си2 до концA, * безб0жіz, пребlжeнне.

Терпэли1внw свэщaми њпалsемь * и3 рaнами хребeтъ сокрушaемь, * мyчениче, претерпёлъ є3си2 зовhй: * хrт0вы любвE tню1дъ ничт0же мS разлучи1тъ, * ни смeрть, ни жив0тъ, * нижE всsка и4на мyка.

И$ны стіхи6ры прес™hz бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Њдержи1ми падє1ніи ненадeжными, чcтаz, * тS предстaтельницу є3ди1ну и3мyще, дв7о, * вопіeмъ благодaрственнw: * њчи1сти ны2, прес™az бGоневёсто: * тh бо є3си2 мjру прибёжище, * и3 заступлeніе р0ду нaшему.

Жезл0мъ твоегw2 предстaтельства, * бGороди1тельнице чcтаz, * ѕвэри6ныz стр†сти * nкаsнныz души2 моеS tжени2 вск0рэ, * ми1рнw жив0тъ м0й ўправлsющи, * и3 с™0му мS стaду и3збрaнныхъ твои1хъ nвeцъ причти2.

Согрэшeній пучи1ною потоплsемь, * къ ти1хому пристaнищу * пречcтыz твоеS моли1твы, бGороди1тельнице, прибёгъ, * взывaю ти2: спаси1 мz, * держaвную твою2 подaвши десни1цу * рабY твоемY, пренепор0чнаz.

Слaва, и3 нhнэ:

Нрaвомъ гнилhмъ поп0лзсz, ни1цъ лежY, * и3 къ твоeй дв7о, притекaю тишинЁ, * t бyри сопроти1вныz * и3 и3скушeній многоoбрaзныхъ мS и3збaви, * да пою2 твою2 благодaть непрестaннw, * бцdе м™и приснодв7о.

КrтобGор0диченъ:

Ў кrтA предстоsщи сн7а и3 бGа твоегw2, * и3 долготерпёніе тогw2 смотрsющи, * глаг0лаше плaчущи м™и чcтаz: * ўвы2 мнЁ, чaдо сладчaйшее, * что2 сі‰ стрaждеши непрaведнw, сл0ве б9ій, * да спасeши человёчество;

Тропaрь, глaсъ д7:

И# нрaвwмъ причaстникъ, и3 пrт0лwмъ намёстникъ ґпcлwмъ бhвъ, дэsніе њбрёлъ є3си2, бGодохновeнне, въ видёніz восх0дъ, сегw2 рaди сл0во и4стины и3справлsz, и3 вёры рaди пострадaлъ є3си2 дaже до кр0ве, сщ7енномyчениче fеод0те: моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Б9іе даsніе бhлъ є3си2 и4стиннw, блажeнне. Творeніе їHсифово.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

БGосіsнную тS ѕвэздY мhсленное показaвъ сlнце, на высотЁ своеS цRкве, всю2 зeмлю блистaньми, бlжeнне, твои1хъ страдaній ўzсни2.

T ю4на в0зраста возложeнъ бhвъ бGу, fеод0те, бGодaнными добродётельми дyшу просвэти1лъ є3си2 ћвэ, и3 мjръ чcтнhми страд†ніи ўкраси1лъ є3си2.

Слaвный мyченикъ смотрsz льсти1вагw мрє1жи простє1рты на земли2, всю1ду прохождaше, дyшы ўчeньми бlгочести1выхъ ўтверждaz благодaтію.

БGор0диченъ:

Премн0гимъ милосeрдіемъ нб7сA прекл0нь, сни1де сн7ъ б9ій, и3 и3зъ тебє2 воплоти1сz, чcтаz, спасaz человёка t прeлести ѕміи1ны.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Вhну взирaz къ бGу nчесы2 ќмными, приснопaмzтне мyчениче, не чyлъ є3си2 рaнъ тэлеси2 приближaющихсz, и3 мyками всю1ду њдержи1мь.

Никaкоже, мyчениче, прилHги болёзненными поколебaлсz є3си2, ни ласк†ніи беззак0нныхъ, на кaмени твeрдыz вёры хrт0вы водружeнъ, слaвне fеод0те.

Сокрушaz тёло мн0гими рaнами гони1тель, не возм0же tню1дъ твоеS крёпости душeвныz разслaбити, б9eственною люб0вію сп7са, бlжeнне, ўтверждaемь.

БGор0диченъ:

Ви1дэвъ твоегw2 и3здалeча ли1къ прbр0ческій бGоглaсный тaинства глубинY, многоoбрaзными гл†сы бGу м™рь чcтую тS проповёдуетъ, пречcтаz бGоневёсто.

Сэдaленъ глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Многосвётлаz ѕвэздA, даров†ніи чудeсными, и3 страд†ніи свzщeнными њзарsz твaрь, fеод0те бlжeнне, вои1стинну бhлъ є3си2. тёмже днeсь свэтон0сную твою2 пaмzть прaзднующе, въ весeліи сeрдца хrтA величaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Безневёстнаz чcтаz бцdе дв7о, є3ди1на вёрныхъ предстaтельнице и3 покр0ве, бёдъ и3 скорбeй, и3 лю1тыхъ њбстоsній всёхъ и3збaви, на тS ўповaніе, nтрокови1це и3мyщихъ: и3 дyшы нaшz спаси2 бжcтвенными моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница, ѓгнца и3 пaстырz повёшена на дрeвэ мeртва зрsщи, плaчущи вэщaше, мaтерски восклицaющи: кaкw претерплю2 твоE є4же пaче сл0ва, сн7е м0й, сни1тіе и3 вHльныz стrти, б9е пребlгjй;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Мyдростію словeсъ твои1хъ, и3 дёлъ бlгодaтію, тмы2 предстaтелz ћвэ посрами1лъ є3си2, fеод0те, и3 побёду взsлъ є3си2 на него2, слaвнw подви1гсz.

Nгнeмъ страдaній твои1хъ ћвэ запали1лъ є3си2 многоб0жную лeсть: и3 ћкw свэщA д¦омъ с™hмъ, мyчениче, вжeгсz тaйнw, подс0лнечную просвэти1лъ є3си2.

Крёпкw, слaвне, въ рeбра стрyжемь, и3 ѕёльными болёзньми ћкw вои1стинну всю1ду њкружeнъ, непоколeблемь ўм0мъ познaлсz є3си2, вёры рaди, приснопaмzтне.

БGор0диченъ:

Сохрани1въ нетлённу тS по ржcтвЁ, ћкоже прeжде ржcтвA, дв7о, содётель, всели1сz въ ложеснA тво‰, и3 и3стлёвшыz мн0гими согрэшє1ніи њбнови2.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Терпёніемъ твои1мъ, мyчениче мyдре, беззак0ннующихъ стремлє1ніz, и3 мyкъ њѕлоблє1ніz, и3 њпалє1ніz ћвэ терпёлъ є3си2, бжcтвеннымъ пос0біемъ њграждeнъ.

Проповёдуz сл0во благочести1вое, п{тнаz шє1ствіz далeче, м§ниче бGомyдре, шeствовалъ є3си2, и3 заблуждє1нныz къ свёту њбрати1лъ є3си2, тм0ю води6мыz сyетства.

Воздви1женъ бhвъ ћкоже ѓгнецъ, мyчениче, на дрeво, желёзныхъ ногтeй терпи1ши терз†ніz, ћкоже безпл0тенъ, бlжeнне, ўмерщвлeніz дебельство2 совлачaz.

БGор0диченъ:

Воплощeнно вои1стинну сл0во џ§ее, t чи1стыхъ, чcтаz дв7о, кровeй твои1хъ родилA є3си2, во двою2 совершє1нну є3стєствY, є3ди1ной же v3постaси, бGорaдованнаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Помaзалъ є3си2 словесы2 твои1ми свzщeнными, чи6стыz къ подвигHмъ жєны2, и3 низл0жше, мyчениче, врагA мyжескими борє1ніи, нетлёніz вэнцы2 и3сплет0ша.

Крёпостію д¦а дyшу њгради1въ, лукaвствіz дyхи терпёніемъ рaнъ низложи1лъ є3си2, и3 побёды вэнeцъ t бGа пріsлъ є3си2, досточyдне.

Кaплzми кровeй твои1хъ, јдwльскій плaмень, мyчениче хrт0въ погаси1лъ є3си2, и3 рос0ю болёзней твои1хъ, бlгочести1выхъ дyшы њроси1лъ є3си2, t плaмене прeлести и3збaвивъ.

БGор0диченъ:

И$же всeй tню1дъ разyмнэй ћкw бGъ, и3 ви1димэй твaри, во ўтр0бу твою2 всели1сz вои1стинну, и3 пл0ть бhсть, человёки назидaz, приснодв7о.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ преподHбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Nгнeмъ, бGоблажeнне, болёзней твои1хъ запалeніе јдwльское ўгаси1лъ є3си2: кр0вными же потHки погрузи1лъ є3си2 враги2 безплHтныz, fеод0те, вопіS: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкw fmміaмъ бlгов0ненъ принeслсz є3си2, мyдре, подвигопол0жнику твоемY, б9eственною благодaтію, ѕлосмрaдную лeсть низлагaz. тёмъ поeши рaдостнw: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Соблю1дъ тво‰ словесA ф0ртъ свzтhй, бGон0сному ф0ртону tдадe тz, хрaму на воздви1женіе чcтну, на њчищeніе всёхъ благочести1выхъ, въ снабдёніе душaмъ, мyчениче fеод0те.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну носsщаго v3постaсь родилA є3си2 сл0ва, м™и дв7о, сугyба и3мyща хотBніz, и3 є3стeствєннаz є3гw2 свHйства ћвэ: бGъ бо є4сть и3 чlвёкъ, нaсъ рaди воплоти1выйсz.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Непоколеби1мь ст0лпъ, забрaло непрекл0нно, непобэди1маz стэнA, степeнь вёры, дaніе б9eственное, благочeстіz поб0рникъ, прeлести губи1тель показaлсz є3си2, страстон0сче.

Правлeніемъ б9eственныz бlгодaти, премyдре, мyкъ прешeлъ є3си2 вели1кую пучи1ну, и3 ти6хаz рaдуzсz дости1глъ є3си2, слaвне, прист†нища г0рнzгw цrтвіz.

Шє1ствіz и3 стєзи2 тво‰ напрaвишасz ко хrтY всёхъ бGу и3 гDу: є3мyже въ рyцэ д¦ъ тв0й прeдалъ є3си2, мyчениче страстон0сче fеод0те треблажeнне.

БGор0диченъ:

Ри1торwвъ љзhкъ тaинства твоегw2 недоумённую глубинY и3зрещи2 не м0жетъ: сл0во бо б9іе пaче сл0ва родилA є3си2, пречcтаz дв7о, во спасeніе всёхъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

Да слaвы ўлучи1ши џныz, стrтотeрпче, ви1димую рaдуzсz преwби1дэлъ є3си2, и3 б9eственнымъ мaніемъ къ рaнамъ tлучи1всz, не ўжaслсz є3си2 мучи1тельныхъ ви6дъ, и3 смeрти г0рькіz. тёмже съ мyчєники вэнчaлсz є3си2 подви1гсz.

Kви1лсz є3си2 хрaмъ, мyчениче, чи1стъ трbцы, здaніемъ дэ‰ніи, fеод0те пребогaте, бжcтвенными, страдaній же свётлыхъ сіsніемъ ўкрaшенъ. тёмже хрaмы дє1мwнскіz и3стук†нныz, мyдре, б9eственною ўтёшителz си1лою, ћвэ низвeрглъ є3си2.

И#скaпающаz горA б9eственную слaдость, kви1лсz є3си2 и3ст0чникъ чудeсъ, пучи1на же, слaвне, бжcтвенныхъ даровaній, струS свэтлA с™aгw д¦а, дyшы напоsz, и3 потоплsz стр†сти, и3 всBмъ ходaтайствуz, мyчениче, бlгочeстнw пою1щымъ тS рaдованіе.

БGор0диченъ:

Глaсомъ ѓгGла родилA є3си2 безначaльнаго сл0ва, пріeмшаго пл0ть, ќмну же и3 њдушевлeнну, дв7о всечcтаz, t чcтыхъ кровeй твои1хъ, и3 безплHтныz враги2 низл0жшаго, и3 спaсшаго нaсъ всёхъ, и4стинную бцdу и3сповёдающихъ тS.

8 июня: Великомученика Феодора Стратилата.

Мёсzца тогHже въ }-й дeнь.

С™aгw великомyченика fе0дwра стратилaта.

Стіхи6ры на ѕ7, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Вeсь привeлъ є3си2 себE тебЁ дaвшему, пребlжeнне, жи1знь совершeнну, ћкw всепл0діе жи1во и3 њдушевлeно, и3 жeртву благопріsтну и3 пречи1сту. тёмже моли1твенникъ бhлъ є3си2 благопріsтенъ, бyри и3зимaz вс‰ вёрою пою1щыz тS, мyчениче, и3 призывaющыz тS, fе0дwре.

Сёмz воздёлавъ прилёжнw всёzнное сл0ва, въ чи1стэй твоeй души2, сіE ўмн0жилъ є3си2 болёзньми страдaніz, и3 мyдрэ положeнъ въ нбcныхъ жи1тницахъ, нетлённо њбрёлъ є3си2 наслаждeніе: є3гHже нhнэ насыщazсz, бlжeнне, твои1ми ко кrтY ходaтайствы вёрнw пою1щыz тS спасaй.

Мyчениче стrтотeрпче хrт0въ, и5же въ разли1чныхъ нyждахъ спасaй мольбaми твои1ми, всsко ќбw њбстоsніе tрэвaz, и3 tгонS душегуби1тельную печaль, бlгодaть же и3 ми1лость нaмъ просS: ћкw да моли1твами твои1ми спaсшіисz, рaдующесz воспоeмъ вси2 честны6z п0двиги твоS, fе0дwре.

И$ны стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Страдaлецъ д0блественный, * в0инъ непобэди1мь, * д¦омъ с™hмъ показaлсz є3си2, * низл0жь бори1телz * мyдростію словeсъ твои1хъ, * и3 дёлъ твои1хъ мyдрэ терпэли1вными kвлeньми. * тёмже пріsлъ є3си2 вэнцы2 побBдныz, * и3 съ вhшними ли6ки сочетaлсz є3си2, * великомyчениче fе0дwре.

Бжcтвенный ст0лпъ бhлъ є3си2, * благочeстіz, пребогaте, * ѕлочести1выхъ кaпищъ возгнушaвсz, * и3 nвчA всесовершeнно, * и3 заколeніе благопріsтно, * заклaвшемусz тебє2 рaди чи1стэ приводи1мь, * прослaвльшему с™yю твою2 пaмzть, * и3 чудeсъ сокр0вище тS сyщымъ въ мjрэ * даровaвшему, fе0дwре.

На крeстъ воздви1женъ, * и3 пл0ти стрyжемэ, * и3 џстрыми стрэлaми ўzзвлsемь, * и3 на дрeвэ протzзaемь, * и3 мечи6 ўсэкaемь, * и3 всsкими хитростьми2 болёзней њкружaемь, * непрекл0ненъ и3 непобэди1мь kви1лсz є3си2 * си1лою на крестЁ пригвождeннагw, * слaва мyченикwвъ fе0дwре.

Слaва, глaсъ є7:

Днeсь возсіS пaче денни1цы честнaz пaмzть страстотeрпца хrт0ва, вёрныхъ сердцA неви1димw просвэщaющи, и3 џблаки дyшъ tгонsющи дёйствомъ благодaти д¦а. къ немyже, мучениколю1бцы, воззовeмъ: рaдуйсz, и4же вBрнымъ ћвльсz бGодаровaннаz благодaть, и3 чудeсъ мн0жєства простирaz къ тебЁ притекaющымъ, fе0дwре блажeнне: хrтA непрестaннw молS, не њскудёй вёчныхъ бл†гъ получи1ти, вёрою творsщымъ пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Рaдуйсz:

Ѓгнца своего2 ѓгница и3ногдA зрsщи, къ заколeнію тщaщасz, ўсeрднw послёдоваше, сі‰ вопію1щи є3мY: кaмw и4деши, чaдо моE сладчaйшее, хrтE; чесw2 рaди ск0рое течeніе сіE, долготерпэли1ве, течeши нелёностнw; ї}се возжелённэйшій, безгрёшне, многоми1лостиве гDи, дaждь ми2 сл0во, рабЁ твоeй, сн7е м0й вселюбeзнэйшій. не прeзри, щeдре, молчS, тS стрaннw р0ждшую, б9е всещeдре, дaруzй мjрови вeлію ми1лость.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Б9іихъ дарHвъ ћкw тезоимени1та, и3 того2 наслёдника блажeнства, вси2 восхвaлимъ, вёрніи, и3 ўблажи1мъ по достоsнію fе0дwра д0блzго великомyченика, вселeнныz поб0рника: м0литбосz хrтY бGу њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Не терплю2, чaдо, * ви1дzщи тS на дрeвэ ўснyвша, * б0дрость всBмъ подаю1щаго, * ћкw да дрeвле преступлeніz плод0мъ, * сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, * бжcтвенную и3 спаси1тельную б0дрость подaси, * дв7а глаг0лаше плaчущисz, * ю4же величaемъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Воинствосл0віемъ и4стиннымъ, страстотeрпче, нбcнагw цRS воев0да пред0брый бhлъ є3си2, fе0дwре: nрyжіzми бо вёры њполчи1лсz є3си2 мyдреннw, и3 побэди1лъ є3си2 дeмwнwвъ полки2, и3 побэдон0сный kви1лсz є3си2 страдaлецъ: тёмже тS вёрою при1снw ўблажaемъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха, безъ мyченичнwвъ: и3 с™aгw, на ѕ7.

КанHнъ с™aгw, є3гHже краегранeсіе:

Пою1 тz дарHвъ бжcтвенныхъ тезоимени1та, хвалaми бжcтвенными.

Творeніе fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну невлaжными стопaми дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Мyченикъ ћвэ свэтлостьми2 ўкрашaемь, добротв0рцу предстои1ши хrтY, t негw2 ўдобрsемь, ћкw дарHвъ тезоимени1тъ бжcтвенныхъ, мyчениче fе0дwре.

Бжcтвенными воwружи1всz, fе0дwре, nр{жіи вёры, вр†жіz ссёклъ є3си2 твeрдw душетлBнныz полки2: и3 побэди1тель бhвъ съ мyчєники вэнчaлсz є3си2.

Свётлое твоеS души2 хрaбрство показyz ѕлочести1вому, бGомyдре, цRю2, премyдростію словeсъ твои1хъ, и3 благодaтію дёлъ, сего2 посрами1лъ є3си2, fе0дwре.

БGор0диченъ:

Безъ сёмене џ§ею в0лею t бжcтвеннагw д¦а, б9іz зачалA є3си2 сн7а, и3 пл0тію родилA є3си2, и4же и3зъ nц7A безъ мaтере, нaсъ же рaди и3зъ тебє2 безъ nтцA.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Њполчeніе ѕлочести1вое. ћкw воев0да си1ленъ побэди1лъ є3си2, и3 стропти1вагw ѕмjz вс‰ хи1трwсти попрaлъ є3си2.

Ћкw ўсeрденъ душeю, ўмышлeніемъ благочести1вымъ, слaвне, ѕлочести1выхъ погуби1лъ є3си2 прелюбодёйствєннаz чти6лища.

Крёпостію п0мысла лю1тыхъ наношє1ніz претерпёлъ є3си2, животв0рнэй мeртвости подвигопол0жника под0бzсz.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на сyщымъ на земли2, пaче є3стествA благи1хъ ходaтаица, м™и б9іz былA є3си2. тёмже ти2, рaдуйсz, вопіeмъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Бжcтвенное всеoрyжіе воспріи1мъ, и3 јдwльскую лeсть низложи1въ, ѓгGлы возстaвилъ є3си2 восхвали1ти п0двиги тво‰: и4бо бжcтвенною люб0вію ќмъ распали1въ, на џгненную смeрть д0блественнw дерзнyлъ є3си2. тёмже тезоимени1тнw просsщымъ тS даeши бжcтвєннаz даров†ніz, страстотeрпче fе0дwре. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ люб0вію пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника и3ли2 бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ, бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ: и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS блaгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ свои1хъ, непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw, согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7а и3 м™и ї}сова на дрeвэ зрsщи творцA, стенsше слезsщи, и3 лю1тэ ўzзвлsшесz, дyшу и3 тёло растерзaющи, бію1щисz, и3 къ немY вопію1щи г0рькw, и3 взывaющи: ўвы2 мнЁ, q сн7е м0й! кaкw претерплю2 стрaсть твою2, гв0здіе и3 копіE, ћже безъ болёзни тS р0ждши; но потщи1сz востaти, и3 ви1дэти тS, сн7е м0й и3 б9е, и3 t рыдaніz престaти и3 болёзни, и3 пою1щіи тво‰ стrти согрэшeній разрэшeніе пріи1мутъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўzзви1лъ є3си2 ѕмjz, ўzзви1ти тS хотsщаго, и3 терпэли1выми сопротивлє1ніи, мyченикъ kви1лсz є3си2, поS прилёжнw тS ўкрёпльшему: слaва си1лэ твоeй, гDи.

И#знури1въ пл0ть мн0гими рaнами, п0мыслъ непрекл0ненъ постaвилъ є3си2, треблажeнне, поS ўсeрднw, тS ўкрёпльшему: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўкраси1лсz є3си2 страдaньми вLки, тво‰ честн†z страд†ніz, премyдре, совокyпль: и3 спод0билсz є3си2 тогw2 свётлости, и3 желaемыz красоты2.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw родилA є3си2, q дв7о, и3 по рождествЁ kви1ласz є3си2 дёвствующи пaки. тёмже нем0лчными гл†сы, є4же рaдуйсz, тебЁ, вLчце, вёрою несумнённою взывaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Кроплeніемъ плотски1хъ кровeй ўстaвилъ є3си2 дeмwнскую на пaгубу приноси1мую кр0вь, непобэди1ме fе0дwре.

Q нрaва благочести1ва! q д0блественна рaзума! q вёры теплёйшіz честнaгw страстотeрпца, є4юже бGа получи2!

Ќмъ и3мёz свётомъ б9іимъ њсіsемь, поб0рника ѕл0бы њмрачи1лъ є3си2 ѕмjz, бGон0се fе0дwре.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе непобэди1мое на враги2 предлагaемъ, тS ўтверждeніе и3 надeжду нaшегw спасeніz, бGоневёсто, стzжaхомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Побэди1лъ є3си2 ўсeрдіемъ дeрзостнымъ низлагaющихъ, на крестЁ простeртъ, и3 гвоздьми2 прободaемь, блажeнне, и3з8wбражaz спаси1тельную стрaсть зижди1телz.

Зак0ннw стрaждущему хrт0съ тебЁ kвлsетсz въ темни1цэ затворeну, воздвизaz ћкw подвигопол0жникъ къ подвигHмъ на враги2 борє1ніz, преслaвне.

Жeртву чи1сту и3 с™у, и3 непор0чну, тебє2 рaди в0лею себE жeртву принeсшему привeлъ є3си2 себE, страстотeрпче fе0дwре.

БGор0диченъ:

Q чyдо всёхъ чудeсъ новёйшее! ћкw дв7а во ўтр0бэ, вс‰ содержaщаго, неискусомyжнw зачeнши, не тэсновмэсти2.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Мyжествомъ души2 въ вёру њболкjйсz, и3 глаг0лъ б9ій ѓки копіE въ рyку взeмъ, врагA побэди1лъ є3си2, мyченикwвъ превeлій fе0дwре, съ ни1ми хrтY бGу молsсz не престaй њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Страдaльцєвъ пресвётлую добр0ту, пріиди1те вси2, пёсненными вэнцы6, вёрніи, fе0дwра вэнчaемъ: дaръ бо б9ій вели1къ мjру kви1сz сіsньми чудeсъ. врагa бо побёждь веліaра страд†ніи честнhми, њдождsетъ вмёстw кр0вныхъ кaплей и3сцэлeній т0ки: съ си1ми ќбw всёми рaдуетсz хrтY, и3 даeтъ ми1ръ неwскудeнъ. тёмъ вопіeмъ є3мY: моли2 непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Въ пещи2 твои1хъ подвигHвъ, мyчениче слaвне, вeщь ѕлочeстіz попали1лъ є3си2, и3 свэти1ло благочeстіz, поS, бhлъ є3си2: благословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Ћкw воев0да, ћкw смhсленъ, и3 трeзвеникъ дёломъ, царS несмhсленна и3 ѕлочести1ва прем0глъ є3си2, и3 показaлъ є3си2 сего2 некрёпка, ўкрэпи1всz си1лою дух0вною.

Зак0нъ побэждaетсz похвалaми вели1чества твоегw2: тh бо пресвётлыми просіsлъ є3си2 њблист†ніи мучeніz, вLцэ твоемY вопіS, fе0дwре: благословeнна держaва твоегw2 владhчества.

БGор0диченъ:

Вhшнzгw њсвzщeнное бжcтвенное селeніе, рaдуйсz: тоб0ю бо дадeсz рaдость, бцdе, зовyщымъ: благословeна ты2 въ женaхъ є3си2, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

На тS ўповaвъ, менє2 рaди крeстъ и3 смeрть претерпёвшаго, на крeстъ воздвиг0хсz, вLко, и3 ўzзвлsемь стрэлsньми, и3 лю6тымъ прикасazсz рaнамъ, гDи, вопіsлъ є3си2, мyчениче, страждA, доблемyдренне fе0дwре.

Привeлъ є3си2 жeртву чи1сту тебE зижди1телю твоемY, рaдуzсz, fе0дwре, и3 tлучи1всz, слaвне, къ цrтву нбcному, съ мyчєники свzщeннw взывaz всегдA: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкw крjнъ, ћкw ши1покъ разyмный, вонsми страдaній твои1хъ благоухaеши нaсъ, tгонS благодaтію всегдA ѕлосмрaдіе страстeй нaшихъ, и3 понуждaz вопи1ти благов0нною душeю: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Ты2 є3ди1на во всёхъ родёхъ, дв7о пречcтаz, м™и kви1ласz є3си2 б9іz: ты2 бжcтвA былA є3си2 жили1ще, всенепор0чнаz, не њпaльшисz nгнeмъ непрестyпнагw свёта. тёмже вси1 тz благослови1мъ, мRjе бGоневёсто.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Нhнэ со блажeнными собHры, и3 мyченическими ли6ки, ћкw ўкрaшенъ страдaньми, соводворszсz и3 свеселsсz, вэнeцъ носS, предстои1ши желaемому тебЁ, fе0дwре.

Къ высотЁ нбcнэй взsтсz, њ земнhхъ небрeгъ, и3 желaемагw тебЁ концA спод0билсz є3си2, то2 сaмое совершeніе желaній, fе0дwре, воспріeмъ рaдуzсz.

И#мhй къ бGу дерзновeніе, ћкw д0бль и3 мyдръ страдaлецъ, восхвалsющымъ тS люб0вію согрэшeній њставлeніе проси2, t страстeй и3 скорбeй всёхъ нaсъ и3збавлsz.

Е#ди1наго тS безсмeртна сл0ва пл0тію пострадaвша и3 ўмeрша, мyченикъ бGомyдрый возжелaвъ, безсмeртіz твоегw2 получи1въ, на нб7сA всели1сz, къ зижди1телю всёхъ всеси1льну.

БGор0диченъ:

Благословeнную мRjю, и3 б9ію м™рь дв7у, пріиди1те вси2, вёрою и3 люб0вію непрестaннw восхвaлимъ, є3sже рaди њбрётше вёчное рaдованіе.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Ты2 красeнъ добр0тою, и3 воев0да благом0щенъ, и3 слaвный во страдaльцэхъ в0инъ, принeслсz є3си2 хrтY, и3 мjру дaръ бжcтвенный, fе0дwре, показaлсz є3си2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ кр0вомъ, t вр†гъ навёта, нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6 сохранsй вс‰ неврє1дны: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ нyждахъ.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Страдaльческій состaвль п0двигъ, на прeлесть мyжествовалъ є3си2, fе0дwре, nгневэщaннымъ љзhкомъ твои1мъ посрами1лъ є3си2 лікінjево безчеловёчество. тёмже и3 со ѓгGлы рaдуzсz, блажeнне, моли2 хrтA бGа, да ми1лостивъ бyдетъ нaмъ въ дeнь сyдный.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ, кrтобGор0диченъ: пи1санъ вeчеръ на стіх0внэ.

На літургjи блажє1нна прaздника, и3ли2 nктHиха, и3 с™aгw пёснь G-z. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й, внегдA моли1тимисz къ тебЁ: Ґпcлъ къ тімоfeю, зачaло с§в. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ, ћкw кeдръ, и4же въ лівaнэ, ўмн0житсz. Е#ђліе матfeа, зачaло lѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

9 июня: Святителя Кирилла, архиепископа Александрийского. Преподобного Кирилла, игумена Белоезерского.

Мёсzца тогHже въ f7-й дeнь.

И$же во с™hхъ, nц7A нaшегw кmрjлла, ґрхіепjскопа ґлеxандрjйскагw:

И# препод0бнагw nц7A нaшегw кmрjлла, и3гyмена бэлоезeрскагw.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры с™и1телz, на ѕ7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Сі‰ніи д¦0вными * просвэти1въ тв0й ќмъ, * свэтолyчно сlнце бhлъ є3си2, * ћкоже лучи2 ўчє1ніz, * во вс‰ концы2 простирaz, * и3 вёрныхъ њзарsz * и3сполнeніе, пребlжeнне, * и3 tгонsz тмY, бGон0се, є3ресeй, * си1лою t дв7ы возсіsвшагw.

Благосказaніемъ словeсъ твои1хъ, * свzщeнне кmрjлле, * цRковь всS ўкрашaетсz, * и3 благочeстнw ўдобрsетсz крaсными добр0тами, * и3 почитaетъ свzщeннw * твою2 с™yю и3 бlгонар0читую пaмzть, * правослaвныхъ похвало2, * nтцє1въ верх0вниче, * и4же на соб0рэ всес™hz поб0рниче.

Џгненными твои1ми ўчє1ніи * є3ресeй всsка хврaстнаz * попалsетсz вeщь, премyдре, * разyмными глубинaми * погружaетсz в0инство * неповинyющихсz ѕлочести1выхъ, * сщ7eнне кmрjлле, * ўчeньми ўкрашaетсz вёрныхъ всегдA цRковь, * велеглaснw чтyщи тS.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Благjй рaбе и3 вёрный, дёлателю віногрaда хrт0ва, ты2 и3 тzготY дневнyю понeслъ є3си2, ты2 и3 дaнный тебЁ талaнтъ возрасти1лъ є3си2, и3 по тебЁ пришeдшымъ не зави1дэлъ є3си2. Тёмже вратA нбcнаz tверз0шасz тебЁ, вни1ди въ рaдость гDа твоегw2, и3 моли2 њ нaсъ, кmрjлле џ§е нaшъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ. КrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле, * и3 непор0чнаz вLчца, * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * м™ерски восклицaше, * и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, что2 зрёніе сіE, * н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безблагодaтный суди1щу пілaтову предадe тz, * и3 њсуждaетъ на смeрть, * животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Чlвёче б9ій, и3 вёрный рaбе, слуго2 гDень, мyжу желaній, сосyде и3збрaнный, ст0лпе и3 ўтверждeніе цRкве, цrтвіz наслёдниче, не премолчи2, вопіS за ны2 ко гDу.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ. КrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Триднeвенъ:

Ви1дzщи тS распинaема, хrтE, тебE р0ждшаz, вопіsше: что2 стрaнное є4же ви1жу тaинство, сн7е м0й; кaкw на дрeвэ ўмирaеши пл0тію повёшенъ, жи1зни подaтелю;

Тропaрь, глaсъ }:

Правослaвіz настaвниче, бlгочeстіz ўчи1телю и3 чистоты2, вселeнныz свэти1льниче, ґрхіерewвъ бGодухновeнное ўдобрeніе, кmрjлле премyдре, ўчeньми твои1ми вс‰ просвэти1лъ є3си2: цэвни1це дух0внаz, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™aгw на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Зрёній кmрjллъ б9eственныхъ цэвни1ца. Fеофaново.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, крестоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

T бGа свэтодaтельну благодaть, кmрjлле, пріeмъ, и3 свётелъ свэти1льникъ ћвльсz, словє1сныz њблистaлъ є3си2 нaмъ лучы2, пaмzтію твоeю: ћкw да дост0йнw тS воспоeмъ.

И#сп0лнилсz є3си2 свэтоzвлeніz, кmрjлле премyдре, д¦0внагw, ћкw зaповэдей хrт0выхъ храни1тель, t страстeй њчищeнъ, преб9eственныz бhлъ є3си2 вои1стинну трbцы жили1ще.

Ћкw рeвности и3 дерзновeніz и3сп0лненъ, кmрjлле слaвне, бGобHрнаz вс‰ нел0жнw љзыковрє1діz и3з8wбличи1лъ є3си2, ѕлочести1выхъ є3ресeй, по прaвэй вёрэ борsсz.

БGор0диченъ:

И#сцэли1ла є3си2 сокрушeніе, всенепор0чнаz, человёчества, творцA р0ждшаz всёхъ, возвeдшаго ны2 низвeржєнныz падeніемъ прao§имъ, бGоневёсто.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Ўкрэплsемь њ хrтЁ, кHзни лукaвагw ѕмjz, твeрдымъ ўм0мъ, кmрjлле, ћкоже ткaніе паучи1нное раст0ргнулъ є3си2.

Ти1ну страстeй t души2 tтрsслъ є3си2, кmрjлле, низл0жь всsкагw п0мысла возношeніе, на хrтA превозношaющеесz.

Ћкw благополyченъ страдaлецъ, џ§е, ўклони1лсz є3си2 твeрдw, всsкагw плотскaгw сладострaстіz, ћкw тщeтнагw и3 пакостнотв0рнагw.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну въ женaхъ тS бlгословeнную, ћкw б9іе селeніе, всебlголёпнw вси2 рaдостію прослaвимъ.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Ст0лпъ и3 жeртва цRкве хrт0вы, џ§е, бhвъ, сію2 непоколеби1му t и3скушeній лукaвагw премyдрw соблю1лъ є3си2: всe бо нестHріево ѕлодёйство разори1лъ є3си2, и3 бGомaтерь бцdу проповёдалъ є3си2. тёмже тS, сошeдшесz, почитaемъ, кmрjлле бGоблажeнне.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ћкw невоздёланнаz, дв7о, лозA, краснёйшій гр0здъ прозzблA є3си2, и3сточaющь нaмъ віно2 спасeніz, всёхъ веселsщее дyшы же и3 тэлесA. тёмже ћкw винy тz д0брыхъ блажaще при1снw, со ѓгGломъ вопіeмъ ти2: рaдуйсz, бlгодaтнаz.

КrтобGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz чcтаz и3 м™и твоS, хrтE, ви1дzщи тS мeртва ви1сzща на кrтЁ, м™рски плaчущи глаг0лаше: что2 тебЁ воздадE є3врeйскій беззак0нный соб0ръ и3 неблагодaрный, и4же мн0гихъ и3 вели1кихъ твои1хъ, сн7е м0й, дарHвъ наслади1выйсz; пою2 твоE бжcтвенное снизхождeніе.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Побэди1вша стр†сти душетлBнныz, и3 п0мыслъ ўдержaвша плотскjй, бGон0сне кmрjлле, ви1дэвъ хrт0съ, б9eственныz тS цRкве предсэдaтелz, џ§е, постaви.

Наслёдовавъ, ћкw сн7ъ возлю1бленъ, nтeческую мaркову добродётель, и3 прест0ла бhлъ є3си2 преeмникъ, бжcтвеннагw стопaмъ є3ђлjста послёдуz.

T хrтA ќбw ћкw nвчA ўпасeнъ бhвъ, ћкоже пaстырь ўпaслъ є3си2 стaдо, џ§е, словесы2 душепитaтельными твои1ми, ћкw травaми и3 цвэты6 богaтнw напитaz бlгодaти.

БGор0диченъ:

Воплощeнно безпл0тное прeжде р0ждши сл0во б9іе, всепётаz њбрaдованнаz, мjръ њбнови1ла є3си2. Тёмже тS, бGоневёсто, вёрою правослaвною проповёдуемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Течeнію вои1стинну ѕёльному, наводнsющему рёки, твоE, q кmрjлле, ўпод0бисz сл0во, ѕлослaвныхъ tвращaz ўхищрeніе.

Рaвнэ мeрзское ѓріево раздэлeніе, q кmрjлле, сквeрное же савeлліево сліsніе, и3зъ глубины2 и3звeрглъ є3си2.

СловесA богатотвHрнаz, ћкw злaто њстaвилъ є3си2, q кmрjлле, сокрHвища же, ћкоже кaмєніz честн†z тво‰, цRкви хrт0вэ.

БGор0диченъ:

Да кропи1тъ нб7о весeліе и3 бlгодaть на земли2: воздaстъ бо є4й нhнэ весeліе въ высотY, є3ди1ну бGомaтерь.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Клещaми серафjмъ прbр0ку ќгль, цRкви же хrт0вэ твои1ма рукaма подаeши, свzщеннотаи1нниче, є4же t б9eственнагw nгнS, ќгліе њчищeніz.

Е#динопредBльныz ћкw самpHнъ и3ноплемeнники не потреби1лъ є3си2, и3норHдныz же вс‰ и3нослaвныхъ ўчє1ніz низложи1лъ є3си2, и3 держaву правосл†внымъ дaлъ є3си2, кmрjлле.

Соб0ру бGоизбрaнному ћвэ предводи1тельствовавъ, ѕлочeстіе нест0ріево, хрістоб0рную дeрзость, џ§е, низложи1лъ є3си2, рeвностію дыхaz по и4стиннэй бGомaтери.

БGор0диченъ:

Рaзума нетлённагw пл0дъ прозzблA є3си2, бGороди1тельнице, мjру присножив0тный ходaтай нетлёніz kвлsемь, вёрою и3 люб0вію пою1щихъ тS.

Кондaкъ, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Е$же њ нaсъ:

Бeздну нaмъ ўчeній бGосл0віz и3сточи1лъ є3си2 ћвэ, t и3стHчникъ сп7совыхъ, є4рєси погружaющую, бlжeнне кmрjлле, и3 стaдо невреди1мо t треволнeній спасaющую, странaмъ бо всBмъ настaвникъ, препод0бне, ћкw бжcтвєннаz kвлsz.

Јкосъ:

Краснw2 при ќтрени показyетсz вельми2 сlнце, сyщо свэтон0сно, тмA tгонsетсz, и3 лунA њхуждaетсz, н0щь бо не состои1тсz: ўzснsетъ дeнь, просвэщaетъ в0здухъ, нб7о красно2 показyетъ нaмъ, зeмлю ўдобрsz, цвэтHмъ творS и3зращeніе: м0ре же њблистaетъ, и3 вкyпэ вeсь ўкрашaетъ мjръ, є4же во всeмъ сегw2 свэтлёйши кmрjллъ, є3гHже мyдраz ўчє1ніz спасaютъ поднбcную: њзарsетъ бо т0й вёрныхъ дyшы, и3 побэждaетъ бlгочeстнw є4рєси при1снw: странaмъ бо т0й настaвникъ, ћкw б9eствєннаz kвлsz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Въ сінaйстэй горЁ, во мрaкъ дрeвле вшeдъ, зак0нъ пріsтъ, бlжeнне кmрjлле, мwmсeй, ўбивaющій пи1сменемъ: тh же разгнyлъ є3си2 сокровeнную добр0ту д¦а.

Законоположeніz гадaньми, ћкоже младeнцємъ пeрвэе, џ§е, дaннагw покрывaлу покровeніz, ћкоже ши1пки разумёніz ты2 tкрhлъ є3си2, сказaвъ џбразы ћвственнэйше.

Въ несли1тномъ соединeніи бжcтвенномъ, и3 несэк0мэмъ ћвэ, џ§е, раздэлeніи, три2 ќбw бGосл0вствуzй v3пост†си, рeклъ є3си2, кmрjлле, непремBнныz же въ существЁ є3ди1номъ и3 б9ествЁ.

БGор0диченъ:

Ви1дэша ѓгGли, бGом™и, стр†ннаz ржcтв0мъ твои1мъ, є3стество2 тлённое р0да земнaгw къ нетлённому пaки текyще житію2 и3 слaвэ нбcнэй.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE: џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Ћкw волнA морскaz вои1стинну, въ тебЁ и3стечE премyдрости и3ст0чникъ: и4бо приснотекyщыz потек0ша рёки t чрeва твоегw2, џ§е, ўчeній бlгочести1выхъ, ћкоже проречE хrт0съ: прех0дzтъ бо пескA тво‰ словесA бGоизбр†ннаz.

Пaстырь и3 ўчи1тель мyдръ цRкве kви1лсz є3си2, џба, кmрjлле, ћвэ разгнyлъ є3си2, препод0бне, завёты: ћкw бо ґгкЂру, и3 nтeчєскаz наслBдіz тво‰ и3мyщи словесA, вопіeтъ: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Сл0ва вопл0щшагwсz нaсъ рaди, всехитрецA, ты2 неизречeнному научaеши соединeнію, кmрjлле, нераздёльное, несліsнное, по к0ейждо в0ли рaвнэ ўклони1лъ є3си2, вопіS, бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Е#стеств0мъ непристyпный всю1ду, сн7ъ и3 сл0во б9іе въ тS всели1сz, чcтаz, и3 њб0лксz, пречcтаz, въ нaше существо2, ћкw милосeрдъ, kви1сz бlгопристyпенъ пл0тію, и3 водвори1сz съ нaми вопію1щими: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть, тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Возношeніе на хrт0въ взeмлющеесz рaзумъ, и3 сегw2 бGомaтерь, кmрjлле, всsку держaву низложи1лъ є3си2, нестHріа безб0жнагw, сн70внюю дв0ицу, тaкоже и3 сліsніе безглaвныхъ є3стeствъ.

Си1лою рaзума, и3 просвэщeніемъ бlгодaти, трbцу є3диносyщную, сн7а же воплощeнна бGа бGосл0вилъ є3си2, бlжeнне: kви1вжесz бцdы поб0рникъ, въ вhшнихъ нhнэ прославлsешисz.

Свhше ны2 пэвцы2, приснопaмzтне, назирaеши, џ§е, мил0стивнw, побBды в0инству подаS, и3 возвышaz моли1твами твои1ми р0гъ правослaвныхъ, ўzснsz же твою2 пaмzть величaющыz.

БGор0диченъ:

Ўтэснsемь падє1ніи мн0гими, препётаz, и3 лю1тостію бёдъ, нhнэ тебЁ хвалeній жeртву приношaю, и3 прилёжнw взывaю ти2: с™az бцdе, помози1 ми, тs бо слaвz, пёснь скончавaю.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

Чyвство и3 рaзумъ преминyвшаго, и3 глубинЁ д¦а наyчшасz, бжcтвеннаго тайнопи1сца пребжcтвенныz трbцы воспоeмъ, ћкw с™и1телz гDнz, и3 поб0рника благочeстіz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

И$же твоегw2, непор0чнаz бцdе, џбраза не цэлyетъ съ люб0вію, во џгнь вметaетсz геeнскій, ћкоже безyмный нестHрій: мh же тS, прес™az, њблобызaемъ люб0вію.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Наслёдниче б9ій, сопричaстниче хrт0въ, служи1телю гDень, кmрjлле џ§е нaшъ, по и4мени твоемY тaкw и3 житіE твоE: спросіs бо сэди1нэ рaзумъ, свидётельствоваше свётлость лицA твоегw2 душeвное неѕл0біе, и3звёствоваше кр0тость сл0во молчали1вое, жи1знь твоS слaвна, и3 ўспeніе со с™hми, моли2 њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ:

Под0бенъ: Триднeвенъ:

Предстоsщи ў дрeва и3ногдA во врeмz распsтіz дв7а, съ дёвственнымъ ўченик0мъ, и3 плaчущи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, кaкw стрaждеши, всёхъ, хrтE, сhй безстрaстіе;

На літургjи: Блажє1нна, прaздника, и3ли2 nктHиха: и3 с™aгw, пёснь G-z. Прокjменъ, глaсъ №: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость: Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы: Ґпcлъ ко є3врeємъ, зачaло тlд. Ґллилyіа, глaсъ в7: ЎстA прaведнагw поучaтсz премyдрости: Стjхъ: Зак0нъ бGа є3гw2 въ сeрдцэ є3гw2. Е#ђліе матfeа, зачaло №i. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

Слyжба препод0бнагw nц7A нaшегw кmрjлла, и3гyмена бэлоезeрскагw.

На мaлэй вечeрни: на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Џ§е блажeнне кmрjлле, * въ моли1твахъ и3 бдёніихъ, и3 въ воздержaніи прилёжномъ, * тёло съ душeю гDеви чи1сто предстaвилъ є3си2, * и3 tтyду жили1ще и3 д0мъ д¦а прес™aгw бhлъ є3си2. * тёмже ћкw преподHбнымъ сожи1тель и3 прaвєднымъ, * вэнeцъ t руки2 гDни дост0йнw пріsлъ є3си2: * є3г0же моли2, бGомyдре, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

И$же непрaведнw и3 разб0йнически п0сланный * тебE њскорби1ти, препод0бне, * ви1дэ бжcтвенную си1лу тогw2 напрaсное суровство2 возбранsющу: * toнyдуже познA своE безчеловёчное согрэшeніе, * и3 къ тебЁ притечE покаsніемъ, * тh же ми1лостивнw є3го2 наказaлъ є3си2. * бGоблажeнне, њ нaсъ моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Џ§е кmрjлле, * и4же и3ногдA человёка врaжіz совёта послyшавша, * и3 nгнeмъ пaкость хотsща тебЁ сотвори1ти, * но п0мощь б9ію съ тоб0ю бывaющую познaвша, * и3 къ тебЁ прибёгша покаsніемъ, * люб0вію пріsлъ є3си2, * и3 ми1лостивнw наказaвъ, * твоемY стaду џнаго сочтaлъ є3си2. * тёмже моли2, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Препод0бне џ§е, kвлeніемъ б9іz м™ре наставлsемь, и3 тоS сіsньми њзарsемь, пустhню kвлeнную тебЁ t тоS дости1глъ є3си2, и3 въ нeй трудолю1бнэ подвизaвсz, вшeлъ є3си2 въ незаходи1мый свётъ рaзума, и3дёже мнHги ревни1тели житію2 твоемY сотвори1лъ є3си2. тогw2 рaди и3 по смeрти даров†ніz пріsтъ бёсы прогонsти: и3 и3сцэлє1ніz разли1чныхъ недyгwвъ человёкwмъ дaруеши, вёрою t души2 притекaющымъ къ хрaму твоемY всечестн0му, и3 м0лишисz спасти2 почитaющихъ люб0вію пaмzть твою2.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Ћкw преходsщую жи1знь, * ћже на земли2, преwби1дэлъ є3си2, блажeнне, * и3 тaмw бжcтвенныz ўлучи1ти спод0бивсz, * тоS сіsніе пріsлъ є3си2, бGон0се.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

Хrт0вы рaди любвE, * препод0бне кmрjлле, * пл0ти рачи1тельное ўмертви1лъ є3си2 мудровaніе, * и3 дyшу своб0дну t страстeй бGу предстaвилъ є3си2.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Б0дренными моли1твами, * и3 слeзными и3стHчники, * цRкви вёрныхъ њбогати1лъ є3си2, * бGоблажeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Вhшніи тS ли1цы, * бцdе дв7о, * пою1тъ съ ни1жними, * слaвzще непрестaннw * ржcтво2 твоE пречи1стое.

Тропaрь, пи1санъ на вели1цэй вечeрни.

На вели1цэй вечeрни поeмъ, Бlжeнъ мyжъ:

Стіхи6ры на }, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA пречи1стыz глaсомъ * п0званъ бhвъ бGом™ре, * тогдA вс‰ с{щаz, * ћкw не с{щаz преwби1дэлъ є3си2, * и3 въ пустhню дaльнюю всели1лсz є3си2, препод0бне, * и3дёже и3 тэлє1снаz мудров†ніz, * п0стническими труды6 * дyху повинyлъ є3си2, * и3 стадA ўчени6къ твои1хъ * въ т0й ўмн0живъ, * хrтY привeлъ є3си2. * того2 моли2, блажeнне кmрjлле, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

Е#гдA пречcтыz глaсъ ўслhшалъ є3си2, пребогaте, * тогдA стремлeніе плотск0е * њбуздaлъ є3си2, препод0бне џ§е, * и3 ћкw и3ліA дрeвле ќмъ њчи1щь, * въ пустhню всели1лсz є3си2, * и3 тaмw непрестaными моли1твами * къ бGу прибли1жилсz є3си2, * стопaмъ вели1кагw ґнтHніа послёдуz. * тёмъ и3 по смeрти чудесы2 сіsz, * хrтY моли1сz, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Бжcтвенный глaсъ * є3гдA ўслhшалъ є3си2, блажeнне кmрjлле, * тогдA крeстъ тв0й взeмъ, * послёдовалъ є3си2 хrтY, * и3 люб0вію къ немY распалaемь, * кр0токъ и3 смирeнъ сeрдцемъ бhлъ є3си2. * тёмже и3 кр0ткихъ селє1ніz наслёдовалъ є3си2, * и3 tтyду и3сточaеши * и3ст0чникъ и3сцэлeній чтyщымъ тS, * хrтY, є3мyже раб0талъ є3си2, * томY моли1сz, спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz наречeмъ, кmрjлле; * рэкY дух0вныхъ в0дъ наполнsему, * и3 напоsющу жaждущихъ неплHдствующаz сердцA, * и3ст0чника, и3сточaюща всегдA и3сцэлє1ніz вBрнымъ, * чaшу, бжcтвенное віно2 и3мyщу, * свэти1льника, nтeчество твоE просвэщaюща: * мнHга ти2 и3менA, и3 бHльша даров†ніz, * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Чт0 тz нарекY, кmрjлле пречyдне; * ўченикA, ћкw гDень ўчени1къ бhлъ є3си2: * ўчи1телz, ћкw мн0гихъ ўчени6къ ко хrтY привeлъ є3си2, * пустhни жи1телz, ћкw тY грaдъ сотвори1лъ є3си2: * граждани1на, и4бо въ небeсный грaдъ всели1лсz є3си2: * кр0ткаго, ћкw хrтA кр0ткагw пастыреначaльника * кр0ткое nвчA бhлъ є3си2. * є3г0же моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz, чyдне кmрjлле, и3менyемъ; * премyдраго, хrтa бо рaди ю3р0дство творS бhлъ є3си2: * безѕл0бива, ћкw неѕл0бивъ ко њѕл0бившымъ тебE бhлъ є3си2: * стрaнныхъ пріи1мника, ћкw ґвраaмле страннолю1біе стzжaлъ є3си2: * їсаaка, ћкw сaмъ себE жeртву принeслъ є3си2: * чудодёйственника, ћкw чудeсъ даров†ніz t бGа пріsлъ є3си2: * мнHга и3менов†ніz тво‰, * бHльша же дарHвъ прі‰тіz, * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же по џбразу соблю1дъ невреди1мо, ќмъ вLку на стр†сти п†губныz п0стнически постaвивъ, во є4же по под0бію ћкw м0щно возшeлъ є3си2: мyжески бо є3стество2 понyдивъ, потщaлсz є3си2 хyждшее покори1ти лyчшему, и3 пл0ть пораб0тити дyху. тёмже монaшествующихъ kви1лсz є3си2 вeрхъ, жи1тель пустhнный, благотекyщихъ њбучи1тель, прaвило добродётели и3звёстнэйшее. И# нhнэ на нб7сёхъ, зерцaлwмъ разрёшшымсz, џ§е нaшъ кmрjлле, чи1стэ зри1ши с™yю трbцу, молsсz несрeдственнэ њ и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще н7-ца: И# нhнэ, прaздника.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2, пи6саны сегw2 мцcа въ №-й дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7:

Въ ти1хое и3 небyрное пристaнище безм0лвіz вшeлъ є3си2 препод0бне, и3 тaмw вLчцу бцdу спод0билсz є3си2 ви1дэти, и3 слaдкій глaсъ ћкw ґвраaмъ ўслhшавъ, и3зhти tтyду глаг0лющь, и3 и3ти2 тaмw, и3дёже мёсто ти2 ўгот0вахъ: и3 пaки послyшавъ, б9eственныхъ даровaній тaмw спод0билсz є3си2, бёсы прогонsти, и3 болsщыz и3сцэлsти. тёмже м0лимсz, и3 нaсъ душeвныхъ страстeй и3збaвити, совершaющихъ люб0вію честн0е твоE ўспeніе.

Ћкw пресвётлымъ вэнцeмъ преслaвнw t вседержи1тельныz десни1цы вhшнzгw вэнчaвсz. томY, блажeнне кmрjлле препод0бне, со дерзновeніемъ мн0гимъ предстоS, прилёжнw моли1сz њ почитaющихъ жи1знь твою2, и3 пречестн0е твоE ўспeніе вёрнw слaвzщихъ, всsкагw врeда лукaвагw и3збaвитисz свzщeнному стaду твоемY, и3 душaмъ нaшымъ низпослaти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

И#сцэлє1ніz nби1льнw честны6z м0щи тво‰ всегдA и3сточaютъ вёрою приходsщымъ, бGон0се кmрjлле, благоухaніz всёхъ и3сполнsюще, и3 тмY бэс0вскую далeче tгонsюще, свётомъ бlгочeстіz просвэщaюще вёрныхъ. тёмже м0лимъ тS раби2 твои2, всsкагw навёта врaжіz нaсъ и3збaвити, ћкw да тв0й пресвётлый прaздникъ благочeстнw воспэвaемъ pал0мски, и3 слaвное ўспeніе днeсь пёсньми торжествyюще, прославлsемъ тебE тaкw прослaвльшаго, є3ди1наго во с™hхъ бGа нaшего.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Блистaніемъ б9eственнагw свёта, * препод0бне џ§е, при1снw њзарsемь, вeсь свэтови1дэнъ бhлъ є3си2: * мн0гими ўкрaшенъ t бGа даровaньми, * во nби1тєли дости1глъ є3си2 небє1сныz, * въ ни1хже м0лишисz њ и5же вёрою пою1щихъ тS.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2.

Водвори1лсz є3си2 въ пустhню безм0лвіz, бlжeнне, * тaмw нбcное богaтство стzжaлъ є3си2, препод0бне кmрjлле: * препроводи1въ бо твоE житіE во ўмилeніи и3 слезaхъ. * тёмже рaдости и3 свёта сhнъ бhлъ є3си2, * со ѓгGлы всегдA веселsсz, * моли2 њ чтyщихъ тS.

Стjхъ: Бlжeнъ мyжъ боsйсz гDа, въ зaповэдехъ є3гw2 восх0щетъ ѕэлw2.

Стaдо, є4же стzжaлъ є3си2 труды6 твои1ми, џ§е, * не њстaви, но посэщaй, препод0бне: * и3 ћкw жи1въ съ нaми водворszсz: * тaкw и3 нhнэ съ препод0бными вLцэ предстоS, * моли2, и3збaвитисz всBмъ всsкагw гнёва и3 прещeніz, * и3 бyдущагw грBшнымъ томлeніz.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Тезоимени1тое звaніе пречcтыz ћкw ўслhшавъ, п0стническими труды6 себE њбложи1лъ є3си2, мjру и3 страстeмъ себE ўмертви1въ, со хrт0мъ и3зв0лилъ є3си2 жи1ти: тёмъ и3 по смeрти и3сцэлє1ніz и3сточaетъ гр0бъ тв0й, препод0бне кmрjлле, вёрою притекaющымъ. но ћкw и3мёz дерзновeніе ко прославлsемому во с™hхъ хrтY, моли1сz њ и5же вёрою совершaющихъ пaмzть твою2 честнyю, и3 чтyщихъ труды2 тво‰, ±же за хrтA претерпёлъ є3си2, и3 нaмъ ўлучи1ти дерзновeніе въ дeнь судA, м0лимсz.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Ѓще н7-ца, И# нhнэ, прaздника.

Тропaрь, глaсъ №:

Ћкw крjнъ въ пустhни дв7дски процвёлъ є3си2, џ§е кmрjлле, ѕлострaстіz тeрніе и3скоренsz, и3 собрaлъ є3си2 въ нeй ўчени6къ мн0жество, стрaхомъ б9іимъ и3 ўчeніемъ твои1мъ наставлsемыхъ, и5хже и3 до концA ћкw чадолюби1вый nтeцъ не њстaвилъ є3си2 посэщaz, да вси2 вопіeмъ: слaва дaвшему ти2 крёпость: слaва вэнчaвшему тS: слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды: и3 бGор0диченъ.

По №-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ G. Поd: КрасотЁ дёвства:

Ћкw безпл0тенъ, џ§е, пожи1лъ є3си2 на земли2, и3 превозносsщагосz врагA смири1лъ є3си2. тёмже нhнэ съ невещeственными ли6ки, блажeнне, водворszсz, тaмw блажeнства наслаждaешисz, поминaй пaмzть твою2 днeсь прaзднующихъ: да вси2 рaдостными гл†сы воспэвaемъ хrтA бGа нaшего, дaвшаго тебЁ благодaть и3сцэлeній.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніа былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ бжcтвенными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

По в7-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Страстeй тмY моли1твами твои1ми, џ§е, tгнaлъ є3си2, и3 сeрдце твоE съ чyвствы чи1сто бGу предстaвилъ є3си2. сегw2 рaди въ тS всели1сz благодaть д¦а прес™aгw, є4же прови1дэти б{дущаz, и3 ћкw бли1зъ с{щаz т† проzвлsти, и3 проси1вшымъ ў тебє2 съ вёрою, непл0дствіz соyзъ разрэши1лъ є3си2. тёмже и3 нaмъ, м0лимсz, проси2 t хrтA вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћже непремённаго бGа пор0ждшаz, премэнsемое при1снw сeрдце моE грэх0мъ и3 лёностію, прил0гми льсти1вагw, ўтверди2, бlгaz, моли1твами м™рними твои1ми: ћкw да и3 ѓзъ благодaрнw слaвлю тS, бGороди1тельнице мRjе, поми1луй стaдо твоE, є4же стzжaла є3си2, всенепор0чнаz.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Въ пустhню, преблажeнне, всели1лсz є3си2, и3 въ нeй пречeстенъ хрaмъ б9іz м™ре воздви1глъ є3си2, и3 мн0жество монaшествующихъ тaмw собрaлъ є3си2, гDеви съ тоб0ю раб0тающихъ, и5хже сохранsй t всsкагw прил0га лукaвагw, да вси2 благодaрственнw вопіeмъ ти2: преблажeнне кmрjлле, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. Тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса: Прокjменъ: ЧестнA пред8 гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: Тезоимени1тое звaніе: Пи1сана на стіх0внэ.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: И# с™aгw двA канHна на }.

КанHнъ с™aгw кmрjлла. Творeніе пахHміа, їеромонaха с™hz горы2.

Е#гHже краегранeсіе:

ПохвалY пою2 кmрjллу, н0вому чудотв0рцу.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху, пэшешeствовавъ ї}ль по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Прекрaснаz лозA віногрaда хrт0ва бhлъ є3си2, премyдре кmрjлле, и3 гр0здъ преслaдкій kви1лсz є3си2, б9eственную слaдость вBрнымъ и3сточaеши, блажeнне, кyпнw же и3 рaдованіе пою1щымъ тS.

Џ§е кmрjлле, не терпS врaгъ, въ начaлэ твоегw2 житіS бyрю воздви1гъ, дрeвомъ напрaснw хотS ўмертви1ти тебE, ѓще не бы2 б9eственный глaсъ возгласи1лъ тS, бGомyдре.

ХrтA нaсъ рaди смири1вшагосz подражaвъ, и3 кrтъ тв0й взeмъ, препод0бне, тогw2 стопaмъ послёдовалъ є3си2, всsко мірск0е пристрaстіе t тебє2 tтрsслъ є3си2, пребогaте.

БGор0диченъ:

Во двою2 є3стєствY є3ди1нъ t с™hz трbцы, t чcтыхъ кровeй твои1хъ воплоти1сz, бGолёпнw пр0йде, и4же t ґдaма спасaz, пречcтаz, бlгостію.

Другjй канHнъ.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ, ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Ћкw вели1ко вои1стинну дерзновeніе стzжaвъ, препод0бне, къ бGу, сбытію2 зри1тель спод0билсz є3си2 бhти: и3 неплHднаz ложеснA многоплHдна моли1твами твои1ми показaлъ є3си2.

На водЁ пок0z, и3 на ѕлaцэ воздержaніz, џ§е, ўчєни1къ твои1хъ стадA мyдрэ ўпaслъ є3си2: и3 нhнэ съ нaми неви1димw водворszсz, моли2 њ чтyщихъ пaмzть твою2.

Ќмъ тв0й къ бGу люб0вію впери1въ, тлёнными нетлBннаz и3скупи1лъ є3си2. тёмже всsка душA спасaема тоб0ю, тS прославлsетъ.

БGор0диченъ:

Мaніемъ вс‰ содержaй, и3зъ тебє2 пaче сл0ва раждaетсz, м™и чcтаz, преподHбныz вэнчaвый, вёрнw тебE слaвzщыz м™рь б9ію.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Ѓще и3 въ мjрэ с{щаz, џ§е, преwби1дэлъ є3си2, но тaмw премjрнаz и3 нетлBннаz стzжaлъ є3си2, и3дёже глaсъ прaзднующихъ и3 рaйское наслаждeніе.

Льсти1вый врaгъ хотS тебЁ пaкость сотвори1ти, препод0бне, лук†выz человёки на тS воwружaетъ: тебё же прирази1всz постыдёсz, хrтy бо тS соблюдaющу.

ЎжE преслaвное твоE житіE всю1ду, препод0бне, прославлsетсz, и3 чудесA тво‰ въ концёхъ проповёдаютсz: тёмже въ пaмzть твою2 сошeдшесz, почитaемъ тS.

БGор0диченъ:

Пл0ти брeннэй соедини1всz, и4же t nц7A є3динор0дный въ ложеснaхъ твои1хъ, є3ди1нъ t двою2 пр0йде безъ и3стлёніz, и3 соблюдE невреди1мw двcтво твоE, всепётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Волнaмъ, препод0бне, и4менемъ гDнимъ запрети1въ, и3 є4зеро ўкроти1въ, лю1ди t потоплeніz спaслъ є3си2 моли1твами твои1ми, кmрjлле блажeнне.

Желaніемъ є4же къ бGу, и3 тогw2 люб0вію пaче nгнS распалaемь, џ§е, цэломyдреннw въ препод0біи и3 прaвдэ пожи1лъ є3си2, препод0бне кmрjлле.

Тёло твоE пост0мъ и3 моли1твами, џ§е, ўдручи1лъ є3си2: и3 сегw2 рaди наслаждaешисz вёчнагw блажeнства, и3дёже с™hхъ соб0ри, и3 прaведныхъ ли1цы веселsтсz.

БGор0диченъ:

БGовидёніемъ просвэщaемь прbр0къ, kвлeннw зри1тъ г0ру б9ію бlгословeнную, земнhхъ ўкрашeніе, є3ди1ну всепётую.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

ПриспЁ прaздникъ чcтнaгw твоегw2 ўспeніz, бlжeнне кmрjлле, просвэщaz всёхъ прaзднующихъ пaмzть твою2 свётлw, и3 хrтA непрестaннw пёсньми всегдA слaвzщихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

И$же на прест0лэ херувjмстэмъ сэдsй, и3 въ нёдрэхъ џ§ихъ водворszсz, ћкw на прест0лэ свzтёмъ сэди1тъ своeмъ, вLчце, въ нёдрэхъ твои1хъ: вопл0щсz бо бGъ вои1стинну, воцRи1сz над8 всёми kзы6ки, и3 разyмнw нhнэ пои1мъ є3мY: є3г0же ўмоли2, спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Џ§е препод0бне, снA твои1ма nчи1ма не дaлъ є3си2, ни вёждома дремaніz, д0ндеже спод0билсz є3си2 ви1дэти прaведныхъ селє1ніz, ±же ўгот0ва бGъ лю1бzщымъ є3го2.

ЎжE не ктомY врази2, нижE человёцы лукaвіи м0гутъ къ тебЁ прибли1житисz, кmрjлле препод0бне: ви1дэша бо благодaть б9ію, тебE всегдA соблюдaющую.

БGор0диченъ:

На тS ўповaніе моE возложи1хъ, м™и приснодв7о, спасeніz моегw2, и3 тS предстaтельницу и3мёю животA моегw2, твeрду же и3 непоколеби1му.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Б0дренными моли1твами, џ§е, и3 слeзными потHки, цRковь вёрныхъ напои1лъ є3си2, блажeнне кmрjлле.

Е$же на земли2 врeменное житіE твоE, въ безм0лвіи мн0зэ пожи1лъ є3си2, хrтY поS: слaва си1лэ твоeй, гDи.

T младaгw в0зраста въ воздержaніи, џ§е, прeбылъ є3си2, пл0дъ мн0гъ добродётели бGу, препод0бне, принeслъ є3си2, и3 сегw2 рaди t негw2 прослaвилсz є3си2.

БGор0диченъ:

Всели1всz въ тS невмэсти1мый, и3 вмэсти1всz, показa тz нб7съ ши1ршу, дв7о: тёмже тS ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

И#зрsдно твоE житіE въ послBдніz р0ды, и3 преслaвно kви1сz, чудесa же тво‰ всю1ду вBрнымъ и3зліsшасz. тёмже тS вси2, џ§е, ўблажaемъ.

Рaйскіz добр0ты желaz, препод0бне кmрjлле, и3 тоS рaди въ слезaхъ и3 воздыхaніихъ, бдёніихъ же и3 моли1твахъ твою2 жи1знь препроводи1лъ є3си2, и3 tтyду наслёдилъ є3си2 желaемое тебЁ блажeнство.

Пресвётлый тв0й прaздникъ, џ§е, благочeстнw прaзднующымъ, подавaй свhше спасeніе и3 и3збавлeніе, да тS вси2, блажeнне кmрjлле, непрестaннw воспэвaемъ.

БGор0диченъ:

Лю1демъ ћкw вои1стинну ти1хое пристaнище хrт0съ тебE kви2, вёрою и3 люб0вію тS и4стинную вLчцу, всенепор0чнаz, t с0вэсти чи1сты бцdу и3сповёдующымъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw. но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

ПотHки слeзными, џ§е, страстeй пучи1ну и3зсуши1лъ є3си2, и3 въ зeмлю њбэтовaніz прешeлъ є3си2, и3 тaмw рaйское житіE пріsлъ є3си2, є4же ўгот0ва бGъ лю1бzщымъ є3го2.

ХrтA тоб0ю слэпы6мъ дaрующа здрaвіе, џ§е, моли2, и3 мнЁ џчи душє1вныz просвэти1ти, д0ндеже не њбрsщетъ мS негот0ва н0щь глуб0каz, и3 тмA tчazніz, молю1сz.

БGор0диченъ:

Ўкраси1ласz є3си2 дёвства пречcтыми добр0тами, и3 пeрвый є4vы покрhла є3си2 стyдъ ѕлоoбрaзный, хrтA р0ждши, њдэsніе безсмeртіz дaрующаго тебE чтyщымъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ћтъ бhсть, но не ўдержaнъ въ пeрсэхъ ки1товыхъ їHна: тв0й бо џбразъ носS, страдaвшагw, и3 погребeнію дaвшагwсz, ћкw t черт0га t ѕвёрz и3зhде, приглашaше же кустwдjи, хранsщіи сyєтнаz и3 лHжнаz, ми1лость сію2 њстaвили є3стE.

Владhку ќмъ постaвилъ є3си2 надъ страстьми2 тэлeсными, бlжeнне: тёмже и3 прес™aгw д¦а селeніе, бGон0се, бhлъ є3си2. є3г0же моли2, и3 нaсъ свободи1ти t страстeй, да тS почитaемъ.

Ћкw побэди1въ вёка сегw2 кнsзz тмы2, возшeлъ є3си2 къ нбcнымъ, побёды вэнeцъ носS t вседержи1тельныz руки2 бGа нaшегw: моли2, t бёдъ спасти1сz тебE почитaющымъ.

Плотск0е мудровaніе, є4же на земли2, џ§е, ўмертви1лъ є3си2, и3 на нб7сёхъ житіE стzжaлъ є3си2, и3дёже с™hхъ дyси рaдуютсz, пою1ще съ тоб0ю вLку твоего2.

БGор0диченъ:

Пречcтаz вLчце, р0ждшаz человёкwмъ к0рмчію и3 гDа, страстeй мои1хъ непостоsнное и3 лю1тое tжени2 смущeніе, и3 тишинY подaждь сeрдцу моемY.

И$нъ. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Въ пустhни безм0лвіz водвори1лсz є3си2, препод0бне, и3 tтyду къ небeсному грaду прешeлъ є3си2, и3дёже бGу ўгоди1вшихъ жили6ща: съ ни1миже њ нaсъ, блажeнне, моли1сz.

Чи1сто житіE твоE t ю4ности и3мёлъ є3си2, блажeнне: и3 тогw2 рaди пречcтыz б9іz м™ре и3зрsдный служи1тель бhлъ є3си2, и3 пречeстенъ хрaмъ т0й воздви1глъ є3си2, въ нeмже гDь слaвитсz.

T страстeй тимёніz чи1ста тS њбрётъ, всели1сz въ тS д¦ъ прес™hй: тёмъ и3 чудeсъ даров†ніz тебЁ дaруетъ є3ди1нъ во с™hхъ прославлsемый бGъ нaшъ.

БGор0диченъ:

ЗачалA є3си2 вои1стинну бжcтвенное сл0во во ўтр0бэ твоeй, и3 сіE пaче є3стествA, всенепор0чнаz, родилA є3си2. є3г0же моли2, t бёдъ всBмъ и3збaвитисz рабHмъ твои6мъ.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Ћкw преwби1дэвъ тлBннаz, и3 д0лу влек{щаz мудров†ніz, џ§е, къ вhшнему течeнію рaдостнw ўстреми1лсz є3си2: и3 тaмw со с™hми прес™ёй трbцэ предстоS, моли2, t вр†гъ сохрани1тисz стaду твоемY, ћкw да с™0е твоE ўспeніе прaзднующе, вопіeмъ: рaдуйсz, пребlжeнне кmрjлле, џ§е нaшъ.

Јкосъ:

Ѓще и3 человёкъ, џ§е, бhлъ є3си2 по є3стествY, но пaче человёка житіE соверши1лъ є3си2: вс‰ бо, ±же въ мjрэ, сл†дкаz и3 кр†снаz преwби1дэвъ, послёдовалъ є3си2 хrтY. Тёмже и3 t всёхъ слhшиши: рaдуйсz, ћкw пречи1стою наставлsемь, пустhню дости1глъ є3си2: рaдуйсz, ћкw въ т0й пречeстенъ хрaмъ б9іи м™ери воздви1гнувый. рaдуйсz, ћкw въ нeмъ бGъ прославлsетсz: рaдуйсz, собрaвый тaмw ўчени6къ мн0жество: рaдуйсz, ћкw съ тёми прилёжнw гDеви раб0талъ є3си2: рaдуйсz, ўдиви1вый ѓгGлы житіeмъ твои1мъ: рaдуйсz, ћкw тоб0ю человёцы п0льзовашасz: рaдуйсz, и4же чудесы2 всёхъ ўдиви1вый: рaдуйсz, прешeдый t земнhхъ на нбcнаz: рaдуйсz, трbцэ предстоS, њ нaсъ м0лишисz: рaдуйсz, и3ст0чниче чудeсъ неисчерпaемый: рaдуйсz, вёрныхъ плBнникъ и3збaвителю: рaдуйсz, преблажeнне кmрjлле џ§е нaшъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њчи1стивъ t страстeй, препод0бне џ§е, ќмъ тв0й, и3 вседержи1телю съ препод0бныхъ ли6ки и3 прaведныхъ предстоS, всегдA вопіeши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Врaчь преизрsдный мjру kви1лсz є3си2, бlжeнне, и3сцэлsz всёхъ вёрою притекaющихъ ко хрaму твоемY свzт0му, и3 хrтY t души2 вопію1щихъ непрестaннw: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пост0мъ и3 воздержaніемъ лицE твоE ўкраси1лъ є3си2, препод0бне, свэтлёйши наипaче kви1лсz є3си2 многоразли1чными брaшны питaющихсz. Тёмже и3 хrтY вопіeши: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

ТS, прес™az м™и приснодв7о, познaхомъ земнjи спасeніе: и4бо въ нёдрэхъ nц7A неразлyчнw живhй, и3з8 тебє2 воплощaетсz. тёмже бlгословeна є3си2 въ р0дъ и3 р0дъ.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

T мірскaгw треволнeніz и3збёгъ, препод0бне, въ ти1хое пристaнище дости1глъ є3си2 нбcнагw пребывaніz, вопіS: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Въ пустhню, ћкоже дрeвній ґнтHній, всели1лсz є3си2, и3 въ нeй вели1каго є3фрeма слезaми и3 пост0мъ подражaлъ є3си2, хrтY поS: бlгословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Всsкими, џ§е, џбразы, и5же съ тоб0ю ўченики2 направлsлъ є3си2, по стезsмъ пр†вымъ путeй твои1хъ ходи1ти, и3 съ тоб0ю хrтY пёти: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Г0ру тS прbр0къ даніи1лъ бжcтвеннымъ д¦омъ проречE, дв7о: и3зъ неsже кaмень хrт0съ безъ руки2 tсэчeсz, и3 сокрушeніе содёла и3стукaннэй прeлести.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Гр0бъ, и3дёже положено2 бhсть чcтн0е тёло твоE, препод0бне, њсвzти2 всёхъ къ немY притекaющихъ, и3ст0чникъ и3сцэлeніz и3сточaz t души2 хrтY вопію1щымъ, и3 превозносsщымъ є3го2 во вёки.

Во врeмz глaда, раздроблsz, препод0бне, ни1щымъ хлёбъ тв0й, тёхъ ѓлчбу ўстaвилъ є3си2. И# менE, тaющаго глaдомъ, бжcтвенныхъ дэsній напитaй: да возмогY и3 ѓзъ со всёми пёти гDа во вс‰ вёки.

И5же съ тоб0ю ўченицы2 твои2, ўчeнію твоемY повинyющесz, препод0бне, земн†z њстaвльше, во слёдъ тебє2 къ нбcнымъ преид0ша, и3 съ тоб0ю пою1тъ хrтY и3 превозн0сzтъ є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

Въ ржcтвЁ болёзни и3збэжaла є3си2, пречcтаz, и3 р0ждши, пaки дв7ою пребылA є3си2: вс‰ бо твори1тъ ї}съ бGъ и3 человёкъ, є3г0же превозн0симъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Бyдущагw рaди житіS на нб7сёхъ, на земли2 мjру ўмертви1лсz є3си2, џ§е. сегw2 рaди жи1въ бGу предстоS вопіeши: тS превозн0симъ гDа во вёки.

Свётомъ трbческимъ, џ§е, просвэщaемь, твою2 жи1знь благочeстнw скончaлъ є3си2, и3 п0стныхъ соб0ры привeлъ є3си2 хrтY вопи1ти: тS превозн0симъ гDа во вёки.

Съ небeсными в0инствы, всегдA, препод0бне, трbцу несоздaнную, нераздёльное б9ество2 славосл0виши, блажeнне, и3 превозн0сиши во вёки.

БGор0диченъ:

Во ўтр0бэ твоeй пeрвэйша тебE зачeнши, бGом™и, чcтаz дв7о, родилA є3си2 несказaннw бGа и3 цRS, є3г0же превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно: є3г0же величaюще, съ нбcными вHи тS ўбlжaемъ.

ЖитіS сегw2 непостоsнную пучи1ну немzтeжнw прешeлъ є3си2, препод0бне, к0рмчію м™рь б9ію и3мёz, на сіE наставлsющую тS. тёмже и3 ко пристaнищємъ пристaлъ є3си2 ѓгGльскагw пребывaніz.

Ћкw зрёлаz и3 чистёйшаz пшени1ца, кромЁ всёхъ ѕл0бныхъ плeвелъ, въ нбcныхъ жи1тницахъ соблю1лсz є3си2, препод0бне, хлёбъ слaдкій желaz принести1сz нбcному цRю2: є3гHже рaди вс‰ въ мjрэ преwби1дэлъ є3си2.

Вели6кимъ nтцє1мъ, дрeвле въ постёхъ и3 п0двизэхъ просіsвшымъ, под0бzсz, џ§е, вс‰ дни6 жи1зни твоеS во слезaхъ и3 трудёхъ препроводи1лъ є3си2, д0ндеже дости1глъ є3си2 блажeнную кончи1ну, ю4же и3 nни2 наслёдоваша.

БGор0диченъ:

Сн7а безлётна, t nц7A возсіsвша, ты2 во ўтр0бэ несказaннw зачeнши родилA є3си2, бGом™и чcтаz дв7о: моли2 непрестaннw њ рабёхъ твои1хъ того2, ћкw чlвэколю1бца бGа, спасти2 р0дъ нaшъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Чтcую слaвнw почти1мъ, лю1діе, бцdу, џгнь бжcтвA пріи1мшую во чрeвэ неwпaльнw, пёсньми величaемъ.

Потреби2 стр†стнаz двиз†ніz ўмA моегw2, хrтE, и3 лёность ўнhніz tжени2, въ прaвый пyть тв0й ходи1ти настaви, моли1твами ўг0дника твоегw2 кmрjлла: да ћкw благодётелz величaю тS.

Пэвцє1мъ тебE пою1щымъ, џ§е, и3 во хвалeніи слaвzщымъ, подaждь свhше спасeніе и3 и3збавлeніе, да ктомY тебE мн0жае въ пёснехъ величaютъ.

Рук0ю моeю недост0йною, приноси1мое тебЁ съ труд0мъ t ўсeрдіz хвалeніе пріими2, бGоблажeнне кmрjлле, и3 ходaтай къ бGу бyди ми2, молю1сz, и3збaвити мS тaмошнzгw мучeніz: да непрестaннw въ пёснехъ величaю тS.

БGор0диченъ:

Въ тS всели1всz, пренепор0чнаz, пeрвэе родонач†льнымъ ѕлоoбрaзнw запeншаго человэкоубjйцу низложи2, роди1всz, и3 всёхъ нaсъ спасE.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Пречестнyю и3 свzщeнную пaмzть твою2 совершaющихъ, препод0бне кmрjлле, и3 мнHгіz труды2 тво‰ пою1щихъ, не престaй молS и3збaвителz, t напaстей и3збавлsти нaсъ, и3 селeнію с™hхъ спод0бити.

Двaжды.

БGор0диченъ:

Почитaютъ рождество2 твоE безпл0тныхъ чи1ни, рaдости бо земны6z ты2 є3ди1на и3сп0лнила є3си2. тёмже тS, всенепор0чнаz, вёрніи слaвимъ, пёсньми славосл0вzще: свётъ бо сyщымъ во тмЁ возсіsла є3си2, и3 сlнце незаходsщее.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Свhше даровaніz чудeсъ * t бGа спод0билсz є3си2, * блажeнне кmрjлле, * бёсы t человBкъ * вёрою приходsщихъ прогони1ти, * и3 разли1чными нед{ги њдержи6мыz, * и3сцэлsти моли1твами твои1ми. * тёмже вси2 въ пaмzть твою2 сошeдшесz, * люб0вію тебE почитaемъ.

Двaжды.

Свzщeнными твои1ми, џ§е, моли1твами, * хлёбы во врeмz глaда ўмн0жилъ є3си2, * и3 ѓлчущихъ мн0гихъ препитaлъ є3си2. * тёмже тS м0лимъ, * препод0бне кmрjлле, * и3 нaсъ душeвнагw глaда премэни2, * и3 бжcтвенными брaшны напитaй, м0лимсz: * ћкw да люб0вію тS почитaемъ.

ВінA недостaтки б9іей цeркви, * моли1твами твои1ми, џ§е, * сосyдъ и3сп0лнилъ є3си2, * и3 на мнHга временA * довлёти т0й даровaлъ є3си2. * тёмже и3 нaсъ почитaющихъ пaмzть твою2, * він0мъ б9іz любвE нап0й всёхъ, * да прославлsемъ пречестн0е ўспeніе твоE.

Слaва, глaсъ в7:

Пустhнz, ћже и3ногдA бэсHмъ жили6ща и3мyщи, нhнэ же ўчени6къ твои1хъ, кmрjлле, мн0жествомъ наполнsема ўкрашaетсz, хрaмъ въ себЁ пречeстенъ м™ре б9іz и3мyщи, разли1чными добр0тами ўдобрeнъ. тёмже въ нeмъ днeсь сошeдшесz, и3 честнhй гр0бъ тв0й њбстоsще, и3 любeзнw покланsющесz м0лимсz: цRквамъ є3диномhсліе даровaти моли1сz, и3 nтeчеству нaшему на враги2 пос0бствуй моли1твами твои1ми, и3 душaмъ нaшымъ и3спроси2 ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Славосл0віе вели1кое: И# tпyстъ.

На літургjи, блажє1нна №-гw канHна пёснь G-z, на д7: и3 в7-гw канHна, пёснь ѕ7-z, на д7 Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ: Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви: Ґпcтолъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

10 июня: Священномученика Тимофея, епископа Прусского.

Мёсzца тогHже въ ‹-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика тімоfeа, є3пjскопа прyсскагw.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Дётельными чищє1ніи твои1ми * t земнhхъ возвhшенъ, * ћкw џблакъ њдушевлeнъ, всеблажeнне, * гремBніи чудeсъ твои1хъ, * и3 словeсъ стрaшными блист†ніи, * лю1таго низложи1лъ є3си2 стропти1ваго ѕмjz. * благодaть пріsлъ є3си2, ѕміє1въ плотски1хъ попали1ти, * покрывaломъ бжcтвеннымъ, * врагHвъ, мyчениче, внyтрєннzz.

С™и1телю тімоfeе, * прyсzнwвъ похвало2, * вселeнныz поб0рниче, * и3 мjра свэти1льниче, * цRкве ўдобрeніе, * вёры жeртва свzщeннаz, * и3 мyченикwвъ честн0е и3 свэтон0сное ўкрашeніе, * моли2, t тли2 и3 бёдъ и3збaвитисz * вёрою творsщымъ всечестнyю пaмzть твою2.

Прекрaсную nдeжду њмочє1ніи кр0вными, * и3сткaлъ є3си2 болёзньми твои1ми, q тімоfeе, * nдeжду нбcную свhше, * нетлённа њчищeніz, * и3 непрел0жныz жи1зни, неизречeннw воспріsлъ є3си2: * ю4же невещeственну въ вhшнихъ носS, * њ всёхъ моли1сz, страстотeрпче, * благочeстнw восхвалsющихъ тS.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Њсуждeніz и3збaви, прес™az бGоневёсто, * и3 лю1тыхъ прегрэшeній, * смирeнную мою2 дyшу, * и3 смeрти и3змэни2 моли1твами твои1ми, * и3 дaруй њправдaніе получи1ти въ дeнь и3спытaніz, * є4же получи1ша с™hхъ соб0ри: * покаsніемъ њчищeна мS прeжде концA покажи2, * и3 слeзными и3злі‰ніи.

Тyчами д¦а прес™aгw, пречcтаz, * мою2 мhсль њроси2, * ћже кaплю р0ждшаz хrтA, * неизчeтнw безмBрнаz беззакHніz человёкwвъ * щедр0тами и3змhвшую, * и3зсуши2 и3ст0чникъ страстeй мои1хъ, * и3 пот0ка мS спод0би * пи1щи живhz при1снw, * моли1твами твои1ми.

Покаsніz и3зрsдное, и3 спаси1тельное врачевство2, * ћже бGа р0ждшаz сп7са моего2, * и3 слезaмъ т0ки, * и3 часA п0мыслъ гр0знагw и3 стрaшнагw, * и3 судA неумhтнагw * тh ми дaруй и3збэжaти моли1твами твои1ми, q дв7о, * мучeніz трeпетнагw, * и3 бжcтвенную ўлучи1ти благодaть.

Слaва, и3 нhнэ:

Тмaми, пречcтаz, њбэщaхсz, * покаsніе њ мои1хъ сотвори1ти согрэшeніихъ: * но не њставлsетъ мS любeзный ѕHлъ мои1хъ nбhчай. * сегw2 рaди тебЁ вопію2, * и3 припaдаю молsсz: * тh мz, вLчце, и3зми2 * таковaгw мучи1тельства, * наставлsющи къ лyчшымъ, * и3 спасeніz бли1зъ сyщихъ.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz тS * на дрeвэ ћкw ви1дэ, * ѓгница р0ждшаz рыдaше, * и3 м™рски ти2 вэщaше: * сн7е возжелённе, * кaкw на дрeвэ крeстнэмъ повёшенъ є3си2, долготерпэли1ве; * кaкw рyцэ и3 н0зэ твои2, сл0ве, * пригвозди1шасz t беззак0нныхъ, * и3 кр0вь твою2 и3зліsлъ є3си2, вLко.

КанHнъ.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Тріст†ты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz, да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Непобэди1му крёпость, неизмённу держaву, и3 не претв0рну ћкw и3мёz благjй, неизречeнною си1лою твоeю ўтверди2 моегw2 љзhка нeмощь въ пёснехъ твои1хъ, и3 моли1твами тімоfeа ўщeдри.

Крёпостію бGодёльною, свzщeннагw сyщи к0рене, и3зрасти1лъ є3си2, сщ7eнный тімоfeе, сaдъ, добродётелей kви1лсz є3си2 благоукрашeніе: процвёлъ бо є3си2 страдaній плоды2 nби6льны, и3 всёхъ вLцэ принeслъ є3си2.

ЎмA чистот0ю, и3 души2 свётлостію, твои1ми кр0вными њмочє1ніи и3спещрeнъ ћвльсz, бGон0се тімоfeе, горЁ нhнэ цaрствуеши со вLкою твaри: и3 стaду твоемY вёрою предстaлъ є3си2.

БGор0диченъ:

Њдушевлeнный б9ій и3 пресвётлый д0мъ, бцdе благaz, мjра рaдосте, не tри1ни менє2 далeче t тебє2: ўщeдри же, и3 всёхъ и3скушeній и3збaви, ћкw да внyтрь ликyю покр0ва твоегw2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище, и3 ўтверждeніе.

Съ мyчєники хrтHвы, мyченикъ ћвльсz свётелъ, слaвне, во свzщeнницэхъ мyдрыхъ kви1лсz є3си2 свzщeнникwмъ ўдобрeніе.

Хрaмъ хrт0въ, премyдрости сокр0вище, днeсь пріиди1те, вёрніи, воспоeмъ стaдо прyсскагw первоначaльника.

Съ пHты добродётельными кр0вь твою2 растворsz, чи1сто, премyдре, пи1во гDеви принeслъ є3си2, бжcтвенно и3 красно2, q тімоfeе!

БGор0диченъ:

МRjе, м™и б9іz, вhшшаz херув‡мъ, чcтаz, и3 всеS земли2 вLчце, спаси1 мz бжcтвенными твои1ми мольбaми.

Сэдaленъ, глaсъ є7. Под0бенъ: Собезначaльное сл0во:

Кр0вными тyчами напоsемь, сщ7енномyчениче гDень, пл0дъ принeслъ є3си2 въ земли2 блaзэй сeрдца твоегw2, неиждивaемую пи1щу, ю4же пріsлъ є3си2 t бGа. тёмже тS м0лимъ, и3збaвитисz t бёдъ творsщымъ пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

ТS пристaнище и3 стёну, и3 прибёжище, и3 надeжду, и3 покр0въ, и3 заступлeніе тeплое, њбрётше вёрніи, къ тебЁ притекaемъ, и3 вопіeмъ прилёжнw, и3 зовeмъ вёрнw: поми1луй, бцdе, ўповaющихъ на тS, и3 t прегрэшeній и3збaви.

КrтобGор0диченъ:

Кrт0мъ сн7а твоегw2, бGоблагодaтнаz, јдwльскаz прeлесть всS ўпраздни1сz, и3 дeмwнскаz крёпость попрaсz. сегw2 рaди вёрніи по д0лгу тS при1снw поeмъ и3 благослови1мъ, и3 бцdу вои1стинну и3сповёдающе, тS величaемъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Небомyдренно житіE ћкw стzжaвъ, и3 возгремBніи д¦а вeсь њблистaz, ѕмjz всепaгубнаго попали1лъ є3си2, слaвне, благодaтію бжcтвенною ўкрэплsемь.

Видёніемъ и3 дэsніемъ ўкрашaемь, въ леvjтстэ џбразэ, nрyжіемъ nбою1ду џстрымъ ѕмjz внyтрєннzz ссэцaеши, q тімоfeе, хлёбwвъ сщ7eнныхъ покрывaломъ.

Познaвъ хrтA вели1каго ґрхіерeа, не чуждeю кр0вію, но своeю, мyчениче, ко nц7Y приводи1ма, ћкw собесёдникъ є3мY, кр0вь твою2 приносS пожeрлъ є3си2.

БGор0диченъ: Многоoчи6таz твоеS чистоты2 неусhпнw, бGороди1тельнице чcтаz, побэждaютсz зрёти: си1хъ бо ћкw вLчца предварsеши всегдA, и3 при1снw предви1диши рабы6 тво‰.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz вёрою воспэвaющыz тS.

Ћкоже сэки1ра твердA, ћкw си1льно nрyжіе, къ полкHмъ беззак0нныхъ брaнь состaвль, побёдою вэнчaсz.

Свэти1ло дневн0е свэтон0сно показyетсz, њзари1лъ є3си2 цари1цу, ю4же во мрaцэ ѕл0бы скончавaющу лицE, слaвне.

ЗрS јдwльскихъ сквернeній смэшeніе, прeдалъ є3си2 кр0ви и3зліsтелємъ, ћкw ѓгнz себE, блажeнне, и3 жeртва бGу принeслсz є3си2.

БGор0диченъ:

Чтcаz голуби1це, моли1твъ твои1хъ крилB на рабы6 тво‰, и5же въ мjрэ, и3 покр0въ простeрши, дв7о, не прeзри и3 менє2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Возвесели1сz вселeннаz днeсь, рaдующисz њ пaмzти твоeй, блажeнне: просвэщaеши бо свhше чудeсъ зарsми дyшы пою1щихъ тS.

Kви1лсz є3си2 нhнэ не на земли2 сyщей трапeзэ служи1тель, но въ нбcнаz входS, питaешисz на трапeзэ неизречeннэй, въ нeйже подaждь и3 нaмъ твою2 пи1щу и3 наслаждeніе.

Зак0ннw сщ7eнный п0двигъ творS, со дерзновeніемъ, бGомyдре, царS безyміе и3зwбличи1лъ є3си2, и3 јдwльскаz разори1лъ є3си2 трє1бища, тімоfeе.

БGор0диченъ:

Поeтсz глaсы ѓгGльскими, бGоневёсто, тв0й сн7ъ, всёхъ зижди1тель, и3 бGъ сhй прeжде вBкъ, и3 съ ни1мъ ќбw цaрствующи, спаси1 мz, вLчце.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Достод0лжнw въ добродётелехъ богaтное тS сокр0вище, вэнчaетъ прeжде страдaній, благодaть бGодёльнаz, и3 чудeсными даров†ніи просвэщaющи, свётла въ ми1рэ соверши2.

Nр{жна прещє1ніz, и3 nгненHсна плaмене, мyчениче, зрS, вёрою воwружи1въ ќмъ тв0й и3 дyшу, и3 безбоsзненнымъ рaзумомъ хrтA проповёдалъ є3си2, твоего2 содётелz и3 зижди1телz, и3 гDа.

БGор0диченъ:

Ты2 держaщаго длaнію всsчєскаz, м™и б9іz, внyтрь во чрeвэ и3мyщи бGолёпнw, соблюдaеши зовyщыz: бlгословeнна ты2 въ женaхъ є3си2, пренепор0чнаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ даніи1лъ, львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Си1лою бжcтвенныz вёры ўкрёпльсz, мyдре тімоfeе, н0въ показaлсz є3си2 ћкоже даніи1лъ нaмъ, ѕмjz низлагaz всегуби1тельнаго, и3 на высотЁ предстaвъ зовeши, поS при1снw: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Внyтрь, ћкw рaбъ свzщeнный, гDа твоегw2 рaдости бhлъ є3си2: тh бо талaнтъ, слaвне, вёры, болёзньми твои1ми и3зрасти1лъ є3си2 многосугyбw, страд†ніи и3 чудесы2, взывaz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Недyги tгонS человёкwвъ пом†заніи твои1ми, бlгоухaеши, премyдре, дyшы, си1льнымъ твои1мъ даровaніемъ, болёзней teмлеши ћзвы, и3 t духHвъ лукaвыхъ и3збавлsеши при1снw вопію1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Ћкw слaвенъ вэнeцъ є3стество2 пріsтъ, б9eственнымъ рождеств0мъ твои1мъ, врагHвъ на брaни ќбw дaруй побэди1телю бhти ми2, твои1хъ даровaній свётлымъ вэнцeмъ вэнчaтисz, и3 взывaти: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

Ви1дэхомъ пресл†внаz въ тебЁ, тімоfeе бGон0се, вои1стинну чудесA: и3сточaетъ бо мощeй твои1хъ рaка и3сцэлeній и3ст0чники нaмъ, и3 ўставлsетъ недyгwвъ болBзни: тёмже чтyще тS слaвимъ.

Вeсь ликyz вои1стинну, тімоfeе, со ѓгGльскими в0инствы, рaдуzсz съ мyченическими собHры, и3 поS со свzщeнными чи6ны, моли2 непрестaннw гDа, спасти2 вёрою хвaлzщыz тS.

Пёній и3 молeбъ глaсы ўслhши, мyчениче хrт0въ всечeстне, вонми2 къ желaнію и3 любви2, и3 воззри2 во гнёвэ непобэди1мому: и3 свhше покр0въ тв0й дaруй, всBмъ вёрою хвaлzщымъ тS.

БGор0диченъ:

Возвhси благодaть твою2, чcтаz, возвели1чи моли1тву, и3 приведи2 чи1ны ѓгGльскіz ко вLцэ, ли1ки ґпcлъ и3 прbрHкъ, и3 вс‰ прaведники съ мyчєники, ћкw да спасeмсz чтyщіи тS.

11 июня: Апостолов Варфоломея и Варнавы.

Мёсzца тогHже въ №i-й дeнь.

С™hхъ ґпcлъ, варfоломeа и3 варнaвы.

На вечeрни поeмъ, Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Мрeжею словeсъ твои1хъ, * бGоглаг0ливе ґпcле, * и3зъ глубины2 возвeлъ є3си2 сyетства, * и3 лю1тагw безб0жіz, * мірск‡z концы2: * и3 привeлъ є3си2 хrтY бGу вёрою, * таковyю тебЁ бlгодaть подaвшему, * ћкw б9eственну ўченикY и3 тайноглаг0льнику, * варfоломeе ґпcле.

Двaжды.

Сlнце слaвы тS ї}съ бGъ нaшъ, * ћкw лучY, преслaвне, послA * въ мірск†z и3сполнє1ніz, * крёпкw tгонsщую безб0жіz мглY, * и3 просвэщaющую всёхъ, * во тмЁ невёдэніz сэдsщихъ: * и5хже наслёдники содёла свёта, * варfоломeе бGомyдре.

Двaжды.

Повинyzсz мановeніємъ, * є3гHже мановeнію всsчєскаz повинyютсz: * семy же под0бzсz * ћкw прaвды ўчи1телю, * чaшу смeрти стrти рaди кrтныz, * рaдуzсz и3спи1лъ є3си2, * и3 предстои1ши желaній крaйнему, * ѓгGлwмъ и3 ґпcлwмъ сликовствyz, * варfоломeе слaвне.

И$ны стіхи6ры ґпcла варнaвы, глaсъ т0йже.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пріsлъ є3си2, ґпcле, * на дeмwны непобэди1мую влaсть и3 си1лу, * њ и4мени хrт0вэ, * нач†ла тмы2 tгонsти, * прошeлъ є3си2 зeмлю, * просвэщaz ћкоже с0лнце, * и3 въ ри1мъ слaвный пришeдъ, * пeрвэе, слaвне, хrт0во проповёдалъ є3си2 * спаси1тельное пришeствіе.

Пeрвэй блaгости, * и3 є3стeственному, и3 преб9eственному * житію2 под0бzсz, * мyжъ бhлъ є3си2 блaгъ, * варнaво, по существY, * и3 ўтэшeніz сhнъ под0біемъ и3менyемь, * нрaвwвъ твои1хъ блaгостію, * и3 ўмA чистот0ю, * хrт0въ показaлсz є3си2 ўчени1къ и4скренній.

Nргaнъ д0брэ состaвленъ, * дёланіемъ д¦0внымъ, варнaво, бhлъ є3си2, * kзhкwмъ звaнію ты2 ввёрилсz є3си2, * къ познaнію хrт0ву наставлsz, * словесы2 и3 дэ‰ніи, * и3 вс‰ просвэти1лъ є3си2, * и3сповёдати и4стинное * ї}сово бжcтво2, * сп7са дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Вmзантjево.

Варнaво прехвaльне, блистaющій сосyде с™aгw д¦а, ћкw сhнъ ўтэшeніz, и4же прeжде пavла, седми1десzтимъ ўченикHмъ бhвъ вeрхъ и3 съ пavломъ пaки проповёдавъ є3ђліе концє1мъ. тёмже и3 бlгодaти сл0во дёлы и3сп0лнивъ, себE принeслъ є3си2 всепл0діе чи1сто ўчи1телю твоемY хrтY: моли2 всегдA, ґпcле слaвне, въ ми1рэ спасти1сz душaмъ нaшымъ, м0лимсz.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE: Чтє1ніz три2. И#щи2 сегw2 мцcа въ к7f дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры прaздника: ѓще ли п0стъ, стіхи6ры ґпcлwвъ, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Во всю2 зeмлю и3зhде * вaше спаси1тельное вэщaніе, * бGови1дцы ґпcли, и3 просвэти2 дyшы заблyждшыz, * и3 хrтY приведE человёки * просвэщє1нныz благодaтію. * тёмже моли1те, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Свэти1льницы пресвётліи хrтHвы, * сосyди честнёйшіи, * зарю2 д¦а премyдріи вёрою вмэсти1вшіи, * цRк0вніи столпи2, * нб7сA пресл†внаz, * б9ію слaву возвэщaющаz. * того2 моли1те, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Kзhки привед0сте * хrтY бGу, бlжeнніи, * и3збaвлєнныz кр0вію * на земли2 роди1тисz бlговоли1вшагw, * и3 кrтъ и3 смeрть * в0лею претерпёвшагw, слaвніи, * є3г0же нhнэ моли1те, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ }:

Ґпcтоле сп7совъ, варнaво прехвaльне, пріsтелище вёры, сhне ўтэшeніz, тишино2 њбуревaемыхъ, непрестaннw въ пaмzти твоeй дерзновeніе и3мёz, моли2, въ ми1рэ сохрани1тисz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ: Безневёстнаz дв7о:

Тропaрь, глaсъ G:

Ґпcли с™jи, моли1те ми1лостиваго бGа, да прегрэшeній њставлeніе подaстъ душaмъ нaшымъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь ґп0столwвъ, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ: ТS ходaтайствовавшую:

По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Ли1къ дух0вный ґпcльскій, мjру послaсz тaйнw, t бGа вhшнzгw: и3 нев0лею стрaждущымъ врaчеве kви1шасz, тріmпостaснаго є3ди1нственнэ призывaюще, бжcтвенное воплощeніе є3мманyила гDа, мyдрэ написaша.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КупинY, ю4же мwmсeй неwпали1му ви1дэ, г0ру б9ію, с™hй џблакъ, сёнь несквeрную, бGопріsтную трапeзу, палaту выс0кагw цRS, всесвётлую и3 непроходи1мую двeрь, дв7о, поeмъ тS.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Свэтолyчными сі‰ніи, ћкw ѕвёзды земны6z концы2 просвэщaете, бGоучє1ніи с™aгw проповёданіz, нбcніи таи1нницы гDни ґпcли.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ нyждахъ нaшу п0мощь и3 къ бGу премэнeніе, є3sже рaди тли2 и3збaвихомсz, бцdу вёрніи ўблажaемъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мрeжею сл0ва возвeдъ, и3зъ глубины2 неразyміz бGолёпнw, kзhки привeлъ є3си2 вёрою, и3 ћкw и3ст0чникъ сhй в0дъ д¦0вныхъ, вселeнную всю2 напои1лъ є3си2 бlгодaтію. тёмже и3 спaсшіисz тоб0ю, бGоглaсе, ћкw дрyга тS бли1жнzго хrт0ва ўблажaемъ, варfоломeе, вопію1ще ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло …з.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ №:

Во всю2 зeмлю и3зhде вaше спаси1тельное вэщaніе, бGови1дцы ґпcли, и3 просвэти2 дyшы заблyждшыz, и3 хrтY приведE человёки просвэщє1нныz бlгодaтію. тёмже моли1те, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 ґпcлwвъ двA на }.

КанHнъ с™aгw ґпcла варfоломeа:

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Во глубинЁ постлA и3ногдA фараwни1тское всев0инство преwружeннаz си1ла, вопл0щшеесz же сл0во всеѕл0бный грёхъ потреби1ло є4сть: препрослaвленный гDь, слaвнw бо прослaвисz.

Провёдецъ всёхъ и3 бGъ, ўмA твоегw2 бGови1днw зрS и3збрA, и3 тS сочетA ли1ку ґпcльску, варfоломeе всехвaльне, бlгодaтію просвэти1въ сeрдце твоE.

Добродётелей на высотY возшeдъ, љзhкомъ nгнедохновeннымъ, nгневи1днw раздэлeніемъ њбогати1лсz є3си2, ћкw хrт0въ ґпcлъ, пришeствіемъ ўтёшителz, пребогaте, нечeстіz хврaстіе поzдaz и3 неразyміz.

БGон0сенъ ќгль вои1стинну, бжcтвеннагw д¦а зарeю разжжeнъ показaлсz є3си2, прeлести сёно попалsz, варfоломeе прехвaльне, и3 просвэщaz вёрою сердцA пою1щихъ тS.

БGор0диченъ:

Чи1стаz, рцы2, кaкw дои1ши; кaкw же м™и былA є3си2, дёвствеными печaтьми сіsющи; не пытaй бeздны, непричaстна є3стеств0мъ, и3спытazй є3ди1нъ всёхъ бGъ и3 гDь, є3г0же и3 пл0тію роди1хъ.

И$нъ канHнъ с™aгw варнaвы. Глaсъ и3 їрм0съ т0йже.

Ћкw мyжъ сhй бlгъ, и3 ўтэшeніz сhнъ ћвльсz, души2 моеS њѕлоблeніе, и3 грэхA душегyбную печaль tжени2, ћкw да, весeліz и3сп0лненъ бhвъ, воспою1 тz.

Њдержи1мь, бlжeнне, чи1стымъ сіsніемъ, прозsбшаго t колёна їyдова, пребогaте, хrтA всецRS, t леvjтска ср0дства пришeдша свzщeнна, зак0на же преложeніе проповёдалъ є3си2.

Свётлаz твоS, премyдре, жи1знь, пeрвыz блaгости, и3 є3стeственнагw существA, показA бGа тS вторaго, є4же tтyду ўблажaема бlгодaтьми, слaвне варнaво, порождeніе бжcтвеннагw ўтэшeніz.

БGор0диченъ:

Nтрокови1цъ бжcтвенный ли1къ, бжcтвеннw въ женaхъ тS д0брую воспэвaетъ, бцdе вLчце, добр0тами ўкрaшену бжcтвA: добротвори1тельное бо сл0во, пaче сл0ва, родилA є3си2.

Катавaсіа по ўстaву.

Пёснь G. Їрм0съ:

ПроцвэлA є4сть пустhнz ћкw крjнъ, гDи, kзhческаz неплодsщаz цRковь, пришeствіемъ твои1мъ, въ нeйже ўтверди1сz моE сeрдце.

Ћкw д0ждь нбcный, и3зс0хшую, премyдре, вселeнную всю2 тм0ю безб0жіz, напои1лъ є3си2, бGови1дче досточyдне.

И#ст0чникъ и3зhде спаси1тельнагw пи1ва, варfоломeе всечcтне, и3 многосугyбъ пл0дъ принeслъ є3си2 kзhкwмъ спасeніz, досточyдне.

С0лію бlгодaти јдwльское ўстaвилъ є3си2 гноeніе, всемyдре, слaдкимъ сл0вомъ вёры, сердцA ўслаждaz чтyщихъ тS.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну дв7у тS и3 м™рь чти1мъ, ћкw спасeніz ходaтаицу бhвшую нaмъ, непор0чнаz, и3 мjръ и3збавлsющую моли1твами твои1ми.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Џблакъ в0льный нaмъ д0ждь носsщій t и3ст0чника бlгодaти, ви1дэнъ бhлъ є3си2, варнaво слaвне, и3 пи1щный пот0къ напаsющій.

Разли1чными њдаровaна сі‰ніи, ви1дzщи всеси1льнагw д¦а влaсть, тaйнамъ хrтHвымъ служи1телz, tлучи2 тS, прехвaльне.

Просвэщaеми бlгодaтію кrтA твоегw2, вLко, благослaвніи ґпcли, тебЁ kзhки вёрою привед0ша, варнaва и3 пavелъ, бGомyдріи.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 чистот0ю ћкw крjнъ, вLчце, посредЁ тeрніz возсіsвши зарsми дёвства твоегw2, бцdе всечcтаz.

Кондaкъ глaсъ в7: Под0бенъ: Дв7а днeсь:

ГDень бhлъ є3си2 всеи1стинный служи1тель, ґпcлwвъ же kви1лсz є3си2 седми1десzтихъ пeрвый, њзари1лъ є3си2 и3 съ пavломъ пр0повэдь твою2, всBмъ возвэщazй хrтA сп7са: сегw2 рaди пэснопёніи бжcтвенную пaмzть твою2, варнaво, совершaемъ.

Јкосъ:

Сн7ъ б9ій, соприсносyщный д¦у, бlговолeніемъ на земли2 пл0ть пріeмь, ћкw чlвёкъ, и3 стrтію честн0ю безстрaстіе дaвъ тS полагaетъ, бlжeнне, ґпcла, и3 витjz вёры мyдра въ сл0вэ и3 досточyдна, проповёдника чeстна, kзhкwвъ ўчи1телz, варнaво блажeнне, и3 трbцы и4стинна покл0нника. тёмже возсіS вBрнымъ честнaz денни1ца свётлаz, њзарsющаz твоS б9eственнаz пaмzть, ю4же дост0йнw совершaемъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мрeжею сл0ва возвeдъ, и3зъ глубины2 неразyміz бGолёпнw, kзhки привeлъ є3си2 вёрою, и3 ћкw и3ст0чникъ сhй в0дъ д¦0вныхъ, вселeнную всю2 напои1лъ є3си2 бlгодaтію, тёмже и3 спaсшіисz тоб0ю, бGоглaсе, ћкw дрyга тS бли1жнzго хrт0ва ўблажaемъ, варfоломeе, вопію1ще ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, варнaвы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Словeсенъ показaлсz є3си2, ћкw нбcную повёдуz слaву б9ію, чудeсъ свётлостію, и3 си1лы лучaми, неразyміz н0щь tгонS бlгодaтію, бGоразyміz же лучы2 њблистaz концє1мъ. тёмже свэтон0сную и3 с™yю твою2 пaмzть слaвимъ днeсь вёрніи, и3 вопіeмъ ти2: варнaво всехвaльне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцY, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити: и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz нетлённаz: tжени2 џблакъ стrтeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. Тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ўпраздни1лъ є3си2, кrт0мъ гDнимъ њграждaемь, дeмwнское свирёпство, варfоломeе преизрsдне, и3 си1хъ душегуби1тельную прeлесть tгнaлъ є3си2 проповёданіемъ.

Свётъ мjра, слaвы б9eственное сіsніе, хrт0съ тS показA, варfоломeе бGопріsтне: всю1 бо просвэти1лъ є3си2 бGоразyміемъ твaрь, всеблажeнне.

Возмути1лъ є3си2 kзhчєскаz морS, ґпcле, ћкw к0нь преизрsденъ, колесни1ца сл0ва бhвъ: вёрою же погаси1лъ є3си2 г0рькагw безб0жіz концы2.

БGор0диченъ:

И#сцэлsz є4vино вeтхое преступлeніе, въ тS непор0чную, пречcтаz, всели1сz, всег0 мz человёка њбнови2 пaдшаго преб9eственный.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Послёдуz повелёніемъ вLки, ґпcле варнaво прехвaльне, ни1щымъ раздaлъ є3си2 всE твоE и3мёніе, и3 хrт0въ проповёдникъ бhвъ велеглaсенъ.

Дости1глъ є3си2 добродётелей свётлость конeчную, и3 пavла њбрётъ бGоглaснаго ґпcла, съ ни1мже всBмъ возвэсти1лъ є3си2 тaинства глубинY неизречeнную.

Ћкw с0лнце претекaz мjра концы2, варнaво всечeстне, зарелyчными сі‰ніи, пavлу послёдуz, просвэщaеши сл0вомъ благодaти.

Сопричaстникъ страстeй сп7са бhвъ, варнaво прехвaльне, въ нбcныхъ сeлэхъ съ ни1мъ прославлsешисz, пaче ўмA, весeліz насыщazсz.

БGор0диченъ:

Е$vы прамaтере клsтва ўпраздни1сz тоб0ю, всенепор0чнаz: воплощeннаго бо сл0ва родилA є3си2 присносyщнаго, бlгословeньми мjръ вэнчaвшаго.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ходaтай бGу и3 человёкwмъ бhлъ є3си2, хrтE б9е: тоб0ю бо, вLко, къ свэтоначaльнику nц7Y твоемY, t н0щи невёдэніz, приведeніе и4мамы.

Несоздaнну свёту, нaсъ рaди въ здaніихъ ћвльшемусz хrтY, перводёльнw бесёдовалъ є3си2, къ немY пришeдъ, ґпcле, и3 бжcтвенными зарsми t негw2 просвэщaемь.

Ћкw росA б9іz человёкwмъ и3сцэлeніе подаю1щи, въ мjрэ бhлъ є3си2, q варfоломeе преблажeнне: и3 зeмлю нечeстіz прbр0чески њпровeрглъ є3си2.

Къ пeрвому свёту пристyпль, бhлъ є3си2 свётъ вторhй, ±же tтyду сі‰ніи и3 свэтоли6тіи њзарsемь, ћкw самови1децъ сл0ва, варfоломeе всемyдре.

БGор0диченъ:

Глаг0лы тво‰ п0мнzще, тS нhнэ бlжи1мъ: тоб0ю бо, непор0чнаz, бlжeнство њбрэт0хомъ, и3 жи1знію честн0ю и4стинною њбогати1хомсz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Зак0на сёнь прешeдъ, и3 бlгодaтію сіsz, kзhкwмъ и3сполнeніе бlговэствyz, просвэти1лъ є3си2, бGомyдрый варнaво, хrт0вымъ проповёданіемъ.

Крёпостію держaвною с™aгw д¦а, ґпcле, ћвэ њбложeнъ, лукaвствіz дyхи низложи1въ, t тёхъ ѕлодёйства мjръ и3збaвилъ є3си2.

Вопію1щагw глaсъ въ пустhхъ kзhцэхъ бhлъ є3си2, мyдре, б9eственнагw воплощeніz непостижи1мое тaинство возвэщaz всBмъ, варнaво пребогaте.

БGор0диченъ:

СE во ўтр0бэ, бцdе пречcтаz, хrтA бGа пaче сл0ва и3мёла є3си2, ћкоже и3сaіа предречE: вhше є3стествa же сего2, бGороди1тельнице, родилA є3си2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Чудeсъ благодaть пріeмъ, и3 и3сцэлeній њбогaщсz дётелію, варfоломeе всемyдре, kзы6къ стадA ўлови1лъ є3си2.

Џгненный тв0й љзhкъ, преслaвне, всsку прeлесть ћкw сёно попали2: вёрныхъ же просвэти2 сердцA бжcтвеннымъ проповёданіемъ.

И#ст0чника премyдрости, ўчи1телz и3мёz, преслaвне, сл0ва безначaльнаго, мірскyю њбуи1лъ є3си2, бGопроповёдниче, мyдрость благодaтію.

БGор0диченъ:

Пaче є3стествA, дв7о, родилA є3си2, и3 вёчнуеши дв7ою, kвлsющи и4стиннагw б9ествA, сн7а и3 бGа твоегw2 џбразы.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Возсіsвъ мjру, хrтE б9е, прaвды сlнце, вLко, ћкоже лучи2 сіsющыz, варнaву и3 пavла возблистaлъ є3си2.

Кореносёчна сэки1ра бhлъ є3си2, њлzденёвшую прeлесть сэкyщи пaче сл0ва чудесы2, бGоглаг0ливе варнaво чyдне.

Законопол0жникъ показaлсz є3си2 благодaти, ћкw вeтхагw завёта џбразы ко и4стинному kвлeнію прелагaz, варнaво бGопріsтне.

БGор0диченъ:

НебесA прострhй в0лею, нeбо земн0е друг0е показA тS, бGомaти пречcтаz, и3 и3зъ тебє2 возсіsвъ kви1сz.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Kви1лсz є3си2 вели1кое сlнце вселeннэй, ўчeній сіsньми и3 чудeсъ стрaшныхъ, свэтоводS почитaющыz тS, варfоломeе гDень ґпcтоле.

Јкосъ:

Ћкw нб7о слaву б9ію вэщaz ви1дэнъ бhлъ є3си2, д¦омъ с™hмъ, ґпcле бGови1дче, и3 ћкw сlнце свётло kви1лсz є3си2 мjру, прелeстное помрачeніе разгонsz бжcтвенною бlгодaтію. тёмъ молю1тисz и3 ми1лсz дёю: бжcтвенными твои1ми лучaми, души2 моеS њслэплeнныz, всебогaте, просвэти2 зBницы, и3 сл0во тS пёти дaждь во tверзeніе ўстHмъ мои6мъ, въ твоeй днeсь пaмzти: въ ню1же всsкъ вёрный веселsсz хвaлитъ тS, варfоломeе гDень ґпcтоле.

Пёснь з7. Їрм0съ:

БGопроти1вное велёніе беззак0ннующагw мучи1телz выс0къ плaмень вознесло2 є4сть: хrт0съ же прострE бGочести6вымъ nтрокHмъ р0су д¦0вную, сhй бlгословeнъ и3 препрослaвленъ.

Вели1кое тaинство, варfоломeе, б9eственнагw воплощeніz, мjру kви1лъ є3си2, є4же всBмъ невмэсти1мое и3 непостижи1мое, є3ди1нэмъ же вмэсти1мо вBрнымъ, несказaемо и3 вёруемо.

Ћкw кaмень, прес™hй варfоломeе, чи1стэ валszсz, прeлести ўтверждeніе крёпкw њпровeрглъ є3си2: цRкви же неwбори1мое њсновaніе ћвльсz, сохранsеши сію2 непоколеби1му.

Бжcтвенное под0біе, варfоломeе, добродётелей шaромъ, пребlжeнне, написaлъ є3си2: tвсю1ду ґпcлъ б9eственъ бhвъ, всBмъ проповёдалъ є3си2 хrт0во пришeствіе многопётое.

БGор0диченъ:

Гр0здъ созрёвшій, є3г0же невоздёланнw, чcтаz, возрасти1ла є3си2, на дрeвэ ћкw ўзрёвши повёшена, вопіsла є3си2: чaдо слaдкое, мсто2 и3скaпи, и4мже страстeй піsнство tи1метсz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Свsтw с™aго, во с™hхъ почивaющаго, варнaво, проповёдалъ є3си2 сн7а, собезначaльна nц7Y и3 сопrт0льна, чlвёка бhвша, нaмъ спасeніе содэвaюща.

Лучы2 блистaющыz б9eственное сіsніе, варнaва всечестнhй и3 пavелъ бGопріsтный, ћкw свётъ и3сх0дzтъ, просвэщaющыz сл0вомъ благодaти kзы6къ всенаслёдіе, хrтопроповBдницы.

Рaдуетсz днeсь воспитaвый тS, варнaво, цвэтyщаго сл0во благодaтное, хrт0ви тS прозsбши, бGоблажeнне. Е#г0же и3змэни1въ, нhнэшнzгw плэнeніz и3збaви моли1твами твои1ми.

БGор0диченъ:

Направлsющи, всечcтаz, мою2 жи1знь, ко твоемY бlгоути1шному пристaнищу настaви, бGа р0ждшаz, благи1хъ и3ст0чника, всBмъ подаю1ща вBрнымъ незави1стную блaгость.

Пёснь }. Їрм0съ:

Пeщь и3ногдA џгненнаz въ вавmлHнэ дёйства раздэлsше, б9іимъ велёніемъ халдє1и њпалsющаz, вBрныz же њрошaющаz, пою1щыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Вeліе и3 мaло, мн0го же и3 ўмaлено, сп7сово є3ђліе премyдрw научи1лъ є3си2. вє1ліz и3 пресл†внаz сложeнными глагHлы, всBмъ назнaменалъ є3си2, варfоломeе бGомyдре.

Ћкоже рэкA t сіHна и3сходS, цRкHвныz с0нмы напоsеши, пребогaте, и3 пот0къ б9eственныz пи1щи и3спусти1лъ є3си2 kвлeннэйше, зовhй: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Бжcтвенныхъ дарHвъ ћвэ свэтлёйшими и3 вели1кими ћкw ґпcлъ бжcтвеннэ ўкраси1лсz є3си2. превосх0дитъ сaнъ бlгослaвіz всегw2, бlжeнне, сyщее во человёцэхъ зри1мое благодaтію.

БGор0диченъ:

Ќмъ безстрaстенъ въ ложеснaхъ твои1хъ є3дини1тсz человёчу ўмY, всечcтаz: пл0ти же дебельств0мъ подлётенъ бhвъ, вэкHвъ превhшшій. Тёмъ тS, бцdе, вёрою и3 люб0вію слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

М0ре kзhческое возмути1ти, тво‰ к0ни ћкw бlгодётель навeлъ є3си2, варнaву слaвнаго и3 пavла чyднаго прeлесть многоб0жную, ўчeньми, живодaвче, бlгочeстіz tгонsщыz.

Положи2 ћкw бGъ, ўтёшителю дш7е вседётельный, въ цRкви твоeй свэти6ла сі‰ющаz, твою2 си1лу проповBдающаz, сн7у же и3 роди1телю зов{щаz: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Њблистaлъ є3си2 свётлw ћкw сlнце въ мjрэ, мhсленному бесёдовавъ ћвэ сlнцу, бGопріsтне: разжeгсz бо сіsніемъ, свётъ вторhй бhлъ є3си2, всBмъ kвлsz тaинства си1лу.

Зeмлю всю2 ўчeньми просвэти1въ, є4же пaче ўмA блажeнство дост0йнw ўлучи1лъ є3си2, въ нбcныхъ сeлэхъ, варнaво всечeстне, вэнeцъ бlголёпіz t вLки пріeмъ.

БGор0диченъ:

Да клsтву пeрвую погуби1ши, и3 смeрти њсуждeніе, дрeвніz прам™ре, t дв7ы бGомaтере сл0во б9іе роди1сz, всBмъ даровA безсмeртіе неги1блющее.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Безначaльна роди1телz сн7ъ, бGъ и3 гDь, вопл0щсz t дв7ы, нaмъ kви1сz, њмрачє1ннаz просвэти1ти, собрaти расточє1ннаz. Тёмъ всепётую бцdу величaемъ.

Сл0ва бhвъ самови1децъ и3 служи1тель, ўчени1къ же и3 проповёдникъ бGови1дэнъ, и3дёже нhнэ є4сть сл0во, ты2 жи1ти вои1стинну спод0билсz є3си2, ћкоже сaмъ њбэщA нел0жнw пребlгjй.

Ћкw нhнэ предстоS пrт0лу вLки твоегw2, и3 toнyдными зарsми њсіsемь, q варfоломeе бGомyдре, пэвцы2 тво‰ назирaz, страстeй и3збавлsеши, и3 разли1чныхъ њбстоsній.

Сн7ъ вёры рaди спод0бльсz бhти бGу, nтeческихъ наслёдникъ сокр0вищъ бhлъ є3си2. q великодaрныz длaни! q даровaніz нhнэ превосходsщагw, хrтA прослaвльшагw тS, бGови1дче всебlжeнне!

БGор0диченъ:

Разумёвше и3здалeча прозорли1выма nчи1ма прbр0цы, тS вси2 провозгласи1ша хотsщую м™рь бhти вседётелz, и3 всёхъ вLки. Тёмъ тS всепётую бцdу возвэщaемъ.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Свётъ бhвше добродётелію ґпcли, и3 свёту вели1кому нhнэ предстоsще, мjру ми1ръ подaти, и3 нaшу спасти2 цRковь, ю4же состaвисте, вLку ўмоли1те.

Витjйскую лю1тость премyдрости твоеS плaменемъ, бGоzвлeнне варнaво, ћвэ погаси1лъ є3си2, сіsній бжcтвенныхъ, ћкw и3ст0чникъ внyтрь и3мёz. тёмже всесвzщeнный прaздникъ тв0й почитaемъ.

Вёрою пaмzть твою2 совершaюще нhнэ, ґпcле, моли1твенника ко вLцэ тS предлагaемъ, разрэшeніz просsще согрэшeній, твои1мъ пріsти ходaтайствомъ, варнaво всечeстне, бGопроповёдниче свzщeнне.

БGор0диченъ:

Ћкw ќтро њбрётесz ќтреннее, въ житeйстэй н0щи дёвства зарsми сіsющи, вост0къ сlнца разyмнагw прaвды нaмъ ћвльши, бGомaти всечcтаz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Ґпcлы хrтHвы, пріиди1те, лю1діе, воспои1мъ бжcтвеннаго варfоломeа, и3 варнaву мyдраго, проповёдники вёры, ћкw молsщыzсz хrтY њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Чтcаz вLчце с™az, и3 є3ди1на муженеискyснаz, спасeніе и3 ўповaніе ты2, моли2 и3зъ тебє2 рождeннаго и3збaвителz нaшего, спасти2 мjръ t лeсти, бёдъ и3 скорбeй.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Прaвды тS сlнце * ї}съ бGъ нaшъ, * во вс‰ мірск†z и3сполнє1ніz, * ћкоже многосвётлую лучY, * бGомyдре ґпcле, положи1лъ є4сть, * ѕл0бы мглY tгонsща, * и3 просвэщaюща њмрачє1ннаz сердцA неразyміемъ * и3 страстeй њбдержaніемъ, * варfоломeе пребогaте.

Двaжды.

Чи1стое пріsтелище * трbцы бhлъ є3си2, * добродётелей свэтлостьми2 њблистaемь, * и3 въ сeрдцы пріeмъ, варнaво, * t неS сіsніе, * и3 просвэщeніе сlнца свэтлёйшее, * въ концёхъ свётлw препосылaz * и3 просвэщaz во тмЁ сэдsщыz неразyміz, * бGопріsтне.

Ћкоже џблацы, блажeнніи, * во вс‰ концы2 д0ждь и3скaпаете нбcный, * и3 дyшы вёрныхъ напаsете * бжcтвенною бlгодaтію, * потопи1вше лю1тагw безб0жіz плeвелы, * и3 соверши1вше дyшы * плодонHсны человёчєскіz: * сегw2 рaди во хвалeніи вaсъ почитaемъ, * гDни ґпcли.

Слaва, глaсъ є7. Вmзантjево:

Премyдрость б9іz, соприсносyщное сл0во џ§ее, ћкоже во є3ђліихъ предречE: вы2 є3стE и3зoби6льныz л0зы, прехвaльніи ґпcли, и5же гр0здъ зрёлый и3 крaсенъ въ вётвіzхъ вaшихъ носsше. Е#г0же вёрніи kдyще, ўслаждaемъ вкyсъ къ весeлію, варfоломeе бGопріsтне, и3 варнaво сhне ўтэшeніz, прилёжнw моли1тесz њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ: Бlжи1мъ тS, бцdе дв7о:

Славосл0віе вели1кое, И# tпyстъ.

На літургjи, блажє1нна t канHна варfоломeа, пёснь G-z на д7: И# варнaвы пёснь ѕ7 на д7. Прокjменъ: глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ дэsній, зачaло к7и: Ґллилyіа, глaсъ №. И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи: Е#ђліе луки2, зачaло н7а. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ:

12 июня: Преподобного Онуфрия. Преподобного Петра Афонского. Преподобного Арсения, Коневского чудотворца.

Мёсzца тогHже въ в7i-й дeнь.

Препод0бнагw nц7A нaшегw nнyфріа:

И# препод0бнагw nц7A нaшегw петрA ґfHнскагw:

И# пaмzть препод0бнагw nц7A нaшегw ґрсeніа, конeвскагw чудотв0рца.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е бGомyдре nнyфріе, мірскjz себE * tлучи1лъ є3си2 молвы2, * къ премjрному возшeлъ є3си2 совершeнію, * тогw2 вожделёвъ благи1хъ и3ст0чника, * тaмw и4стинную люб0вь дости1глъ є3си2, * є3sже сі‰ніи, бlжeнне, њсвэщaемь, * грэх0внагw мрaка * моли1твами твои1ми нaсъ и3схи1ти.

Џ§е бGомyдре nнyфріе, * мрaзъ нощнhй и3 дневнhй вaръ, * надeждею, препод0бне, бyдущихъ * претерпёлъ є3си2, на земли2 тво‰ ќды ўмертви1въ, * нбcную жи1знь получи1лъ є3си2, * внyтрь вшeлъ є3си2 черт0га, с™е, рaдостнw, добр0ту безмёрную зрёти * зижди1телz твоегw2.

Џ§е бGомyдре nнyфріе, ћкw сокр0вище тS њбрётъ, * въ пустhни крhющасz слaвный пафнyтій, и3 сyщымъ въ мjрэ сказA ћснw, * твои1хъ подвигHвъ и3справлє1ніz, вBрныz богатS повэстьми2, * бGоуг0днагw твоегw2 житіS, прехвaльне: * є3г0же и3 нaсъ покажи2, * моли1твами твои1ми, подражaтели, слaвне.

И$ны стіхи6ры препод0бнагw петрA, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

ПетрY б9eственному тезоимени1та, * послёдующа вои1стинну, * и3 рeвности вёры благочeстнw тS, препод0бне, * приwбщи1вшасz познaхомъ: * благjй бо зак0нъ возлюби1лъ є3си2, * и3 џнагw бжcтвєннаz повелBніz, * џ§е, вожделёлъ є3си2, * и3 дyшу ўдобри1лъ є3си2 добродётельми. * тёмже тS почитaемъ и3 ўблажaемъ.

Препод0бне џ§е всебогaте, * терпёніе и4стинно, * и3 люб0вь нелицемёрну, * и3 надeжду неукл0нну, * совершeнное смирeніе, * во ўмилeніи души2 стzжaвъ, * бжcтвеннагw д¦а хрaмъ бhлъ є3си2: * є3гHже сіsніе чи1стw воспріeмъ, * земны6мъ свётъ ви1дэнъ бhлъ є3си2 вторhй, * житіS чистот0ю.

Прпdбне џ§е бGодухновeнне, * лBта мнHга на земли2 * неzвлeніемъ крhемь, * познaнъ бhлъ є3си2 д¦омъ * во знaменіихъ и3 чудесёхъ, * благов0ніемъ мЂра: * и4бо и3сточи1лъ є3си2 живyщую свётлость и3 с™hню, * и3 бжcтвеннагw д¦а вои1стинну бlгодaть * лю1бzщымъ тS показyz.

Слaва, глaсъ ѕ7.

Препод0бніи nц7ы2, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній вaшихъ: тёмже на нб7сёхъ њбрэт0сте мздY трудHвъ вaшихъ, дє1мwнскіz полки2 погуби1сте, и3 ѓгGльскіz достиг0сте чи1ны, и4хже житію2 непор0чнw поревновaсте, дерзновeніе и3мyще ко гDу, ми1ръ и3спроси1те душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Триднeвенъ:

С0лнце њмрачи1сz, на кrтё тz пригвождeна, свэтодaвче, зрsщи, и3 землS стрaхомъ колебaшесz: лю1діе їудeйстіи никaкоже ўщeдриша беззак0нніи.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Е$же по џбразу соблю1дше неврeднw, ќмъ вLку на стр†сти губи1тєльныz п0стнически ўтвeрждше, ко є4же по под0бію, ћкоже м0щно, пріид0сте: мyжески бо є3стество2 понyдивше, потщaвшесz хyждшее покори1ти лyчшему, и3 пл0ть пораб0тити д¦у. тёмже монaшествующихъ показaстесz вeрхъ, грaждане пустhнніи, благотекyщихъ њбучи1тели, прaвило добродётелей и3звёстное: и3 нhнэ на нб7сёхъ, зерцaлwмъ разрёшшымсz, чи1стэ зритE с™yю трbцу, молю1щесz вкyпэ, њ и5же вёрою и3 люб0вію чтyщихъ вaсъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ. КrтобGор0диченъ.

Под0бенъ: Триднeвенъ:

Зачaтіе твоE безсёменное, и3 ржcтво2 неизречeнное помышлsющи, ўдивлsюсz ѕэлw2: кaкw си1це ћкоже ѕлодёй, бlговоли1лъ є3си2 ўмрeти, сн7е, пречcтаz плaчущи взывaше;

Тропaрь, глaсъ д7:

Б9е nтє1цъ нaшихъ, творsй при1снw съ нaми по твоeй кр0тости, не tстaви ми1лость твою2 t нaсъ: но моли1твами и4хъ въ ми1рэ ўпрaви жив0тъ нaшъ.

КанHнъ nктHиха є3ди1нъ: И# с™hхъ двA, на }. КанHнъ nнyфріа.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесни6цы фараHнwвы и3 си1лу є3гw2 ввeрже въ м0ре крёпкій во бранёхъ, воспоeмъ пёснь н0вую, ћкw прослaвисz.

Зари2 трисвётлыz њсіsемь свётомъ, мрaка мS и3схи1ти смертон0снагw согрэшeній, твои1ми, џ§е, моли1твами, nнyфріе, ћкw да пою2 пaмzть твою2.

Мjра tвeргсz, прилэпи1лсz є3си2 хrтY, пл0ть покори1лъ є3си2 п0мыслу, и3 пріsтелище kви1лсz є3си2 с™aгw д¦а, џ§е бGомyдре nнyфріе.

Столп0мъ бжcтвеннагw свёта наставлsемь, є3гЂпетъ њстaвилъ є3си2 стрaстный, и3 къ высотЁ дости1глъ є3си2 безстрaстіz, и3 бGу бесёдовалъ є3си2.

БGор0диченъ:

РодилA є3си2 прeжде тебє2 р0ждшагосz и3з8 nц7A, пребылa же є3си2 нетлённа, и3 по ржcтвЁ дв7а: тёмже бцdу тS и4стинную и3сповёдуемъ, препётаz.

И$нъ канHнъ препод0бнагw петрA. Творeніе їHсифово.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Другaго тS нaмъ петрA предлагaетъ цRковь днeсь, просвэщaюща нaшz мы6сли, пaмzтію твоeю бжcтвенною, џ§е пребогaте.

Кaла страстeй њчи1щъ џчи ќмныz, препод0бне, ћснw ви1дэвъ є3си2 безмёрную добр0ту хrтA цRS, тS прослaвльшагw.

Просіsвъ тебЁ, трис0лнечнагw б9ествA, преблажeнне, невечeрній свётъ, содёла тS чи1сто пріsтелище бжcтвенныхъ даровaній, џ§е бGомyдре.

БGор0диченъ:

И$же нaсъ, рaди и3зъ тебє2, дв7о, въ чlвёка премн0гою бlгостію њб0лксz, препод0бныхъ соб0ры того2 возлю1бльшихъ препрослaвленъ є4сть.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй д¦ъ, ўтверди2 менE, гDи, да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2: ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

ЃгGльскому послёдуz зрёнію, пустhню дости1глъ є3си2: и3 воздержaніемъ плотск‡z сл†сти ўвzди1въ, ѓгGльски пожи1лъ є3си2 въ т0й, бlжeнне.

Насаждeно дрeво при и3сх0дищихъ kви1всz воздержaніz в0дъ, во блaго, џ§е, врeмz, бlгопл0діе добродётелей, ћкw вои1стинну п0далъ є3си2, nнyфріе, дэsніемъ.

Всесвётлаz ѕвэздA вселeннэй t пустhни возсіsвъ, и3 ўzсни1лъ є3си2 вёрныхъ, зарsми п0двигwвъ благочести1выхъ соб0ры, џ§е нaшъ nнyфріе препод0бне.

БGор0диченъ:

Пр†oц7ъ разори1ла є3си2 печaль, рaдость нaмъ р0ждши, жизнодaвца и3 и3збaвителz, прес™az бцdе. Е#г0же прилёжнw моли2, спасти2 стaдо твоE.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

Ўмертви1въ ±же на земли2 ќды, препод0бне, поучє1ніи њживи1лъ є3си2 дyшу бжcтвенными, и3 получи1лъ є3си2 вёчную жи1знь и3 свётлость.

Совокупи1лсz є3си2 ћкw д0брэ пожи1въ, съ вhшними, пребlжeнне, ликосто‰ніи, въ безм0лвіи пребывaz, и3 на добр0ту б9eственную взирaz.

Въ горaхъ ћвэ скрывaемь, человBкъ совокуплeніz ўдали1лсz є3си2, и3 ќмъ вeсь впери1лъ є3си2 къ нбcнэй добр0тэ, веселsсz.

БGор0диченъ:

Палaту краснY неизречeннагw богaтства, дв7о, знaюще, по д0лгу тS слaвимъ, спaсшіисz рождеств0мъ твои1мъ, всенепор0чнаz.

Кондaкъ препод0бнагw петрA, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Ўдали1въ себE человёческагw сожи1тельства, въ пещeрахъ кaменныхъ и3 разсёлинахъ пожи1лъ є3си2, желaніемъ бжcтвеннымъ и3 люб0вію, пeтре, гDа твоегw2, t негHже вэнeцъ пріsлъ є3си2: моли2 непрестaннw, спасти1сz нaмъ.

Јкосъ:

Мірски1хъ м0лвъ и3збёгъ, и3 бyри житeйскіz, ћкw бёгательны и3 ўк0рны, непроходи6маz мэстA дости1глъ є3си2, и3 nс0бь ћкоже пти1ца, є3ди1нъ лBта мнHга пожи1лъ є3си2, въ пещeрахъ и3 пр0пастехъ, и3 разсёлинахъ, крhzсz, ко гDу взирaz, и3 тогw2 и3сполнsz повелBніz: t негHже пріsтъ бlгодaть, препод0бне, ћкw с0лнце, џ§е, возсіsлъ є3си2, молS непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ, с™aгw nнyфріа, глaсъ д7 Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ўдали1лсz є3си2, препод0бне, и3 въ пустhнzхъ ћвэ водвори1лсz є3си2, гDа и3збaвльшаго тS t лю6тъ при1снw њжидaz. Тёмже бlгоугоди1въ вLцэ, всебlжeнне, пріsлъ є3си2 нестарёющеесz нбcное цrтво: въ нeмже нhнэ водворszсz, поминaй чтyщыz тS.

Слaва, препод0бнагw петрA, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Погрeблъ є3си2 страстeй всевостaніе, ўмерщвлeніемъ пл0ти, свzщeнный џ§е, жи1знь безконeчную по смeрти пріsлъ є3си2. Тёмже днeсь хrт0ва цRковь прaзднуетъ твою2 досточyдную пaмzть, препод0бныхъ ўкрашeніе.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Настaви нaсъ на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 пребlгaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz бlгословeннаz мRjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи: ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

Совлeкъ тлённую грэхA ри1зу, џ§е, прaвды, nнyфріе, во nдeжду њблeклсz є3си2, и3 внyтрь черт0га всели1лсz є3си2.

Моли1твами непрестaнными свётъ бжcтвеннагw рaзума собрaлъ є3си2 въ сeрдцы твоeмъ, џ§е нaшъ: неразyміz же tбёглъ є3си2 мрaчныz лeсти, nнyфріе.

Тёсный шeствовавъ пyть, и3 приск0рбный на земли2, бGомyдре, къ шир0кому дости1глъ є3си2, и3 рaдости и3сп0лненъ нбcныхъ наслаждeній, препод0бне.

БGор0диченъ:

Спасeніе тS на всsко врeмz и3 мёсто призывaю: не прeзри менє2, всенепор0чнаz, ћже бGа р0ждшаz, и3збaвителz вкyпэ и3 сп7са моего2.

И$нъ. Їрм0съ:

Пришeлъ є3си2 t дв7ы, не ходaтай, ни ѓгGлъ, но сaмъ, гDи, вопл0щсz, и3 спaслъ є3си2 всег0 мz человёка. тёмъ зовy ти: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Въ горaхъ и3 пещeрахъ, мyдре, бывaz, бжcтвенное восхождeніе въ сeрдцы пол0жь, вс‰ и3зсуши1лъ є3си2 страстeй т0ки б9eственною бlгодaтію.

Стрэлsніz дeмwнwвъ, и3 стрёлъ, и3 ловлeніz, до концA tбёглъ є3си2, щит0мъ вёры, препод0бне, покрывaемь.

Повeржена при ногY твоє1ю льсти1ваго ѕмjz и3 смёхъ ви1дzще, сyровw свирёпэющагосz, пeтре всеслaвне, вели1чіе гDеви возсылaемъ.

БGор0диченъ:

ГDь и3зъ тебє2 роди1всz, гпcжE всенепор0чнаz, њбладaюща врагA мjромъ и3збaви вс‰: преподHбныz же, ћкw возлю1бльшыz сего2, возвели1чи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

ЃгGлwмъ є3диножи1телz пафнyтій, њбрётъ въ пустhни тS, вели1каго равноaгGльнаго свэти1льника, бlгочeстнw житіS твоегw2 всBмъ kви2 и3справлє1ніz, мyдре.

ВозсіS тебЁ гDь, є3гHже t души2 вожделёлъ є3си2, безстрaстіz свётъ невечeрній, nнyфріе: и3 мjръ въ п0вэстехъ непор0чнагw житіS твоегw2 вeсь просвэти1лъ є3си2, мyдре.

Ћкw благопроповёдуz, nнyфріе блажeнне, є4же прилэплsтисz бGу нaшему, на того2 ўповaніе t души2 возложи1лъ є3си2, и3 тогw2 хвалY и3мёлъ є3си2 во ўстёхъ при1снw.

БGор0диченъ:

Возсіsй ми2, вLчце, зарю2 ми1лости твоеS, во тмЁ прегрэшeній мои1хъ сyщу, дв7о: и3 къ свёту настaви покаsніz, молю1сz, и3 спасeніz жи1зни.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

На г0ры честнhхъ зaповэдей востeкъ, ћкоже мwmсeй, препод0бне, ви1дэлъ є3си2 бGа ћвэ, ћкоже вмэщaлъ є3си2, и3 всёми просвёщсz душeвными чyвствы, вельми2 прослaвилсz є3си2.

Мановє1ніи бжcтвенными при1снw ўдобрsемь, мyдре, пребhлъ є3си2 стрaсти всsкіz непричaстенъ, пeтре, и3 безстрaстіемъ ћкw nдeждею њблeклсz є3си2, препод0бне.

Лёты мн0гими сокрывaемо тёло твоE, въ просвэщeніе нaше kви1сz, и3сточaz рёки нaмъ и3сцэлeній, и3 мЂро благодaти.

БGор0диченъ:

Свzщeнными глaсы тS добр0ту їaкwвлю поeмъ, пл0тски р0ждшую мjрови свётъ и4же t свёта, просвэщaющь препод0бныхъ соб0ръ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бyрz мS помышлeній пости1гши, во глубинY низвлачи1тъ мS безмёрныхъ грэхHвъ, но ты2, ўпрaвителю благjй, предвари1въ ўпрaви, ћкw прbр0ка, и3 спаси1 мz.

Мрaзомъ померзaемэй пл0ти твоeй теплот0ю д¦а грёzшесz тв0й дyхъ: зн0емъ же њпалsемь, мyдре, росA прохлаждaше небeснаz тS благодaтію.

Ходsщу ти2 въ пустhни, t бGа предвождaлсz є3си2, слaвне, свэтозарeніемъ, тaмw хотsщаго свёта пріsти тS нhнэ прописyz, и3 слaву при1снw пребывaющую.

Въ вертeпэ роди1выйсz, и3 на рукY стaрца ћкw младeнецъ пріsти спод0бльсz, младeнствующа дёлы благи1ми, стaрца въ вертeпэ тS ўчинsетъ къ лyчшымъ.

БGор0диченъ:

Бeздну ми1лости р0ждшаz, страстeй мои1хъ бeздну пучи1ною щедр0тъ твои1хъ пот0пльши, тyчу t души2 подaждь ми2 слeзъ, бGороди1тельнице всенепор0чнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Ўтвeрждсz крёпостію д¦а, всю2 врaжію крёпость смири1лъ є3си2, и3 побэди1тель бhвъ, ко хrтY вэнцен0сецъ востeклъ є3си2.

Стопaмъ послёдуz бhлъ є3си2, препод0бне, петрY верх0вному, кaменю вёры, є3г0же и3 звaніе и3мёлъ є3си2, и3 вёрою богaтнw њбогати1лсz є3си2.

П0двигомъ бжcтвеннымъ подвизaлсz є3си2, џ§е, и3 вёру под0бнw соблю1лъ є3си2: пр0чее тебЁ предлежи1тъ д0брагw дёланіz вэнeцъ.

БGор0диченъ:

Во ўтр0бу твою2 всели1сz, и3 всE человёческое существо2 њбожи2, и3 прпdбныхъ, чcтаz, мн0жество сщ7eннw привлечE.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Сіsніемъ д¦а прес™aгw, бGомyдре, просвёщсz, њстaвилъ є3си2 ±же въ житіи2 молвы6 пустhню же дости1гъ, препод0бне џ§е, возвесели1лъ є3си2 и4же нaдъ всёми бGа и3 зижди1телz: сегw2 рaди прославлsетъ тS хrт0съ, блажeнне, вели1кій дародaтель.

Јкосъ:

Кто2 и3зречeтъ тво‰ п0двиги, всеблажeнне; и3ли2 кто2 t земнор0дныхъ дост0йнw похвaлитъ твоE житіE, nнyфріе џ§е; ћкоже безпл0тенъ пожи1лъ є3си2 бы6ліи питaемь. пи1щу же и3мёлъ є3си2 хrтA бGа, на нег0же твою2 надeжду положи1лъ є3си2, нaгъ ходS въ пустhнzхъ, стyдень и3 мрaзъ ћкw безпл0тенъ терпS: сегw2 рaди т0й тS свэти1льника показA, блажeнне, вели1кій дародaтель.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Гlг0лавый на горЁ съ мwmсeомъ, и3 џбразъ дёвства kвлeй въ купинЁ: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

На горЁ и3лію2 препитaвый врaномъ, т0й тебЁ ѓгGломъ пи1щу посылaетъ, тS величaz, препод0бне, того2 возвели1чившаго.

Ћкоже фjніxъ, при и3сх0дищахъ прозsбъ воднhхъ воздержaніz, пи1щу и3мёлъ є3си2 фjніки, питaвсz пи1щею болёзней твои1хъ.

ВидBніи разширszсz, џ§е, болёзньми питaлсz є3си2 воздержaніz: и3 нhнэ получи1лъ є3си2 г0рнее благопитaніе, nнyфріе.

БGор0диченъ:

И$же во чрeво дв7ы всели1выйсz, и3 сіE небeсъ ши1рши показaвый, благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Тёлу злат0му прем{дрыz дёти не послужи1ша, и3 въ плaмень сaми поид0ша, и3 б0ги и4хъ њбругaша, среди2 плaмене возопи1ша, и3 њроси2 | ѓгGлъ: ўслhшасz ўжE ќстъ вaшихъ моли1тва.

Твeрдымъ п0мысломъ на рaмо крeстъ взeмъ, распeншемусz послёдовалъ є3си2, ћкw монaхъ њсвzщeнъ, њпалsz ћкw хврaстіе стр†сти, и3 вопіS, преблажeнне: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ТS лёты мн0гими сокровeна, ћкw сокр0вище kвлsетъ тaйнw, бжcтвенное сл0во, пeтре препод0бне, въ kвлeнно снабдёніе, всBмъ втaйнэ стzжaвшымъ грэхHвныz сквє1рны, kвлeнна тS моли1твенника, кaющымсz ћснw.

Благов0ннw хrтY њбётомъ добродётелей kви1сz каждeніе, мЂро и3зливaемо благов0нно t честнhхъ мощeй твои1хъ, всBмъ зрsщымъ во ўдивлeніе и3зливaz: съ пл0тію бо ѓгGльское житіE пожи1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

КраснY њбрётъ и3 добрY въ женaхъ тS, прес™az, прекрaсное сл0во всели1сz въ прес™0е чрeво твоE, вс‰ ли1ки препод0бныхъ њсвёщь, зовyщыz: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЗемлS, и3 вс‰ ±же на нeй, м0ре и3 вси2 и3ст0чницы, небесA небeсъ свётъ и3 тмA, мрaзъ и3 зн0й, сhнове человёчестіи, свzщeнницы, благослови1те гDа, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Зeмлю д0льную преминyвъ, небeсную стzжaлъ є3си2 жи1знь, и3 безпл0тныхъ ликHмъ счи1слилсz є3си2, носS пл0ть, nнyфріе блажeнне, и3 зeмлю кр0ткихъ наслёдовалъ є3си2, ю4же тебЁ подадE хrт0съ во вёки.

Слє1зныz к†пли гаси1ло стzжaлъ є3си2 вои1стинну, стрaстнымъ разгорёніемъ, и3 люб0вію nгнS бжcтвеннагw росЁ совокyпилсz є3си2 безстрaстіz, хrтY бGу нaшему: тёмже тS чти1мъ, nнyфріе бGомyдре.

ЃгGльскому житію2 поревновaвша, непрестaнными моли1твами, рук0ю ѓгGла свои6мъ тaйнамъ причaстника, џ§е, хrт0съ тS показA, вели1кагw совёта вои1стинну ѓгGлъ, є3г0же превозн0симъ во вёки.

БGор0диченъ:

ЗемлE с™az, и3зъ неsже хrт0съ прозzбE клaсъ жи1зни, и3 и3стazвшее глaдомъ наздA, человёческое є3стество2 дрeвніz ѕл0бы, бGом™и всенепор0чнаz: тёмже тS поeмъ во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Блажeнства бжcтвеннагw спод0билсz є3си2 вои1стинну, пeтре бGомyдре, в0лею њбнищaвъ, и3 всегдA, мyдре, плaкавъ, и3 кр0токъ бhвъ, наслёдилъ є3си2 зeмлю кр0ткихъ.

Б0дръ и3мёz п0мыслъ, ўспи1лъ є3си2 страстeй вост†ніz, и3 ўснyвъ с0нъ д0лжный, нhнэ прaвєднымъ всBмъ, пребогaте, неусыпaющь kви1лсz є3си2 тS чтyщымъ моли1твенникъ.

Зим0ю и3 вaромъ, мyдре, побэди1въ зи1му дeмwнскую, дух0вною теплот0ю потреблsеши ћвэ, и3 стр†сти ўмерщвлsеши тэлє1сныz, безстрaстіz њблистaz сіsніемъ.

Въ горЁ ґfHнстэй всели1лсz є3си2, ћкоже на карми1льстэй и3ногдA, пeтре бGомyдре, fесвjтzнинъ и3ліA, въ безм0лвіи бGа ўсeрднw и3щaй, досточyдне: и3 сегw2 зрёніz ћкw препод0бенъ спод0билсz є3си2.

БGор0диченъ:

Ўнhлъ и3мёz п0мыслъ, и3 дyшу сластьми2 њтzгчeну, къ тебЁ прибэгaz, бGороди1тельнице чcтаz, вопію1 ти: воздви1гни и3 спаси1 мz tчazннаго и3 њсуждeннаго.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ћкw сотвори2 мнЁ вели1чіе си1льный, и3 с™о и4мz є3гw2, и3 ми1лость є3гw2 въ р0дъ и3 р0дъ боsщымсz є3гw2.

Взир†ніи непрестaнными, ±же къ бGу, џ§е бGомyдре, њбожaемь причaстіемъ є3гw2, бhлъ є3си2 бGъ: и3 со ѓгGлы служS, сего2 слaвиши при1снw.

Ўмертви1въ пл0ть, побэди1лъ є3си2 врагA: престaвилсz є3си2 къ невечeрнэй зари2, небeсныхъ бл†гъ ты2 наслёдникъ бhвъ, џ§е nнyфріе.

Люб0вію творsщихъ с™hй тв0й прaздникъ, t всsкагw треволнeніz страстeй мольбaми твои1ми и3збавлsй при1снw ћкw дерзновeніе њбрётъ ў сп7са, nнyфріе.

БGор0диченъ:

Надeжду тS и3 стёну стzжaвше, пречcтаz, ўповaемъ ўлучи1ти благ†z моли1твами твои1ми, чcтаz, ±же њбэщA хrт0съ, воплоти1выйсz и3зъ тебє2 нaсъ рaди.

И$нъ. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшагw њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Крёпостію и3 держaвою, хrт0съ бGъ тS препоsсавъ ўкрэпи2, побэди1ти хи1трwсти дє1мwнскіz, пребогaте, ћкw возлю1бльша сего2 t всегw2 сeрдца и3 души2. сегw2 рaди тS вёрою ўблажaемъ и3 люб0вію.

Kви1лсz є3си2 въ домY гDни, ћкw мaслина, бGомyдре, є3лeемъ п0тwвъ твои1хъ, н†ша ўмащaz ли1ца, творsщихъ тв0й сeй слaвный и3 бжcтвенный прaздникъ, монaхwвъ ўкрашeніе, препод0бныхъ верх0вникъ.

ТвоE преслaвное и3сточи1вшее, всеслaвный пeтре, тёло, благов0нно и3 красно2 мЂро, вBрныz благов0ніz и3сп0лни: благов0ніе бо бGу, и3 жи1въ и3 по кончи1нэ ћвэ показaлсz є3си2. тёмже тS дост0йнw ўблажaемъ.

Њсвzщeнный гDу бGу нaшему сосyде, мyченикwмъ и3 ґпcлwмъ и3 ѓгGлwмъ собесёдниче, њ всёхъ моли2, вёрою тS чтyщихъ на земли2, да њбрsщемъ вси2 согрэшeній њставлeніе.

БGор0диченъ:

Пощади1 мz, гDи, пощади2, є3гдA х0щеши ми2 суди1ти, и3 не њсуди2 менє2 во џгнь, нижE ћростію њбличи1ши менE, м0литъ тS дв7а, тебE р0ждшаz, хrтE, и3 ѓгGльстіи соб0ри, и3 препод0бныхъ совокуплє1ніz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

ЃгGльстіи ўдиви1шасz чи1ни твои6мъ подвигHмъ, ±же въ пустhни твори1лъ є3си2, nнyфріе бGон0се: три1 бо къ шести1десzтимъ лёта, џ§е, пости1лсz є3си2. и3 нhнэ, всеблажeнне препод0бне, со хrт0мъ цrтвуеши въ непреходи6мыz вёки.

Слaва, с™aгw петрA, глaсъ т0йже.

ПетрY тезоимени1таго верх0вному вси2, п0стникwвъ похвалY, и3 препод0бныхъ слaву, столпA нбcнаго, цвёта ґfHнскаго, велеглaснw пёсньми почти1мъ по д0лгу, ћкw моли1твенника нaмъ всBмъ.

БGор0диченъ:

Бцdу тS вои1стинну и3сповёдуемъ, вLчце, тебє2 рaди спaсшіисz: и4бо бGа неизречeннw родилA є3си2, разрyшшаго крест0мъ смeрть, и3 къ себЁ привлeкша препод0бныхъ соб0ры. съ ни1миже тS восхвалsемъ, дв7о.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвники вaсъ почитaемъ, nтцы2 всечестнjи: и4миже мы2 вои1стинну стезю2 прaвую шeствовати познaхомъ. блажeни є3стE, хrтY раб0тавшіи, и3 врaжію низложи1сте си1лу, гDни ўгHдницы, ѓгGлwмъ с™ы6мъ соприч†стницы: съ ни1миже моли1тесz гDеви поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ, * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо: чт0 ти с0нмъ воздадE безблагодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне;

На літургjи, блажє1нна t канHна петрA, пёснь G: и3 nнyфріа, пёснь ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть препод0бныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви: Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Стjхъ: Си1льно на земли2 бyдетъ: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ:

13 июня: Мученица Акилины. Святителя Трифиллия, епископа Левкусии Кипрской.

Мёсzца тогHже въ Gi-й дeнь.

С™hz мyченицы ґкmлjны:

И# с™aгw тріфЂлліа, є3пjскопа леvкусjи кЂпрскіz.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Невёсту нетлённу, * ўкрaшену тS д¦омъ с™hмъ вёдzще, * совершaемъ пaмzть твою2 с™yю, * мyченице страстотeрпице, * и3 покланsемсz благочeстнw * мощeмъ и3 с™ёй рaцэ, * здрaвіе почерпaемъ страстeмъ нaшымъ всегдA, ґкmлjно всехвaльнаz, * вёрою тS почитaюще.

Дaръ принеслA є3си2 * твои1хъ ўдHвъ терзaніz, * женихY твоемY, всечестнaz. * тёмже черт0гwвъ тS пресвётлыхъ спод0бивъ, * просвэщaетъ свётомъ бжcтвенныz слaвы пресyщный: * є3мyже предстои1ши рaдующисz, * њ нaсъ прилёжнw моли2, * вёрнw слaвzщихъ твоE, * ґкmлjно, страдaніе.

Желaніемъ, прехвaльнаz, * њдержи1ма зижди1телz твоегw2, * тогw2 страдaніz пл0тію и3з8wбрази1ла є3си2, * всsко треволнeніе болёзней претерпёвши. * и3 нhнэ живeши на нб7сёхъ, * неболёзненную слaву, * и3 вэнeцъ носsщи неувzдaемый, * и3 ви1дzщи є4же зрsтъ ѓгGльстіи чи1ни, ґкmлjно бGодохновeннаz.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е тріфЂлліе слaвне, * слезaми мн0гими њсвэщaемь и3зрsднw, * къ пeрвому вин0внику д0брыхъ возлетёлъ є3си2, * и3 ст0лпъ свэтови1денъ kви1лсz є3си2, * просвэщaz всёхъ словесы2 и3 чудесы2, * приступaющихъ къ тебЁ * мhслію всегдA бGопок0рною. * тёмъ тS чти1мъ и3 ўблажaемъ.

Џ§е сщ7eнне тріфЂлліе, * ты2 воскри1ліемъ ри1зъ чeстнw, ћкw ґарHнъ вторhй ўкрaшенъ, с™hхъ с™†z нhнэ зри1ши, * внyтрь бhвъ вторhz катапетaсмы. * q чи1стагw твоегw2 пaче ўмA сіsніz, * свzти1телей бжcтвенное ўдобрeніе, * є3мyже приwбщи1лсz є3си2.

И#мёzй дyшу ми1лостиву, * и3 чи1стъ п0мыслъ, * и3 сeрдце нестр0потно, * и3 вёру несквeрную, * и3 люб0вь нелицемёрную, * свzти1тельства, џ§е, дост0инство, * ликHмъ n§єскимъ вчинsемь чeстнw. * тёмже почитaемъ тS свzщeнными пёсньми, * и3 благочeстнw вси2 ўблажaемъ и3 восхвалsемъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, дyшъ просвэщeніе, * согрэшaющихъ прощeніе, * неради1выхъ и3справлeніе: * рaдуйсz, ўтэшeніе и3 рaдость, * скорбsщихъ пом0щнице: * рaдуйсz, благaz, * немощнhхъ дyшъ и3сцэлeніе: * рaдуйсz, примирeніе къ бGу и3 ходaтаице, сераф‡мъ всёхъ ћкw сyщи свzтёйши, чcтаz.

КrтобGор0диченъ:

ТS ви1дzщи пригвождaема * на кrтЁ, ї}се, * и3 стrти пріeмлюща в0лею, * дв7а и3 м™и твоS, вLко, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * чaдо слaдкое: * р†ны непрaведнw кaкw терпи1ши, * врачY, и3сцэли1вый человёческое неможeніе, * и3 t тли2 всёхъ и3збaвивый милосeрдіемъ твои1мъ;

Тропaрь, глaсъ д7:

Ѓгница твоS, ї}се, * ґкmлjна, зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую и3 сраспинaюсz, и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цaрствую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную пріими1 мz, съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ. тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

Тропaрь свzти1телz, глaсъ т0йже:

Прaвило вёры, и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz, kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. Сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, џ§е тріфЂлліе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ nктHиха є3ди1нъ: и3 с™hхъ двA, на }.

КанHнъ с™hz, творeніе їHсифово, є3гHже краегранeсіе:

Пріими2 пёніе, добротвори1ваz ґкmлjно.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченый несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Препрослaвлена хrтY женихY твоемY на нб7сёхъ вои1стинну рaдующисz предстои1ши. тёмже тS на земли2 благочeстнw слaвzщыz моли1твами твои1ми воспрослaви, честнaz, и3 себЁ причaстники сотвори2, гDеви пою1щыz: слaвнw бо прослaвисz.

Въ тS всeльшисz бlгодaть д¦а, твою2 дyшу чи1сту, слaвнаz, соверши2, и3 рaнами тёла краснёйши былA є3си2. тёмже тS жени1хъ дyшъ, чи1сту до концA нетлённу сyщу, себЁ њбручи2, прехвaльнаz.

ЗимЁ лeстнэй земны6z концы2 и3сп0лншей дрeвле лю1тэ, и3сп0лнена сyщи д¦а, ћкw мyченица нелeстнаz гDи вседержи1телz, дости1гла є3си2 вeсну жи1зненную, и3 побёду взzлA є3си2 побэди1тельную, ґкmлjно слaвнаz, бGомyдраz, досточyднаz.

БGор0диченъ:

И$же безначaльному nц7Y ссyщный, вни1де во ўтр0бу твою2, чlвёкъ бhвъ, и3 спасe ны ѕл0бою прекл0ншыzсz, и3 лeстію врагA порабощє1нныz, мRjе бGоневёсто. Сегw2 рaди вёрою тS и3 люб0вію ўбlжaемъ.

И$нъ канHнъ с™aгw тріфЂлліа.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

ХвалY бGу вёрою принесeмъ вси2, своего2 ўг0дника ўкраси1вшему добродётельми многоoбрaзными, и3 вторaго мwmсeа воздви1гшему.

Ты2 возшeдъ на г0ру добродётелей бжcтвенный зак0нъ пріsлъ є3си2, џ§е тріфЂлліе, и3 скрижaлію п0мысла добр0ту души2 твоеS ўzсни1лъ є3си2.

Ты2 разyмнw, прпdбне, бlгоухaz kви1лсz є3си2: душeвное бо и3сцэлeніе всBмъ прозsблъ є3си2, ћкоже тэлeснымъ, џ§е, бGодохновeнно бhліе ћвльсz вBрнымъ.

БGор0диченъ:

Жи1зни и3ст0чникъ былA є3си2, дв7о чcтаz м™и, начaльника и3 гDа р0ждши, жи1знь всsческихъ, њрошaющи вёрою славосл0вzщихъ тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

И#сткaла є3си2 ри1зу свёта благодaтію, слaвнаz, кр0вію твоeю, ґкmлjно мyченице, свzщeннw њбагри1вши.

Ўzзви1ласz є3си2 люб0вію бжcтвенною ћвэ, всечестнaz: тёмже твeрдw, ћзвы же и3 болBзни лю6тыz претерпёла є3си2.

Всю1 тz њсвzти2 и3збaвитель, честнaz, гDь, всeю крёпостію сего2, ґкmлjно, t души2 возлюби1вшу.

БGор0диченъ:

Невёсту тS безневёстну, и3 чи1сто, чcтаz, селeніе ї}сово, свzтёйшу херув‡мъ вёмы.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

ВозсіS свётлw, ћкоже сlнце мjру, пaмzть твоS, с™и1телю: и3 просвэщaетъ сердцA н†ша, вёрнw совершaющихъ сію2 благодaтію.

Сaдъ бhвъ б9eственнагw д¦а, гр0здъ б9eственный прозsбшій, и3 вёры віно2 нaмъ вBрнымъ мhсленнw раствори1лъ є3си2.

Мeчь взeмъ бжcтвенныz бlгодaти, нaглость посёклъ є3си2 веліaра, и3 д0бль показaлсz є3си2 нaмъ побэдон0сецъ хrт0въ, свzщeнне.

БGор0диченъ:

Ни љзhкъ земнор0дныхъ, ни ќмъ безпл0тенъ, возм0жетъ ржcтво2 твоE сказaти: пaче є3стествa бо и3 ўмA, бцdе, зижди1телz породилA є3си2.

Кондaкъ свzти1телz, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

И#зрsдствомъ житіS чистотY дёвства пріeмъ, тріфЂлліе, первопрест0льникъ показaлсz є3си2 леvкусjи, и3 kви1лсz є3си2 тBмъ провозвэсти1тель, и3 бGоразyміz настaвникъ, сегw2 рaди рaдостнw взывaемъ ти2: рaдуйсz, с™и1телей ўкрашeніе.

Сэдaленъ с™hz, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Добродётелей њсіsвшисz бжcтвеннымъ свётомъ, страдaльческимъ ўкраси1ласz є3си2, преслaвнаz честнaz, вэнцeмъ, и3 краснA добр0тами бhвши, вёрою всёхъ вLцэ ўневёстиласz є3си2 вои1стинну, несквeрнаz, нетлённаz. Тёмже нбcнымъ спод0биласz є3си2 черт0гwмъ, д0брэ пострадaвши, и3 льсти1ваго побэди1вши, ґкmлjно бGомyдраz: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, с™aгw, глaсъ G. Под0бенъ: Б9eственныz вёры:

Рeвность вёры и3мёz, пребlжeнне, прозsблъ є3си2 плоды2 зрBлы: врагHвъ бо посрами1лъ є3си2 полки2, и3 діaвола, тріфЂлліе, ўби1лъ є3си2. џ§е препод0бне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Бжcтвеннаz ски1ніz былA є3си2 сл0ва, є3ди1на пречcтаz м™и дв7о, чистот0ю ѓгGлы превозшeдшаz, пaче всёхъ менE пeрсть бhвша, њсквернeна плотски1ми прегрэшeньми, њчи1сти моли1твъ твои1хъ б9eственными водaми, подаю1щи, чcтаz, вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™рски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Г0рдагw ѕмjz ты2 нeмощію тёла низложи1ла є3си2, воевaвши свётлw, и3 томи1телей нaглость потреби1вши.

Мучeніz свётлостію, и3 дёвства б9eственными добр0тами, ґкmлjно, былA є3си2 вLцэ невёста и3зрsднаz.

Течє1ніz кровeй твои1хъ многоб0жіz џгнь погаси1ша, чудeсъ же струи6 человёкwвъ њмывaютъ недyги.

БGор0диченъ:

Дремaніемъ ўнhніz мS с0нъ грэх0вный, nтрокови1це, пости1же, б0дренною моли1твою твоeю возстaви мS къ покаsнію.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Сосyдъ вои1стинну пречи1стъ показaлсz є3си2, пребlжeнне свzти1телю, и3 бжcтвенный д¦ъ въ тS всели1сz.

Просвёщсz бжcтвеннымъ д¦омъ, ќмъ престaвилъ є3си2 къ вы6шнимъ, и3 на прeлесть, џ§е, подвизaлсz є3си2 крёпкw.

Ћкоже ѓгнцы ўпaслъ є3си2, словє1сныz тво‰ џвцы, пребlжeнне, и3 хrтY привeлъ є3си2 словесы2 твои1ми.

БGор0диченъ:

Неwбори1мую стёну тS, и3 держaвную надeжду, бцdе, вёрніи стzжaхомъ въ напaстехъ при1снw.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

Волнyемэй ћкоже свирёпэющусz м0рю, лeсти и3ногдA kви1ласz є3си2 њкормлsема, ґкmлjно мyченице, хrт0вою благодaтію.

Смотрsющи, мyченице, къ вэнцє1мъ, под8sла є3си2 твeрдw растерз†ніz ўдHвъ твои1хъ, и3 нyждную смeрть.

Свэтоzвлeннw ўкраси1ласz є3си2, супостaты сaмыz ўди1вльши, крaсною твоeю добр0тою, и3 душeвнымъ востaніемъ.

БGор0диченъ:

И#збaвленніи вси2 прароди1тельнагw њсуждeніz ржcтв0мъ твои1мъ, рaдуйсz, тебЁ приглашaемъ, њбрaдованнаz препётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Б9eственною благодaтію, мyдре, њдёzвсz держaвнw, слaвне, врагA низложи1лъ є3си2 си1лу, и3 вэнeцъ t бGа пріsлъ є3си2 дост0йнw, ћкw таи1нникъ, тріфЂлліе.

На нб7о возвeдъ души2 твоеS џчи, слaвне, бжcтвенныхъ познaлъ є3си2 ўчeній бeздну, џ§е, человёкwмъ tкрывaz трbческое сіsніе.

ВсE nрyжіе взeмъ, свzщенноzвлeнне, б9іе, посрами1лъ є3си2 соб0рнw врaжіе мyжество, и3 ўчє1ніи бжcтвенными главY сокруши1въ, вёчнw рaдуешисz.

БGор0диченъ:

Воплощeнна и3зъ тебє2, бGороди1тельнице, вёрніи познaхомъ, безъ сёмене сн7а рождeна, бGа и4стинна, и3 чlвёка є3стеств0мъ. тёмже тS слaвимъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

ЇHну въ ки1тэ, гDи, є3ди1наго всели1лъ є3си2, менe же свsзаннаго. мрeжами врaжіими, ћкw t тли2 џнаго, спаси2.

Послёдовати хrтHвымъ сл†внымъ вожделёла є3си2 страдaніємъ, дёво, и3 мужемyдреннw претерпёла є3си2, біє1ніz, и3 расторг†ніz с™aгw твоегw2 тэлесE.

Многови6дныz болBзни претерпёла є3си2, nгнs же небреглA є3си2 болBзни. тёмже, ґкmлjно, и3 болBзни нaшz вс‰ њблегчaеши моли1твами твои1ми.

Смотрsz свhше, чудsшесz ли1къ ѓгGльскій, слaвнаz дёво, терпёнію твоемY, кaкw безплHтныz враги2, съ пл0тію побэждaла є3си2 благодaтію.

БGор0диченъ:

Да бGъ чlвёкъ бyдетъ, бGъ ви1дэнъ бhсть чlвёкъ, дв7о, и3зъ твои1хъ ложeснъ несказaннw р0ждсz: и3 є4же бЁ, пребhвъ неизмёненъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

Ћкw є3нHхъ престaвилсz є3си2 д¦омъ, t земнhхъ ты2 къ нбcнымъ, и3 нетлёніz пріsлъ є3си2 по достоsнію, блажeнне, вэнeцъ.

Леvкусjа тS и3мЁ ўтверждeніе, џ§е, и3 пaстырz, и3 таи1нника благодaти, ћкw свэтон0сно сlнце, просвэщaющи мjръ чудесы2.

Непоколеби1мое цRкве њсновaніе, всёми мS ковaрствы врагA колeблема, души2 моеS хрaмину моли1твами твои1ми, џ§е, нhнэ ўтверди2.

БGор0диченъ:

Вhшши г0рнихъ си1лъ, и3 с™ёйши є3си2, всенепор0чнаz, пaче є3стествA вмёщши невмэсти1маго сл0ва во ўтр0бэ твоeй.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Дёвства твоегw2 добр0тами пред8wчи1стивши дyшу твою2, и3 на высотY мучeніемъ востеклA є3си2, ґкmлjно всечcтнaz, люб0вію женихA твоегw2 хrтA ўzзви1вшисz, є3мyже со ѓгGлы предстои1ши веселsщисz: съ ни1миже не престaй молsсz њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Тэлеси2 стрaждущу, бGомyдраz, неради1ла є3си2, смотрsющи с{щаz тaмw возда‰ніz, и3 свётъ, и3 слaву, ґкmлjно, и3 б9ію красотY, и3 бжcтвенное весeліе.

Несквeрно носsщи тёло, и3 сeрдце гDеви соединeно, предъ суди1щемъ, чcтаz, мучи1телей предстaла є3си2, неразумёюща мучи1телz њбличaющи, бGомyдраz.

Мjра и3змэни1ла є3си2 тлённаго, премjрныz рaди жи1зни нетлённыz, и3 врeменныz пи1щи, пребывaющею, дёво, и3 тэлeснымъ nбрyчникомъ безсмeртнаго женихA.

Трbченъ:

Пёсньми бжcтвенное є3диноначaліе, тричи1сленное ќбw ли1цы преслaвно, є3стеств0мъ же пр0сто сyще почитaемъ, вопію1ще: гDи б9е, благословeнъ є3си2 во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Тёлу злат0му прем{дрыz дёти не послужи1ша, и3 въ плaмень сaми поид0ша, и3 б0ги и4хъ њбругaша, среди2 плaмене возопи1ша, и3 њроси2 | ѓгGлъ: ўслhшасz ўжE ќстъ вaшихъ моли1тва.

Џбразу страстeй, воздержaніемъ разyмнw не поклони1лсz є3си2, и3 не њпали2 тэлeснаz пeщь, џ§е, р0су твою2, д¦а же и3сп0лнивсz с™aгw, дeрзостнэ взывaлъ є3си2: благословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пaстырь перводётеленъ показaлсz є3си2 крёпокъ леvкусjи, мyдре, и3 привeлъ є3си2 вLцэ твоемY мн0жество людeй всепл0діе. тёмже вёрнw пр0симъ: предстоS моли1сz њ стaдэ твоeмъ бGу, и3збaвитисz всsкіz тли2.

Живhй и3ст0чникъ слeзъ твои1хъ, мyдре и3 преслaвне, всёхъ ўдивлsетъ: и3сцэлeній бо струsми при1снw богатsщесz, тріфЂлліе, и3 твои1хъ мощeй бlгодaть поeмъ и3 глаг0лемъ: благословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Пристaнище твeрдо, предстaтельнице стрaшнаz и3 стэнA неwбори1маz, въ нyждахъ бёдствующымъ, њбуревaємымъ въ ск0рбехъ, ±же къ сн7у твоемY мольбы6, бцdе, и3мyщи, t многоoбрaзныхъ и3скушeній спасaй рабы6 тво‰.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы, въ пeщи со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Просвэщeна сіsніемъ чcтоты2, и3 њбагрє1ніи кр0вными и3спещрeна, предстои1ши, ґкmлjно дэви1це, хrтY бGу нaшему.

ЧистA жeртва принеслaсz є3си2, и3 приношeніе пресвётло, и3 ћкw бlгов0нный fmміaмъ, ґкmлjно бGомyдраz, хrтY бGу нaшему.

Недyги разли6чныz человёкwмъ цэли1тъ, и3 tгонsетъ дeмwнскій врeдъ, с™0е тёло твоE, ґкmлjно, во гр0бэ, преслaвнаz, лежaщее.

БGор0диченъ:

Нетлённое сл0во, пaче сл0ва тлёніz нaсъ всsкагw и3збавлsюща родилA є3си2: сегw2 рaди тS вси2, дв7о, слaвимъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Спасeніz пyть всBмъ tвeрзлъ є3си2, мyдре, сyщымъ въ леvкусjи, пeрвое сёдъ на пrт0лэ цRк0внэмъ вёрнw t б9eственнагw сіsніz, слaвне, сjй, с™и1телю пріи1мъ дост0йнw.

Прибэгaющыz вёрнw къ рaцэ твоeй, свzщенноzвлeнне, t бёдъ и3збaвити и3 и3скушeній врагA, моли2 бlгодётелz хrтA неwскyднw.

Ўдиви1шасz, мyдре, ѓгGльстіи ли1цы твоемY пощeнію, и3 дє1мwнскаz мн0жєства трeпетъ пріsша вели1къ, и3 всsко здaніе ўжасeсz: человёческій р0дъ почитaетъ тS дост0йнw.

БGор0диченъ:

Не забyди глaса, предстaтельнице стрaшнаz, моли1твєнникъ твои1хъ, но t всsкіz болёзни моли1твами твои1ми, и3 всsкагw прещeніz и3схити2, прекл0нитъ бо твоE м™ернее бGа молeніе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

На кrтЁ пригв0ждшемусz сп7су, дв7а сраспsтсz нрaвомъ прaвымъ, и3 ѕмjеву главY попрaвши.

КраснA добр0та твоS, и3 вели1ко твоеS души2 благор0діе, пребогaтаz, бGови1днw, ґкmлjно, нhнэ kвлeнно бhсть.

Совокyпльшисz съ ли6ки безпл0тныхъ, и3 съ мyченическими собHры, прехвaльнаz, њ нaсъ всёхъ бGа моли2.

Преслaвнаz твоS пaмzть всёхъ созывaетъ рaдостнw, ґкmлjно, пёти тво‰ сл†вныz, мyченице, болBзни и3 страд†ніz.

БGор0диченъ:

Глaсъ тебЁ ѓгGловъ, пречcтаz, вопіeмъ: рaдуйсz, спасeніе всёхъ человёкwвъ, и3 слaвныхъ мyчєникъ бжcтвенное вэнчaніе.

И$нъ. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

Мhсленное џко на высотY взeмъ, познaлъ є3си2 трbческую зарю2, и3 зємнhz њсіsвъ, мyдре, њбогати1лъ є3си2 всёхъ бжcтвеннымъ просвэщeніемъ бGолёпнw. тёмъ тS по достоsнію въ пёснехъ величaемъ.

Свэти1льникъ показaлсz є3си2, всеблажeнне, мhсленный леvкусjємъ, њбходS nкрє1стныz страны6, мyдре, и3 хrт0вымъ познaніемъ, ћкw лучaми њдушевлeнными, ўкраси1въ свzщeнными бGолёпнw, и3 лeсти мjра ѓбіе и3збавлsz.

Нhнэ вёрніи собрaвшесz, м0лимъ тS, џ§е, при1снw моли1ти хrтA: ћкw да глaда, и3 и3ноплемeнникwвъ п†губы, и3 всsкіz бэды2, и3збaвитъ нaсъ, ћкw си1ленъ, да тS по достоsнію въ пёснехъ величaемъ.

БGор0диченъ:

Несказaннагw чревоношeніz неизречeнное ржcтво2 к0е сл0во скaжетъ земнор0дныхъ; мLнецъ бо бЁ и3 бGъ рождeйсz: р0ждшаz же рабA, и3 м™и рождeннагw сн7а, бцdе. тёмъ тS поeмъ и3 рождество2 твоE.

14 июня: Пророка Елиссея. Святителя Мефодия, патриарха Константинополя.

Мёсzца тогHже въ д7i-й дeнь.

С™aгw прbр0ка є3ліссeа:

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw меf0діа, патріaрха кwнстантjнz грaда.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры прbр0ка, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Рaдуйсz, є3ліссeе премyдре, * тh бо њчи1стивъ ќмъ * t сластeй тэлeсныхъ, * пріsлъ є3си2, слaвне, зари6 духHвныz: * пр0чымъ же всBмъ прeдалъ є3си2, * и3 вeсь kви1лсz є3си2 свэтови1денъ. * тёмже всели1лсz є3си2 къ свёту незаходи1мому, * њ нaсъ всегдA моли1сz * восхвалsющихъ тS.

ТS, є3ліссeе блажeнне, * ревни1тель и3ліA, * въ сугyбэй благодaти * просвэщeна њстaвль, * воздyшный nрyжникъ вои1стинну ћвльшисz. * є3г0же под0біемъ, * быстрины6 рэчны6z ўстaвилъ є3си2 благодaтію, * и3 прешeлъ є3си2, слaвне, рaдостнw ўкрашazсz, * и3 величaz хrтA.

Дрeвле вёры сwманjтіды, * nтрочA дaруетъ моли1тва, * є3г0же ўмeрша воздви1глъ є3си2, ћкw прbр0къ бжcтвенный свzщeннw ўдивлsемь: * с0лію же пaки в0ды безч†дныz, * ћвэ претвори1лъ є3си2 въ чадор0діе, * чудесA безмBрнаz совершaеши, * благодaтію вседётелz д¦а, блажeнне: * тёмже поeмъ тS.

И$ны стіхи6ры с™aгw меf0діа, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Џ§е бGомyдре меf0діе, * ћкоже лeвъ рыкaніемъ * премyдрыхъ ўчeній твои1хъ, * їаннjна ўжаси1лъ є3си2 льсти1ваго ли1са, * и3 ќбw не терпЁ твоегw2 њбличeніz, * ћзвою мечA ссэкaетсz ѕлочести1вый. * тёмже не њстaвилъ є3си2 стaда ги1блемагw хrт0ва, * поб0рникъ бhвъ, * правосл†внымъ лю1демъ.

Правослaвіz ўтверждeніе, * цeркве пaстырь, * монaхwвъ ўдобрeніе, * рэкA наводнsема водaми д¦а, * чaша проливaющаz питіE преслaдко, * свэти1ло, просвэщaющее мjра концы2: * мeчь nбою1ду наwщрeнъ благодaтію, * и3 ѕлочести1выхъ полки2 ссэкaющь, * ты2 є3си2 меf0діе.

И#сповёданіz џбразъ, * свzти1телей њсновaніе, * и3 бGодохновeненъ nргaнъ, * воспёвый ўчє1ніz, благочeстіz и3сп0лненъ, * премyдрости д0мъ, любвE пучи1на, * ми1лованіz струS приснотекyщаz, * nкрjнъ и3зливaющь пи1во ўмилeніz, и3 благоцвэтyщь, слaвне, рaй, * ты2 є3си2, меf0діе.

Слaва, глaсъ в7.

ПрbрHкъ бжcтвенное пришeствіе возсіS днeсь, созывaюще тaйнw празднwлю1бныz дyшы. и4же на колесни1цэ неботeчнэ всёдъ, вост0ка невечeрнzгw ѕвэздA, съ є3ліссeемъ чyднымъ мyжемъ, разширsетъ струи6 н0вагw їoрдaна, проповёданіе ўzснsz благочeстіz, сугyбымъ џбразомъ воwбражaюще ћснw, вeтхіz и3 н0выz є3диноглaсныz слaвы согyбо благословeніе, во и5же вёрнw совершaющихъ всепрaзднственную пaмzть и4хъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Дрeву кrтному тS, ї}се пригвождeна, зрsщи неискусобрaчнаz плaчущи глаг0лаше: чaдо слaдкое почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну; свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A, потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и5же бжcтвєнныz стр†сти тво‰ слaвzщіи.

На стіх0внэ прaздника, и3ли2 nктHиха. Пот0мъ глаг0лемъ припёвъ:

Свzщeнницы твои2 њблекyтсz въ прaвду, и3 препод0бніи твои2 возрaдуютсz.

И# поeмъ стіхи1ру, глaсъ д7:

Вeселw днeсь цRковь б9іz њдэвaетсz, и3 рaдуетсz зовyщи: ўzсни1сz моS добр0та пaче всsкагw грaда: сe бо свzти1телей вели1кое сокр0вище, слaвный меf0дій, шeствіе къ небесє1мъ сотвори2. пріиди1те u5бо, празднолю1бцы, правослaвныхъ соб0ръ ли1къ состaвльше кyпнw џкрестъ б9eственныz рaки, и3сцэлeній т0ки пріeмше t неS, моли1тесz хrтY бGу, и3збaвити вселeнную t всsкіz є4реси.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прbр0че, проповёдателю хrт0въ, прест0ла вели1чества никогдaже tлучaешисz, и3 коемyждо болsщу при1снw предстои1ши, въ вhшнихъ служS, вселeнную благословлsеши, всю1ду прославлsемь, проси2 њчищeніz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

На дрeвэ жив0тъ нaшъ зрsще всенепор0чнаz бцdа ви1сzщь, м™рски рыдaюще вопіsше: сн7е м0й, и3 б9е м0й, спаси2 люб0вію пою1щыz тS.

Тропaрь прbр0ка, глaсъ д7:

Во пл0ти ѓгGлъ, прbр0кwвъ њсновaніе, вторhй предтeча пришeствіz хrт0ва, и3ліA слaвный, свhше послaвый є3ліссeеви благодaть, недyги tгонsти, и3 прокажє1нныz њчищaти: тёмже и3 почитaющымъ є3го2 т0читъ и3сцэлє1ніz.

Слaва, меf0діа, глaсъ т0йже:

Прaвило вёры и3 џбразъ кр0тости, воздержaніz ўчи1телz kви1 тz стaду твоемY, ћже вещeй и4стина. сегw2 рaди стzжaлъ є3си2 смирeніемъ высHкаz, нищет0ю бог†таz, с™и1телю меf0діе, моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ: бGор0диченъ.

На ќтрени канHнъ nктHиха є3ди1нъ: и3 с™hхъ двA, на }.

КанHнъ прbр0ка, є3гHже краегранeсіе:

Пою2 вeселw є3ліссeеву благодaть.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

Спаси1телю бGу, въ м0ри лю1ди нем0крыми ногaми настaвльшему, и3 фараHна со всев0инствомъ пот0пльшему, томY є3ди1ному пои1мъ, ћкw прослaвисz.

И#значaла њ бз7э поє1мыz пBсни, и4миже поeтсz поeмый, прbр0ческими њблистaz хвалaми, пою2 прослaвльшаго, ћкw прослaвисz.

Взeмъ к0жу и3зъ руки2 прbр0чи, совоспріsтъ сaнъ, t рaла прbр0къ претворsемь, зарeю дух0вною, ћкw прослaвисz.

Ћкw предразумЁ, хrтE, є4же къ лyчшему звaнію, є3ліссeево предложeніе, прbр0чества благодaтію просвэти1лъ є3си2, сп7се всеси1льне, ћкw прослaвисz.

БGор0диченъ:

Пречcтаz м™и б9іz, воплощeннаго и3зъ тебє2, и3 t нёдръ роди1телz не tлyчшасz бGа, непрестaннw моли2, t всsкіz бэды2 спасти2, ±же создA.

И$нъ канHнъ с™aгw меf0діа.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Порази1вый є3гЂпта, и3 фараHна мучи1телz погрузи1вый въ м0ри, лю1ди спaслъ є3си2 и3з8 раб0ты, мwmсeйски пою1щыz пёснь побёдную: ћкw прослaвисz.

Въ постёхъ, препод0бне, порабощaz тёло твоE, ўмaстилъ є3си2 дyшу твою2 восхождє1ніи бжcтвенными, и3 пи1щу пріsлъ є3си2 вhшнzгw цrтва неиждивaемую.

Словeснымъ мечeмъ воwружи1всz д¦а, ћкоже во бронS вёрою њдёzвсz, и3 мyжески є3ретікHвъ полки2 пресёклъ є3си2, всеблажeнне меf0діе џ§е.

РэкA приснотекyщаz цeркви бhша ўстA тво‰ б9eствєннаz, є3ретjчєскаz морS, ћкw вои1стинну, препод0бне меf0діе, и3зсушaz и3 напоsz вBрныz.

БGор0диченъ:

Сёнь њдушевлeнну, и3 ковчeгъ, и3 трапeзу, г0ру, t неsже ўсэчeсz безъ рук{ человBчу кaмень, и4же всёхъ гDь, мRjю пречcтую пёсньми почти1мъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Си1лою кrтA твоегw2, хrтE, ўтверди2 моE помышлeніе, во є4же пёти и3 слaвити спаси1тельное твоE вознесeніе.

Земнaгw пристрaстіz tстyпль nгнедохновeнному послужи1лъ є3си2, служи1телемъ ўгождeніz вLки бесёдуz.

Въ дyсэ пріsлъ є3си2 сугyба ўчи1телz даров†ніz, не погрэши1въ лёностію џнаго восхождeніz.

Съ рыдaніемъ и3ліи2 предстaвъ, и3 растерзaвъ ри1зу, ми1лwтію раздэлsеши струи6 їoрд†нскіz.

БGор0диченъ:

Моли2 непрестaннw, чcтаz, прошeдшаго и3зъ чрeслъ твои1хъ, и3збaвити t лeсти діaволи пою1щыz тS, бGоневёсто.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй д¦ъ, ўтверди2 менE, гDи, да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2: ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

Тучен0сный бhсть џблакъ, љзhкъ тв0й, меf0діе: сердцa бо благочести1выхъ напаsющь сл0вомъ нечести1выхъ же всегдA подавлsющь плeвелы.

И#справлsz вёры сл0во, рaнъ и3скyсъ пріsлъ є3си2, и3 въ мрaчнэй, џ§е, темни1цэ сэдёти њсуждeнъ бhлъ є3си2. тёмже къ свёту невечeрнему престaвилсz є3си2 веселsсz.

Мyченикwвъ страд†ніz воспёлъ є3си2, си1хъ причасти1лсz є3си2 неteмлемыz, џ§е, рaдости, ћкw сугyбw пострадaвъ, непрестaнными скорбьми2 и3 рaнами, меf0діе.

БGор0диченъ:

Гавріи1лъ, рaдуйсz, дв7э повёдуz, вэщaще: д¦ъ с™hй на тS нaйдетъ, дв7о, и3 сп7са гDа зачнeши во чрeвэ твоeмъ.

Кондaкъ меf0діа, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

На земли2 подвизaлсz є3си2 ћкw безпл0тный, и3 небесA наслёдовалъ є3си2, меf0діе, ћкw и3з8zсни1вый въ концёхъ їкHнъ поклонeніе: въ трудёхъ бо и3 болёзнехъ вsщше пребhвъ, не престaлъ є3си2 дерзновeніемъ њбличaz tметaющыzсz їкHны хrтHвы.

Јкосъ:

ГрэхHвъ ми2 разрэшeніе подaждь, є4же пёти по достоsнію п0двиги тво‰, меf0діе преслaвне: въ р0въ бо глуб0къ ввeрженъ бhлъ є3си2, да ±же прeжде дyшы во глубинЁ погребє1нныz невёдэніz, разрэши1ши къ сіsнію бжcтвеннагw свэтоли1тіz, научи1въ ћвэ подс0лнечную, б9eственному вои1стинну неизречeнному хrт0ву покланsтисz воwбражeнію, њбличaz tметaющыzсz їкHны хrтHвы.

Сэдaленъ прbр0ка, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

Прозрёніемъ бжcтвеннымъ и3ліa тz вели1кій, мyдре є3ліссeе, ўченикA взимaетъ, прbр0ка предпоказyетъ, сіsюща д¦омъ. тёмже днeсь всес™yю твою2 пaмzть прaзднующе благочестномyдреннw, почитaемъ тS съ ни1мъ, слaвне.

Слaва, прпdбнагw, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Ћкw свётлое с0лнце возсіsвъ, џ§е, ўчeньми твои1ми всю2 вселeнную, свzщeнне, просвэщaеши, меf0діе, и3 tгонsеши мглY є3ретjческую.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Пречи1стэи рyцэ твои2, дв7о м™и, простeрши, покрhй ўповaющыz на тS, и3 сн7у твоемY зовyщыz: всBмъ подaждь, хrтE, ми1лwсти тво‰.

КrтобGор0диченъ:

На дрeвэ ви1дzщи воздви1жена сн7а твоего2, пречcтаz, ўтр0бою м™ернею растерзaема, жaлостнw взывaла є3си2: ўвы2 мнЁ, кaкw зашeлъ є3си2, свёте м0й безлётный;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, и3зъ гр0ба твоE востaніе, и3 прослaвихъ твою2 непобэди1мую си1лу.

Ћкоже дрeвле в0ды, и3 нhнэ непл0дный ќмъ м0й и3сцэлsеши благодaтію, є3ліссeевыми моли1твами.

Бжcтвеннэ њбогати1лсz є3си2 вhшнихъ сказaніемъ, и3 ѕвёремъ дэтeй teмлеши ѕлоoбрaзіе.

Ви1дэнъ бhлъ є3си2, слaвне, дёвствомъ ўкрaшенъ, сyщымъ во тмЁ прeлести, ћкw свэти1льникъ и3здалeче сіsz.

Молчaти не м0жетъ д¦омъ дви1жимь љзhкъ, тво‰ ди6внаz въ житіи2, є3ліссeе, и3справлє1ніz.

БGор0диченъ:

Вои1стинну слaвимъ тS, бцdе безневёстнаz, и3 въ твоE пристaнище вёрніи прибэгaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, б9е, слyхъ тв0й, и3 ўбоsхсz: разумёхъ дэлA тво‰, и3 ўжас0хсz, гDи: ћкw твоегw2 хвалeніz и3сп0лнь землS.

Мyдрости разyмною чaшею њмочи1въ ўстнЁ, џ§е, рёки нaмъ и3сточи1лъ є3си2 ўчeній, препод0бне, бlгочeстнw творsщымъ пaмzть твою2.

Ты2 проповёдатель возжелёненъ, слaдокъ сл0вомъ, пр0стъ пр†вы, дух0вными даров†ніи, свzти1телю препод0бне, пребогaтъ kви1лсz є3си2, меf0діе.

Копіeмъ мhсленнымъ б9eственнагw сл0ва, є4же въ мeрзости є3ретjчестэй, сyщую пострэкaвъ, ўстaвилъ є3си2 нечeстіz нaглость, меf0діе.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, двeре мhсленнаz, и3зъ неsже пр0йде неизречeннымъ сл0вомъ цRь нбcный, и3 соблю1дъ непор0чну, запечaтану пaки њстaви.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ бо тебє2 и3н0гw не знaемъ.

Молчали1вое и3 кр0ткое, бGодохновeнне, души2 твоеS, прbр0ка тS показA, є3ліссeе, вёры рaди.

Б9eственное твои1хъ словeсъ дёйство просвэщaетъ мS глагHлы дух0вными, є3ліссeе всеблажeнне.

Мeртвъ грёхъ, ћкw жи1ву предстоsщу гDеви, прор0че, тебЁ, є3ліссeе, вмэнsшесz.

БGор0диченъ:

Не престaй молsщи, є3г0же родилA є3си2, бцdе, спасти2 дyшы нaшz, воспэвaющихъ тS, пречcтаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтренюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

Свётомъ просвэщaемь трис0лнечнымъ, слaвне, мрaчную и3 тeмную є4реси мглY благочeстнw tгнaлъ є3си2, и3 ѕвэздA бhлъ є3си2, вёрными блистaz сі‰ніи.

И#з8wщрeна тр0сть д¦а, љзhкъ тв0й ћкw скоропи1сца кни1жника, меf0діе, показaсz, на скрижaли начертaz сердeцъ благодaти бжcтвенный зак0нъ нел0жнw.

Слє1зныz т0ки всен0щными сто‰ніи, ћкw би1серіе носS, препод0бне, си1ми грэхHвныz пот0ки и3зсуши1лъ є3си2: и3 бжcтвеннагw д¦а пріsтелище kви1лсz є3си2 чи1сто.

БGор0диченъ:

И#збавлsеши моли1твами твои1ми t всsкагw њбстоsніz прибэгaющыz въ покр0въ тв0й, мRjе бцdе, тh бо чтyщихъ тS предстaтельница є3си2 и3 ўповaніе съ бGомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њбhде мS бeздна, гр0бъ мнЁ ки1тъ бhсть, ѓзъ же возопи1хъ къ тебЁ человэколю1бцу, и3 спасe мz десни1ца твоS, гDи.

Нап0лни пот0ки и3ногдA, ни д0ждь, ни дyхъ воздyшный, воздyхъ же благодaти, прbр0че, и3 сл0во твоE дёйствомъ д¦а нап0лни.

T мaла сосyда и3ногдA, прbр0че, ћкоже нап0лнилъ є3си2 незави1стнw є3лeй женЁ, и3 мнЁ бжcтвенную ми1лость и3сточи1ти, є3ліссeе, помоли1сz.

Честнaz женA, прbр0че, вёрою вжилsема, въ стaрости непл0дствіz разрэшeніе пріeмлетъ моли1твою, бlгочaдіе плодsщи.

БGор0диченъ:

Купинy тz неwпали1му, и3 г0ру, и3 лёствицу њдушевлeнну, и3 двeрь нбcную дост0йнw слaвимъ, мRjе слaвнаz, правовёрныхъ похвало2.

И$нъ. Їрм0съ:

Бyрz мS помышлeній пости1гши, во глубинY низвлачи1тъ мS безмёрныхъ грэхHвъ: но ты2, ўпрaвителю благjй, предвари1въ ўпрaви, ћкw прbр0ка, и3 спаси1 мz.

ПчелЁ трудолю1бнэй поревновaвъ, пи1смєнныz собрaлъ є3си2 цвёты, ћкоже въ с0тэ, сeрдцемъ твои1мъ сіE состроsz, и3 всBмъ и3сточaz рэкY ўчeній твои1хъ.

Словeсъ д¦0вныхъ нап0лнивсz љзhкъ тв0й, премyдре, љзыкобHліz низложи2 хyльникwвъ, проповёдающь хrт0во воплощeніе почитaти, и3 плотск0е под0біе.

Пeрвэе ќбw на сэдaлищи стaрєцъ похвали1въ гDа, на с™и1тельстэ прест0лэ, напослёдокъ же вознeслсz є3си2 сaмъ, ўпaсъ бGоуг0днw и3збр†нныz, џ§е, сі‰ лю1ди.

БGор0диченъ:

Е#ди1ну тS бGа нaшегw м™рь, бцdе вLчце, твaрь всS познавaетъ, ћкw є3ди1на вмэсти1ла є3си2 бGа несказaннw во ўтр0бэ твоeй, бжcтвеннымъ не њпали1вшисz nгнeмъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Прbр0къ б9ій kви1лсz є3си2, сугyбую благодaть пріeмь, вои1стинну дост0йную тебE, є3ліссeе блажeнне: и3ліи1 бо бhлъ є3си2 совсeльникъ, съ ни1мъ хrтY бGу молsсz непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Въ зак0нэ гDни возсіsвшаго, вси2 є3ліссeа мyдраго пBніи пёсненными воспоeмъ: вeсь бо и3сп0лненъ є4сть чудeсъ сугyбыми џбразы, нaмъ и3сточaz и3сцэлeній струи6: кропи1тъ бо дyшы вёрныхъ, и3 спасaетъ t бёдъ, ћкоже дрeвле лю1ди безчaдствующыz, ўслаждaетъ с0лію в0ды, крещeніz благодaть возвэщaz ћвэ, молS непрестaннw њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщи џгненнэй пэсносл0вцы спасhй џтроки, бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Премyдрости лyчшіz ты2, є3ліссeе, и3сп0лнивсz, вопіsлъ є3си2: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Ты2 ћкw жи1зни служи1тель, мaтери ѓбіе жи1ва, мeртва сhна, прbр0че, показaлъ є3си2.

Неначaємыz и3ногдA прbр0чєскаz питaz дёти, всегуби1тєльныz снBди творS невреждє1нны.

БGор0диченъ:

И$же t дв7ы рождeйсz, ю4же бцdу содёла, бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Рос0ю бжcтвенныz любвE погаси1лъ є3си2 стrтeй, преслaвне, разжжeнную пeщь, и3скyшсz же ћкw злaто напaстьми горни1ломъ, ћкw с0лнце блистaеши.

Ґдамaнтское сeрдце въ ск0рбехъ и3мёлъ є3си2 и3 въ гонeніихъ, меf0діе, и3 нhнэ блистaеши лучaми нбcными, и3 nгнедохвовeнными ўсты2: тёмже тS восхвалsемъ.

Ћкоже неwбори1мь ст0лпъ, неподви1жимь пребhлъ є3си2 напaстными прилHги, прeлести ўтверждeніе низлагaz, свzти1телю, си1лою твои1хъ словeсъ, меf0діе преблажeнне.

БGор0диченъ:

Пречyдный ты2 черт0гъ, соеди1ншагw себE человёчеству, бGа є3ди1на породилA є3си2, и3 дв7ою пребылA є3си2, бGоневёстнаz м™и мRjе дв7о.

Пёснь }. Їрм0съ:

Њроси1вшаго пeщь, и3 џтроки сохрaншаго, посредЁ горsщагw плaмене, џтроцы, славосл0вите, свzщeнницы, благослови1те, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Сотв0ршаго њчищeніе, прbр0ка повелёніемъ, џтроцы воспэвaютъ, с™и1тели бlгосл0вzтъ, лю1діе превозн0сzтъ є3гw2 во вёки.

T вeщи њчи1щь ќмъ невещeственнw, невещeственнагw желaніемъ њдержи1мь, ви1дэлъ є3си2. тёмже и3грaz вопіsлъ є3си2: хrтA превозноси1те во вс‰ вёки.

Благодaтію прови1дэ б{дущаz, на дрeвэ пречи1стый кrтъ зри1ши воwбражeнъ. тёмже вопіsлъ є3си2 рaдуzсz, бGонаучeнный прbр0че: хrтA превозноси1те во вс‰ вёки.

Колесни1цъ мн0жество њкрyжшихъ тS, низложи2, чyдне, мрaкомъ незави1стнw ўстaвилъ є3си2, безyміе њбличaz, всеблажeнне, вопіS: хrтA превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

ЃгGли слaвzтъ ржcтво2 твоE, чcтаz, бGоневёсто, съ ни1миже вси2 поeмъ: џтроцы, благослови1те, свzщeнницы, пэсносл0вите, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЗемлS, и3 вс‰ ±же на нeй, м0ре и3 вси2 и3ст0чницы, небесA небeсъ, свётъ и3 тмA, мрaзъ и3 зн0й, сhнове человёчестіи, свzщeнницы, благослови1те гDа и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ты2 низложи1лъ є3си2 є3ретjчєскаz шат†ніz, є4же пои1стиннэ ѕлочести6ваz, и3 совознeслъ є3си2 вёрныхъ цRкве, џ§е, р0гъ, хrт0ву наказyz їкHну чести2, меf0діе. тёмже тS поeмъ, и3 люб0вію почитaемъ.

ТS ѕвэздY всесвётлую сlнце показA хrт0съ, на твeрди, премyдре, цRк0внэй, и3 твои1ми сі‰ніи чcтнhхъ ўчeній, концы2, џ§е, њзари1лъ є3си2 во вс‰ вёки.

ТвоE сл0во ћкоже гр0мъ, меf0діе, возшумЁ на земли2, мамHны содёйственника, и3 роди1телz прeлести, ћкоже ѕмjz свzзaвъ, tслaлъ є3си2 тмЁ вёчнэй, ћкw сyща наслёдника.

БGор0диченъ:

Е#ди1нъ є3си2 є3динор0денъ горЁ, є3ди1нъ и3 д0лэ т0йже, безъ мaтере горЁ t nц7A, и3 безъ nтцA и3зъ м™ре д0лу: въ нeйже воwбрaжсz, въ чуждeе, сл0ве, њбнищaвъ, въ моE смири1вшеесz є3стество2 t грэхA.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS пaче ўмA и3 словесE м™рь б9ію, въ лёто безлётнаго неизречeннw р0ждшую, вёрніи, є3диномyдреннw величaемъ.

Жезл0мъ сэчи1тельнымъ возвлачS желёзо прbр0къ, вeщное человBкъ существо2 кrт0мъ вознесeно научaше.

Да тэлeсъ покaжетъ востaніе живоначaльникъ, возставлsетъ мертвецA, tню1дъ не и3мyща дыхaніz пл0тію, прbр0ка показyz пречестн0е.

Нhнэ въ б9eственнэмъ пок0и бGа м0лиши, чyдне, блажeнство ўлучи1ти при1снw тS блажaщымъ.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, бцdе, м™и хrтA бGа, є3г0же родилA є3си2, моли2, согрэшeній њставлeніе даровaти вёрою воспэвaющымъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw сотвори2 мнЁ вели6чіz си1льный, и3 с™о и4мz є3гw2, и3 ми1лость є3гw2 въ р0дъ и3 р0дъ боsщымсz є3гw2.

С™и1телей красотA, монaхwвъ ўдобрeніе, всёхъ вёрныхъ џбразъ, цeркве пaстырь, и3 правослaвныхъ степeнь, ты2 є3си2, меf0діе.

И#ліинY рeвность стzжaвъ, и3сп0лнилъ є3си2 студA беззакHнныz їерє1и, воплощeніz гDнz непокланsющихсz џбразу, мyдре меf0діе.

Ликyz со ѓгGлы предъ лицeмъ и3збaвителz, и3 слaвы є3гw2 наслаждazсz, моли1твами твои1ми нaсъ t всsкихъ и3скушeній и3збaви, меf0діе.

БGор0диченъ:

Поeмъ твоE ржcтво2, и3 слaвимъ и3зъ тебE рождeннаго, ћкw бGа же и3 чlвёка, м™и дв7о чcтаz. є3г0же моли2 прилёжнw, поми1ловати нaсъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

И#ліинY благодaть сугyбу пріsлъ є3си2 t бGа, є3ліссeе бGоблажeнне: и3 просsщымъ ў тебє2 вёрнw, сугyбw и3сцэлє1ніz даeши, душaмъ же и3 тёлwмъ.

Слaва, с™и1телz. Под0бенъ: Ў§никHмъ зрsщымъ:

Пріиди1те, вёрніи, поeмъ бжcтвенную пaмzть с™и1телz днeсь меf0діа, въ р0вэ преисп0днемъ ввeржена: да дyшы и3збaвитъ погребє1нныz во тмЁ t лукaвагw нечeстіz.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Препётаz, дв7о и3 бцdе, бGа неизречeннw р0ждшаz, прилёжнw моли2 сн7а твоего2 њ нaсъ рабёхъ твои1хъ, ўщeдрити и3 спасти2, люб0вію хвaлzщыz тS.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

ЅвэздA возсіS бlгочeстіz t зaпада с0лнца ви1димагw, вели1кій во с™и1телехъ меf0дій, и3 мглY пресёкъ ѕлослaвныхъ, почи2 на и4стиннэмъ вост0цэ, прaведнагw сlнца хrтA бGа нaшегw, и3 тaмw со безпл0тными водворszсz ли6ки, и3 прест0лу предстоS трbческому, ћкw препод0бенъ, ћкw мyченикъ, ћкw с™и1тель, ћкw патріaрхъ дэsніемъ и3 видёніемъ, нaмъ пр0ситъ, вёрою творsщымъ свzщeнную є3гw2 пaмzть, вeліz ми1лости.

И# нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Зачaтіе твоE безсёменное, и3 ржcтво2 несказaнное помышлsющи, дивлю1сz ѕэлw2, кaкw си1це, ћкоже ѕлодёй, бlговоли1лъ є3си2 ўмрeти, сн7е; пречcтаz взывaше.

На літургjи прокjменъ, глaсъ д7: Ты2 їерeй во вёкъ по чи1ну мелхіседeкову. Стjхъ: РечE гDь гDви моемY: Ґпcлъ соб0рнагw послaніz їaкwвлz, зачaло н7з. Ґллилyіа, глaсъ д7: Мwmсeй и3 ґарHнъ: Е#ђліе луки2, зачaло д7i. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

15 июня: Пророка Амоса. Святителя Ионы, митрополита Московского и всея России.

Мёсzца тогHже въ є7i-й дeнь.

С™aгw прbр0ка ґмHса.

Ґллилyіа, и3ли2 тропaрь.

И# и4же во с™hхъ nц7A нaшегw їHны, митрополjта моск0вскагw и3 всеS рwссjи.

Слyжба є3гw2 пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Њбрёте дух0внаz зарS твоегw2 ўмA, прbр0че, чистотY сіsющую ћкоже зерцaло ћвственнw, и3 мjръ њзари2, бGоразyміz сіsніемъ блистaющую, и3 проwбразyющую бжcтвенныхъ т†инъ џбразы, благодaть же всBмъ человёкwмъ хотsщую подaтисz, пречyдне.

ЎстA бhвъ б9іz, нечeстіz дёлатели ћвэ њбличи1лъ є3си2, суд0мъ неизбёжнымъ ты6z њсуди1въ, пребогaте, прaвєднымъ ўчeніємъ послёдуz, и3 бжcтвеннымъ судHмъ. тёмже прем{дрымъ твои6мъ глаг0лwмъ ви1дzще возведeніе, блажeнне, пёсньми дост0йнw восхвалsемъ тS.

Пrт0лу вLчню предстоS, и3 неизречeнныz и3 бжcтвенныz слaвы насыщaемь, добрHты же зрS премjрныz, и3 свёта наполнsемь, ґмHсе бGоглаг0ливе, вс‰ чтyщыz тS вёрою поминaй, си6мъ душeвное спасeніе, разрэшeніz же согрэшeній всBмъ просS, бGопріsтне.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Рaдуйсz, солнцезрaчнаz ѕвэздо2: рaдуйсz, вин0внаz всёхъ д0брыхъ, пренепор0чнаz: рaдуйсz, вмэсти1вшаz бGа невмэсти1маго, ћже клaсъ прозsбшаz безсмeртіz: рaдуйсz, бжcтвенное носи1ло и3 двeре всесвётлаz: рaдуйсz, клsтвы ўбіeніе прароди1тельныz нaшеz, nтрокови1це, благи1хъ ходaтаица сyщи.

Всёхъ скорбsщихъ рaдосте, и3 њби1димыхъ предстaтельнице, и3 ўб0гихъ питaтельнице, стрaнныхъ же ўтэшeніе, и3 жeзле слэпhхъ, немощнhхъ посэщeніе, труждaющихсz покр0ве и3 застyпнице, и3 си1рыхъ пом0щнице, м™и бGа вhшнzгw, ты2 є3си2, пречcтаz, потщи1сz м0лимсz, спасти1сz рабHмъ твои6мъ.

Покр0въ и3 заступлeніе нaмъ хrтіaнwмъ ты2 є3си2, и3 прибёжище держaвно м™и бGа вhшнzгw, но и3 нhнэ ћкw при1снw, б0дренною твоeю моли1твою не престaй молsщи, спасти2 рабы6 тво‰ t њбстоsній всёхъ, ћкw тS съ бGомъ и4мамы заступлeніе вси2 хrтіaне, и3 прибёжище.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

И#нaгw держaвнагw прибёжиша, и3 крёпости столпA и3 стэны2 неwбори1мыz вои1стинну не стzжaхомъ, рaзвэ тебє2, пречcтаz: къ тебЁ прибэгaемъ, и3 тебЁ вопіeмъ: вLчце, помози2, да не поги1бнемъ, покажи2 твою2 благодaть на ны2, и3 крёпости слaву, и3 милосeрдіz твоегw2 вели1чество.

КrтобGор0диченъ:

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгнца на заколeніе ћкw чlвёка в0лею влек0ма, плaчущи глаг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS. что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю блaгость, чlвэколю1бче.

КанHнъ.

Глaсъ з7. Пёснь №. Їрм0съ:

И#стрsсшему бGу фараHна въ м0ри чермнёмъ, пёснь побёдную пои1мъ, ћкw прослaвисz.

Њчи1стивъ м0й ќмъ t страстeй мрaчнагw п0мысла, прbр0ка твоего2, вLко, ґмHса пёти њзари2.

Таи1нникъ ћвльсz и4же пaче ўмA т†инъ б9іихъ, спод0билсz є3си2 прозрёти, слaвне, бывaємаz.

Ћкw несквeрное б9іе и3 чи1стое пок0ище ћвльсz, ћже д¦а, ґмHсе, пріsлъ є3си2 бжcтвенную дётель.

БGор0диченъ:

Ты2 пaдшую ґдaмову прbр0чески возстaвила є3си2 ски1нію, сп7са и3 бGа, пречcтаz, во чрeвэ носи1вши.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди1сz вёрою хrт0ва цRковь, и4бо непрестaннw пёсньми вопіeтъ пою1щи: с™ъ є3си2, гDи, и3 тS поeтъ дyхъ м0й.

Ты2 беззакHнныz њбличaz, ґмHсе, гDню прaвду покaзовалъ є3си2, вопіS, бGоzвлeнне: с™ъ є3си2, гDи, спасazй дyшы нaшz.

Показaлсz є3си2 ст0лпъ, прbр0че, н0вагw завёта, teмлz сегw2 покр0въ, и3 вёрою зовhй: с™ъ є3си2, гDи, спасazй дyшы нaшz.

Навhкъ бжcтвєннаz, прbр0че бGоглаг0льниче, ґмHсе б9eственне, просвэщaz лю1ди, вопіsлъ є3си2: с™ъ є3си2, гDи, спасazй дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Ўтверди1хсz и3сповёдавъ бжcтвенное твоE ржcтво2, и3 предстaтельницу тS, дв7о, богатёz зовY: рaдуйсz, бGоневёстнаz, надeждо моS и3 п0моще.

Сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвенный nргaнъ ўтёшителевъ, подглашaемь сегw2, блажeнне, благодaтію всегдA ћснw, прbр0къ бhлъ є3си2: возглашaеши бо безвёстныхъ kвлeніе, и3 њзарsеши вёрою притекaющыz, ґмHсе слaвне, хrтA бGа моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ, но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по рождествЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде рождествA, сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

Несквeрнаz ѓгница сл0ва, нетлённаz дв7а м™и, на кrтЁ зрsщи повёшена и3зъ неS безъ болёзни прозsбшаго, м™ерски под0бнw рыдaющи, вопіsше: ўвы2 мнЁ, чaдо моE, кaкw стрaждеши в0лею, хотS и3збaвити t страстeй безчeстіz человёка;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ слyхъ тв0й, гDи, ћкw kви1лсz є3си2 на земли2, за є4же спасти1 ны. тёмъ вопіeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Служaщыz глухи6мъ јдwлwмъ њбличи1лъ є3си2 лю1ди ї}лєвы: тёмъ плэнє1ннымъ бhти си6мъ, рeклъ є3си2, досточyдне.

Прbр0ка тS, и4же пeрвэе пaстырz показA бGъ, воспріeмъ, свzщенноzвлeнне ґмHсе. тёмъ тS вси2 вёрою ўблажaемъ.

Ћкw зерцaло с™aгw д¦а пріeмъ, блистaніемъ свэтол{чнаz, ґмHсе, всBмъ проzвлsеши рaдуzсz благочeстіе.

БGор0диченъ:

Сл0во въ тS всели1сz, чcтаz, существо2 моE воз8wбрази2, пaдшее прeжде преступлeніемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Къ тебЁ ќтреннюю, и3 тебЁ вопію2, благоутр0бне гDи: њмрачeнную грэхми2 дyшу мою2, свётомъ њзари1въ зaповэдей твои1хъ, настaви.

Ўмерщвлeнныz снёдною стрэл0ю, блажeнне, ўкори1лъ є3си2, ћкw непщyющымъ и3спaднути внyтрєннимъ, и3 прел0жно бhти, и3 тлённо наслаждeніе.

Богaтыми свэтоли6тіи њсіsемь kви1лсz є3си2 бGоглаг0ливъ, и3 собесёдникъ б9ій, возвэщaz всBмъ благочeстіz и4стинный пyть.

И#збaвити вс‰, тS пою1щыz, блажeнне, моли2, t льщeній и3 сётей врaжіихъ, и3 свётомъ њсіsти нбcнымъ, цrтва хrт0ва.

БGор0диченъ:

Бцdу и3сповёдающіи тS, м™и дв7о, непреeмнагw цrтвіz и3 пи1щи тоб0ю, бGом™и, получи1ти да спод0бимсz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

ЇHна и3зъ чрeва ѓдова вопіsше: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й. мh же тебЁ вопіeмъ: всеси1льне сп7се, поми1луй нaсъ.

Свётлыми и4стины зарsми сіsz, зауши1лъ є3си2 лжи2 прbр0ка, крёпкw њбличaz, и3 предглаг0лz тогw2 потреблeніе.

Двaжды.

Њмрачи1лъ є3си2 прeлести плaмень, прbр0че, ћкw с0лнце благочeстіz зарю2 всBмъ возсіsz, ћкw д¦а сіsніе воспріи1мъ.

БGор0диченъ:

Пречcтагw твоегw2 дёвства пою2, дв7о, несказaнное, и3 честн0е рождество2, и3 слaвлю, пречcтаz, и4мже спасaюсz тли2 и3 смeрти.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Њчи1стивъ д¦омъ, прbр0че, твоE свэтозaрное сeрдце, слaвный ґмHсе, прbр0чествіz дaръ свhше пріeмь, возопи1лъ є3си2 велеглaснw во странaхъ: сE бGъ нaшъ, и3 не приложи1тсz и4нъ къ немY.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ввeржени препод0бніи џтроцы, џгнь въ р0су преложи1ша, воспэвaніемъ си1це вопію1ще: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Е$же предглаг0лалъ є3си2 бжcтвенное спасeніе kви1сz, ґмHсе прbр0че чyдне, просвэщє1ніи благочeстіz њсіsz мjръ, вопіsлъ є3си2: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Двaжды.

Вживлsемь бжcтвенною си1лою, бGопроти1вными враги6 невреждeнъ бhлъ є3си2, терпэли1внw ћкоже ґдамaнтъ пребhлъ є3си2, зовhй: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nц7ъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Непостижи1мое рождество2 дв7ы славосл0вимъ, и4мже смeрти и3збaвихомсz. є3гHже рaди р0ждшисz въ нетлёніе, зовeмъ: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#ди1наго безначaльнаго цRS слaвы, є3г0же благословsтъ нбcныz си6лы, и3 трепeщутъ чи1ни ѓгGльстіи, п0йте, свzщeнницы, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Вeсь востeклъ є3си2 на г0рнюю высотY, и3 навhклъ є3си2 неизречeнныхъ рaзума, и3 бhлъ є3си2 сказaтель сл0ва воплощeніz, ґмHсе. тёмже тS воспэвaемъ во вс‰ вёки.

ЎмA nстрот0ю всёхъ вLку разумёти, ћкоже є4сть м0щно, спод0билсz є3си2, научaюща тS неизречeнныхъ рaзуму, зовhй: свzщeнницы, п0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Блажeнство и3 рaдость несказaнную, и3 цrтво нбcное, ћкw прbр0къ получи1лъ є3си2, нбcныхъ ви1дче, зовhй благочeстнw: лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Во двою2 є3стєствY t трbцы є3ди1наго бGолёпнw безъ сёмене, бGом™и, родилA є3си2 сп7са мjра: тёмъ тS вёрніи люб0вію превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всепётаz небeсъ превhшшаz, безначaльное сл0во безсёменнw зачeншаz, и3 воплощeннаго бGа р0ждшаz человёкwмъ: тёмъ тS вси2 величaемъ.

Бhвъ прbр0ческимъ kвлeніемъ бGодви1жимь љзhкъ, б9eствєннаz вэщaющь, всBмъ возвэсти1лъ є3си2, ґмHсе, б9eственное милосeрдіе. тёмже вси1 тz при1снw ўблажaемъ.

Двaжды.

Несказaннw прbр0ческое благослaвіе: и4бо с™hй д¦ъ въ си1хъ всeльсz, свэтоли1тіz своегw2 показA причaстники, t ни1хже вси2 вёрніи просвэщaемсz.

БGор0диченъ:

Мeртвости и3 тли2 мою2 ри1зу tsла є3си2, дв7о, спаси1тельную ри1зу воплощeннаго бGа р0ждши человёкwмъ. тёмъ тS вси2 при1снw величaемъ.

Слyжба, и4же во с™hхъ, nц7A нaшегw їHны, митрополи1та моск0вскагw и3 всеS рwссjи.

Стіхи6ры на }, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Е#гдA бжcтвенное * нaйде на тS звaніе, * їHно бGомyдре, * тогдA мjръ, и3 ±же въ мjрэ њстaвилъ є3си2, * и3 хrтY послёдовалъ є3си2 * невозврaтнымъ п0мысломъ. * toнyдуже всеви1дzщее џко, * ви1дэвъ твоE д0брое произволeніе, * с™и1тельствомъ тебE ўкрашaетъ: * сего2 моли2, * и3 томY помоли1сz * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Двaжды.

Е#гдA бжcтвенное сіsніе * въ сeрдцы твоeмъ, * їHно с™и1телю, всели1сz, * тогдA рaдость пресвётлую, * и3 пречестнyю слaву вопріи1мъ. * tсю1ду же вс‰ с{щаz, * ћкw преход‰щаz и3мёлъ є3си2: * є3ди1ному же бGу * t сeрдца прилэпи1лсz є3си2. * того2 моли2, * и3 томY помоли1сz, * вели1кій во ґрхіерeехъ, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Е#гдA бжcтвенное рачeніе * нaйде на тS, с™и1телю, * тогдA вeсь t ю4ности себE * вLцэ хrтY возложи1въ, * сегw2 возжелёлъ є3си2, * и3 всsкихъ страстeй * д0лу влекyщихъ њчи1щсz. * tсю1ду же д0мъ и3 жили1ще * прес™aгw д¦а kви1лсz є3си2, * пресл†внаz содэвaz чудодBйства: * хrтA моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$ны стіхи6ры, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

На земли2 ћкw ѓгGлъ пожи1въ, * всеблажeнне с™и1телю їHно, * надъ страстьми2 воцари1лсz є3си2, * хyждшее покори1лъ є3си2 лyчшему. * тёмже прешeдъ къ непреходsщему цrтвію, * моли1сz при1снw, * низпослaти вёрнw чтyщымъ тS * грэхHвъ њчищeніе * и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

БGодаровaнную ти2 пaству, * с™и1телю їHно, * твои1ми ўчє1ніи д0брэ ўпaслъ є3си2, * на ѕлaцэхъ жив0тныхъ: * нhнэ же прешeдъ къ незаходи1мому сіsнію, и3 присносyщному весeлію, * поминaй, преблажeнне, лю1ди * чтyщыz честн0е ўспeніе твоE, * и3 моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Вели1кагw ґрхіерeа, * їHны блажeннагw * свzщeнную пaмzть днeсь совершaюще, * бжcтвенными пёсньми, пріиди1те, вси2 почти1мъ, * њ нaсъ всегдA молsщасz, * низпослaти мн0жество щедр0тъ, * и3 спасeніе душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Благоухaетъ бжcтвеннаz рaка мощeй твои1хъ, їHно с™и1телю, всBмъ вBрнымъ и3сцэлeніе, душaмъ и3 тэлесє1мъ дaрующи. тёмже тS м0лимъ, бGодаровaнное твоE стaдо въ мjрэ соблюсти2, nтeчество же и3 всE правослaвіе: да вси2 тебE ћкw и4стиннаго пaстырz, и3 моли1твенника къ бGу, непрестaннw величaемъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебє2 не ўблажи1тъ:

Тaже вх0дъ. Прокjменъ днE. Парєміи2.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA G] Пaмzть прaведнагw съ похвалaми, и3 благословeніе гDне на главЁ є3гw2. Блажeнъ человёкъ, и4же њбрёте премyдрость: и3 смeртенъ, и4же ўвёдэ рaзумъ. Лyчше бо сію2 куповaти, нeжели злaта и3 сребрA сокрHвища. Честнёйшаz же є4сть кaменій многоцённыхъ: всe же честн0е недост0йно є3S є4сть. Долготa бо днeй, и3 лBта животA въ десни1цэ є3S: въ шyицэ же є3S богaтство и3 слaва: t ќстъ є3S и3сх0дитъ прaвда, зак0нъ же и3 ми1лость на љзhцэ н0ситъ. [}] Послyшайте u5бо менє2, q ч†да! честн†z бо рекY: и3 бlжeнъ человёкъ, и4же пути6 мо‰ сохрани1тъ: и3сх0ди бо мои2, и3сх0ди животA, и3 ўготовлsетсz хотёніе t гDа. Сегw2 рaди молю2 вaсъ, и3 предлагaю м0й глaсъ сыновHмъ человёчєскимъ: ћкw ѓзъ премyдрость ўстр0ихъ, совётъ и3 рaзумъ, и3 смhслъ, ѓзъ призвaхъ. М0й совётъ и3 ўтверждeніе, м0й рaзумъ, моs же крёпость. Ѓзъ менE лю1бzщыz люблю2, и4щущіи же менE њбрsщутъ бlгодaть. Разумёйте ќбw, неѕл0бивіи, ковaрство, ненакaзанніи же, прилагaйте сердцA. Послyшайте менє2 и3 пaки, честн†z бо рекY: и3 tвeрзу t ўстeнъ пр†ваz, ћкw и4стинэ поучи1тсz гортaнь м0й, мє1рзски же предо мн0ю ўстны2 лжи6выz. Съ прaвдою вси2 глаг0лы ќстъ мои1хъ: ничт0же въ ни1хъ стр0потно, нижE развращeнно. Вс‰ пр†ва сyть разумэвaющымъ, и3 прHста њбрэтaющымъ рaзумъ. Научaю бо вaсъ и4стинэ, да бyдетъ њ гDэ надeжда вaша, и3 и3сп0лнитесz д¦а.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA ‹] ЎстA првdнагw кaплютъ премyдрость: ўстнё же мужeй мyдрыхъ вёдzтъ бlгодaть. ЎстA мyдрыхъ поучaтсz премyдрости, прaвда же и3збавлsетъ и5хъ t смeрти. Скончaвшусz мyжу прaведну, не поги1бнетъ надeжда. Сhнъ бо прaведенъ раждaетсz въ жив0тъ, и3 во бlги1хъ свои1хъ пл0дъ прaвды њб8и1метъ. Свётъ прaвєднымъ всегдA, и3 t гDа њбрsщутъ бlгодaть и3 слaву. Љзhкъ мyдрыхъ дHбраz свёсть, и3 въ сeрдцэ и4хъ почjетъ мyдрость. Лю1битъ гDь преподHбныz сердцA, пріsтни же є3мY вси2 непор0чніи въ пути2. Мyдрость гDнz просвэщaетъ лицE разyмнагw. [ѕ7] Постигaетъ бо желaющыz ю5, прeжде дaже разумёти ю5: и3 ўд0бь ќзритсz t лю1бzщихъ ю5. Ќтреневавый къ нeй не ўтруди1тсz: и3 бдsй є3S рaди вск0рэ безъ печaли бyдетъ. Ћкw дост0йныхъ є3S самA њбх0дитъ и4щущи, и3 во стезsхъ є3S kвлsетсz и5мъ благопріeмнэ. Мyдрости никогдaже њдолёетъ ѕл0ба. [}] Си1хъ рaди и3 рачи1тель бhхъ добр0ты є3S: и3 возлюби1хъ ю5, и3 поискaхъ t ю4ности моеS: и3 взыскaхъ невёсту привести2 себЁ, ћкw всёхъ вLка возлюби2 ю5: таи1нница бо є4сть б9іz хи1трости, и3 њбрэтaтельница дёлъ є3гw2. Труды2 є3S сyть добродётєли: цэломyдрію же и3 рaзуму тA ўчи1тъ, прaвдэ и3 мyжеству, и4хже потрeбнэе ничт0же є4сть въ житіи2 человёкwмъ. Ѓще же и3 мн0гагw и3скyсства желaетъ кто2, вёсть дрє1внzz, и3 бhти хот‰щаz разсм0тритъ: свёсть и3зви6тіz словeсъ, и3 разрэшє1ніz гадaній: знaмєніz и3 чудесA проразумёетъ, и3 сбыті‰ времeнъ и3 лётъ: и3 всBмъ совётникъ є4сть бlгъ, ћкw безсмeртіе є4сть въ нeй, и3 бlгослaвіе во nбщeніи словeсъ є3S. Сегw2 рaди бесёдовахъ ко гDу, и3 помоли1хсz є3мY, и3 рёхъ t всегw2 сeрдца моегw2: [f7] б9е nц7є1въ, и3 гDи ми1лости, сотвори1вый вс‰ сл0вомъ твои1мъ, и3 мyдростію твоeю ўстр0ивый человёка, да владёетъ бhвшими t тебє2 тварьми2, и3 да ўправлsетъ мjръ въ препод0біи и3 прaвдэ, дaждь ми2 твои1хъ прест0лwвъ присэдsщую премyдрость, и3 не tлучи2 менє2 t џтрwкъ твои1хъ: ћкw ѓзъ рaбъ тв0й, и3 сhнъ рабhни твоеS. Посли2 ю5 съ нб7съ t с™aгw жили1ща твоегw2, и3 t пrт0ла слaвы твоеS, да сyщи со мн0ю научи1тъ мS, что2 бlгоуг0дно є4сть предъ тоб0ю: и3 настaвитъ мS въ рaзумъ, и3 сохрани1тъ мS въ слaвэ своeй. Помышлє1ніz бо смeртныхъ вс‰ боzзли6ва, и3 погрэши1тєльна ўмышлє1ніz и4хъ.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

[ГлавA д7] Похвалsему прaведнику, возвеселsтсz лю1діе: безсмeртіе бо є4сть пaмzть є3гw2, ћкw t гDа познавaетсz, и3 t человBкъ: и3 ўг0дна гDеви душA є3гw2. [ѕ7] Возлюби1те u5бо, q мyжіе, мyдрость, и3 поживетE: восхощи1те є3S, и3 накaзани бyдете: начaло бо є3S любы2, и3 соблюдeніе зак0на. Почти1те премyдрость, да во вёки цrтвуете. ВозвэщY вaмъ, и3 не скрhю t вaсъ т†инъ б9іихъ: [з7] Ћкw т0й мyдрости настaвникъ є4сть, и3 мyдрыхъ и3спрaвитель, и3 всsкому смhслу и3 дёлу хитрeцъ. И# всBмъ смhслwмъ научи1тъ мyдрость: є4сть бо въ нeй д¦ъ разyменъ и3 с™ъ, и3 сіsніе свёта присносyщнагw, и3 џбразъ блaгости б9іz. ТA дрyги б9іz и3 прbр0ки ўстроsетъ: бlголёпнэйши же є4сть с0лнца, и3 пaче всsкагw сотворeніz ѕвёздъ, свёту сосуждaема, њбрэтaетсz пeрвэйши. ТA ўгождaющихъ є4й t болёзней и3збaви, и3 настaви на стєзи2 пр†выz. ДадE и5мъ рaзумъ и3мёти свsтъ, и3 сохрани2 | t ловsщихъ, и3 п0двигъ крёпокъ подадE и5мъ. Да разумёютъ вси2, ћкw си1льнэйши всегw2 є4сть бlгочeстіе: и3 никогдaже прем0жетъ ѕл0ба мyдрости, нижE прeйдетъ ѕлы6z њбличaющи сyдъ. [в7] Рек0ша же въ себЁ, помhсливше непрaведнw: наси1льствуемъ прaведному, не пощади1мъ препод0бства є3гw2, ни ўсрами1мсz сэди1нъ стaрости многолётны. Бyдетъ бо нaмъ крёпость зак0нъ: и3 ўлови1мъ прaведнаго, ћкw неуг0денъ нaмъ є4сть, и3 проти1витсz дэлHмъ нaшымъ, и3 пон0ситъ нaмъ tпадeніе зак0на, и3 њбличaетъ нaмъ согрэшє1ніz наказaніz нaшегw. Возвэщaетъ нaмъ рaзумъ и3мёти б9ій, и3 џтрока гDнz себE и3менyетъ. Бhсть нaмъ на њбличeніе помышлeніємъ нaшымъ, и3 тsжекъ нaмъ є4сть, и3 ви1димъ, ћкw непод0бно и3ны6мъ житіE є3гw2, и3 и3змэнє1ны стези6 є3гw2: въ поругaніе вмэни1хомсz є3мY, и3 ўдалsетсz њ путeй нaшихъ, ћкw t нечист0тъ, и3 блажи1тъ послBднzz прaведныхъ. Ўви1димъ ќбw, ѓще словесA є3гw2 и4стинна сyть: и3скyсимъ, ±же сбывaютсz є3мY. Ругaніемъ и3 мyкою и3стsжемъ є3го2, да разумёемъ кр0тость є3гw2, и3 и3скyсимъ безѕл0бство є3гw2: смeртію без8oбрaзною њсyдимъ є3го2, бyдетъ бо посэщeніе t словeсъ є3гw2. Сі‰ помhслиша, и3 прельсти1шасz: њслэпи1 бо | ѕл0ба и5хъ, и3 не разумёша т†инъ б9іихъ, и3 не разсуди1ша, ћкw ты2 є3си2 бGъ є3ди1нъ, животA и3мёzй и3 смeрти влaсть, и3 спасazй во врeмz ск0рби, и3 и3збавлszй t всsкагw ѕлA. Щeдръ и3 ми1лостивъ, и3 даsй преподHбнымъ свои6мъ бlгодaть, и3 своeю мhшцею гHрдымъ противлszйсz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

БGомyдре їHно с™и1телю, * ты2 твои1ми моли1твами и3 пост0мъ, * бдёніемъ же и3 ми1лостынею бGу соедини1лсz є3си2: * тёмже д¦а прес™aгw д0мъ и3 жили1ще показaлсz є3си2. * toнyдуже и3 ґрхіерeй цRкве хrт0вы бhлъ є3си2, * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ.

Повинyzсz зaповэди бGа вседержи1телz, * тёмже t ю4ности твоеS тогw2 стопaмъ, с™и1телю, послёдовалъ є3си2: * сегw2 рaди t негw2 благодaть пріsлъ є3си2, * дёйствовати пресл†внаz чудесA, * и3 дyхи прогони1ти лук†выz t всёхъ * люб0вію чтyщихъ тS.

Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2 живyщіи по вселeннэй.

Кр0токъ и3 неѕл0бивъ * во всeй жи1зни твоeй пребhлъ є3си2, с™и1телю їHно: * сегw2 рaди њбрёлъ є3си2, ћкоже возжелёлъ є3си2, * на нб7сёхъ со с™hми пок0й. * тёмже почитaемъ б9eственную пaмzть твою2, * вёрою прaзднующе, * бGоблажeнне и3 всечeстне.

Слaва, глaсъ д7. Самоглaсенъ:

Е#гдA ќбw, бGу поспэшествyющу ти2, с™и1телю, цrтвующагw грaда дости1глъ є3си2, тогдA t патріaрха чeстнw пріsтъ бhлъ є3си2, и3 tтyду пaки къ рwсс‡йскимъ странaмъ посылaемь бывaеши, ми1ръ и3 бlгословeніе съ соб0ю носS. тёмже и3 рwссjйскаz странA тебE съ люб0вію ћкw nц7A воспріeмлетъ: и3 суд0мъ б9іимъ, и3 самодeржца хотёніемъ, преслaвнw на ґрхіерeйскій прест0лъ возводи1мь бывaеши, на нeмже мнHга лBта жи1въ, ко гDу tх0диши. того2 моли2, спасти2 люб0вію пою1щыz тS.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ д7:

T ю4ности твоеS вeсь сaмъ себE гDеви возложи1въ, въ моли1твахъ и3 трудёхъ и3 въ постёхъ, џбразъ бhвъ добродётели: toнyдуже ви1дэвъ бGъ твоE благ0е произволeніе, ґрхіерeа тS и3 пaстырz цRкви своeй ўстроsетъ. тёмже и3 по преставлeніи честн0е тёло твоE цёло и3 нетлённо соблюдeсz, їHно с™и1телю: моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

На ќтрени. По №-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

Ўчeньми твои1ми и3 дёлы цRковь хrт0ву ўкраси1лъ є3си2, їHно с™и1телю. tсю1ду же въ мjрэ просіS твоE добродётельное житіE, въ моли1твахъ и3 пощeніихъ, и3 бдёніихъ, џбразъ цRкве бhлъ є3си2. тёмже вопіeмъ ти2: слaва дaвшему ти2 крёпость, слaва вэнчaвшему тS, слaва даю1щему тоб0ю всBмъ и3сцэлeніе.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе хrтіaнъ, прес™az дв7о, є3г0же родилA є3си2 бGа, пaче ўмa же и3 сл0ва, непрестaннw моли2 съ вhшними си1лами, подaти њставлeніе грэхHвъ нaшихъ всёхъ, и3 и3справлeніе житіS, вёрою и3 люб0вію при1снw тS слaвzщымъ.

По в7-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Смиреномyдріе предпочитaz бhлъ є3си2, їHно с™и1телю, и3 tсю1ду прослaвилсz є3си2, ћкw б9eственный ґрхіерeй, приносS жє1ртвы пожeршемусz в0лею хrтY бGу нaшему: є3г0же моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу бlжи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Ћкw добродётеленъ и3 кр0токъ, цRковь хrт0ву ўzсни1лъ є3си2, дёлы соблю1дъ є4же по џбразу б9ію, ґрхіерeю вели1кій їHно: просіs бо добродётельное житіE твоE въ мjрэ, и3 t всёхъ слaвитсz. тёмже вси2 бlгодарsще вопіeмъ ти2: бGоблажeнне с™и1телю, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію бжcтвенную пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ, дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Тaже, прокjменъ: ЎстA мо‰ возглаг0лютъ премyдрость, и3 поучeніе сeрдца моегw2 рaзумъ. Стjхъ: Ўслhшите сі‰, вси2 kзhцы, внуши1те, вси2 живyщіи по вселeннэй. Е#ђліе с™и1тельское.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Бlгоухaетъ б9eственнаz рaка мощeй твои1хъ, їHно с™и1телю, всBмъ вBрнымъ и3сцэлeніе, душaмъ и3 тэлесє1мъ дaрующи. тёмже тS м0лимъ, бGодаровaнное твоE стaдо въ ми1рэ соблюсти2, nтeчество же и3 всE правослaвіе: да вси2 тебE ћкw и4стиннаго пaстырz, и3 моли1твенника къ бGу, непрестaннw величaемъ.

КанHнъ бцdы на ѕ7, и3 с™aгw на }.

КанHнъ прес™hz бцdы, є3гHже краегранeсіе:

М™и б9іz, незави1стную ми2 дaждь бlгодaть.

Глaсъ ѕ7. Пёснь №. Їрм0съ:

Ћкw по сyху пэшешeствовавъ ї}ль, по бeзднэ стопaми, гони1телz фараHна ви1дz потоплsема, бGу побёдную пёснь, пои1мъ, вопіsше.

Причaщшисz є4vа садY преслушaннагw брaшна, клsтву введE: но сію2 разрэши1ла є3си2, чcтаz, бlгословeніz начaтокъ, хrтA р0ждши.

Ћже би1сера t б9eственныz м0лніи, хrтA р0ждши, страстeй мои1хъ мглY, и3 прегрэшeній смущeніе, чcтаz, разжени2 свётомъ твоеS свётлости.

Kзhкwвъ чazніе, їaкwвъ и3зъ тебє2 воплощaемаго предзрsше тaйнw ќмныма nчи1ма, бGа, и3збaвльшаго нaсъ ходaтайствомъ твои1мъ.

Њскудёвшымъ кнzзє1мъ t колёна їyдова, пречcтаz, сн7ъ тв0й и3 бGъ, прошeдъ в0ждь, надъ концы6 земнhми нhнэ вои1стинну воцRи1сz.

КанHнъ с™aгw їHны.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

И$же t бGа даровaніz бжcтвеннагw наслаждazсz, к0еждо прошeніе посэщaz чудесы2, toнyдуже, џ§е, и3 мнЁ подaждь си1лу, во є4же пёти твоE сщ7eнное торжество2.

Бlгодaть бжcтвеннаz и3зліsсz во ўстнaхъ твои1хъ, с™и1телю їHно, и3 бhлъ є3си2 пaстырь хrт0вы цRкве: ўкраси1 бо тебE, бGъ, є3гHже житіeмъ твои1мъ прослaвилъ є3си2.

Бlгоухaетъ честнaz рaка мощeй твои1хъ, и3 и3сточaетъ здр†віz, недyзи же при1снw t вёрныхъ tгонsютсz, тS бlгочeстнw чтyщихъ, с™и1телю.

Стёну твeрду хrт0ва цRковь стzжaвши тS, с™и1телю, при1снw пребывaетъ хвaлzщи своего2 вLку, тебE прослaвльшаго.

БGор0диченъ:

ЦRковь б9іz бhсть несквeрнаz nтрокови1ца, всeльшемусz пaче ўмA въ тS, бцdе, и3 лeсть t дyшъ человёческихъ tгнaвшему.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкоже ты2, гDи б9е м0й, вознесhй р0гъ вёрныхъ твои1хъ, бlже, и3 ўтверди1вый нaсъ на кaмени и3сповёданіz твоегw2.

Тлённую мою2 пл0ть и3 смeртную, всечи1стаz бGом™и, и3зъ чрeва твоегw2 несказaннw пріeмъ бlгjй, и3 њбезтлёнивъ сію2, вёчнэ себЁ свzзaлъ є4сть.

БGа воплощaема и3зъ тебє2 зрsще, дв7о, ўжасaхусz стрaхомъ ли1цы ѓгGльстіи: и3 ћкw м™рь б9ію, нем0лчными пёсньми тS почитaютъ.

Ўжасeсz, г0ру ќмную ви1дэвъ тS прbр0къ даніи1лъ, и3зъ неsже кaмень tсэчeсz кромЁ рyкъ, и3 дє1мwнскаz к†пища, бGомaти, крёпкw сокруши2.

Не м0жетъ сл0во тS человёческое, нижE љзhкъ, дв7о, похвали1ти дост0йнw: и3зъ тебє1 бо безъ сёмене жизнодaвецъ хrт0съ воплоти1тисz, пречcтаz, благоволи2.

И$нъ. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

На высотY добродётелей возшeлъ є3си2, с™и1телю, и3 пріи1мъ сщ7еннопомaзаніе выс0кагw твоегw2 житіS, на сэдaлищи выс0цэ послужи1лъ є3си2 бGу ћкw ґрхіерeй вели1кій.

ЦRковь хrт0ва свэти1льника тS стzжaвши, свzти1телю, добродётельными твои1ми ўчє1ніи, премyдре, просвэщaетсz, глаг0лющи: ты2 моS, гDи, крёпость и3 ўтверждeніе.

Бжcтвеннымъ желaніемъ всE плотск0е желaніе tри1нувъ, совершeннымъ житіeмъ просіsлъ є3си2. тёмже tсю1ду престaвилсz є3си2 къ невечeрнему сіsнію.

Ћкw ґрхіерeємъ преeмникъ бhлъ є3си2, свzти1телю, потщaвсz словесы2 и3 дёлы, и3 поучeніемъ прaвымъ под0бникъ џнэмъ бhти. тёмже почитaемъ тS, ћкw хrт0ва свzти1телz.

БGор0диченъ:

Ќглz бжcтвеннагw свэтозaрнаz клещE, купинA не њпали1вшисz бжcтвA, сэнHвныz мо‰ попали2 стр†сти, и3 nгнS и3схи1ти вёчнующагw.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Свётло житіE твоE всBмъ kви1сz, и3 всепрaзднственнаz пaмzть твоS, чудесы2 њблистaющи, ўдивлsетъ вBрныz. тебE u5бо нhнэ рaдостію почитaемъ, ґрхіерeєвъ похвало2, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Поeмъ тS, бGоневёсто, м™и хrтA бGа, слaвzще рождество2 твоE непостижи1мое, и4мже и3збaвихомсz t лeсти діaволи, и3 всsкіz бэды2, бцdе вLчце, и3 вёрнw вопіeмъ: поми1луй стaдо твоE, є3ди1на всепётаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Хrт0съ, моS си1ла, бGъ и3 гDь, честнaz цRковь бGолёпнw поeтъ, взывaющи t смhсла чи1ста, њ гDэ прaзднующи.

Поeмъ, пречcтаz, тебE всенепор0чную, и5же тоб0ю спaсшіисz, и3 благочeстнw пою1ще взывaемъ: благословeнна ћже бGа, приснодв7о, р0ждшаz.

Свётъ незаходи1мый, дв7о, родилA є3си2, сyщымъ во тмЁ житіS пл0тію свэтsщъ, всеблажeннаz: и3 пою1щымъ тS рaдость, приснодв7о, и3сточи1ла є3си2.

Благодaть процвэтE, зак0нъ престA тоб0ю, всес™az: тh бо, чcтаz, родилA є3си2 гDа, подаю1щаго нaмъ, приснодв7о, њставлeніе.

Мeртва мS показA сaда вкушeніе: жи1зни же дрeво, и3зъ тебє2 ћвльшеесz, пречcтаz, воскреси2, и3 рaйскіz слaдости наслёдника мS ўстр0и.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Вели1кое свэти1ло сі‰ніи твои1хъ добродётелей, и3 свэтлостьми2 чудeсъ просвэщaеши вBрныz, и4скреннw тебE пою1щыz, с™и1телю.

Ћкw прекрaснаz мaслина, џ§е, насаждeнъ бhвъ, с™и1телю, въ домY гDни, и3 во дв0рэхъ д0му бGа нaшегw процвёлъ є3си2, подавaz здрaвіе душaмъ и3 тэлесє1мъ.

Всечестн0е тёло твоE, свzти1телю їHно, д0мъ прес™aгw д¦а бhсть: во гр0бэ бо лежS, дyхи лук†выz t человBкъ прогонsетъ си1лою въ тебЁ живyщагw.

Сл0вомъ и3 дёлы, и3 простот0ю сeрдца, просіsлъ є3си2, їHно свzти1телю, поминaй нaсъ, чтyщихъ пaмzть твою2, препод0бне.

БGор0диченъ:

И$же всёми невмэсти1мый, пречcтаz, вмэщaетсz во ўтр0бу твою2, спасaz мS блaгостію погружeннаго грэхи6.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Б9іимъ свётомъ твои1мъ, бlже, ќтренюющихъ ти2 дyшы люб0вію њзари2, молю1сz, тS вёдэти, сл0ве б9ій, и4стиннаго бGа, t мрaка грэх0внагw взывaюща.

Чистот0ю возсіsвши свётлw, бжcтвенное пребывaніе вLки, всепётаz, былA є3си2, тh бо є3ди1на м™и б9іz kви1ласz є3си2, во њб8sтіихъ ћкw младeнца сего2 носи1вши.

Носsщи добр0ту ќмную краснёйшіz твоеS души2, невёста б9іz былA є3си2, запечaтствована дёвствомъ, чcтаz, и3 свётомъ чистоты2 мjръ просвэщaющи.

Да рыдaетъ собрaніе ѕлочести1выхъ, не проповёдающихъ тS ћвэ чcтую бGом™ерь: тh бо вратA б9іz свёта kви1ласz є3си2 нaмъ, мрaкъ прегрэшeній разгонsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Чи1стъ ќмъ тв0й къ бGу и3мёz, свzти1телю, всегдA, д0брэ ўпрaвилъ є3си2 хrт0во стaдо: тёмже u5бо и3 непреходsщее селeніе со ѓгGлы и3 ґрхіерє1и наслёдилъ є3си2, препод0бне, toнyдуже сіsеши чудесы2.

Ўм0мъ чистёйшимъ разсмотрsлъ є3си2 ўмA всёхъ вин0внаго: сегw2 рaди пріeмь даров†ніz чудeсъ, с™и1телю, вBрныz ўдивлsеши люб0вію тебE почитaющыz, премyдре.

T ю4нагw в0зраста житіE твоE просіS, добродётельми ўкрaшено, їHно свzти1телю, и3 чудесы2 выс0кими ўд0брено, блажeнне, є4же и3 по преставлeніи прослaви тS kвлeнна.

Слaва с™и1телей, и3 вёрныхъ людeй застyпникъ, вои1стинну, џ§е, бhлъ є3си2 красотA цeркве, и3 њсновaніе и3 добродётелей, благочeстіz ўтверждeніе, достохвaльне.

БGор0диченъ:

Ви1дэша бжcтвеннагw тaинства, бGорaдованнаz, непостижи1мую глубинY честнjи прbр0цы чи1стагw рождествA твоегw2, пречcтаz, разли1чными џбразы, ћкоже вмэсти1ша.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Житeйское м0ре воздвизaемое зрS напaстей бyрею, къ ти1хому пристaнищу твоемY притeкъ, вопію1 ти: возведи2 t тли2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Вели1кій преднаписA во прbр0цэхъ мwmсeй тS ковчeгъ, и3 трапeзу, и3 свёщникъ, и3 рyчку, nбрaзнw назнaменуz воплощeніе, є4же и3зъ тебє2 вhшнzгw, м™и дв7о.

Ўмерщвлsетсz смeрть, и3 тлёніе ўпражднsетсz ґдaмова њсуждeніz, q вLчце, плодY твоемY прирази1вшеесz: жи1знь бо родилA є3си2, t и3стлёніz и3збавлsющую пою1щыz тS.

Зак0нъ и3знем0же, и3 сёнь ми1мw и4де, пaче ўмA и3 смhсла ћвльшейсz ми2 благодaти, є4же t тебє2, дв7о, рождествA, бGа и3 сп7са, многопётаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Благолёпіz вэнцeмъ ўкрaшенъ, сіsеши нhнэ, свzти1телю, ћкw и4стинный ґрхіерeй, прaвдою вои1стинну њдёzвсz, предaніе сп7сово соблю1лъ є3си2. тёмже и3 звaнію бжcтвенному вопію1щу ти2: вни1ди въ рaдость гDа твоегw2.

Кр0токъ и3 неѕл0бивъ, вLчнимъ стопaмъ возслёдуz, препод0бне, и3 преходS t тлённыхъ къ вBчнымъ: toнyдуже и3 зeмлю кр0ткихъ со с™hми дости1глъ є3си2. сегw2 рaди тS соб0ри благочести1выхъ воспэвaютъ.

Твоегw2 рaди житіS вели1кагw и3 чистоты2, сн7а тS свёта и3 днE хrт0съ показA, и3 ґрхіерeа, и3 пaстырz цeркве своеS содёла, и3дёже послужи1въ ћкw пaстырь и3зрsденъ, ко nби1телємъ нбcнымъ восх0диши.

Разсуждeніемъ ўмA, и3 желaніемъ дух0внымъ распалaемь, жи1знь твою2, свzти1телю, проходи1лъ є3си2: и3 не с{щаz ћкw преход‰щаz ми1мw текjй, къ бжcтвєннымъ селeніємъ, џ§е їHно, преложи1лсz є3си2.

БGор0диченъ:

Њс™и2 дyшу мою2, дв7о, ћже с™0е р0ждши сл0во, вои1стинну во с™hхъ, ћкw пречи1сто почивaющаго є3ди1наго бGа нaшего, и3 дaруй ми2, ћкw ми1лостива, ўмилeніz тyчу, пренепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Ћкw t младeнства гDеви пораб0тивъ себE, мyдре, пост0мъ и3 бдёніемъ тёло твоE ўдручaz. тёмже сосyдъ чи1стъ и3 д0мъ д¦у прес™0му kви1лсz є3си2: сегw2 рaди и3 цeркви своeй тебE ґрхіерeа и3 пaстырz ўстроsетъ, ю4же д0брэ ўпaсъ, ко гDу tх0диши, є3г0же возлюби1лъ є3си2. тёмъ м0лимъ тS: поминaй нaсъ вёрою чтyщихъ с™yю пaмzть твою2, да вси2 зовeмъ ти2: рaдуйсz, џ§е їHно, свzти1телю всечестнhй.

Јкосъ:

Человёкъ ќбw сhй є3стеств0мъ, џ§е, но пaче человёка подвизaлсz є3си2 въ постёхъ и3 бдёніихъ, и3 моли1твахъ, и3 трудёхъ, ћкw џбразъ бhвъ добродётели мнHгимъ: сегw2 рaди тS бGъ ґрхіерeа и3 пaстырz цeркве своеS ўстроsетъ. toнyдуже тS м0лимъ: моли1сz благодaтелю всёхъ бGу, во є4же странЁ нaшей чтyщей тS, даровaти побёду на враги2, и3 нaмъ њбрэсти2 благодaть и3 ми1лость въ дeнь сyдный, да вси2 зовeмъ ти2: рaдуйсz, џ§е їHно, с™и1телю всечестнhй.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Росодaтельну ќбw пeщь содёла ѓгGлъ прпdбнымъ nтрокHмъ, халдє1и же њпалsющее велёніе б9іе мучи1телz ўвэщA вопи1ти: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ю$ношъ тріeхъ пeщь не њпали2, рождество2 проwбразyющихъ твоE: бжcтвенный бо џгнь тебE не њпали1въ, всели1сz въ тS, и3 вс‰ научи2 вопи1ти: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Блажaтъ концы2 тS, всечcтаz м™и, ћкоже прореклA є3си2, просвэщaеми свэтолyчными сіsньми твои1ми и3 благодaтію, пою1ще вопію1тъ: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

П†губныz ќбw зyбы въ мS вонзE ѕмjй лукaвнэйшій, но сaмъ тв0й, бGом™и, сокруши2 сн7ъ, крёпость же мнЁ дадE вопи1ти, благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њчисти1лище є3стествA ты2 є3си2, є3ди1на бGоблажeннаz, на рaму бо херувjмску сэдsщаго бGа во њб8sтіихъ носsщи, вопіeши: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ви1дэвъ твоE благ0е произволeніе хrт0съ бGъ, ћкw не себЁ живeши, по дёйствующему въ тебЁ гDу: тёмъ ўкрашaетъ тS чудeсъ и3сцэлeніемъ.

Чи1стыми дёлы и3 и3справлeньми твои1ми просіsвъ, ћкw свэти1ло, бGодaнную ти2 цeрковь д0брэ ўпaслъ є3си2, поS хrтY: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Ћкw въ зак0нэ гDни поучazсz дeнь и3 н0щь, свzти1телю, з†днzz забывaz, на прє1днzz же простирazсz, творцY и3 вLцэ вопіsлъ є3си2, благословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

И#зрsдно житіE твоE, свzти1телю, всёми познaно бhсть, сегw2 рaди и3 по преставлeніи прославлsетъ тS хrт0съ, є3мyже ўсeрднw послужи1лъ є3си2, їHно џ§е нaшъ, поS: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Џгнь никaкоже тS бжcтвA њпали2, дв7о: тs бо и3ногдA купинA проwбразовaше въ горЁ њпалsема, пречcтаz, и3 никaкоже сгарaема.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#зъ плaмене преподHбнымъ р0су и3сточи1лъ є3си2, и3 прaведнагw жeртву вод0ю попали1лъ є3си2: вс‰ бо твори1ши, хrтE, т0кмw є4же хотёти. ТS превозн0симъ во вс‰ вёки.

Позлащeнною ри1зою ћкоже цRи1цу сн7ъ тв0й просвэти1въ зарeю д¦а, тебE њдеснyю себє2 постaви, пречcтаz, є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

И$же хотёніемъ є3ди1нымъ мjръ водрузи1вый, t пречи1стыz твоеS ўтр0бы пл0ть взeмлетъ, вhше сію2 наздaти хотS: є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Счетaніемъ сл0ва ко мнЁ человёку, бжcтвенное жили1ще былA є3си2, пречcтаz, просіsвши ћвэ дёвства свётлостію: тёмже тS поeмъ во вс‰ вёки.

Златозaрный тS свёщникъ предвоwбрази2, пріeмшую несказaннw свётъ непристyпный, рaзумомъ свои1мъ њзарsющь всsчєскаz: тёмже тS поeмъ, чcтаz, во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ЃгGльское житіE пожи1лъ є3си2 на земли2, свzти1телю, смирeнъ и3 кр0токъ бhвъ: toнyдуже и3 въ земли2 кр0ткихъ со с™hми водворsешисz, хrтY поS: хвали1те и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Хрaмъ њсвzщeніz всечестнaz рaка мощeй твои1хъ, свzти1телю, и3зъ негHже и3сцэлeніе благодaти почерпaюще, вLку всёхъ гDа поeмъ, тебE цэлeбника даровaвшаго, и3 превозн0симъ є3го2 во вёки.

Ќмъ тв0й, свzти1телю, мановeніемъ бжcтвеннымъ њбожaемь, до концA плотски1хъ страстeй ўдали1сz, хrтY поS: хвали1те и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

По дост0инству почитaемъ вёрніи мощeй твои1хъ честнyю рaку, їHно свzти1телю, ћкw мЂро почерпaюще вBрнымъ благоухaніе, вLцэ хrтY вопію1ще: вс‰ дэлA, хвали1те и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

И#сцэли2 стр†сти сeрдца моегw2, безстрaстіz и3ст0чникъ р0ждшаz, и3 къ животy мz бжcтвенному настaви, да тS слaвлю во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

БGа человёкwмъ не возм0жно ви1дэти, на нег0же не смёютъ чи1ни ѓгGльстіи взирaти: тоб0ю бо, всечcтаz, kви1сz человёкwмъ сл0во воплощeнно. є3г0же величaюще, съ нбcными вHи, тS ўблажaемъ.

ЅвэздA сіsющи зарsми бжcтвA t їaкwва, t мрaка содержи6мымъ возсіS: тоб0ю бо, всечcтаz, хrт0съ бGъ сл0во воплощeнно, и4мже просвэщaеми, съ нбcными вHи тS ўблажaемъ.

Ўкрёпльсz си1лою твоeю и3 благодaтію, тебЁ пёснь ўсeрднw t сeрдца возложи1хъ: но сію2 пріими2, дв7о чcтаz, благодaть воздаю1щи твою2 многосвётлую, t нетлённыхъ сокр0вищь, бGоблажeннаz.

Постaвъ показaласz є3си2 ћвэ бжcтвA, въ нeмже ри1зу тэлесE сл0во и3сткA, бGосодёлавъ м0й, дв7о, зрaкъ: въ нег0же њб0лксz, всёхъ спасE, t смhсла чи1ста тебE величaющихъ.

Мє1ртвымъ воскресeніе нhнэ даровaсz твои1мъ несказaннымъ и3 неизречeннымъ рождеств0мъ, бцdе всечcтаz: жи1знь бо и3зъ тебє2 пл0тію њб0лкшисz, всBмъ возсіS, и3 смeртную дрsхлость ћвэ разруши2.

И$нъ. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Чи1стымъ сeрдцемъ и3 бжcтвенными восхождє1ніи, ќмъ впери1лъ є3си2, є3ди1нагw бGа зрёти добрHты желaz: и3 tтyду свэтоли1тіемъ просвэщaешисz, бGомyдре с™и1телю.

БGопрeданную пaству твою2, пaстырz тS и3мyщую, тsжкіz в0лки tгонsюща t всёхъ вёрныхъ, и3 стaдо бlгодaтію хrт0вою соблюдaемо сохрани2, їHно с™и1телю.

Ћкоже пeрвэе цэломyдреннагw їHсифа тёло ї}ль прен0ситъ, тaкw и3 нhнэ рaку мощeй твои1хъ, їHно с™и1телю, вёрніи пріeмлюще, почитaютъ любeзнэ, хrтA величaюще.

Днeсь свётлаz пaмzть твоS, с™и1телю, возсіsвши, вёрныхъ сердцA просвэщaетъ: тёмже и3 пёніе сіE произвeдшему, моли2 хrтA бGа, сохрани1тисz t лукaвагw ловлeніz, и3 получи1ти ми1лость въ дeнь сyдный.

БGор0диченъ:

Свётомъ покаsніz помрачeннаго мS лёностію, всенепор0чнаz, просвэти2, да пою2 и3 величaю, и3 слaвлю тS пренепор0чную вLчцу.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2 є4сть:

Тезоимени1те цэломyдріz, t ю4нагw воспитaніz, с™и1телю, бhвъ, потщaлсz є3си2 тлёнными нетлBннаz стzжaти: toнyдуже и3 ґрхіерeйствомъ почтeнъ бhвъ, при1снw њ нaсъ вLку моли2, люб0вію пою1щихъ тS.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

ЩедрHты тво‰, б9е, на лю1ди и3 стaдо твоE низпосли2, моли1твами пречcтыz твоеS м™ре, и3 всёхъ с™hхъ твои1хъ, и3 нaмъ дaруй вели1кую твою2 ми1лость.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ }. Поd: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е бGомyдре їHно, с™и1телю, * ты2 t ю4ности воздержaнію поучazсz, * и3 во бдёніихъ, и3 въ моли1твахъ, и3 постёхъ, * гDеви приближazсz, * и3 моли1твенницу всегдA призывaz дв7у бцdу, * є3sже рaди надeжди не погрэши1лъ є3си2. * тёмже ґрхіерeа тS и3 пaстырz * цRкви своeй хrт0съ ўстр0и, * того2 моли2 при1снw њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

Џ§е с™и1телю їHно бGомyдре, * ты2 њ мLнства мірскjй мzтeжъ њстaвилъ є3си2, * и3 молвы6 tтрsслъ є3си2, * ўмA чистот0ю бGу приближazсz: * сегw2 рaди тS бGъ ґрхіерeа цRкви, * и3 лю1демъ по достоsнію б9eственнаго благодaтелz поставлsетъ. * всегдA моли2 њ нaсъ, * низпослaти душaмъ нaшымъ * ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Џ§е бGомyдре с™и1телю їHно, * ты2 и3зъ млaда хrтA возлюби1въ, * тогw2 любви2 прилэпи1лсz є3си2, * и3 пресвётлагw д¦а б9eственными зарsми сeрдце твоE просвэти1въ, * свэтови1дэнъ вeсь вои1стинну бhлъ є3си2. * тёмже ко хрaму твоемY вёрою притекaющыz, * прошє1ніz ±же ко спасeнію спод0би, * и3 моли2 хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Нбcнагw цRS и3 вLки преизрsдный служи1тель, с™и1телю їHно, бhлъ є3си2, чистотy бо соблю1лъ є3си2, безъ неsже никт0же ќзритъ бGа. тёмже и3 возмeздіе по достоsнію пріsлъ є3си2: во гр0бэ бо лежS честн0е тёло твоE цёло и3 нетлённо соблюдeсz, душa же къ нбcнымъ ликостоsніємъ прeйде. сегw2 рaди творцY всёхъ моли1сz при1снw њ всёхъ чтyщихъ тS люб0вію, низпослaти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

На літургjи слyжба с™и1телємъ.

16 июня: Святителя Тихона Амафунсткого, чудотворца.

Мёсzца тогHже въ ѕ7i-й дeнь.

С™aгw и3 чудотв0рца тЂхwна ґмаfyнтскагw.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

И#мёz житіE равноaгGльное, * tложeніемъ сластeй * сосyдъ показaлсz є3си2 б9ій. * Сегw2 рaди тS, мyдре, * с™и1телz лю1демъ б9eственна * дост0йнw поставлsетъ, * и3 ст0лпъ, и3 ўтверждeніе вёры, тЂхwне, * показyетъ, бGодохновeнне, * на водaхъ правослaвіz пасyща, * твоE стaдо, свzщeнне.

Б9eственнагw и3сп0лненъ рaзума, * стaда kви1лсz є3си2 словeснагw, * сіE воспитавaz благочести1внw * на ѕлaцэ и4стинныхъ ўчeній, * всемyдръ пaстырь. * тёмже твоE с™0е нhнэ торжество2 почитaемъ, * прослaвльшаго тS гDа велеглaснw слaвzще: * тЂхwне бGомyдре, всебlжeнне, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чудесы2 бGъ тS прослaви, * слaвzй, џ§е, слaвzщихъ є3го2 при1снw, * во врeмz бо честнhz * и3 б9eственныz пaмzти твоеS, мyдре, * зри1тсz грeзнъ зрёлъ сyщь * пою1щымъ преслaвное чyдо: * t негHже вёрніи причащaющесz, * њсвzщeніе и3 п0льзу пріeмлютъ, * дост0йнw тS слaвzщіи.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Стрaнное тaинство, чcтаz, * безсёменнагw твоегw2 ржcтвA, дв7о, и3 ўжaсно, * превосходS вели1чествомъ * всsку мhсль человёчу. * Е#г0же бо не терпsтъ зрёти многоoчи1тіи, и3 вси2 чи1ны с™hхъ ѓгGлъ боsтсz, нaмъ пл0тію породилA є3си2, * не tстyпльша же џ§а существA, * слaвимъ р0ждшую тS, бGоневёсто.

КомY ўпод0биласz є3си2, nкаsннаz, * къ покаsнію никaкоже возни1чущи, душE, * и3 nгнS не ўжасaешисz ѕлhхъ ждyщагw; * востaни, и3 є3ди1ну къ заступлeнію * ск0рую призови2, и3 возопjй: * дв7о м™и, * моли2 твоего2 сн7а, * и3 бGа нaшего, * и3збaвити мS сётей льсти1вагw.

Всёхъ заступлeніе, вLчце, * пучи1ною преклонeна мS тeмною, * и3 лю1тэ житeйскимъ треволнeніемъ * потоплsемому мнЁ при1снw, * кaплю ми1лости твоеS низпосли2, * и3 рyку п0мощи твоеS подaждь ми2, * и3 чaсти спод0би мS * и3збрaнныхъ и3 прaведныхъ, * ћкw бeздну р0ждшаz чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, под0бенъ т0йже:

Џгнь р0ждши нестерпи1мый, * попалsющъ грэхи2, * и3 њрошaющъ вBрныz, * вє1щнаz безмёрныхъ мои1хъ, * пренепор0чнаz чcтаz, согрэшeній * попали2 моли1твами твои1ми, * и3 рос0ю и3стazвшую страстьми2 дyшу мою2 прохлади2, * ћкw да твою2 велеглaснw * ми1лость и3 си1лу величaю, рaбъ тв0й.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Ѓгница, ѓгнца ћкw ви1дэ * на дрeвэ простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски, * болёзнующи съ плaчемъ: * сн7е м0й, * что2 стрaнное сіE видёніе; * всBмъ жив0тъ даsй ћкw гDь, * кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * зємнhмъ подаS воскресeніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

Тропaрь, глaсъ №.

Пустhнный жи1тель, и3 въ тэлеси2 ѓгGлъ, и3 чудотв0рецъ kви1лсz є3си2, бGон0се џ§е нaшъ тЂхwне: пост0мъ, бдёніемъ, моли1твою, нбcнаz дарwвaніz пріи1мъ, и3сцэлsеши нед{жныz, и3 дyшы вёрою притекaющихъ ти2. слaва дaвшему тебЁ крёпость: слaва вэнчaвшему тS: слaва дёйствующему тоб0ю всBмъ и3сцэлє1ніz.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™aгw на д7.

Творeніе Fеофaново.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Колесницегони1телz фараHнz погрузи2 чудотворsй и3ногдA мwmсeйскій жeзлъ, кrтоoбрaзнw порази1въ и3 раздэли1въ м0ре, ї}лz же бэглецA, пэшех0дца, спасE, пёснь бGови воспэвaюща.

ВидBніи пaче ўмA и3сполнsемь, тЂхwне блажeнне, и3 tтyду б9eственныz зари2 насыщazсz, подaждь пою1щымъ тS благодaтный глaсъ: и4мже kви1мсz дост0йни тво‰ добродётєли повёдати.

Пріeмсz пути2 лyчшагw t ю4ности, всE прароди1тельное и3мёніе, ћкоже прaхъ ми1мw тeклъ є3си2, и3 ни1щымъ раздaвъ, воздаsніе њбрёлъ є3си2 стори1цею, глаг0лwмъ, бlжeнне, вёровавъ гDа твоегw2.

И$же въ вhшнихъ почивazй, и3 сeрдце твоE добродётелей д0мъ њбрётъ, всели1сz, и3 въ тебЁ ўпок0исz, со nц7eмъ бо, ћкоже речE, nби1тель въ тебЁ сотвори2, пред8wчищeну д¦омъ.

БGор0диченъ:

БGъ чlвёкъ бhсть, и3зъ ўтр0бы твоеS, пречcтаz, и3 дв7у пaки тS по ржcтвЁ сохрани2: є3стеств0 же њбожи1въ, є4же под0бію сопроти1внw, дадE пeрвое достоsніе.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2: ћкw нёсть свsтъ, пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Злaто и3 сребро2 ћкоже зeмлю попирaемую вмэни1лъ є3си2, и3 ћкw ўмeты мірскyю слaву: неукл0ннw бо тв0й ќмъ возвeлъ є3си2 къ нетлBннымъ, ±же и3 получи1въ, всели1лсz є3си2, тЂхwне бGомyдре, пребогaте.

Ћкw да лyчшую жи1знь, и3 вёчнw пребывaющую получи1ши, свzщeнный тЂхwне, преwби1дэлъ є3си2 жи1знь тлённую, мyчениче, произволeніемъ всёмъ дёлу сaмъ себE вдaвъ.

Стоsлъ є3си2 на суди1щи и3ногдA мучи1тельстэ, и3сповёдаz хrтA цRS со дерзновeніемъ, не ўжасazсz рaнъ, ни смeрти, чyдне, враги2 вспsть твои1ми глагHлы ўлови1лъ є3си2.

БGор0диченъ:

Не tри1нулъ є3си2, хrтE, њблещи1сz въ смердsщаго, и3 далeче тебє2 бhвша грэх0мъ: но t ложeснъ пріeмъ дв7и1ческихъ нищетY мою2, бGотвори1ши и3 спасaеши за мн0гую бlгость.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ўлучи1ти желaz вёчную жи1знь, t страстeй њчи1стилъ є3си2 твою2 дyшу вои1стинну, бGомyдре џ§е нaшъ. тёмже свzщeніz пріsлъ є3си2 зарю2, даров†ніz и3сцэлeній и3зливaеши вёрою къ покр0ву твоемY притекaющымъ, тЂхwне бlжeнне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на р0ждшаz творцA всемY, є3ди1на ўкраси1вшаz человёчество ржcтв0мъ твои1мъ, бGоневёсто, и3збaви мS њ сёти льсти1вагw врагA, постaви мS на кaмени хrт0выхъ хотёній, того2 молsщи прилёжнw, є3г0же воплоти1ла є3си2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Пріeмъ, џ§е, крёпость д¦а, непобэди1мь kви1лсz є3си2 и3 неутоли1мь: ўкрэплsеши ћкоже воев0да в0ины, ко ўстремлeнію призывaz. тёмже и3 безъ кр0ве твою2 побёду постaвль, мучeніz вэнeцъ пріsлъ є3си2.

Њсвsщсz, тЂхwне, бGу, совершaz сщ7є1нныz зак0ны, пожи1лъ є3си2, ґ не ћкоже наsтый пaстырь, но по стaдэ дyшу твою2 полагaz. тёмже в0лки ўби1въ, къ пaжити живон0снэй хrт0во настaвилъ є3си2 стaдо.

Твою2 чcтнyю вои1стинну почитaетъ пaмzть кЂпрскій џстровъ, ликyz со всeю землeю. И# є4же въ нeмъ и3зліsніемъ чудeсъ повёдаz, приложи2 къ видёнію нhнэ є3динaче зрёти хотsщымъ сaдъ преслaвнагw прозzбeніz.

БGор0диченъ:

Свётъ t свёта просіsвъ безлётнw, сн7е n§ь, въ послBднzz t ложeснъ прошeлъ є3си2 дв7и1ческихъ, всего2 ґдaма дрeвле ўмерщвлeннаго соб0ю и3справлsz. тёмже твою2 м™рь бцdу вои1стинну чтyще вёрніи проповёдаемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

И$стиннагw видёніz, слaвне, бhвъ, тЂхwне, и3сп0лненъ, тщjz мyдрости рачaщыz њбличи1лъ є3си2, дeмwнскую прeлесть tгонS, и3 б†сни вс‰, и3 к›прскаz дэлA мє1рзскаz.

Чи1сто житіE и3мёz, є4же пaче ўмA дёлы совершaz. всеwсщ7eннымъ џбразомъ трапeзэ б9eственнэй предстA, хrт0вэ. тёмже моли1твами твои1ми, бGомyдре тЂхwне, дє1мwнскіz хрaмы њпровeрглъ є3си2.

Распsтсz ћкоже пavелъ мjру, и3 мjръ распS, пребогaте, себЁ, не жи1лъ є3си2 пл0ти, но бGу и3 д¦у, бGон0се тЂхwне. тёмже ўлучи1лъ, и4хже желaлъ є3си2: и3 нaсъ твои1хъ рабHвъ помzни2.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz kви1ласz є3си2, м™и, свэтлёйши с0лнца: кт0 бо t вёка слhша дв7у доsщу; на тебё же вс‰ бGолёпнw, дв7о м™и, ўстр0ишасz, р0ждшей зижди1телz твоего2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Дeмwнское сплетeніе t твоегw2 стaда tгонS, чyдне, и3 јдwльскую прогонS лeсть многоб0жную, стрaшенъ показaлсz є3си2 сопроти6внымъ, бGоглаг0ливе тЂхwне премyдре.

Прослaви тS бGъ, и4же тоб0ю прослaвленный, въ знaменіихъ стрaшна, въ чудесёхъ вели1ка нaмъ даровaвъ, бGон0се тЂхwне, вёрнw тS блажaщымъ.

Њсвzти1лъ є3си2 твою2, мyдре, жи1въ честнyю зeмлю, и3 прешeдъ t неS ко пріsтію нбcному, чудесы2 прослaвилъ є3си2 преслaвными, тЂхwне, вLцэ дрyже и4скренній.

БGор0диченъ:

Ўмерщвлeніz ми2 пл0дъ, и4же дрeвле є3стеств0мъ въ раи2, жи1зни же ты2 пл0дъ, бжcтвенный рaй, бцdе, процвэлA є3си2: и4мже питazсz, не ктомY смeрти порабощeнъ бyду.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Въ п0стничествэ, свsте, бGолюбeзномъ пребhвъ, ўтёшителеву си1лу съ высоты2 пріsлъ є3си2, јдwлъ низложи1ти прeлєсти, лю1ди же спасти2, дeмwны tгнaти, недyги и3сцэлsти. сегw2 рaди почитaемъ тS ћкw б9іz дрyга, тЂхwне блажeнне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Халдeйскаz пeщь nгнeмъ распалaемаz, њрошaшесz д¦омъ, б9іимъ предстоsніемъ, џтроцы поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ:

ЎстA бжcтвєннаz бhвъ, человёки t недост0инства ты2 достHйны содёлалъ є3си2, многочyдне тЂхwне. тёмже тS хrт0съ чудесы2 и3 по кончи1нэ вои1стинну прослaви.

Въ желaніи бhвъ џнэхъ надeждъ, всегw2 мірскaгw, џ§е, пристрaстіz мyдрэ tрeклсz є3си2. тёмже и3 провозвэсти1лъ є3си2, ћкоже прbр0къ, мyдре тЂхwне, твою2 кончи1ну.

Сошeдшесz празднолю1бцы, тaйными видBніи кЂпръ пр0йдемъ, и3 сaда дёланіе преслaвно ви1димъ, t негHже мjръ њб8eмлетъ чи1сто спасeніе.

БGор0диченъ:

Пл0дъ чрeва твоегw2, бцdе дв7о, џнагw причaщшымсz безсмeртіе и3сточaетъ: є4vинъ бо д0лгъ ты2 разрэши1ла є3си2, бGа р0ждши.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

Свzщeннэйшу и3сткaлъ є3си2 nдeжду твою2, прехвaльне тЂхwне, добродётелей ўкрaшь добр0тами: тёмже и3 kвлeніе ћкоже t бlгов0ніz сказyz твою2 кончи1ну, сyщымъ џкрестъ тебє2 провозвэщaz, слaвити сп7са ўстроsлъ є3си2, блажeнне, хrтA превозноси1те во вёки.

Зак0нъ тэлесE забhвъ, ћкоже безпл0тенъ тeклъ є3си2, и3дёже вэнeцъ тебЁ вhшнzгw звaніz, бGомyдре, ўгот0васz: не бо2 пл0ти и3 кр0ви, тЂхwне, њбэщaлсz є3си2 пожи1ти, тёмже добрHты зри1ши хrт0ва цrтва, съ ни1мъ цrтвуz во вс‰ вёки.

Побэдон0сецъ бhлъ є3си2 на вс‰ враги2 хrтHвы, с0вэстнымъ мучeніемъ держaлсz є3си2, и3 нрaвомъ жрS себE в0льнымъ, тЂхwне мyдре, пред8 всёми бо мучи1тели вопіsлъ є3си2: хrт0съ бGъ є4сть, и3 богHвъ лжеимeнныхъ пaмzть да поги1бнетъ во вёки.

БGор0диченъ:

Прес™az вLчце, мjру пом0щнице, ск0рбныхъ крёпкое прибёжище, є3ди1на застyпнице сyщихъ въ нyждахъ рабHвъ твои1хъ, твоE достоsніе и3зми2 t бёдъ и3 скорбeй разли1чныхъ, да вёрою вопіeмъ: рaдуйсz, мjра рaдосте и3 спасeніе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўстраши1сz всsкъ слyхъ неизречeнна б9іz снизхождeніz, ћкw вhшній в0лею сни1де дaже и3 до пл0ти, t дв7и1ческагw чрeва бhвъ чlвёкъ. тёмже пречcтую бцdу, вёрніи, величaемъ.

Пёніе тебЁ, тЂхwне, сщ7eнно t ўстeнъ недост0йныхъ приноси1мо пріими2, воздаsніе подавaz, грэхHвъ и3збавлeніе, моли1твами твои1ми къ бGу: ходaтаz бо тS вси2 предлагaемъ, чтyщіи твою2 вёрнw пaмzть.

Помaза тS д¦ъ чи1стый и3 прес™hй є3лeемъ рaдости, преслaвне, даровaній мн0жествомъ ўкраси2, и3 цaрствовати съ ни1мъ слaвнw спод0бисz, тЂхwне всеwсвzщeнне, свzщeнникwвъ ўдобрeніе и3 похвалA.

Q твои1хъ, тЂхwне свzщeнне, бlгодaти чудeсъ! не м0жетъ сказaти љзhкъ человёчь ви1димое: t невлaжна бо прозzбeніz л0знагw пeрвэе, нhнэ ск0рымъ мановeніемъ, преслaвнw твори1тъ грeзнъ зрёлъ.

ПобBды мнЁ на стр†сти моли1твами твои1ми подaждь, молю1сz, и3 спод0би ўлучи1ти мS, тЂхwне, человэколю1біz б9іz, и3 благи1хъ наслаждeніz, и3 красоты2 є3гw2 пріsти, люб0вію тeплэ бlжaщаго.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz, м™и б9іz, ћже мjрови спасeніе р0ждшаz, моли1твами твои1ми, t многоoбрaзныхъ находsщихъ ми2, и3 многоплетeнныхъ и3скушeній: на тs бо надeжду спасeніz моегw2 возложи1хъ вёрнw рaбъ тв0й.

17 июня: Мучеников Мануила, Савела и Исмаила.

Мёсzца тогHже въ з7i-й дeнь.

С™hхъ мyчєникъ, манyила, савeла и3 їсмaила.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw ѕвёзды многосвBтлыz, * страстотeрпцы прехвaльніи, б9eственными свэтлостьми2 * њзарsете вселeнныz концы2, * дeмwнскагw њмрачeніz, * и3 страстeй тлетв0рныхъ и3 бёдъ и3зимaюще. тёмже днeсь свётлое и3 свэтон0сное, * и3 свzт0е вaше торжество2, * сошeдшесz восхвaлимъ, слaвніи.

Манyилъ чyдный, * и3 савeлъ блажeнный, * и3 їсмaилъ премyдрый, * пёсньми свzщeнными да почтyтсz: * трbцу бо несоздaнную * предъ враги2 сщ7еннопроповёдающе, * многоб0жную ўгаси1ша лeсть * кр0вными и3злі‰ніи, * и3 слaву пріsша неувzдaемую.

ЦарS беззак0ннаго, * беззак0ннw повелэвaющаго поклони1тисz, * и3 чє1сти принести2 безсловє1снымъ богHмъ безд{шнымъ, блажeнніи, * мyдрэ посрами1сте, * манyиле и3 їсмaиле, и3 савeле, великоимени1тіи: * и3 пострадaвше терпэли1внw и3 зак0ннw, * вэнцы2 и3сплет0сте побёды, * њ мjрэ молsщесz.

Слaва, глaсъ }:

Чи1стw возлю1бльше тS, сл0ве б9ій, слaвніи мyчєницы, nгню2 служи1ти њстaвльше, небрeгше же и3 њ халдeйстэй земли2, твои1мъ свётомъ њзари1шасz: воwружи1вшесz же њрyжіемъ вёры, посрами1ша їуліaна мучи1телz, манyилъ слaвный, и3 савeлъ ди1вный, и3 їсмaилъ требогaтый, со nц7eмъ и3 д¦омъ пою1ще тS, м0лzтъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Что2 зри1мое видёніе, * є4же мои1ма nчи1ма ви1дитсz, q вLко! * содержaй всю2 твaрь, * на дрeво воздви1женъ бhвъ, * и3 ўмирaеши всBмъ даsй жи1знь, * бцdа плaчущи глаг0лаше, * є3гдA ўзрЁ на кrтЁ возноси1ма, * и3з8 неS неизречeннw возсіsвшаго * бGа и3 чlвёка.

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyчєницы твои2, гDи, во страдaніихъ свои1хъ вэнцы2 пріsша нетлBнныz t тебє2 бGа нaшегw: и3мyще бо крёпость твою2, мучи1телей низложи1ша, сокруши1ша и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти: тёхъ моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™hхъ на д7.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

И#стрsсшему въ м0ри мучи1тельство фараHне, и3 ї}лz сyшею настaвльшему пои1мъ хrтY, ћкw прослaвисz во вёки.

Поeмъ пёснь вси2 зижди1телю, и3 вседержи1телю бGу, страстотeрпцєвъ дост0йнw почeтшему, слaвнаго манyила, и3 страдaвшыz съ ни1ми, во вёки.

Nтeческое служeніе tвeргше nгнепоклонeніе, гони1телz стремлeніе возрази1ша, и3 бhша страдaльцы, є4же въ трbцэ, честнhмъ и3сповёданіемъ.

Ћкw є3диночи1слени трbцэ, пострадaвше є3S рaди, достолёпнw вэнчaстесz мyчєницы: моли1тесz u5бо непрестaннw, и3збaвити всёхъ нaсъ t бёдъ.

БGор0диченъ:

Е$же t дв7ы рождество2 вhше є3стествA, рождeйсz ўтаи2 кнsзz тмы2, ћкоже пи1шетъ, и3 tвeрзе є3дeмъ, бцdу ю5 и3сповёдающымъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Нёсть, с™jи, по достоsнію восхвали1ти свzщeнное вaше страдaніе, и4мже ўвzз0стесz нб7оплетeнными вэнцы6, бGу и3збaвителю нaшему молsщесz спасти1сz нaмъ.

Nгнeмъ њпалsеми, неwскудэвaеми ўм0мъ, рaнами њк0вани, болёзньми и3з8wщрeни, нб7оковaнніи мечи2 бhсте мyчєницы на нечести6выz враги2.

Посрами1сz томи1тель, падeніемъ ўжaснымъ пaдсz tстyпникъ и3 беззак0нникъ, хrтY ўкрёпльшу мyчєникъ тр0ицу, д0блэ њполчи1тисz на нечeстіе є3гw2.

БGор0диченъ:

Самyю тебЁ прив0димъ р0ждшую тS пл0тію, на мольбY держaвэ твоeй, хrтE б9е нaшъ, и3 мyченикwвъ соб0ры: тёхъ мольбaми ўмири2 мjръ тв0й.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Ћкw трисвётлаz свэщA, nгнeмъ трbческимъ вжeгшесz, пeрсwвъ nгню2 служaщихъ тмY попали1сте, и3 хrтA со дерзновeніемъ проповёдасте, возсіsвшаго t неискусомyжныz дв7ы: и3 бlжeнну пріsсте кончи1ну, тричи1сленніи мyчєницы.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви ны2 на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 преблагaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz бlгословeннаz мRjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и мeртва на кrтЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2, пречcтыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz, бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

T к0рене волшeбна, тр0ица бlгословeннаz, nтцA неблагочести1ва, мaтере же благочeствующіz, мyчєникъ прозzбE брaтіz, возрасти1вшаz плоды2 благочeстіz.

Ѕвёзды нелє1стны бhсте вёры, ћкw с0лнце, ћвэ возсіsвше мjру трисіsннаz тр0ица, свэтон0сный манyилъ, савeлъ со їсмaиломъ.

Моли1тесz тріE ћкоже є3ди1нъ трbцэ, дaти њчищeніе и3 њставлeніе согрэшeній, творsщымъ вёрою и4стинною, с™jи мyчєницы, пaмzть вaшу.

БGор0диченъ:

Палaта краснA всёхъ цRS показaсz вои1стинну, и3 пrт0лъ вhшнzгw, и3 вhшши твaри, бGомaти, и3 предстaтельница дyшъ нaшихъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

Достод0лжнw вси2 мyченикwвъ совершaемъ пaмzть: си1хъ бо кр0вію вeсь њс™и1сz мірскjй воздyхъ.

Нощеборю1щую дрeвле вёрныхъ цRковь, мyчєницы сію2 просвэти1ша зарeю прaвыz и4хъ вёры.

Ґвраaмwва нBдра мyченичєскіz дyшы пріsша, и4миже ћкоже џбразъ напи1санъ вhшнее цrтво проповёдаетсz.

БGор0диченъ:

Ћже t трbцы є3ди1наго воплощeнна р0ждши бGа вои1стинну, бGомaти, моли2 бёдъ и3збaвити рабы6 тво‰.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многоми1лостиве хrтE, б9е нaшъ.

И#збэг0ша сквeрны мhсленныz с™jи мyчєницы, спaсшесz безъ волнeніz, њкормлeніемъ кrтA наставлsеми.

Кр0ви вaшz зи1нувши землS покры2, с™jи, и3 внезaпу м0щы въ д0льнихъ сокр0вищахъ сокровє1нны бhша.

Ўмири2 мjръ, б9е, и3 спаси2 ћкw милосeрдъ стaдо твоE невреждeно, моли1твами слaвныхъ стrтотeрпєцъ твои1хъ.

БGор0диченъ:

Безъ сёмене зачeнши бGа, зижди1телz є3стествA нетлённw родилA є3си2: того2 моли2, бGомaти, спасти1сz нaмъ.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Вёрою хrт0вою ўsзвлени, всеблажeнніи, и3 сегw2 вёрнw и3спи1вше чaшу, пє1рсскаz служє1ніz и3 дeрзость на зeмлю низложи1сте, трbцы равночи1сленніи, моли6твы творsще њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

И$же и3спeрва бжcтвенною твоeю добр0тою, ї}се жизнодaвче, њзари1 мz ћвэ, ћкw да воспою2 мyченики, за тS подви1гшыzсz дaже до смeрти, и3 врaжію всю2 крёпость низложи1вшыz д0блэ, и3 јдwльскіz лeсти tбёгшыz, кrтною си1лою ўкрэплsеми: м{ки бо претерпёвше, трbческую слaву воспріsша, того2 u5бо њ всёхъ моли1те.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ начaлэ зeмлю њсновaвый, и3 нб7сA сл0вомъ ўтверди1въ, бlгословeнъ є3си2 во вёки, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

ТріE t є3ди1нагw свёта свэти1льники возжжE хrт0ва свэтон0снаz цRковь, вэнцен0сца и3 побэдон0сца слaвнаго манyила и3 страдaвшыz съ ни1мъ.

Халдeйское њстaвльше nтeчество, волшeбныz tбэг0ша вёры, тріE трbцэ честнjи nрyжницы, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2 во вёки, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

ТріE во nгни2 и5же њ ґзaріи, халдeйскіz и3збэг0ша слyжбы, и3 тріE nрyжницы и5же t персjды, пострадaвше по хrтЁ, и5же њ манyилэ.

БGор0диченъ:

Въ женaхъ не роди2 дв7а, т0кмw ты2 є3ди1на, дв7о бцdе: nц7a бо д0лэ, и3 м™ре горЁ, мLнцу всsкw не бЁ. сугyбъ бо бЁ хrт0съ.

Пёснь }. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте и3 превозноси1те въ вс‰ вёки.

Воздержaніемъ вжили1вше тёло, благочeстіемъ ўкрёпльше дyхъ, страдaльческое совокупи1ша всE ўдержaніе, къ неви6димымъ кнzзє1мъ тмы2, хrтHвы страстотeрпцы.

Ћкоже цвёты, вэнцы6 вэнчaема мyчєникъ хrт0ва цRковь, невёстническою nдeждею њдёzсz, кр0вію њмочeною, ћкw t нетлёніz њбагрeніz мyчєникъ.

Чaсти, хrтE, спасaемыхъ, и3 жрeбіz ўлучи1ти твои1хъ мyчєникъ, и3 неteмлемыz слaвы спод0билъ є3си2 и3сповёдающихъ є3ди1наго тS сн7а џ§а и3 дв7ы.

БGор0диченъ:

Ћкw є3ди1наго р0ждши t трbцы, молsщи не престaй, бцdе: да и3збaвимсz t беззак0ній нaшихъ, и3 спод0бимсz kвлeніz є3гw2 и3 цrтвіz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Проzвлeнное на горЁ законопол0жнику во nгни2 и3 купинЁ, ржcтво2 приснодв7ы, въ нaше вёрныхъ спасeніе, пёсньми нем0лчными величaемъ.

Трегyбнымъ ќжемъ вaсъ совокупи2 бlгодaть, манyиле, савeле и3 їсмaиле, назhблемою вёрою собрaвши, є3диномyдренный нрaвъ, и4же по хrтЁ и3сповёданіz вaшегw.

Їуліaна смрaднаго и3 tстyпника, льсти1ваго мучи1телz, треплетeнною прaщею побэди1сте, трbцы nрyжницы тріE ўвzз0стесz вэнцы6 вкyпэ.

Достопaмzтное чyдо мyчєникъ, по кончи1нэ бо зіsніемъ землS покрhвши, помaлэ ћкw свэтол{чны ѕвёзды, t земнhхъ нёдръ њблистaша.

БGор0диченъ:

Ћже t твоє1ю бокY р0ждшаz несказaннымъ сл0вомъ, є4же t безначaльна nц7A пресyщное сл0во, бGомaти и3 въ м™рехъ дв7а, спасaй дyшы воспэвaющихъ тS.

Свэти1ленъ.

Чyднаz и3 треплетeннаz во плени1цахъ златhхъ, мyчєникъ настA всесвzщeннаz пaмzть вели1кагw вои1стинну манyила и3 савeла, и3 їсмaила, преслaвныхъ, и3 всёхъ вёрныхъ сердцA њзарsетъ свётомъ, и3 дyшы весели1тъ.

БGор0диченъ:

Ћкw и3мyщи милосeрдіе и3 ми1лость вели1ку, при1зри, всепётаz бцdе дв7о, на моE смирeніе, и3 страстeй молвY и3 соблaзнъ житіS разори2, nтрокови1це, и3 nгнS геeнскагw и3збaви мS твои1ми моли1твами.

На літургjи прокjменъ, глaсъ д7: Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ: Стjхъ: Въ цRквахъ бlгослови1те бGа гDа: Ґпcлъ ко є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ: Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ:

18 июня: Мученика Леонтия.

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

С™aгw мyченика ле0нтіа.

И# прaзднованіе прес™ёй бцdэ, въ чeсть є3S їкHны боголю1бскіz.

Слyжба сіS пи1сана въ приложeніи.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz и3менyемъ, слaвне; * є3ллaдское приношeніе, * ћкw ўстреми1вшасz t неS: * фjніческое њчищeніе, ћкw заколeна въ нeй: * свэти1льника, ћкw во тмЁ возблистaвшаго: * д0блz, ћкw непобэди1ма бію1щими. * многоoбрaзное твоE благозвaніе, * ле0нтіе всебlжeнне, * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz, страстотeрпче, пронаречeмъ; * в0ина хrт0ва, ћкw погуби1телz врагHвъ: * цRS страстeй, ћкw бlгочeстіz страдaльца: * питaтелz ѓлчущихъ, ћкw нищелю1бца: * прaведника, ћкw рачи1телz нб7омyдренна. * Разли6чнаz тво‰ страд†ніz, * свэтлBйша борє1ніz. * Моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Кто2 не почуди1тсz тебЁ, ле0нтіе; * ћкw всeльника пріeмъ нетлёніz и3ст0чника, * рёки благодэsніz и3сточaеши вBрнымъ, * и3 всBмъ безмeзднw * незави6стна приношaеши жaждущымъ дарwвaніz: * весели1ши же причащaющыzсz * водaмъ бlгости. * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ №:

Страстотeрпче ле0нтіе прехвaльне, t любвE хrт0вы тS ни џгнь, ни р†ны, ни мeчь tлучи1ти возмог0ша: но мyжески пострадaвъ посреди2 мучи1телей, јдwльскіz жє1ртвы разори1лъ є3си2, бGомyдре, и3 нhнэ, вэнчен0сче, ликyеши на нб7сёхъ: прилёжнw моли2 њ душaхъ нaшихъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Ў кrтA предстоsщи сн7а и3 бGа твоегw2, * и3 долготерпёніе тогw2 смотрsющи, * глаг0лаше плaчущи м™и чcтаz: * ўвы2 мнЁ, чaдо сладчaйшее, * что2 сі‰ стрaждеши непрaведнw, сл0ве б9ій, * да спасeши человёчество;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7:

Да весели1тсz нб7о днeсь свётлw, и3 землS да рaдуетсz вёрнw въ пaмzть мyченика ле0нтіа: и4бо настaвшій дeнь, не жeртвами безсловeсными, но жeртвою хвалы2, t цвэтє1цъ дух0вныхъ вэнчавaетсz: ўкрaшенъ бо съ нaми предстоS, безкр0вну слyжбу вэнцедaвцу приносS, мольбY прин0ситъ свётлw, во дворы2 р†йскіz дости1гнути, вёрнw творsщымъ пaмzть є3гw2.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, благоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, ле0нтій, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немwщнhz дeрзwсти. тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, творeніе їwaнна монaха.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Воспою2 тебЁ, гDи б9е м0й, ћкw и3звeлъ є3си2 лю1ди и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, покрhлъ же є3си2 колєсни1цы фараHнwвы и3 си1лу.

ЗакHнъ похвaльныхъ добродётель твоS не tпaдаетъ, хrт0въ ўг0дниче ле0нтіе: т0й бо є4сть тебЁ похвалA, и3 богaтство неteмлемо.

Желaz, блажeнне, пачеестeственныхъ несквeрну дyшу, дёвствомъ же тёло ўкраси1въ, къ вhшнему пути2 бlголёпнw ўстр0илъ є3си2.

Держaву взeмъ на прeлесть, мyченическую чeсть хвалS, препод0бне, слaвный ле0нтіе, при1снw тебЁ желaемаго.

БGор0диченъ:

ТебЁ вси2 притекaемъ, бцdе, ћкw поб0рницэ твeрдэй, на мольбY дви1жуще, и3збaвити стaдо твоE t всsкагw њбстоsніz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Nбhчай бlгоукрaшенъ и3 мyдрость, бlгодaть же t бGа стzжaвъ, ле0нтіе, kви1лсz є3си2 и4стинный страдaлецъ и3 мyченикъ и3зрsденъ.

Возложи1те дyшы жив0му бGу, твои1мъ св0инникwмъ приглашaлъ є3си2, ле0нтіе, цRю1 же вёчнw пребывaющему в0инствуйте.

И#сточи2 благочeстіz глаг0лы медот0чный и3 бGолюбeзный. љзhкъ тв0й: рабы6 же нечeстіz, хyльники низлагaше.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, м™и неискусобрaчнаz, бGа сл0ва во ўтр0бэ твоeй вмэсти1вшаz, и3 р0ждшаz воплощeннаго, ћкw бGа вкyпэ и3 чlвёка.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Кrтъ ћкоже nрyжіе воспріeмъ, къ борeнію tлучи1лсz є3си2 неви1димыхъ врагHвъ: д0блественнэ же пострадaлъ є3си2. тёмже потреби1въ си1лу и4хъ, возмeздіе пріsлъ є3си2 чудeсъ бlгодaть, молS спасти1сz нaмъ, мyчениче ле0нтіе преслaвне.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чтcаz, всенепор0чнаz и3 неискусомyжнаz, ћже є3ди1на безлётнаго сн7а и3 сл0ва б9іz въ лёто р0ждши, сего2 со с™hми и3 честнhми патрі†рхи и3 мyченики, и3 прbрHки, и3 препод0бными моли2, даровaти нaмъ њчищeніе и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

На кrтЁ тS возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw жи1знь всёхъ вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Нб7сA добродётель твоS покрhла є4сть, и3 землS и3сп0лнисz слaвы твоеS, хrтE. тёмже вёрнw вопіeмъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ћростію дeмwнскою њдержи1мый, тS люб0вію бжcтвенною содержи1маго, неми1лостивнw ўранsше, м§ниче страстотeрпче ле0нтіе.

ТS ўлови1ти и3 ћти хотsщему, ко и4стинэ дeрзостнэ tвэщaлъ є3си2, ћкw блажeнна претsщаго непщyz, мyчениче страстотeрпче ле0нтіе.

И$же на дрeвэ тебє2 рaди пригвождeйсz пл0тію, на дрeвэ тS свsзана є3гw2 рaди зрS, крёпости нап0лни и3 благодaти.

БGор0диченъ:

Херувjмскихъ чинHвъ преимyщаz, и3 бGа на рукY сэдsщаго съ пл0тію носи1вшаz: рaдуйсz, бцdе всепётаz.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Стzжaвый ны2 и3збр†нныz лю1ди кр0вію твоeю, гDи, тв0й ми1ръ дaждь нaмъ, во є3диномhсліи сохранsz стaдо твоE.

NвчA къ заколeнію гот0во привeдсz, ле0нтіе всеслaвне, мучи1тельскому суди1щу за хrтA самов0льнэ предстaлъ є3си2.

Низложи1ти твоеS души2 крёпость покушaшесz прeлести пови1нный, распeншагосz гDа, ћкоже ѕлодёz человёка ўничижaz.

Да поги1бнутъ б0зи, зeмлю и3 нб7о ћвэ не сотв0ршіи: распнhйсz бо всёхъ содётель є4сть, мyчениче, глаг0лалъ є3си2.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, прес™az, чcтаz, неискусобрaчнаz, с™az мRjе бGоневёсто, ћкw бGа родилA є3си2, њнебеси1вшаго р0дъ нaшъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Возопи2, проwбразyz погребeніе триднeвное, прbр0къ їHна, въ ки1тэ молsсz: t тли2 и3збaви мS, ї}се, цRю2 си1лъ.

Ти1хъ ќбw притекaющымъ вёрою, ле0нтіе, и3 сл0во растворeнно и3мhй бжcтвенною с0лію, жeстокъ же врагHмъ хrтHвымъ kвлsлсz є3си2.

Рaдуzсz ќбw вёрный тв0й рaбъ ле0нтій, tдаsше себE свидётельству цaрствіz твоегw2: но не терпsху врази2 твоеS, хrтE, и4стины.

Разжизaхусz ћростію ћкоже ѕвёріе беззак0нніи, и3 рyцэ возлагaху, ћкw на л0въ, на мyченика, нашeдше раст0ргнути нещaднw непобэди1маго.

БGор0диченъ:

Не и4мамы рaзвэ тебє2 застyпницы, пречcтаz, пою1щіи прес™0е ржcтво2 твоE, вLчце. тёмже м0лимсz: благопребhтна сотвори2 є3го2 рабHмъ твои6мъ.

Кондaкъ, глaсъ G: Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Мучи1телей посрами1лъ є3си2 лук†ваz ков†рства, и3 є4ллинwвъ њбличи1лъ є3си2 безб0жное служeніе, возсіsлъ є3си2 бGоразyміz всBмъ человёкwмъ, ўчeньми благочeстіz, бGомyдре мyчениче, сегw2 рaди твою2 пaмzть почитaемъ люб0вію, премyдре ле0нтіе.

Јкосъ:

Ходaтаz бGу и3 человёкwмъ гDа, нaшу земнhхъ нищетY пріeмшаго, t неискусомyжныz чcтыz бцdы, и3 распeншасz, и3 воздви1гша t тли2 человёчество, призывaю даровaти, ћкw да мyдраго ле0нтіа нhнэ восхвалю2, и3 повёмъ свBтлаz є3гw2 страд†ніz и3 кр†снаz, ±же показA д0брэ, мyжествомъ и3 вёрою, и3 люб0вію, воwружeнъ. сегw2 рaди почитaемъ люб0вію мyдраго ле0нтіа.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвраaмскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Твeрдостію рaзума, ћкоже плэнeнніи џтроцы, съ плaменемъ и3скушeній и3 лeсть попрA ле0нтій непобэди1мый, поS тебЁ: гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Безпристрaстіемъ пл0ть забhвъ, крёпкw р†ны за хrтA, ћкw непобэди1мь мyченикъ, терпёлъ є3си2, поS твоемY зижди1телю: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Мyдростію и3 люб0вію хrт0вою, є3стествA твeрдw ўдержaвъ тлённое сопрzжeніе, живон0сную произв0лилъ є3си2 смeрть, воспэвaz, ле0нтіе: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Сл0ва и3 д¦а со nц7eмъ є3ди1но тріmпостaсное є3стество2 бGосл0вствуz, неукл0нный и3 непобэди1мый мyченикъ взывaше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, благословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Безсёменнw во ўтр0бэ, и3 пaче є3стествA пріeмшую непремённаго бGа, за милосeрдіе человёкwмъ примёшшасz, благочeстнw воспоeмъ, ћкw м™рь б9ію во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

На кrтЁ пл0тію пригвождeннаго, и3 показaвшаго нaмъ nрyжіе во спасeніе, џтроцы, превозноси1те хrтA бGа нaшего во вёки.

Терпsше плотск‡z р†ны мyченикъ, и3 безпл0тнаго врагA ѕэлw2 побэждaше, поS: превозноси1те хrтA бGа нaшего во вёки.

Свётлw ќмъ ко вLцэ въ бодeніихъ терн0вныхъ простeрлъ є3си2, люб0вію, мyчениче, превозноси1те, вопіS, хrтA бGа нaшего во вёки.

Побёда тебЁ хrт0съ є4сть, мyчениче, є3г0же рaнами плотски1ми прослaвилъ є3си2, взывaz: џтроцы, превозноси1те хrтA бGа нaшего во вёки.

БGор0диченъ:

ТS преслaвнw, q бGомaти, р0дове вси2 земнjи, чи1стаz, ўблажaемъ: ћкw тоб0ю къ нб7си2 вознес0хомсz, дёво м™и.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Бжcтво2 твоE нетлённо kви1сz: бGъ и3зъ бокY твоє1ю пр0йде, ћкw плотон0сецъ kви1сz на земли2, и3 съ человёки поживE: тS, бцdе, тёмъ вси2 величaемъ.

Трbцы служи1тель показaлсz є3си2, послужи1въ, ле0нтіе, непор0чнw, є3мyже вс‰ колBна покланsютсz, нбcныхъ и3 земнhхъ, и3 преисп0днихъ: є3г0же пою1ще дост0йнw величaемъ.

Ви1дэти желaz невещeственнw лицeмъ tкровeннымъ гDню слaву, нач†лъ совлечeсz и3 властeй, є3ди1но проповёдавъ тріmпостaсное б9ество2.

Возвесели1лсz є3си2 твои1мъ и3сповёданіемъ, и3 тебE и3сповёда дост0йнw предъ nц7eмъ сп7съ: є3г0же ўмоли2, страстотeрпче, всBмъ спасти1сz вёрою величaющымъ пaмzть твою2.

БGор0диченъ:

Вhшнихъ чинHвъ вhшши є3си2, дв7о бцdе, ћкw є3ди1на познaласz є3си2 вhшнzгw селeніе, бlгословeннаz. тёмже тS вси2 бцdу возвэщaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нeбо ѕвэздaми:

И#скyшсz ћкоже злaто nгнeмъ и3 мyками, дост0инъ kви1лсz є3си2 дaръ бGа вhшнzгw, всеслaвне страстотeрпче, њ нaсъ нhнэ помоли1сz.

БGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ кр0вомъ t врагHвъ навёта нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6 сохрани2 невреждє1ны: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ нyждахъ.

На літургjи прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й: Ґпcлъ дэsній, зачaло к7f. Ґллилyіа, глaсъ д7: Прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ: Е#ђліе їwaнна, зачaло н7в. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

19 июня: Апостола Иуды, брата Господня.

Мёсzца тогHже въ f7i-й дeнь.

С™aгw ґп0стола їyды, брaта гDнz.

На вечeрни поeмъ, Блажeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ №.

Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Їyдо всехвaльне, * твоE вэщaніе и3зhде, * ћкоже м0лніz * въ концы2 всеS земли2, мyдре, * помрачє1нныz лeстію безб0жіz * къ свёту наставлsz невечeрнему: * и4мже нhнэ сіsz, * и3спроси2 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Три1жды.

Їyдо чyдный, * хrт0ва колесни1ца ћкw бhвъ, * јдwльскую гордhню низложи1лъ є3си2, * плёнъ же тaйнw сл0вомъ б9іимъ плэни1лъ є3си2, * къ жи1зни нетлённэй, слaвне: є4юже наслаждazсz нhнэ, * и3спроси2 душaмъ нaшымъ ми1ръ, и3 вeлію ми1лость.

Три1жды.

Їyдо, ґпcтоле хrт0въ, * ўчени1къ бhвъ вопл0щшагwсz бGа нaшегw, * t негHже ћкw nвчA посредЁ волкHвъ вои1стинну послaлсz є3си2, * сл0вомъ твои1мъ си1хъ претворsz * ѕлочeстіе ко бlгочeстію, * и3 бжcтвенному разумёнію с™hz трbцы. * тёмже восхвалsемъ тS.

Двaжды.

Слaва, глaсъ }:

И$же бжcтвеннагw д¦а ћснw бlгодaть пріeмъ, свzщeннагw ли1ка ґпcтольска сопричaстникъ бhвъ, їyдо ґпcле: тёмъ носи1мое съ нб7сE и3ногдA дыхaніе џгненное, џгненнымъ љзhкомъ вдохнyвъ, и3 kзhческое терн0вное попали1лъ є3си2 безб0жіе: хrтA бGа, проповёдниче, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ: Цaрь небeсный:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. И# чтє1ніz три2.

Соб0рнагw послaніz їyдина чтeніе.

[ГлавA №] Їyда, ї}са хrтA рaбъ, брaтъ же їaкwва, сyщымъ њ бз7э nц7Ё њсщ7є1ннымъ, ї}съ хrт0мъ соблюдє1ннымъ зв†ннымъ: ми1лость вaмъ, и3 ми1ръ, и3 любы2 да ўмн0житсz. Возлю1бленніи, всsко тщaніе творS писaти вaмъ њ џбщемъ спасeніи вaшемъ, нyжда ми2 бhсть писaти вaмъ, молS подвизaтисz њ предaннэй вёрэ свzты6мъ є3ди1ною. Привнид0ша бо нёцыи человёцы, дрeвле пред8устaвленніи на сіE њсуждeніе, нечести1віи, бGа нaшегw благодaть прелагaющіи въ сквeрну, и3 є3ди1нагw вLки бGа и3 гDа нaшегw ї}са хrтA tметaющіисz. Воспомzнyти же вaмъ хощY, вёдущымъ и3 вaмъ є3ди1ною сіE, ћкw гDь лю1ди t земли2 є3гЂпетскіz спасE, послэди2 невёровавшыz погуби2. ѓггелы же не соблю1дшыz своегw2 начaльства, но њстaвльшыz своE жили1ще, на сyдъ вели1кагw днE, ќзами вёчными подъ мрaкомъ соблюдE. Ћкоже сод0ма и3 гом0рра, и3 nкрє1стныz и4хъ грaды, под0бнымъ и4хъ џбразомъ преблуди1вшz и3 ходи1вшz въ слёдъ пл0ти и3нhz, предлежaтъ въ показaніе nгнS вёчнагw сyдъ под8eмше. Тaкожде ќбw и3 сjи, сHніz ви1дzще пл0ть ќбw сквернsтъ, гDьства же tметaютсz, слaвы же хyлzще (не трепeщутъ). Міхаи1лъ же ґрхaгGлъ є3гдA со діaволомъ разсуждaz гlг0лаше њ мwmсeовэ тэлеси2, не смёzше судA навести2 хyльна, но речE: да запрети1тъ тебЁ гDь. Сjи же, є3ли6ка ќбw не вёдzтъ, хyлzтъ: є3ли6ка же по є3стествY ћкw безсловє1снаz живHтнаz вёдzтъ, въ си1хъ сквернsтсz.

Соб0рнагw послaніz їyдина чтeніе.

Г0ре и5мъ, ћкw въ пyть кaіновъ поид0ша, и3 въ лeсть валаaмовы мзды2 ўстреми1шасz, и3 въ прерэкaніи корeовэ погиб0ша. Сjи сyть въ любвaхъ вaшихъ скверни1тели, съ вaми kдyще, безъ боsзни себE пасyще, џблацы безв0дни, t вBтръ преноси1ми: древесA є3сє1нна безплHдна, двaжды ўмє1рша и3скоренє1на. В0лны, свирBпыz м0рz, воспэнsюще сво‰ стыдBніz, ѕвёзды прелє1стныz, и5мже мрaкъ тмы2 во вёки блюдeтсz. Прbр0чествова же и3 њ си1хъ седмhй t ґдaма є3нHхъ, глаг0лz: сE пріи1детъ гDь во тмaхъ с™hхъ ѓгGлъ свои1хъ, сотвори1ти сyдъ њ всёхъ, и3 и3з8wбличи1ти всёхъ нечести1выхъ њ всёхъ дёлэхъ нечeстіz и4хъ, и4миже нечeствоваша, и3 њ всёхъ жест0кихъ словесёхъ и4хъ, ±же глаг0лаша нaнь грBшницы нечести1віи. Сjи сyть ропотницы2, ўкори1тели, чaсть пор0чна, въ п0хотехъ свои1хъ ходsще нечeстіемъ и3 законопреступлeніемъ, и3 ўстA и4хъ глаг0лютъ прегHрдаz, чудsщесz ли1цамъ п0льзы рaди.

Соб0рнагw послaніz їyдина чтeніе.

Вh же, возлю1бленніи, поминaйте глаг0лы преждеречє1нныz t ґпcлъ гDа нaшегw ї}са хrтA. ЗанE глаг0лаху вaмъ, ћкw въ послёднее врeмz бyдутъ ругaтели, по свои1хъ п0хотехъ ходsще и3 нечeстіихъ. Сjи сyть tдэлsюще себE t є3ди1ности вёры: и3 сyть тэлeсни, д¦а не и3мyще. Вh же, возлю1бленніи, с™0ю вaшею вёрою назидaюще себE, д¦омъ с™hмъ, и3 молsщесz. Сaми себE въ любви2 б9іей соблюдaйте, ждyще ми1лости гDа нaшегw ї}са хrтA, въ жи1знь вёчную. И# џвэхъ ќбw ми1луйте разсуждaюще: џвэхъ же стрaхомъ спасaйте, t nгнS восхищaюще: њбличaйте же съ боsзнію, ненави1дzще и3 ћже t пл0ти њсквернeнную ри1зу. Могyщему же сохрани1ти вы2 безъ грэхA и3 безъ сквeрны, и3 постaвити предъ слaвою своeю непорHчны въ рaдости, є3ди1ному премyдрому бGу и3 сп7су нaшему, ї}сомъ хrт0мъ гDемъ нaшимъ, слaва и3 вели1чіе, держaва и3 влaсть, прeжде всегw2 вёка, и3 нhнэ, и3 во вс‰ вёки, ґми1нь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Пріsлъ є3си2, ґпcле * надъ дeмwны непобэди1мую влaсть и3 си1лу * и3 њ и4мени хrт0вэ * нач†ла тмы2 tгони1ти, * прошeлъ є3си2 зeмлю, просвэщaz ћкw с0лнце, * и3 вс‰ страны6 научaz, * пeрвое, слaвне, хrт0во проповёдалъ є3си2 * сп7си1тельное пришeствіе.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Пeрвэй бlгости, * и3 є3стeственному, и3 пребжcтвенному * житію2 под0бzсz, * мyжъ бhлъ є3си2 блaгъ, їyдо, по существY, * и3 брaтъ гDень и3менyемь, * нрaва твоегw2 бlгодaтію, * и3 nбhчаz красот0ю, * хrт0въ показaлсz є3си2 * ўчени1къ и4скренній.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Nргaнъ д0брэ состaвленъ, * бжcтвеннымъ њкормлeніемъ, * ґпcле їyдо, * kзhкwмъ звaнію ты2 ввёрилсz є3си2, * къ познaнію хrт0ву наставлsz * словесы2 и3 дэ‰ніи, * вс‰ просвэти1лъ є3си2, и3сповёдати и4стинное ї}са бжcтво2, * сп7са дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ в7:

Рeвности бжcтвенныz и3сп0лненъ, ґпcле їyдо досточyдне, ревнyz поревновaлъ є3си2 бGу вседержи1телю, и3 б9eственныхъ тS чудeсъ и3сп0лнена показA: стрaнную бо рeвность и3мёz, дёйствіемъ нрaвъ стzжaлъ є3си2. тёмже вhшній сhй, съ вhшними ли6ки вселsемь, моли1сz, бGови1дче, сл0ву хrтY бGу нaшему, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Q чудесE н0вагw:

Тропaрь, глaсъ №:

Хrт0ва тS ср0дника, q їyдо, вёдуще, и3 мyченика твeрда, свzщeннw восхвалsемъ, прeлесть попрaвша, и3 вёру соблю1дша: тёмже днeсь всесвzтyю твою2 пaмzть прaзднующе, грэхHвъ разрэшeніе моли1твами твои1ми пріeмлемъ.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь ґпcла двaжды.

Слaва, и3 нhнэ: Гавріи1лу вэщaвшу:

По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ в7:

Ўлови1въ kзhки ґпcлъ слaвный, и3 научи1въ концы2 земны6z тебЁ клaнzтисz со nц7eмъ и3 д¦омъ, хrтE б9е, тогw2 рaди ўтверди2 цRковь твою2, и3 вBрнымъ низпосли2 бlгословeніе твоE, є3ди1не ми1лостиве и3 чlвэколю1бче.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA џбщницы бhхомъ тоб0ю, бцdе приснодв7о: бGа бо нaмъ воплощeнна родилA є3си2. тёмже тS по д0лгу вси2 бlгочeстнw величaемъ.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ д7:

ЛучY ћкw с0лнце прaвды и3спусти1 тz хrт0съ, просвэти1ти всю2 зeмлю, ґпcле слaвне їyдо: бжcтвенными твои1ми моли1твами њзарsеши, и3 б9eственнымъ свётомъ невечeрнимъ всёхъ просвэщaеши, вёрою совершaющихъ с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўповaніе непостhдное надёющихсz на тS, є3ди1на р0ждшаz пaче є3стествA пл0тію хrтA бGа нaшего, того2 со с™hми ґпcлы моли2, подaти вселeннэй њчищeніе прегрэшeній, и3 всBмъ нaмъ прeжде концA житіS и3справлeніе.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Мрeжею сл0ва возвeдъ и3зъ глубины2 неразyміz бGолёпнw, kзhки привeлъ є3си2 вёрою, и3 ћкw и3ст0чникъ сhй в0дъ д¦0вныхъ, вселeнную всю2 напои1лъ є3си2 бlгодaтію. тёмже и3 спaсшіисz тоб0ю, бGоглaсе, ћкw дрyга тS бли1жнzгw хrт0ва ўблажaемъ, ґпcле їyдо, вопію1ще ти2: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Нбcнаz пою1тъ тS:

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Е#ђліе їwaнна, зачaло …з.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ №:

Во всю2 зeмлю и3зhде твоE спаси1тельное вэщaніе, бGови1дче ґпcле, и3 просвэти2 дyшы заблyждшыz, и3 хrтY приведE человёки, просвэщє1нныz благодaтію. тёмже моли2, даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7: и3 ґпcла на }. Е#гHже краегранeсіе:

Пёти їyду бGови1дца тщyсz. Творeніе fеофaна.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

КонS и3 всaдника въ м0ре чермн0е, сокрушazй бр†ни мhшцею выс0кою, хrт0съ и3стрzсE, ї}лz же спасE, побёдную пёснь пою1ща.

Таи1нниче нбcныхъ, їyдо всемyдре, ўченичE сп7совъ и3 џбщниче и4стинныz жи1зни, љзhкъ м0й подви1гни, и3 сл0во ўпрaви на пёніе твоE, всеблажeнне.

Влекjй сп7совъ kрeмъ, ґпcле, и3 браздY сэкjй, и3 њбновлsz бlгодaтію, сёмz сёzлъ є3си2, и3 мн0гъ пл0дъ принeслъ є3си2 призвaвшему, преслaвне.

Сл0ва вопл0щшагосz њбрётъ ўчи1телz, и3 сегw2, бGови1дче, лучaми просвэщaемь, бhлъ є3си2 свётъ вторhй, пeрвагw сіsньми соwбразyzсz, досточyдне.

БGор0диченъ:

Вёра да повёдуетсz т0кмw, ґ не сказaніе, є4же пaче ўмA чудeсъ, бGороди1тельнице пречcтаz, непостижи1маго бGа сл0ва родилA є3си2, њболчeна въ чlвёчество.

Катавaсіа по ўстaву.

Пёснь G. Їрм0съ:

Водрузи1вый на ничес0мже зeмлю повелёніемъ твои1мъ, и3 повёсивый неwдержи1мw тzготёющую, на недви1жимэмъ, хrтE, кaмени зaповэдей твои1хъ цRковь твою2 ўтверди2, є3ди1не блaже и3 чlвэколю1бче.

Взsтсz ўчени6къ хrт0выхъ бlголёпіе превhшше всsкагw вели1чества: сjи бо бhша є3мY дрyзи же и3 св0йственніи, и3 срHдницы, и3 соснёдницы, и3 т†инъ сказaтели.

Їyдо, брaтіz тво‰ тS похвалsютъ, брaта ћвльшасz, и3 непщyема ћвльшагwсz пл0тію, сл0ва превёчнагw t присносyщнагw возсіsвшагw, t нерождeнна роди1телz.

Ўмертви1въ на земли2 тво‰ ќды, пожи1лъ є3си2 съ жи1знію всёхъ хrтA, пребогaте, и3 живон0сныz жи1зни всeй вселeннэй провозвёстникъ ты2 бhлъ є3си2, гlг0лы живHтныz проповёдаz.

БGор0диченъ:

СE ты2 пaче всёхъ, чcтаz, ўблажи1ласz є3си2, превозшлA є3си2 всёхъ с™остію, всёхъ превознеслaсz є3си2, и3 всёхъ kви1ласz вhшши нбcныхъ си1лъ, м™и б9іz бhвши.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Пavлу ћвльсz собесёдникъ, ґпcле, съ си1мъ нaмъ пр0повэдь возвэсти1лъ є3си2 бжcтвенныz бlгодaти, тайноглаг0льниче їyдо бlжeнне. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: не престaй молsсz њ всёхъ нaсъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости.

Р0ждшагwсz вLки, и3 брaта бhвша всBмъ и3збр†ннымъ, їyдо бlжeнне, брaтъ бhлъ є3си2, и3 t негw2 ґпcлъ во вс‰ концы2 послaлсz є3си2, премyдре, сл0во вёры всBмъ всэвaz, и3 просвэщaz во тмЁ невёдэніz раб0тающыz лукaвому міродeржцу. сегw2 рaди вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, прaздника, и3ли2 бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцY, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителю, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити, и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz, нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Бжcтвенное твоE разумёвъ и3стощaніе прозорли1вw ґввакyмъ, хrтE, со трeпетомъ вопіsше тебЁ: во спасeніе людeй твои1хъ спасти2 пом†занныz тво‰ пришeлъ є3си2.

Вели1кій сп7совъ ґпcлъ kвлeніz д¦а спод0бленъ, и3 возлю1бленъ бhсть, зрёніz є3гw2 зарю2 и3 добр0ту ви1дэвъ.

Бlгодaти сhй и3сп0лненъ и3 дарHвъ, t бGа подaнныхъ, ґпcле, на спаси1тельное пристaнище тS пэсносл0вzщыz наставлsй.

Си1лою непобэди1мою д¦а прес™aгw њграждaемь, служи1телю неизречeнныхъ, лукaвствіz tгонsеши дyхи сл0вомъ благодaти.

БGор0диченъ:

Несказaннw зачeнши, всенепор0чнаz, творцA твоего2 и3 бGа, моли2, спасти1 ны t бёдъ, и3 душeвное спасeніе подaти пою1щымъ тS, вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, къ тебЁ ќтренюю, и3 тебЁ зовY: дyшу мою2 просвэти2 њмрачeнную, хrтE, ћкw є3ди1нъ благоутр0бенъ.

Зак0на њстaвль сBни, и4стины џбразъ свётлw проповёдалъ є3си2, сaмую и4стину стzжaвъ настaвника.

Сл0ва повелёніе и3сполнsz, ґпcле, kзhки вс‰ ўчє1ніи твои1ми научaz њбтeклъ є3си2, и3 си1хъ крестS трbческимъ призывaніемъ.

Д0ждь нбcный, ћкw росA свhше, б9eственное вэщaніе твоE, бGопроповёдниче, мглY разори2 многоб0жіz є3ди1нагw бGа проповёданіемъ.

БGор0диченъ:

Ўмертви2 стр†сти мо‰, бGороди1тельнице, и3 дyшу мою2 ўмерщвлeнную грэх0вными сластьми2 возстaви, м™и и4стиннагw воскресeніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Неи1стовствующеесz бyрею душетлённою, вLко хrтE, страстeй м0ре ўкроти2, и3 t тли2 возведи1 мz, ћкw благоутр0бенъ.

Видёніz ўчeніемъ, житіS дэsньми, свётлw, хrт0въ ґпcле, сіsz, сyщыz во глубинЁ невёдэніz просвэти1лъ є3си2.

Посылaеши всBмъ человёкwмъ свётлое, и3 ўчeніz д¦а и3сп0лнено послaніе, свzщенноzвлeнне пречyдне.

БGови1децъ вэщaетъ нбcнаz, ћкоже словeсную нёкую б9ію слaву повёдаz, нaсъ рaди пл0тію ћвльшагwсz и3 чудесы2.

БGор0диченъ:

Прес™az вLчце бGомaти, и3збaви мS тли2, и3 страстeй смущeніе ўтоли2, ћже и3ст0чникъ безстрaстіz р0ждшаz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Твє1рдыz:

Твeрдымъ ўм0мъ и3збрaнъ ўчени1къ ты2 kви1лсz є3си2, и3 ст0лпъ неwбори1мь цRкве хrт0вы, kзhкwмъ проповёдалъ є3си2 сл0во хrт0во, вёровати глаг0лz во є3ди1но бжcтво2: t негHже прослaвивсz, пріsлъ є3си2 дaръ и3сцэлeній, цэли1ти недyги притекaющымъ къ тебЁ, ґп0столе їyдо всехвaльне.

Јкосъ:

И$стиннаго благочeстіz проповёдника, и3 держaвнаго и4стины поб0рника дост0йнw восхвaлимъ, ћкw под0бника хrтY и3 свидётелz: стр†сти бо є3гw2 на тёлэ мyжески пріsтъ, ћкw ўчени1къ словесE и3 ґпcлъ їyда всехвaльный.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Превозноси1мый nц7є1въ гDь, плaмень ўгаси2, џтроки њроси2, соглaснw пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGови1дна ссyщіемъ бжcтвA бhвша, вси2 їyду воспоeмъ, соглaснw пою1ще: б9е, благословeнъ є3си2.

Д¦одви1жимый и3 бGодухновeнный љзhкъ тв0й мjръ њбрати2 хrт0вымъ проповёданіемъ, є3мyже вси2 поeмъ б9е, благословeнъ є3си2.

Даeтъ тебЁ нбcное наслёдіе гDь, и3 прест0лъ пресвётелъ, на нeмже почивaz, бжcтвеннэ поeши: б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Ўсты2 и3 рaзумомъ тS бцdу вLчцу проповёдуемъ веселsщесz: бGа бо родилA є3си2, є3мyже вси2 поeмъ: б9е, благословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

ТебЁ вседётелю, въ пeщи џтроцы всемjрный ли1къ сплeтше поsху: дэлA вс‰каz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Богaтство kзы6къ, и3 царeй п0честь, благозвaніе воспріsлъ є3си2, вопіS, ґпcле: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Всю2 зарю2 ўтёшителеву, блажeнне, пріsлъ є3си2 сошeдшую, зовhй, слaвне: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Вє1щи тлённыz возненави1дэвъ, небeсныхъ слaву произв0лилъ є3си2, пребывaющую вёдый, ґпcле, тёмже вопіsлъ є3си2: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Пріиди1те, добр0ту їaкwвлю воспои1мъ, мRjю пречcтую, соглaснw пою1ще: вс‰ дэлA гDнz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

И#сaіе, ликyй, дв7а и3мЁ во чрeвэ, и3 роди2 сн7а є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, вост0къ и4мz є3мY: є3г0же величaюще, дв7у ўбlжaемъ.

Њблистaвсz, слaвне, свэтоли1тій д¦а зарeю, чудeсъ блист†ніz пaче є3стествA всBмъ и3спущaеши, ћкw ўчени1къ є3мманyилевъ: є3г0же величaюще, тS, бGови1дче, ўблажaемъ.

Со ѓгGльскими чи1нми предстоsще бGови1дніи самови1дцы, и3 зри1тели є3динор0днагw, пл0тію њбнищaвшагw нaсъ рaди: сего2 прилёжнw нhнэ моли1те, спасти2 дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Ћкw р0ждши, пречcтаz, твaри содётелz по всемY роди1телz н0сиши начaло, несравни1тельно и3мёz пріsтіе и3 превознесeнно. тёмже рождествY твоемY покланsющесz, тS прославлsемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Д¦омъ во с™и1лищи.

Течeніе крaсныхъ твои1хъ н0гъ, їyдо ґп0столе, возврати1въ, къ шeствію нбcному возшeлъ є3си2 рaдуzсz, и3 трbцэ престaвъ, во nц7Ё ви1диши сн7а, и3 д¦а бжcтвеннаго: сегw2 рaди вёрою пресвzщeнную твою2 и3 бжcтвенную прaзднуемъ пaмzть.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Стрaшнагw и3спытaніz воспоминaю чaсъ, мн0жество ѕHлъ дёлъ мои1хъ ўжасaетъ и3 ўстрашaетъ мS: но ўщeдри, пречcтаz, тeплою твоeю моли1твою, и3 дaждь ми2 спасeніе: є3ли6ка бо х0щеши, м0жеши.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ є7. Под0бенъ: Препод0бне џ§е:

Мановeніємъ бжcтвєннымъ повинyzсz, пребlжeнне, воплощeнное сл0во всBмъ проповёдалъ є3си2, нaмъ ўпод0бльшасz безъ преложeніz, сегw2 бhвъ чeстенъ ўчени1къ: семY бhвъ брaтъ по пл0ти, тогw2 слaвы спод0бльсz, ћкw чи1стъ зрёти бжcтвеннымъ ўм0мъ. тёмже почитaемъ тS, їyдо бGоглaсе, и3 пaмzть твою2 совершaемъ, вёрнw вопію1ще ти2: хrтA моли2 всегдA, даровaти вселeннэй є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Двaжды.

Г0ру и3скaпающую слaдость бжcтвеннагw рaзума, ґпcле їyдо, тS и3менyемъ: ми1рную рэкY, ўстреми1вшуюсz t д¦0вныхъ невещeственныхъ и3стHчникъ, и3 безб0жіz и3зсушaющую морS, и3 напоsющую тaйнw благочести1выхъ сердцA и3 помышлє1ніz: трубY доброглaсну, гласsщую сл0ва бжcтвенное kвлeніе, мjръ и3збавлsюща. є3г0же нhнэ моли2, є3мyже помоли1сz всегдA, даровaти вселeннэй є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Блажeнне їyдо, брaтіz тво‰ тS восхвали1ша, б9іz брaта ћвльшасz, и3 бhвша д¦а пріsтелище бGолёпно. є3гHже свэтлостьми2 чи1стw просвёщсz, ќгль kви1лсz є3си2, лeсть попалsz, вBрныz же вс‰ просвэщaz чи1стыхъ ўчeній сіsньми. тёмже почитaемъ тS, ћкw незаходи1мую денни1цу, и3 совершaемъ твою2 пaмzть с™yю, вёрнw вопію1щи ти2: хrтA моли2 всегдA, даровaти вселeннэй є3диномhсліе, ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7:

Њстaвивъ земн†z, послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 знaменавсz духновeніемъ с™aгw д¦а п0сланъ бhвъ t негw2 въ kзhки поги1бшыz, њбращaти человёки во свётъ бGоразyміz, ґпcтоле їyдо: и3 скончaвъ п0двиги бжcтвенныz твоеS стрaсти, и3 мyкъ разли1чныхъ, дyшу твою2 хrтY прeдалъ є3си2. того2 моли2, всебlжeнне, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ: Спаси2 t бёдъ:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи, блажє1нна, ґпcла, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію. Ґпcлъ, зачaло o7з. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA: Е#ђліе t їwaнна, зачaло м7и. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

20 июня: Священномученика Мефодия, епископа Патарского.

Мёсzца тогHже въ к7-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика меf0діа, є3пcкпа патaрскагw, и4же nрігeнову є4ресь попали2.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Худ0жество пaмzть твоS нaмъ * сп7си1тельное носsщи, * свzти1телю меf0діе, * свётлw пріи1де. * тёмже въ нeй тS пэсносл0вимъ, * проповёдающе тво‰ * свBтлыz п0двиги и3 борє1ніz: * и4миже многоковaрственнаго и3 лукaваго пребрaлъ є3си2, * и3 побёды вэнeцъ и3сплeлъ є3си2 рaдуzсz.

Словесы2 просвэти1лъ є3си2 цRк0вное и3сполнeніе, * бGоzвлeнне меf0діе, страдaній же свётлостію * многоб0жіz tгнaлъ є3си2 мрaкъ, * и3 прешeлъ є3си2 къ свёту, сщ7енномyчениче, * нhнэ невечeрнему. * тёмже твоE всепрaзднственное * и3 свэтон0сное торжество2 прaзднуемъ днeсь, благочeстіемъ њсіsеми.

Кровьми2 њбагри1лъ є3си2 * свzщeнную nдeжду твою2, * бGон0се меf0діе: * съ нeюже во с™†z с™hхъ, бlжeнне, * вмэсти1лсz є3си2 рaдуzсz, и3 зри1ши свётлw * трbческую бжcтвенную свётлость, * научazсz kснёйше сyщымъ пaче ўмA и3 смhсла, * и3 њбожazсz, и3зрsдне с™и1телю пребогaте.

И$ны стіхи6ры бцdэ. Под0бенъ: т0йже:

Рaдуйсz, солнцезрaчнаz лучE, сlнца незаходи1магw пrт0ле, * ћже сlнце возсіsвши недоумённое: * рaдуйсz, ќме, њблистazй бжcтвенными сіsньми, зарE м0лнійнаz, * њсвэти1вшаz земли2 концы2, * и4стинное злaта блистaніе, * всед0браz и3 пренепор0чнаz, * свётъ невечeрній вBрнымъ њблистaвши.

Сквeрну tмhй стрaстнагw сeрдца моегw2, бцdе всепётаz, * и3 вс‰ ћзвы и3 гноє1ніz сегw2, * ±же t грэхA њчи1сти, чcтаz, * и3 ўмA моегw2 ўстaви непостоsнное: * ћкw да си1лу твою2, * и3 вели1кое заступлeніе * величaю nкаsнный и3 непотрeбный рaбъ тв0й.

Нeмощь и3 разслаблeніе, * дв7о м™и всенепор0чнаz, * души2 моеS преложи2 въ крёпость и3 си1лу, * стрaхомъ и3 люб0вію твори1ти же, * и3 дёzти њправд†ніz хrтHва: ћкw да и3збёгну nгнS нестерпи1магw, * и3 наслёдіе небeсное, * и3 жи1знь непреходи1мую * тоб0ю воспріимY веселsсz всегдA.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Бэс0вскими преклонeна прил0гми, * и3 въ р0въ поги1бели ввeржена, * ўщeдри, вLчце, * и3 ўтверди1 мz на кaмени добродётелей, * и3 навёты вр†жіz раз0рши, * спод0би мS твори1ти повелBніz * твоегw2 сн7а и3 бGа нaшегw: * ћкw да ўлучY * њставлeніе въ дeнь судA.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, благоутр0бне * твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ №:

Кр0вь твоS, мyдре, тaйнw вопіeтъ t земли2, ћкоже ѓвелева къ бGу, бGомyдре свzти1телю меf0діе, ћснw проповёдавый б9іе вочеловёченіе. тёмже и3 посрами1лъ є3си2 nрігeнову лeсть, и3 престaвилсz є3си2 въ нбcный черт0гъ: моли2 хrтA бGа, да спасeтъ дyшы нaшz.

КанHнъ, творeніе fеофaново.

Глaсъ з7. Пёснь №. Їрм0съ:

Мaніемъ твои1мъ на земнhй џбразъ преложи1сz прeжде ўдоборазливaемое водн0е є3стество2, гDи. тёмже нем0креннw пэшешeствовавъ ї}ль, поeтъ тебЁ пёснь побёдную.

Стези2 ск0рыz, къ бGу мS носsщіz, показyz прех0дъ, свzщеннотаи1нниче, научи2: ћкw да безконeчную ўлучY жи1знь моли1твами твои1ми, слaвне.

Њблистaлъ є3си2 свэтон0снw во хrт0вэ цRкви, сугyбыми сіsz, сщ7енноzвлeнне, бlгодaтьми. тёмже сугyбыми тS вэнцы6 сщ7еннолёпнw хrт0съ вэнчA.

Вэнцeмъ мучeніz, свzщeнства же мaстію, бlжeнне, ўкрашaемь, nбои1ми просіsлъ є3си2. тёмже и4стинное и3 бGови1дное наслёдіе получи1лъ є3си2.

Ћкw непор0чна жeртва, и3 свzщeнна вLцэ, и3 живA и3 њдушевлeнна, сщ7еннодёйствовасz, слaвне. тёмже жeртвеннику нбcному пріsтъ бhлъ є3си2, меf0діе.

БGор0диченъ:

И#збaвителz человёческагw р0да и3 свободи1телz, и3 сп7са хrтA нaмъ родилA є3си2, дв7о м™и чcтаz. тёмже ћвэ тS вёдуще ходaтаицу животA вёчнагw слaвимъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Въ начaлэ нб7сA всеси1льнымъ сл0вомъ твои1мъ ўтвержeй, гDи сп7се, и3 вседётельнымъ, и3 б9іимъ д¦омъ всю2 си1лу и4хъ, на недви1жимэмъ мS кaмени и3сповёданіz твоегw2 ўтверди2.

Распалaющусz ви1дэвъ nрігeнову прeлесть, ћкw сhй и3зрsденъ пaстырь, б9eственнымъ nгнeмъ ск0рw попали1лъ є3си2 всю2 џнагw мглY, блистaющую лучY вжeгъ премyдрости твоеS, бGопріsтне.

Дёвство чcтн0е, и3 чистоты2 добр0ту и3скyсомъ, слaвне, навhкъ, премyдростію твоeю, и3 словeсъ благодaтію, всёхъ си1хъ добр0ту показyеши, бGомyдре, и3 вёчнующую свётлость.

Твои1хъ словeсъ м0лніz, и3 рaзума трубA, и3 ўчeній бlгонар0читое вэщaніе, во всю2 зeмлю и3зhде, препод0бне, вс‰ зовyщи вBрныz къ причaстію, пребlжeнне, небeсныхъ наслаждeній.

Крэпчaйшею пи1щею д¦0вныхъ напоeній насhщшесz, премyдре, твои1хъ, и4стинною пи1щею џною наслаждaютсz, пребывaющею, приснотекyщею не мимох0днw, и3 растyщею причaстникwмъ.

БGор0диченъ:

Съ бжcтвеннымъ гавріи1ломъ, бlгословeннаz дв7о, тебЁ, рaдуйсz, зовeмъ при1снw: рaдости бо нaмъ винA былA є3си2 и3 весeліz и4стиннагw, и3збaвителz и3 сп7са всёхъ пл0тію р0ждши.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Жeртвенникъ красeнъ сeрдце твоE сотвори1лъ є3си2, безкрHвны, свzщеннодёйственне, принeслъ є3си2 жє1ртвы бGу. пострадaвъ же крёпкw, и3 пожeрсz принeслсz є3си2 жeртва, меf0діе, нaсъ рaди пожeршемусz. є3г0же прилёжнw моли2 при1снw, вс‰ спасти2 люб0вію пою1щыz тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Нечи1стыхъ помыслHвъ мои1хъ мн0жество, и3 безмёстныхъ мhслей њбурев†ніz кто2 и3зрещи2 м0жетъ, всенепор0чнаz; насто‰ніz же безпл0тныхъ вр†гъ мои1хъ кто2 и3сповёсть, и3 си1хъ ѕл0бу; но твоeю мольб0ю, благaz, си1хъ мнЁ всёхъ и3збавлeніе дaруй.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше, кaкw слaвимый ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою2 тS, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Џ§а нёдра не њстaвль, и3 сошeдъ на зeмлю, хrтE б9е, тaйну ўслhшахъ смотрeніz твоегw2, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Къ добродётелей высотЁ, мyченически скончaвсz, востeклъ є3си2, великодар0вное воздаsніе свzщеннодёйствіz твоегw2 пріeмъ, преблажeнне.

Прест0лъ и3мёz свzти1тельскій, свzщeнную же жи1знь стzжaвъ, правослaвную проповёдалъ є3си2 вёру, всечeстне, и3 научи1лъ є3си2 твоE стaдо.

Слaдость душеполeзнаz твои1хъ ўчeній ћкw и3ст0чникъ происх0дитъ, причaстники веселS, и3 ўслаждaz душє1вныz н†ша ч{вства.

БGор0диченъ:

N§ескихъ нёдръ не tстyпль, и3 t дв7ы вопл0щсz, хrтE б9е, сохрани2 стaдо твоE, строeніz твоегw2 покланsющеесz бжcтвєннымъ nбразHмъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

ГDи б9е м0й, t н0щи ќтреневавъ тебЁ молю1сz: подaждь ми2 њставлeніе прегрэшeній мои1хъ, и3 къ свёту твои1хъ повелёній пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Мeртвостію живон0сною њблeклсz є3си2, џ§е, прeжде скончaніz твоегw2, и3 мечeмъ ўсёченъ мучeніz твоегw2, къ жи1зни многосугyбнэй престaвилсz є3си2, слaвне, лyчшей.

Таи1нниче неизречeнныхъ, и3 џбщниче вhшнzгw ликостоsніz, люб0вію чтyщыz тS спаси2, преслaвне, и3скушeній лю1тыхъ наи6тіz разорsz моли1твами твои1ми.

И#мёz ко вLцэ дерзновeніе, џ§е, є3гHже и3 стрaсти ўсeрднw поревновaлъ є3си2, п0двиги твои1ми, вBрнымъ бжcтвенный ми1ръ и3 тишинY и3спроси2, премyдре.

Пeрвэе свzщеннодёствовалъ є3си2 ѓгнца б9іz, грэхи2 мjра взeмлющаго: послэди1 же закалaемь, словeсна и3 живA жeртва семY принeслсz є3си2, џ§е меf0діе.

БGор0диченъ:

Чтcаz бцdе, мою2 дyшу њмрачeнную, пріsтелище сyши неразори1магw свёта, и3 хрaмъ бжcтвенныz зари2, свётомъ твои1мъ просвэти2, молю1сz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Плaвающаго въ молвЁ житeйскихъ попечeній, съ кораблeмъ потоплsема грэхи6, и3 душетлённому ѕвёрю приметaема, ћкw їHна, хrтE, вопію1 ти: и3зъ смертон0сныz глубины2 возведи1 мz.

Дремaніz вёждамъ и3 nчи1ма твои1ма снA, преблажeнне не дaлъ є3си2, д0ндеже всёхъ страстeй себE свободи1лъ є3си2, и3 вмэсти1теленъ хрaмъ содёлалъ є3си2 зарелyчнэй м0лніи д¦а.

Вeсь бжcтвенному и3 бGови1дному сіsнію, бGомyдре, соединszсz, бжcтвеннагw свzщeнства прaвило бhлъ є3си2, и3 къ бGу ходaтай kви1лсz є3си2, всeй цeркви вёрныхъ, меf0діе.

Къ свётлому житію2 свётлостное совокyпльсz, сyщихъ tкровeніе, бGоглаг0ливе, свётлаго свэти1льника мjру тS показA, є3ретjческое глумлeніе, и3 безб0жіz тмY tгонsща.

БGор0диченъ:

ЦRи1цу всёхъ бhвшихъ тS вёдzще, бGа бо родилA є3си2, бGом™и, t несyщихъ вс‰ сотв0ршаго, рaдостное пэсносл0віе со ѓгGломъ гавріи1ломъ тебЁ зовeмъ.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Свzщеннотаи1нникъ с™hz трbцы, и3 ±же пaче ўмA повелёній бжcтвенныхъ проповёдникъ, и3 правосл†внымъ ўтверждeніе бhлъ є3си2, меf0діе, ѕлосл†вныz њбличи1лъ є3си2 смhслы правовёріz рaди, кр0вію твоeю свzщенномyченикъ ћвльсz, и3 хrтY со ѓгGлы предстоS, моли2, спасти1сz нaмъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ввeржени препод0бніи џтроцы, џгнь въ р0су преложи1ша, воспэвaніемъ си1це вопію1ще: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Њсвzщeнъ, бGомyдре, и3 мyченикwмъ и4стины свётлw сіsz кр0вію, съ ни1ми вLцэ поeши непрестaннw: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ўтверждeнъ вёрою, јдwльскій ўгаси1лъ є3си2 плaмень тHки с™hхъ кровeй твои1хъ, мyчениче, си1це взывaz: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Научeнъ бжcтвеннымъ видёніемъ превhшнимъ, ќмъ премyдрw ўzсни1лъ є3си2, съ вёрнw пою1щими, џ§е, взывaz: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Пэсносл0віемъ слaвитъ твоE ржcтво2 всS твaрь, бGа, дв7о, вёдzщи, и3 чeстнw покланsющисz томY зовeтъ: благословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Е#ди1наго безначaльнаго цRS слaвы, є3г0же благословsтъ нбcныz си6лы, и3 трепeщутъ чи1ни ѓгGльстіи, п0йте, свzщeнницы, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

ТS неви1димаго ћкw ви1дэ, терпsше мучи1телей р†ны бGомyдрый, и3 вэнцeмъ ўвzзeсz, поS: п0йте, свzщeнницы, лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Непреeмлемое хrт0во цrтво свётлw желaz, свzти1телю, сіE тебЁ и3сходaтайствовавшу прaвою стезeю, зовhй хrтY: лю1діе, превозноси1те є3го2 во вёки.

Многосугyбну хrт0съ тебЁ подадE твои6мъ трудHмъ мздY, бGон0се, мhсль преходsщую всsку, пою1щу благочeстнw тогw2 цrтво во вс‰ вёки.

Ўчeній пучи1ну, и3 скрижaль наказaній, и3 зрёніz выс0кагw сокр0вище тS знaемъ, и3 чyвствъ прест0лъ, пою1ще благочeстнw хrтA цRS во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Рaбски, пречcтаz, тебЁ прихождY вёрою, зачeншаz всёхъ вLку, нhнэ спаси1 мz гонeніz и3 бёдъ, пою1ща благочeстнw бGа воплощeннаго и3зъ тебє2, бGороди1тельнице.

Пёснь f7. Їрм0съ:

М™и б9іz и3 дв7а, р0ждшаz и3 дёвствующаz пaки, не є3стествA дёло, но б9іz снизхождeніz: тёмъ ћкw є3ди1ну, б9іихъ чудeсъ спод0бльшуюсz, тS при1снw величaемъ.

ВсегдA хrтA моли2, бGоблажeнне џ§е, є3ресeй ўстaвити є4же на ны2 ков†рства, и3 нhнэшній мрaкъ t среды2 tжени2: ћкw бо свzти1тель си1ленъ, моли1твенникъ бhлъ є3си2.

T земли2 къ небeснэй жи1зни престaвилсz є3си2, служeніz твоегw2 п0честь пріeмъ и3 страдaніz, и3дёже жи1зни нетлённыz причaстникъ бhвъ, вёчнw бhти со хrт0мъ спод0билсz є3си2.

Дрeва жи1зненнагw пл0дъ њб8sлъ є3си2, безсмeртныz, преблажeнне, жи1зни, человёкwмъ первоначaльника приwбрётъ, є3гHже рaдости наслаждazсz богaтнw, њ пою1щихъ тS вёрою, моли1сz.

Вeсь ќмъ простирaz, препод0бне, блaгостію житіS, хrт0ва зрёніz и3 крaснагw весeліz спод0билсz є3си2, ћкw свzщенномyченикъ и3 сказaтель благочeстіz, и3 поб0рникъ.

БGор0диченъ:

Зак0на н0вагw ковчeгъ нарицaемъ тS, и3 бGоначертaнную скрижaль, въ нeйже сл0во написaсz б9іе, чlвёкъ бhвъ, за є4же спасти2 мjръ t лeсти, њбрaдованнаz бцdе всепётаz.

21 июня: Мученика Иулиана Тарсийского.

Мёсzца тогHже въ к7а-й дeнь.

С™aгw мyченика їуліaна тарсjйскагw.

Стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Свэтозaрна тS ћкw с0лнца, * мірск†z и3сполнє1ніz, * мhсленными свэтлостьми2 њзарsюща, * и3 безб0жіz teмлюща н0щь, * блажeнне мyчениче їуліaне, разумёвше, * пaмzть твою2 прaзднуемъ, * свэтон0сную и3 бжcтвенную: * и3 рaцэ мощeй твои1хъ покланsемсz * здрaвіе душaмъ почерпaюще.

И# біeнъ рaнимь, и3 лю1тэ порэвaемь, * и3 въ темни1цэ, блажeнне, затворsемь, * мBста премэнsz њскорблsемь, * со ѕвэрьми2 заключaемь, * и3 глубинЁ приближazсz, * и3 въ м0ри потоплsемь, * и3 пріeмлz блажeнную кончи1ну, * не tвeрглсz є3си2 вLки всsческихъ, * слaва мyченикwвъ, пребогaте.

T морски1хъ нёдръ тS * къ сyши влек0ма * њкормлeніемъ д¦а, * ћкw ўзрЁ честнaz женA, * вёрнw пріsтъ, мyчениче їуліaне, * и3 погребeнію предадE * твоE непор0чное и3 многострадaльное тёло, * побэди1вшее діaволово мучи1тельство * дёйствомъ благодaти.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Непор0чныz вёры неистощaемое питіE почeрпъ, блажeнне, јдольское служeніе погаси1лъ є3си2, и3 побэди1тельнw прешeлъ є3си2 п0двигъ, рос0ю просвэти1всz, ћкw незаходи1ма ѕвэздA, њзарsемь присносіsннагw с0лнца хrтA: и3 на кjйждо грaдъ зари2 мучeніz tпущaz кончи1ну м0ремъ блажeнную воспріsлъ є3си2, и3 вэнeчникъ предъ лицeмъ хrтA предвари1лъ є3си2. є3г0же моли2, їуліaне преслaвне, спасти2 вёрою пaмzть твою2 совершaющыz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: ВсE tл0жше:

Ѓгнца своего2 * ѓгница несквeрнаz дрeвле, * и3 непор0чнаz вLчца * на дрeвэ кrтнэмъ ћкw ўзрЁ, * мaтерски восклицaше, и3 дивsщисz вопіsше: * чaдо сладчaйшее, * что2 зрёніе сіE н0вое и3 преслaвное; * кaкw с0нмъ безблагодaтный суди1щу пілaтову предадE тS, * и3 њсуждaетъ на смeрть животA всsческихъ; * но воспэвaю твоE неизречeнное, * сл0ве, снизхождeніе.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ ѕ7:

Пріиди1те, мучениколю1бцы, хrт0ва страстотeрпца, и3 пavлу сограждани1на, и3 стаи1нника ћвльшасz, и3 вкyпэ течeніе соверши1вша, благочeстнw прослaвимъ їуліaна слaвнаго: въ в0ду бо вшeдъ, съ воднhми ѕвэрьми2 ѕмjеву главY сокруши2, и3 кровьми2 зeмлю, и3 шeствіемъ м0ре њсвzти1въ, t сyщихъ здЁ престaвисz къ вBчнымъ жили1щємъ, и3 t вседержи1тельныz руки2 подвигHвъ п0честь пріsтъ, пр0ситъ њчищeніz душaмъ нaшымъ и3 вeліz ми1лости.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Триднeвенъ:

Предстоsщи ў дрeва и3ногдA во врeмz распsтіz дв7а съ дёвственнымъ ўченик0мъ, и3 плaчущи вопіsше: ўвы2 мнЁ, кaкw стрaждеши, всёхъ, хrтE, сhй безстрaстіе;

Тропaрь, глaсъ д7:

Мyченикъ тв0й, гDи, їуліaнъ, во страдaніи своeмъ вэнeцъ пріsтъ нетлённый t тебє2 бGа нaшегw: и3мёzй бо крёпость твою2, мучи1телей низложи2, сокруши2 и3 дeмwнwвъ немощны6z дeрзwсти: тогw2 моли1твами спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, творeніе їwaнна монaха, є3гHже краегранeсіе:

Їуліaна пёсньми мyченика вэнчaю.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Пои1мъ гDеви, провeдшему лю1ди сво‰ сквозЁ чермн0е м0ре, ћкw є3ди1нъ слaвнw прослaвисz.

Свzщeнными да восхвaлитсz пёсньми страдaлецъ тв0й слaвный, и3 пречестнaz пaмzть: непристyпною бо слaвою прослaвисz.

Поползeніемъ не пaлсz є3си2, подвизazсz мyченически, хrт0въ в0ине, нeмощію пл0ти дaже до кр0ве.

Пaче сіsніz злaта, мyченическими рaнами ўкраси1лсz є3си2 њблистazсz, и3 многоцённагw кaмене с™hй.

БGор0диченъ:

Чтcаz бцdе, ћже воплощeнное присносyщное и3 преб9eственное сл0во пaче є3стествA р0ждши, поeмъ тS.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Кaменію не повелэно2 ми2 бhсть, ћкw бGу служи1ти, ручнhхъ дёлъ, їуліaнъ ўмоврeдному судіи2 tвэщавaше.

Стоsлъ є3си2 предъ суди1щемъ мучи1телz, хrтY, мyчениче їуліaне, ћкw судіи2 живhхъ и3 мeртвыхъ предстоS.

Безyменъ не бhхъ и3сповёдаz бGа, речE їуліaнъ, є3ди1наго въ трbцэ, нераздёльнw пэвaема.

БGор0диченъ:

Дaждь нaмъ п0мощь моли1твами твои1ми, пречcтаz, прил0ги tрэвaющи лю1тыхъ њбстоsній.

Сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й:

В0дъ потоплeніемъ блажeнную кончи1ну пріsлъ є3си2, мyдре, многоoбрaзнаго ѕмjz въ си1хъ ўдави1въ, побёду взsлъ є3си2. тёмже люб0вію твою2 достохвaльную пaмzть прaзднующе, њ нaсъ моли2 хrтA, м0лимсz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Настaви нaсъ на пyть покаsніz, ўкл0ншыzсz при1снw къ безпyтіємъ ѕHлъ, и3 преблагaго прогнёвавшыz гDа, неискусобрaчнаz, благословeннаz мRjе, прибёжище tчazнныхъ человёкwвъ, б9іе жили1ще.

КrтобGор0диченъ:

Зрsщи тS, хrтE, всенепор0чнаz м™и, мeртва на крестЁ простeрта, вопіsше: сн7е м0й, собезначaльне nц7Y и3 д¦у, что2 неизречeнное твоE сіE смотрeніе, и4мже спaслъ є3си2 пречи1стыхъ рyкъ твои1хъ, щeдре, создaніе;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE б9ество2.

Многоoбр†знымъ рaнамъ їуліaнъ тёло предаsше, не чyвствуz болёзней, хrт0вою бо люб0вію сохранsшесz.

Нбcныz, преслaвне їуліaне, хламЂды желaz, гони1телємъ земнyю, ћкw хrт0въ ўг0дникъ, њстaвилъ є3си2.

Побэди1телz дeмwнскіz лeсти, не тэлeснаz си1ла, пребогaте, но желaніе непобэди1мое, хrт0выхъ страстeй тS содёла.

БGор0диченъ:

Њчищeніе нaшымъ дaруй невёдэніємъ, ћкw безгрёшенъ, и3 ўмири2 мjръ тв0й, б9е, моли1твами р0ждшіz тS.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Под0бzсz во всeмъ вLцэ, прехвaльне, стaлъ є3си2 предъ суди1щемъ беззак0ннующихъ њсуждaемь.

Зак0ннw подвизaвсz, заклaлсz є3си2 вLцэ, ћкw ѓгнz неѕл0биво рукaми беззак0нныхъ, блажeнне.

Ни р0дъ, ни сaнъ земнhй, вмэни1лъ є3си2, проти1ву твоемY, мyчениче слaвне, хrтоимени1тству превhшши.

БGор0диченъ:

МRjе бцdе безневёстнаz, ўповaніе врагHвъ сyетно сотвори2, пою1щыz же тS возвесели2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою, многоми1лостиве хrтE, б9е нaшъ.

Ко дрeву пригвождeна тS, хrтE, слaвный ўг0дникъ тв0й не стыдsшесz, но ћкw слaвы сокр0вище непщевaше.

Ўмолк0ша прeлєсти сквє1рныz, бGоглaсными же љзы6ки бжcтвєннаz т†инства мyчєникъ хrт0выхъ tкрhшасz.

И#сцэлeніz страстeй всsческихъ, и3 согрэшeній проси2 њставлeніz, слaвне страдaльче хrт0въ, пою1щымъ тS.

БGор0диченъ:

Привнеси2 мольбY нaшу сп7су твоемY, пречcтаz: тh бо є3си2 похвалA р0да нaшегw и3 заступлeніе.

Кондaкъ, глaсъ. Под0бенъ: Въ моли1твахъ:

Благочeстіz непобэди1маго в0ина, и3 и4стины соглaсника и3 nрyжника, вси2 дост0йнw восхвaлимъ їуліaна днeсь, и3 къ немY возопіи1мъ: моли2 хrтA бGа њ всёхъ нaсъ.

Јкосъ:

Путeмъ гDнимъ t младeнства шeствовалъ є3си2, треблажeнне, и3 тогw2 благочeстнw свидёніz вожделёлъ є3си2, и3 крeстъ на рaмо, їуліaне бGомyдре, ўсeрднw взeмъ, лeсть лю1тую їдолонеи1стовства разори1лъ є3си2, сокруши1въ к†пища вр†жіz, кHзни же и3 л†zніz. тёмже вёрою притекaемъ въ тв0й покр0въ, вопію1ще, пребогaте: моли2 хrтA бGа њ всёхъ нaсъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

МЂро благов0нно и3скaпаетъ хвaльнаz и3 слaвнаz твоS пaмzть, в0ине хrт0въ, пою1щымъ непрестaннw: благословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Неизглаг0ланнаz слaва вэнчавaетъ, и5же къ хвалЁ твоeй сHбранныz, в0ине хrт0въ, пою1щыz непрестaннw: благословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

Глаг0лу мучи1телz не повинyвсz, не послужи1лъ є3си2, непобэди1ме, твaри, но є3ди1ному бGу жи1ву вопіsлъ є3си2: благословeнъ є3си2, гDи б9е во вёки.

БGор0диченъ:

Разрэшaz є4vину клsтву, въ пренепор0чную всели1всz дв7у, благословeніz и3ст0чникъ прозzбaz вопію1щымъ: благословeнъ, вLчце, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

Мусік‡йскимъ nргaнwмъ согласyющымъ, и3 лю1демъ безчи1слєннымъ покланsющымсz џбразу въ деи1рэ, три2 џтроцы не повинyвшесz, гDа воспэвaху и3 славосл0вzху во вс‰ вёки.

Ласкaше ќбw льстeцъ, и3 мyками тS призывaше къ прeлести, їуліaне, тh же вопіsлъ є3си2: гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Крэпчaйше ћкоже лeвъ, по мyкахъ мучи1телz низлагaz, їуліaне, взывaz вeселw: гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Лю1тость nгнS не tлучи1тъ мS, ни сэчeніе мечA tт0ргнетъ t содётелz бGа, вопіsше, взывaz: гDа п0йте и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Ћкw всёхъ гDа р0ждшую, и3 дв7у пребhвшую, мRjе, и3 по рождествЁ, вёрніи дост0йнw воспэвaюще, рaдуйсz, тебЁ вопіeмъ, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Чтcую слaвнw почти1мъ, лю1діе, бцdу, џгнь бжcтвA пріи1мшую во чрeвэ неwпaльнw, пёсньми величaемъ.

Превзsтое џко низложи1лъ є3си2, б9ій в0ине, безпл0тнагw лестцA, брaвсz съ пл0тію мyжески, хrтa же величaz при1снw.

Гнёздъ и3збэжaлъ є3си2 ѕмjz, врагA ѕлоначaльника, въ морск‡z, блажeнне, глубины6 ввeрженъ, мyдре. тёмъ тS пёсньми величaемъ.

Ћкw д0брэ страдaньми подвизaлсz є3си2 по вLцэ, ћкw краснw2 вэнчaлсz є3си2 десни1цею вLки. тёмже тS дост0йнw ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Мwmсeй въ купинё тz ви1дэ, чcтаz, въ горЁ, пріeмлющу нестерпи1мый бжcтвA џгнь неoпaльнw. тёмже тS вси2 величaемъ.

Свэти1ленъ:

Ћкоже с0лнце свэтон0сно чудeсными зарsми наставлsеши всю2 твaрь, преслaвне страстотeрпче. тёмже твою2 совершaюще пaмzть, пр0симъ t бёдъ вс‰ и3збaвити.

БGор0диченъ:

ТвоE достоsніе, сл0ве, ўтверди2 во бранёхъ, nтeчеству побBды на вaрвары подаS, бцdы мольбaми, ю4же даровA хрістіaнwмъ застyпницу.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2: Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну. Ґпcлъ къ є3фесeємъ, зачaло сlг. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи: Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе луки2, зачaло Rѕ. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную бyдетъ прaведникъ:

22 июня: Священномученика Евсевия, епископа Самосатского.

Мёсzца тогHже въ к7в-й дeнь.

С™aгw свzщенномyченика є3vсeвіа, є3пcкопа самосaтскагw.

Стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вы2 наречeмъ:

Чт0 тz и3менyемъ, слaвне; * свzти1телz и4стинна и3 свzщeнна ўчи1телz, * правослaвныхъ ўтверждeніе, * цRк0вное џко: * свэти1ло ќмный свётъ возблистaвшаго: * мyченикwмъ слaвна сyща, * и4стины поб0рника, * вели1каго лжи2 њглаг0льника. * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz наречeмъ, свzти1телю; * рэкY t мhсленнагw є3дeма и3сходsщую, * напаsющую зeмлю њрошє1ніи дух0вными. * чaшу бжcтвенныz воды2 п0лну сyщу, * ѓрієвы є3диномhсленники погружaющую. * ст0лпъ џгненъ, предводsщій нHвыz лю1ди * бжcтвенною благодaтію. * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Чт0 тz нарекY, є3vсeвіе * благочeстіz подaтелz, и3 нечeстіz губи1телz. * страстотeрпцєвъ добр0ту, и3 свzщeнникwвъ рaдованіе. * сeрпъ, плeвелы посэкaющій, * пшени1цу небeсную собирaющій, * и3ст0чникъ чудeсъ приснотекyщій, * недyгwвъ teмлюща зн0й, * моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$ны стіхи6ры прес™hz бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Стрaнно тaинство, чcтаz, * безсёменнагw твоегw2 рождествA, дв7о, и3 ўжaсно, * превосходS вели1чествомъ всsку мhсль человёчу: * є3гHже бо не терпsтъ зрёти многоoчи1тіи, * и3 чи1ни вси2 с™hхъ ѓгGлъ трепeщутъ, * нaмъ пл0тію родилA є3си2, не tстyпльша же џ§а существA, * слaвимъ р0ждшую тS, бGоневёсто.

КомY ўпод0биласz є3си2, nкаsннаz, * къ покаsнію никaкоже возни1чущи, душE, * и3 nгнS не ўжасaешисz ѕлhхъ ждyщагw; * востaни, * и3 є3ди1ну къ заступлeнію * ск0рую призови2, и3 возопjй: * дв7о м™и, моли2 твоего2 сн7а * и3 бGа нaшего, * и3збaвити мS сётей льсти1вагw.

Всёхъ заступлeніе, вLчце, * пучи1ною њбуревaемому мнЁ тмы2, * и3 лю1тыхъ житіS треволнeньми * погружaему ми2 при1снw, * кaплю ми1лости твоеS низпосли2, * и3 рyку п0мощи твоеS подaждь ми2, * и3 чaсти спод0би мS и3збрaнныхъ и3 прaведныхъ, * ћкw бeздну р0ждшаz чlвэколю1бца.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Џгнь р0ждши нестерпи1мый, * попалsющь грэхи2 * и3 њрошaющь вBрныz, * вє1щнаz безмёрныхъ мои1хъ, пренепор0чнаz чcтаz, согрэшeній, * попали2 моли1твами твои1ми, * и3 рос0ю и3стazвшую страстьми2 дyшу мою2 прохлади2, * ћкw да твою2 велеглaснw ми1лость и3 си1лу величaю рaбъ тв0й.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Ѓгница, ѓгнца ћкw ви1дэ на дрeвэ, * простeрта в0лею кrтнэмъ, * вопіsше м™рски, болёзнующи съ плачeмъ: * сн7е м0й, что2 стрaнное сіE видёніе; * всBмъ жив0тъ даsй ћкw гDь, кaкw ўмерщвлsешисz, долготерпэли1ве, * земны6мъ подаS воскресeніе; * слaвлю твоE мн0гое, б9е м0й, снизхождeніе.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Благочeстіz тезоимени1та чествyю. Творeніе їHсифово.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1тагw врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Совершeннымъ свётомъ њсіsемь, и3 свzщє1ннымъ ликHмъ, блажeнне, сочинsемь, и3 мyченическимъ благослaвіемъ ўкрашaемь, вёрою прaзднующыz твою2, є3vсeвіе блажeнне, пaмzть, сохранsй, хrтA ми1лостива творS.

Слaдостнэ желaніемъ хrт0вымъ разжегaемь t ю4ности, пл0ть покори1лъ є3си2, преблажeнне, души2, свzщeнными си1лами, и3 сосyдъ свzщeнъ показaвсz: лю1ди въ препод0біи, препод0бне, ўпaслъ є3си2, помaзавсz мЂромъ благодaти.

ТS пастыреначaльника д¦ъ с™hй предлагaетъ, є3ретjчествующихъ мглY словесы2 свэтон0сными твои1ми разорsюща, мyдре, и3 ћвэ показyюща стезю2 прaвую, въ ню2 препод0бнw входsщымъ, вели1кій є3vсeвіе, свэти1ло сердeцъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Благословeннаz бGа р0ждшаz, благословsщыz тS нhнэ, пречcтаz, благослови2, къ благи6мъ вх0дwмъ руководи2, и3 и3сп0лни бжcтвенныхъ бл†гъ, и3 пёти ўкрэпи2: гDеви поeмъ, слaвнw бо прослaвисz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Стрaхъ тв0й, гDи, всади2 въ сердцA р†бъ твои1хъ, и3 бyди нaмъ ўтверждeніе, тS во и4стинэ призывaющихъ.

Бhлъ є3си2 кр0токъ и3 неѕл0бивъ, смиренномyдръ же и3 ти1хъ, и3 любвE бжcтвенныz и3сп0лненъ, мyченическими причи1нэ ўкраси1лсz є3си2 вэнцы6.

Nдeждами, ±же t кр0ве, є3vсeвіе свzщeнне, сіsz, во с™†z востeклъ є3си2, свётлw с™hхъ слaвою вэнчaемь.

Њбличaz ѓрієвы є3диномhсленники, гонє1ніz, блажeнне, под8sлъ є3си2, и3 нyждную смeрть: тёмже безсмeртныz слaвы спод0билсz є3си2.

БGор0диченъ:

В0лею џ§ею сл0во родилA є3си2, наи1тіемъ бжcтвеннагw д¦а, прес™az дв7о м™и, ґрхіерeєвъ слaво: тёмже тS поeмъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Ўzсни1въ житіE твоE добродётелей красотaми, пaстырь нарeклсz є3си2, и3 свzти1тель чeстенъ, преблажeнне є3vсeвіе, кр0вію же мучeніz себE ўкраси1лъ є3си2, горЁ къ невещeствєннымъ престaвилсz є3си2 ликHмъ. съ ни1миже њ нaсъ хrтA, џ§е, моли2, поми1ловати дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чтcаz, всенепор0чнаz и3 неискусомyжнаz, ћже є3ди1на безлётнаго сн7а и3 сл0ва б9іz въ лёто р0ждши, сего2 со с™hми и3 честнhми патріaрхи и3 мyченики, и3 прор0ки, и3 препод0бными, моли2, даровaти нaмъ њчищeніе и3 вeлію ми1лость.

КrтобGор0диченъ:

На крестё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw, жи1знь всёхъ, вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz, бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Ўстaвилъ є3си2, мyдре, прeлести гноeніе, с0лію твои1хъ и3зрsдныхъ ўчeній: и3 недyгующыz є4ресію ѕловёріz, блажeнне, и3сцэли1лъ є3си2, є3vсeвіе.

Напрaвивъ лю1ди къ пристaнищу спасeніz, ѓріево погрузи1лъ є3си2 невёріе, кр0внымъ наводнeніемъ, пaстырю и3 мyчениче, свzти1телей ўдобрeніе.

ЅвэздA свэтлA возсіsлъ є3си2 въ мjрэ, сіsніемъ свzщeннымъ њзарsz мы6сли, преблажeнне, правослaвныхъ: тёмже тS вёрнw ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

Ўсты2, чcтаz, и3 љзhкомъ, и3 сeрдцемъ, и3сповёдаю тS зижди1телz м™рь, и3 молю2 тS: њзари2 дyшу мою2, њмрачeнную согрэшeньми.

Пёснь є7. Їрм0съ:

T н0щи невёдэніz, бGовёдэніемъ просвэти1вый концы2, просвэти1 мz ќтромъ чlвэколю1біz твоегw2, гDи.

Ўчє1ніи твои1ми, блажeнне, правослaвныхъ ўтверждaz мудровaніе, за благочeстіе заточeніе претерпёлъ є3си2.

Правослaвіz столпA, и3 и3сцэлeній и3ст0чника тS вёмы, премyдре свzти1телю, и3 цRкве ўтверждeніе.

Законоположє1ніи бжcтвенными беззак0ннующыz ўтверждaz, є3vсeвіе, t руки2 беззак0ннующихъ непрaведну претерпёлъ є3си2 смeрть.

БGор0диченъ:

Свётелъ свёщникъ, бGороди1тельнице, бжcтвенную свэщY носsщи познaласz є3си2, вс‰ њзарsющую концы2.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Проповёдалъ є3си2 є3диносyщное сл0во, и3 собезначaльнаго nц7Y сн7а: мeрзскагw ѓріева неи1стовства потреби1лъ є3си2 сyетное мудровaніе, є3vсeвіе, благочести1выхъ неразсёдное и3 твeрдое њграждeніе.

Кроплeніемъ честнhхъ твои1хъ кровeй, порфЂру себЁ њбагри1лъ є3си2 цaрску, и3 вмэсти1лсz є3си2, џ§е, съ весeліемъ въ б9eственное цrтвіе, предстоsти цRю2 вэкHвъ, всебlжeнне є3vсeвіе.

Ћкw ши1покъ, ћкw бlгов0ненъ крjнъ, ћкw рaй б9ій показaлсz є3си2, посредЁ жи1зни и3мёz дрeво, самодётелz всёхъ и3 гDа, є3vсeвіе, нhнэ нaсъ благов0ніz и3сполнsеши бжcтвеннагw д¦а.

БGор0диченъ:

Разумёвше бGоглаг0ливіи прbр0цы тaинства твоегw2 безмёрную глубинY, сіE ћвэ провозвэсти1ша, nтрокови1це, гадaньми и3 бжcтвенными проречє1ніи: сл0во бо џ§ее пaче сл0ва, чcтаz, воплоти1ла є3си2.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Бlгочeстнw во с™и1тельствэ пожи1въ, и3 мучeніz пyть прошeдъ, јдwльскіz ўгаси1лъ є3си2 жє1ртвы, с™и1телю є3vсeвіе: но ћкw и3мёzй дерзновeніе ко хrтY бGу, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Tтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Пёсньми ўпражнszсz, свzти1телю, и3 мольбaми ўспи1лъ є3си2 стр†сти, и3 нaмъ вBрнымъ б0дръ kви1лсz є3си2 храни1тель, бlгочeстнw пою1щымъ тS, и3 творsщымъ твою2 пaмzть.

Мyченикъ ћвльсz и3 свzти1тель, нбcнаz бжcтвеннэ наслёдовалъ є3си2 и3 пrт0лу предстоS зижди1телz, вопіS: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Ќтро возсіsлъ є3си2, проповёдаz возсіsвшаго t nц7A прeжде денни1цы, ї}са хrтA, свэти1льниче цRк0вный, с™и1телей ўкрашeніе, страдaльцєвъ ўдобрeніе.

БGор0диченъ:

Зак0ны є3стествA, дв7о, ржcтв0мъ твои1мъ њбновлsеши преслaвнw, и3 и3стлёвшыz ны2 ѕлhмъ преступлeніемъ њчищaеши. тёмже тS по д0лгу восхвалsемъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

БGоглаг0ливіи џтроцы, въ пещи2 со nгнeмъ плaмень попирaюще, поsху: благослови1те, дэлA гDнz, гDа.

Со свzти1тєли и3 мyченики моли2, ћкw свzти1тель и3 м§никъ, свzщеннопроповёдниче є3vсeвіе, сп7са всёхъ, њбрэсти2 нaмъ ми1лость.

Бlги1мъ нрaвомъ пожи1въ, словeсною пaлицею свzщeнное твоE стaдо ўпaслъ є3си2, и3 є3ретjчєскіz ѕвёри, всебlжeнне, tгнaлъ є3си2.

Њтzгчє1нныz піsнствомъ прeлести, є3ретjчествующыz всyе, ты2 њбличaz, є3vсeвіе, t тёхъ ўбіeнъ бhлъ є3си2, страдaвъ твeрдw.

БGор0диченъ:

Ћкw вhшши нбcныхъ выс0тъ, вhшнее родилA є3си2 сл0во, t земли2 вознeсшее пaдшее существо2 человёческое, всепётаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

Ви1дэти спод0билсz є3си2, џ§е, д†льнаz, сщ7eннэй твоeй души2 надёємаz, и3 къ невечeрнему сіsнію рaдуzсz всели1лсz є3си2.

Красeнъ kви1лсz є3си2 бGоглаг0ланіемъ, и3 бlги1ми дэ‰ніи, є3vсeвіе, и3 всечcтнhми страдaній, бlжeнне, свэтлостьми2.

Постaвимъ ли1къ рaдостенъ, свzщeннаго восхвалsюще є3vсeвіа, благочeстіz добр0тою ўкрaшена.

Рaка твоS даeтъ благодaть и3сцэлeній, с™az же пaмzть твоS, є3vсeвіе, просвэщaетъ мjръ, ћкw вели1кое сlнце.

БGор0диченъ:

Бlголюби1ваz дв7о, њѕл0бленную грэхми2 дyшу мою2 ўблажи2, ћже преблагaго бGа пл0тію р0ждшаz.

23 июня: Мученицы Агрипины. Сретение чудотворной иконы Пресвятой Богородицы, Владимирской.

Мёсzца тогHже въ к7г-й дeнь.

С™hz мyченицы ґгрmпjны.

Въ т0йже дeнь прaзднуемъ срётеніе пречcтыz бцdы, чудотв0рныz їкHны влади1мірскіz.

Слyжба є3S пи1сана по сeй слyжбэ.

Стіхи6ры мyченицы, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Ри1мъ тS предлагaетъ, * ћкоже цвэтон0сный ши1покъ бlгов0ненъ, * ґгрmпjно многострадaльнаz, * вёрныхъ мhсль бlгоухaz вонsми добродётельными, * и3 ѕлосмрaдіе страстeй tгонsz бlгодaтію всегдA, * мyченикwвъ ўдобрeніе, * цRкве ўтверждeніе, * дёвъ похвалA, * и3 чудeсъ пучи1на.

Богaтство ћкw многоцённо, * сікелjи тS даeтъ, * въ ри1мэ пострадaвшую, * хrт0съ бGъ нaшъ: * и3дёже пришeдши, слaвнаz мyченице, * дeмwнwвъ лукaвое мн0жество tг0ниши предстaтельствомъ твои1мъ. * тёмже тS ўблажaемъ, * и3 свzт0е твоE днeсь прaзднуемъ страдaніе, * ґгрmпjно многострадaльнаz.

Ношaху на рaменахъ тS вaсса и3 пavла, * повелёніемъ всsчєскаz носsщагw, * мэстA премэнsюще, * и3 долготY пучи1ны, мyченице ґгрmпjно, * чудодBйствіz стр†шнаz совершaющи * б9eственною бlгодaтію, * почи1ла є3си2 на мёстэ, * и3дёже бGъ ўчини2, * ўтруждє1ннымъ пок0й бhвши, всехвaльнаz.

И$ны стіхи6ры бцdы, глaсъ и3 под0бенъ т0йже.

Е#гдA поeши ґллилyіа, сjи стіхи6ры глаг0ли прeжде:

Рaдуйсz, солнцезрaчнаz лучE, * сlнца незаходи1магw прест0ле, * ћже сlнце возсіsвши недоумённое: * рaдуйсz, ќме, њблистazй б9eственными сіsньми, * зарE м0лнійнаz, * њсвэти1вшаz земли2 концы2, * и4стинное злaта блистaніе, * всед0браz и3 пренепор0чнаz, * свётъ невечeрній вBрнымъ њблистaвши.

Сквeрну tмhй стрaстнагw сeрдца моегw2, * бцdе всепётаz, * и3 вс‰ ћзвы и3 гноє1ніz сегw2, * ±же t грэхA, њчи1сти, чcтаz, * и3 ўмA моегw2 ўстaви непостоsніе: * ћкw да си1лу твою2, * и3 вели1кое заступлeніе, * величaю nкаsнный * и3 непотрeбный рaбъ тв0й.

Нeмощь и3 разслаблeніе, * дв7о м™и всенепор0чнаz, * души2 моеS преложи2 въ крёпость и3 си1лу, * стрaхомъ и3 люб0вію твори1ти же * и3 дёzти њправд†ніz хrтHва: * ћкw да и3збёгну nгнS нестерпи1магw, * и3 наслёдіе нбcное, * и3 жи1знь непроходи1мую * тоб0ю воспріимY, веселsсz всегдA.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Бэс0вскими приклонeна прил0гми, * и3 въ р0въ поги1бели ввeржена, * ўщeдри, вLчце, * и3 ўтверди1 мz на кaмени добродётелей, * и3 навёты вр†жіz раз0рши, * спод0би мS твори1ти повелBніz * твоегw2 сн7а и3 бGа нaшегw: * ћкw да ўлучY * њставлeніе въ дeнь судA.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ т0йже:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца ви1дzщи пречcтаz, и3 рeбра и3скопавaєма копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, благоутр0бне, * твоемY в0льному распsтію.

Тропaрь, глaсъ д7.

Ѓгница твоS, ї}се, ґгрmпjна, зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую и3 сраспинaюсz, и3 спогребaюсz крещeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цaрствую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную, пріими1 мz съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ. тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе: Хrт0ву невёсту ґгрmпjну хвалю2.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz, тоS чудесA.

Сіsніемъ бlгодaти, њблистaвшимъ тебE свhше, мрaкъ tжени2 невёдэніz моегw2, и3 подaждь ми2 моли1твами твои1ми, ґгрmпjно, бlгодaть, воспёти тво‰, м§нице, чудесA.

С0лнца свэтлёйши ћкw и4стиннw возсіsла є3си2 на твeрди цRкви хrт0вы: и3 просвэти1ла є3си2 зарsми пHдвигъ, мyченице, и3 чудeсъ твои1хъ мjра концы2.

ЖенихA безсмeртнагw, жизнодaвца желaющи, ћкw дaръ страдaніе семY принеслA є3си2: и3 воспріsла є3си2 нбcное цaрство, и3 вэнeцъ нетлёненъ, мyченице слaвнаz.

Рук0ю вLки твоегw2 њкормлsема, преплылA є3си2 непостоsнное м0ре нечeстіz, честнaz: и3 ўстреми1ласz є3си2 ко пристaнищу, ґгрmпjно, вhшніz свётлости, бGоблажeннаz.

БGор0диченъ:

Денни1ца возсіS въ сердцaхъ, пренепор0чнаz, вёрою чтyщихъ тS б9ію м™рь, и3 њзари2 дeнь свэтон0сный, хrт0съ, и4же и3зъ ложeснъ твои1хъ возсіS, препётаz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Жeзліемъ біeма рaдовашесz, си1ми кHсти нечeстіz сокрушaющи и3 вопію1щи, твоеS любвE ничт0же мS разлучи1тъ, хrтE.

Да врагHвъ наготY њбличи1ши, м§нице, ри1зъ совлеклaсz є3си2: сегw2 рaди нетлёніz nдeжду тебЁ хrт0съ дадE.

ЎстA глагHлющаz беззак0ннw на тS, зак0ннw, хrт0ва мyченице, загради1шасz, вели6чіz сп7са проповёдающей ти2.

Протsгъ на земли2 тёло твоE, нечeстіz служи1тель њсyетисz, простeртъ ко вLцэ ќмъ тв0й и3мyщи.

БGор0диченъ:

Глаг0лъ благочeстнw и3сп0лнисz и3сaіинъ, дв7а бо роди2 воплощeнна жизнодaвца и3 сп7са дyшъ нaшихъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

И5же кaменію служaщіи прeлестію мн0гою, њтzгчавaютъ кaменіемъ тS, и3сповёдующую хrтA, кaменz неwбори1маго. тёмже скончaвшисz, преслaвныхъ чудeсъ, слaвнаz ґгрmпjно, њблистaла є3си2 зарю2, просвэщaющую дyшы нaсъ восхвалsющихъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Е#ди1на р0ждшаz творцA всёхъ, є3ди1на ўкраси1вшаz человёчество рождеств0мъ твои1мъ, бGоневёсто, и3збaви мS t сёти льсти1вагw врагA: постaви мS на кaмени хrт0выхъ хотёній, тогw2 молsщи прилёжнw, є3г0же воплоти1ла є3си2.

КrтобGор0диченъ:

На кrтё тz возвhшена ћкw ўзрЁ пречcтаz м™и твоS, сл0ве б9ій, м™рски рыдaющи вэщaше: что2 н0вое и3 стрaнное сіE чyдо, сн7е м0й; кaкw, жи1знь всёхъ, вкушaеши смeрти, њживи1ти мє1ртвыz хотS, ћкw милосeрдъ;

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

В0лю тогw2 боsщихсz творsй, ѓгGломъ, мyченице, разрэшaетъ тS ќзъ, и3 стэснeніz, разори1вшую всsкое нечeстіе соyзомъ любвE хrтA, женихA твоегw2.

Ўмертви1вшисz любвE рaди, ўмертви1вшагw всю2 крёпость смeртную, бlгодaть и3сточaеши присножив0тную, страстьми2 ўмерщвлє1нныz и3сцэлsеши, ґгрmпjно, мyченикwвъ хrт0выхъ ўдобрeніе.

Превозшeдши люб0вію женихA твоегw2 всsку плотскyю люб0вь, терпёла є3си2 твeрдw, внегдA біeмэ бhти болёзненнэ, вопію1щи: не разлучи1тъ мS любвE твоеS, хrтE, мyкъ прещeніе.

Бlжeннагw совокуплeніz тр0ичнымъ желaніемъ пострадaвшихъ, вaссы и3 ґгрmпjны цэломyдрыz кто2 мyжество и3зречeтъ; и4мже показaша нeмощну јдwльскую крёпость, держaвнw.

БGор0диченъ:

Цари1ца дв7а, злат0ю nдeждою ўкрaшена, сн7у царю2 нhнэ предстои1тъ, ћже безъ разсуждeніz ѓгGлы превосходsщи, зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Свётъ незаходи1мый всeльшійсz въ твоE тёло, kвлsше тS зрsщымъ, въ нощи2 ћкw во дни2, зарю2 чудeсъ и3спущaющую.

Несквeрнаz ѓгница пaстырz стопaмъ послёдующи, ћкоже жeртва непор0чна, семY принесeсz бжcтвеннw.

Ќмъ и3мyщи свётелъ, прbр0чествіz и3сп0лненъ, б{дущаz ћкw с{щаz, слaвнаz вaссо, предглаг0лати спод0биласz є3си2.

БGор0диченъ:

Q м™и б9іz, души2 моеS њѕлоблeніе и3сцэли2, р0ждшаz преблагaго сл0ва, всёхъ ўблажaюща.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости, t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Њблистaвшее t ри1ма, ћкw незаходи1мое сlнце, сікелjа тёло с™hz мyченицы пріeмши, мрaка дeмwнскагw и3збавлsетсz лю1тости.

Д0блественнw требог†тыz с™ы6z м§ницы, ±же прeжде смeрти ўмeршыz, въ чazніи мучeніz, ўмeршее твоE живон0сное тёло принес0ша.

Nрyжіе врагA на тебЁ и3знем0же: и4бо ћкw грaдъ низложи1ла є3си2 неимyщъ њсновaніz, сегw2 гордhню, ґгрmпjно, труд0мъ слaвныхъ п0двигwвъ твои1хъ.

И#сцэлsетсz прикосновeніемъ тёла твоегw2 кровоточи1ваz, прокажeнніи њчищaютсz вёрою притекaюще: tбэгaетъ же и3 и4нъ всsкъ недyгъ, призывaніемъ с™aгw твоегw2, мyченице, и4мене.

БGор0диченъ:

Глаг0лы гавріи1ла, дв7о всенепор0чнаz, нhнэ пріeмше, вопіeмъ: рaдуйсz, м™и є3ди1на благословeннаz: рaдуйсz, двeре, сlнце прaвды и3мyщи.

Кондaкъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2:

Свётлыхъ пHдвигъ твои1хъ свэтон0сный настA дeнь, въ џньже почитaющи си1хъ б9eственнаz цRковь, вс‰ созывaетъ вeселw вопи1ти тебЁ: рaдуйсz, дв7о и3 мyченице, ґгрmпjно всечестнaz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Спасhй во nгни2 ґвра†мскіz тво‰ џтроки, и3 халдє1и ўби1въ, ±же прaвда прaведнw ўловлsше: препётый гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Голуби1ца ћкоже златA, nрyжіемъ кrтA њграждaема, ґг†рzны, и5же въ нощи2 ко грaду твоемY прибли1жившыzсz, потреби1ла є3си2, спaсши вBрныz скверноубjйства си1хъ, м§нице.

Многови6дныz хrтA рaди претерпёвши болBзни, мyченице, неболёзненно њбрэлA є3си2 въ т0мъ и3 безсмeртно наслаждeніе, зовyщи: препётый гDи, б9е nтє1цъ, благословeнъ є3си2.

Свzщeнникъ чyдный, и3 чудодёйствомъ сіsz, тво‰ чудесA зрS, ґгрmпjно, бGа величaше, и3 веселsсz поsше: б9е nтє1цъ нaшихъ, благословeнъ є3си2.

Твeрдымъ п0мысломъ твeрдое твоE къ страстeмъ носsщи тёло, жeнскую никaкоже чyла є3си2 нeмощь, зовyщи дёва вLцэ: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Р0ждшаz бGа пребывaеши по ржcтвЁ дв7ою, и3 млек0мъ питaеши м™рски под0бнw питaтелz мjра, пренепор0чнаz, є3мyже пою1ще зовeмъ: б9е nтє1цъ нaшихъ, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Н0щь ћкw дeнь зрsшесz носsщымъ, мyченице, тво‰ м0щи. мёсто благоухaшесz всsко тS пріeмлющее. дeмwнское њполчeніе вельми2 tгонsшесz. и3сцэлeній и3зливaютсz к†пли, превозносsщымъ хrтA во вс‰ вёки.

ЖенихA безсмeртнагw желaющи, въ слёдъ бlгоухaній сегw2 теклA є3си2, тогw2 страстeмъ и3 смeрти под0бzщисz, мyченице слaвнаz, и3 взывaющи: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Несумнённу и3мyщи вёру, є3лeемъ просвёщши кровeй твои1хъ, мyченице, свэщY твою2, внyтрь вошлA є3си2 черт0га, пою1щи нбcныz рaдwсти: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

Ви1дэти красотY гDню, сегH же цRковь посэщaти желaющи, ћкw на колесни1цэ кр0ве своеS взeмшисz, пою1щи къ семY дости1гла є3си2: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вёки.

БGор0диченъ:

КупинA, ћже прeжде проwбразовaше стрaнное ржcтвA твоегw2 тaинство, неwпaльна пребhвши, пренепор0чнаz: и4бо џгнь родилA є3си2 бжcтвA, и3 неwпaльна пребылA є3си2, nтрокови1це. тёмже тS поeмъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Мaніемъ вс‰ творsщагw, къ концY мучeніz ґгаfонjка, съ вaссою вкyпэ и3 пavлою ўсeрднw тщaщесz, ћкw вои1стинну дружeбнw, њбрэт0ша желaніz крaй.

Въ нбcныхъ черт0зэхъ всели1вшисz, дв7о, и3 неви1димыхъ добрHты смотрsющи, и3 пріeмлющи б9ію свётлость, тS пою1щыz ўzсни2.

Вэнeцъ положи1сz бlгодaтей на версЁ твоeмъ, ґгрmпjно, ћкw скончaвшей течeніе, и3 вёру соблю1дшей некрaдому, и3 прaведныхъ чи1нове краснH тz пріsша.

Ћкw предстоsщи зижди1телю со дерзновeніемъ вLцэ, мyченице ґгрmпjно, со всёми t вёка с™hми, проси2 согрэшeній прощeніz тS пою1щымъ, д0браz дв7о.

БGор0диченъ:

Вс‰ содержaщаго, мaтерски под0бнw, твои1ми рукaми носsщи, дв7о мRjе, руки1 мz и3збaви борцA, ћкw да твоE, спасaемь, восхвалю2 вели1чіе.

Слyжба срётенію чудотв0рныz їкHны прес™hz бцdы, ±же нарицaетсz влади1мірскаz.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ д7. Поd: Ћкw д0блz:

Ћкw свэтон0снаz палaта, * и3 џдръ всезлатhй, бцdе вLчце: тh бо сл0во б9іе * во твои1хъ ложеснaхъ вмэсти1ла є3си2, * и3 р0ждши нaмъ сlнце незаходи1мое, * свётъ невечeрній, * н†ша прeжде неразyміемъ њмрачє1ннаz сердцA * бlгоразyміемъ њсвэти1ла є3си2, * и3 льсти2 тмY разори1ла є3си2.

Твои1мъ ржcтв0мъ * ѓдова крёпость разори1сz, * и3 всE человёчество спасeно бhсть: * нhнэ же твои1ми моли1твами * врагHвъ нaшихъ шатaніе низложи2, * и3 крёпость и4хъ сокруши2, * и3 лю1демъ твои6мъ побBды на враги2 дaруй, * да посрaмzтсz вси2 * kвлsющіи рабHмъ твои6мъ ѕл†z.

Бцdе вLчце, * держaвнаz пом0щнице, * ўкрэпи2 слaвzщую тS странY на враги2: * да ћкоже дрeвле спаслA є3си2 цaрскій грaдъ t нахождeніz погaныхъ, * тaкw и3 нhнэ спаси2 странY рwссjйскую t нахождeніz врaжіz, * t междоус0бныz рaти, * t глaда же и3 трyса, * дв7о неискусобрaчнаz. * сегw2 рaди тS слaвитъ странA рwссjйскаz, * человёкwмъ пом0щницу.

Нhнэ странA рwссjйскаz * њ тебЁ хвaлитсz и3 весели1тсz, * и3мёющи тS застyпницу непостhдную, * и3 стёну неруши1му, * грaду нaшему непоколеби1мое њсновaніе, стрaжа неусhпна земли2 рwссjйскіz *. не престaй нhнэ твои1ми, гпcжE, моли1твами * и3збавлsти тв0й грaдъ и3 лю1ди t всёхъ бёдъ.

ТебЁ припaдаютъ, гпcжE, * с™и1телей сосл0віе и3 соб0ри, совокуплeніе всёхъ, * монaси и3 простjи, * и3 вeсь нар0дъ ўми1льнw молsщесz, * тебЁ нhнэ клaнzющесz, * и3 любeзнw цэлyюще тв0й џбразъ, * и3 молsщесz глаг0лютъ: чтyщій тS грaдъ всегдA спасaй t всёхъ бёдъ.

И$ны стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * и4же невмэсти1мый нб7сы2, * и3 ѓгGлы слaвимый, * и3 t серафjмwвъ поeмый, * на зeмлю сошeдъ, * въ твою2 ўтр0бу вмэсти1сz, * и3 ключA дёвства не разруши2, * нaше є3стество2 дрeвле t діaвола мyчимо и3з8sтъ, * и3 вeсь р0дъ человёческій свободи2, * тебe же, гпcжE, * застyпницу нaмъ даровA. * тёмъ не престaй сохранsти * и3 спасaти дyшы нaшz, ћкw милосeрда.

Q преслaвнагw чудесE! * сE заступлeніе пріи1де, * сопротивлeніе низложи1сz, грaдъ нaшъ спаси2, * враги2 нaшz прожени2, * и3 нaсъ рабHвъ твои1хъ твоeю ми1лостію возвесели2. * q б9іz сл0ва селeніе! * р0дъ человёческій чтyщій тS * всегдA спасaй t всёхъ бёдъ.

Подaждь ўтэшeніе * твои6мъ рабHмъ, чcтаz, * напaстьми њдержи6мымъ, * и3 р0гъ вёрныхъ вознеси2, * бGороди1тельнице мRjе: * спаси2 моли1твами твои1ми грaдъ тв0й неразруши1мь * и3 в†рварскаz шат†ніz низложи2, * и3 нaсъ рабHвъ твои1хъ, безневёстнаz, * хвaлzщихъ тS спаси2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }.

Пріиди1те, рwссjйстіи соб0ри, пріиди1те, вёрныхъ совокуплє1ніz, въ срётеніе цRи1цы бGоoтрокови1цы: сe бо грzдeтъ цRи1ца свои1мъ џбразомъ честнhмъ, спасти2 грaдъ и3 лю1ди t сопостaтныхъ пог†нъ невоєвaны. q чyдо вeліе и3 преслaвное, и3 преб0льши ўмA! кaкw пришeствіемъ честнaгw є3S џбраза сопроти1вніи побэждaютсz, и3 nтeчество нaше ўтверждaетсz; н0щь ўпраздни1сz и3 дeнь прибли1жисz. є3гHже рaди тебЁ винY спасeніz нaшегw є3стество2 нaше пріeмлетъ, и3 всS твaрь воспэвaетъ ти2 зовyщи: рaдуйсz, предстaтельнице и3 пом0щнице, и3 спасeніе дyшъ нaшихъ.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2.

БытіS чтeніе.

[ГлавA к7и] И#зhде їaкwвъ t студенцA клsтвеннагw, и3 и4де въ харрaнь. И# њбрёте мёсто, и3 спA тaмw, зaйде бо с0лнце: и3 взsтъ t кaменіz мёста тогw2, и3 положи2 возглaвіе себЁ, и3 спA на мёстэ џномъ и3 с0нъ ви1дэ. И# сE лёствица ўтверждeна на земли2, є3sже главA досzзaше до нб7съ, и3 ѓгGли б9іи восхождaху и3 низхождaху по нeй. ГDь же ўтверждaшесz на нeй, и3 речE: ѓзъ бGъ ґвраaмовъ, nтцA твоегw2, и3 бGъ їсаaковъ, не б0йсz. ЗемлS, и3дёже ты2 спи1ши на нeй, тебЁ дaмъ ю5, и3 сёмени твоемY. И# бyдетъ сёмz твоE ћкw пес0къ земнhй, и3 распространи1тсz на м0ре и3 ли1ву, и3 сёверъ, и3 на вост0ки: и3 возблагословsтсz њ тебЁ вс‰ колBна земн†z, и3 њ сёмени твоeмъ. И# сE ѓзъ съ тоб0ю сохранszй тS на всsкомъ пути2, ѓможе ѓще п0йдеши, и3 возвращy тz въ зeмлю сію2, ћкw не и4мамъ тебE њстaвити, д0ндеже сотвори1ти ми2 вс‰, є3ли6ка глаг0лахъ тебЁ. И# востA їaкwвъ t снA своегw2, и3 речE: ћкw є4сть гDь на мёстэ сeмъ, ѓзъ же не вёдэхъ. И# ўбоsсz, и3 речE: ћкw стрaшно мёсто сіE, нёсть сіE, но д0мъ б9ій, и3 сі‰ вратA небє1снаz.

Прbр0чества їезекjилева чтeніе.

[ГлавA м7г и3 м7д] Тaкw глаг0летъ гDь: бyдетъ t днE nсмaгw и3 пр0чее, сотворsтъ їерє1и на nлтари2 всесожжeніz вaшегw, и3 ±же спасeніz вaшегw, и3 пріимY вы2, глаг0летъ ґдwнаJ гDь. И# њбрати1 мz на пyть врaтъ с™hхъ внёшнихъ, зрsщихъ на вост0ки, и3 сі‰ бsху затворє1нна. И# речE гDь ко мнЁ: вратA сі‰ затворє1на бyдутъ, и3 не tвeрзутсz, и3 никт0же пр0йдетъ сквозЁ и4хъ, ћкw гDь бGъ ї}левъ пр0йдетъ и4ми, и3 бyдутъ затворє1на. Ћкw и3гyменъ сsдетъ въ ни1хъ снёсти хлёбъ, по пути2 є3лaмскихъ врaтъ вни1детъ, и3 по пути2 є3гw2 и3зhдетъ. И# введe мz по пути2 врaтъ с™hхъ, сyщихъ къ сёверу, прsмw хрaму, и3 ви1дэхъ, и3 сE и3сп0лнь слaвы хрaмъ гDень.

При1тчей чтeніе.

[ГлавA f7] Премyдрость создA себЁ д0мъ, и3 ўтверди2 столпHвъ сeдмь. ЗаклA сво‰ жeртвєннаz, и3 раствори2 въ чaши своeй віно2, и3 ўгот0ва свою2 трапeзу. ПослA сво‰ рабы6 созывaющи съ выс0кимъ проповёданіемъ на чaшу, глаг0лющи: и4же є4сть безyменъ, да ўклони1тсz ко мнЁ, и3 трeбующымъ ўмA речE: пріиди1те, kди1те м0й хлёбъ, и3 пjйте віно2, є4же раствори1хъ вaмъ. Њстaвите безyміе, и3 жи1ви бyдете: и3 взыщи1те рaзума, да поживетE, и3 и3спрaвите рaзумъ въ вёдэніи. Наказyzй ѕлы6z, пріи1метъ себЁ безчeстіе: њбличazй же нечести1ваго, њпор0читъ себE: њбличeніе бо нечести1вому, р†ны є3мY. Не њбличaй ѕлhхъ, да не возненави1дzтъ тебє2, њбличaй премyдра, и3 возлю1битъ тS. Дaждь премyдрому винY, и3 премyдрэйшій бyдетъ: сказyй прaведному, и3 приложи1тъ пріимaти. Начaло премyдрости, стрaхъ гDень, и3 совётъ с™hхъ, рaзумъ: разумёти бо зак0нъ, п0мысла є4сть благaгw. Си1мъ бо џбразомъ мн0гое поживeши врeмz, и3 приложaтсz тебЁ лBта животA.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7. Самоглaсны:

Ћкw вои1стинну дрeвнzгw ківHта пречестнёе, є3гдA дв7дъ собрaвъ чи1ны ликовствовaше, нhнэ твоS, бцdе, їкHна, є4йже предстоsтъ ґрхіерeєвъ соб0ри, и3 съ чи1нми ѓгGлъ, и3 всE хrтоимени1тыхъ людeй мн0жество, дост0йнw блажaтъ тS м™рь б9ію, и3 прославлsютъ раболёпнw и3 чествyютъ, и3 покланsютсz, и3 м0лzтсz тебЁ по бз7э: да мjръ ўмири1ши въ правослaвіи, и3 nтeчество ўтверди1ши, и3 спасeши t всёхъ ѕHлъ тво‰ рабы6, ћкw є3ди1на благословeннаz.

Предстоsтъ ти2, гпcжE бцdе, предъ твои1мъ, пречcтаz, џбразомъ, ґрхіерeєвъ сосл0віе, и3 вси2 лю1діе, монaси и3 простjи, вёдуще тS вои1стинну пом0щницу си1льну и3 непобэди1му, молє1ніz тебЁ приноси1ти, t всеS души2 подвизaютъ, и3 поущaютъ на моли1тву къ бGу, трeбующе твоеS п0мощи, да прострeши бGонHсныz тво‰ рyки, и3 ўм0лиши за мjръ. вонми2 и3 ўслhши, вLчце, и3 подaждь ўтэшeніе рабHмъ твои6мъ, д0ндеже не њдолёютъ ны2 грэхи2 нaшz, т‰жкіz и3 лю6тыz: твоеs бо всегдA трeбуемъ вси2 п0мощи.

Глaсъ }:

Пeрвэе написaвшейсz твоeй їкHнэ, є3ђльскихъ т†инъ благовёстникомъ, и3 къ тебЁ цRи1цэ принесeннэй, да ўсв0иши тY, и3 си1льну содёлаеши спасти2 чествyющыz тS. и3 порaдоваласz є3си2, ћкw сyщи ми1лостива, спасeніz нaшегw содётельница, ћкw ўстA и3 глaсъ їкHнэ бhвше, ћкоже и3 бGа внегдA зачинaющи во чрeвэ, пёснь воспёла є3си2: сE t нhнэ ўбlжaтъ мS вси2 р0ди. и3 на тY зрsщи глаг0лала є3си2 со влaстію: съ си1мъ џбразомъ благодaть моS и3 си1ла. и3 мы2 и4стиннw вёруемъ, ћкw сE реклA є3си2, гпcжE, си1мъ џбразомъ съ нaми є3си2. тёмъ бlгоговёйнw предстоsще, покланsемсz тебЁ раби2 твои2: посэти1 ны твои1ми мaтерними щедр0тами.

Глaсъ з7.

ГорA є3си2 вели1каz и3 преслaвнаz, пaче горы2 сінaйскіz, бцdе. nнa бо не терпsше сни1тіz слaвы б9іz, во џбразэхъ и3 сёнехъ nгнeмъ возгарaшесz, и3 гр0ми и3 мHлніи тaмw бhша: тh же вeсь б9eственный џгнь сyщь, б9іе сл0во во чрeвэ твоeмъ неwпaльнw носи1ла є3си2, и3 t сосє1цъ твои1хъ млек0мъ питaла є3си2 мaніемъ носsщаго вс‰. И# м™рнее дерзновeніе къ немY и3мyщи, помози2, вLчце, вёрнw прaзднующымъ тв0й честнhй прaздникъ, и3 не забyди ми1лостивнw посэщaющи: пріsла бо є3си2 t бGа дaръ стр0ити и3 покрывaти хrтоимени1тое стaдо, рабы6 тво‰.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

ТебЁ вси2 р0ди человёчестіи хв†льныz дaры прин0сzтъ, вLчце, и3 м0лzтсz ћкw цRи1цэ и3 м™ри б9іи, прbр0цы тS премyдрw проповёдаша, леvjти благослови1ша, ґпcли и3 мyчєницы и3сповёдаша, вс‰ сослHвіz покланsютсz, ґрхіерeє проповёдаютъ, монaси и3 простjи бlгоговёютъ, богaтіи и3 ўб0зіи, сироты6 и3 вдовы6, и3 всsкъ в0зрастъ, и3 всsко преспёzніе, стaрческое и3 младeнческое. подъ кр0въ тв0й держaвный съ вёрою прибэгaемъ: покрhй и3 соблюди2, гпcжE, моли1твами твои1ми, и3 спаси2 t бёдъ дyшы нaшz.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Что2 вaсъ наречeмъ:

Чт0 тz наречeмъ, бцdе вLчце; * к0рень ли їессeовъ; t тебe бо нaмъ хrт0съ ћкw цвётъ и3зhде. * мaнну ли, вёрныхъ сердцA ўслаждaющую твои1мъ рождеств0мъ; руно2 гедеHново; * на тs бо хrт0съ ћкw росA сни1де, и3 тS застyпницу нaмъ показA: * є3г0же моли2, спасти2 дyшы нaшz.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Да вси2 похвaлимъ, вёрніи, * таково2 нaмъ заступлeніе дaвшую непостhдное, * и3 непребори1мое на враги2 њдолёніе побёдное, * и3 нaмъ всBмъ спасeніе, * и3 грaду нaшему стёну и3 покр0въ, * и3 њсновaніе непоколеби1мое, * и3 nтeчеству нaшему на сопостaты пос0біе, * и3 непобэди1мую побёду.

Стjхъ: Клsтсz гDь дв7ду и4стиною, и3 не tвeржетсz є3S.

Дост0йнw тS бlжи1тъ человёческій р0дъ, чcтаz, * ћкw спасaеши чтyщыz тS t всёхъ бёдъ. * тh бо є3си2, гпcжE дв7о чcтаz, * застyпница непостhднаz твои6мъ рабHмъ показaласz є3си2; * и3 моли1твенница теплA къ бGу, њ находsщихъ скорбeй. * тоб0ю в†рварскаz шат†ніz разрушaютсz, * и3 стрBлы вр†жіz ўпражнsютсz: и3 раби2 твои2 t њдержaщихъ бёдъ и3збaвльшесz, * тS, бGомaти, пёсньми ўблажaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже. Самоглaсенъ:

Да рaдуютсz рwссjйстіи соб0ри, да ликовствyетъ є3стество2, ћкw твоегw2, чcтаz, честнaгw џбраза пришeствіемъ грaдъ нaшъ спасaетсz, раби2 твои2 t њдержaщіz нyжды и3збaвльшесz, тебЁ, чcтаz, взывaютъ: рaдуйсz, д0брыхъ вин0внаz, и3 застyпница непостhднаz, и3 спасeніе дyшъ нaшихъ.

Тропaрь, глaсъ д7:

Днeсь свётлw красyетсz слaвнэйшій грaдъ москвA, ћкw зарю2 с0лнечную воспріeмши, вLчце, чудотв0рную твою2 їкHну, къ нeйже нhнэ мы2 притекaюще, и3 молsщесz тебЁ, взывaемъ си1це: q пречyднаz вLчце бцdе, моли1сz и3зъ тебє2 воплощeнному хrтY бGу нaшему, да и3збaвитъ грaдъ сeй, и3 вс‰ грaды и3 страны6 хrті†нскіz невреди6мы t всёхъ навBтъ врaжіихъ, и3 спасeтъ дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

На ќтрени, по №-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Бжcтвенными зарsми просвэти2 пою1щыz тS, и3 ўмы2 ўтверди2, непор0чнаz дв7о, крёпкаz застyпнице мjра всегw2. тёмже торжествyемъ вси2 люб0вію пою1ще тS, и3 пришeствіе твоегw2 џбраза слaвzще: не престaй, дв7о, моли1твами твои1ми, спасaющи рабы6 тво‰ t всsкіz бэды2, є3ди1на благословeннаz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Невёсто неискусобрaчнаz, премyдрости село2 показaсz ўтр0ба твоS бGа сл0ва: тh бо є3ди1на м™и б9іz, бlги1хъ ходaтаица kви1вшисz, всsкихъ страстeй и3збaви рабы6 тво‰, непрестaннw воспэвaющыz слaву твою2.

По в7-й стіхол0гіи, сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

Ћкw ѕвэздA многосвётлаz взhде t вост0ка къ зaпаду тв0й џбразъ, бGомaти, њзари2 ск0рби тм0ю њдержи1мыхъ, и3 прещeніz вр†гъ и3збaви, и3 вс‰ тёхъ сBти разруши1въ, kви1сz, предстaтельнице крёпкаz, nрyжіе непобэди1мое на враги2 мjру всемY: и3зъ тебє1 бо всёхъ вLка пл0ть пріи1мъ, вс‰ человёки њбожи2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже. По полmелeи припёвъ:

Дост0йно є4сть величaти тS, бцdе, честнёйшую херув‡мъ и3 слaвнэйшую безъ сравнeніz сераф‡мъ.

Pал0мъ и3збрaнный: Б9е, сyдъ тв0й цReви дaждь:

Тaже сэдaленъ, глaсъ №:

Бlжeнна є3си2 ты2, бцdе чcтаz, вели1чєствіz тво‰ кто2 воспёти м0жетъ; є4же чyдо стрaшно, и3 чyдо вeліе содёzвши, твои1ми моли1твами, бGомaти, чтyщій тS грaдъ всегдA свобождaетсz t всёхъ бёдъ, тмы2 и3 мечA, погaныхъ плэнeніz и3 всsкагw гнёва. тёмже мы2, зрsще чcтн0е џбраза твоегw2 пришeствіе, хвaлимъ ћкw цRи1цу, воспэвaюще вёрніи, словесы2 тS, чcтаz, блажaще, глаг0лемъ: бцdе чcтаz, моли2 воплощeннаго и3зъ тебє2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло д7.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ в7:

Гот0висz, всечестнhй грaде москвA, на срётеніе дв7ы бGомaтере: сe бо грzдeтъ къ тебЁ свётлое вели1кое сlнце t врaтъ затворeнныхъ. тмA ќбw ск0рби твоеS tгонsетсz, свётъ же твоегw2 весeліz и3сполнsетсz, бyрz сопроти1вныхъ вётрwвъ ўставлsетсz: мyжіе и3 свzщeнницы въ печaлехъ слaдкое ўтэшeніе пріeмлютъ, цRи1цэ є3ди1ной покланsютсz, молsщесz глаг0лютъ: пречcтаz дв7о, мольбaми твои1ми и3збaви рабы6 тво‰ t всsкіz бэды2 и3 печaли.

КанHнъ похвалЁ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7: и3 прaздника, на }.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz, тоS чудесA.

Просвэти2, вLчце, дyшы нaшz зарeю бжcтвенною, пaче ўмA бlгодaтію твоeю, и3 незави1стный дaръ подaждь ми2, воспёти тS, ћкw пом0щницу человёческому существY, препётаz, вёрное заступлeніе, на враги2 побёду правослaвному nтeчеству нaшему.

Пріиди1те, собери1тесz, рwссjйстіи соб0ри, въ пречcтнhй хрaмъ всенепор0чныz вLчцы, и3 возопjйте ўми1льнw молsщесz, къ честн0му џбразу взирaюще: бцdе безневёстнаz, хвaлzщыz тS спаси2.

Тв0й, бGомaти, всечестнhй џбразъ, бGоглaсный є3ђліа хrт0ва списaтель преб9eственный лукA написaвъ, творцA всёхъ на твои1хъ честнhхъ рукaхъ воwбрази2: къ немyже притекaющыz напaсти и3 печaли и3збавлsеши, и3 вс‰ покрывaеши твоeю ми1лостію.

Хрaмъ прекрaсный, содётель всёхъ є3ди1ну тS њбрётъ, въ тS всели1сz, и3 человёки њбожи2. къ немyже за ны2, бцdе, моли1сz, спасти1 ны t погaныхъ плэнeніz, и3 всsкіz и3нhz ск0рби находsщіz на ны2: да твоегw2 днeсь џбраза срётеніе всечeстнw прaзднуемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

ВсE помышлeніе tвeргше, бGомyдріи, пріиди1те въ срётеніе прекрaсныz зари2, держaщіz пресвётлую лучY, вс‰ просвэщaющую, и3 ми1лостію вeсь мjръ њбогaщшую.

Твою2, бGомaти, всечcтнyю и3 чудотв0рную їкHну рwссjйстіи лю1ди стzжaвше, ћкw заступлeніе крёпко и3 стёну неруши1му, м0лzтсz ти2, на враги2 побёду даровaти nтeчеству нaшему.

Џблакъ свэтозaрный показaсz, рос0ю благодaти вс‰ њмывaющи тэлє1сныz сквє1рны, и3 дyшы просвэщaющи, є3ди1на всепётаz.

Дрeво многопл0дно kви1ласz є3си2, пи1щею неги1блющею вс‰ насыщaющи, дyшы же веселsщи, бGоневёсто чcтаz, добродэ‰ніz всBмъ и3сточи2, и3 t скорбeй нyждныхъ спаси2.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Нар0ди бGолюби1віи, пріиди1те въ срётеніе: сe бо прих0дитъ дв7а всёхъ прbр0кwвъ превhшши, честнhмъ свои1мъ џбразомъ жизнодaтелz мjру на рукaхъ и3мёющи, грaдъ св0й сохранsти стрaждущій, вaрварскую дeрзость низложи1ти, воwбрази1тисz всBмъ храни1тельница твердA, держaва и3 њграждeніе вёрнw молsщымсz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz, тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Г0ру превeлію, ю4же даніи1лъ ви1дэ, t неsже кaмень tсэчeсz безъ руки2, и3 вс‰ соблaзны и3стни2, вBрныz же просвэти2, и4стинное свэтозaрное сlнце показA, лучaми просвэщaющи, бцdе приснодв7о.

Воwружaютсz на лю1ди тво‰, чcтаz бцdе, сhнове ґг†рины, ѕлhй совётъ творsще, грaды разорsюще, вBрныz же погублsюще: но ты2, всепётаz, твоeю ми1лостію, вс‰ низложи2, їсм†ильтzны враги2 покарsющи nтeчеству нaшему.

Нб7о њдушевлeно, є3ди1на бGомaти, свётъ вeлій пріeмши, вс‰ просвэщaющи, тмY держaщихъ бёдъ разжени2, и3 нaсъ вhшнzгw причaстіz спод0би.

Дв7дъ предъ ківHтомъ ликовствyетъ, леvjти же воспэвaютъ: пaче же предъ тоб0ю, бGороди1тельнице чcтаz, рwссjа хвалaми ћкw цRи1цу воспэвaетъ, глaсы молeбными прилёжнw ти2 вопію1щи: рaдуйсz, застyпнице грaда нaшегw.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

ТебE, бGомaти, вели1кій во прbр0цэхъ и3сaіа прови1дэ д¦омъ, ќгль и3мёющу во чрeвэ, вBрныz просвэщaющь, и3 соблaзны вс‰ пожигaющь, спасaz р0дъ человёчь.

Жeзлъ ґарHновъ прозzблA є3си2, и3 ѕл0бный к0рень и3ст0ргнула є3си2, дв7о бGоневёстнаz, жизнодaтелz р0ждши мjру: є3г0же моли2, семY грaду спасти1сz t мн0гихъ напaстей.

Нhнэ ќбw приступи1те съ весeліемъ, бGоизбрaнное стaдо, рwссjйстіи соб0ри, ко всечестнёй б9іи м™ри, и3 честнhй є3S џбразъ любeзнw пріими1те: сe бо благодaть неисчерпaемаz в0ды точaщи бжcтвєнныz неwскyднw, ю4же, вёрніи, почти1мъ, и3 чcтн0му џбразу є3S поклони1мсz.

Њ к0рене їессeева дрeво возрастE всBмъ жив0тное, пл0дъ ќбw прозzблA є3си2 во ўтр0бэ твоeй, дв7о чcтаz, вс‰ лю1ди насыщaющи твоeю ми1лостію.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Бжcтвенное сіE и3 всечcтн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

T тебє2, бGомaти, и3стечE пот0къ слaдкій, вс‰ напаsz лю1ди, дyшъ и3змывaz сквє1рны, бцdе вLчце, спаси2 всёхъ покланsющихсz вёрнw честн0му џбразу твоемY.

Вси2 ќбw совокyпльшесz вкyпэ, воспоeмъ чcтую дв7у, бGоизбрaнную лёствицу їaкwвлю, гедеHново же руно2, рaдости ходaтаицу, крёпость и3 похвалY спасaемыхъ, бGороди1тельницу чcтую.

СE нhнэ весeліе приближaетсz, ск0рбь же потреблsетсz, вёрніи спасaютсz, ћкw t и3ст0чника рaдость почерпaюще вhну хвалaми воспэвaютъ: рaдуйсz, чcтаz вLчце, спасeніz нaшегw начaтокъ, и3 всёхъ вёрныхъ стэнA и3 похвалA.

Подaждь нaмъ п0мощь мольбaми твои1ми, пречcтаz бцdе, скHрби ќбw нах0дzтъ на ны2, и3 печ†ли ўмножaютсz, врази2 њполчaютсz: но ты2, пречcтаz, предстaвши и3збaви, врагHвъ нaшихъ шатaніе низложи2, на враги2 побёду дaруй, да посрaмzтсz вси2 kвлsющіи рабHмъ твои6мъ ѕл†z.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Взбрaнной:

Взбрaнной воев0дэ побэди1тєльнаz, ћкw и3збaвльшесz t ѕлhхъ пришeствіемъ твоегw2 чcтнaгw џбраза, вLчце бцdе, свётлw сотворsемъ празднество2 срётеніz твоегw2, и3 nбhчнw зовeмъ ти2: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Јкосъ:

ЃгGлъ предстaтель съ нб7сE п0сланъ бhсть рещи2 бцdэ, рaдуйсz, и3 со безпл0тнымъ глaсомъ воплощaема тS зрS, гDи, ўжасaшесz, и3 стоsше зовhй къ нeй таков†z: рaдуйсz, є4юже рaдость возсіsетъ: рaдуйсz, є4юже клsтва и3счeзнетъ: рaдуйсz, пaдшагw ґдaма воззвaніе: рaдуйсz, слeзъ є4vиныхъ и3збавлeніе: рaдуйсz, высото2 неудобовосходи1маz человёческими пHмыслы: рaдуйсz, глубино2 неудобозри1маz и3 ѓгGльскима nчи1ма: рaдуйсz, ћкw є3си2 цReво сэдaлище: рaдуйсz, ћкw н0сиши носsщаго вс‰: рaдуйсz, ѕвэздо2, kвлsющаz сlнце: рaдуйсz, ўтр0бо б9eственнагw воплощeніz: рaдуйсz, є4юже њбновлsетсz твaрь: рaдуйсz, є4юже покланsемсz творцY: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Ћкw порфЂрою и3 вЂссомъ, червлeною хламЂдою, дв7о бцdе вLчце, грaдъ тв0й тоб0ю њдёzсz, хrтA величaетъ, и3 пришeствіе чcтнaгw твоегw2 џбраза слaвитъ, ћвльшасz пaче л{чь с0лнечныхъ, и3 немрaчнымъ свётомъ просвэщaюща велеглaснw хвaлzщыz тS.

Скриж†ли бGопи6санныz пeрстомъ д¦а въ ћрости мwmсeй сокруши2: но въ тебЁ, чcтаz, преслaвный творeцъ всели1всz, неврeдну тS сохрани2. є3мyже поeмъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, благословeнъ є3си2.

Пріими2 твои1хъ р†бъ мwльбы2, пречcтаz дв7о бцdе, непостоsнную бyрю ўти1ши моли1твами твои1ми, и3 совёты проти1вныхъ врагHвъ разжени2, напaдающихъ на стaдо твоE, всенепор0чнаz вLчце.

ТебE є3ди1ну пом0щницу р0ду человёческому, бцdе мRjе, зижди1тель всёхъ рождеств0мъ свои1мъ назнaмена, и3 прbр0цы проwбрази1ша: џвъ тS двeрь, и4нъ же тS л0жницу б9ію: мh же тS воспэвaемъ роди1тельницу б9ію, и3 ходaтаицу къ бGу, и3 застyпницу t всёхъ ѕHлъ находsщихъ на ны2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пeщи ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Кaкw тS, дв7о, по достоsнію воспоeмъ; п0мощь твeрдую, храни1тельницу жи1зни нaшеz, и3 ходaтаицу непрел0жну къ сн7у твоемY и3 бGу нaшему: є3г0же воспэвaемъ и3 превозн0симъ во вёки.

Цвёте прекрaсный, и3 вонS пи1щнаz, њблагоухaеши, бцdе мRjе, вс‰, и3 спасaеши, и3 t нед{гъ и3сцэлsеши, бёсы прогонsеши. тёмже ти2 вопіeмъ: рaдуйсz, пом0щнице всBмъ молsщымсz вBрнымъ.

Ст0лпъ ћвльшисz, бGомaти, нахождє1ніz проти1вныхъ tгонS: тs бо чтyщымъ сeрдцемъ тeплымъ kви1ласz є3си2 стэнA и3 њграждeніе, и3 спаси1тельное прибёжище.

Дв7дски воспэвaемъ ти2 пёснь, г0ру б9ію тS и3менyюще, пречcтаz дв7о: и3ст0чника бо сyщымъ приснотекyщаго и3сточи1ла є3си2. є3г0же поeмъ и3 превозн0симъ во вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере и3 да вопіeтъ: рaдуйсz всеблажeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

Рaдости ходaтаице, возвесели2 нaшъ смhслъ вопи1ти тебЁ, бцdе чcтаz: рaдуйсz, храни1тельнице нaша, держaва и3 њграждeніе, и3 спаси1тельное прибёжище.

Да восхвaлzтъ соглaснw тS нб7о и3 землS, ћкw жизнодaтелz мjру р0ждши: рaдуйсz, ти1хое пристaнище, жив0тныz воды2 и3ст0чниче неисчерпaемый, вLчце.

Собрaвшесz днeсь лю1діе, во срётеніе пречcтыz б9іz м™ре, ћже віногрaда мhсленнагw грeзнъ носsщи, віно2 и3сточaющь всегдA, и3 весeліz всёхъ и3сполнsющь, ћкw бцdу по д0лгу слaвимъ.

Бжcтвеннаz рэкA в0дъ жив0тныхъ, вс‰ ўдHліz напоsющи, нaшz соблaзны, бGомaти, погрузи2, и3 до концA потреби2.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

Да почти1тсz днeсь бGомaти зижди1телz р0ждшаz, рaйскихъ дверeй tверзeніе, и3 всегw2 мjра њчищeніе, побёду дaвшаz хrтолюби1вому в0инству: њ сeй бо прbр0цы глаг0лаша: т0й поклони1мсz.

Слaва, и3 нhнэ:

Пресвётлаz днeсь ми1лостивнаz свётлость, б9іz благодaть, вс‰ рaдостнw њдождsетъ нбcными тyчами, на стєзи2 сл†дкіz направлsющи, бцdе вLчце, всёхъ, познaвшихъ тS земнhхъ, приснодв7о: нhнэ бо всS землS рwссjйскаz рaдуетсz, вёрою тS слaвzщи.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7. Глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Настaвницу тS заблyждшымъ, * и3 пристaнище спаси1тельное, * въ пучи1нэ, вLчце, и3 въ бyри, * и3 во и3скушeніихъ, и3 въ печaлехъ, * хrт0съ тS всBмъ показA, * сн7ъ тв0й и3 бGъ нaшъ, * вёрнw приходsщымъ къ тебЁ. * є3г0же моли2, * t ѕлhхъ бёдъ и3збaвитисz * вёдущымъ бцdу тS вои1стинну.

Двaжды.

Тлёніе потреби1ла є3си2, * и3 болёзнь, всепётаz, дрeвнюю всю2, рождеств0мъ твои1мъ: * жив0тъ бо мjрови р0ждши, * и3 смeрть разруши1вши, * болBзни, благaz, и3сцэлsеши * вёрнw џбраза твоегw2 чудесA воспэвaющихъ, * и3 люб0вію клaнzющихсz, * и3 чтyщихъ тS с™yю * и3 честнёйшую настaвницу.

Ћкw и3ст0чникъ тS, препётаz, * животA и3 благодaти, и3сточaющій чудесA, * и3 цэльбY страстeй душeвныхъ и3 тэлeсныхъ, * ћкw быстринY њставлeніz, * ми1лости щедр0тъ неисчерпaемое м0ре ви1дzще, * тебЁ припaдаемъ вси2 њскорблsеміи нhнэ, * просsще вси2 разрэшeніz * бyдущагw мучeніz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

И$же на херувjмэхъ э4здzй, и3 пэвaемый t сераф‡мъ, сшeлъ є3си2 съ небесE прbр0чески, блaже, и3 всели1лсz є3си2 во ўтр0бу чcтыz бGоoтрокови1цы, ю4же ѓгGли воспёша тaйнw: рaдуйсz, рaдостнаz дв7о, неwб8sтнаго ћкw бGа, во чрeвэ твоeмъ пріeмши пaче сл0ва, t невёріz въ вёру мjръ преводsща. слaва тебЁ, хrтE, є3ди1не ми1лостиве и3 чlвэколю1бче.

Славосл0віе вели1кое и3 tпyстъ.

На літургjи блажeнна, t канHна пёснь G-z и3 ѕ7-z.

Слyжба всS бцdы.

Ѓще ли прилучи1тсz срётеніе бцdы въ недёлю:

Въ суббHту на мaлэй вечeрни стіхи6ры воскрє1сны nктHиха. Слaва, прaздника бцdы: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса мaлыz, вечeрни. На стіх0внэ стіхи1ра є3ди1на воскрeсна, и3 стіх0вна бцdы вели1кіz вечeрни съ припёвы є3S. Слaва, и3 нhнэ, бцdы, и3 tпyстъ.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры воскрє1сны д7, и3 бцdэ ѕ7. Слaва, бцdы: И# нhнэ, бGор0диченъ №-й глaса. Вх0дъ. прокjменъ днE: чтє1ніz G.

На літjи стіхи6ры, и3 Слaва, и3 нhнэ, бцdы. На стіх0внэ стіхи6ры воскрє1сны. Слaва, и3 нhнэ, бGор0дицы. На благословeніи хлёбwвъ тропaрь: Бцdе дв7о, рaдуйсz: двaжды, и3 прaздника є3ди1ножды. И# чтeніе. На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь воскрeсенъ, двaжды. Слaва, и3 нhнэ, прaздника. По nб0ихъ каfjсмахъ сэдaльны воскрє1сны, и3 съ бGорHдичны и4хъ. И# чтeніе во є3ђліи толков0мъ. По полmелeи сэдaльны бцdы вси2, по є3ди1нощи. Слaва, и3 нhнэ, послёдній сэдaленъ, и4же по полmелeи. И# чтeніе прaздника. Степє1нна глaса, прокjменъ, и3 є3ђліе воскрeсно: и3 пр0чее всE до канHна. КанHнъ воскрeсенъ со їрмос0мъ на д7, и3 бцdы на в7, и3 бцdы прaздника на }. Катавaсіа бцdы. По G-й пёсни, кондaкъ, јкосъ и3 сэдaленъ бцdы. Слaва, и3 нhнэ, т0йже. По ѕ7-й пёсни, кондaкъ и3 јкосъ воскрє1сны, и3 чтeніе. По f7-й пёсни, свэти1ленъ воскрeсенъ. Слaва, и3 нhнэ, бцdы. На хвали1техъ стіхи6ры воскрє1сны д7, и3 бцdы д7, со слaвнымъ, со стіхи2 є3S. Слaва, стіхи1ра є3ђльскаz, И# нhнэ: Преблагословeнна є3си2, бцdе дв7о: Славосл0віе вели1кое. Тропaрь воскрeсенъ т0чію. На літургjи блажє1нна глaса, на ѕ7: и3 бцdы пёснь G-z на д7. Прокjменъ, ґпcлъ, ґллилyіа, є3ђліе, и3 причaстенъ днE и3 бцdы.

24 июня: Рождество пророка, Предтечи и Крестителя Господня Иоанна.

Мёсzца тогHже въ к7д-й дeнь.

Рождество2 честнaгw слaвнагw прbр0ка, предтeчи и3 крести1телz їwaнна.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры на д7, глaсъ д7.

Под0бенъ: Звaнный свhше:

И#зъ непл0дныz роди1лсz є3си2 ўтр0бы, * разрэши1вый непл0діе сердeцъ нaшихъ, * и3 благочaдіе въ вёрэ же и3 и4стинэ, * душaмъ неплHднымъ сл0во дaруz, * слaвный предтeче пришeствіz хrт0ва: * глaсъ сл0ва благознамени1тый, * покаsніz прознаменaтель велеглaсный, * вeтхагw же и3 н0вагw * бжcтвенный ходaтай, * ћвэ познавaемь: є3г0же рождество2 * люб0вію прaзднуемъ веселsщесz.

Двaжды.

Ўпитaнный нhнэ * воздержaніz телeцъ, * t непл0дныz роди1сz, * показyz нaмъ, * t дв7ы nтрокови1цы * ѓгнца рождeна, * и3 мjра взeмлющаго согрэшє1ніz. * г0рлица пустынелю1бнаz ћвэ возсіS, * бжcтвенную вeсну возвэщaющаz, * и4мже престA безб0жіz зимA лю1таz, * и3 женихA дрyгъ и4скренній * свётлw пріи1де їwaннъ, * молS, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$же по бжcтвенному р0ждсz њбэтовaнію, * є3гдA пречyдный и3 вели1кій ґрхaгGлъ, * въ цeркви роди1телю твоемY молsщусz, * благовэствовA твоE рождeніе * тогдA не вёрующу * и3 прекосл0вzщу свzщeннику, * ћкоже пи1шетъ, * безглaсіе гавріи1лъ наведE и3 њглохновeніе, * дaже до рождествA: * тh же, предтeче, t nтцA р0ждсz, * соyзъ љзhка свободи1лъ є3си2, блажeнне, * и3 м0лишисz њ всёхъ нaсъ.

Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Подобaетъ їwaнну благов0ніе, подобaетъ кrти1телю пёсней красотA: сeй бо проповёда начaтокъ нaшегw спасeніz, взыгрaвыйсz во чрeвэ, и3 вопіS въ пустhни: покaйтесz, цReвъ в0инъ, предтeча благодaти, ѓгнца провозвэщaz, и3 сп7са молS њ душaхъ нaшихъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли6твы р†бъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Ўzсни2 тв0й љзhкъ * свётлw, захaріе, * прbр0къ nтрочA б9ій бyдетъ, возопи1въ, * и3 сл0ва б9eственнагw предтeча.

Стjхъ: Благословeнъ гDь бGъ ї}левъ, ћкw посэти2 и3 сотвори2 и3збавлeніе лю1демъ свои6мъ.

Kви1лсz є3си2 * t мaтернихъ ложeснъ, їwaнне, * бGу њсщ7eнъ: * не востa бо б0лій во человёцэхъ * никт0же пaче тебє2 нигдёже.

Стjхъ: И# ты2, nтрочA, прbр0къ вhшнzгw наречeшисz.

Разрэши1лъ є3си2 џтчее, преблажeнне, безглaсіе, * ћкоже безчaдства ключи2 * разрэши1лъ є3си2 р0ждшіz, * роди1всz * t б9eственныz благодaти.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Ви1ждь є3лісавeть къ дв7э мRjи глаг0лющу: что2 пришлA є3си2 ко мнЁ, м™и гDа моегw2; ты2 цRS н0сиши, и3 ѓзъ в0ина. ты2 законодaвца, и3 ѓзъ законоположи1телz. ты2 сл0ва, и3 ѓзъ глaсъ, проповёдающъ цrтво нбcное.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прbр0че и3 предтeче пришeствіz хrт0ва, дост0йнw восхвали1ти тS недоумёемъ мы2 люб0вію чтyщіи тS: непл0дство бо р0ждшіz и3 џтчее безглaсіе разрэши1сz слaвнымъ и3 честнhмъ твои1мъ рождеств0мъ, и3 воплощeніе сн7а б9іz мjрови проповёдуетсz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На вели1цэй вечeрни, по nбhчномъ pалмЁ, поeмъ: Блажeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ. На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ д7.

Самоглaсны. Їwaнна монaха:

Разрэшaетъ захaріино молчaніе рождeйсz їwaннъ, и4бо не подобaше nтцY молчaти, пришeдшу глaсу: но ћкоже невёровавшу пeрвэе, љзhкъ свzзA, си1це ћвльшусz дaти nтцY свобождeніе. є3мyже и3 благовэсти1сz, и3 роди1сz глaсъ сл0ва, и3 свёта предтeча, молS њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

Днeсь глaсъ сл0ва, глaсъ за невёріе держи1мый разрэшaетъ nтeчь, и3 цeркви kвлsетъ благочaдіе, соyзы непл0дствіz разрэшaz мaтерни: свэти1льникъ свёта предгрzдeтъ, зарS с0лнца прaвды возвэщaетъ пришeствіе, въ создaніе всёхъ, и3 спасeніе дyшъ нaшихъ.

Ґнат0ліа:

Б9ію сл0ву хотsщу t дв7ы роди1тисz, ѓгGлъ t стaрческихъ чрeслъ происх0дитъ, вели1кій въ рождeнныхъ женaми, и3 прbр0кwвъ превhшшій: подобaше бо бжcтвенныхъ вещeй пресл†внымъ бhти начaлwмъ кромЁ в0зраста и3счaдіе, и3 безъ сёмене зачaтіе. творsй чудесA, во спасeніе нaше, слaва тебЁ.

Ґндрeа кри1тскагw:

Kви1сz днeсь вели1кій предтeча, t непл0дныхъ ложeснъ є3лісавeти произшeдъ, б0лій всёхъ прbр0кwвъ прbр0къ, и3 и4нъ нёсть, нижE востA: ћкw предтeчи свэти1льнику свётъ послёдова пресвётлый, и3 глaсу сл0во, и3 невэстов0дцу жени1хъ, гот0вzщему гDеви лю1ди и3зр‰дныz, и3 пред8wчищaющу при д©э вод0ю, захaріино прозzбeніе, и3 пустhни д0брое воспитaніе, покаsніz проповёдникъ, њчищeніе согрэшeній, сyщымъ во ѓдэ благовэствyzй и3зъ мeртвыхъ востaніе, и3 молS њ душaхъ нaшихъ.

Прbр0къ и3 предтeча и3зъ ўтр0бы kви1лсz є3си2, хrт0въ кrти1телю їwaнне, и3грaz и3 рaдуzсz во чрeвэ мaтерни, зрS цRи1цу пришeдшу къ рабЁ, носsщую безлётнаго, и3 t nц7A безъ мaтере, къ тебЁ t непл0дныz и3 стaрца по њбэтовaнію возсіsвшему. того2 моли2, поми1ловати дyшы нaшz.

Q преслaвнагw чудесE! и4же сл0ву ѓгGла не вёровавый глаг0лющу, ћкw зачнeтъ є3лісавeть, и3 роди1тъ сhна, глаг0лz: кaкw тaz роди1тъ; занE ѓзъ заматерёхъ, и3 џныz ўдесA ўмертви1шасz: њсуди1выйсz молчaти за невёріе, днeсь зри1тъ раждaемо њбэщaнное, и3 молчaніе разрёшсz, въ весeліе вх0дитъ, благословeнъ, вопіS, гDь бGъ ї}левъ, ћкw посэти2, и3 сотвори2 и3збавлeніе лю1демъ свои6мъ, подаsй мjрови вeлію ми1лость.

Їwaнне прехвaльне, и3 вселeнскій ґпcле, гавріи1лово благовэствовaніе, и3 непл0дныz прозzбeніе, и3 пустhни д0брое воспитaніе, и3 и4скренній дрyже женихA хrтA, того2 моли2, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Вmзантjево:

Днeсь свёта свэти1льникъ предпyтіе твори1тъ пришeствію б9іz сл0ва, ћкw ѕвэздA свётлаz, днeсь захaріинъ љзhкъ ўzсни2, молчaніе держaвъ ѓгGлу повелёвшу: подобaше бо си1це nтцY, глaсъ немолчaніемъ храни1ти произшeдшу и3зъ ўтр0бы непл0дныz, и3 всегw2 мjра и3збавлeніе благовэствyющу со дерзновeніемъ мн0гимъ.

И# нhнэ, глaсъ т0йже:

Е#лісавeть зачaтъ предтeчу благодaти, дв7а же гDа слaвы, цэловaстэсz џбэ м™ри, и3 младeнецъ взыгрaсz, внyтрь бо рaбъ хвалsше вLку. ўдиви1вшисz же мaти предтeчева, начaтъ вопи1ти: tкyду же мнЁ сE, да м™и гDа моегw2 пріи1де ко мнЁ; да спасeтъ лю1ди tчazнныz, и3мёzй вeлію ми1лость.

Вх0дъ. Прокjменъ днE.

БытіS чтeніе:

[ГлавA з7i] РечE бGъ ґвраaму, сaра женA твоS не наречeтсz и4мz є4й сaра, но сaрра бyдетъ и4мz є4й. Благословлю1 же ю5, и3 дaмъ тебЁ t неS чaдо, и3 благословлю2 є7, и3 бyдетъ во kзhки, и3 цaріе kзы6къ t негw2 и3зhдутъ. И# падE ґвраaмъ на лицЁ своeмъ, и3 речE въ мhсли своeй: ѓще столётну роди1тсz сhнъ; и3 сaрра дeвzтьдесzтъ лётъ сyщи роди1тъ; Речe же бGъ ґвраaму: є4й, сE сaрра женA твоS роди1тъ тебЁ сhна, и3 наречeши и4мz є3мY їсаaкъ. И# положY завётъ м0й къ немY въ завётъ вёченъ. Ґвраaмъ же и3 сaрра престарёвшасz во днeхъ. Возсмэsжесz сaрра въ себЁ глаг0лющи: не ў ми2 бhсть дaже до нhнэ, господи1нъ же м0й стaръ. И# речE гDь бGъ ґвраaму: что2 ћкw возсмэsсz сaрра въ себЁ, глаг0лющи: u5бо вои1стинну ли рождY; ѓзъ же состарёхсz. Е#дA не возм0жетъ t бGа всsкъ глаг0лъ; И# гDь бGъ посэти2 сaрру, ћкоже глаг0ла: И# зачeнши роди2 ґвраaму сhна въ стaрости, ћкоже глаг0ла є3мY гDь бGъ. Њбрёза же є3го2 въ дeнь nсмhй, ћкоже заповёда є3мY гDь бGъ. И# ґвраaмъ бsше лётъ стA, є3гдA бhсть є3мY їсаaкъ сhнъ є3гw2. Речe же сaрра: смёхъ ми2 сотвори2 гDь бGъ. И$же бо ѓще ўслhшитъ, срaдуетсz мнЁ. И# речE: кто2 возвэсти1тъ ґвраaму, ћкw сосцaми питaетъ nтрочA сaрра; ћкw роди1хъ nтрочA въ стaрости моeй. И# возрастE nтрочA, и3 престA сосцaми питaтисz. И# сотвори2 ґвраaмъ ўчреждeніе вeліе, въ џньже дeнь tдои1сz їсаaкъ, сhнъ є3гw2.

Судeй чтeніе.

[ГлавA Gi] Во дни6 џны, бhсть мyжъ t колёна дaнова, и3 и4мz є3мY манHе, и3 женA є3гw2 непл0ды, и3 не раждaше. И# kви1сz ѓгGлъ гDень къ женЁ, и3 речE къ нeй: сE ты2 непл0ды, и3 во чрeвэ пріи1меши, и3 роди1ши сhна. И# нhнэ сохрани1сz, не пjй вінA и3 сікeра, и3 не ћждь всsко нечи1сто. ЗанE сE ты2 во чрeвэ пріи1меши, и3 роди1ши сhна: и3 желёзо не взhдетъ на главY є3гw2, ћкw свzщeнно бGу бyдетъ nтрочA и3зъ чрeва. И# пріи1де женA, и3 речE мyжу своемY, глаг0лющи: ћкw человёкъ б9ій пріи1де ко мнЁ, и3 видёніе є3гw2, ћкw видёніе ѓгGла б9іz свётло ѕэлw2. И# речE: сE во чрeвэ пріи1меши, и3 роди1ши сhна: и3 нhнэ не пjй вінA и3 сікeра, и3 не ћждь всsко нечи1сто: ћкw њсвzщeнно бGу бyдетъ nтрочA и3зъ чрeва, дaже до днE смeрти є3гw2. И# помоли1сz манHе бGу, и3 речE: ко мнЁ, гDи, человёкъ б9ій, є3г0же послaлъ є3си2, къ нaмъ да пріи1детъ ќбw, и3 просвэти1тъ нaсъ, что2 сотвори1мъ nтрочaти раждaющемусz; Пріи1де же ѓгGлъ къ манHю, и3 речE: t всёхъ, и5хже рек0хъ женЁ твоeй, да сохрани1тсz, є3ли6ка и3сх0дzтъ t віногрaда, да не ћстъ, и3 вінA, и3 сікeра да не піeтъ. И# речE манHе ко ѓгGлу гDню: что2 и4мz твоE; да є3гдA пріи1детъ глаг0лъ тв0й, прослaвимъ тS. И# речE є3мY ѓгGлъ гDень: вскyю ты2 вопрошaеши и4мене моегw2; и3 то2 є4сть чyдно. И# не приложи2 ктомY ѓгGлъ гDень kви1тисz къ манHю и3 женЁ є3гw2.

Прор0чества и3сaіина чтeніе.

[ГлавA м7] Тaкw глаг0летъ гDь: ўтэшaйте, ўтэшaйте лю1ди мо‰, гlг0летъ бGъ: Свzщeнницы, глаг0лите въ сeрдцы їерусали1му, ўмоли1те є3го2, ћкw ўмн0жисz смирeніе є3гw2: разрэши1сz бо грёхъ є3гw2, ћкw пріsтъ и3з8 руки2 гDни суг{ба согрэшє1ніz сво‰. Глaсъ вопію1щагw въ пустhни, ўгот0вайте пyть гDень, пр†вы твори1те стєзи2 бGу нaшему. На г0ру высокY взhди, бlговэствyzй сіHну, возвышaй крёпостію глaсъ св0й, бlговэствyzй їерусали1му: возвhсите, не б0йтесz. ѓзъ гDь бGъ, ѓзъ ўслhшу ўб0гихъ ї}лєвъ, и3 не њстaвлю тёхъ. [м7а] Но tвeрзу t г0ръ рёки, и3 посредЁ п0лz и3ст0чники: сотворю2 пустhню въ лyгъ, и3 жaждущую зeмлю во и3ст0чники водны6z. [м7є] Да возвесели1тсz нeбо свhше, и3 џблацы да кропsтъ прaвду: да возсіsетъ землS, и3 да прозsбнетъ ми1лость, и3 прaвда да возсіsетъ вкyпэ. [м7и] Глaсъ весeліz возвэсти1те, и3 ўслhшано да бyдетъ: возвэсти1те дaже до конє1цъ земли2. Глаг0лите, ћкw и3збaви гDь рабA своего2 їaкwва: и3 ѓще вжaждутъ въ пустhни, и3сточи1тъ и5мъ в0ду и3зъ кaмене. [н7а] Возвесели1сz непл0ды нераждaющаz, раст0ргни и3 возопjй неболёвшаz: ћкw мнHга ч†да пустhz пaче, нeжели и3мyщіz мyжа.

На літjи стіхи6ры самогл†сны, глaсъ №:

И#скaпайте, г0ры, слaдость, и3 х0лми, ћкw ѓгнцы взыгрaйте: ћкw роди1сz t є3лісавeти, хотsй съ нaми водвори1тисz гDень п®тeча, разрэши1вый въ рождествЁ џтчее безглaсіе. тёмъ и3 мы2 вопіeмъ є3мY: кrти1телю хrт0въ, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

БGознамени1тый глaсъ, свёта свэти1льникъ, гDень п®тча, хrт0мъ свидётельствованный, пeрвый во прbр0цэхъ, њ мjрэ моли1тву творsй, и3зрsднw стaдо твоE поминaй, спасти2 невреди1мо.

Проповёдникъ бhлъ є3си2 ѓгнца б9іz и3 сл0ва, їwaнне прbр0че и3 п®тeче: прорицaеши б{дущаz, и3 предглаг0леши концє1мъ: сE ѓгнецъ б9ій, взeмлzй мjра грэхи2, и3 подаsй всBмъ вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ є7. Ґндрeа кри1тскагw:

Прbр0кwвъ предёлъ, и3 начaло ґпcлwвъ, земнaгw ѓгGла и3 нбcнаго чlвёка, глaсъ сл0ва, в0ина и3 п®тeчу хrт0ва, t њбэщaніz предвзыгрaвшасz, и3 проповёдавша прeжде ржcтвA сlнца прaвды, днeсь є3лісавeть раждaетъ и3 рaдуетсz: и3 чуди1тсz захaріа въ стaрости, молчaніе ѓки ри1зу њбложeну tложи1въ, и3 ћкw роди1тель глaса прbр0чествуетъ kвлeннэйше: тh бо nтрочA прbр0къ вhшнzгw наречeшисz, и3 пред8и1деши пути6 гот0вити є3мY. тёмже, ѓгGле, прbр0че, ґпcтоле, в0ине, п®тeче, кrти1телю и3 проповёдниче покаsніz, и3 настaвниче, ћкw глaсъ свёта сл0ва, непрестaннw моли1сz њ нaсъ, вёрою творsщихъ твою2 пaмzть.

И# нhнэ, глaсъ т0йже: Хрaмъ и3 двeрь є3си2:

На стіх0внэ стіхи6ры самогл†сны, глaсъ в7:

И$же t прbр0ка прbр0ка, и3 непл0дныz прозzбeніе, въ рождeнныхъ женaми превhшша всёхъ, пустhннаго граждани1на, їwaнна слaвнаго, pалмы6 и3 пёньми, и3 пёсньми д¦0вными, восхвaлимъ, вопію1ще къ немY: кrти1телю сп7совъ и3 п®тeче, ћкw и3мёz дерзновeніе, въ честнёмъ твоeмъ рождествЁ, ўмоли2 хrтA, даровaти ми1ръ мjру, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: Благословeнъ гDь бGъ ї}левъ, ћкw посэти2, и3 сотвори2, и3збавлeніе лю1демъ свои6мъ.

Пріи1де глaсъ благодaти сл0ва, сlнца проповёдникъ роди1выйсz днeсь t непл0дове безчaдныz, t њбэтовaніz, їwaннъ п®тeча, лю1діе, рaдуйтесz: пріи1де ўгот0вати пyть нaмъ спасeніz. є3мyже и3 взыгрaвъ поклони1сz, во чрeвэ сyщу мaтерни, ѓгнцу взeмлющему грэхи2 мjра, и3 подаю1щему нaмъ вeлію ми1лость.

Стjхъ: И# ты2, nтрочA, прbр0къ вhшнzгw наречeшисz.

И$же и3зъ чрeва мaтернz њсвsщсz, и3 прbр0чества пріeмь и3сполнeніе, днeсь t непл0дныz раждaетсz, гDне пришeствіе проповёдаz ћснw: покaйтесz, прибли1жисz бо цrтво небeсное.

Слaва, глaсъ }. Кассjи монaхини:

И#сaіи нhнэ прbр0ка глaсъ, днeсь въ б0льшагw t прbрHкъ рождeніи їwaнна и3сп0лнисz: сe бо, речE, послю2 ѓгGла моего2 пред8 лицeмъ твои1мъ, и4же ўгот0витъ пyть тв0й предъ тоб0ю. сeй ќбw нбcнагw царS в0инъ предтeкъ, ћкw вои1стинну пр†вы творsше стєзи2 бGу нaшему, человёкъ ќбw є3стеств0мъ, ѓгGлъ же житіeмъ сhй: чистотy бо конeчнw и3 цэломyдріе цэловaвъ, и3мsше ќбw по є3стествY, бэжa же ±же чрезъ є3стество2, пaче є3стествA подвизaвсz. томY вси2 вёрніи добродётельми под0бzщесz, моли1ти њ нaсъ, м0лимсz, во є4же спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, глaсъ т0йже:

Ви1ждь є3лісавeть, къ дв7э мRjи глаг0лющу: что2 пришлA є3си2 ко мнЁ, м™и гDа моегw2; ты2 цRS н0сиши, и3 ѓзъ в0ина: ты2 законодaвца, и3 ѓзъ законоположи1телz: ты2 сл0ва, и3 ѓзъ глaсъ, проповёдающь цrтво небeсное.

На бlгословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ д7, двaжды: пи1санъ на мaлэй вечeрни. И# Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь п®тeчи, двaжды: Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

По №-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ д7:

Под0бенъ: Ўдиви1сz їHсифъ:

Нhнэ прозzбE нaмъ захaріинъ пл0дъ, и3 весели1тъ разyмнw мы6сли вёрныхъ, пустhнное ўкрашeніе, и3 прор0кwвъ степeнь: тёмже хrт0въ kви1сz п®тeча, и3 свидётель нел0женъ пришeствіz є3гw2. дух0вными ќбw пёсньми соглaснw кrти1телю возопіeмъ: прbр0че и3 проповёдниче и4стины, моли2, спасти1сz нaмъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ўдиви1сz їHсифъ, є4же пaче є3стествA зрS, и3 внимaше мhслію и4же на руно2 д0ждь, въ безсёменномъ зачaтіи твоeмъ, бцdе, купинY nгнeмъ неwпали1мую, жeзлъ ґарHновъ прозsбшій, и3 свидётельствуz њбрyчникъ тв0й и3 храни1тель свzщeнникwмъ взывaше: дв7а раждaетъ, и3 по ржcтвЁ пaки дв7ою пребывaетъ.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Хrт0ва пришeствіz начaтокъ, преслaвнw роди1лсz є3си2 ћкw вои1стинну, їwaнне всехвaльне, прbр0кwвъ глави1зна, и3 ћкw глaсъ сл0ва сhй взывaлъ є3си2: покaйтесz, прибли1жисz цrтво нбcное. тёмже ўгот0вавый пyть гDень, бlгодaти п®тeча kви1лсz є3си2 концє1мъ, кrти1телю и3 ґпcле, моли2 хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Прес™az дв7о м™и хrт0ва, души2 моеS стр†сти лю6тыz и3сцэли2, молю1сz, и3 прощeніе дaруй мои6мъ прегрэшeніємъ, и5хже безyмнэ содёzхъ, дyшу и3 тёло њскверни1въ, nкаsнный. ўвы2 мнЁ, что2 сотворю2 въ чaсъ џнъ, внегдA ѓгGли дyшу мою2 разлучaтъ t страстнaгw моегw2 тэлесE; тогдA пом0щница ми2 бyди и3 предстaтельница теплёйшаz, тs бо и4мамъ надeжду рaбъ тв0й.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Да рaдуетсz nтeцъ, мaти возвесели1сz, ћкw прbр0ка на земли2 родилA є3си2 днeсь, бGозвaннаго п®тeчу t њбэщaніz. непл0ды младeнца питaетъ кrти1телz, и3 рaдуетсz захaріа, рождeнному глаг0лz: разрэши1сz љзhкъ м0й твои1мъ пришeствіемъ на зeмлю, свэти1льниче вели1кагw свёта, вои1стинну чyдо преслaвно!

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бlгодари1мъ тS при1снw, бцdе, и3 величaемъ, чcтаz, и3 покланsемсz, воспэвaюще рождество2 твоE, благодaтнаz вопію1ще непрестaннw: спаси2 нaсъ, дв7о, всеми1лостиваz, ћкw благaz, и3 дeмwнwвъ и3схити2 словоположeніz стрaшнагw, въ чaсъ и3спытaніz, да не посрами1мсz раби2 твои2.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: И# ты2, nтрочA, прbр0къ вhшнzгw наречeшисz. Стjхъ: Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ, ћкw посэти2 и3 сотвори2 и3збавлeніе лю1демъ свои6мъ. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе луки2, зачaло G: Зачaтъ є3лісавeтъ женA захaріина: Конeцъ: До днE kвлeніz своегw2 ко ї}лю.

По н7-мъ pалмЁ, стіхи1ра, глaсъ в7: И#зъ чрeва м™рнz њсвsщсz: пи1сана на стіх0внэ.

КанHна двA: пeрвый, творeніе їwaнна, монaха, со їрмос0мъ на в7.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Тріст†ты крBпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ души2 тричaстное потопи2, молю1сz, да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

Ћкw ќтро бlголёпно, с0лнца предтекjй, непл0дныz прозzбeніе, проповёдаетъ ћвэ дв7ы рождество2: всeй нhнэ вселeннэй сіsетъ концє1мъ просвэщeніе благочeстіz и3 благодaти.

Прbр0къ вhшнzгw и4стиннw наречeшисz: пред8и1деши бо предъ лицeмъ хrтA, вопіeтъ тебЁ сhну, їwaнне прехвaльне, д¦омъ захaріа пресвzтhмъ носи1мь, пyть ўгот0вати зижди1телю.

Глаг0лы гавріи1ла захaріа слhшавъ, вэщaніz бжcтвеннагw, kви1сz непокори1въ: и3 молчaніемъ њсуждaетсz, рэши1тсz же внезaпу t сегw2: глaсъ бо роди1сz сл0ва, їwaннъ п®тeча.

БGор0диченъ:

Грaдъ б9ій всецRS, бGопріsтное селeніе, сокр0вище чcтн0е, бцdе пренепор0чнаz, сохрани2 достоsніе твоE, при1снw восхвалsющее тS, и3 чтyщее вёрою ржcтво2 твоE.

Другjй канHнъ, творeніе ґндрeево, на ѕ7.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Настaвльшему дрeвле ї}лz, бэжaщаго t раб0ты фараHновы, и3 въ пустhни питaвшему, пои1мъ и3збaвителю бGу нaшему: ћкw прослaвисz.

Молчaніе стaрчо, зак0ннагw писaніz џбразъ н0ситъ т†инъ. и4бо пришeдши благодaти, мwmсeй ўмолчA: подобaше бо премyдрости сокр0вищу ћвльшусz, всBмъ молчaти.

Въ цeркви кадsщу свzщeннику, ѓгGлъ предстA свhше, вопіS: стрaнна рождествA благовёстіе, пріид0хъ тебЁ носS, стaрче: пріи1меши бо t непл0дове рождeніz пл0дъ кrти1телz хrт0ва.

Что2 ўдиви1лсz є3си2, стaрче; что2 не вёруz стои1ши глаг0лющему тебЁ сі‰; ѓгGлъ бо є4сть вэщazй, ѓще и3 џбразъ н0ситъ человёчь. бyди нёмъ u5бо на врeмz, дaже до рождествA сл0ва глaса.

И$же молчaніе захaріино молчaнію положи1въ џбразъ зак0ну напи1санному, и3 тёмъ показaвъ ми2 покаsніz проповёдника, зовyща: глaса вопію1щаго подавaетъ, непл0дствующей сhна.

Q преслaвныхъ вещeй хrт0ва п®тeчи! и4же прeжде пелeнъ познaвъ, плени6цы нaшz разрёшшаго, и3 нар0ды њсвsщша, днeсь t є3лісавeти роди1всz, разрэшaетъ nтцY глaсъ.

БGор0диченъ:

ТS б9іе вмэсти1лище, и3 мhсленную лёствицу, є4юже сни1де бGъ, и3 воwбрaжсz, нaше ќбw существо2 на нб7сA возведE, вси2 ћкw спасeніz ходaтаицу восхвалsемъ.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ, хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

ВLчне ќбw t дв7ы совершaетсz рождeніе: но рабA любeзна t стaрицы и3 непл0дныz м™ре, въ лёпоту предти1четъ ќбw чyдо чудеси2.

Стaрица и3 непл0ды дв7у м™рь лобзaетъ, познaвши нел0жнw сеS ржcтво2, ћкw разрэши1сz соyзъ непл0дства бжcтвеннымъ хотёніемъ.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнw бGа воплощeнна р0ждши, страстeй прил0ги њбуревaемаго мS ўтверди2: нёсть бо, пречcтаz, рaзвэ тебє2 пом0щницы.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўтверждazй гр0мъ, и3 созидazй д¦ъ, ўтверди2 менE, гDи. да тS пою2 и4стиннw, и3 творю2 в0лю твою2: ћкw нёсть свsтъ, ћкw ты2, б9е нaшъ.

Е#лісавeть прeжде непл0ды сyщи, хrтE, цRковь твою2 проwбражaше, ћже t kзы6къ, и3 р0ждши преслaвнw, пaки показyетъ многочaдну, непл0ды ћвльшусz и3ногдA.

Пути6 ќбw и3спрaвль гDни, стезю2 проугот0вавъ, покаsніz же плоды2 показaлъ є3си2 человёкwмъ, и3 жи1зненному научи1лъ є3си2 пути2, прbр0че и3 проповёдниче хrт0въ.

Е#лісавeть днeсь и3грaющи н0ситъ тS, п®тeче, на њб8sтіzхъ состарёвшихсz, и3 вопіeтъ хвaлzщисz: нёсть свsта, ћкоже ты2, гDи б9е нaшъ.

БGор0диченъ:

Прaoц7євъ разрэши1ла є3си2 печaль, рaдость нaмъ р0ждшаz, животодaвца и3 и3збaвителz: є3г0же, пречcтаz бцdе, прилёжнw моли2, спасти1сz стaду твоемY.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Захaріинъ глaсъ свётлw разрэши2, словесE глaсъ р0ждсz п®тeча, и3 зак0на непл0діе всBмъ показA зовhй: покaйтесz сyщіи на земли2, сe бо пріи1де и3 kви1сz ї}съ, вс‰ хотS и3збaвити t пeрвыz клsтвы, просвэщaz крещeніемъ: вои1стинну чyдо преслaвно.

Слaва, глaсъ д7. Под0бенъ: Ўдиви1сz:

Ћкоже с0лнце свётло, и3зъ чрeва є3лісавeти возсіS нaмъ захaріинъ сhнъ, и3 џтчее разрэши2 безглaсіе, и3 всBмъ лю1демъ въ дерзновeніи мн0зэ, и3спрaвите, вопіS, пyть гDень: и4бо т0й свободи1тъ, и3 спасeтъ къ немY притекaющыz. є3г0же проповёдалъ є3си2, їwaнне, моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, б9eственнымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2, и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Т†инъ неизречeнныхъ предх0дитъ тaинство, новосэчeніемъ закопоположeніz є3стeственнагw болёзни разрэшeніе провозвэщaюще, и3справлeніе сеS, хrтE, и3 њбожeніе.

И#сaіа t nтцA сhну прbр0чествова, воплоти1тисz хотsщему, ѓгGла земнор0дна равноaгGльна, сE ѓзъ посылaю предъ лицeмъ твои1мъ, зовyща: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

Служи1ти ћкw рaбъ владhцэ роди1хсz: на сe бо пріид0хъ, сегw2 возвэсти1ти пришeствіе, ћкw да дв7ы рождество2 пред8увёритъ, преслaвнw непл0дствующаz стaрица прозsбши.

БGор0диченъ:

С™az бцdа, въ ню1же всели1тисz благоизв0ли, ћкw во благов0ненъ д0мъ, сл0во џ§ее пребжcтвенное, не растлёсz ўтр0бою, ни поболЁ: и4бо роди2 є3мманyила, бGа и3 чlвёка.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўслhшахъ слaвное смотрeніе твоE, хrтE б9е, ћкw роди1лсz є3си2 t дв7ы, да t лeсти и3збaвиши зовyщыz: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Покаsніе tвeрзесz твои1мъ рождеств0мъ, предтeче и3 проповёдниче. тh бо є3ди1нъ проповёдалъ є3си2, взывaz: покaйтесz, цrтво нбcное прибли1жисz.

Дёвство ўтверждaетсz, и3 цэломyдріе торжествyетъ, пустhнz весели1тсz, и3 мjръ прaзднуетъ рождеств0мъ твои1мъ, предтeче.

Е#лісавeть рaдуетсz, и3 захaріа вэщaетъ пaки: џба ќбw њбновлsютсz по стaрости, їwaнновымъ ѓбіе глaсомъ, и3 просвэщaютсz.

БGор0диченъ:

Неwпали1мую купинy тz законопол0жникъ зрsше дрeвле, даніи1лъ же г0ру с™yю смотрsше, є3ди1на м™и дв7о вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нhнэ востaну, прbр0чески речE бGъ, нhнэ прослaвлюсz, нhнэ вознесyсz, пaдшаго пріeмъ t дв7ы, и3 къ свёту ќмному возносsй моегw2 бжcтвA.

ЗемлS и3зрасти2 всеи1стинна проповёдника, глaса всBмъ проповёдающа љзhкомъ д¦а, дв7ы сн7а, прaвду съ небесE на нaсъ прини1чущую вeщію тэлeсною.

Положи2 гDь всеи1стинна свэти1льника тS хrт0ва, вс‰ просвэщaющаго є3ди1ны њдэвaюща враждyющыz є3мY, ћкw ри1зою въ стyдъ, нел0жнw б9іz сл0ва сн7а проповёдающа.

Весели1тсz всS твaрь твои1мъ рождеств0мъ бжcтвеннэ: тh бо зeмленъ ѓгGлъ, предтeче, и3 нбcный человёкъ показaлсz є3си2, нбcнаго бGа провозвэщaz нaмъ воплощeнна.

БGор0диченъ:

T тебє2 раждaетсz t nц7A сhй, съ тоб0ю при1снw, сл0во присносyщное и3 нераздёльное, ћкw сн7ъ є3динор0дный, и3 напослёдокъ t дв7ы т0й же t с™aгw воплощaетсz д¦а.

И$нъ. Їрм0съ:

Возсіsй ми2, гDи, свётъ повелёній твои1хъ, ћкw къ тебЁ дyхъ м0й ќтреннюетъ и3 поeтъ тS: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, и3 къ тебЁ прибэгaю, цRю2 ми1ра.

ЅвэздY проугот0валъ є3си2, прaвды с0лнце, кrти1телz твоего2 їwaнна, t њбэщaніz рождeннаго днeсь, и3 р0ждшагw разрёшша глaсъ.

Не вэщaй не сопроти1въ глаг0ли, стaрче њсвzщeнне: гавріи1лъ бо глаг0летъ ти2, пeрвый во ґрхaгGлэхъ, б9іz т†инства, и3 є4же къ нaмъ тогw2 сни1тіе сказyz.

Стaрче, не невёруй, бGъ бо њбэщавaетъ, ћкw въ стaрости роди1ши сhна, њ є3гHже рождествЁ мн0зи возрaдуютсz: т0й бо пріи1детъ си1лою и3ліин0ю.

Прbр0че, проповёдниче, предтeче, є4же t непл0ды прозzбeніе, возвэсти1телю покаsніz, пустhнное nвчA, свёта свэти1льниче, њ всёхъ моли2 чтyщихъ тS вёрнw.

БGор0диченъ:

Ћкw двeрь непроходи1му, и3 купинY неwпали1му, и3 несэк0му г0ру, t неsже кaмень ўсэчeсz, и4же и3зъ тебє2 воплощaемый, воспэвaемъ, вLчце, м™и всёхъ творцA.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морск‡z, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но ћкw бGъ и3зъ глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

БGа сл0ва познaлъ є3си2 ћкw прbр0къ, въ мaтернэй ўтр0бэ, и3 сеS љзhка ўпотреби1въ бGосл0виши въ тeмнэ черт0зэ, њбожaемь свётомъ непристyпнымъ.

Нем0лчнw, ћкw глaсъ вопію1щагw, и3збави1телz мjра кrти1телю, молS не престaй, душeвное разрэши1ти непл0діе, пою1щихъ твоE рождество2.

БGор0диченъ:

Непристyпнагw бжcтвA селeніе, чи1стаz, твоS ўтр0ба kви1сz, q бцdе! на ню1же безъ боsзни нбcніи чи1нове взирaти не м0гутъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Бyрz мS помышлeній пости1гши, во глубинY низвлачи1тъ мS безмёрныхъ грэхHвъ: но ты2, ўпрaвителю благjй, предвари1въ ўпрaви, ћкw прbр0ка, и3 спаси1 мz.

Днeсь пустhнный граждани1нъ їwaннъ раждaетсz, покаsніz проповёдникъ, и3 благодaти свидётель и4стиненъ. предтeча сл0ва, и3 свёту предсіsющаz ѕвэздA.

Днeсь сэки1ра и3сковaвшисz, посэчeніе предлагaетъ душaмъ непл0діz, и3 насаждaетъ плоды2 добродётєльныz, пред8и1детъ твeрдw въ рождествЁ твоeмъ, предтeче.

Возрaдовасz їoрдaнъ преслaвнw, и3 и3грaетъ научazсz, їwaнна слhшz, t непл0дна рождeна чрeва, м0ре же ликyетъ воднhми и3гр†ніи.

Свэти1льникъ свёта, пришeствіе предтeкъ, проповёда ѓгнца б9іz сп7са, свётъ возсіsвшаго земли2, є3стествa же всегw2 дух0внэ преджрeна.

БGор0диченъ:

Бeздну ми1лости р0ждшаz, страстeй мои1хъ бeздну пучи1ною щедр0тъ твои1хъ потопи1вши, тyчу t души2 подaждь ми2 слeзъ, бGороди1тельнице всенепор0чнаz.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Прeжде непл0ды днeсь хrт0ва предтeчу раждaетъ, и3 т0й є4сть и3сполнeніе всsкагw прbр0чества: є3г0же бо прор0цы проповёдаша, на сего2 во їoрдaнэ рyку положи1въ, kви1сz б9іz сл0ва прbр0къ, проповёдникъ, вкyпэ и3 предтeча.

Јкосъ:

Восхвали1мъ нhнэ гDнz предтeчу, є3г0же свzщeннику є3лісавeть роди2 и3зъ ложeснъ непл0дныхъ, но не безъ сёмене: хrт0съ бо є3ди1нъ вмэсти1лище пр0йде непроходи1мо безъ сёмене. їwaнна непл0ды роди2, безъ мyжа же сего2 не роди2: ї}са же, њсэнeніемъ nц7A и3 д¦а б9іz, дв7а роди2 чcтаz. по безсёменному kви1сz t непл0дныz, прbр0къ и3 проповёдникъ, вкyпэ и3 предтeча.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ю$ношы три2 въ вавmлHнэ, велёніе мучи1телево на бyйство прел0жше, посредЁ плaмене вопіsху: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Бsше пeрвэе бо мрaцэ всsко земнор0дныхъ є3стество2, q предтeче! но ќтро, вопіS, kви1лсz є3си2: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Недyговавшее и3сцэли2 є3стество2 всE, слaвное t непл0дныz твоE рождество2, научи1вшее, предтeче, пёти: благословeнъ є3си2, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ.

Роди1лсz є3си2, предтeче, t непл0дныz, пріи1де бо всеи1стиннw, зак0ну непл0дствующу, благодaть, хrтY пою1щи: благословeнъ є3си2, гDи, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Дв7о благословeннаz, моли2 њ нaсъ молsщихъ тS: на тs бо ўповaемъ вси2, и3 тебЁ вопіeмъ: вLчце, не прeзри рабHвъ твои1хъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Захaріа ўмолчaвъ на врeмz, возвэсти2 молчaніе писaніемъ, и3 пaки провэщaвъ ржcтв0мъ твои1мъ, предтeче, д¦а благодaть возвэщaетъ преслaвнw.

Цeркви под0битсz непл0ды безчaднаz, є3лісавeть всечестнaz: ћже пeрвэе ќбw сyщи трeбами и3 сквaрами њчернeна, нhнэ же хвалsщисz и3 добр0тою, и3 рождeніемъ.

Предтeчи рождеств0мъ њстри1тсz днeсь сэки1ра дух0внаz, є4юже вс‰ посэкaютсz страстeй взыгр†ніz, тaйнw же процвэтaютъ плоды2 покаsніz.

Ћкw вeтхаго и3 н0ваго ходaтаz тS, предтeче, и3 стєзи2 и3справлsюща хrтHвы, њчищaющаго согрэшeній гумно2 дух0вною лопaтою, почитaемъ, їwaнне.

И$же предъ сlнцемъ тeкшаго, хrт0мъ бGомъ нaшимъ, їwaнна слaвнаго, ћкw ѕвэздY предтeчу, и3 покаsніz проповёдника, воспоeмъ вси2, t непл0дныz прошeдшаго.

БGор0диченъ:

Во чрeво твоE, дв7о, безсёменнw всeльшасz, и3 р0ждшасz за неизречeнное и3 конeчное смирeніе, и3 нaсъ рaди њбнищaвша, њ всёхъ моли1ти не престaй, бцdе.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ, всеси1льне, посредЁ плaмене благочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA, благослови1те, п0йте гDа.

Законопол0жникъ рaбъ бsше мwmсeй, ї}съ же бGъ завёта н0вагw, нhнэ же nбои1хъ предтeча поeтъ, ћкw ходaтай: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

T пyста чрeва г0рлица пріи1де, ћкw бGосаждeннаz дубрaва, нhнэ принесE цRкви предтeчу хrт0ва, и3 воспэвaетъ: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

БGон0сніи лю1діе, kзhкъ с™ъ, г0рлицэ хrт0вэй ўпод0битесz, и3 медот0чнw восп0йте, въ цэломyдріи живyще: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

Трbченъ:

Тричи1сленнымъ свётомъ њзарsеми, несоздaнное є3ди1ное бжcтво2, нем0лчными ўсты2 правослaвнw вопію1ще, почти1мъ: вс‰ дэлA, благослови1те, гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

Всsчєскаz, вLко, премyдростію твоeю состaвилъ є3си2, земли1 же пaки ўтверди1лъ є3си2, ћкоже вёси, дно2, њсновaніемъ водрузи1вый на водaхъ безмёрныхъ. тёмъ вси2 вопіeмъ, воспэвaюще: благослови1те, дэлA гDнz, непрестaннw гDа.

Познaлъ є3си2, предтeче, є3мyже поклони1лсz є3си2 прeжде рождествA и3 прeжде пелeнъ твои1хъ, хrтA жизнодaвца, и3 взыгрaнми показaлъ є3си2 сего2, гDа твоего2 нарeкъ, взаи1мъ взeмъ мaтерній љзhкъ, къ пёнію хrтA бGа нaшегw.

Концы2 днeсь вселeнстіи предпрaзднуютъ, рaдуютсz ѓгGли и3 дyси прaведныхъ: живyщіи веселsтсz, ўмeршіи же пaки, їwaнну р0ждшусz, пріeмше и4мъ пр0повэдь всёхъ сп7са гDа.

Под0бzсz днeсь їwaнну їoрдaнъ, м0крыми быстри1нами и3грaше преслaвнw, слhша раждaема равноaгGльнаго житіeмъ t стaрицы непл0дны, и3справлsющаго пути6 и3 стєзи2 гDни, и3 мjръ крести1вшаго.

НачертA днeсь захaріа на дсцЁ и4мz бGонаречeнное прbр0ка и3 предтeчи, молчa же воззвA: їwaннъ да наречeтсz рождeйсz мнЁ на стaрость. под0бно є4сть t њбэщaніz р0ждшемусz стрaнное звaніе.

БGор0диченъ:

Крёпко ўтэшeніе, и3 непостhдну надeжду, стёну неwбори1му, и3 бжcтвенно предстaтельство, лю1діе твои2 и4мутъ тS, и5же тS слaвzтъ, дв7о, и3 спасaеми зовyтъ прилёжнw: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, непрестaннw гDа.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Сокровeнное б9іе неизречeнное въ тебЁ совершaетсz ћвственное тaинство, дв7о пречcтаz: и4бо бGъ и3зъ тебє2 воплоти1сz за милосeрдіе. тёмже тS ћкw бцdу величaемъ.

СE глaсъ предтeчи неплHднымъ и3 пусты6мъ предстA сердцaмъ, вопію1щь: пyть хrт0въ нhнэ ўгот0вите, ћкw во слaвэ грzдeтъ, є3мyже повинyющесz величaемъ.

Ћкоже дрeвле д¦омъ прес™hмъ ћвэ проповёдалъ є3си2 сн7а, предтeче, ѓгнца б9іz мjра взeмлющаго грэхи2: стaду твоемY согрэшeній разрэшeніе и3спроси2.

Трbченъ:

Е#ди1ницу тричи1сленную, трbцу є3диносyщную, правослaвнw пою1ще, вёрніи, прослaвимъ, бGодётельнэ нaсъ њзарsющую, и3 свэтлостьми2 незаходи1магw свёта и3сполнsющую дyшы нaшz.

БGор0диченъ:

Всёми владhчествующаz творє1ніи, лю1демъ твои6мъ дaруй побёду њдолёніz, непокори1ваго подложи2 подъ н0зэ в0инству: да тS ћкw бцdу величaемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Ћкw сотвори2 мнЁ вели6чіz си1льный, и3 с™о и4мz є3гw2, и3 ми1лость є3гw2 въ р0дъ и3 р0дъ боsщымсz є3гw2.

Въ тебЁ вели1кое сE и3 преслaвное бGъ сотвори2 знaменіе, свzщeнниче: по стaрости бо сhна, и3 по ўмерщвлeніи ўдHвъ раждaеши предтeчу.

Да слhшатъ неплHды, и3 да воспою1тъ бGа, сe бо є3лісавeть вопіeтъ: по стaрости сhна, и3 по ўмерщвлeніи ўдHвъ раждaю предтeчу.

Весели1сz захaріе, и3 рaдуйсz нhнэ њ бз7э: сe бо є3лісавeть сwсцы2 питaетъ, по стaрости, сhна, и3 по ўмерщвлeніи ўдHвъ раждaетъ предтeчу.

Слaва дaвшему непл0днэй по стaрости пл0дъ, стaрцу и3 прbр0ку сhна, гот0вzща є3мY лю1ди совершє1нны, б9eственнаго предтeчу.

БGор0диченъ:

Въ тS всели1всz, и4же въ нёдрэхъ сhй n§ескихъ роди1сz безъ стрaсти и3 тли2, и3 приведE нaсъ за милосeрдіе nц7Y и3 бжcтвенному д¦у.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2, ўслhшите:

Предтeчево днeсь радостотв0рное рождeніе сётованіе рэши1тъ џтча безглaсіz, и3 р0ждшіz непл0дство: возвэщaетъ же настоsщую рaдость и3 весeліе. тёмже и3 всS твaрь свётлw т0е прaзднуетъ.

Двaжды.

БGор0диченъ, под0бенъ:

Прbр0цы проповёдаша, ґпcтоли научи1ша, и3 мyчєницы бGомyдреннw твоего2 сн7а, бцdе, ћснw и3сповёдаша бGа всёхъ, пречcтаz. съ ни1миже тS величaемъ, тоб0ю и3збaвльшесz дрeвнzгw њсуждeніz.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7. глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * и3зъ престарёлыz мaтере, * б9іz сл0ва провозвёстникъ, * їwaннъ днeсь произhти тщи1тсz, * свsзанный љзhкъ * kснёйше рождеств0мъ глаг0лати kвлsетъ. * q неизглаг0ланнагw твоегw2 смотрeніz, вLко! * и4мже, хrтE, * спаси2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ милосeрдъ.

Q преслaвнагw чудесE: * въ рождeнныхъ женaми, * прорHкъ же превhшшій, * мaтернzгw непл0дства разрэшaетъ њсуждeніе, * и4мже д¦омъ и3 си1лою пришeдъ и3ліин0ю, * пyть гDень и3спрaвити. * q неизглаг0ланнагw твоегw2 бlгоутр0біz, вLко! * и4мже, хrтE, * спаси2 дyшы нaшz, ћкw є3ди1нъ милосeрдъ.

Q преслaвнагw чудесE! * проповёдавый хrт0во къ человёкwмъ и3стощaніе, * превhше показyетъ всёхъ того2 глaсомъ, * и3 р0ждшіz разрэшaетъ непл0діе, * си1лою б9eственною, * и3 захaріинъ љзhкъ. * q вели1кихъ твои1хъ чудeсъ, вLко! * и4миже, хrтE, * спаси2 чтyщыz твоего2 вели1каго п®тeчу.

Q преслaвнагw чудесE! * въ рождeнныхъ женaми прор0къ, и3 п®тeча * превhше kвлsетсz, * прbр0кwвъ же превhшшій, * и3 пришeствіz хrт0ва предвозвёстникъ, * предвзыгрaвый во ўтр0бэ мaтерни. * q ѕэлw2 вели1кихъ твои1хъ даровaній, чlвэколю1бче! * и4миже, хrтE, * спаси2 дyшы нaшz, ћкw всеси1ленъ.

Слaва, глaсъ ѕ7. Ґнат0ліево:

ЅвэздA ѕвёздъ п®тeча, t непл0дныz ўтр0бы на земли2 раждaетсz днeсь, їwaннъ бGовожделённый, и3 хrт0ву kвлsетъ зарю2, вост0къ свhше, въ прaвое вёрныхъ прехождeніе.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ.

На літургjи блажє1нна п®тeчи пeрвагw канHна пёснь G-z, на д7: и3 вторaгw пёснь ѕ7, на д7. По вх0дэ тропaрь хрaма хrт0ва, и3 бцdы, ѓще є4сть, тaже тропaрь п®тeчи. Посeмъ кондaкъ хрaма хrт0ва. Слaва, п®тeчи: И# нhнэ, хрaма бцdы. Ѓще нёсть хрaма бцdы: И# нhнэ, кондaкъ хрaма хrт0ва. Ѓще нёсть хрaма хrт0ва, глаг0лемъ тропaрь прeжде п®тeчи: Слaва, кондaкъ є3гw2: И# нhнэ, Предстaтельство хrтіaнъ: Прокjменъ, ґпcлъ, и3 є3ђліе чтeмъ п®тeче є3ди1нъ: тaкожде и3 причaстенъ. Прокjменъ, глaсъ з7: Возвесели1тсz прaведникъ њ гDэ: Стjхъ: Ўслhши, б9е, глaсъ м0й: Ґпcлъ къ ри1млzнwмъ, зачaло рв7i. Ґллилyіа, глaсъ №: Бlгословeнъ гDь бGъ ї}левъ: Стjхъ: И# ты2, nтрочA, прbр0къ вhшнzгw наречeшисz, Е#ђліе луки2, зачaло №: Понeже ќбw мн0зи начaша чини1ти: Конeцъ въ зачaлэ д7. До днE kвлeніz своегw2 ко ї}лю. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную: Рsдъ же ґпcлъ, и3 є3ђліе вычитaемъ напреди2. Подобaетъ вёдати, ћкw ѓще случи1тсz прaздникъ їwaнна п®тeчи въ недёлю, предварsютсz вс‰ воскрє1снаz.

25 июня: Преподобномученицы Февронии. Благоверных князя Петра и княгини Февронии, муромских чудотворцев.

Мёсzца тогHже въ к7є-й дeнь.

С™hz преподобномyченицы феvрHніи:

И# с™hхъ чудотв0рцєвъ мyромскихъ, кнsзz петрA, во и4ноцэхъ дв7да, и3 кнzги1ни феvрHніи, во и4нокинzхъ є3vфросЂніи.

Слyжба и4хъ пи1сана по сeй слyжбэ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры п®тeчи, глaсъ д7.

Самогл†сны:

Разрэшaетъ захaріино молчaніе рождeйсz їwaннъ: и4бо не подобaше nтцY молчaти, произшeдшу глaсу, но ћкоже невёровавшу пeрвэе, љзhкъ свzзA: си1це ћвльшусz дaти nтцY свобождeніе. є3мyже и3 бlговэсти1сz, и3 роди1сz глaсъ сл0ва, и3 свёта п®тeча, молS њ душaхъ нaшихъ.

Днeсь глaсъ сл0ва глaсъ за невёріе держи1мый разрэшaетъ nтeчь, и3 цRкви kвлsетъ бlгочaдіе, соyзы непл0дствіz разрэшaz мaтерни: свэти1льникъ свёта предгрzдeтъ, зарS сlнца прaвды возвэщaетъ пришeствіе, въ создaніе всёхъ, и3 спасeніе дyшъ нaшихъ.

Ґнат0ліа:

Б9ію сл0ву хотsщу t дв7ы роди1тисz, ѓгGлъ t стaрческихъ чрeслъ происх0дитъ, вели1кій въ рождeнныхъ женaми, и3 прbр0кwвъ превhшшій: подобaше бо бжcтвенныхъ вещeй пресл†внымъ бhти начaлwмъ, кромЁ в0зраста и3счaдіе, и3 безъ сёмене зачaтіе. творsй чудесA, во спасeніе нaше, слaва тебЁ.

И$ны стіхи6ры с™hz, глaсъ т0йже.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Страдaніе претерпёла є3си2 * твои1мъ борeніемъ сугyбо, * феvрHніе всехвaльнаz, * пHты воздержaніz мучeніz кр0вь смэси1вше. * тёмже и3 вэнeцъ сугyбъ * благодётель тебЁ даровA: * къ немyже и3 возшлA є3си2 и3спещрeнна свётлw, * ћкw дв7а всенепор0чнаz, * и3 ћкw мyченица непобэди1маz.

Добр0тою тэлесE * красwты2 бжcтвєнныz души2 твоеS стек0шасz, * ћкw крjнъ просіsла є3си2 * во nби1телехъ препод0бныхъ ўбёлена, * и3 кр0вными тHки њбагрeнна, * невёсто всенепор0чнаz. * тёмже тS и3 нбcный крaсный пріsтъ невёстникъ, * и3 черт0гъ неразори1мый, * ћкw дв7у и3 мyченицу.

Џкрестъ тебє2 пріи1де, * феvрHніе всехвaльнаz, * и3збавлszй ѓгGлъ: * t младeнства бо гDа боsщисz kви1сz, * и3 возложенA ћкw возложeніе чcтно, * соблюдeно вседержи1телю. * тёмже попрaла є3си2 селjново безyміе, * и3 ўсeрднw востеклA є3си2 * ко хrтY женихY твоемY.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Ви1ждь є3лісавeть къ дв7э мRjи глаг0лющу: что2 пришлA є3си2 ко мнЁ, м™и гDа моегw2; ты2 цRS н0сиши, и3 ѓзъ в0ина: ты2 законодaвца, и3 ѓзъ законоположи1телz: ты2 сл0ва, и3 ѓзъ глaсъ, проповёдающъ цrтво небeсное.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Е#лісавeть зачaтъ п®тeчу благодaти, дв7а же гDа слaвы, цэловaстэсz џбэ м™ри, и3 младeнецъ взыгрaсz, внyтрь бо рaбъ хвалsше вLку. ўдиви1вшисz же мaти п®тeчева, начaтъ вопи1ти: tкyду мнЁ сE, да м™и гDа моегw2 пріи1де ко мнЁ; да спасeтъ лю1ди tч†zнныz, и3мёzй вeлію ми1лость.

Тропaрь, глaсъ д7:

Прbр0че и3 п®тeче пришeствіz хrт0ва, дост0йнw восхвали1ти тS недоумёемъ мы2, люб0вію чтyщіи тS: непл0дство бо р0ждшіz и3 џтчее безглaсіе разрэши1сz слaвнымъ и3 чcтнhмъ твои1мъ ржcтв0мъ, и3 воплощeніе сн7а б9іz мjрови проповёдуетсz.

Тропaрь с™hz, глaсъ т0йже:

Ѓгница твоS, ї}се, феvрHніа зовeтъ вeліимъ глaсомъ: тебE, женишE м0й, люблю2, и3 тебE и4щущи страдaльчествую и3 сраспинaюсz, и3 спогребaюсz кRщeнію твоемY, и3 страждY тебє2 рaди, ћкw да цrтвую въ тебЁ, и3 ўмирaю за тS, да и3 живY съ тоб0ю: но ћкw жeртву непор0чную, пріими1 мz съ люб0вію пожeршуюсz тебЁ. тоS моли1твами, ћкw ми1лостивъ, спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени, є3ди1нъ канHнъ nктHиха: и3 п®тeчи на д7: и3 с™hz на д7.

КанHнъ п®тeчи, їwaнна монaха.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

ЃгGла нбcна и3мёвъ, б9eственнагw своегw2 ржcтвA прознaменающа, слaвне, зeмленъ ѓгGлъ kви1лсz є3си2, и3 нбcный человёкъ, п®тeче.

Высот0ю житіS пaче є3стeственна, нб7о kви1лсz є3си2, и3 твeрдь словeснаz, хrтA ќбw ћкоже с0лнце посредЁ, добродётєли же ћкоже ѕвёзды стzжaвъ.

ЧестнA смeрть твоS, мyдре, предъ гDемъ, пожeршимсz нaсъ рaди: и3 мyжескій п0лъ, ћкw ѓгнецъ словeсенъ носи1мь.

БGор0диченъ:

Въ тS всeльсz и3збaвитель, и3згнA, nтрокови1це, всeльшійсz въ мS многослeзный вои1стинну грёхъ, и3 раS жи1телz показA.

И$нъ канHнъ с™hz, творeніе fеофaново, є3гHже краегранeсіе:

Пёсньми тS пою2 мyдреннw, феvрHніе.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ т0йже.

Поб0рнице слaвы хrт0вы, подaждь ми2 бlгодaть, феvрHніе, и3 просвэщeніе твоE восхвали1ти свэтон0сное рaдостнw, чcтаz, торжество2.

Поучeніемъ смeртнымъ вhну просвэщaющи, мyченице феvрHніе, твою2 дyшу, возшлA є3си2 къ высотЁ мучeніz, томлeньми принeсшисz хrтY.

Њбн0вльши болёзньми воздержaніz ни1ву, мyченице, сeрдца твоегw2 ћснw, мучeній пріsла є3си2 вэнцы2, страдaльчески бGу нaшему пою1щи.

БGор0диченъ:

Мaніемъ вс‰ содэвazй, и3зъ тебє2, бGомaти, воплоти1сz: є3г0же бlгочeстнw желaющи nтрокови1ца феvрHніа, мyченически томY приведeсz.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

Непл0днагw чрeва многоцвётное прозzбeніе, непл0дную дyшу мою2 покажи2 многопл0дну д0брыми прозzбє1ніи, ћкоже віногрaдъ растyщь, добродётелей точaщь слaдкое гр0здіе.

Свzщeннагw вои1стинну к0рене, и3 чи1ста сёмене, свzщеннор0днаz прозzбE крaснаz вётвь: и3 прозsбшаго хrтA, t їессeа бжcтвеннагw к0рене, живон0сное прозzбeніе, бlжeнне, крести1лъ є3си2.

Стен†ніz немHлчна, и3 ч†сты слeзы, и3 сокрушeно сeрдце, и3 дyхъ смирeнъ дaждь ми2, прехвaльне, и3 сётованенъ плaчь, и3 тепло2 ўмилeніе, и3 болёзнь пребhтну.

БGор0диченъ:

T земнор0дна прозsбши к0рене, чcтаz вLчце, присноцвэтyщее и3 крaсное прозzбeніе є3стествA, хrтA прозzблA є3си2, бжcтвA цвётъ: ґарHновъ бо жeзлъ воwбражaше тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ўкрэпи1ласz є3си2 дyхомъ, низложи1ти свирёпство, преслaвнаz, мучи1тельское, и3 многоб0жіе, феvрHніе, безб0жное.

Ты2 нhнэ ўтверди1лъ є3си2 держaвною рук0ю, вLко, мyченически подвизaвшуюсz феvрHнію слaвную.

Тёло твоE сэк0мо за хrтA, чcтаz всемyдраz, мyченически тебE раS содёла наслаждeніе.

БGор0диченъ:

Њбрёте тS п0мощь, б9ію м™рь, пречcтаz, слaвнаz мyченица феvрHніа, и3 мучи1телz посрами1ла є4сть.

Кондaкъ с™hz, глaсъ ѕ7. Под0бенъ: Застyпнице:

ЖенишE м0й, сладчaйшій хrтE, взывaше феvрHніа, не трyдно ми2 тещи2 во слёдъ тебє2: и4бо слaдость любвE твоеS дyшу мою2 надeждею впери2, и3 красотA ми1лости твоеS сeрдце моE ўслади2, и3спи1ти чaшу страдaній по тебЁ, да дост0йну мS въ черт0зэ съ мyдрыми дв7ами ликовствовaти њ тебЁ сопричтeши. тёмже, препод0бнаz страстотeрпице, почитaюще п0двиги трудHвъ твои1хъ, м0лимъ тS: моли2, не затвори1тисz и3 нaмъ черт0га двeремъ.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Повелённое:

Захaріинъ пл0дъ, непл0дныz цвётъ роди1сz днeсь нaмъ t њбэщaніz, честнhй їwaннъ п®тeча гDень: и3грaz же во ўтр0бэ мaтерни, проповёдуетъ и3 прeжде ржcтвA содётелz всёхъ. сeй показA неизречeнное б9іе и3 сп7си1тельное kвлeніе, сего2 вси2 почитaемъ.

И$нъ сэдaленъ с™hz, глaсъ т0йже. Под0бенъ: Премyдрости:

Дyшу свzзaвши люб0вію хrт0вою, тлBннаz же и3 врeмєннаz, мyченице мyдраz, забвeніемъ преминyла є3си2 ћкw словесE ўчени1ца: п0стнически пeрвэе стр†сти ўмертви1вши, страдaльчески втор0е льсти1ваго посрами1ла є3си2. тёмже и3 зижди1телz сугyбу дерзновeнію спод0биласz є3си2, слaвнаz, ћкw того2 послyшавши, феvрHніе пребогaтаz: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти чтyщымъ люб0вію с™yю пaмzть твою2.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцY, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителю, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити, и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz, нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz, и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше, плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ б9eствєнныz стр†сти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Не довлёютъ ўстA человBча восхвали1ти тS, є3г0же ўстA хrтHва похвали1ша, сл†дкаz и3 медотHчнаz, и3 жи1зни и3сп0лнь с{щаz, и3 сл0во всBмъ д†рующаz: nбaче пріими2 моE пёніе, вёдый люб0вь, и3 сaмое то2 молeніе, и4бо неизбёжно.

Чи1стое kви1сz сeрдце твоE, п®тeче, мmроположeніе с™aгw д¦а, благоухaющее добродётєли, кадsщее рaзумъ, сладsщее благодэ‰ніz. блажeнни u5бо, є3ли1цы чи1стіи сeрдцемъ, бGа бо тjи, речE, ќзрzтъ.

Посэчeніе сэки1ры при к0рени приближaетсz, и3 свидётельствуетсz, ћкw всsко дрeво, не творsщее плодA добрA, сёчивомъ посэкaетсz, и3 ввeржетсz во џгнь геeнскій, тёмже трепещи2, душE моS, и3 плоды2 покаsніz принеси2.

Ћкw и3мёz на нб7сёхъ житіE, пріsтъ грaдъ и3мyщь њснов†ніz незhблємаz, грaда бо здЁ не вожделёлъ є3си2: пребывaющій же їеrли1мъ ћвэ своб0дный мaтерь пavлову, вhшній сіHнъ.

БGор0диченъ:

Вёра теплA повёдуетсz, ґ не сказaніе стрaшнагw, nтрокови1це, тaинства твоегw2: смотрsемо бо то2, никaкоже сказaнно є4сть, и3 зри1мо, непости1жно: съ тоб0ю бо ми1мw текaетъ, и3 постизaемо tбэгaетъ, и3 kвлszсz мaлw что2 tкрывaетсz.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Пор0ка въ тебЁ tню1дъ нёсть, всехвaльнаz феvрHніе: тh бо по nбоемY, и3збaвителю твоемY, и3 рачи1телю вожделённому бlгоугоди1ти потщaласz є3си2, воздержaтельными болёзньми и3 мyченическими страдaньми ўкрашeннаz, бGомyдраz, пребогaтаz.

T младhхъ, мyченице, ногтeй вожделёла є3си2 любы2 и3ст0чника приснотекyщагw, вожделённагw всBмъ словє1снымъ: є3гHже насhщшисz мучeніz бwлёзни претерпёла є3си2, nгнeмъ њпалsема, и3 ўдHвъ лишeна, феvрHніе, дёвъ похвало2.

Словесы2 б9іими воспи1тана, бGомyдраz, желaющымъ сл0во спаси1тельное свzщeнныхъ кни1гъ свzщeннw вручaющи, бжcтвеннэ, мyченице, простeрла є3си2, и3 ўчeніz мздY пріsла є3си2, мyчєникъ слaвою њбогати1вшисz.

БGор0диченъ:

Двeрь свёта всBмъ kви1ласz є3си2, всенепор0чнаz, сyщымъ во тмЁ свётъ неwпи1санный, њпи1санъ пл0тію, хrтA прaведнаго сlнца возблистaвши, є3гHже нhнэ лучaми феvрHніа ўкрэпи1вшисz, мyчєникъ слaву притzжA.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw; но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

Вэтjйствующій љзhкъ, любомyдреннw гремsщихъ словесA, и3 глагHлъ си6лы, и3 числ0мъ и3 завётомъ текyщіи, и3 плeщущее высокоглaсіе рaзумъ, восхвали1ти тS дост0йнw не м0гутъ.

Тучен0сенъ џблакъ, д0ждь кропsщь разумёній, и3 и3стazвшыz неразyміz плaменемъ, и3 и3счезaющыz прохлаждaющъ, рос0ю простeрта, хrт0съ тS показA, п®тeче.

Д†ры нетлёнными, и3 благодэ‰ніи б9eственными, и3 даров†ніи њбогати1 мz, њбнищaвшаго, и3 наготyюща t добродётели всsкіz, и3 твои1мъ покр0вомъ њдёй мS спаси1тельнымъ, ћкоже б9eственною ри1зою.

Сквє1рныz мы6сли, и3 тлетвHрнаz помышлє1ніz, и3зрасти1вши душA моS, бlжeнне, страстeй тeрніемъ њлzдЁ: є4юже вeщію разгорёвшисz, твои1хъ моли1твъ nгнeмъ њчи1щь, стрaхъ б9ій въ нeй всёй.

БGор0диченъ:

ГDоимени1таz дв7о, грaдъ наречeна цRS хrтA, веселyемый ўстремлє1ніи мhсленныz рэки2, и3дёже є4сть всёхъ веселsщихсz жили1ще, nкаsнную мою2 дyшу ўчини2.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Ўкраси1сz порфЂрою, мyченице, и3зъ кровeй твои1хъ и3сткaнною тебЁ, њбнажи1сz тёломъ, и3 страстeй nдeжду tвeргла є3си2, предъ суди1щемъ стaвши мучи1телей, q феvрHніе! хrт0вэ под0бzщисz наготЁ.

Разжeгшисz, м§енице, люб0вію женихA твоегw2 мhсленнагw, и3 распaльшисz сегw2 добр0тами нетлёнными, претерпёла є3си2 ўсэчeніе рyкъ, и3 ћзвєнныz болBзни, феvрHніе, мyченицъ похвало2.

Т0ки твои1хъ кровeй многоб0жіz плaмень ўгаси1ша: твои1 же зyбы и3скоренeнніи всю2 и3сторг0ша јдwльскую лeсть, и3 пи1щу тебЁ, феvрHніе, вёчныz красоты2 содёлаша.

БGор0диченъ:

Твои2 н0зэ ўсёкшесz, бжcтвенныхъ мyчєникъ стезeю шeствоваша, и3 къ р0ждшемусz t дв7ы с™hz преид0ша, ходsще рaдостнw въ раи2, феvрHніе дв7о бGоневёсто.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰, ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ћкw безпл0тенъ, кrти1телю, и3 невещeственъ, поучazсz безсмeртію невещeственныхъ, въ мeртвеннэй и3 вeщнэй пл0ти твоeй: любомyдріемъ же конeчнымъ ўкраси1лсz є3си2 постsсz, и3 бhлъ є3си2 ѓгGльскому и3 человёческому существY сопричaстникъ.

Пресвётло во ѕвэздaхъ с0лнце, во временaхъ же сладчaйша веснA, всBмъ же с™hхъ соб0ру, ты2 ћкоже ѕвэздaмъ надлежи1ши с0лнце, наразсyднымъ вели1чествомъ, по всsкому њбогaщсz є3стествY.

Вели1кій хrтіaнъ застyпниче, тeплый грёшникwвъ ўтёшителю, небeснагw цrтвіz витjz, вв0дниче въ б9eственное крещeніе, проповёдниче покаsніz, покаsніz мS џбразы ўтверди2.

БGор0диченъ:

Ты2 лёствица є3си2 нб7си2 равнA, вLчце, t земли2 до нб7сE простeрта: ты2 вои1стинну непроходи1маz двeрь, пaче же всезлатaz рyчка, и3 м0стъ, возводsщь къ нб7си2, и3 жи1зни восх0ды tверзaющь.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Селjна ѕлочести1вагw безб0жное и3 г0рдое низложи1сz суровство2, б9іимъ є4же њ всёхъ промышлeніемъ, взыскaвшимъ кр0вь твою2, слaвнаz, и3 спасeсz твои1мъ терпёніемъ бжcтвенный лісімaхъ.

Свэти1льникъ бGосіsненъ тS показA, мyдраz и3 бGон0снаz врmeни, ўчeніи настaвльши, nтрокови1це, и3 надeжды никaкоже погрэши2: предстaви бо тS хrтY, феvрHніе, невёсту несквeрну.

БGор0диченъ:

Њдушевлeнный вLки черт0гъ, и4же свётлыми дв7ства зарsми, свэтови1днw ћкw крjнъ сіsz, посреди2 терн0внагw смэшeніz, пречcтаz и3 бGолёпнаz бцdа дв7а слaвитсz.

Кондaкъ предтeчи, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

Прeжде непл0ды, днeсь хrт0ва предтeчу раждaетъ, и3 т0й є4сть и3сполнeніе всsкагw прbр0чества: є3г0же бо прbр0цы проповёдаша, на сего2 во їoрдaнэ рyку положи1въ, kви1сz б9іz сл0ва прbр0къ, проповёдникъ, вкyпэ и3 предтeча.

Јкосъ:

Ї}са хrтA и4стиннаго бGа нaшего, и3сaіа и3ногдA и3 прbр0цы вси2, во џбразэхъ ви1дэша и3 сёнехъ: но сeй б0лій си1хъ бhсть прbр0къ, ћкоже пи1шетъ: бGа бо сл0ва, є3г0же проречE, ви1дэ во пл0ти и3 њсzзA, и3 прeжде рождeніz провозвэщaетъ и3гр†ніи свои1ми всемY мjру рaдость, ћкw пeрвэе kви1сz сл0ва пришeствіz прbр0къ и3 проповёдникъ, вкyпэ и3 предтeча.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA, вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nц7є1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Прbр0кwвъ вeрхъ, ґпcлwвъ печaть, и3 п0стникwвъ начaло, совершeніе прaведныхъ, ўтверждeніе мyченикwвъ, тS хrт0съ, бlжeнне, показA, и4стиннаz главA всеS цRкве.

И#зъ чрeва м™рнz и3сп0лнилсz є3си2 с™aгw д¦а, п®тeче, и3 сікeра и3 вінA не пи1лъ є3си2, ћкоже речE nц7Y твоемY ѓгGлъ. тёмже нарeклсz є3си2 вели1къ предъ бGомъ.

Кrти1вый человёки во nгни2 с™hмъ д¦омъ пeрвэе, nгнeмъ геeнскимъ т0кмw кrти1тъ п0слэжде томY невёрующыz: и4же г0рькагw крещeніz, кrти1телю, и3збaви мS.

БGор0диченъ:

Рyчка бездyшнаz дрeвле тS њдушевлeнну рyчку сказaше, вLчце: жи1зни бо мaнну носи1вши хrтA, смeрти г0ресть teмлющаго, и4стинную слaдость и3 просвэщeніе мjру.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы є3врeйстіи въ пещи2 попрaша плaмень дерзновeннw, и3 на р0су џгнь преложи1ша, вопію1ще: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Струи6 т0чиши и3сцэлeній, притекaющымъ вёрою къ твоемY гр0бу, феvрHніе, и3 женихY твоемY вопію1щымъ: бlгословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

Q д0брыz твоеS кyпли! г0рстію кр0ве, бGомyдраz, и3змэни1ла є3си2 цrтвіе б9іе, всехвaльнаz, вопію1щи: благословeнъ є3си2, гDи б9е, во вёки.

БGор0диченъ:

Съ ли1ки дэви1ческими ликyеши, досточyднаz феvрHніе дв7о, дв7э бGомaтери вопію1щи: бlгословeнъ, пречcтаz, пл0дъ твоегw2 чрeва.

Пёснь }. Їрм0съ:

Седмери1цею пeщь халдeйскій мучи1тель бGочести6вымъ неи1стовнw разжжE, си1лою же лyчшею спасє1ны сі‰ ви1дэвъ, творцY и3 и3збaвителю вопіsше: џтроцы, бlгослови1те, свzщeнницы, восп0йте, лю1діе, превозноси1те во вс‰ вёки.

В0ду слaдку напои1тельну непокори6вымъ и3 нераз{мнымъ и3сточи2 лю1демъ ї}льтєскимъ, жезлA ўzзвлeніемъ, кaмень нем0кренный, и3 твeрдый и3 несэк0мый: t непл0дныхъ же и3 безчaдныхъ чрeслъ нaмъ и3стечE рэкA и3сцэлeній.

Съ похвалaми, прbр0че, творsтъ пaмzть твою2, соб0ръ прaведныхъ, прbрHкъ сосл0віе, мyчєникъ вHинства, и3 пHстникъ составлeніе, чи1нове препод0бныхъ, и3 с™hхъ всёхъ: пaмzть бо прaведныхъ вои1стинну съ похвалaми.

Нeбо њдушевлeнное, добродётельми ћкw ѕвэздaми ўкрашeнное, златосіsнное и3 златозaрное с0лнце, свёщникъ бlгодaти, сокр0вище д¦а, цrтвіz вели1кій проповёдникъ, витjz бGодохновeнный, громоглaсный љзhкъ, трубA вели1каz, предтeча да воспоeтсz.

БGор0диченъ:

Стрaнна и3 ди1вна ўжaсна повBданіz страннолёпнагw и3 преслaвнагw рождествA твоегw2, мRjе всепётаz: гDа бо слaвы, є3мyже херувjми и3 серафjми предстоsтъ, є3ди1наго t трbцы несліsннw, непрел0жнw родилA є3си2 безъ сёмене, и3зъ тебє2 воплощeнна.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Свэтоzвлeнна пaмzть твоS, феvрHніе, совершaетсz нhнэ, свэтови1дными м0лніzми блистaющи: свёту бо прибли1жисz, и3 свэтон0сна бhсть, свэтотв0рцу и3 свэтодaтелю вопію1щи: џтроцы благослови1те, сщ7eнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Ўдивлeнна былA є3си2 пeрвэе воздержaніи, прехвaльнаz, и3 мyченически ўкраси1ласz є3си2 п0слэжде: во слёдъ бо потеклA є3си2 рачи1телz, nтрокови1це свётлаz. џба сосцA тво‰, блaги пaче вінA, ўрёзани бhвше, феvрHніе, за бlгочeстіе: вонs же твои1хъ ґрwмaтъ вBрныz бlгоухaетъ.

Њтzгчeнъ прегрэшeньми, феvрHніе всехвaльнаz, и3 треволнeніи страстeй приклонeнъ, прибэгaю къ покр0ву твоемY, nбои1хъ разрэшeніе и3щaй. но ћкw чyднаz и3 и3збрaннаz вLцэ, вопію1ща не прeзри: но твои1ми мS моли1твами и3схити2, дв7о, t плени1цъ душетлённыхъ.

БGор0диченъ:

Вэтjйствующіи љзhцы тS воспёти не м0гутъ, q бGороди1тельнице мRjе бGоневёсто: бGа бо родилA є3си2 надъ всёми сyщаго, nтрокови1це чcтаz, t дэви1ческагw неискусобрaчнагw чрeва. є3мyже нhнэ феvрHніа пою1щи взывaетъ: џтроцы бlгослови1те, сщ7eнницы восп0йте, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нeбо, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

СE тебЁ вLцэ моемY, и3 тeплому души2 моеS застyпнику, худ0е сіE принес0хъ приношeніе, рaбское служeніе, бlжeнне, бlгоразyмнw и3сполнsz: є4же вонми2, возлю1бль прaвъ, пeрвэе дёлъ, и3 прeжде дaра произволeніе.

Нечи1стыми ўстнaми и3 сквeрными, пречcтыz дв7ы, всечи1стаго тS ср0дника, блажeнне, молю2, нечи1стый и3 сквeрный, и3 nкалsнный сластьми2: њмhй тёло, њчи1сти дyхъ, и3 дyшу мою2 њсвzти2.

Черт0га нбcнагw таи1нниче, женихA хrтA дрyже и4скренній, стоsй и3 глaсъ слhша рaдостный жених0въ дост0йный, покажи2 благaгw глaса и3 менE, со благословeнными наслёдника цaрствіz, бGу зовyщу въ наслёдіе.

БGор0диченъ:

Пречcтаz дв7о м™и б9іz, невещeственнw палsщагw ќглz, вeщь душaмъ њдушевлeнна, клещA серафjмскаz, и3 пламеннон0сный прест0ле носи1магw херув‡мы, вeщь души2 моеS nгнeмъ невещeственнымъ попали2, и3 негаси1магw nгнS и3збaви мS.

И$нъ. Їрм0съ т0йже.

Б9eственнаz вLки голуби1це, позлащeнна свётлостію двcтва, тёло просвёщши пощeніемъ, позлащeнна крилы2 златови1дными блистaніи твоегw2 и3сповёданіz, и3 б9eственныхъ твои1хъ кровeй, тS пою1щыz просвэти2.

ЎмY бесёдовавши наги1мъ ўм0мъ, феvрHніе бGомyдраz, попрaла є3си2 жел†ніz до концA и3 кончи1ну блажeнную получи1ти спод0биласz є3си2, и3 нhнэ цrтвуеши со хrт0мъ, свётлw съ твои1мъ жених0мъ, въ неизречeнныхъ черт0зэхъ въ весeліи пребывaющи.

И#сцэлє1ніz и3сточaеши ћкw рёки, вёрою притекaющымъ ко твоeй честнёй рaцэ, феvрHніе бGови1днаz, дёвства ст0лпъ, цвётъ є3стествA красeнъ, дщи2 царeва, ћже внyтрь и3мyщи бжcтвенныz слaвы бlжeнство.

БGор0диченъ:

И#спрaвила є3си2, дв7о, жeнъ поползeніе, сл0ва р0ждши, горЁ воздви1жущаго низпaдшыz, ћкw благA, и3 держaвнаго си1лъ: є3гHже феvрHніа слaвнаz вожделёвши ўсeрднw, въ слёдъ тебє2 потекY, рaдующисz возопи1ла є4сть.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Предтeчево днeсь радостотв0рное рождeніе, сётованіе рэши1тъ џ§а безглaсіz, и3 р0ждшіz непл0дство, возвэщaетъ же настоsщую рaдость и3 весeліе: тёмже и3 всS твaрь свётлw того2 прaзднуетъ.

БGор0диченъ:

Премyдрость v3постaсную, и3 сл0во пресyщное, и3 врачA дyшъ и3 тэлeсъ р0ждшаz, гноє1ніz и3 р†ны души2 моеS и3сцэли2 лю6тыz и3 врeмєнныz, и3 сeрдца моегw2 ўстaви бwлёзни, дв7о.

На стіх0внэ стіхи6ры nктHиха. Слaва, глaсъ в7:

И$же t прbр0ка прbр0ка, и3 непл0дныz прозzбeніе, въ рождeнныхъ женaми превhшша всёхъ, пустhннаго граждани1на, їwaнна слaвнаго, pалмы6 и3 пёньми и3 пёсньми д¦0вными восхвaлимъ, вопію1ще къ немY: кrти1телю сп7совъ и3 предтeче, ћкw и3мёz дерзновeніе, въ честнёмъ твоeмъ рождествЁ, ўмоли2 хrтA, даровaти ми1ръ мjру, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Е#гдA t дрeва:

Дрeву крeстному тS, ї}се, прегвождeна зрsщи неискусобрaчнаz, плaчущи глаг0лаше: чaдо слaдкое, почто2 њстaвилъ є3си2 менE р0ждшую тS є3ди1ну, свёте непристyпный пребезначaльнагw nц7A; потщи1сz и3 прослaвисz, ћкw да слaву получaтъ бжcтвенную, и4же бжcтвєнныz стrти тво‰ слaвzщіи.

На літургjи, прокjменъ, глaсъ д7. Ди1венъ бGъ во с™hхъ свои1хъ, бGъ ї}левъ. Стjхъ: Въ цRквахъ благослови1те бGа, гDа t и3стHчникъ ї}левыхъ. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7а. Ґллилyіа, глaсъ №: ТерпS потерпёхъ гDа, и3 внsтъ ми2. Е#ђліе луки2, зачaло lг. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Слyжба с™hхъ чудотв0рцєвъ мyромскихъ, кнsзz петрA, во и4ноцэхъ дв7да, и3 кнzги1ни феvрHніи, во и4нокинzхъ є3vфросЂніи.

Вeчеръ, Блажeнъ мyжъ:

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, творeніе господи1на пахHміа монaха. глaсъ д7. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Пріиди1те дух0внэ * сошeдшесz днeсь вёрніи, * нaшz застyпники восхвaлимъ, * прег0рдаго ѕмjа попрaвшыz, * петрA благочести1ваго, * вкyпэ съ феvрHніею, * чудотв0рцы мyрwмскіz, * ћкw цэломyдріz рачи1тели, * хrтY молsщыzсz њ спасeніи дyшъ нaшихъ.

НастA нhнэ всесвётлаz пaмzть вaша, преслaвный пeтре, * съ премyдрою феvрHніею, * њсэнsющи новоизбр†нныz лю1ди. * тёмъ хrтA моли1те * њ спасeніи всёхъ, * люб0вію вaсъ непрестaннw, * блажeнніи, почитaющихъ, * чудотв0рцєвъ мyромскихъ.

Пeрвэе ќбw прехвaльніи, * t ю4ности вaшеz хrтY раб0тасте, * сyщыz въ мjрэ сeмъ * ћкw ўмeты презрёвше, * и3 сегw2 рaди ми1лостынею и3 моли1твами * д0брэ томY ўгоди1вше. * тёмъ и3 по смeрти * и3сцэлeніе подавaете всBмъ, * вёрою вaсъ почитaющымъ.

И$ны стіхи6ры, творeніе міхаи1ла монaха, глaсъ в7.

Под0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими похвaльными вэнцы6 * вэнчaемъ бlжeннаго петрA, вкyпэ съ премyдрою феvрHніею, * раздэлeнныхъ тёломъ, и3 совокyпленныхъ благодaтію, * џваго ћкw премyдра, ѕмjz побэди1вшаго, * џву же ћкw цэломyдріz сохрaнницу; * сегw2 рaди сошeдшесz воспоeмъ пёсньми рaдостными, си1це глаг0люще: * рaдуйтесz, прехвaльніи, людeй правослaвныхъ похвалeніе, * земли2 рwссjйскіz заступлeніе, nтeчества своегw2 храни1теліе, * вaсъ бо безсмeртныz слaвы вэнцы6 * вэнчA хrт0съ бGъ, * и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими пёсненными добр0тами * восхвaлимъ петрA блажeннаго, * съ прехвaльною феvрHніею; * ћкw бGоразyмнаz кри1ла, * прелетёвшаz t земли2 на нeбо, * и3 прибли1жишаzсz пrт0лу с™hz трbцы, * и3 со ѓгGлы вeселw ликовствyющаz, * и3 хrтY молsщаzсz њ ўстроeніи мjра, * и3 њ сохранeніи земли2 рwссjйскіz t нашeствіz сопроти1вныхъ, * и3 междоус0бныz брaни, * и5же люб0вію восхвалsютъ, * и3 непрестaннw почитaютъ, * мyромскіz чудотв0рцы.

Кjими пёсньми дух0вными * похвaлимъ бlжeнныхъ, сплeтшихсz люб0вію вкyпэ nбою2; * пёсньми * рaдостными воспоeмъ си1це глаг0люще: * рaдуйтесz, бlжeнніи и3 требlжeнніи, * въ бGолю1біи пожи1вшіи, смирeніе и3 пощeніе сохрaншіи, * и3 ми1лостыню дaрующіи, * њ нeйже сaмъ хrт0съ тaкw речE *: бlжeни ми1лостивіи, ћкw тjи поми1ловани бyдутъ. * и3 сегw2 рaди вопіeмъ къ ни1мъ си1це: преслaвный пeтре, вкyпэ съ премyдрою феvрHніею, * моли1те хrтA, њ грaдэ ср0дствіz вaшегw, * и3 нaмъ низпослaти ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

Кjими смирeнными ўстнaми * воспоeмъ петрA бlжeннаго съ пречестн0ю феvрHніею, * kви1вшихсz въ рwссjйстэй земли2 н0выхъ чудотв0рцєвъ, * и3 свэти6лъ незаходи1мыхъ, * с0лнца мhсленнагw ѕвёзды пресвётлыz, * просвэщaющыz вeсь мjръ чудeсъ свётлостію, печaльныхъ ўтэшeніе, * плэнeнныхъ и3збавлeніе t г0рькіz раб0ты, * крёпость и3 забрaло грaда нaшегw; * тёмже пріиди1те вси2 вёрніи, * прaздникъ бlжeнныхъ pал0мски торжествyемъ, да моли1твами и4хъ вр†жіz шат†ніz вс‰ хrт0съ низложи1тъ, и3мёzй вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ ѕ7. Самоглaсенъ:

Блажeнно и3 треблажeнно nтeчество вaше, блажeнъ же и3 грaдъ, въ нeмже жили1ще и3мёсте, пречи1стенъ же и3 свsтъ хрaмъ, въ нeмже положє1на бhша честн†z тэлесA в†ша, преслaвный пeтре, съ премyдрою феvрHніею: хrтY моли1тесz, є3г0же t ю4ности возлюби1сте, сохрани1ти nтeчество вaше, и3 душaмъ нaшымъ даровaти ми1ръ, и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Вх0дъ, прокjменъ днE. Чтє1ніz препод0бничєскаz, пи1саны сегw2 мёсzца въ f7 дeнь.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Ћкw вели1кое с0лнце, * вселeннэй всeй * kви1стесz, блажeнніи, * чудесы2 просвэщaюще вeсь мjръ: * тёмже сошeдшесz вси2 воспоeмъ вaсъ.

Стjхъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Свётомъ сіsz * бжcтвенныz бlгодaти, * пресвётлый вaшъ прaздникъ рaдостенъ всBмъ, є3г0же, рaдующесz, * и4скреннw вси2 восхвaлимъ.

Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми;

Пріиди1те мyромстіи нар0ди, вели1цыи и3 мaліи, * восхвaлимъ въ вaсъ прeжде цaрствовавшыz, * тє1плыz предстaтели, * нHвыz чудотв0рцы петрA и3 феvрHнію.

Слaва, глaсъ }. Самоглaсенъ:

Рaдуйсz и3 весели1сz њ гDэ, грaде мyроме, и3 свётло торжествyй, и3 ликyй цRковь б9іz, въ нeйже лежи1тъ честн0е сокр0вище, преслaвныхъ н0выхъ чудотв0рцєвъ, петрA благочести1вагw и3 феvрHніи премyдрыz, сокр0вище дрaго и3 ковчeгъ преслaвенъ, тэлесA чудесA точ†щаz всBмъ притекaющымъ съ вёрою. сегw2 рaди пріиди1те вси2 лю1діе, сошeдшесz вёрніи, поклони1мсz с™ы6мъ. тецhте собрaвшесz, и3 pал0мски восплещи1те рукaми, и3 ликyюще рaдуйтесz, и3 веселsщесz си1це глаг0лите: рaдуйтесz, преслaвніи чудотв0рцы, пeтре бlжeнне и3 феvрHніе бGомyдраz: грaда бо нaшегw ўтверждeніе, и3 нaсъ вёрныхъ спасeніе. и3 нhнэ въ пaмzти вaшей и3спроси1те ў хrтA даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ и3 вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Тропaрь, глaсъ }:

Ћкw благочести1вагw к0рене пречестнaz џтрасль бhлъ є3си2, д0брэ во бlгочeстіи пожи1въ, бlжeнне пeтре: тaкw и3 съ супрyжницею твоeю, премyдрою феvрHніею, въ мjрэ бGу ўгоди1вше, и3 прпdбныхъ житію2 спод0бистесz: съ ни1миже моли1тесz гDеви, сохрани1ти безъ врeда nтeчество вaше, да вaсъ непрестaннw почитaемъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: И$же нaсъ рaди рождeйсz t дв7ы:

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: По №-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ №.

Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Вси2 прaзднуемъ вкyпэ всесвzтyю пaмzть петрA и3 феvрHніи премyдрыхъ. цRковь бо слaвитъ, вопію1щи къ ни6мъ: моли1твами вaшими, бlжeнніи, и3сцэли1те недyги и3 болBзни нaшz, и3 всsкихъ и3скушeній и3збaвите, вёрою пaмzть вaшу восхвалsющихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Чyдо чудeсъ, бlгодaтнаz, въ тебЁ зрsщи твaрь рaдуетсz: зачалa бо є3си2 безсёменнw, и3 родилA є3си2 неизречeенw, є3г0же чинонач†ліz ѓгGлwвъ ви1дэти не м0гутъ, того2 моли2 њ душaхъ нaшихъ.

По в7-й стіхол0гіи сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: КрасотЁ дёвства:

И#мyще д¦ъ и4стинный премyдріи, тёмже мы2 сошeдшесz вёрніи, пaмzть вaшу величaемъ, и3 њблобызaемъ честнyю рaку, и3сцэлeніе получaюще неwскyднw, и3 пою1ще рцeмъ си1це: пeтре преслaвне, кyпнw съ супрyжницею феvрHніею, хrтY моли1тесz, сохрани1ти nтeчество вaше, и3 разруши1ти междоус0бную страстeй нaшихъ брaнь, и3 даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КрасотЁ дёвства твоегw2, и3 пресвётлой чистотЁ твоeй гавріи1лъ ўдиви1всz, вопіsше ти2, бцdе: кyю ти2 похвалY принесY дост0йную; чт0 же воз8именyю тS; недоумэвaю и3 ўжасaюсz. тёмже ћкw повелёнъ бhхъ, вопію1 ти, рaдуйсz, бlгодaтнаz.

Хвали1те и4мz гDне: Припёвъ.

Ўблажaемъ вaсъ, с™jи чудотв0рцы пeтре и3 феvрHніе, и3 чтeмъ свzтyю пaмzть вaшу: вh бо м0лите за ны2 хrтA бGа нaшего.

Pал0мъ и3збрaнный: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Пріиди1те, вси2 лю1діе, хвалY принесeмъ пресл†внымъ и3 бGом{дрымъ чудотв0рцємъ, петрY и3 феvрHніи, си1це вопію1ще: рaдуйсz, преблажeнне пeтре, и4же г0рдагw ѕмjz свирёпство погуби1лъ є3си2, тaкожде и3 нhнэ съ супрyжницею твоeю, заст{пницы и3 ход†таи бyдите nтeчеству вaшему, и3 сопроти1вныхъ г0рдость низложи1те, и3 грэхHвъ њставлeніе дaруйте, чтyщымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њ тебЁ рaдуетсz, бlгодaтнаz, всsкаz твaрь, ѓгGльскій соб0ръ, и3 человёческій р0дъ. њсвzщeнный хрaме, и3 раю2 словeсный, дёвственнаz похвало2, и3зъ неsже бGъ воплоти1сz, и3 мLнецъ бhсть, прeжде вBкъ сhй бGъ нaшъ: ложеснa бо твоS прест0лъ сотвори2, и3 чрeво твоE прострaннэе нб7съ содёла. њ тебЁ рaдуетсz, бlгодaтнаz, всsкаz твaрь, слaва тебЁ.

Тaже степє1нна, д7-гw глaса, ґнтіфHнъ №. Прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Всsкъ грaдъ и3 странA слaвному грaду нaшему срaдуйтесz, и3 pал0мски восплещи1те рукaми вкyпэ, дух0вное днeсь торжество2 прaзднующе, петрA благочести1вагw, и3 феvрHніи слaвныz, и3 пёсньми похвали1те, всечестнhй сeй дeнь совершaюще, въ весeліи вопію1ще си1це: пріими1те пёніе людeй вaшихъ, блажeнніи, и3 молsщымсz подaйте неwскyдно и3сцэлeніе, и3 вeлію ми1лость.

КанHнъ бцdы, со їрмос0мъ на ѕ7, глaсъ в7: Нетрeну, неoбhчну:

С™ы6мъ же двA канHна на }.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Пёснь твоемY ўг0днику, на земли2 тебE прослaвльшему, петрY принести2, б9е, дaруй ми2, ћкw да смыслодaвца пёсньми возвели1чу тS.

Вaсъ, преблажeнніи, nтeчеству вaшему, ћкw пресвётлое с0лнце хrт0съ показA, чудесы2 всёхъ њзарsющее, вёрою къ вaмъ приходsщихъ.

Ћкw њ тэлeсныхъ небрeгше, и3 земн†z ћкw тлBннаz возненави1дэвше, и3 сегw2 рaди мjра tрeкшесz, прпdбныхъ чeсти спод0бистесz: съ ни1миже њ мjрэ моли1тесz.

БGор0диченъ:

Пречcтаz бцdе, р0ждшаz пл0тію присносyщное сл0во безначaльнагw nц7A, приснодв7о. є3мyже нhнэ взывaемъ: и3збaвителю бGу нaшему пои1мъ.

Другjй канHнъ чудотв0рцємъ, творeніе господи1на міхаи1ла монaха.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

Благочести1ваго и3 вэнцен0снаго петрA, вкyпэ съ феvрHніею, сошeдшесz по достоsнію, восхвaлимъ чудeсъ подaтелz nби1льныхъ, и3 спасaющаго дyшы нaшz.

Пёсньми и3 пёньми дух0вными восхвaлимъ блажeнныхъ вкyпэ, си1це глаг0люще: рaдуйтесz, прехвaльніи, nтeчеству вaшему пресвётліи свэти1льницы и3 твeрдіи заст{пницы.

Ѓще и3 на конeцъ лётъ новопросвэщeннаz рwссjйскаz землS си1хъ блажeнныхъ и3зрасти2, но дрeвнихъ чeсти спод0бишасz: даров†ніz бо чудeсъ nби1льнw подаю1тъ приходsщымъ къ ни6мъ.

БGор0диченъ:

ЎмA моегw2, всенепор0чнаz, њмрачє1ніz свётомъ твои1мъ tжени2, и3 тмы2 и3збaви мS вёчнующіz, ћкw да пою2 вели6чіz тво‰.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нбcнагw крyга верхотв0рче, гDи, и3 цRкве зижди1телю, ты2 менE ўтверди2 въ любви2 твоeй, желaній крaю, вёрныхъ ўтверждeніе, є3ди1не чlвэколю1бче.

БезпомHщнымъ бyди пом0щникъ, блажeнне пeтре, и3 печ†льнымъ ми1лостивное ўтэшeніе: да твои1ми моли1твами и3збавлsеми, почитaемъ тS.

Ћкоже и3ногдA ѕмjz ўби1въ, конeчному безвёстію прeдалъ є3си2: тaкw и3 нhнэ твоE nтeчество борю1щихъ побэди2, треблажeни да тS прославлsемъ.

Ви1ждь ўнhніе, ви1ждь печaль, ви1ждь бэдY, на ны2 напaдающую t проти1вныхъ: тёмже моли1твою твоeю ко гDу премэни2, пeтре, да благочeстнw тS почитaемъ.

БGор0диченъ:

ТебE вси2 стzжaхомъ хrтіaне, прибёжище и3 стёну, и3 тебE славосл0вимъ нем0лчнw, безневёстнаz.

И$нъ. Їрм0съ:

Да ўтверди1тсz сeрдце моE, въ в0ли твоeй, хrтE б9е, и4же надъ водaми нб7о ўтверждeй втор0е, и3 њсновaвый на водaхъ зeмлю, всеси1льне.

ТебE въ чудесёхъ слaвна рwссjйскимъ странaмъ показA бGъ, пeтре преблажeнне, и3 ўкраси1 тz нбcными дарми2. того2 нhнэ моли2, поми1ловати всёхъ нaсъ.

Свэти1льницы пресвётліи, ћкоже с0лнце втор0е сіsюще, нaсъ њзари1те совершaющихъ пaмzть вaшу, преблажeнніи пeтре и3 феvрHніе.

Весeліz ходaтай настA нaмъ, свэтон0сный дeнь петрA и3 феvрHніи премyдрыхъ, и5же вёрою воспэвaющымъ и5хъ дaруютъ вeлію ми1лость.

БGор0диченъ:

И#збaви нaсъ t всёхъ напaстей, и3 t мн0гихъ собл†знъ ѕмjевыхъ и3 тмы2, всенепор0чнаz, ћже свётъ пор0ждшаz нaмъ невечeрній.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Благословeнному и3 свэтон0сному торжествY, ћкоже с0лнцу возсіsвшу, петрA и3 феvрHніи во всeмъ мjрэ, къ ни1мже стецeмсz вёрніи, и3 непрестaннw вопіeмъ си1це: ѓще и3 преид0сте t земли2, преслaвніи, но нaсъ не tлучи1стесz, и3 тaмw со ѓгGлы трbцэ предстоитE, ю4же моли1те, спасти2 дyшы нaшz.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Сл0во џ§ее, хrтA бGа нaшего, t тебє2 воплоти1вшагосz познaхомъ, бцdе дв7о, є3ди1на чcтаz, є3ди1на бlгословeннаz. тёмъ непрестaннw тS воспэвaюще величaемъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, смотрeніz твоегw2 тaинство, разумёхъ дэлA тво‰, и3 прослaвихъ твоE бжcтво2.

Ћкw ходaтай и3 застyпникъ nтeчеству твоемY, ћкw сопроти1вныхъ рэши1тель, бyди заступaz лю1ди твоS, тебE, пeтре, слaвzщыz.

Ћкw въ нбcныхъ nби1телехъ, съ прпdбными и3 прaведными веселsсz, преблажeнне пeтре, кyпнw съ феvрHніею, не престaй молS њ лю1дехъ твои1хъ.

ТебЁ м0лимсz, преблажeнне, сопроти1вныхъ шатaніе низложи2, и3 недyги человёкwвъ њблегчи2, ћкw да во глaсэхъ хвалeніz тебE величaемъ.

БGор0диченъ:

Њчищeніе нaшымъ дaруй прегрэшeніємъ, ћкw пребlгъ, и3 ўмири2 мjръ тв0й, б9е, моли1твами р0ждшіz тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Д¦омъ прови1дz, прор0че ґввакyме, словесE воплощeніе, проповёдалъ є3си2, вопіS: внегдA прибли1житисz лётwмъ, познaешисz, внегдA пріити2 врeмени, покaжешисz. Слaва си1лэ твоeй, гDи.

Ѕмjz ќбw и3ногдA ўби1въ, блажeнне, конeчнэй того2 пaгубэ прeдалъ є3си2: тaкw и3 нhнэ, пeтре, nтeчество твоE сохранsй ненавётнw, вкyпэ съ феvрHніею моли1твами твои1ми.

Зарeю трис0лнечныz благодaти сіsz свётлый вaшъ прaздникъ, блажeнніи, страстнaгw њмрачeніz бэс0вскагw и3збавлsйте творsщихъ вёрою пaмzть вaшу.

Днeсь дeнь с™hй прaздничный, монaхwвъ созывaетъ стадA на весeліе и3 трапeзу дух0вную, и3 на пи1щу нетлённыz жи1зни, и3 бжcтвеннагw наслаждeніz чудотв0рцєвъ.

БGор0диченъ:

Разумёвъ прbр0къ д¦омъ б9іимъ, г0ру тS приwсэнeнную преднаписA, чcтаz, и3стazвшую зн0емъ мн0гихъ прегрэшeній, дyшу мою2 прохлади2 ходaтайствомъ твои1мъ, дв7о: є3ди1на бо ты2 человёкwмъ и3справлeніе.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Вскyю мS tри1нулъ є3си2 t лицA твоегw2, свёте незаходи1мый, и3 покрhла мS є4сть чуждaz тмA nкаsннагw, но њбрати1 мz, и3 къ свёту зaповэдей твои1хъ пути6 мо‰ напрaви, молю1сz.

ЗемлS њс™и1сz, пріeмши честн†z тэлесA в†ша, бGоблажeнніи пeтре и3 феvрHніе: человёцы же пріeмлюще вaми и3сцэлeніе, хrтA слaвzтъ, и4скреннw вaсъ прослaвльшаго.

Ѓще и3 преид0сте t земли2, но къ нбcнымъ доспёсте, и3 тaмw со ѓгGлы трbцэ предстaсте, ю4же моли1те, спасти2 люб0вію вaсъ почитaющихъ, бlжeнніи.

Ћкw ѕвёзды пресвётлыz, и3 ћкw незаходи1мое с0лнце, стzжaвше вaсъ nтeчество вaше хвaлитсz, почитaюще пaмzть вaшу пречестнyю, пeтре и3 феvрHніе.

БGор0диченъ:

Дв7у поeмъ тS по ржcтвЁ, бцdе, тh бо пл0тію бGа сл0ва нaмъ родилA є3си2, є3мyже вси2 си1це зовeмъ: пути6 нaшz напрaви, м0лимтисz.

И$нъ. Їрм0съ:

Свётлый нaмъ возсіsй свётъ присносyщный, ќтренюющымъ њ судьбaхъ зaповэдей твои1хъ, вLко чlвэколю1бче, хrтE б9е нaшъ.

Q пред0браz дв0ице! q пресвBтлаz свэти6ла! q благосопрzжeніе, є3ди1нъ свётъ во двою2 тэлесE сyщъ! q свэти1льницы блазjи своемY житію2 бhвше. kрeмъ бо гDень взeмше, томY t души2 послёдовасте вёрою.

Досточyднаz и3 преслaвнаz пaмzть вaша возсіS въ рwссjйстэй земли2, бlжeнніи, и3 рaдостнw вёрныхъ весели1тъ соб0ръ, и4скреннw вaсъ въ пёснехъ, свzтjи, слaвzщихъ.

Свzти1тели и3 свzщeнницы, монaси и3 простjи, и3 стaрцы со ю4нотами, и3 всsкъ в0зрастъ свётлw пред8игрaйте, пaмzть преслaвныхъ петрA и3 феvрHніи въ пёснехъ величaюще.

БGор0диченъ:

Свэтоoбрaзный хrт0въ хрaмъ, nтрокови1це, моли1твами твои1ми, nц7Y и3 сн7у и3 с™0му д¦у, и3 нaсъ хрaмы сотвори2, прпdбныz содэвaющи, пречcтаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Њчи1сти мS, сп7се, мнHга бо беззакHніz мо‰, и3 и3зъ глубины2 ѕHлъ возведи2, молю1сz: къ тебё бо возопи1хъ, и3 ўслhши мS, б9е спасeніz моегw2.

Q пречестнaz дв0ице! q вели1цыи свэти1льницы! њсвzти1те и3 прослaвите люб0вію вaсъ въ пёснехъ слaвzщихъ, чудотв0рцы.

Ћкw пресвётлаz дв0ице, и3 ћкw пречcтнaz верстA, и3 бlгосочетaніе, kрeмъ гDень взeмше, томY t души2 пораб0тасте.

Ћкw совётницы д0бріи своемY житію2, є3ди1ну мhсль во двою2 тёлу и3мyще, мjръ чудесы2 просвэщaете: тёмже и3 нaсъ њзари1те моли1твами вaшими.

БGор0диченъ:

Ўzснsютъ прbр0честіи глaси б9ію тS, дв7о, роди1тельницу: поeмъ же тS и3 мы2, ви1дzще сбытіE честнhхъ прорицaній, дёвству вои1стинну и3 чистотЁ вмэсти1лище.

И$нъ. Їрм0съ:

Прbр0ка їHну подражaz, вопію2: жив0тъ м0й, бlже, свободи2 и3зъ тли2, и3 спаси1 мz, сп7се мjра, зовyща: слaва тебЁ.

T пречeстна к0рене и3зрастE вётвь преслaвнаz, и3 благочeстнw на земли2 пожи1въ, пeтре, пріsтелище чи1сто д¦а с™aгw бhлъ є3си2, просвэщaй пою1щихъ нhнэ пaмzть твою2.

Весeліz днeсь и3сп0лнисz рwссjйскаz землS, въ нар0читый дeнь прaздника вaшегw, преслaвніи чудотв0рцы, и3 пою1щи си1це гlг0летъ: моли1те хrтA, сохрани1ти nтeчество вaше t kзhка чуждaгw.

СирHтъ и3 вдови1цъ заст{пницы, и3 въ бэдaхъ неwбори1міи помHщницы, и3 всёхъ притекaющихъ къ вaмъ пристaнище небyрное, и3 нелeстное ўти1шіе сyщихъ во грэсёхъ.

БGор0диченъ:

Вели6чіz тебЁ, чcтаz, сотвори2 хrт0съ бGъ нaшъ, є3г0же моли2 при1снw, возвели1чити и3 въ нaсъ богaтую є3гw2 ми1лость, пренепор0чнаz вLчце.

Кондaкъ, глaсъ }: Под0бенъ: Взбрaнной:

Мjра сегw2 кнzжeніе, и3 слaву врeменну помышлsz, сегw2 рaди благочeстнw въ мjрэ пожи1лъ є3си2, пeтре, кyпнw и3 съ супрyжницею твоeю премyдрою феvрHніею, ми1лостынею и3 моли1твами бGу ўгоди1вше. тёмже и3 по смeрти неразлyчнw во гр0бэ лежaще, и3сцэлeніе неви1димw подавaете: и3 нhнэ хrтY моли1тесz, сохрани1ти грaдъ же и3 лю1ди, и4же вaсъ слaвzщихъ.

Јкосъ:

Ўzсни2 љзhкъ м0й, сп7се, и3 ўмили2 сeрдце моE, разшири2 ўстA мо‰, и3 нап0лни д¦а и3 премyдрости: да и4миже возглаг0лю и3 воспою2 си1це тво‰ чудотв0рцы: рaдуйсz, пeтре блажeнне, съ прехвaльною феvрHніею вкyпэ: рaдуйтесz, земли2 рwссjйстэй заст{пницы и3 кнzзє1мъ правосл†внымъ помHщницы: рaдуйтесz, nтeчеству вaшему храни1тели и3 грaду нaшему ўтверждeніе. q пречестнaz дв0ице и3 благ0е сопрzжeніе, хrтY моли1тесz, сохрани1ти грaдъ и3 лю1ди, и5же вaсъ слaвzщихъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

T їудeи дошeдше, џтроцы въ вавmлHнэ и3ногдA вёрою трbческою плaмень пeщный попрaша, пою1ще: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Въ болёзни къ тебЁ прибэгaющихъ и3збавлsй, преблажeнне пeтре, кyпнw съ феvрHніею, хrтY вопію1щихъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

ВсBмъ пристaнище бyдите, преблажeнніи, и3 небyрное њти1шіе сyщымъ во грэсёхъ, да и3 мы2 съ вaми хrтY возопіeмъ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Прибёжище да ми2 бyдите въ дeнь гнёва, бGоблажeнніи, ћкw посредЁ хождY сэтeй мн0гихъ. тёмже и3збaвите мS t ни1хъ, да возмогY воспёти вaсъ.

Днeсь преслaвнаz пaмzть петрA и3 феvрHніи, ћкw с0лнце возсіS въ мjрэ, въ ню1же сошeдшесz вси2 воспоeмъ си1це: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Кaплz бGот0чнаz, t тебє2 р0ждшаzсz, мjръ њсвzти2, бцdе дв7о, к†пли мнЁ ми1лости и3сточи2, њсвzщaющыz дyшы и3 помышлє1ніz земнhхъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроцы благочeстію совоспитaни, ѕлочести1вагw велёніz небрeгше, џгненнагw прещeніz не ўбоsшасz: но посреди2 плaмене стоsще поsху: nтцє1въ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Во всёхъ странaхъ пр0йде вэщaніе, ћкw грaду мyрому kви1шасz чудотв0рцы преслaвніи, дaрующе мн0жество и3сцэлeній всBмъ приходsщымъ къ ни1мъ, и3 вёрою пою1щымъ и5хъ.

СE нhнэ стек0шасz t всёхъ градHвъ и3 стрaнъ вси2 свzти1теліе и3 свzщeнницы, и3 монaси и3 простjи, богaтіи и3 ўб0зіи, вси2 рaдующесz вкyпэ, хвалY воздaти вaмъ, бGоблажeнніи.

Чудесы2 ќбw твои1ми ћкw цвётъ процвёлъ є3си2, преслaвне пeтре, ћкоже речE прbр0къ: прaведникъ ћкw фjніxъ процвэтeтъ. сегw2 рaди вси1 тz нhнэ слaвимъ, блажeнне.

БGор0диченъ:

ТебE, всес™az чcтаz, раби2 твои2 всегдA во дни2 и3 въ нощи2 м0лимъ сокрушeнною мhслію, просsще и3збавлeніе подaти грэхHвъ нaшихъ, твои1ми моли1твами.

Пёснь }. Їрм0съ:

ЦRS нбcнаго, є3г0же пою1тъ вHи ѓгGльстіи, хвали1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Њчи1сти и3 прости2 согрэшє1ніz н†ша, безгрёшне, моли1твами твои1хъ ўгHдникъ, петрA и3 феvрHніи, да поeмъ тS, хrтE, во вёки.

И$же t сeрдца рук0ю недост0йною приноси1мое вaмъ хвалeніе, блажeнніи, пріими1те, и3 мольбY сотвори1те њ нaсъ ко хrтY бGу.

Трbченъ:

Пэвцє1мъ тебE пою1щымъ, трbце прес™az, согрэшє1ніz њстaви ћкw пребlга, моли1твъ рaди петрA и3 феvрHніи, да тS поeмъ во вёки.

БGор0диченъ:

БжcтвA сосyдъ бhвши, чcтаz, просвэти1 мz въ повелёніи свёта ходи1ти, пречcтаz, t чрeва твоегw2 возсіsвшагw, и3 просвэти1вшагw вёрныхъ сердцA.

И$нъ. Їрм0съ:

Е#гHже ўжасaютсz ѓгGли и3 вс‰ вHинства, ћкw творцA и3 гDа, п0йте, сщ7eнницы, прослaвите, џтроцы, благослови1те, лю1діе и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

ЃгGльстіи чи1нове хвaлzтъ вaсъ, преслaвніи, и3 человёчестіи р0ди пою1тъ непрестaннw, творsще вёрнw пaмzть вaшу.

Дост0йными похвалaми воспёти преслaвныz чудотв0рцы, ќмъ и3 смhслъ дaруй ми2, хrтE б9е: ћкw да пою2 рaдуzсz пaмzть и4хъ.

Побёда и3мени1та вои1стинну вBрнымъ лю1демъ, въ бэдaхъ крёпцыи помHщницы kви1шасz, пeтръ кyпнw съ феvрHніею.

БGор0диченъ:

Ўврачyй, пречcтаz, стр†сти сeрдца моегw2, р0ждшаz всёхъ цRS бGа, и3 прaведныхъ чaсти kви1 мz причaстника, бцdе дв7о, хrтA сн7а твоего2 ўмоли1вши.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, спасeнніи тоб0ю, дв7о чcтаz, съ безпл0тными ли6ки тS величaюще.

T ю4ности вaшеz чи1стую с0вэсть и3мyще къ бGу, сегw2 рaди благочeстнw пожи1вше, къ вы6шнимъ преид0сте: моли1те хrтA њ нaсъ, да вaсъ люб0вію почитaемъ.

Ћкw предстоsще с™ёй трbцэ, съ прпdбными и3 прaведными, моли1тесz, бlжeнніи, и3збaвити нaсъ всsкагw прещeніz и3 гнёва, да вaсъ непрестaннw величaемъ.

Лю1діе твои2 м0лzтъ тS, бGоблажeнне пeтре, кyпнw моли2 хrтA съ премyдрою феvрHнію, съ нeюже въ мjрэ бGоуг0днw пожи1лъ є3си2, и3збaвити нaсъ t всsкихъ ѕHлъ.

БGор0диченъ:

Q чудесE вели1кагw! кaкw вмэсти1сz во ўтр0бу твою2 хrт0съ бGъ, никaкоже вмэсти1мый; є3г0же за хвaлzщыz тS ўмоли2, дв7о, t бёдъ и3збaвити нaсъ, и3 t беззак0нныхъ человBкъ всегдA.

И$нъ. Їрм0съ:

Свэтон0сный џблакъ, въ џньже всёхъ вLка, ћкw д0ждь съ нб7сE на руно2 сни1де, и3 воплоти1сz нaсъ рaди, бhвъ чlвёкъ, безначaльный: величaемъ вси2 ћкw м™рь бGа нaшегw чcтую.

Красeнъ душeю и3 тёломъ, и3 бlгочeстіемъ сіsz, слaвне пeтре, б9eственнагw и3сп0лненъ рaзума и3 премyдрости, nргaнъ с™aгw д¦а бhлъ є3си2, по смeрти ќбw къ безсмeртнэй жи1зни и3 некончaемому бlжeнству прешeлъ є3си2 рaдуzсz.

Ћкw ќтро, ћкw дeнь свётлый, вaшъ прaздникъ kви1сz, слaвніи: ѓки струS происх0дитъ t рaки вaшеz и3сцэлeній всsкихъ, и3 вёрныхъ сердцA напоsетъ, люб0вію вaсъ почитaющихъ.

Вели1къ щи1тъ и3 вели1ка крёпость земли2 рwссjйстэй њбрёлсz є3си2, блажeнне пeтре вкyпэ съ феvрHніею нар0ду правослaвному похвалeніе, и3 слaва во всёхъ kзhцэхъ. и3 нhнэ м0лимъ вы2 сохрани1ти nтeчество вaше t вaрварскагw нахождeніz.

БGор0диченъ:

Ћже свётъ р0ждшаz бжcтвенный, њмрачeннаго мS всёми прилHги лукaвагw, и3 во ўнhніи живyщаго, и3 прогнэвлsющаго бGа, всенепор0чнаz, просвэти2, и3 настaви къ дHбрымъ дэлHмъ, ћкw винA всёхъ благи1хъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2:

И5же благочeстнw прaзднующымъ пaмzть вaшу, бGоблажeнніи пeтре и3 феvрHніе, вкyпэ ми1рнw пожи1вше и3 благочeстнw, моли1те хrтA, грэхHвъ њставлeніе даровaти рабHмъ вaшымъ.

Двaжды.

БGор0диченъ:

Прес™az бцdе, ўповaніе нaше и3 похвало2, тS є3ди1ну вёдуще, вёрою покланsющесz, м0лимъ: рaдуйсz, неискусобрaчнаz с™az марjе, покр0ве и3 њграждeніе нaше, и3 пом0щница сyщымъ въ бэдaхъ. моли2 хrтA сн7а твоего2 за рабы6 тво‰, на тs бо надёемсz.

На хвали1техъ стіхи6ры, на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Ћкw свэтозaрное с0лнце, * блажeнніи t зaпада возсіsвше, * всю2 рwссjйскую зeмлю просвэти1сте, * и3 къ свёту весeліz настaвисте: * и3 нhнэ њ пою1щихъ вaсъ, * пeтре блажeнне, * съ премyдрою феvрHніею, * и3 слaвzщихъ лю1дехъ, * и3 просsщихъ и3сцэлeніz, * и3 ко хrтY и4скреннw притекaющихъ, * моли1те спасти2 * и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Q вели1кое и3 несказaнное чyдо, * бжcтвенныz бlгодaти, * петрA блажeннаго съ премyдрою феvрHніею, * кaкw возм0жемъ воспёти, * и3ли2 и3зглаг0лати; * џваго ћкw хрaбра и3 бGочести1ва, * џву же ћкw мyдру, * и3 благовёріе хранsщу: * џвъ ќбw г0рдаго ѕмjz побэди2, * џва же смирeніе люблsше: * и3 нhнэ хrтY бGу м0лzтсz, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Всечестнhй приспЁ прaздникъ * с™hхъ чудотв0рцєвъ, * ходaтайствуz всBмъ спасeніе, * въ нeмже тaйнw восплескaвше къ ни1мъ си1це рцeмъ: * рaдуйтесz, свэти6ла тє1мнымъ, * мhсленнагw с0лнца: * рaдуйсz, пeтре, * кyпнw съ супрyжницею твоeю, * благовёріе хранsще, * во є3ди1нствэ с™hz трbцы. * ю4же моли1те, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Пeрвэе ќбw прехвaльніи, * t ю4ности своеS * хrтY пораб0тавше, * сyщаго въ мjрэ сeмъ, * ћкw прехвaльна познaвше, * и3 сегw2 рaди ми1лостынею и3 моли1твами, * д0брэ томY ўгоди1вше. * тёмже и3 по смeрти * и3сцэлeніе подавaете всBмъ, * вёрою вaсъ почитaющымъ, * пeтре и3 феvрHніе, * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, глaсъ в7: Самоглaсенъ:

Пріиди1те, вси2 kзhцы, восплещи1те рукaми и3 ликовствyйте, пріиди1те вси2 рwссjйстіи свzти1теліе и3 свzщeнницы, монaси же и3 простjи, дух0внэ возвесели1мсz, въ нар0читый дeнь прaздника н0выхъ чудотв0рцєвъ мyромскихъ, петрA блажeннагw и3 феvрHніи премyдрыz. и3 си1хъ ћкw цвBты хвалaми и3 пёсньми почти1мъ, си1це глаг0люще: рaдуйтесz, преслaвніи, нбcніи человёцы, земнjи ѓгGли, д¦а с™aгw nби1телище, и3 є3ђльскому глaсу ќбw возслBдницы: тёмъ и3 пріsсте вмёстw тлённыхъ нетлBннаz. и3 нhнэ въ пaмzти вaшей моли1те хrтA бGа сохрани1ти nтeчество вaше, и3 поми1ловати грaдъ и3 лю1ди, почитaющыz вaсъ, и3 спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: На тS ўповaніе:

Тaже, Славосл0віе вели1кое. Тропaрь. И# tпyстъ. На літургjи,бlжє1нна, t канHна №-гw пёснь G, на д7: и3 другaгw пёснь ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Ґллилyіа, глaсъ ѕ7: Блажeнъ мyжъ боsйсz гDа: Е#ђліе матfeа, зачaло ‹. Причaстенъ: Рaдуйтесz, првdніи њ гDэ.

26 июня: Преподобного Давида, Селунского. Явление Иконы Пресвятой Богородицы, Тихвинской.

Мёсzца тогHже въ к7ѕ-й дeнь.

Прпdбнагw nтцA нaшегw давjда, и4же въ селyнэ:

И# kвлeніе їкHны прес™hz вLчцы нaшеz бцdы и3 приснодв7ы марjи, тЂхфинскіz.

Слyжба є3S пи1сана по сeй слyжбэ. Стіхи6ры, глaсъ }.

Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Џ§е давjде всеблажeнне, * воздержaніемъ ќмъ просвёщь и3зрsднw, * къ первовин0вному д0брыхъ впери1лсz є3си2, * и3 ст0лпъ kви1лсz є3си2 свэтови1денъ, * просвэщaz всёхъ словесы2, и3 чудесы2, * приступaющихъ къ тебЁ, * рaзумомъ всегдA бGолёпнымъ. * тёмже тS почитaемъ и3 ўбlжaемъ.

Ћкоже пти1ца благопёснива, * на восх0дэ сад0внэ, * сёнь, џ§е, водрузи1лъ є3си2, * стyденію померзaемь, * и3 зн0емъ пожигaемь, * злaты tсю1ду пріsлъ є3си2 крилЁ * безстрaстіz и3 совершeніz: и3 къ нбcнэй высотЁ всели1лсz є3си2, * њ нaсъ всегдA молsсz хвaлzщихъ тS.

Бжcтвеннымъ безстрaстіz ќглемъ * попали1въ плотск‡z сл†сти, неwпали1мь пребhлъ є3си2, * на рукY ќгліе предъ лицeмъ, бGодохновeнне, * царeвымъ держS, прпdбне, * дивлsшесz твоeй свётлости. * тёмъ подан0 ти прошeніе вели1ко t бGа, * моли1твенника тS, блажeнне, * приwбрётъ бlгодaтію.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прпdбне џ§е, во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и3справлeній твои1хъ: тёмъ на нб7сёхъ њбрёлъ є3си2 мздY трудHвъ твои1хъ, дeмwнскіz погуби1лъ є3си2 полки2, и3 ѓгGльскіz дости1глъ є3си2 чи1ны: и4хже житію2 безъ пор0ка поревновaлъ є3си2. дерзновeніе и3мёz ко хrтY бGу, ми1ръ и3спроси2 душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ. Поd: Триднeвенъ:

Зачaтіе твоE безсёменное, * ржcтво2 неизречeнное помышлsющи, * ўдивлsюсz ѕэлw2; * кaкw си1це ћкоже ѕлодёй, * благоволи1лъ є3си2 ўмрeти, сн7е, * пречcтаz плaчущи. взывaше;

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ мн0жества настaвника тS почитaемъ, џ§е нaшъ давjде: твоeю бо стезeю вои1стинну прaвw ходи1ти познaхомъ. блажeнъ є3си2 хrтY раб0тавъ, и3 врaжію њбличи1лъ є3си2 си1лу, ѓгGлwвъ собесёдниче, * прпdбныхъ сопричaстниче и3 прaведныхъ: съ ни1миже моли1сz гDеви, поми1ловатисz душaмъ нaшымъ.

КrтобGор0диченъ: Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Ю$ница несквeрнаz, * ю3нцA ви1дzщи на дрeвэ * пригвождaема в0лею, * рыдaющи жaлостнэ, * ўвы2 мнЁ, вопіsше, * люби1мэйшее чaдо: * что2 ти2 с0нмъ воздадE безблагодaтный є3врeйскій, * хотs мz њбезчaдствовати * t тебє2, вселюбeзне.

Тропaрь, глaсъ }:

Въ тебЁ, џ§е, и3звёстнw спасeсz, є4же по џбразу: пріи1мъ бо крeстъ, послёдовалъ є3си2 хrтY, и3 дёz ўчи1лъ є3си2, презирaти ќбw пл0ть, прех0дитъ бо, прилэжaти же њ души2, вeщи безсмeртнэй. тёмже и3 со ѓгGлы срaдуетсz, прпdбне давjде, дyхъ тв0й.

КанHнъ, творeніе їHсифово, є3гHже краегранeсіе:

Пою2, бlжeнне, твоE житіE бжcтвенными словесы2.

Глaсъ є7. Пёснь №. Їрм0съ:

КонS и3 всaдника въ м0ре чермн0е, сокрушazй бр†ни мhшцею выс0кою, хrт0съ и3стрzсE, ї}лz же спасE, побёдную пёснь пою1ща.

Пёсньми свэтон0сную и3 бжcтвенную пaмzть твою2, сошeдшесz, почти1мъ, давjде преблажeнне, свёта познaвше тS и3 днE, прпdбне, наслёдника, бжcтвеннымъ д¦омъ.

Ќды ўмертви1въ, џ§е, на земли2 тэлє1сныz, жи1знь всeльшуюсz въ сeрдцы и3мёлъ є3си2 хrтA, ўмори1вшаго діaвола си1лу, ўмертви1вшагw человёчество.

Зак0нwмъ вLки повинyzсz, прпdбне, крeстъ тв0й на рaмо взsлъ є3си2, и3 стопaмъ сегw2 послёдуz, ты2 низложи1лъ є3си2 возношє1ніz льсти1вагw, смирszсz.

БGор0диченъ:

Kви1ласz є3си2 ўкрaшена добр0тою добродётелей, и3 хrтA крaснаго, дв7о, породилA є3си2, человёки ўкраси1вшаго крaсными добр0тами бжcтвA, приснодв7о.

Пёснь G. Їрм0съ:

Водрузи1вый на ничес0мже зeмлю повелёніемъ твои1мъ, и3 повёсивый неwдержи1мw тzготёющую, на недви1жимэмъ, хrтE, кaмени зaповэдей твои1хъ цRковь твою2 ўтверди2, є3ди1не блaже и3 чlвэколю1бче.

Ўвzди1въ воздержaніемъ добр0ту тэлeсную, зари6 пріsтъ б9eственнагw д¦а, и3 безстрaстіz свэтозaрными њблистaлъ є3си2 лучaми, и3 и3сцэлeніи даровaніz, џ§е, прbр0ку тезоимени1те.

С™hхъ послёдуz житію2, пребогaте, вeсь њсвzти1лсz є3си2 б9eственными дэsніи. тёмже њсвzщaеши тaйнw вёрою с™0е совершaющыz твоE торжество2, џ§е бGон0се всеблажeнне.

Ўспи1въ сл†сти тэлє1сныz, прпdбне, моли1твами и3 бдёніи, и3 пHдвиги, џ§е, въ ми1рэ вои1стинну ўснyвъ почи1лъ є3си2. тёмже тS неусhпна стzжaхомъ храни1телz люб0вію чтyщіи тS.

БGор0диченъ:

ЃгGлwвъ честнёйши kви1ласz є3си2, р0ждши тёхъ, дв7о, создaтелz. тёмъ молю1 тz, чcтаz: њсвzти2 ќмъ м0й, и3 сeрдце просвэти2, џблакъ страстeй tгонsщи.

Сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Воздержaніемъ стр†сти плwтскjz души2 повинyвъ, џ§е мyдре, kви1лсz є3си2, бlжeнне, съ тёломъ ѓгGлъ: сёнь же водрузи1лъ є3си2, ћкw пти1ца благопёснива на сад0внэ дрeвэ, на высотY ќмъ впери1лъ є3си2. тёмже чудeсъ дёйствомъ њбогaщсz, прешeлъ є3си2 ко гDу, є3г0же t младeнства вожделёлъ є3си2: давjде преслaвне, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе подaти чтyщымъ тS.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Въ нап†сти многоплетє1нныz впaдъ, t вр†гъ ви1димыхъ и3 неви1димыхъ бyрею њдержи1мь безчи1сленныхъ согрэшeній мои1хъ, и3 ћкw къ тeплому заступлeнію и3 покр0ву моемY, чcтаz, ко пристaнищу притекaю твоеS бlгости. тёмже, пречcтаz, и3зъ тебє2 воплощeнному безсёменнw, моли1сz прилёжнw њ всёхъ рабёхъ твои1хъ непрестaннw молsщихтисz, бцdе пречcтаz, молsщи є3го2 при1снw согрэшeній њставлeніе даровaти воспэвaющымъ дост0йнw слaву твою2.

КrтобGор0диченъ:

Ѓгнца и3 пaстырz и3 и3збaвителz, ѓгница зрsщи на кrтЁ, восклицaше плaчущи, и3 г0рькw рыдaющи, вопіsше: мjръ ќбw рaдуетсz, пріeмлz тоб0ю и3збавлeніе, ўтр0ба же моS гори1тъ, зрsщи твоE распsтіе, є4же терпи1ши за милосeрдіе ми1лости. Долготерпэли1ве гDи, ми1лости бeздно, и3 и3ст0чниче неисчерпaемый, ўмилосeрдисz, и3 дaруй согрэшeній њставлeніе вёрою пою1щымъ бжcтвєнныz стrти тво‰.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Бжcтвенное твоE разумёвъ и3стощaніе прозорли1вw ґввакyмъ, хrтE, со трeпетомъ вопіsше тебЁ: во спасeніе людeй твои1хъ спасти2 пом†занныz тво‰ пришeлъ є3си2.

Глаг0лwвъ живот0чныхъ д¦а послyшавъ, слaное житіS њстaвль м0ре, и3 кaплzми слeзъ страстeй и3зсуши1лъ є3си2 пот0ки.

Рaзума и3 благодaти и3сп0лненъ бhвъ, џ§е давjде, въ безм0лвіи поискaлъ є3си2 бlгодётелz всёхъ, и3 сегw2 сі‰ніz получи1лъ є3си2.

ЖитіE твоE нyждею є3стествA свётлw показaвъ, и3 содёйствіемъ д¦а t нyждъ ѕл0бныхъ человёки и3збaвилъ є3си2, прпdбне.

БGор0диченъ:

Поeмъ тS, всепётаz вLчце, препётаго бGа несказaннw р0ждшую, и3 ли1ки ѓгGльскіz несравни1тельнw добр0тою прешeдшую.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Њдэsйсz свётомъ ћкw ри1зою, къ тебЁ ќтренюю, и3 тебЁ зовY: дyшу мою2 просвэти2 њмрачeнную, хrтE, ћкw є3ди1нъ благоутр0бенъ.

Простeръ твои2 џчи и3 помышлє1ніz, ко и4же на дрeвэ простeршемусz, на сад0внэ дрeвэ претерпёлъ є3си2, зн0емъ пожигaемь, џ§е, и3 стyденію померзaемь.

Вeсь молніезрaченъ kви1лсz є3си2, прпdбне, џгнь длaньми, давjде, держS, и3 цaрствующаго кадS, чyднымъ, всебlжeнне, каждeніемъ.

Нhнэ не въ гадaніихъ, нижE мечтaніемъ, бжcтвенную добр0ту зри1ши, всеблажeнне, лицeмъ же, прпdбне, къ лицY пaче, разрёшшымсz зерцaлwмъ.

Грeзнъ прекрaсенъ бжcтвеннагw, дв7де прпdбне, віногрaда kви1лсz є3си2, и3сточaz віно2 ўмилeніz, t піsнства, џ§е, страстeй њб8юродёвшымъ.

БGор0диченъ:

Напрaви жи1знь мою2, и3 движє1ніz ќмнаz, бGороди1тельнице, къ бжcтвенному хотёнію, и3зъ тебє2 неизречeннw къ нaмъ пришeдшагw.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Неи1стовствующеесz бyрею душетлённою, вLко хrтE, страстeй м0ре ўкроти2, и3 t тли2 возведи1 мz, ћкw благоутр0бенъ.

Хрaмъ бжcтвеннагw д¦а познaлсz є3си2, прпdбне давjде, въ мaлэ хрaминэ затворeнъ, и3 тёсною прострaнную и3скупyz.

Зак0нwмъ вLки преклони1лъ є3си2, џ§е, твою2 дyшу, и3 свёта и3сп0лненъ бhлъ є3си2, и3 пріи1мникъ даровaній д¦а.

Чудесы2 житіE твоE, бGон0се џ§е, вои1стинну ўкрaшено концє1мъ kви1сz. тёмже вёрнw восхвалsемъ тS.

БGор0диченъ:

T чcтыхъ кровeй твои1хъ и3сткaсz пл0ть, пaче є3стествA, создaвшему человёка, бцdе. тёмже дост0йнw поeмъ тS.

Кондaкъ, глaсъ №. Под0бенъ: Ли1къ ѓгGльскій:

Сaдъ присноцвэтyщь, добродётелей плоды2 приносsй, kви1лсz є3си2 на сад0внэ дрeвэ, ћкw благопёсниваz пти1ца: рaй же пaче, жи1зни дрeво гDа въ сeрдцы твоeмъ пріeмъ, ћкw воздёлавъ, бGомyдре, и4мже питaеши нaсъ бlгодaтію: при1снw моли2 њ нaсъ, давjде всеблажeнне.

Јкосъ:

Сластeй мои1хъ пeщь вжигaетъ ми2 вёчный плaмень прпdбне давjде, погаси2 моли1твами твои1ми, ћкоже многотекyщими слезaми твои1ми, вжeгъ ќгліе любвE, блажeнне, зижди1телz моегw2, ћкоже дрeвле въ рукY твоє1ю носи1въ ћкw жeртву, и3 царS ўдиви1лъ є3си2, ћкw да пою2 тебE, свэтон0сче, давjде всеблажeнне.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Превозноси1мый nц7є1въ гDь, плaмень ўгаси2, џтроки њроси2, соглaснw пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Стоsлъ є3си2 неукл0ннw на вётвэхъ сaда, прпdбне, напоє1ніи слeзъ твои1хъ чaстw напоsz, и3 поS нем0лчнw: б9е, благословeнъ є3си2.

ВсE твоE желaніе къ бGу простeрлъ є3си2, всE сeрдце твоE пріsтелище сотвори1лъ є3си2 б9eственныхъ даровaній, бGон0се, воспэвaz: б9е, благословeнъ є3си2.

ТS свэтови1дна, џ§е, бhвша, ќгліе держaща въ рукY, ћкw ви1дэ цaрь ўдиви1сz, и3 ногaмъ твои6мъ поклони1сz.

БGор0диченъ:

Разрэши1сz ржcтв0мъ твои1мъ клsтва человёча, є3ди1на всебlгословeннаz: тёмже тS славосл0вимъ, ћкw бlгодaтную, бцdе, во вёки.

Пёснь }. Їрм0съ:

ТебЁ вседётелю, въ пещи2 џтроцы всемjрный ли1къ сплeтше поsху: дэлA вс‰каz, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Ќтро разyмное сyщымъ во тмЁ kви1лсz є3си2 житіS, блажeнне, свётъ разумёніz всBмъ њзарsz, люб0вію тS чтyщымъ, и3 превозносsщымъ хrтA во вс‰ вёки.

Бhлъ є3си2 прaвъ и3 смирeнъ и3 кр0токъ, давjда тезоимени1таго и3з8wбражaz вёрнw. тёмже съ ни1мъ зeмлю кр0ткихъ, џ§е, наслёдовалъ є3си2 во вс‰ вёки.

БGосіsненъ монaшествующихъ ст0лпъ, давjде блажeнный, прbр0къ бжcтвенъ другjй kви1лсz є3си2, б{дущаz предглаг0лz бжcтвєннаz kвлє1ніz д¦а бжcтвеннагw.

БGор0диченъ:

ТS добр0ту їaкwвлю, дв7о, бGъ ю4же возлюби2, ю4же и3збрA, вси2 ћкw є3ди1ну бlгословeнную, пэсносл0вимъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

И#сaіе, ликyй, дв7а и3мЁ во чрeвэ, и3 роди2 сн7а є3мманyила, бGа же и3 чlвёка, вост0къ и4мz є3мY: є3г0же величaюще, дв7у ўбlжaемъ.

Свzщeнное торжество2 сошeдшесz днeсь вёрніи соверши1мъ, свzщeннагw вси2 nтцA, воздержaніемъ возсіsвшагw, и3 себE всего2 бGу њсвzти1вшагw житіeмъ совершeніz.

Ћкоже дрeво насади1лсz є3си2 на водaхъ, прпdбне, т0ки дух0вныхъ добродётелей носS плоды2: на сад0внэ же дрeвэ водрузи1въ ћкw nрeлъ, џ§е, гнэздо2, къ нбcнымъ тв0й ќмъ впери1лъ є3си2.

Тв0й прор0чески ўзрёвъ, давjде, и3сх0дъ, провозглашaеши сjй лю1демъ, є3гдA посылaемь, є4же на ни1хъ постaвилъ є3си2, мyдре, цaрствующагw мн0гое негодовaніе.

С™az пaмzть твоS њсвzщaетъ днeсь нaсъ, творsщихъ сію2 вёрнw, прпdбне давjде: свsтw бо препроводи1лъ є3си2 твою2, свsте, жи1знь, и3 по ўспeніи рaдуешисz со с™hми при1снw.

БGор0диченъ:

Свэтон0сну двeрь тS предзрsше їезекjиль, є4юже пр0йде свётъ и4стинный хrт0съ бGъ нaшъ: є3г0же прилёжнw моли2, чcтаz, покаsніz ми2 двє1ри tвeрсти, молю1сz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Мірскaгw весeліz ћкw t сквeрны ўклони1лсz є3си2, и3 неzдeніемъ пл0ть ўвzди1въ, њбнови1лъ є3си2 души2 крёпость, прпdбне, слaвою њбогати1лсz є3си2 нбcною, слaвне. тёмже молS не престaй њ нaсъ гDа.

БGор0диченъ:

Вои1стинну бцdу тS и3сповёдуемъ, вLчце, тоб0ю спaсшіисz: и4бо гDа неизречeннw родилA є3си2, раз0ршаго крест0мъ смeрть, къ себё же привлeкша прпdбныхъ соб0ры, съ ни1миже тS восхвалsемъ, дв7о.

На стіх0внэ, nктHиха. Слaва, глaсъ є7:

Прпdбне џ§е, не дaлъ є3си2 снA твои1ма nчи1ма, ни вёждома дремaніz, д0ндеже дyшу и3 тёло t страстeй свободи1лъ є3си2, и3 себE ўгот0валъ є3си2 д¦у жили1ще: пришeдъ бо хrт0съ со nц7eмъ, nби1тель въ тебЁ сотвори2, и3 є3диносyщныz трbцы ўг0дникъ бhвъ, великопроповёдниче џ§е нaшъ давjде, моли2 спасти1сz нaмъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ, и3ли2 кrтобGор0диченъ: Под0бенъ: Рaдуйсz:

Е#гдA гр0здъ ненасаждeнъ сyщъ, ћкw лозA tрасти1ла є3си2, ўзрёвши на дрeвэ повёшена, прободeна же копіeмъ въ бжcтвєннаz рeбра: что2 сіE, гlг0лаше, сн7е и3 б9е м0й; кaкw, и4же недyги вс‰ и3 стр†сти и3сцэлszй, стrти терпи1ши, безстрaстенъ сhй по є3стествY бжcтвенному; чт0 ти безблагодaтніи лю1діе бlгодaтелю сі‰ воздaша вмёстw благодэsній, вопіsше пречcтаz; но тогw2 стrтьми2, страстeй мS свободи1ти моли2 непрестaннw, ћкw да слaвлю тS.

Слyжба kвлeнію їкHны прес™hz вLчцы нaшеz бцdы и3 приснодв7ы марjи, тЂхфинскіz.

На мaлэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныz си6лы рaдуютсz * њ преслaвныхъ благодэsніихъ бGомaтере, * и3 къ весeлію зємнhz дух0вному призывaюще, * спасeніе мjру сію2 показyютъ, * и3 всeй рwссjйстэй странЁ * твeрдое њграждeніе и3 защищeніе.

Њ твоeмъ, вLчце, kвлeніи преслaвномъ * ўми1льни бhвше лю1діе, вкyпэ же и3 рaдостни, * ћкw чудeсъ сокр0вище, * пречcтый тв0й џбразъ лобызaютъ, * б9іею благодaтію просвэщaющъ вBрныz, * и3 t бёдъ и3збавлsющъ съ люб0вію притекaющыz.

Съ преслaвными чи1нми ѓгGльскими * днeсь вёрніи дух0внэ весели1мсz, * свётлw прaзднующе * пресвётлое торжество2 бGомaтере: * пречcтый бо є3S џбразъ, * ћкw и3ст0чникъ приснотекyщій kви1сz, * и3сцэлeній незави1стныz дaры при1снw мjру и3сточaющій.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

Стрaнно чyдо kвлeніz џбраза твоегw2, вLчце, и3 несказaнно: ўдивлsетъ прем‡рнаz и3 ўжасaетъ земн†z, вкyпэ же и3 просвэщaетъ свэтон0сною бlгодaтію, р0ждшагwсz t тебє2 хrтA бGа нaшегw, и3 твоeю. є3г0же моли2, чcтаz, въ бжcтвеннэмъ торжествЁ твоeмъ, подaти нaмъ просвэщeніе и3 вeлію ми1лость.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Q всенепор0чнаz дв7о, * к0е тебЁ принесeмъ благодарeніе; * ћкw свэтозaрнымъ пречcтыz твоеS, * и3 и3зъ тебє2 р0ждшагwсz мLнца, їкHны kвлeніемъ, * ўтверди1ла є3си2 сердцA вёрныхъ.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Q прес™az гпcжE вLчце! * не забyди нaсъ тво‰ рабы6, * вёрою покланsющыzсz чудотв0рной твоeй їкHнэ, * и3 благочeстнw воспэвaющыz тS: * и3 и3збaви ны2, гпcжE, њ всёхъ бёдъ и3 напaстей.

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Q всепётаz м™и! * ўмилосeрдисz на молeніе нaше: * сн7а бо твоегw2 и3 твоE є3смы2 достоsніе, * вс‰ спаси2 и3 поми1луй, * да вси1 тz непрестaннw величaемъ.

Слaва, и3 нhнэ:

Ти1хое пристaнище nби1тель твоS, бGоневёсто, kви1сz всёхъ съ вёрою притекaющихъ, и3мyщи въ себЁ пречестнyю твою2 їкHну, всBмъ неwскyднw бlгодaть подаю1щую.

На вели1цэй вечeрни.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ в7. Поd: Кjими похвaльными:

Кjими чи1стыми ўстнaми * ўблажи1мъ бцdу, * честнёйшую херувjмwвъ, * и3 с™ёйшую сyщу серафjмwвъ, * ѓгGлwвъ же * и3 всёхъ с™hхъ слaвнэйшую, * прест0лъ цReвъ непоколеби1мый, * д0мъ, въ нeмже всели1сz вhшній, * спасeніе мjра, * б9іе њсвzщeніе, * подаю1щую вBрнымъ * въ бжcтвеннэмъ торжествЁ є3S, * богaтнw вeлію ми1лость.

К‡z духHвныz пBсни * нhнэ принесeмъ ти2, всечcтаz; * и4бо пречестнhz твоеS їкHны * пречyднымъ шeствіемъ * подс0лнечную њсвzти1ла є3си2, * и3 ди1внымъ є3S kвлeніемъ, * всю2 рwссjйскую странY ўдиви1ла є3си2, * и3 свэтозaрнымъ є3S пришeствіемъ * пуст0е мёсто и3 непроходи1мое просвэти1ла є3си2: и3дёже и3 нhнэ водворsешисz * бжcтвенною їкHною твоeю, * всеси1льнымъ твои1мъ предстaтельствомъ * мjру непрестaннw подаю1щи вeлію ми1лость.

К‡z ўмилє1нныz глaсы принес0ша ти2 тогдA, бцdе, * зрsщіи свэтон0сную їкHну твою2, * чyднw на воздyсэ стоsщую, * и3 свэтозaрными лучaми сіsющую, * благочести1віи лю1діе; * т0чію съ рыдaніемъ молsхусz; * съ плaчемъ взывaюще: * пріиди2 къ нaмъ, цRи1це, сни1ди, вLчце, * низпосли2 щедрHты твоегw2 чlвэколю1біz, * посэти1 ны свhше, * просвэти2 њмрачє1нныz твои1мъ свэтозaрнымъ пришeствіемъ, * и3 неtстyпна бyди во вёки, * мjрови богaтнw подаю1щи вeлію ми1лость.

Чт0 ти принесeмъ, прес™az дв7о, * за мн0гую твою2 бlгостhню и3 чlвэколю1біе; * ћкw преслaвнw по воздyху * низпослaла є3си2 земли2 рwссjйстэй * бжcтвенное твоE даровaніе, * многочудeсную твою2 їкHну, бGоoтрокови1це чcтаz: * t неsже б9іею бlгодaтію * чудесы2 происходsщими * бёдъ и3збавлsемсz, * и3 и3з8oби1льнw пріeмлемъ * душaмъ же и3 тёлwмъ t всsкихъ болёзней * и3сцэлeніе, и3 непрестaннw почерпaемъ вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz, надeжда нaша, бцdе чcтаz: рaдуйсz: рaдость ѓгGломъ пріи1мшаz: рaдуйсz, р0ждшаz џ§ее сіsніе: рaдуйсz, бlгословeннаz чcтаz прес™az дв7о, є3ди1на всепётаz: рaдуйсz, хrтіaнwмъ въ бэдaхъ ск0раz пом0щнице, и3 тeплаz застyпнице: рaдуйсz, правослaвіz похвало2 выс0каz, и3 слaво превознесeннаz, р0ждшаz пaстырz д0браго, нaсъ заблyждшихъ взыскaвшаго, и3 грэх0вными плени1цами свsзанныхъ разрэши1вшаго, подаю1щаго мjрови вeлію ми1лость.

Рaдуйсz, прес™az дв7о, спасeніz нaшегw ходaтаица. ты2 и3сточи1ла є3си2 всBмъ рaдость и3 бlгословeніе, р0ждши безъ сёмене пл0тію и3ст0чникъ бл†гъ, краснёйшаго добр0тою пaче всёхъ сынHвъ человёческихъ, ї}са всегw2 мjра и3збaвителz, и3 на пречcтую рукY твоє1ю того2 носи1ла є3си2, и3 нhнэ пречcтымъ џбразомъ ви1димъ є3го2 человэколю1бнэ, и3 свэтозaрнw съ тоб0ю пришeдша къ нaмъ на и3сцэлeніе нeмощей тэлeсныхъ, и3 во спасeніе дyшъ нaшихъ.

Рaдуйсz днeсь, рwссjйскаz землS хrтолюби1ваz: слaва бо гDнz на тебЁ возсіS, преслaвнымъ kвлeніемъ їкHны бGомaтере: лучен0снw бо къ тебЁ пріи1де ди1внw по воздyху, всёхъ бGа пр0мысломъ. ликyй нhнэ, и3 весели1сz, вели1кій новъгрaде, ћкw воспріsлъ є3си2 въ предёлэ џбласти твоеS, свhше просіsвшую бжcтвенную зарю2, чудeсъ бlгодaть и3зливaющую. красyйсz и3 свётлw торжествyй, пречестнaz nби1тель бGомaтере, ћкw ўzсни1сz твоS добр0та прекрaснw: и3мёеши бо въ себЁ вeліе вселeнныz сокр0вище, чyдную їкHну вLчцы, преслaвнw по ґeру пришeдшую, дaрующіz всBмъ вBрнымъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7:

Днeсь рaдуетсz вёрныхъ мн0жество, kви1босz б9eственнаz їкHна твоS, вLчце, на воздyсэ, ћкw многосвётлое с0лнце, свётомъ вeліимъ сіsющи, и3 лучы2 ми1лости повсю1ду и3спущaющи, вс‰ вBрныz просвэщaетъ. днeсь ликовствyюще ѓгGли тебЁ слyжатъ, и3 почитaюще тS t мёста на мёсто неви1димw їкHну твою2 преноси1ша, бGомaти: донeсше же бGоизбрaннагw мёста, благоговёйнw постaвиша съ дост0йными славословлє1ніи. мh же чт0 ти принесeмъ брeнніи; и3 к0е благохвалeніе пришeствію твоемY сотвори1мъ; недоумэвaемъ, т0чію ўдивлsемсz, величaюще твоE милосeрдіе, є4же на нaсъ показaла є3си2. но, q прес™az, моли1сz прилёжнw сн7у твоемY и3 бGу нaшему, даровaти nтeчеству нaшему на враги2 побBды, и3 мjру ўмирeніе, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz три2, пи1саны сегw2 мёсzца въ к7г дeнь.

На літjи стіхи6ры, глaсъ G:

Пріиди1те вси2 празднолю1бцы, чyдное kвлeніе їкHны б9іz м™ре ўблажи1мъ: преслaвнw бо и3 бGолёпнw возсіS, є3sже с™hмъ kвлeніемъ мjръ просвэщeнъ бhсть. тёмъ ўсты2 и3 сердцы2, и3 пёсньми и3 пBніи дух0вными, сeй с™hй дeнь со всёми притекaющими прaзднуемъ свётлw.

Глaсъ }:

Пeрвэе написaвшейсz твоeй їкHнэ, є3ђльскихъ т†инъ благовёстникомъ, и3 къ тебЁ цRи1цэ принесeннэй, да ўсв0иши тY, и3 си1льну содёлаеши спасти2 чествyющыz тS. и3 порaдоваласz є3си2 ћкw сyщи ми1лостива спасeніz нaшегw содётельница, ћкw ўстA и3 глaсъ їкHнэ бhвши, ћкоже и3 бGа внегдA зачинaющи во чрeвэ, пёснь воспёла є3си2: сE t нhнэ ўблажaтъ мS вси2 р0ди. и3 на тY зрsщи гlг0лала є3си2 со влaстію: съ си1мъ џбразомъ бlгодaть моS и3 си1ла. и3 мы2 и4стиннw вёруемъ, ћкw сE реклA є3си2, гпcжE, си1мъ џбразомъ съ нaми є3си2. тёмъ благоговёйнw предстоsше, покланsемсz тебЁ раби2 твои2, посэти1 ны твои1ми м™ерними щедр0тами.

Кто2 дост0йнw возм0жетъ и3сповёдати чудeсъ твои1хъ, чcтаz, глубинY превели1кую; твои1мъ бо милосeрднымъ присэщeніемъ, пустhнz свhше пріsтъ їкHну твою2 чyдную: тогдa же тS, вLчце, со с™и1телемъ ніколaемъ, свэтозaрнw въ пустhни бесёдующу ўзрЁ мyжъ благоговёйный, и4же зрёти не терпS неизречeннагw твоегw2 сіsніz, на зeмлю ни1цъ пaдъ, никaкоже зрёти можaше, д0ндеже возстaви є3го2 с™и1тель џнъ чyдный, t стрaха чlвэколю1бнэ ўкрэплsz є3го2. тh же, чcтаz, свётомъ ми1лости твоеS сего2 просвёщши, кrтнагw ўтверждeніz благоволeніе твоE соверши1ти повелёла є3си2 въ п0льзу вёрныхъ спасeніz.

Глaсъ д7:

Да кaплютъ слaдость џблацы, и3 всS землS да возрaдуетсz рaдостнw њ неизречeннэй ми1лости твоeй, пречcтаz. чyдо бо зри1мо є4сть, вLчце, ди1вное, ћкw прeжде пустhнz всsкагw њбнажeна благолёпіz, и3 ники1мже проходи1ма и3 знaема: нhнэ же твои1мъ, бGомaти, присэщeніемъ, мёсто преслaвно, и3 nби1тель ћкw грaдъ прекрaсенъ kвлsетсz, и3 хрaмъ присносвётелъ, въ нeмже бжcтвенное сокр0вище чyднаz їкHна твоS, бцdе, показyетсz. є3sже мы2 зрsще благолёпіе, и3 ўсeрднw покланsющесz, рaдостію и3 стрaхомъ цэлyемъ ю5, стрaхомъ грэхA рaди, ћкw недост0йни сyще: рaдостію же ми1лости рaди, ю4же подаeши нaмъ рабHмъ твои6мъ, ћкw милосeрда.

ВLчце бlгaz, мjру держaвнаz пом0щнице, ўкрэпи2 слaвzщее тS nтeчество на враги2, ћкоже и3ногдA кр0ткаго давjда на проти6вныz. и3 ћкоже дрeвле спаслA є3си2 цaрскій грaдъ t и3ноплемeнныхъ нахождeніz: тaкw и3 нhнэ спаси2 странY рwссjйскую t проти1вныхъ нашeствіz, и3 соблюди2 t всёхъ навBтъ врaжіихъ: тh бо, бGоневёстнаz, всёхъ вёрныхъ съ бGомъ покр0въ и3 спасeніе.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ є7:

Рwссjйскаz странA днeсь весели1тсz съ вhшними си1лами, свhше њбогати1вшисz їкHною бGомaтере, и3 хrтолюби1вое стaдо вопіeтъ созывaющи: пріиди1те, вёрніи, просвэти1тесz въ свётломъ торжествЁ бцdы. пріиди1те, празднолю1бцы, возвесели1тесz въ чудeснэмъ прaздницэ џбщіz всёхъ вLчцы. пріиди1те, и3 ви1дите бжcтвенное сокр0вище, всBмъ чудeсъ дaры nби1льнw подаю1щее. что2 u5бо воздади1мъ гDеви, сицев0е чlвэколю1біе нaмъ kви1вшему, пречcтый св0й, и3 є3го2 р0ждшіz џбразъ, ћкw нбcный дaръ нaмъ низспослaвшему, и3 вёрныхъ просвэти1вшему; тёмже наслаждaющесz вeліz тогw2 милосeрдіz, рaдостнw томY возсылaемъ глaсы благод†рныz, р0ждшей того2 вeселw воспэвaюще: слaва, вLчце, вопл0щшемусz и3зъ тебє2 хrтY бGу нaшему, таковhz бlгодaти нaсъ спод0бльшему.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA ви1дэ мwmсeй купинY горsщу и3 не њпалsему, проwбразyющу въ твою2 пречcтую, дв7о, ўтр0бу б9eственнагw nгнS вселeніе, тогдA стрaхомъ њдержaшесz, тaинству ўдивлszсz: си1це и3 нhнэ лю1діе твои2, вLчце, зрsще пречcтый тв0й џбразъ, воплоти1вшагwсz t тебє2 бlговолeніемъ, t вещeственнагw nгнS, невещeственною бжcтвенною си1лою, неwпали1мь, и3 бlгодaтію пaче с0лнца сіsющь, и3 вёрныхъ сердцA просвэщaющь, рaдостнw сн7у твоемY вопіsху, глаг0люще: слaва, чlвэколю1бче, твоемY милосeрдію.

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Е#гдA ўжaснw, вLчце, и3 трeпетнw, покры2 кaменіе твоегw2 хрaма здaтели, тогдA лю1діе ск0рбію ўzзви1шасz, чaюще, ћкw тjи мeртви сyть: но, q чудесE преслaвнагw! ћкоже бо дрeвле сл0во б9іе и3 бGъ всёхъ, и3зъ тебє2 и3зв0ливый воплоти1тисz, всепётаz, триднeвнw їHну соблюдE невреждeнна во чрeвэ ки1товэ: си1це и3 нhнэ твои1мъ предстaтельствомъ чудодёйствова, по триднeвномъ тёхъ каменозавалeніи, жи6вы и3 неврє1дны сохрани2 и5хъ, и3 рaдостію вс‰ пёти научи2: слaва є3гw2 чlвэколю1бному щедр0тъ мн0жеству, прославлsющему тебE безъ сёмене р0ждшую.

Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE.

Е#гдA по мн0зэй ск0рби, бlгодaтнаz, лю1діе хотёша пeрсти предaти џныz здaтели, пребhвшыz подъ кaменіемъ триднeвное врeмz: тогдA сн7у и3 бGу твоемY и3зв0лившу, пaче прослaвити твоE во с™ёй nби1тели предстaтельство, жи6вы и3 безврє1дны њбрэт0ша | твои1мъ хранeніемъ. сегw2 рaди весeліz и3сп0лншесz, слaвzху тS съ ни1ми милосeрдую вLчцу, и3 р0ждшемусz t тебє2 съ рaдостію вопіsху: слaва, чlвэколю1бче, твоемY бlгоутр0бію.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Пріиди1те, вси2 вёрніи, притецeмъ въ цRковь бGомaтере: сe бо сіsетъ въ нeй всечестнaz є3S їкHна, ћкw свэти1ло благочeстіz, всёхъ празднолю1бныхъ соб0ры, бlгодaтію б9іею просвэщaющи, и3 грэх0внагw помрачeніz тмY tгонsющи, чудесa же тaмw притекaющымъ пресл†внаz содэвaетъ, и3 дyхи лукaвствіz прогонsетъ. в0инству ќбw благочести1вому на сопроти6вныz крёпость подавaетъ, стэнA и3 забрaло всеS земли2 бывaющи, и3 nби1тель свою2 заступлeніемъ си1льнымъ ўтверждaющи, преслaвными на враги2 побёдами прославлsетсz, и3 вс‰ вBрныz торжествовaти созывaетъ, и3 рaдостнw къ бGомaтери звaти научaетъ: крёпость нaша и3 ўтверждeніе, ўповaніе и3 спасeніе съ бGомъ, ты2 є3си2, бцdе. и3 тебЁ м0лимсz: моли2 сн7а твоего2, и3 бGа нaшего, да и3збaвитъ нaсъ въ дeнь сyдный мучeніz, и3 спод0битъ цrтвіz своегw2 нбcнагw.

Тропaрь, глaсъ д7.

Днeсь ћкw с0лнце пресвётлое, возсіS нaмъ на воздyсэ, всечестнaz їкHна твоS, вLчце, лучaми ми1лости мjръ просвэщaющи, ю4же вели1каz рwссjа, ћкw нёкій дaръ бжcтвенный, свhше благоговёйнэ воспріeмши, прославлsетъ тS, бGомaти, всёхъ вLчцу, и3 t тебє2 р0ждшагосz хrтA бGа нaшего величaетъ рaдостнw: є3мyже моли1сz, q гпcжE цRи1це бцdе! да сохрани1тъ вс‰ грaды и3 страны6 хrті†нскіz невреди6мы t всёхъ навBтъ врaжіихъ, и3 спасeтъ вёрою покланsющихсz є3гw2 бжcтвенному, и3 твоемY пречcтому џбразу, дв7о неискусобрaчнаz.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь, три1жды.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ д7:

Бжcтвенными зарsми просвэти2 пою1щыz тS, и3 ўмы2 ўтверди2, дв7о всенепор0чнаz, крёпкаz всегw2 мjра застyпнице, да торжествyемъ вси2 люб0вію хвaлzще тS, и3 преслaвное пришeствіе твоегw2 џбраза слaвzще, и3 м0лимъ: не престaй, дв7о, моли1твами твои1ми спасaти рабы6 тво‰ t всsкіz бэды2, є3ди1на бlгословeннаz.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже, По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ G:

Ћкw ѕвэздA многосвётлаz взhде, и3 преслaвнw t вост0ка къ зaпаду пріи1де тв0й џбразъ, бGоневёстнаz, сн7а твоегw2 и3 бGа всем0щною си1лою, њзарsz тм0ю скорбeй њдержи6мыz, и3 прещeніz вр†гъ и3збавлsz, и3 тёхъ сBти разрушaz, предстaтельство крёпкое, nрyжіе непобэди1мое на враги2 мjру всемY kвлszсz: и3зъ тебє1 бо всёхъ вLка пл0ть пріи1мъ, ћкw сн7ъ м™рь тS свою2, и3 тв0й пречcтый џбразъ прославлsетъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже. Припёвъ бцdэ:

Дост0йно є4сть величaти тS, бцdе, честнёйшую херув‡мъ, и3 слaвнэйшую безъ сравнeніz сераф‡мъ.

Pал0мъ и3збрaнный: Б9е, сyдъ тв0й царeви дaждь:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ ѕ7:

БезпомHщнымъ п0мощь, ты2 вои1стинну, пречcтаz бGомaти, tсю1ду смирeнніи тоб0ю возвышaемсz, њ тебЁ выс0цэй держи1мсz: всBмъ ты2 є3си2 прибёжище, и3 къ бGу всеми1лостиваz ходaтаица.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

Степє1нна, пeрвый ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ: ПомzнY и4мz твоE во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ. Стjхъ: Слhши, дщи2, и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE. Е#ђліе луки2, зачaло д7.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7: Днeсь рaдуетсz вёрныхъ мн0жество: Пи1сана на вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ:

КанHна двA, }-гw глaса и3 д7-гw.

Тропари2 nб0ихъ канHнwвъ на дванaдесzть. Їрмосы2 №-гw канHна по двaжды.

КанHнъ №-й, и3мhй краегранeсіе сицево2:

Q бlгодaтнаz! ты2 њблагодати1 ми препр0ста сл0ва пёснь.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

В0ду прошeдъ ћкw сyшу, и3 є3гЂпетскагw ѕлA и3збэжaвъ, ї}льтzнинъ вопіsше: и3збaвителю и3 бGу нaшему пои1мъ.

Q трbце вседержи1тельнаz, и3 є3ди1нице трис0лнечнаz! дyшу мою2 и3 сeрдце и3 ќмъ, молю2, просвэти1вши, и3 бlгодaтію њсвzти1вши, къ бжcтвеннэй твоeй любви2, пребlгaz, возведи2, и3 настaви благочeстнw пёти благосeрдіе приснодв7ы бlгословeнныz.

Бlгaгw цRS бlгaz м™и, ћже всBмъ благопослyшнаz въ прошeніихъ, и3 всеси1льнаz въ благодэsніихъ, благодaть свёта твоегw2 и3 нaмъ возсіsй, и3 њблагодати2 днeсь, q бGоблагодaтнаz! пёснь тебЁ пёти начинaющыz.

ЛикHмъ ѓгGльскимъ вин0вно є4сть рaдости твоегw2, вLчце, настоsщагw торжествA славосл0віе: сjи бо днeсь дви1жутсz къ похвалeнію: мh же брeнніи чт0 ти принесeмъ; т0чію ўсє1рднаz благод†рствіz.

ҐрхaгGльскій глaсъ поeмъ ти2: рaдуйсz, чcтаz, ѓще и3 недост0йни є3смы2. за блaгость ќбw сeй пріими2, вLчце, свётомъ ми1лости твоеS нaсъ просвэщaющи, и3 благодaть всBмъ подаю1щи.

Другjй канHнъ. Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Дaждь ми2, свэтодaвче хrтE, въ нар0читый дeнь преслaвнагw kвлeніz їкHны, р0ждшіz тS, свётлw торжествовaти, и3 вeселw во стрaсэ и3 рaдости воспэвaти при1снw тоS чудесA.

Сл0во б9іе свэтодaтельное, и3 премyдрость џ§ую пл0тію, дв7о, р0ждшаz, просвэти2 глуб0кую тмY моегw2 неразyміz, и3 сл0во ми2 подaждь воспёти тво‰ чудесA.

Днeсь вёрныхъ соб0ри просвэщaютсz, є3ретjчєскаz же њполчє1ніz посрамлsютсz, ви1дzще їкHну твою2, вLчце, ћкw с0лнце по воздyху шeствующу, нечeстіz мглY потреблsющу, и3 вBрныz просвэщaющу.

Е#ди1на є3си2 ты2 вели1чіе нaше и3 похвалA съ бGомъ, бGоневёстнаz: тоб0ю бо t бёдъ спасaемсz, и3 къ тебЁ прибэгaемъ, и3 прилёжнw м0лимсz: и3збaви, вLчце, рабы6 тво‰ вёчнагw мучeніz, воспэвaющыz тво‰ чудесA.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверждeй въ начaлэ нб7сA рaзумомъ, и3 зeмлю на водaхъ њсновaвый, на кaмени мS, хrтE, зaповэдей твои1хъ ўтверди2, ћкw нёсть свsтъ пaче тебє2, є3ди1не чlвэколю1бче.

Грzди1те вёрніи на преслaвное видёніе, зри1те на высотЁ благолёпнw сіsющу пречcтымъ свои1мъ џбразомъ, дв7у пречcтую, нaсъ благодaтнw посэщaющу, благовёрнw пою1щихъ. нёсть пречcты пaче тебє2, вLчце.

Њсвzщaетсz, бцdе, твоeю благодaтію всsкъ ќмъ вёрныхъ, и3 возвышaетсz чyднымъ їкHны твоеS пришeствіемъ: ю4же благочeстнw почитaющихъ, и3 тебE вёрнw слaвzщихъ, спод0би, вLчце, нaсъ рабHвъ твои1хъ вhшнzгw причaстіz.

Дaждь нaмъ ненавётнw нбcную шeствовати стезю2, бGоневёстнаz, на бжcтвєннаz дэ‰ніz нaсъ ўкрэплsющи: ћкw да твои1мъ, дв7о, заступлeніемъ, ѕлок0зненнагw путeй ўкл0ншесz, присносyщныz слaвы бyдемъ џбщницы.

ЃгGлwвъ творцA, и4стиннагw свёта хrтA, неизречeннw и3зъ тебє2, бGомaти, возсіsвшагw лучaми, њмрачє1нныz нaшz дyшы и3 сердцA просвэти2, и3 бlгодaтію твоeю, q благодaтнаz! њсвzти2, къ г0рнzгw свёта рачeнію наставлsющи.

И$нъ. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ бжcтвеннэи твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

ХrтE ї}се, превёчный цRю2 и3 многоми1лостиве, пречcтнaгw твоегw2 џбраза, и3 р0ждшіz тS приснодв7ы, просвэти2 нaсъ kвлeніемъ, и3 подaждь нaмъ согрэшeній њставлeніе, и3 t бёдъ и3збавлeніе.

Е#гдA ѓгGлами неви1димw носи1му пречcтнyю твою2 їкHну, вLчце, и3 свэтозaрнw стоsщу на воздyсэ лю1діе ви1дэша, тогдA просвэти1вшесz свётомъ твоеS ми1лости, рaдости неизглаг0ланныz и3сп0лнишасz.

Q бGолюби1віи с™и1теліе и3 свzщeнницы, монaси и3 простjи, и3 нар0ди вси2, свётлw ликовствyйте днeсь, ћкw возсіS на высотЁ зарS свэтон0снаz, держaщи и4стиннаго свёта и3з8wбражeна пл0тію. съ ни1мже сни1де къ нaмъ, подаю1щи всемY мjру просвэщeніе.

Твоeю, дв7о, всечестн0ю їкHною дрeвле творeцъ всёхъ чудодёйствова, спасE цaрскій грaдъ t и3ноплемeнныхъ нахождeніz: си1це и3 рwссjйстэй странЁ бyди, гпcжE цRи1це, покр0въ и3 заступлeніе, спасaющи ю5 t всёхъ навBтъ врaжіихъ.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Ћкw дрeвнzгw вои1стинну ківHта чcтнёйши тв0й пречcтый џбразъ, вLчце, пaче бо їлeктра блистazсz, повсю1ду неwскyднw лучы2 ми1лости твоеS всBмъ kвлsz простирaетъ, и3 ми1лостивнw чтyщыz преслaвное пришeствіе є3гw2 благодaтію б9іею соблюдaетъ. Њ нeмже, вLчце, мы2 рaдующесz ўсeрднw прaзднуемъ, и3 м™рнее твоE къ нaмъ милосeрдіе прославлsемъ.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ты2 моS крёпость, гDи, ты2 моS и3 си1ла, ты2 м0й бGъ, ты2 моE рaдованіе, не њстaвль нёдра џ§а, и3 нaшу нищетY посэти1въ. Тёмъ съ прbр0комъ ґввакyмомъ зовy ти: си1лэ твоeй слaва, чlвэколю1бче.

Творeцъ всёхъ и3 создaтель, вседержи1тельною си1лою носsй всsчєскаz, џбразомъ свои1мъ бжcтвеннымъ, и3 твои1мъ, дв7о, днeсь чудон0снымъ, преслaвнw пріи1де, на рукY твоє1ю, чcтаz, носи1мь, на спасeніе человёкwмъ и3 и3сцэлeніе.

Неизречeнному б9ію даровaнію, їкHнэ свёта хrтA, и3 пречcтыz дв7ы, пріиди1те вёрніи, поклони1мсz, и3 съ люб0вію припадeмъ вопію1ще: низспосли2, q бlгодaтелю! р0ждшіz тS рaди приснодв7ы бlгосeрдыz, бlгодaть и3 ми1лость нaмъ рабHмъ твои6мъ.

ЃгGлwвъ цRи1це, мhсленный ківHте, зак0ннагw пaче ківHта пречcтый тв0й џбразъ неизречeнными чудесы2 и3 бlгодaтьми бGъ ўкраси2 и3 прослaви, и3 ѓгGлwмъ почитaти того2 повелЁ: съ ни1миже њ нaсъ є3мY, q всепётаz! моли1сz, слaвzщихъ спаси1тельное є3гw2 смотрeніе, и3 твоE є4же бы нaмъ спасeніе ўлучи1ти.

Ћже по бlгодaти даровaннаz t бGа пом0щнице нaмъ всBмъ хrтіaнwмъ, того2 моли2, всебlгaz и3 всенепор0чнаz, ћкw да прeзритъ н†ша безчи1слєннаz согрэшє1ніz, и3 и3збaвитъ плaменнагw томлeніz и3 тмы2 кромёшніz, и3 мyки всsкіz.

И$нъ. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ на пrт0лэ бжcтвA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ пребжcтвенный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва, хrтE, си1лэ твоeй.

ЗемлS ќбw всS днeсь да возвесели1тсz, вкyпэ же и3 воздyхъ, и3 м0ре да кропи1тъ рaдованіе, ћкw всечcтнaгw џбраза бGомaтере чудeснымъ шeствіемъ рwссjйскаz странA преслaвнw њзари1сz.

Раболёпнw слyжатъ и3 ѓгGльстіи чи1нове тебЁ всёхъ цRи1цэ, и3 благоговёйнw почитaютъ всечcтнyю твою2 їкHну, воспэвaюще тS прес™yю дв7у: мh же смирeнніи кaкw тебE всечcтую дост0йнw пёти возм0жемъ;

ҐрхaгGльскую пёснь, є4же рaдуйсz, тебЁ зовeмъ, бGоневёсто, гDь съ тоб0ю, рaдуйсz, рaдосте ѓгGлwвъ, и3 всёхъ человёкwвъ слaвzщихъ тS вои1стинну весeліе, спаси2 дyшы пою1щихъ тS, бцdе чcтаz.

Q бGороди1тельнице, рaдости подaтельнице, вёрою слaвzщыz тS, и3 t души2 пою1щыz, рaдости неизречeнныz и3сп0лни, и3 свёта невечeрнzгw спод0би, дв7о бlгодaтнаz вLчце.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренюетъ дyхъ м0й въ тебЁ, б9е, t nц7A рождeнному неизречeннw, и3 воздви1гнувшему р0гъ спасeніz нaмъ.

Ты2, q бlгодaтнаz! въ ми1лостивномъ твоeмъ днeсь благоволeніи, бGолёпнымъ kвлeніемъ странY нaшу благодaтнw просвэти1ла є3си2, и3 тaинственное свёта твоегw2 просвэщeніе мjру низпослaла є3си2, къ свёту вhшніz слaвы, бцdе, вBрныz возводsщи.

Њмрачи1хомсz пHмыслы, њтzгчи1хомсz грэхи6, недоумёемъ свэтон0сныz бlгодaти, и3 ми1лости твоеS и3сповёдати, вLчце: но, q прес™az дв7о! просвэти2 нaсъ и3 њбогати2 тaинственными твои1ми даров†ніи бжcтвенныхъ желaній, къ свёту прaвагw пути2 направлsющи.

Благочeстнw tвсю1ду, q бGомaти! къ пречестнёй твоeй їкHнэ притекaющыz, и3 ўсeрднw покланsющыzсz, и3 вёрнw вездё тz призывaющыz, предвари2 t бёдъ всsкихъ спасaющи, и3 лю1тыхъ нед{гъ и3збавлsющи, и3 дyхи лук†выz прогонsющи, тишинY и3 здрaвіе подаю1щи всBмъ, вLчце.

Лю1тыми помышлє1ніи, и3 сквeрными воспомин†ніи, t лукaвыхъ врагHвъ стужaемыхъ ѕёльнэ не њстaви нaсъ, нижE прeзри, бGороди1тельнице: но њсэни2 твоeю благодaтію, покрывaющи t си1хъ и3 заступaющи, и3 спасaющи t всёхъ и4хъ навBтъ, q бGоблажeннаz!

И$нъ. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Въ пустhни kвлeннw тебE, бGомaти, со с™и1телемъ благоговёйный ўзрёти мyжъ спод0бисz, и3 благоволeніz твоегw2 глаг0лы t тебє2, цRи1це, воспріsтъ, на б0льшее ўтверждeніе, и3 въ п0льзу мjру спасeніz.

Nкаsненъ ќбw ѓзъ, всечcтаz, и3 недост0инъ таковhz нhнэ бlгодaти, є4же тS ви1дэти: но понE въ бyдущемъ спод0би мS ўзрёти тS, и3 сн7а твоего2 ўсрёсти грzдyща во слaвэ, и3 глaсъ бжcтвенный ўслhшати зовyщь во цrтво нбcное.

Прибэгaемъ къ твоeй, дв7о, блaгости, и3 џчи сердeцъ нaшихъ воспущaемъ къ тебЁ, чcтаz, и3 съ плaчемъ колBна преклонsюще, м0лимъ тS: не прeзри нaшегw воздыхaніz, и3 бyди нaмъ покр0въ и3 пом0щница въ дeнь сyдный.

Е#ди1на є3си2 всёхъ предстaтельница хrтіaнъ, бGомaти пречcтаz, ўслhши нaше молeніе, воззри2 на ны2, всепётаz, спаси2 грaдъ и3 nби1тель твою2, и3 њзари2 стaдо твоE зарeю бlгодaти твоегw2 заступлeніz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰ ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Ґeръ прострaнный, и3 землS нaша, цRи1це, въ преслaвномъ твоеS їкHны пришeствіи, чудeсъ и3 бжcтвенныхъ дарHвъ благодaтію твоeю и3сп0лнисz, во ўтверждeніе благочeстіz, и3 всёхъ вёрныхъ, всепётаz, є4юже днeсь и3 супостaты низлагaютсz, и3 слaвzщіи тS крёпцэ ўтверждaютсz.

Грaде б9ій, селeніе с™0е, дв7о бGоневёстнаz, сохрани2 t сопроти1вныхъ нахождeніz, и3 t всёхъ навBтъ врaжіихъ с™hй д0мъ тв0й, и3 вс‰ грaды и3 страны6 хrтіaнскіz, люб0вію пою1щыz тS, и3 вёрнw почитaющыz пречcтый џбразъ тв0й.

Њсвzщeніе, здрaвіе и3 спасeніе всегдA подавaй душaмъ же и3 тэлесє1мъ нaшымъ, q м™и б9іz благочeстнw покланsющымсz їкHнэ твоeй бжcтвеннэй, и3 ўсты6 и3 сeрдцемъ благоговёйнw ю5 со стрaхомъ цэлyющымъ, и3 вёрою t души1 тz пэсносл0вzщымъ.

Держaвный покр0въ и3 стёну неwбори1му стzжaвше тS, приснодв7о бцdе, ўповaніе на тS съ бGомъ возлагaемъ, вёрніи, и3 прилёжнw м0лимъ, си1лою твоeю стрёлы вр†жіz и3 кHзни вс‰ бэсHвскіz, нeмwщны ћкw младeнчески покажи2 и3 недёйствєнны, крёпкаz нaша пом0щнице.

И$нъ. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Q преди1внагw твоегw2 чудесE, вLчце! ћкw за преслушaніе твоегw2 повелёніz, ўжaснw человёкъ съ главы2 цRк0вныz восхищeнъ бhвъ, на земли2 невреди1мь њбрётесz, ми1лостію твоeю, всеми1лостиваz.

Никт0же тaкw преслyша бжcтвєннаz повелBніz, ћкоже ѓзъ nкаsнный. тёмъ ти2 припaдаz молю1сz, вLчце: прeжде дaже до концA не поги1бну, настaви мS на и4стинный пyть, и3 спаси1 мz, чcтаz.

Ты2, q бGомaти, р0ждшаz претерпёвшаго нaсъ рaди на дрeвэ кrтнэмъ распsтіе, ўмоли2 при1снw нaмъ страдaніе є3гw2 с™0е п0мнzщымъ, в0лю є3гw2 бжcтвенную твори1ти, и3 вёчныхъ бlгъ наслёдниками бhти.

ВLчце дв7о чcтаz, и3збaви нaсъ лю1тыхъ всёхъ, ўмолsющи пригвозди1вшаго на кrтЁ грэхи2 нaшz, и3 спод0би нaсъ дост0йнw њдеснyю є3гw2 стaти, є3гдA пріи1детъ во слaвэ своeй.

Кондaкъ, глaсъ }:

Притецeмъ, лю1діе, къ дв7эй бцdэ цRи1цэ, благодарsще хrтA бGа, и3 къ тоS чудотв0рнэй їкHнэ ўми1льнw взирaюще припадeмъ, и3 возопіeмъ є4й: q вLчце марjе! присэти1вши странY сію2, твоегw2 честнaгw џбраза kвлeніемъ чудeснw, спасaй въ ми1рэ и3 благоврeменствэ nтeчество нaше, и3 вс‰ хrтіaны, наслёдники показyющи нбcныz жи1зни. тебё бо вёрнw зовeмъ: рaдуйсz, дв7о, мjра спасeніе.

Јкосъ:

Пречyдное kвлeніе бGомaтере ви1дzще, на высотY добродётелей взhдемъ, и3 ќмъ на нб7о возведeмъ: сегH бо рaди небошeственнэ пріи1де, да привлечeтъ къ высотЁ вопію1щыz є4й си1це: рaдуйсz, бlгословeннаz дв7о, t всёхъ родHвъ бGомъ и3збрaннаz: рaдуйсz, нбcнаz цRи1це, гDа бGа м™и и3 творцA всsческихъ: рaдуйсz, всерaдостное ѓгGлwмъ пёніе: рaдуйсz, всежелaтельное всегw2 мjра зрёніе: рaдуйсz, неподви1жимое вёры благочeстіz њсновaніе: рaдуйсz, всесвётлое бlгодaти познaніе: рaдуйсz, б9іе къ зємнhмъ благоволeніе: рaдуйсz, земнhхъ къ бGу возведeніе: рaдуйсz, њѕл0блєннымъ душaмъ ўтэшeніе: рaдуйсz, всBмъ вBрнымъ ск0рое поможeніе: рaдуйсz, даровaннаz t бGа предстaтельнице р0ду хrтіaнскому, є3г0же и3 соблюдaй прилёжнw t всsкихъ бёдъ и3 ѕHлъ, да зовeмъ ти2: рaдуйсz, дв7о, вBрнымъ спасeніе.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Б9іz снисхождeніz џгнь ўстыдёсz въ вавmлHнэ и3ногдA, сегw2 рaди џтроцы въ пещи2 рaдованною ног0ю, ћкw во цвётницэ ликyюще, поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

ЃгGлwмъ говёйный џбразъ тв0й, вLчце, неизречeнною при1снw бlгодaтію сіsетъ и3 си1лою: днeсь бо тогw2 даров†ніи зємнhz просвэщaеши, и3 къ нбcнымъ наставлsеши, и3 къ вёчному животY ўстроsеши, за неизглаг0ланную твою2 бlгость, бGоблагодaтнаz.

Твоегw2 бGолёпнагw kвлeніz, и3 преслaвнагw їкHны пришeствіz, и3 чудeсъ пучи6ны, чcтаz, витjйствующихъ ўстA никaкоже возмогaютъ и3сповёдати, мh же грyбіи что2 возглаг0лемъ; т0чію, поми1луй и3 спаси2 нaсъ, q всеми1лостиваz вLчце!

И#звёстнаz вёрныхъ пом0щнице, и3 всёхъ благи1хъ подaтельнице, пріими2 нaсъ вёрнw припaдающихъ, и3 люб0вію вопію1щихъ ти2: поми1луй нaсъ, гпcжE, поми1луй нaсъ, ћкоже днeсь, тaкw и3 во џный вёкъ, бyди нaмъ пом0щница и3 застyпница.

М™и б9іz милосeрдаz, ми1лости твоеS двє1ри днeсь tвeрзи нaмъ, и3 t ќстъ мhсленныхъ волкHвъ и3схити2, хотsщихъ нaсъ поглоти1ти, и3 до концA погуби1ти: поми1луй, м0лимъ тS, q вLчце, поми1луй, не tврати2 посрaмленныхъ р†бъ твои1хъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz, пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, благословeнъ є3си2.

Е#диночaдный тв0й сн7ъ и3 бGъ всёхъ, бGомaти, пречcтый тв0й џбразъ невреди1мь сохрани2 во плaмени, q чудесE!. бlгодaтію пaче с0лнца њбрётесz сіsющь, и3 вBрныz просвэщaющь, вёрою пою1щыz: б9е, бlгословeнъ є3си2.

Нбcніи чи1нове веселsтсz съ земнор0дными, бцdе, въ свётломъ торжествЁ твоeмъ, є4же совершaющыz ны2, и3 со стрaхомъ предстоsщыz предъ пречcтымъ твои1мъ џбразомъ, просвэти2 свётомъ сіsніz твоегw2, пречcтаz, и3 вс‰ спаси2.

Е#ди1наго t трbцы бGа сл0ва цRS нбcнаго пл0тію, цRи1це, родилA є3си2: того2 моли2, вLчце, в0инству нaшему подaти њдолёніе на проти6вныz, и3 всBмъ вBрнымъ п0мощь, грэхHвъ њставлeніе, и3 душaмъ спасeніе.

Рабы6 тво‰, чcтаz, пою1щыz тS, и3 вёрою несумнённою молsщыzсz тебЁ, свэтодaтельною твоeю и3 бжcтвенною њсэни2 бlгодaтію, ћкw бlгодётелz всёхъ р0ждшаz, и3 покрhй и3 сохрани2 t всёхъ навBтъ врaжіихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

Покрывazй водaми превhспрєннzz сво‰, полагazй м0рю предёлъ пес0къ, и3 содержaй вс‰, тS поeтъ с0лнце, тS слaвитъ лунA, тебЁ прин0ситъ пёснь всS твaрь, ћкw содётелю всёхъ во вёки.

И#зрsдніи чи1нове нбcніи благочeстнw благоговёютъ пречcтому твоемY џбразу, всечcтаz, и3 пречyдному є3гw2 пришeствію, подъ с0лнцемъ преслaвну показaвшусz, и3 р0дъ правовёрный воздви1гшу пёти, и3 слaвити сн7а твоего2, ћкw содётелz всёхъ во вёки.

Пресл†внаz днeсь пою1ще, любeзнw ѓгGлwмъ говёйной твоeй їкHнэ покланsемсz, благоговёюще, q гпcжE цRи1це! слaвzщее тS nтeчество нaше бжcтвенною твоeю благодaтію њсэни2, и3 на враги2 ўкрэпи2, и3 ми1рно соблюди2.

Рaдости винA, всебlгословeннаz, рaдуйсz, всенепор0чнаz, рaдуйсz, бlгодaтнаz, держaва нaша и3 њграждeніе, и3 спаси1тельное прибёжище, спаси1 ны рабы6 тво‰, не и3мyщыz пaче тебє2 къ бGу п0мощи: на тs бо надёемсz, и3 тебE поeмъ во вёки.

Е#ди1ну тS жи1зни нaшеz стzжaхомъ съ бGомъ храни1тельницу, и3 крёпку надeжду спасeніz: м0лимъ тS, q бlгосeрдаz, и3 по кончи1нэ ходaтайствовати њ нaсъ, ћкw да бyдущихъ стzзaній и3збaвимсz, и3 ми1лостива њбрsщемъ сн7а твоего2 и3 бGа въ дeнь сyдный.

И$нъ. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пещи2 ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть: тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Q преслaвныхъ чудeсъ твои1хъ, чcтаz! ћкw здaтели с™hz цRкве твоеS, подъ кaменіемъ триднeвнw бhвшіи, њбрэт0шасz жи1ви и3 безврeдни, покр0вомъ твои1мъ соблюдeни, тебЁ всёхъ цRи1цэ возсылaюще глaсы похвaльныz.

Жи1знь вмёстw смeрти даровaла є3си2, бцdе, мeртвенному существY. тёмже и3 нaсъ ўмерщвлeнныхъ грэхи6 мн0гими, бGоневёсто, невреждeнны t вр†гъ соблюди2, и3 къ жи1зни лyчшей возведи2, спасaющи дyшы нaшz.

Днeсь и3сп0лнишасz рaдости и3 весeліz вси2 вёрніи њ їкHнэ твоeй, бцdе, ћкw въ чeлюстэхъ смeрти бhвшымъ kви1ласz є3си2 жи1зни вин0вница, и3 и3ст0чникъ приснотекyщій, цэлє1бныz дaры всBмъ точaщій, и3 спасeніе подаю1щій.

И#зрsднw воспёти пречcтагw твоегw2 џбраза, и3 р0ждшагосz и3зъ тебє2 мLнца, и4стинна же бGа чyдныz їкHны преслaвное пришeствіе, совокyпльшихсz людeй t всю1ду, всепётаz, молeніе пріими2, и3 прошє1ніz и3сп0лни.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Ўжасeсz њ сeмъ нб7о, и3 земли2 ўдиви1шасz концы2, ћкw бGъ kви1сz человёкwмъ пл0тски, и3 чрeво твоE бhсть прострaннэйшее небeсъ. тёмъ тS бцdу, ѓгGлwвъ и3 человBкъ чинонач†ліz величaютъ.

Пр0ста пути2 по ґeру свэтопріsтному, їкHна твоS, вLчце, стезю2 проходsщи, бGодви1жимw и3 свэтолёпнw неизслёдимы стєзи2 творsщи, вBрныz въ поднебeснэй бlгодaтію њзари2, вёрою вопію1щыz: вои1стинну честнёйши всёхъ є3си2, дв7о чcтаz.

Сл0ва витjйствомъ превыс0кихъ твои1хъ, чcтаz, чудeсъ, никaкоже по достоsнію ўкраси1ти ўд0бни є3смы2, т0чію ўсeрднэ м0лимъ тS, цRи1це: да м0лиши сн7а твоего2, вLку и3 цRS всёхъ, даровaвшаго нaмъ тебE преслaвную пом0щницу, спод0бити нaсъ нбcнагw своегw2 цrтвіz.

Пёснь благодaрственнw пёніz, за неизречeнное твоE милосeрдіе, q бGоблагодaтнаz! t нaсъ пріими2, прошє1ніz н†ша въ п0льзу и3сполнsющи, и3 къ высотЁ г0рнэй всёхъ возведи2, вёрнw бо ти2 зовeмъ: вои1стинну вhшши всёхъ є3си2, дв7о всенепор0чнаz.

Р0ди вси2 рaдостнw блажи1мъ тS, бцdе, ћкw рaдости вс‰ ны2 и3сп0лнила є3си2, преслaвнымъ пришeствіемъ їкHны твоеS, пречcтаz. є4йже днeсь покланsющесz, ўми1льнw м0лимъ тS: не забyди, вLчце, твои1хъ рабHвъ спод0бити въ бyдущемъ вёцэ и3збрaнныхъ рaдости.

И$нъ. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всебlжeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

Kвлeнію, вLчце, всечестнhz твоеS їкHны кто2 не ўдиви1тсz, и3ли2 кто2 не почуди1тсz; по воздyху бо сію2, ћкw нёкій дaръ свэтон0сный, низпослaла є3си2 земли2 рwссjйстэй, рaдостнw пою1щей тS, и3 вёрнw величaющей.

Рaдость мjру, дв7о, неизглаг0ланную даровaвши kвлeніемъ пречcтыz твоеS їкHны, и3збaви, вLчце, t всsкіz печaли вёрою покланsющыzсz є4й, и3 со стрaхомъ цэлyющыz ю5: q прес™az! вс‰ спаси2 и3 поми1луй, и3 цrтвіz нбcнагw спод0би.

Р0ждшаz, вLчце, чlвэколю1бца бGа, за чlвэколю1біе посэти1ла є3си2 нaсъ бжcтвенною твоeю їкHною, къ нeйже всегдA притекaюще, и3 благолёпіе є3S зрsще, тебЁ ўми1льнw вопіeмъ: спасaй при1снw, бцdе, достоsніе твоE.

Ўстнaми смирeнными принес0хъ ти2 препр0стое сіE, всепётаz, пёніе: понeже грyбъ є4смь многогрёшный, и3 недост0инъ по достоsнію воспёти тS, но t ўсeрдіz на тво‰ щедрHты надёzсz, ћкw сп7си1телz всегw2 мjра родилA є3си2: не возгнушaйсz, цRи1це, пріими2 сіE, и3 спаси1 мz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Пречcтый џбразъ тв0й, и4мже присэти1ла є3си2 нaсъ, бGоoтрокови1це дв7о, чтyще прaзднуемъ сегw2 нhнэ пришeствіе, t негw2 бlгодaтію, сн7а твоегw2, и3 твоeю пріeмлюще скорбeй и3 бёдъ, и3 напaстей и3збавлeніе, м™и бGа вhшнzгw.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

На хвали1техъ стіхи6ры, глaсъ }. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Q преслaвнагw чудесE! * всемjрнаz рaдость * свhше просіS нaмъ їкHна бGомaтере, * подаю1щи всемY мjру просвэщeніе, * и3 благочeстію ўтверждeніе, * и3 вBрнымъ спасeніе, * б9іе сіE даровaніе зємнhмъ даровaсz. * Њ нeмже рaдующесz, тебE, хrтE, м0лимъ: * спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Q преслaвнагw чудесE! * превhше всёхъ стрaнъ рwссjйскаz землS почтeсz * t вhшнzгw промышлeніz: * и4бо тA, ґ не и4на, є3гw2 бlгодaтію спод0бисz * сію2 пріsти їкHну бGомaтере, * ћкw нбcный дaръ свэтолyчный, * преслaвнw бGомъ свhше п0сланный. * Њ нeмже рaдующисz къ тебЁ, хrтE, ўми1льнw вопіeтъ: * спаси2, блaже, дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Преслaвнw, бцdе, * во всёхъ странaхъ тоб0ю хвaлитсz, nби1тель твоS, бGоневёсто, * ћкw и3мёетъ въ себЁ чудотв0рную твою2 їкHну, * чyднw по воздyху и3 преслaвнw ѓгGлы принесeнную, t неsже неизречє1нныz цэльбы6 пріeмлющи, * благодaрствєннаz вопіeмъ тебЁ, * ўми1льнw молsще тS: * прес™az дв7о, * спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдаz.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ в7:

Ћкоже и3ногдA цaрскій грaдъ и3мёz їкHну твою2, дв7о пречи1стаz, б9іимъ и3 твои1мъ пос0біемъ побэждaz проти6вныz, рaдовашесz: тaкw и3 нhнэ рwссjйскаz странA, ди1внw стzжaвши џбразъ тв0й, гпcжE, во своE заступлeніе, ўтверждaющисz торжествyетъ вeселw. вельми1 же красyетсz и3 пречестнaz nби1тель твоS, и3мёющи тS съ бGомъ покр0въ и3 твeрдое њграждeніе t всёхъ нахождeній врaжіихъ: цRковь же твоS, бцdе, ћкоже и3ногдA влахeрнскаz, пречcтымъ твои1мъ џбразомъ свётитсz, и3 преслaвными чудесы2 просвэщaетсz, и3 рaдующисz дух0внw ликyетъ, вLчце, со всёми вёрными зовyщи днeсь: рaдуйсz, прес™az дв7о, моE благолёпіе и3 похвало2, и3 вёчное весeліе. тh мz преди1вными чудесы2 њбогащaеши, и3 б9eственными даров†ніи, ты2 є3си2, вLчце, и3сцэлeній и3ст0чникъ неисчерпaемый, и3 сyщымъ въ бэдaхъ ўтэшeніе. и3 всBмъ вBрнымъ покр0въ и3 спасeніе.

Славосл0віе вели1кое, и3 tпyстъ, и3 чaсъ №.

На літургjи, слyжба вс‰ бцdэ.

27 июня: Преподобного Сампсона странноприимца. Благодарственная служба Пресвятой Троице о победе в Полтавской битве.

Мёсzца тогHже въ к7з дeнь.

Прпdнагw nтцA нaшегw самpHна страннопріи1мца.

Стіхи6ры, глaсъ №. Под0бенъ: Всехвaльніи мyчєницы:

Џ§е прехвaльне самpHне, * плwтскaz стремлє1ніz * воздержaтельными ўвzди1лъ є3си2 запалeньми, * въ пустhню всели1лсz є3си2 * ћкw и3ліA дрeвле, * ќмъ њчи1стивъ непрестaнными къ бGу мановє1ніи. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Џ§е бGомyдре самpHне, * п0стникwмъ причeлсz є3си2, * безстрaстіемъ ўкрaшенъ, * и3 всели1лсz є3си2 во nби1тели прпdбныхъ, * и3дёже свётъ незаходи1мый, * и3 и3дёже є4сть дрeво жи1зни. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Џ§е бGодохновeнне самpHне, * свэти1льникъ бhлъ є3си2, * просвэщaz подс0лнечную чудeсъ сі‰ніи, * душетлённыхъ недyгwвъ tгонsz тмY, * дeмwнскій tрэвaz мрaкъ. * и3 нhнэ моли1сz, * даровaти душaмъ нaшымъ ми1ръ * и3 вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: глaсъ и3 под0бенъ т0йже:

Ўвы2 мнЁ, что2 бyду, * ќмъ и3 дyшу и3 тёло * њскверни1въ прегрэшeньми; * что2 сотворю2; * кaкw же и3збэжY плaмене нестерпи1магw, * нерэши1мыхъ ќзъ и3 вёчныхъ; * но, q всенепор0чнаz, * прeжде концA моли2 сн7а твоего2, * подaти ми2 њставлeніе.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: т0йже:

Своего2 ѓгнца * ѓгница и3 непор0чнаz вLчца, * на кrтЁ ћкw ви1дэ зрaка не и3мyща, * нижE добр0ты, * ўвы2 мнЁ, рыдaющи гlг0лаше: * гдЁ добр0та твоS зaйде, сладчaйшій; * гдЁ благолёпіе; * гдЁ благодaть блистaющаz џбраза твоегw2, * сн7е м0й любeзнэйшій;

Тропaрь, глaсъ }:

Въ терпёніи твоeмъ стzжaлъ є3си2 мздY твою2, џ§е прпdбне, въ моли1твахъ непрестaннw терпёвый, ни1щыz возлюби1вый, и3 сі‰ ўдовли1вый: но моли1сz хrтY бGу, самpHне ми1лостиве блажeнне, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHнъ, є3гHже краегранeсіе:

Пою1 тz, самpHне, вёрнw бжcтвенными словесы2. ЇHсифъ.

Глaсъ в7. Пёснь №. Їрм0съ:

Грzди1те, лю1діе, пои1мъ пёснь хrтY бGу, раздёльшему м0ре, и3 настaвльшему лю1ди, ±же и3зведE и3зъ раб0ты є3гЂпетскіz, ћкw прослaвисz.

Пёсньми твоE пресвётлое торжество2 восхвали1ти ўстреми1вшусz, свётъ ми2 низпосли2, предстоS вэнцен0сецъ пrт0лу вLчню, пребlжeнне.

Е#ди1ну желaz ±же къ жи1зни ведyщую тS, мjра кр†снаz претeклъ є3си2, и3 премjрное наслёдіе стzжaлъ є3си2. тёмже тS сошeдшесz, самpHне, почитaемъ.

Зак0ну б9ію повинyвсz, досточyдне, къ крaйнэй добродётели рaдуzсz востeклъ є3си2, ми1лостивъ всBмъ бhвъ. тёмже тS нhнэ ўблажaемъ.

БGор0диченъ:

ТS б9ію пaче сл0ва роди1тельницу, ћкw держaвно заступлeніе всёхъ, пренепор0чнаz, побэждaемыхъ, слaвимъ непрестaннw и3 ўблажaемъ.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2 нaсъ въ тебЁ, гDи, дрeвомъ ўмерщвeй грёхъ, и3 стрaхъ тв0й всади2 въ сердцA нaсъ пою1щихъ тS.

СамpHна свzщeннаго восхвaлимъ: б9ію бо под0бzсz бlгоутр0бію, ми1лостивъ нед{жнымъ бhсть, наготyющымъ же всBмъ nдeжда.

Свsтw и3 чeстнw бжcтвенное житіE твоE препроводи1въ, со с™hми сочетaлсz є3си2, и3 nби1тели прпdбныхъ дости1глъ є3си2, просвэщeніz неизречeннагw сподоблsемь.

Блажeнъ є3си2 ты2, и3 блaго тебЁ бyдетъ, бжcтвєнныz соблю1дшу, џ§е, зак0ны гDа и3 бGа нaшегw: є3г0же моли2 спасти1сz стaду твоемY.

БGор0диченъ:

Души2 моеS и3 ўмA, чcтаz, тмY tжени2: и3 дaждь ћкw въ дeнь нар0читъ пожи1ти, спаси1тєльнаz творsщу повелBніz.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Ск0рw предвари2:

Просіsвъ дyхомъ ћкw свэти1льникъ свётелъ, самpHне всеблажeнне, њзарsеши нaсъ чeстнэ въ домY твоeмъ: сегw2 рaди врачев†ніz t бGа тебЁ д†ннаz, џ§е, сyщымъ въ разли1чныхъ недyзэхъ раздавaеши. тёмже мольбaми твои1ми и3збaви ны2 t страстeй.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Њбнови1ла є3си2, чcтаz, бжcтвеннымъ ржcтв0мъ твои1мъ, и3стлёвшее во страстeхъ земнор0дныхъ мeртвенное существо2: и3 воздви1гла є3си2 вс‰ t смeрти къ животY нетлёніz. тёмже тS по д0лгу блажи1мъ вси2, дв7о препрослaвленнаz, ћкоже прореклA є3си2.

КrтобGор0диченъ:

Дв7о пренепор0чнаz, м™и хrтA бGа, nрyжіе пр0йде твою2 прес™yю дyшу, є3гдA распинaема ви1дэла є3си2 в0лею сн7а и3 бGа твоего2: є3г0же, бlгословeннаz, молsщи не престaй, прощeніе прегрэшeній нaмъ даровaти.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Ўслhшахъ, гDи, слyхъ твоегw2 смотрeніz, и3 прослaвихъ тS, є3ди1не чlвэколю1бче.

Ћкw ѕвэздA пресвётлаz всёхъ нaсъ просвэщaеши сердцA, достод0лжнw блажaщихъ тS.

Дремaніе t џчію твоє1ю tложи1въ, бдёлъ є3си2 непрестaннw, и3 сл†сти тэлє1сныz ўспи1лъ є3си2.

Ни1щымъ дов0ленъ бhлъ є3си2 хrтA рaди, и3 пріsлъ є3си2 вhшнее наслёдіе, прпdбне рaдуzсz.

БGор0диченъ:

ТS, всенепор0чнаz вLчце, свётлую палaту сл0ва, пэсносл0вимъ и3 ўблажaемъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Свёта подaтелю и3 вэкHвъ тв0рче, гDи, во свётэ твои1хъ повелёній настaви нaсъ: рaзвэ бо тебє2, и3н0гw б0га не знaемъ.

Пречи1стый свётъ почи1вшій въ тебЁ, всег0 тz свэтови1дна сотвори2, џ§е, просвэщaюща вёрныхъ добродётелей твои1хъ свётлыми сі‰ніи.

Ми1лованіемъ мн0гимъ, ни1щымъ богaтство бhлъ є3си2, и3 врaчь сyщымъ въ нeмощи востaлъ є3си2 ћвэ, си1хъ врачевaніемъ teмлz недyги.

Kви1лсz є3си2 хрaмъ чи1стъ прес™aгw и3 честнaгw д¦а, страстeй ти1ну њчи1щъ, сaмъ себE ћкw вои1стинну, џ§е бGон0се: тёмже восхвалsемъ тS.

БGор0диченъ:

ТS, прес™az чcтаz, добр0ту їaкwвлю, вёрою бжcтвенными гл†сы пэсносл0вимъ р0ждшую нaмъ бGа плотон0сца, є3г0же трепeщутъ всsчєскаz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ бeзднэ грэх0внэй валszсz, неизслёдную милосeрдіz твоегw2 призывaю бeздну: t тли2, б9е, мS возведи2.

СокрHвищи нбcными њбогaтилсz є3си2, любS ми1лованіе, самpHне слaвне, и3 tверзaz ни1щымъ твою2 ўтр0бу, совершeннымъ ўм0мъ.

Создaлъ є3си2 въ слaву бGу нaшему хрaмъ њсвzщeнъ: въ џньже притекaюще, t многови1дныхъ њчищaютсz нед{гъ вёрніи, преблажeнне.

Чи1сто житіE твоE препроводи1лъ є3си2, и3 съ прпdбными прпdбнw всели1лсz є3си2, њ нaсъ моли1сz вёрнw чтyщихъ тS, бGодохновeнне.

БGор0диченъ:

Нб7о высоко2 былA є3си2, всёхъ цRS бGа, всенепор0чнаz, и3 чcтаz палaта, и3 черт0гъ свётелъ, бжcтвенною бlгодaтію.

Кондaкъ, глaсъ }. Под0бенъ: Ћкw начaтки:

Ћкw врачA всеизрsдна, и3 моли1твенника благопріsтна, къ рaцэ твоeй бжcтвеннэй притекaюще, самpHне бGомyдре препод0бне, сошeдшесz люб0вію, pалмы6 и3 пёсньми рaдующесz, хrтA прославлsемъ, таковyю тебЁ благодaть подавaюща и3сцэлeній.

Јкосъ:

Стaрческое, кр0ткое и3 неѕл0бивое, непор0чнw житіE соверши1вшаго, слaвнw благодaть пріи1мшаго чудeсъ, твeрду и3 неизречeнну, самpHна прпdбнаго восхвaлимъ, ѓлчущихъ питaтелz, и3 сyщихъ въ нyждахъ пом0щника, и3 поб0рника вели1ка, недyгующымъ воздви1гша бжcтвенныхъ хрaмъ и3сцэлeній.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Џбразу злат0му, на п0лэ деи1рэ служи1му, тріE твои2 џтроцы небрег0ша безб0жнагw велёніz, посредё же nгнS ввeржени, њрошaеми поsху: бlгословeнъ є3си2, б9е nц7ъ нaшихъ.

Крёпость хrтA держaвну въ напaстехъ и3мёz, преблажeнне, житіS преминyлъ є3си2 бyрю безъ и3стоплeніz, прпdбне, и3 къ ти1хому пристaнищу, воспэвaz, дости1глъ є3си2: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Премyдростію мн0гою, и3 люб0вію дух0вною подвизaемь, хрaмъ создaлъ є3си2, џ§е, вели1къ: въ нег0же притекaюще всегдA, и3сцэлeніе пріeмлютъ вси2, вопію1ще и3 глаг0люще: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Свёщникъ свётелъ добродётелей, бжcтвеннымъ свётомъ просвэщaемь, самpHне, kви1лсz є3си2, и3 њзари1лъ є3си2 вселeнныz концы2. тёмже сошeдшесz тS вёрою ўблажaемъ, пою1ще: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

БGор0диченъ:

Руно2 и3ногдA пред8zвлsше чcтую ўтр0бу твою2, пріeмшую нбcный д0ждь всёхъ њрошaющь, њдержи1мыхъ жaждею грэх0вною, всепётаz: бlгословeна є3си2, бGа пл0тію р0ждшаz.

Пёснь }. Їрм0съ:

Въ пeщь џгненную ко nтрокHмъ є3врє1йскимъ снизшeдшаго, и3 плaмень въ р0су прел0жшаго бGа, п0йте, дэлA, ћкw гDа, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Љзhкъ движS рaдостнw на б9іz, џ§е самpHне, пBсни, стр†сти плотск‡z воздержaніемъ пораб0тилъ є3си2 души2, и3 рaбъ хrтY и4скренній kви1лсz є3си2, и3 вhшнzгw грaда наслёдникъ.

Чи1стый тв0й ќмъ блист†ніи бжcтвенными ўкрaшенъ, пресвётелъ kви1сz, и3 пріsтенъ чи1стыхъ, всебlжeнне, бжcтвенныхъ сіsній: тёмже тS чти1мъ, самpHне, во вёки.

Њсвzщeнну и3мёz жи1знь, преслaвнw, самpHне всеблажeнне, ћвэ прослaвилсz є3си2, къ бGу прешeдъ: сe бо пребывaетъ пaмzть твоS во вёки и3 прaвда.

БGор0диченъ:

Ўстaви страстeй мои1хъ лю1тую бyрю, чcтаz бlгословeннаz, и3 возбрани2 всBмъ нещaднw мою2 нищетY, дв7о, борю1щымъ, врагHмъ безплHтнымъ, ћкw да вёрнw пою1 тz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

T бGа бGа сл0ва, неизречeнною мyдростію пришeдшаго њбнови1ти ґдaма, ћдію въ тлёніе пaдшаго лю1тэ, t с™hz дв7ы неизречeннw воплоти1вшагосz нaсъ рaди, вёрніи, є3диномyдреннw пёсньми величaемъ.

СE пaмzть твоS, џ§е, ћкоже с0лнце всBмъ возсіS, просвэщaющи свётлw въ нeй тS слaвzщыz, ћкw служи1телz хrт0ва и3 наслёдника цrтвіz є3гw2, и3 всBмъ прпdбнымъ сопричaстника.

Ћкw свэтозaрно житіE твоE, ћкw вeліz слaва, ћкw богaтъ гр0бъ тв0й, мyдре, и3дёже честн0е тёло твоE лежaше, здрaвіе и3сточaетъ притекaющымъ вёрнw, и3 твоеS просsщымъ п0мощи всегдA.

Твои1мъ преслaвнымъ, џ§е, врачевств0мъ, є4же болёзньми стzжaлъ є3си2, посэщaти при1снw не њскудёй, м0лимсz, во мн0зэ милосeрдіи непрестaннw предстоS нaмъ, и3 њблегчaz болBзни и3 труды2 дyшъ нaшихъ.

С0лнєчныz њблистaz чтyщымъ тS, џ§е, зари6, просвэти2 н†ша душє1внаz ч{вства, и3 свётлости бжcтвенныz причaстники спод0би ны2, моли1твами твои1ми, блажeнне, бhти, м0лимъ тS.

БGор0диченъ:

Свэтови1дэнъ тS џблакъ прaведнагw сlнца вёдzще, чcтаz, рaдуйсz, вёрнw тебЁ взывaемъ: ґпcлwвъ слaва, и3 вэнeцъ мyченикwвъ слaвныхъ, и3 вёрныхъ спасeніе, дв7о неискусобрaчнаz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Расточи1лъ є3си2 твоE богaтство ни1щымъ бGоуг0днw, и3 вeсь возложи1лсz є3си2, q самpHне, гDеви, є3г0же моли2, всsческихъ страстeй нaсъ и3збaвити.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Держaвнымъ твои1мъ покр0вомъ. t вр†гъ навёта, нaсъ, чcтаz, тво‰ рабы6, сохрани2 вс‰ неврє1дны: тs бо стzжaхомъ є3ди1ну прибёжище въ нyждахъ.

На літургjи, прокjменъ: ЧестнA предъ гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Ґпcлъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Е#ђліе луки2, зачaло …з. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Въ т0йже дeнь поeтсz слyжба благодaрственнаz бGу, въ трbцэ с™0й слaвимому, њ вели1кой бGомъ даровaнной побёдэ надъ свёйскимъ королeмъ кар0ломъ вторhмъ нaдесzть и3 в0инствомъ є3гw2, содёzнной подъ полтaвою, въ лёто t воплощeніz гDнz ¤аp7f, мёсzца їyніа въ к7з дeнь.

На мaлэй вечeрни стіхи6ры, глaсъ №:

Трис™hми пёсньми непрестaннw t ѓгGлwвъ хвали1мый, воспріими2 и3 t нaсъ брeнныхъ трис™yю пёснь, побэди1телю б9е, брeнными и3 сквeрными ўсты6 вопію1щихъ: с™hй б9е, грёшникwвъ поми1ловавый: с™hй крёпкій, си1льныхъ гордhню сокруши1вый: с™hй безсмeртный, врагHвъ нaшихъ ўмертви1вый, нaсъ же t смeрти сохрани1вый: трbце с™az, б9е нaшъ, слaва тебЁ.

Чт0 ти принесeмъ, бл†гъ нaшихъ не трeбующій б9е, ћкw kви1лсz є3си2 нaмъ съ щедр0тами твои1ми, t вёка неслhшанными; нёсть что2 и4но, кромЁ t сосyда твоегw2 и3збрaннагw ўгот0ванную пёснь сію2: бGу благодарeніе, дaвшему нaмъ побёду гDемъ нaшимъ ї}съ хrт0мъ, и3 и3сходsщимъ t nц7A всес™hмъ д¦омъ.

Пад0ша крёпцыи си1лою твоeю, всеси1льный б9е, но нyждою пад0ша предъ тоб0ю, и3 не возм0гутъ стaти. мh же твоeю ми1лостію стоsще пр0сти, в0лею твоемY вели1честву припaдаемъ, вопію1ще: вознесhй р0гъ хrтA твоегw2 и3 всёхъ правослaвныхъ, сломи1вый же є3ретjческій, б9е нaшъ, слaва тебЁ.

Кто2 по достоsнію воспёти м0жетъ ми1лwсти тво‰, гDи, ћвльшыzсz нaмъ нhнэ, не т0кмw t человBкъ, но нижE t ѓгGлъ; тh бо б0лій є3си2 всеS хвалы2, и3 ниеди1но же сл0во дов0льно къ похвалeнію дёлъ твои1хъ. Сaмъ u5бо, и4же научи1лъ є3си2 рyцэ мои2 на њполчeніе, и3 ўстнЁ tвeрзи, да ћкоже возм0жно человёкwмъ, возвэстsтъ хвалY твою2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Слaва тебЁ, предвёчный џ§е, си1хъ, и5же не сyть дост0йни нарещи1сz сhны тво‰, возлюби1вый и3 прослaвивый: слaва тебЁ, сн7е є3динор0дный, рабHвъ твои1хъ ѓки сынHвъ t пaгубы и3скупи1вый: слaва тебЁ, дш7е прес™hй, вс‰ во всёхъ благодaтію своeю содёzвшій, и3 дёйствующій. трbце с™az, б9е нaшъ, слaва тебЁ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Торжeственными вётвьми преукрaшенна, * н0вый сіHне рwссjе, благодaрствєннаz * восп0й бGу, * побэди1вшему супостaты тво‰.

Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы:

Стени2, врaже правослaвіz, * сe бо тS вознесeнна * покори2 бGъ подъ н0зэ * боsщымсz є3гw2.

Стjхъ: ГDи, гDь нaшъ, ћкw чyдно и4мz твоE:

Вси2 њкрeстніи нар0ди, * хотsщіи брaни, * вострепещи1те ви1дzще, * ћкw бGъ * поб0рствуетъ по нaсъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

Всsкъ правослaвный * да воспоeтъ ди1вное б9іе смотрeніе, * ўстр0ившее вBрнымъ слaву, * є3ретікHмъ же * стyдъ и3 пaгубу.

Тропaрь, глaсъ }:

Препрослaвленъ є3си2, гDи б9е нaшъ, даровaвый крёпость на враги2 благовёрному царю2 нaшему петрY, ћкоже дв7ду на прег0рдаго голіafа, њсэни1лъ є3си2 надъ глав0ю є3гw2 въ дeнь брaни, препоsсалъ є3си2 немощны6z си1лою свhше, и3 тёми всю2 дeрзость врaжію низложи1лъ є3си2: многоми1лостиве, слaва тебЁ.

На вели1цэй вечeрни, на ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры, глaсъ ѕ7:

ТебЁ тріmпостaсному побэди1тельную пёснь рwссjz возсылaетъ, nц7Y, всемогyществомъ врaжію сокруши1вшему си1лу: сн7у, премyдростію расточи1вшему лукaвыхъ совёты: д¦у с™0му паракли1ту, нaсъ въ ск0рбехъ ўтёшившему, сeрдцемъ и3 ўстнaми вопію1щи: с™ъ є3си2, џ§е всемогyщій, с™ъ є3си2, сн7е, б9іz премyдросте, с™ъ є3си2 дш7е, бlгодaть неистощи1маz, б9е нaшъ, слaва тебЁ.

Восп0йте, рwссjйстіи нар0ди, побэди1телю бGу пёснь н0ву, содёzвшему чyдо новёйшее всёхъ дрeвнихъ чудeсъ: си6льныz бо сокруши2 во брaни, немощны6z же препоsса си1лою свhше, и3 вознесE смирє1нныz. томY побэди1тєльнаz возсылaемъ, и3 припaдающе вопіeмъ: б9е нaшъ, слaва тебЁ.

Пои1мъ гDеви, и3 нhнэ бо слaвнw прослaвисz, ничи1мже мeнше t прeжнихъ: и4же бо дрeвле г0рдаго фараHна погрузи2 въ чермнёмъ м0ри, сeй и3 нhнэ рaвнаго фараHну г0рдостію и3 суровств0мъ въ чермнёмъ кр0ве в0євъ є3гw2 потопи2 м0ри сопроти1внаго. мh же прешeдше по сyху посредЁ сегw2 м0рz, поeмъ гDеви: слaвнw бо прослaвисz.

Сказaлъ є3си2, гDи, дёломъ и3 сл0вомъ, чесw2 рaди дрeвле вознeслъ є3си2 лю1таго на лю1ди тво‰ фараHна: познaхомъ и3 нhнэ t стрaннагw дёла твоегw2, чесw2 рaди воздви1глъ є3си2 востаю1щыz на ны2, ћкw да вознесeнни смирsтсz падeніемъ, твоe же чyдное и4мz вознесeтсz превhше нб7съ. непостижи1ме въ дёлэхъ твои1хъ б9е, слaва милосeрдію твоемY.

Бlгословeнъ є3си2, гDи б9е нaшъ, научи1вый рyцэ нaши на њполчeніе, пeрсты нaшz на брaнь: твоeю бо v3постaсною мyдростію невёжество нaше на хи1трость врaжію ўмудри1сz, твоeю си1лою нeмощь нaша на гордоси1льнаго ўкрэпи1сz, твоeю бlгодaтію мн0жество грэхHвъ нaшихъ покрhсz, и3 ћрость льв0ваz смири1сz. вс‰ вёдый, вс‰ могjй, вс‰ беззакHніz рабHвъ твои1хъ презирazй, б9е нaшъ, слaва тебЁ.

Б9е, пёснь н0ву воспэвaемъ тебЁ, даю1щему спасeніе царє1мъ, и3збавлsющему петрA, ћкоже дв7да рабA своего2, t стрэлsніz лю1та. ты2 послaлъ рyку твою2 съ высоты2, и3 и3збaвилъ є3си2 нaсъ t в0дъ мн0гихъ, t рyкъ сынHвъ чужди1хъ, и4хже хрaбрость ўблажи1ша и3 ўбоsшасz мн0зи: но нaмъ на тS надёющымсz, ґ не на свою2 си1лу ўповaющымъ споб0рствуzй, ћвственнw показaлъ є3си2, ћкw сjи т0кмw лю1діе бlжeни сyть, и5мже гDь бGъ и4хъ.

Слaва, глaсъ №:

Кто2 возглаг0летъ си6лы тво‰, гDи; слhшаны сотвори1тъ вс‰ хвалы6 тво‰; тh бо и3 нhнэ смири1лъ є3си2 ћкw ћзвена г0рдаго, мhшцею си1лы твоеS разгнaлъ є3си2 враги2 тво‰: нaмъ же безчи1сленнагw рaди милосeрдіz твоегw2 не по беззак0ніємъ нaшымъ сотвори1лъ є3си2, но ћкоже щeдритъ nтє1цъ сhны, ўщeдрилъ є3си2 боsщихсz тебE. и3сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи, и3 землS и4стину твою2 въ цRквахъ с™hхъ. мh же воспоeмъ ми1лwсти тво‰: и3сповёмысz тебЁ, гDи, ћкw бlгъ є3си2, ћкw во вёки ми1лость твоS.

И# нhнэ, бGор0диченъ. Всемjрную слaву:

И#сх0да чтeніе.

[ГлавA д7i] Воздви1гшесz сhнове ї}лєвы t сокхHfа, њполчи1шасz во nfHмэ при пустhни. БGъ же вождaше и4хъ, днeмъ ќбw въ столпЁ џблака, показaти и5мъ пyть: н0щію же въ столпЁ nгнS. И# не њскудЁ ст0лпъ џблака днE, и3 ст0лпъ џгненный н0щи, предъ всёми людьми2. И# возгlг0ла гDь къ мwmсeю, гlг0лz: Глаг0ли сыновHмъ ї}лєвымъ, и3 возврати1вшесz да њполчaтсz прsмw предгрaдіz, посредЁ магдaла, и3 посредЁ м0рz, прsмw веельсепфHну, предъ ни1ми њполчи1вшесz при м0ри. И# речeтъ фараHнъ лю1демъ свои6мъ њ сынёхъ ї}левыхъ: заблуждaютъ сjи по земли2, затвори1 бо и5хъ пустhнz. Ѓзъ же њжесточY сeрдце фараHново, и3 поженeтъ созади2 и4хъ, и3 прослaвлюсz въ фараHнэ, и3 во всeмъ в0инствэ є3гw2, и3 ўразумёютъ вси2 є3гЂптzне, ћкw ѓзъ гDь, и3 сотвори1ша тaкw. И# возвэщeно бhсть царю2 є3гЂпетскому, ћкw бэжaша лю1діе: и3 преврати1сz сeрдце фараHново, и3 служи1телей є3гw2 на лю1ди, и3 рек0ша: что2 сіE сотвори1хомъ, tпусти1вше сhны ї}лєвы, є4же не раб0тати нaмъ; ВпрzжE u5бо фараHнъ колєсни1цы сво‰, и3 вс‰ лю1ди сво‰ собрA съ соб0ю. И# поsтъ шестьсHтъ колесни1цъ и3збрaнныхъ, и3 всsкаго конS є3гЂпетскаго, и3 трістaти надъ всёми. И# њжесточи2 гDь сeрдце фараHна царS є3гЂпетскагw, и3 погнA созади2 сынHвъ ї}левыхъ: сhнове же ї}лєвы и3схождaху рук0ю выс0кою. И# погнaша є3гЂптzне во слёдъ и4хъ, и3 њбрэт0ша и4хъ њполчи1вшихсz при м0ри: и3 всsкъ к0нь, и3 колесни6цы фараHновы, и3 в0инство є3гw2, и3 кHнницы є3гw2, прsмw предгрaдіz, сопроти1ву веельсепфHна. И# фараHнъ приближaшесz: и3 воззрёвше сhнове ї}лєвы nчи1ма, ви1дэша: и3 сE є3гЂптzне њполчи1шасz въ слёдъ и4хъ, и3 ўбоsшасz ѕэлw2: и3 возопи1ша же сhнове ї}лєвы ко гDу. И# рёша къ мwmсeю: за є4же не бhти ли гробHмъ во є3гЂптэ, и3звeлъ є3си2 нaсъ ўмертви1ти въ пустhни сeй; что2 сіE сотвори1лъ є3си2 нaмъ, и3звeдъ нaсъ и3зъ є3гЂпта; Не сeй ли бЁ глаг0лъ, є3г0же рёхомъ къ тебЁ, глаг0люще: њстaви нaсъ, ћкw да раб0таемъ є3гЂптzнwмъ; лyчше бо бЁ нaмъ раб0тати є3гЂптzнwмъ, нeжели ўмрeти въ пустhни сeй. Речe же мwmсeй къ лю1демъ: дерзaйте, ст0йте, и3 зри1те спасeніе t гDа, є4же сотвори1тъ нaмъ днeсь: и4мже бо џбразомъ зрsсте є3гЂптzны днeсь, не приложитE ктомY ви1дэти и5хъ въ вёчное лёто. ГDь поб0ретъ њ вaсъ, и3 вы2 ўм0лкните. Речe же гDь къ мwmсeю: что2 вопіeши ко мнЁ; глаг0ли сыновHмъ ї}лєвымъ, и3 да путешeствуютъ. И# ты2 возми2 жeзлъ тв0й, и3 простри2 рyку твою2 на м0ре, и3 раст0ргни є5, и3 да вни1дутъ сhнове ї}лєвы посредЁ м0рz по сyху. И# сE ѓзъ њжесточY сeрдце фараHново, и3 слyгъ є3гw2, и3 є3гЂптzнъ всёхъ, и3 вни1дутъ въ слёдъ и4хъ, и3 прослaвлюсz въ фараHнэ, и3 во всeмъ в0инствэ є3гw2, и3 въ колесни1цэхъ, и3 въ к0нехъ є3гw2. И# ўразумёютъ вси2 є3гЂптzне, ћкw ѓзъ гDь, прославлsющумисz въ фараHнэ, и3 въ колесни1цахъ, и3 въ к0нехъ є3гw2. Взsтсz же ѓгGлъ б9ій, ходsй предъ полк0мъ сынHвъ ї}левыхъ, и3 п0йде созади2 и4хъ, взsтсz же и3 ст0лпъ џблака t лицA и4хъ, и3 стA созади2 и4хъ. И# вни1де посредЁ полкA є3гЂпетскагw, и3 посредЁ полкA сынHвъ ї}левыхъ, и3 бhсть тмA, и3 мрaкъ, и3 пріи1де н0щь, и3 не смэси1шасz дрyгъ съ дрyгомъ во всю2 н0щь. Прострe же мwmсeй рyку на м0ре, и3 возгнA гDь м0ре вётромъ ю4жнымъ си1льнымъ всю2 н0щь, и3 сотвори2 м0ре сyхо, и3 разступи1сz водA: и3 внид0ша сhнове ї}лєвы въ посрeдъ м0рz по сyху, и3 водA и5мъ бhсть стэнA њдеснyю, и3 стэнA њшyюю. Погнaша же є3гЂптzне, и3 внид0ша созади2 и4хъ всsкъ к0нь фараHновъ, и3 колесни6цы, и3 вс†дницы посредЁ м0рz. Бhсть же въ стрaжу ќтреннюю, и3 воззрЁ гDь на п0лкъ є3гЂпетскій, въ столпЁ џгненномъ и3 џблачномъ, и3 смzтE п0лкъ є3гЂпетскій. И# свzзA џси колесни1цъ и4хъ, и3 ведsше и4хъ съ нyждею, и3 рек0ша є3гЂптzне: бэжи1мъ t лицA ї}лева, гDь бо поборaетъ по ни1хъ на є3гЂптzны. Речe же гDь къ мwmсeю: простри2 рyку твою2 на м0ре, и3 да возврати1тсz водA, и3 да покрhетъ є3гЂптzны, колесни6цы же и3 всaдники. Прострe же мwmсeй рyку на м0ре, и3 ўстр0исz водA ко дню2 на мёсто, є3гЂптzне же бэжaша подъ вод0ю, и3 и3стрzсE гDь є3гЂптzны посредЁ м0рz. И# њбрати1вшисz водA, покры2 колесни6цы, и3 всaдники, и3 трістaты, и3 всю2 си1лу фараHнову, вшeдшихъ въ слёдъ и4хъ въ м0ре, и3 не њстA t ни1хъ ни є3ди1нъ. Сhнове же ї}лєвы проид0ша по сyху посредЁ м0рz, водa же и5мъ стэнA њдеснyю, и3 стэнA њшyюю. И# и3збaви гDь ї}лz въ дeнь џнъ и3зъ руки2 є3гЂптzнъ: и3 ви1дэ ї}ль є3гЂптzны ўмeршz при крaи м0рz. Ви1дэ же ї}ль рyку вели1кую, ±же сотвори2 гDь є3гЂптzнwмъ: и3 ўбоsшасz вси2 лю1діе гDа, и3 вёроваша бGу, и3 мwmсeю ўг0днику є3гw2.

Леvjтскихъ кни1гъ чтeніе.

[ГлавA к7ѕ] Гlг0ла гDь сынHмъ ї}лєвымъ, гlг0лz: ѓще въ повелёніихъ мои1хъ х0дите, и3 зaпwвэди мо‰ сохранитE, и3 сотворитE |: и3 дaмъ вaмъ д0ждь во врeмz є3гw2, и3 землS дaстъ рождє1ніz сво‰, и3 древA пHльнаz tдадsтъ пл0дъ св0й. И# пости1гнетъ вaсъ млачeніе, њбрaніе вінA, и3 вінA њбрaніе пости1гнетъ сёzтву, и3 снёсте хлёбъ вaшъ въ сhтость, и3 вселитeсz съ твeрдостію на земли2 вaшей. И# дaмъ ми1ръ въ земли2 вaшей, и3 ќспнете, и3 не бyдетъ вaсъ ўстрашazй. И# погублю2 ѕвёри лю6ты t земли2 вaшеz, и3 брaнь не пр0йде сквозЁ зeмлю вaшу. И# поженeте враги2 вaшz, и3 падyтъ предъ вaми ўбіeни. И# поженeте пsть и3зъ вaсъ сто2, и3 сто2 вaсъ поженeте тмы6: и3 падyтъ врази2 вaши предъ вaми мечeмъ. И# при1зрю на вы2, и3 возблагословлю2 вы2, и3 возращy вы, и3 ўмн0жу вы2, и3 положY завётъ м0й съ вaми. И# снёсте вє1тхаz, и3 вє1тхаz вeтхихъ, и3 вє1тхаz t лицA н0выхъ и3знесeте. И# положY завётъ м0й въ вaсъ, и3 не возгнушaетсz душA моS вaми. И# похождY въ вaсъ, и3 бyду вaмъ бGъ, и3 вы2 бyдете мнЁ лю1діе. Ѓще же не послyшаете менE, нижE сотворитE повелёній мои1хъ си1хъ: Но ни покоритeсz и5мъ, и3 судeбъ мои1хъ вознегодyетъ душA вaша, ћкоже вaмъ не твори1ти всёхъ зaповэдей мои1хъ, и3 ћкw разори1ти завётъ м0й. И# ѓзъ сотворю2 си1це вaмъ: наведY на вы2 скyдость, и3 сёете вотщE сёмена в†ша, и3 и3з8zдsтъ труды2 вaшz проти1вніи вaши: И# постaвлю лицE моE на вы2, и3 падeте предъ враги2 вaшими: и3 поженyтъ вы2 ненави1дzщіи вaсъ, и3 побёгнете никомyже гонsщу вaсъ. И# сокрушY досаждeніе гордhни вaшеz: и3 положY нб7о вaмъ ћкw желёзно, и3 зeмлю вaшу ћкw мёдzну. И# бyдетъ вотщE крёпость вaша, и3 землS вaша не дaстъ сёмене своегw2, и3 древA сє1льнаz не дадsтъ плодA своегw2: И# послю2 на вы2 ѕвёри ди6віz зємнhz, и3 поzдsтъ вaсъ, и3 потребsтъ скоты2 вaшz, и3 ўмaлени сотворю2 вы2, и3 погуби1тъ вы2 находsй мeчь. И# бyдетъ землS вaша пустA и3 двори2 вaши бyдутъ пyсты, ћкw вы2 ходи1сте ко мнЁ стран0ю, и3 ѓзъ пойдY къ вaмъ въ ћрости стран0ю: гlг0летъ гDь бGъ с™hй ї}левъ.

Прbр0чества соф0ніева чтeніе.

[ГлавA G] Тaкw гlг0летъ гDь: рaдуйсz ѕэлw2, дщи2 сіHнова, проповёдуй, дщи2 їеrли1мова, весели1сz и3 красyйсz t всегw2 сeрдца твоегw2, дщи2 їеrли1мова. Tsтъ гDь непр†вды тво‰, и3збaвилъ тS є4сть и3зъ руки2 вр†гъ твои1хъ. ВоцRи1тсz гDь посредЁ тебє2, и3 не ќзриши ѕлA ктомY. Во врeмz џно речeтъ гDь їеrли1му: дерзaй, сіHне, да не њслабёютъ рyцэ твои2. ГDь бGъ тв0й въ тебЁ си1ленъ спасти1 тz: наведeтъ на тS весeліе, и3 њбнови1тъ тS въ возлюблeніи своeмъ, и3 возвесели1тсz њ тебЁ въ красотЁ, ћкw въ дeнь прaздника. И# соберeтъ сокрушє1нныz, г0ре, кто2 пріsтъ нaнь поношeніе. СE ѓзъ творю2 въ тебЁ менє2 рaди, гlг0летъ гDь: во врeмz џно, спасY сотрeную, и3 tриновeную воспріимY, и3 положY и4хъ въ похвалY, и3 и3мени6ты по всeй земли2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ №:

Пріиди1те, nкрє1стныz нар0ди, и3 ви1дите дэлA б9іz, ±же сотвори2 во днeхъ и3 во странaхъ нaшихъ: є3гHже врагA ўбоsстесz и3 ўблажи1сте, њбліS студ0мъ: на нег0же крёпкw ўповaсте, ћкw стэнA преклонeна, и3 њпл0тъ возриновeнъ разори1сz: и3 є3г0же непобэди1ма бhти глаг0ласте, падE ћкw є3ди1нъ t человBкъ. мh же си1лою вhшнzгw непобэди1ми стоsще чeстни и3 слaвни, кyпнw же и3 благодaрни, воспэвaемъ бGу пёснь побёдную.

Глaсъ д7:

Непочитaтель кrтA с™aгw, лжехрістіaнинъ, и3 бжcтвенныхъ їкHнъ посмэsтель, си1лою кrтA с™aгw побэждeнъ є4сть и3 порyганъ, и3 не надёzсz на п0мощь всеси1льнагw, є3гHже чeсть во їкHнахъ повреди2, къ ненави1стникwмъ и4мене хrт0ва побэжE: кrтон0сный же цaрь правослaвный рwссjйскій, с™hхъ їкHнъ поб0рникъ, побэди1тельную пёснь бGу воспэвazй, да цaрствуетъ во вёки въ ми1рэ.

Возвесели1шасz нб7сA, и3 вси2 живyщіи на ни1хъ, пaдшу ѕмjю и3 ѓггелwмъ є3гw2, во брaни съ міхаи1ломъ, возвесели1сz и3 ты2, землE, ћкw падE лeвъ свёйскій борю1щійсz съ нaми. нhнэ спасeніе и3 си1ла и3 џбласть хrтA гDнz: низложeнъ бо є4сть клеветни1къ брaтіи нaшеz, и3 ўничижeнъ ўничижazй нaсъ.

Свsзанъ верх0внэйшагw моли1твою свzтотaть летaющій, лю1тэ падE t воздyха, и3 сокруши2 г0лєни, и3 и4же крилB воспріsтъ, внезaпу н0гъ лиши1сz. тогHже верх0внэйшагw моли1твами, и3 є3гw2 тезоимени1тагw трудaми, свёйскій сjмwнъ, мнsйсz t гордhни не по земли2 ходи1ти, ўстрэлeнъ њхромЁ на постыдёніе своеS г0рдости. мh же сіE дёло б9іе ви1дэти спод0бльшіисz соглaснw возопіeмъ: б9е, г0рдаго смири1вый, ґ смирeннаго возвhсивый, слaва смотрeнію твоемY.

Глaсъ з7:

Не стA ногA на правотЁ супостaта нaшегw, тёмже и3 ўzзвлeна прaвды стрэлsніемъ: нaшегw же царS, ћкоже дв7да, ногA стA на кaмени правослaвнагw и3сповёданіz и3 и4стины. тёмже невреди1ма пребhсть врaжіими стрэлaми, ю4же ћкw нhнэ неподви1жиму показaлъ є3си2, гDи, ўтверди2 и3 сохрани2 во вёкъ вёка непреткновeнну.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ ѕ7.

Рaдуйсz, бGомъ во брaни прослaвленнаz рwссjе, бGомъ вэнчaннаz правослaвіz слaво, рaдуйтесz, военачaльницы и3 великодyшніи в0ини ї}съ хrтHвы, и3 вси2 благочести1выхъ состaвы: порази2 бGъ врагHвъ и3 супост†тъ твои1хъ, и3 возвели1чи своE цrтво, въ тишинY и3 весeліе хrтіaнскому р0ду, и3 спасeніе всBмъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7.

Пріиди1те, вёрніи, возрaдуемсz гDеви со стрaхомъ и3 рaдостію, побэди1тєльныz вBтви, ±же даровA нaмъ, подъ н0гу є3гw2 подстилaюще: со стрaхомъ б9іz рaди вели1чества, и3 лю1тагw ѓще и3 не ск0рагw на нечести1выхъ tмщeніz: съ рaдостію же, неизглаг0ланнагw милосeрдіz рaди, и4мже презрёвъ беззакHніz н†ша, толи6каz недостHйнымъ даровA нaмъ.

Стjхъ: Ўслhшите сі‰ вси2 kзhцы, внуши1те вси2 живyщіи по вселeннэй.

И$же дрeвле послA ѓгGла своего2, и3 поби2 полки2 ґссmр‡йскіz, сeй и3 нhнэ гDь си1лъ не стерпЁ наругaніz свёйскагw, на рwссjйскую держaву, послA ѓгGла своего2, и4же њполчи1сz џкрестъ боsщихсz є3гw2, и3 разгнA вс‰ полки2 проти1вныхъ, рwссjйскому же р0ду спасeніе и3 безсмeртную слaву содёла.

Стjхъ: ГDи, гDь нaшъ, ћкw чyдно и4мz твоE по всeй земли2.

Ћкоже лю1діе ї}льстіи ўви1дэвше вели1кую рyку гDню на є3гЂптzнwвъ, тaкw и3 мы2 нhнэ ўви1дэвше, коли6ка содёла свёємъ врагHмъ нaшымъ, трепeщемъ и3 вёруемъ тебЁ, гDи, и3 ўг0дникwмъ твои6мъ, и3 съ трeпетомъ припaдающе вопіeмъ: стрaшенъ и3 ди1венъ є3си2, гDи, не т0кмw наказyющій, но и3 ми1лующій человёкwвъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

Ви1дэсте и3 вы2 свёйстіи военач†льницы и3 си6лы, цaрствующій грaдъ рwссjйскій: но не ћкоже хотёсте, но ћкw бGъ и3зв0ли, ви1дэсте, преклонeни д0лу, ћкw побэждeни вед0ми, ћкоже подобaетъ плённикwмъ, рaдуйтесz nбaче въ себЁ, њбрётше благочести1ваго монaрха ми1лостиваго побэди1телz, њ нeмже р0ди правослaвныхъ благоговёйнw вопію1тъ: гDи саваHfе, поми1луй поми1ловавшаго и3 врагHвъ свои1хъ, и3 ўтверди2 є3гw2 держaву, во вёкъ вёка ненавётну.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь три1жды: Препрослaвленъ є3си2, гDи: пи1санъ на мaлэй вечeрни.

По №-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ з7:

Прaздновати ўстaвихомъ нар0читый дeнь сeй тебЁ, ми1лостиве гDи, въ џньже возвесели1лъ є3си2 нaсъ њ вразёхъ нaшихъ, ћкw да познaетъ р0дъ и4нъ. Сhнове родsщіисz, и3 востaнутъ, и3 повёдzтъ | сыновHмъ свои6мъ, ћкw да положaтъ на бGа ўповaніе, и3 не забyдутъ дёлъ б9іихъ и3 зaпwвэди є3гw2 взhщутъ: и3 съ нaми прослaвлzтъ t р0да въ р0дъ, тS ѕэлw2 прослaвльшагосz въ нaсъ.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

Q крaйнzгw неи1стовства и3 ѕл0бы! њбрётесz нhнэ послёдующій ѕлЁ, пред8идyщему їyдэ, њбрётесz вторhй їyда, рaбъ и3 льстeцъ, њбрётесz сhнъ поги1бельный, діaволъ нрaвомъ, ґ не человёкъ, треклsтый tстyпникъ мазeпа, и4же њстaвивъ хrтA гDнz, гDа и3 благодётелz своего2, и3 прилэпи1сz къ супостaту, совэщaz воздaти ѕл†z за благ†z, за благодэsніе ѕлодёйство, за ми1лость нeнависть: бGъ же воздадE втор0му ћкоже и3 пeрвому їyдэ по дэлHмъ и4хъ.

По в7-мъ стіхосл0віи сэдaленъ, глaсъ }:

Рaвно дрeвнему столпотворeнію высокоyмно врагHвъ нaшихъ здaніе, под0бное пріsтъ разорeніе, сни1де бGъ ви1дэти дёло и4хъ, и3 смэси2 kзhки и5мъ, ћкw не слhшати дрyгъ дрyга своегw2, ни в0инству начaльникwвъ глaсу внимaти, и3 разсhпа и5хъ по лицY земли2 живhхъ, мeртвыхъ же пріsша преиспHднzz земли2, и3 дёло и4хъ въ прaхъ разсhпасz. Мh же въ здaніzхъ хрaмwвъ б9іихъ, њ ни1хже брaнь твори1мъ, воспоeмъ велеглaснw: слaва снизхождeнію и3 смотрeнію твоемY, є3ди1не чlвэколю1бче.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ т0йже:

Не ўпод0билсz є3си2 человёку купцY, и4щущему дHбрыz би1серы, неблагодaрный и3 лукaвый рaбе: но неи1стовому їyдэ, и4щущему пaгубы, и3 взыскaвшему, и4же предадE многоцённый би1серъ, и3 благи1ми всёми, и4хже лиши1сz, купи2 неизглагHланнаz ѕл†z. СемY ўпод0билсz є3си2, ю3р0де, семY подражaлъ є3си2, неблагодaрне, семY послёдовалъ є3си2, лeстче мазeпо: тёмже и3 благи1хъ лишeнъ, р†внаz ѕл†z стzжaлъ є3си2, и3 къ немY прешeлъ є3си2 на мёсто своE.

По полmелeи припёвы:

Величaемъ тS, тріmпостaсный б9е, вознесeнную г0рдость смири1вшаго, и3 на тS ўповaющымъ побёду даровaвшаго.

Pал0мъ и3збрaнный: Суди2, гDи, њби1дzщыz мS: Зри2 на воздви1женіе честнaгw кrтA.

Сэдaленъ, глaсъ д7:

Не вопрошaй пр0чее, дв7де, гдЁ сyть ми1лwсти гDни дрє1вніz, и4миже клsлсz є4сть nтцє1мъ нaшымъ; њбрэт0хомъ бо | въ н0вой благодaти. њбрэт0хомъ и3 во днeхъ нaшихъ т†zжде ми1лwсти гDни дрє1вніz на полsхъ полтaвскихъ, є3гдA сни1де къ нaмъ гDь си1лъ на п0мощь, и3 њполчи1сz на врагHвъ нaшихъ си1льныхъ, и3 смути2 и5хъ, творS ми1лость хрістY своемY петрY, и3 своE кrт0мъ сохранsz вручeнное томY жи1тельство.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Бyди, гDи, ми1лость тво‰ на нaсъ, ћкоже ўповaхомъ на тS. И#ли2: ГDи си1лъ съ нaми, застyпникъ нaшъ бGъ їaкwвль. Стjхъ: ГDь разорszй совёты kзhкwвъ, и3 tметazй мы6сли людeй. И#ли2: БGъ нaмъ прибёжище и3 си1ла, пом0щникъ въ ск0рбехъ њбрётшихъ ны2 ѕэлw2. Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло к7з.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7:

Восхвaлимъ днeсь согл†сныz с™aгw д¦а nргaны, бGомъ собрaнный ли1къ ґпcльскій, не подражaвшій їyдэ предaтелю, но вёрою и3 люб0вію дaже до смeрти послужи1вшій своемY ўчи1телю. q блажeнніи џвцы, слyшающіи пaстырz, блазjи раби2 вёрніи повинyющіисz гDу своемY, дост0йнw внид0сте въ рaдость гDа своегw2, дост0йнw сsдете на двунaдесzтихъ прест0лэхъ, судsще дванaдесzте колёнома ї}левома. блажeни и3 вaмъ подражaющіи вёрою и3 люб0вію къ свои6мъ настaвникwмъ, ч†да nтцє1мъ, раби2 владhкамъ послушли1віи: да восхвaлzтсz нhнэ съ вaми земнjи ѓгGли, не прилэпи1вшіисz діaволу крам0льнику, да почтyтсz ћкоже ґпcли, не согласи1вшіисz со вторhмъ їyдою мазeпою, но дyшы предaвшіи за своегw2 владhку. Возвесели1тесz нhнэ, плaчущымъ tстyпникwмъ: взыгрaйте, стенsщымъ и3 рыдaющымъ супостaтwмъ: дост0йни за вёрность и3 послушaніе чeсти и3 вэнцє1въ нбcныхъ.

КанHнъ благодaрственный бGу, въ трbцэ слaвимому, дaвшему сію2 преслaвную побёду.

Глaсъ №. Пёснь №. Їрм0съ:

ТвоS побэди1тельнаz десни1ца бGолёпнw въ крёпости прослaвисz: тa бо, безсмeртне, ћкw всемогyщаz, проти6вныz сотрE, ї}льтzнwмъ пyть глубины2 новосодёлавшаz.

Трисвётлое є3ди1но бжcтво2, и3сп0лни ўстA н†ша всес™aгw твоегw2 д¦а, да њ си1хъ возм0гутъ тебЁ воспёти пёснь благодaрственную, ±же нaмъ, свэтодётелю, ми1лостивнw содёлалъ є3си2.

Бжcтвенныхъ чинHвъ ли1ки да стaнутъ нhнэ съ нaми, и3 воспою1тъ побэди1тельную пёснь бGу, ди1вному и3 преслaвному въ дёлэхъ, и4же чудeснw смири2 врагHвъ нaшихъ вознесeнную гордhню.

Къ похвалeнію тріmпостaснагw бжcтвA стецhтесz земнор0дніи, и3 ѓще не по достоsнію, то2 по ўсeрдію восп0йте нераздэли1мую трbцу, толи6каz благ†z недостHйнымъ содёлавшую.

БGор0диченъ:

Вмэсти1вшаz во ўтр0бэ дв7и1ческой невмэсти1мое сл0во, бGороди1тельнице, дaждь нaмъ сл0во хвалeніz, да съ нбcными си1лами воспоeмъ тS, предстaтельство стрaшное, и3 непобэди1мое на враги2 во брaни.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ т0йже:

Пёснь побёдную пои1мъ вси2 бGу, сотв0ршему ди6внаz чудесA мhшцею выс0кою, и3 спaсшему ї}лz, ћкw прослaвисz.

ТерпS потерпёхъ гDа, рцы2, рwссjе, и3 внsтъ ми2, и3 ўслhша моли1тву мою2, и3 и3спрaви стопы2 мо‰, и3 вложи2 во ўстA мо‰ пёснь н0ву, бGу благодaрственную: и3 ќзрzтъ мн0зи, и3 ўбоsтсz, и3 ўповaютъ на гDа.

БGовэщaнный дв7де, нhнэ съ доброглaсными гyсльми стaни, и3 созови2 всёхъ къ торжeственному правослaвныхъ пёнію, и3 восп0й съ нaми бGу пёснь побэди1тельную.

Словесeмъ твои1мъ, гDи, ўтверди1шасz нб7сA, и3 повёдаютъ слaву твою2: тёмже словесeмъ ўтверди2 ўстA н†ша, да и3 тhz возвэстsтъ слaву твою2, ю4же нaмъ даровaлъ є3си2, џ§е, и3 сн7е, и3 всес™hй дш7е.

БGор0диченъ:

Пріими2 благодaрственную пёснь, ходaтаице бlгодaти на тS надёющымсz, и3 ми1ръ и3спроси2 цRквамъ, nтeчество нaше всегдA неwдолённо сохранsющи, є3мyже побёду на враги2 даровaла є3си2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Ўтверди2, гDи, цRковь твою2, ю4же стzжaлъ є3си2 си1лою крестA твоегw2, и4мже врагA побэди1лъ є3си2, и3 просвэти1лъ є3си2 вселeнную.

Жeзлъ си1лы послaлъ є3си2 нaмъ, гDи, кrтъ тв0й честнhй, и3 си1мъ nрyжіе врaжіе притупи1лъ є3си2: семY жeзлъ си1лы твоеS покланsемсz, и3 покланsющесz тебE самaго почитaемъ.

Мwmсeй кrтоoбрaзнw распростeръ дл†ни, побэждaше ґмали1ка: мh же кrтъ хrт0въ почитaюще, побэди1хомъ сопроти1внаго си1лою на нeмъ распsтагw, є3мyже побэди1тєльнаz воспэвaемъ.

Свэтосіsненъ кrтA џбразъ на нб7си2 ви1дэвъ цaрь кwнстантjнъ, маxeнтіа побэди2: си1мже знaменіемъ и3 цaрь нaшъ свёйскагw маxeнтіа низложи1въ си1лу, бGу побэди1телю благодарeніе возсылaетъ.

БGор0диченъ:

Їудjfе н0вагw ї}лz, бGороди1тельнице марjе, ты2 є3си2 похвалA и3 весeліе и3 чeсть нaша: тh бо ўкрэпи1ла є3си2 сeрдце нaше на разорeніе н0вагw nлофeрна.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ д7:

Лyкъ си1льныхъ и3знем0же, и3 немощствyющіи препоsсашасz си1лою: сегw2 рaди ўтверди1сz въ гDэ сeрдце моE.

Вои1стинну кrтъ тв0й, гDи, nрyжіе непобэди1мое є4сть: си1мъ бо врaгъ нaшъ, и3 посмэsтель си1лы кrтA низложи1сz, мh же побэди1тели kви1хомсz.

Вознесeнъ ѕмjй и3сцэли2 t ѕміє1въ ўгрызє1нныz: вознесeнъ хrт0съ на кrтъ, ўврачевA t ѕмjz, и3 t львA свёйскагw ўгрызє1нныz. томY слaва и3 благодарeніе со nц7eмъ и3 с™hмъ д¦омъ.

Покланsемсz подн0жію твоемY, гDи, ћкw свsто є4сть: си1мъ бо врагHвъ нaшихъ подн0жіе н0гъ нaшихъ положи1лъ є3си2: вознeслъ же є3си2 главY нaшу, ю4же тебЁ приклонsемъ, да бyдетъ всегдA подн0жіе н0гъ твои1хъ.

БGор0диченъ:

Не ўповaша, вLчце, на тS беззак0ннующіи, но ўповaша на љзhкъ велерёчивъ, на љзhкъ человёчь: тёмже, вLчце, чє1люсти и4хъ сокруши1ла є3си2, ўповaющымъ на тS пос0бствующи.

Сэдaленъ, глaсъ є7:

Трис0лнечный свётъ славосл0вимъ, и3 пр0стэй трbцэ нhнэ поклони1мсz, ћкw просвэти2 нaсъ и3 поми1лова, и3 воздадE сосёдwмъ нaшымъ седмери1цею въ нёдро и4хъ поношeніе и4хъ, и4мже поноси1ша нaмъ, сохранsющи џвцы пaжити своеS t похищeніz ненасhтнагw ѕвёрz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Рaдуйсz, стэно2 твeрдаz почитaющымъ тS, рaдуйсz, падeніе не покланsющымсz тебЁ: рaдуйсz, возведeніе правослaвныхъ людeй, бцdе, вои1стинну ўповaющихъ на тS, моли1твами твои1ми и3збавлsющи нaсъ t бёдъ всsческихъ, и3 t прег0рдыхъ вр†гъ.

Пёснь д7. Глaсъ ѕ7. Їрм0съ:

Ўдиви1сz тв0й рaзумъ t менє2, ўслhшавшу пресл†внаz велBніz смотрeніz твоегw2, ўкрэпи1сz же возлюблeніемъ твоегw2 схождeніz: тh бо моеS нищеты2 не tвeрглсz є3си2.

Да не бyдетъ нaмъ дeвzть прокажeнныхъ мужeй подражaти неблагодaрствію, но преслaвнw побэди1вше гDемъ нaшимъ ї}съ хrт0мъ, съ самарzни1номъ на ногY є3гw2 ни1цъ пaдаемъ хвалY є3мY воздаю1ще.

Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, мh же д0лжни прес™0е и4мz є3гw2 превhше нб7съ превозноси1ти, ћкw сни1де съ нб7съ, спасти2 во брaни пом†занныz сво‰.

Четhрехъ жив0тныхъ џкрестъ прест0ла б9іz стоsщихъ, возгласи1мъ пёснь сію2: с™ъ, с™ъ, с™ъ гDь бGъ вседержи1тель, врагHвъ нaшихъ побэди1вый.

БGор0диченъ:

Руно2 њрошeнное благодaтію б9іею марjа, њдолёніе нaдъ свёzми содёла, ћкоже прeжде гедеHну на мадіaма. т0й ќбw по бз7э побэди1тєльнаz воспэвaюще глаг0лемъ: рaдуйсz, заступлeніе правосл†внымъ хrтіaнwмъ, є3ретікHмъ же низложeніе.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ в7:

Храни1тель твeрдый, и3 незhблемое ўтверждeніе, ты2 є3си2, хrтE, надёющыzсz на тS неукл0нны ўтвержaz нaсъ и3звести2, въ твeрдомъ твоeмъ њсновaніи надeжды и3 вёры.

Двaдесzть и3 четhрємъ старёйшинамъ подражaюще, падeмъ предъ сэдsщымъ на прест0лэ, и3 поклони1мсz живyщему во вёки вэкHвъ: си1мъ бо прест0лъ рwссjйскій не подви1жесz врaжіими навBты.

Кто2 побэди2 львA свёйскаго и3зшeдшаго t нhрища своегw2, и4щуща кого2 поглоти1ти; сE побэди1лъ є4сть лeвъ, и4же сhй t колёна дв7дова, є3гHже прославлsемъ непостижи1мую си1лу.

Ѓще и3 ѓгнецъ є3си2 непор0ченъ и3 смирeнъ сeрдцемъ, хrтE, но твоeю кр0тостію лeвъ лю1тый ўпраздни1сz: тебЁ u5бо со стaрцы припaдаемъ и3 глаг0лемъ: спасeніе сэдsщаго на пrт0лэ бGа нaшегw и3 ѓгнца.

БGор0диченъ:

КівHтъ дрeвній и3зноси1мь въ полки2 побэждaше и3ноплемeнникwвъ, позлащeнный д¦омъ ківHтъ, марjа, побэди2 врагHвъ нaшихъ, нaсъ же защити2 t смертон0сныz ћзвы, ю4же ћкw м™рь б9ію почитaемъ.

Пёснь є7. Глaсъ з7. Їрм0съ:

РосA ћже t тебє2, хrтE б9е, и3сцэлeніе вBрнымъ нaмъ kви1сz, земли1 же нечeствующихъ ѕлочести1во падeніе њбэщaетсz. тёмже t н0щи ќтренююще, пёснь ти2 прин0симъ.

Вёдомъ бGъ во всёхъ дёлэхъ свои1хъ, наипaче же въ тsжестехъ, є3гдA заступaетъ, знaемь є4сть: є3гHже и3 мы2 въ тsжестехъ познaвше заступлeніе, є3гдA разгнA враги2 нaшz, благодaрственную пёснь є3мY прин0симъ.

Tверз0ша на ны2 ўстA сво‰, ћкw лeвъ восхищazй и3 рыкazй: тh же, гDи, не ўдали1лъ є3си2 п0мощи твоеS t нaсъ, сокруши1въ членHвныz львHмъ.

Повёмы и4мz твоE брaтіи нaшей, и3 посредЁ цeркве воспоeмъ тS, ћкw спaслъ є3си2 нaсъ t ќстъ льв0выхъ, возносS ћкw є3динор0га р0гъ правослaвныхъ.

БGор0диченъ:

Въ бэдaхъ сyщымъ бли1зъ ты2 є3си2, дв7о чcтаz: тёмже къ тебЁ прибэгaюще, премэнeніе во всёхъ ск0рбехъ њбрэтaемъ, вLчце, тоб0ю и3 нhнэ спас0хомсz t стрэлsніz врaжіz.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ ѕ7.

Неизречeнныz твоеS си1лы, и3 содержи1тельныz всёхъ премyдрости твоеS, ўстрашaюсz, помышлszй, и3 вопію1 ти, блaже: на враги2 да вознесeтсz, хrтE, р0гъ м0й.

Въ нощи2 ковaрствъ њб8sша нaсъ, ћкw лeвъ гот0въ на л0въ, но предвари1лъ гDь, и3 запsлъ и5мъ: послA съ нб7съ самpHна своего2, и3 растерзA чє1люсти львHмъ.

Боsщіисz гDа восхвали1те є3го2, ћкw не ўничижи2, нижE негодовA моли1твы смирeнныхъ, нижE tврати2 лицE своE t нaсъ: и3 є3гдA воззвaхомъ къ немY, ўслhша нaсъ.

Слaва тебЁ, и4же бо с™hхъ живeши, хвало2 ї}лева, на тS ўповaша nтцы2 нaши, и3 и3збaвилъ є3си2 |. И# мы2 воззвaхомъ, и3 спас0хомсz, ўповaхомъ, и3 не постыдёхомсz.

БGор0диченъ:

Купин0ю горsщею и3 несгарaемою проwбразовaннаz, ты2 нaсъ посредЁ nгнS рaтнагw неwпaльныхъ сохрани1ла є3си2, пречyднаz м™и и3 дв7о бGороди1тельнице: тогw2 рaди t р0да въ р0дъ воспэвaти тS не престaнемъ.

Пёснь ѕ7. Глaсъ є7. Їрм0съ:

Њбhде мS бeздна, гр0бъ мнЁ ки1тъ бhсть: ѓзъ же возопи1хъ къ тебЁ человэколю1бцу, и3 спасe мz десни1ца твоS, гDи.

И#спытyете kзhцы, tкyду нaмъ си1ла на си1льнаго; не слhшите ли напeрсника гDнz глаг0люща: сіS є4сть побёда, побёждшаz мjръ, вёра нaша;

И$же речE: ѓще и4мате вёру ћкw зeрно горyшно, речeте горЁ сeй: прейди2, и3 прeйдетъ, и3 ничт0же невозм0жно бyдетъ вaмъ, сeй нhнэ подадE си1лу во брaни вёрующымъ во и4мz є3гw2.

И$же петрY на м0ри подадE рyку, сeй и3 нhнэ во врeмz рaтнагw волнeніz, госудaрz нaшего петрA ћтъ за рyку, и3 и3зведE є3го2 t печaлей мн0гихъ.

БGор0диченъ:

ДеввHра прbр0чица, судsщаz дрeвле ї}леви, и3зhде на брaнь, и3 побэди2 ханаaна, сісaра же въ бёгство сотвори2. сни1де и3 съ нaми на брaнь деввHра н0вагw ї}лz, марjа, и3 т†zжде сотвори2: да бyдетъ прославлsема t всёхъ родHвъ.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ в7:

Возопи1хъ въ ск0рби моeй ко гDу бGу моемY, и3 послA сп7са мjра, и3 и3збaви t тли2 жив0тъ м0й.

Возопи2 рwссjа въ печaли своeй ко гDу, глаг0лющи: кто2 возм0жетъ крёпкаго сего2 врагA побэди1ти; бGъ же tвэщA, и3 сл0во дёломъ ўтверди2, ћкw вс‰ возмHжна сyть вёрующему.

Вёрою дрeвніи загради1ша ўстA львHмъ, и3збhша џстреz мечA, бhша крёпцы во бранeхъ, њбрати1ша въ бёгство полки2 чужди1хъ: т0южде вёрою гDнею, и3 нaмъ нhнэ подHбнаz сотвори1ти даровA всеси1льный гDь, томY слaва во вёки.

Благодари1мъ тS, хrтE б9е нaшъ, ћкw на кaмени њсновaлъ є3си2 цRковь твою2, и3 не падeсz вётрwмъ и3 волнeніzмъ нашeдшымъ, и3 вратA ѓдwва, є3ретjчєскіz си6лы, не њдолёша є4й.

БGор0диченъ:

Благословeнна їаи1ль въ женaхъ ї}левыхъ, ћкw разби2 главY сісaра: бlгословeнна є3си2 t всёхъ родHвъ, марjе бцdе, ћкw главы6 х{льныz сісaрwвъ нhнэшнихъ пресёкла є3си2, сохранsющи стaдо своE невреди1мо.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Въ вhшнихъ живhй, и3 на смирє1ннаz призирazй, и4же не дaлъ є3си2 вeпрю t дубрaвы њзобaти, и3 ўединeнному ди1вому поsсти віногрaда твоегw2. ўтверди2, б9е, є4же содёлалъ є3си2 въ нaсъ, при1зри съ нб7сE и3 ви1ждь, и3 посэти2 віногрaдъ сeй, и3 соверши2 є3го2, є3г0же насади2 десни1ца твоS.

Јкосъ:

Рaдуйсz, бGомъ насаждeнный н0вый віногрaде гDень, с™az цRкви, є3г0же насади2 въ бGопокори1вой земли2 рwссjйской десни1ца вhшнzгw: рaдуйсz, ћкw прострE рHзги тво‰ до м0рz, и3 дaже до рёкъ џтрасли тво‰: рaдуйсz, ћкw твeрдымъ њпл0томъ њгради1 тz, и3 њсэнeніемъ благодaти сохрани2 невреди1ма t всёхъ ѕвэрeй ди1віихъ, и3сходsщихъ t нhрищъ свои1хъ на поzдeніе и3 попрaніе твоE: рaдуйсz, и3 ты2, вертогрaдарю правослaвный, съ пр0чими дёлательми віногрaда хrт0ва, прогнaвшій и3 порази1вшій нhнэ п0мощію вhшнzгw львA свёйскаго, ўстреми1вшагосz на похищeніе плодHвъ сaда твоегw2: рaдуйтесz, вси2 древесA, благочeстіемъ и3 слaвою процвэтaющіи, и3 благодарsще бGу рцhте пaки: ўтверди2, б9е, є4же содёлалъ є3си2 въ нaсъ, при1зри съ нб7сE и3 ви1ждь, и3 посэти2 віногрaдъ сeй, и3 соверши2 є3го2, є3г0же насади2 десни1ца твоS.

Пёснь з7. Їрм0съ, глaсъ д7:

Nц7ъ нaшихъ б9е, не посрами2 нaсъ, но дaруй нaмъ со дерзновeніемъ вопи1ти тебЁ: бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ћкоже дрeвле тріeхъ nтрокHвъ, тaкожде и3 нaсъ посредЁ nгнS врaжіz стоsщихъ, за благочeстіе не врeдныхъ сохрани1лъ є3си2, врагHвъ же поzдE плaмень. тёмже со џтроки тебЁ вопіeмъ: благословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Да њ и4мени ї}совэ всsко колёно поклони1тсz, небeсныхъ и3 земнhхъ и3 преисп0днихъ, и3 всsкъ kзhкъ и3сповёсть, ћкw гDь ї}съ хrт0съ сотвори2 съ нaми ми1лость, благословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Во и4мz ї}са хrтA, пeтръ хромaго смирeннаго воздви1же и3 ўтверди2: во и4мz тогHжде ї}са, пeтръ нhнэ г0рдw ходsщаго њхроми2, и3 крёпкаго њбезси1ли. бlгословeнно и4мz слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Проwбразyемо ржcтво2 твоE, бцdе, џтроки въ пещи2 спасло2 є4сть: собhвшеежесz нhнэ врагHвъ нaшихъ рaтный плaмень ўгаси2. томY покланsющесz, и3 тебЁ начaльницу нaшегw спасeніz величaюще, глаг0лемъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ є7:

Прехвaльно є4сть и3 препрослaвлено и4мz твоE, гDи б9е nтє1цъ нaшихъ, во вс‰ вёки: и3 препрослaвленъ, ћкw прaведенъ є3си2 њ всёхъ, ±же сотвори1лъ є3си2 нaмъ.

Џбраза злaта б0жески не почeтше, побэди1ша гордhню навуходон0сорову преслaвніи џтроцы: мh же б9eствєнныz їкHны бlгочeстнw почитaюще, под0бное свёйское высокоyміе смири1хомъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

ПадE навуходон0соръ, џбразъ св0й ѓки б9ій почитaти повелэвaющій: пад0ша свёи, џбразы с™hхъ поругaющіи. мh же nбои1хъ нечeстію сопротивоб0рцы, си1лою вhшнzгw побэди1хомъ: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Рaвнw с0нному видёнію навуходон0сорову, помышлsше кор0ль свёйскій, и3 падE на него2 кaмень, и3 здaніе ўмышлeніz є3гw2 разсhпа, и3 всE мечтaніе и3счезE: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ, сотвори1вый тaкw.

БGор0диченъ:

Ты2 є3си2 горA, t неsже tт0ржесz кaмень, и3 разсhпа здaніе мечтaніz врaжіz, пребlгословeннаz бцdе марjе: тебЁ ќбw по бз7э, ћкw падeсz супостaтъ нaшъ, благодарeніе возсылaемъ, воспэвaюще: бlгословeнъ бGъ nтє1цъ нaшихъ.

Пёснь }. Глaсъ №. Їрм0съ:

Премyдростію и3 сл0вомъ вс‰ состaвльшаго бGа, t kзhкwвъ и3 вaрварwвъ и3збaвльшаго нaсъ, џтроцы п0йте, свzщeнницы прослaвите, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Забы2 лeвъ є3стествA своегw2 ўстaвъ, є4же лови1ти во њгрaдэ своeй, дерзнE вни1ти въ предёлы чуждhz. тёмже и3 ўловлeнъ є4сть t гDа: њ сeмъ гDа прослaвите во вс‰ вёки.

Пeтръ ґпcлъ речE: супостaтъ нaшъ діaволъ, ћкw лeвъ. пeтръ же рwссjйскій ви1дэ супостaта львA, ћкw діaвола, вни1де бо въ держ†вы рwссjйскіz, но ничт0же кромЁ рыкaніz сотвори2: низложeнъ бо и3 и3згнaнъ гDемъ нaшимъ, є3г0же превозноси1те во вс‰ вёки.

Кaмw и3згнaнъ бэжи1ши, супостaте; въ стaдо ґгaрzнское, полки2 сво‰ въ поражeніе и3 въ плёнъ њстaвивъ: њ сeмъ мы2 воспои1мъ гDа, и3 превозн0симъ во вс‰ вёки.

БGор0диченъ:

Предвари1вши вск0рэ, и3 предстоsщи тeплэ, дв7о бцdе, ѕэлw2 њдержи1мыхъ нaсъ лю1тыми њбсто‰ніи, t печaли свободи1ла є3си2: њ сeмъ да пою1тъ тS свzщeнницы, лю1діе превозн0сzтъ во вс‰ вёки.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ G:

ЃгGлами нем0лчнw въ вhшнихъ слaвимаго бGа, нб7сA нб7съ, землS, и3 г0ры, и3 х0лми, и3 глубинA, и3 вeсь р0дъ человёческій, пёсньми того2 ћкw создaтелz и3 и3збaвителz, благослови1те и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Со ѓгGлы нем0лчнw славосл0вимъ си1лу твою2, гDи, є4юже низложи1лъ є3си2 си6лы вр†жіz, и3 бhша ћкw прaхъ предъ лицeмъ вётра, и3 пyть и4хъ тмA и3 п0лзокъ, и3 ѓгGлъ гDень погонsz и5хъ лю1тымъ падeніемъ.

Њполчи1шасz ѓгGли твои2, гDи, џкрестъ нaсъ, и3 ничт0же ўспёша проти1ву нaсъ си6лы вр†жіz. тёмже тебЁ припaдающе и3 благодарsще м0лимъ: њгради2 нaсъ и3 въ б{дущаz временA с™hми ѓгGлы твои1ми.

Кaкw бhша въ запустёніе; внезaпу и3счез0ша, ћкw с0ніе востаю1щагw. ты2, гDи, ўмн0жилъ є3си2 на нaсъ вели1чествіе твоE, и3 њбрaщсz ўтёшилъ є3си2 нaсъ, за льщє1ніz и4хъ положи1лъ є3си2 и5мъ ѕл†z, внегдA разгордёшасz.

БGор0диченъ:

Въ ск0рбехъ ўтэшeніе, въ напaстехъ и3 въ бэдaхъ предстaтельницу тS, м™и б9іz, стzжaвше, печaлей нaшихъ и3збaвихомсz: тёмъ тS по д0лгу, ћкw м™рь б9ію, и3 застyпницу р0да хrтіaнскагw величaемъ.

Пёснь f7. Їрм0съ, глaсъ №:

Сотвори2 держaву мhшцею своeю, низложи1 бо си6льныz со престHлъ, и3 вознесE смирє1нныz бGъ ї}левъ: въ ни1хже посэти2 нaсъ вост0къ съ высоты2, и3 напрaвилъ ны2 є4сть на пyть ми1ра.

Вскyю полагaете nрyжіе, супостaты; на сe ли внес0сте є5 въ страны6 нaшz; да ћкоже голіafъ свои1мъ мечeмъ поражeнъ є4сть, тaкw и3 вы2 t своегw2 nрyжіz пострадaсте.

Познaсте на конeцъ, ћкw nрyжіе вaше не спасeтъ вaсъ, тогw2 рaди є5 поверг0сте. рцhте ќбw съ нaми, ћкw гDь спасaетъ во брaни, благоволи1тъ гDь въ смирeнныхъ, и3 ўповaющихъ на ми1лость є3гw2.

Познaхомъ и3 мы2, гDи, ћкw не nрyжіемъ нaшимъ спас0хомсz, но десни1ца твоS, и3 мhшца твоS, є4юже врази2 нaши побэждeни покори1шасz.

БGор0диченъ:

Нелeстію ўповaніе и3 п0мощь и3мyще тS, бцdе, навётwвъ врaжіихъ не ўбоsхомсz, nни1 же, не и3мyще твоеS п0мощи, смzт0шасz. тaкw да трепeщутъ вси2 не призывaющіи тS на п0мощь, раби1 же твои2 ничи1мже ўстрашaеми пребyдутъ.

И$нъ. Їрм0съ, глaсъ }:

Да ўмолчaтъ є3ретікHвъ собр†ніz, не и4стиннw бцdу и3сповёдающихъ тS: и4бо свhше тS прbр0цы предпроповёдаша м™рь бhти б9ію, и3 ходaтаицу р0да нaшегw: тёмъ тS, дв7о, величaемъ.

ГDь саваHfъ в0ждь бЁ полкHвъ нaшихъ, сeй ўстраши2 врагHвъ нaшихъ, ћкw и5мъ мнHгимъ числ0мъ сyщымъ, nрyжіе трeпєтнымъ t рyкъ и3спадE, є4же пріeмше, гDа си1лъ величaемъ.

Нaмъ ли клaнzетесz, супостaти, и5хже ўничижи1сте; не нaмъ, но и4мени гDню съ нaми дади1те слaву, и4же немwщнhz мjра и3збрA, да посрами1тъ крBпкаz: и3 ўничижє1ннаz и3збрA и3 не с{щаz, да с{щаz ўпраздни1тъ.

Съ нaми бGъ, разумёйте kзhцы, и3 покарsйтесz, ћкw съ нaми бGъ, и3 б0лэе безyмнw не дерзaйте: ѓще бо пaки возм0жете, и3 пaки побэждeни бyдете, ћкw съ нaми бGъ.

БGор0диченъ:

Не ўмолчи1мъ никогдA, бцdе, си6лы тво‰ глаг0лати недост0йніи: ѓще бо ты2 не бы предстоsла молsщи, кто2 бы нaсъ и3збaвилъ t толи1кихъ бёдъ; кт0 же бы сохрани1лъ до нhнэ своб0дны; не tстyпимъ, вLчце, t тебє2, тво‰ бо рабы6 спасaеши при1снw t всsкихъ лю1тыхъ.

Е#xапостілaрій:

Воздaлъ є3си2 сосёдwмъ нaшымъ седмери1цею въ нBдра и4хъ поношeніе и4хъ, и4мже поноси1ша нaмъ, гDи: мh же лю1діе твои2, и3 џвцы пaжити твоеS, тоб0ю сохранeнніи и3 прослaвленніи, и3сповёмысz тебЁ, б9е, во вёкъ, въ р0дъ и3 р0дъ возвэсти1мъ хвалY твою2.

Слaва, и3 нhнэ, т0йже:

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7:

ГдЁ є3стE врази2 нaши, дeрзостнw на предёлы рwсс‡йскіz нашeдшіи, гдЁ вaше nрyжіе; гдЁ вwи1нскаz знaмєніz; гдЁ коры6сти t мн0гихъ земeль нагрaблєнныz; гдЁ толи1каz сyетнаz слaва; ничт0же кромЁ безчeстіz вaшегw. Вои1стинну сбhстсz нhнэ прbр0ческое сл0во: врази2 гDни, кyпнw прослaвитисz и5мъ и3 вознести1сz, и3счезaюще ћкw дhмъ и3счез0ша: ўповaющіи же на гDа не постыдsтсz во вёки.

Двaжды.

Рцы2 нaмъ нhнэ, бGодухновeнный дв7де: гдЁ є4сть превозносsщійсz и3 вhсzщійсz; ви1дэхъ бо, глаг0леши, нечести1ваго превозносsщасz и3 вhсzщасz, ћкw кeдры лів†нскіz, и3 гдЁ нhнэ є4сть, рцы2 нaмъ; и3счезE t nчeсъ твои1хъ и3 нaшихъ, и3 ми1мw и3д0хъ, и3 сE не бЁ, и3 не њбрётесz. q сyетнагw кичeніz! q преходsщіz слaвы! q вели1кіz твоеS, б9е, и4стины на враги2! q неизглаг0ланнагw къ нaмъ милосeрдіz!

Съ мaтерію сісaровою призирaше свёz, глаг0лющи: вскyю ўмeдлиша стwпы2 кар0ловы въ д0мъ св0й возврати1тисz; начaльствующіи tвэщaша є4й: нeгли раздэлsетъ корhсть, и3ли2 въ рwссjи сёде на прест0лэ, и3 тогw2 рaди њ мeньшемъ своeмъ неради1тъ, гDь же сотвори2 є3мY, ћкw мадіaму и3 сісaрэ, и3 всBмъ, и5же рёша: да наслёдимъ себЁ с™и1лище б9іе, положи2 є3го2 ћкw к0ло, ћкw тр0сть предъ лицeмъ вётра, ћкw џгнь попалszй дубр†вы, тaкw погнA є3го2 бyрею своeю, и3 гнёвомъ свои1мъ смzтE є3го2.

Слaва, и3 нhнэ, глaсъ }:

ВознесE рyку сквeрную на цRковь б9ію нечести1вый ніканHръ и3 клsтсz д0мъ б9ій разори1ти: бGъ же, пом0щникъ рабHмъ свои6мъ клsтву є3го2 л0жну сотвори2. Тaкw сотвори2 и3 супостaту нaшему, простeршему рyку на цeрковь б9ію, гл†вныz є3гw2 трістaты, и3 крBпкіz военачaльники предадE въ рyцэ нaши: сaмъ же, побэди1тельною ног0ю надёющіисz въ цaрствующій грaдъ вни1ти, њхромлeнъ, побэжE къ вaрварwмъ, и3 мёста ўпокоeніz не њбрёте. тaкw да поги1бнутъ вси2 врази2 твои2, гDи, лю1бzщіи же тS ћкw вост0къ с0лнца да возсіsютъ.

На літургjи бlжє1нна, t канHна пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7: ГDь крёпость лю1демъ свои6мъ дaстъ, гDь благослови1тъ лю1ди сво‰ ми1ромъ: Стjхъ: Крёпость моS и3 пёніе моE гDь, и3 бhсть мнЁ во спасeніе. И#ли2: Кто2 бGъ вeлій, ћкw бGъ нaшъ, ты2 є3си2 бGъ творsй чудесA. Ґпcлъ, зачaло §f. Ґллилyіа. Стjхъ: ГDь си1лъ съ нaми, застyпникъ нaшъ бGъ їaкwвль. в7: БGъ нaмъ прибёжище и3 си1ла: Е#ђліе t луки2, зачaло н7а: СE даю2 вaмъ влaсть: И#ли2 ќтреннее. Причaстенъ: Хвали1те гDа съ нб7съ.

28 июня: Бессребренников Кира и Иоанна, чудотворцев.

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

Пренесeніе мощeй с™hхъ и3 чудотв0рцєвъ безсребрє1нникъ, кЂра и3 їwaнна:

И# пaмzть прпdбныхъ nтє1цъ, сeргіа и3 гeрмана, валаaмскихъ чудотв0рцwвъ.

Слyжба и4хъ пи1сана въ приложeніи.

Стіхи6ры на ѕ7, глaсъ д7 Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Дв0ицу почти1мъ * мyчєникъ пёсньми, * трbческую и3мyщу свётлость, * њсновaніе вёры, * цвёты дыхaющыz * благов0ніе и4стинно * хrт0ва разумёніz, * кЂра вси2 и3 съ ни1мъ вели1каго їwaнна, * ћкw молsщыzсz непрестaннw њ нaсъ ко гDу.

ЖитіS свётлостію, * и3 пост0мъ просіsлъ є3си2, * и3 страдaніемъ п0слэжде * ўкраси1лъ є3си2 твою2 дyшу, кЂре слaвне, * в0инство же њстaвилъ є3си2 земн0е, * мyдре їwaнне, * и3 њбрёлъ є3си2 нбcное, * молsще џба сп7са, * њ блажaщихъ вaшу пaмzть, бlжeнніи.

Врaчеве показaстесz немощны6мъ, бlжeнніи, * и3 свэти1льницы незаходи1міи * бжcтвенныz вёры, * и3сповёданіz соглаг0льницы, * мyченикwмъ соприч†стницы, * вэнцы2 вои1стинну t хrтA пріи1мше, * кЂре слaвне и3 мyдре їwaнне, непрестaннw моли1те сп7са * њ и5же вёрою пою1щихъ вaсъ.

Слaва, глaсъ }:

Дв0ица м§никъ днeсь возсіS нaмъ, душє1вныz болBзни нaшz и3сцэлsюща, кЂръ и3 їwaннъ чудодёйственніи: џвъ ќбw равноaгGльное њблобызaвъ є3ди1нственное житіE, дaже до концA пожи1въ, кр0вію м§ническою присвоsетсz хrтY: џвъ же въ в0инскихъ просіsвъ сосл0віихъ, нбcнымъ воинствосл0віzмъ градописyетсz. тёмже и3 въ пaмzть и4хъ и3сцэлє1ніz подавaютъ вёрою совершaющымъ, молsщесz њ душaхъ нaшихъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Q преслaвнагw чудесE!

Не терплю2, чaдо, ви1дzщи тS * на дрeвэ ўснyвша, б0дрость всBмъ подаю1щаго: * ћкw да дрeвле преступлeніz плод0мъ, * сн0мъ поги1бельнымъ ўснyвшымъ, * бжcтвенную и3 спаси1тельную * б0дрость подaси, * дв7а глаг0лаше плaчущисz, * ю4же величaемъ.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ в7:

Пріиди1те, вёрныхъ сосл0віе днeсь, пёсньми вэнчaемъ кЂра со їwaнномъ, р†ла благод†тнаz, и3 дaтели просsщымъ незави1стны: многоoбрaзнэ бо всBмъ kви1шасz врaчеве пресвётліи. тёмже и3 м0лzтъ њ душaхъ нaшихъ.

Кrтобогор0диченъ. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Е#гдA несквeрнаz ѓгница ви1дэ своего2 ѓгнца, на заколeніе ћкw чlвёка в0лею влек0ма, плaчущи гlг0лаше: безчaдствовати мS нhнэ тщи1шисz, хrтE, р0ждшую тS, что2 сіE сотвори1лъ є3си2, и3збaвителю всsческихъ; nбaче воспэвaю и3 слaвлю твою2, ю4же пaче ўмA и3 сл0ва, крaйнюю бlгость, чlвэколю1бче.

Тропaрь, глaсъ є7:

ЧудесA с™hхъ твои1хъ м§никъ, стёну неwбори1му нaмъ даровaвый, хrтE б9е. тёхъ моли1твами совёты kзhкwвъ разори2, nтeчество нaше ўкрэпи2, ћкw є3ди1нъ бlгъ и3 человэколю1бецъ.

На ќтрени џба канHна nктHиха: и3 с™hхъ канHнъ на ѕ7.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

И#стрsсшему въ м0ри мучи1тельство фараHне, и3 ї}лz сyшею настaвльшему, пои1мъ хrтY, ћкw прослaвисz во вёки.

Показaвшему въ мjрэ чудотв0рцы и3 врачи2, кЂра честнaго и3 їwaнна мyченика, всBмъ цэлsщz стр†сти бlгодaтію, воспоeмъ вёрніи, и3 м§никwвъ почти1мъ пaмzть.

Tвeргшесz нhнэшнихъ, бyдущихъ рачи1тели, кровьми2 и4стинному рачи1телю послёдоваша: тёмже въ рaнахъ стрaждуще, д0блественнэ терпsху.

Ўкрёпльшесz дерзновeніемъ, и3 ўтвeрждше дyшу, научи1вшесz њ хrтЁ, и3 съ мyчєники пострадaша мyжески, и3 вэнцы2 и3сплет0ша зак0ннw.

БGор0диченъ:

Спаси1 мz м™и и4стины, њбуревaема лю1тэ t страстeй, и3 чaстw погружaема: и3 напрaви мS, чcтаz, ко спасeнію ти1хагw пристaнища.

Пёснь G. Їрм0съ:

Нёсть свsтъ, ћкw гDь, и3 нёсть прaведенъ ћкw бGъ нaшъ, є3г0же поeтъ всS твaрь: нёсть прaведенъ пaче тебє2, гDи.

Вёрою њбостри1лъ є3си2 с™ы6z тво‰, хrтE, надeждею и3сковaлъ є3си2, люб0вію разжeглъ є3си2: треми2 всеoр{жіи треплетeнный вэнeцъ тBмъ и3сплeлъ є3си2.

Д0блэ сопроти1въ стaша къ мучи1телємъ нечести6вымъ непобэди1міи мyчєницы, прeлести ловлє1ніz неврeднw прешeдше, хrт0мъ бо воwружи1вшесz, съ ни1мъ и3 веселsтсz.

Ћкw столпы2 бGоздaнніи, и3 њснов†ніz твє1рдаz, на кaмени водрузи1ша восхождє1ніz вёры, t кaмене пи1вше в0ду присножив0тную, ю4же t чaши хrт0вы.

БGор0диченъ:

Д¦у бhсть жили1ще чcтаz, пріи1мши и3сполнeніе всегw2 бжcтвA сын0внэ, и3 р0ждши сп7са и3 гDа, и3 и3збaвителz р0да нaшегw.

Сэдaленъ, глaсъ д7. Под0бенъ: Вознесhйсz:

Д0лу влекyщыz стр†сти попрaвше, къ мучeніz, страдaльцы, бжcтвеннэй высотЁ свётлw вознес0стесz благодaтію, кЂре и3 їwaнне, вселeнныz свэти1льницы. тёмже м0лимсz: тмы2 грэх0вныz и3 недyгъ и3збaвите нaсъ, и5же надъ всёми бGа молsще.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Грэхолюби1въ сhй, молю1 тz безгрёшнаго бGа р0ждшую, взeмлющаго грэхи2 мjра, пречcтаz, многогрёшную дyшу мою2 ўщeдрити, и3 грэхи2 мо‰ мнHгіz њчи1стити: грBшнымъ бо ты2 є3си2 њчищeніе, и3 спасeніе вBрнымъ и3 заступлeніе.

КrтобGор0диченъ:

И$же t безначaльнагw nц7A рождeннаго, напослёдокъ тS пл0тію р0ждшаz, на кrтЁ ви1сzща зрsщи, хrтE, ўвы2 мнЁ, любeзнэйшій ї}се, вопіsше: кaкw слaвимый, ћкw бGъ t ѓгGлъ, t беззак0нныхъ нhнэ человBкъ, сн7е, хотS распинaешисz; пою1 тz, долготерпэли1ве.

Пёснь д7. Їрм0съ:

И#зъ горы2 приwсэнeнныz, сл0ве, прbр0къ, є3ди1ныz бцdы, хотsща воплоти1тисz, бGови1днw ўсмотри2, и3 со стрaхомъ славосл0вzше си1лу твою2.

Тёло и3 дyшу и3 ќмъ, и3 сердє1чнаz вс‰, хrтY пожр0сте вёрою, и3 мучи1телей суровство2 побёждше, зак0ннw свzтjи вэнчaстесz.

МечY и3 nгню2 тёло предaвше, жє1ртвы прі‰тны бhсте бGу, и3 въ воню2 благоухaніz на трапeзэ тaйнэ принес0стесz.

Неугаси1ма зарS возсіS мjру, мHщи твои1хъ м§никъ, благодётелю: є4юже tгнaсz тмA неразyміz, и3 въ тоS мёсто введeсz бGоразyміе.

БGор0диченъ:

ВLчце чcтаz, сл0ва бжcтвеннагw двє1ри, цRкви твоeй совокyплєнныz, и3 тS пречcтую пёсньми хвaлzщыz, покрhй и3 соблюди2 t всsкихъ ѕHлъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ќтренююще вопіeмъ ти2, гDи, спаси1 ны: тh бо є3си2 бGъ нaшъ, рaзвэ тебє2 и3н0гw не вёмы.

Спyтники дёвы стzжaвше страстотeрпцы, взsсте совершeнный вэнeцъ побёды рaдующесz.

Бжcтвеннагw сіsніz зарeю просвёщшесz, мyченицы прехвaльніи, и3 при1снw мjръ просвэщaете.

Страстє1мъ гDнимъ под0бzщесz, страстотeрпцы, болBзни претерпёсте, доблемyдреннw непобэди1міи.

БGор0диченъ:

Ўти1ши непостоsнную бyрю страстeй мои1хъ, ћже бGа р0ждши к0рмчію и3 гDа.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Ри1зу мнЁ подaждь свётлу, њдэsйсz свётомъ, ћкw ри1зою многомлcтиве хrтE б9е нaшъ.

Бронsми вёры д0брэ воwружи1вшесz, м§ницы, твeрдw ўzзви1сте сопротивоб0рца врагA и3 супостaта.

Пaмzть с™hхъ твои1хъ, хrтE, въ пёснехъ слaвимъ, и3 тебЁ бGу нaшему поклонeніе вёрою прин0симъ.

Страстeмъ твои6мъ ревновaвше, хrтE, слaвніи м§ницы, мучє1ніz претерпёша: и4хже моли1твами, б9е, спаси2 всёхъ нaсъ.

БGор0диченъ:

ЦRковь тS б9ію и3 ковчeгъ, и3 черт0гъ њдушевлeнъ, и3 двeрь нбcную, бцdе, вёрніи возвэщaемъ.

Кондaкъ, глaсъ G. Под0бенъ: Дв7а днeсь:

T бжcтвенныz благодaти дaръ чудeсъ воспріeмше свzтjи, чудодёйствуете въ мjрэ непрестaннw, вс‰ нaшz стр†сти рукодёйствіемъ и3зсэцaюще неви1димw, кЂре бGомyдре со їwaнномъ слaвнымъ: вh бо сyщнэ бжcтвенніи врaчеве є3стE.

Јкосъ:

Сaми себE бGу возл0жше, свzтjи, всE и3скушeніе лю1тое є3гw2 рaди претерпёсте, ўмeрше ўсeрднw мyченицы д0бліи, и3 по кончи1нэ всBмъ и3сточaете бжcтвєннаz даров†ніz, сyщымъ въ разли1чныхъ недyзэхъ, и3 t мн0гихъ и3сцэлsете ѕHлъ, t ни1хже є3ди1нъ и3 пeрвый є4смь ѓзъ nкаsнный: тёломъ бо и3 душeю t ћзвъ лю1тыхъ болю2, и3 вёрою вaмъ вопію2: и3сцэли1те мS, вh бо бжcтвенніи врaчеве є3стE.

Пёснь з7. Їрм0съ:

ЃгGломъ џтроки и3зъ nгнS спасhй, и3 гремsщую пeщь преложивhй на р0су, бlгословeнъ є3си2, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Нбcныz слaвы рачи1тели бhвше страдaльцы твои2, гDи, кЂръ и3 їwaннъ, врeменную и3 тлёющую слaву њстaвиша.

Ћкw словeсную жeртву предaвше тёло, и3 ћкw служeніе и3зливaюще тебЁ бGу кр0вь, страдaльцы твои2, ї}се, всесожжeни бhша.

Ћкw стрaшенъ є4сть мyченикwвъ соб0ръ, ћкw и3 по смeрти дyхи прогонsетъ, и3 недyгующымъ и3сцэлeніе подавaетъ.

БGор0диченъ:

Пaче вины2 раждaеши всsческихъ вин0внаго, премн0гою блaгостію чlвёка бhвша: тёмже соглaснw тS, чcтаz, ўблажaемъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

T nц7A прeжде вBкъ рождeннаго, и3 t м™ре въ послBднzz воплощeннаго, свzщeнницы благослови1те, лю1діе превозноси1те во вс‰ вёки.

Њ јдwльскихъ негодовaвше жeртвахъ, духHвны принес0ша себE жє1ртвы на нбcнэй трапeзэ, д0бліи мучeніемъ.

Т†йныz сл{жбы свzщеннодёйствующе, tсэчeніе ўдHвъ томY принес0ша, ћкw прі‰тныz жє1ртвы, тёло и3 кр0вь на трапeзэ и3 чaши.

Запинaтелz прамaтере ўтаи1вшесz, пи1щный њб8sсте пот0къ, и3 t бжcтвеннагw дрeва вкуси1сте дэви6цы, страдaньми ўкраси1вшесz.

БGор0диченъ:

ПрорHкъ проречє1ніz, прес™az, въ тебЁ конeцъ пріsша бжcтвенный, мjръ вeсь д0лжнw тS пёти, чcтаz, ўбэждaютъ.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Величaемъ тS м™рь б9ію, и3 слaвимъ тS, бцdе дв7о, ћкw сп7са р0ждшую дyшъ нaшихъ.

ХrтHвы nрyжницы, недyгующымъ врaчеве, кЂръ и3 їwaннъ, чудeсъ бlгодaть t бGа пріeмше, и3сцэлsютъ всёхъ нaсъ.

Душє1внаz стр†сти, предстaвше кЂръ и3 їwaннъ, до концA tгонsютъ вёрою, и3 си1лою хrт0вою, непобэди1міи.

Б9е зижди1телю, є3г0же проповёдаша и3ногдA кЂръ и3 їwaннъ, творsщыz пaмzть тёхъ мучeніz вс‰ ўщeдри.

БGор0диченъ:

М™рь вси2 бGа нaшегw бжcтвеннw почти1мъ: тоs бо рaди вhшніz спод0бихомсz чeсти, воспэвaющіи ю5.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Нб7о ѕвэздaми:

Чудодёйственніи свэти1льницы, кЂре со їwaнномъ, душє1вныz нaшz недyги и3 тэлє1сныz и3сцэли1те, t гDа пріeмше благодaть и3сцэлeній.

БGор0диченъ:

И$же t бGа мjру под†ннымъ благи6мъ ты2 винA былA є3си2, бцdе: но и3 нhнэ моли2 њ џбщемъ спасeніи благопремённаго бGа.

На стіх0внэ nктHиха. Слaва, глaсъ д7:

Достохвaльными пёсньми вёрніи возвели1чимъ кЂра и3 їwaнна, и5же дyхомъ є3динокрHвныz, и3 по пл0ти братом{дрыz: съ ни1миже ґfанaсію д0блюю похвалsюще, и3 прозzбeніе є3S, fеод0тію, є3vдоxjю и3 fеоктjсту, страстотє1рпицы и3 приснодёвы, молsщыz хrтA њ душaхъ нaшихъ.

КrтобGор0диченъ. Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Распинaема хrтA чlвэколю1бца * ви1дzщи пречcтаz, * и3 рeбра и3скопавaема копіeмъ, * плaчущи вопіsше: * что2 сіE, сн7е м0й; * чт0 ти безблагодaтніи лю1діе воздaша, * за ±же сотвори1лъ є3си2 дHбраz и5мъ, * и3 тщи1шисz безчaдствовати мS, вселюбeзнэйшій; * ўдивлsюсz, бlгоутр0бне, твоемY в0льному распsтію.

На літургjи, бlжє1нна nктHиха: И# с™hхъ, пёснь G. Прокjменъ, глaсъ д7: С™ы6мъ, и5же сyть на земли2 є3гw2: Стjхъ: Предзрёхъ гDа предо мн0ю вhну: Ґпcлъ, къ корjнfzнwмъ, зачaло рн7г. Ґллилyіа, глaсъ д7: Воззвaша прaведніи: Стjхъ: МнHги скHрби прaвєднымъ: Е#ђліе матfeа, зачaло lд t полY. Причaстенъ: Рaдуйтесz, прaведніи, њ гDэ.

29 июня: Первоверховных апостолов Петра и Павла.

Мёсzца тогHже въ к7f-й дeнь.

С™hхъ слaвныхъ и3 всехвaльныхъ и3 первоверх0вныхъ ґпcлъ, петрA и3 пavла.

Твори1мъ бдёніе. На мaлэй вечeрни,

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Поd: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 хвалeніе * цRкви твоeй, гDи, * честнhz ґпcлы тво‰. * въ нeйже просіzвaютъ мhсленніи свэти1льницы, * пeтръ же и3 пavелъ, * ћкоже ѕвёзды словє1сныz, * вселeнную њзарsюще, * и4миже просвэти1лъ є3си2 зaпадный мрaкъ, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Двaжды.

Дaлъ є3си2 ўтверждeніе * цRкви твоeй, гDи, * петр0ву твeрдость, * и3 пavловъ рaзумъ, * и3 свётлую мyдрость, * и3 nбои1хъ бGоглaсіе и4стинное, * є4ллинскую прeлесть tгонsщее: * тёмже тайноводи1ми t nбои1хъ, поeмъ тS, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Дaлъ є3си2 џбразъ њбращeніz согрэшaющымъ, * џба ґпcлы тво‰, џваго ќбw tвeргшагосz тебє2 во врeмz стrти, * и3 покazвшасz: * џваго же пр0повэди твоeй сопротивлsющасz, * и3 вёровавша: * и3 nбою2 собHру первостоsтельствующихъ другHвъ твои1хъ, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшъ.

Слaва, глaсъ }. Їwaнна монaха:

Досади1тель и3 гони1тель цRкве бhлъ є3си2, пavле всебlжeнне, съ нб7сe же звaнъ бhвъ, защити1лъ є3си2 сію2 преслaвнw: є4йже нhнэ моли2, и3збaвитисz t бёдъ, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Пр0въ тв0й, бцdе дв7о, врачевство2 є4сть дух0вное: въ џнь бо прибэгaюще, t душeвныхъ нед{гъ и3збавлsемсz.

Прокjменъ днE.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7. Под0бенъ: Е#гдA t дрeва:

Пeтре ґпcлwвъ њсновaніе, кaменю хrт0вы цRкве, хrтіaнwвъ начaло, паси2 џвцы твоегw2 дворA слaвнw: ѓгнцы тво‰ сохрани2 t волкHвъ льсти1выхъ, и3збaви стaдо твоE t напaстей лю1тыхъ: тs бо моли1твенника къ бGу неусhпна стzжaхомъ вои1стинну, и3 њ тебЁ хвaлzщесz спасaемсz вси2.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Пavле, kзhкwвъ л0вче, хrтіaнъ предстaтелю, вселeнныz свэти1льниче, ўстA немHлчна хrтA живaгw бGа, њбтекjй ћкоже с0лнце концы2 вс‰, проповёданіемъ бжcтвенныz вёры, разрэши2 t ќзъ грэх0вныхъ вс‰ восхвалsющыz тS, и3 красsщыzсz моли1твами твои1ми.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Пeтре верх0вный ў§ничE, пavле ґпcлwвъ и3сполнeніе, пeрвіи проповёдницы, нhнэ со дерзновeніемъ моли1тесz къ бGу прилёжнw, и3 ск0рую п0мощь, и3 разрэшeніе бёдъ вкyпэ низпосли1те скорбsщымъ нaмъ, ћкw да похвaлимсz вёрою, и3 нhнэ въ сёни вaшей, дёлы проzвлsюще покр0въ вaшъ.

Слaва, глaсъ д7. Їwaнна монaха:

Хrт0съ тS пeрваго и3збрaвъ, пeтре њсновaніе вёры, вэнчa тz, и4же всёхъ вLка тебЁ предречE: бlжeнъ є3си2, сjмwне вaръ їHна, ћкw пл0ть и3 кр0вь не kви2, свzщеннопроповёдника моего2 сотвори1 тz: но nц7ъ м0й, и4же є4сть на нб7сёхъ. того2 моли2, бGоблажeнне ґпcле, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: И#збaви нaсъ t бёдъ:

Тропaрь, глaсъ д7:

Ґпcлwвъ первопрест0льницы, и3 вселeнныz ўчи1теліе, вLку всёхъ моли1те, ми1ръ вселeннэй даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeнное:

На вели1цэй вечeрни, по nбhчномъ pалмЁ поeмъ: Бlжeнъ мyжъ, №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на }, глaсъ в7.

Самопод0бенъ, ґндрeа пЂрскагw:

Кjими похвaльными вэнцы6 ўвzзeмъ петрA и3 пavла, раздэлє1ныz тэлесы2, и3 совокyплєныz дyхомъ, бGопроповёдникwвъ первостоsтели; џваго ќбw ћкw ґпcлwвъ предначaльника: џваго же ћкw пaче и3нёхъ труди1вшасz. си1хъ бо вои1стинну дост0йнw безсмeртныz слaвы вэнцы2 вэнчaетъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй вeлію ми1лость.

Три1жды.

Кjими пёсненными добр0тами воспоeмъ петрA и3 пavла; бGоразyміz крилB, прелетёвшыz концы2, и3 къ небеси2 вознeсшыzсz, рyцэ є3ђліа бlгодaти, н0зэ и4стиннагw проповёданіz, рёки премyдрости, кrтныz р0ги, и4миже дeмwнwвъ бр0вь хrт0съ низложи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Три1жды.

Кjими дух0вными пёсньми похвaлимъ петрA и3 пavла; безб0жіz заклaвшыz незатыкaємаz ўстA; стр†шныz дyха мечи2, ри1ма свBтлаz ўдобрє1ніz, всеS вселeнныz питaтели, н0вагw завёта бGопи6санныz скриж†ли мhслєнныz, ±же въ сіHнэ хrт0съ возгласи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Двaжды.

Слaва, глaсъ д7. Їwaнна монaха:

Трикрaтнымъ вопрошeніемъ, є4же, пeтре, лю1биши ли мS, трикрaтное tвержeніе хrт0съ и3спрaвилъ є4сть. тёмже и3 къ тайновёдцу сjмwнъ: гDи, вс‰ вёси, вс‰ знaеши: ты2 вёси, ћкw люблю1 тz. тёмже къ немY сп7съ: паси2 џвцы мо‰, паси2 и3збр†нныz мо‰, паси2 ѓгнцы мо‰, ±же моeю кр0вію снабдёхъ во спасeніе. того2 моли2, бGоблажeнне ґпcле, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

И# нhнэ, бGор0диченъ: И$же тебє2 рaди:

Вх0дъ. Прокjменъ днE.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[ГлавA №] Брaтіе, бlгословeнъ бGъ и3 nц7ъ гDа нaшегw ї}са хrтA, и4же по мн0зэй своeй ми1лости порождeй нaсъ во ўповaніе жи1во, воскrніемъ ї}съ хrт0вымъ t мeртвыхъ, Въ наслёдіе нетлённо, и3 несквeрно, и3 неувzдaемо, соблюдeно на нб7сёхъ вaсъ рaди. И5же си1лою б9іею соблюдeни вёрою во спасeніе, гот0вое kви1тисz во врeмz послёднее. Њ нeмже рaдуйтесz мaлw нhнэ, ѓще лёпо є4сть, приск0рбни бhвше въ разли1чныхъ напaстехъ: Да и3скушeніе вaшеz вёры, многочестнёйше злaта ги1бнуща, nгнeмъ же и3скушeна, њбрsщетсz въ похвалY и3 чeсть и3 слaву, во tкровeніи ї}съ хrт0вэ: т0же не ви1дэвше лю1бите: и3 на нег0же нhнэ не зрsще, вёрующе же, рaдуетесz рaдостію неизглаг0ланною и3 прослaвленною, пріeмлюще кончи1ну вёрэ вaшей, спасeніе душaмъ.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[ГлавA №] Возлю1бленніи, препоsсавше чрє1сла помышлeніz вaшегw, трезвsщесz совершeннэ, ўповaйте на приноси1мую вaмъ бlгодaть, tкровeніемъ ї}съ хrт0вымъ: Ћкw ч†да послушaніz, не преwбразyющесz пeрвыми невёдэніz вaшегw похотBніи: Но по звaвшему вы2 с™0му, и3 сaми свsти во всeмъ житіи2 бyдите. ЗанE пи1сано є4сть: свsти бyдите, ћкw ѓзъ свsтъ є4смь. И# ѓще nц7A назывaете нелицемёрнw судsща комyждо по дёлу, со стрaхомъ житіS вaшегw врeмz жи1тельствуйте. Вёдzще, ћкw не и3стлённымъ сребр0мъ, и3ли2 злaтомъ и3збaвистесz t сyетнагw вaшегw житіS nтцы2 прeданнагw: Но честн0ю кр0вію, ћкw ѓгнца непор0чна и3 пречcта хrтA.

Соб0рнагw послaніz петр0ва чтeніе.

[ГлавA в7] Возлю1бленніи, молю2 ћкw пришeльцы и3 стрaнники, њгребaтисz t плотски1хъ похотeй, ±же вою1ютъ на дyшу, житіE вaше и3мyще добро2 во kзhцэхъ: да њ нeмже клевeщутъ вaсъ ѓки ѕлодёєвъ, t д0брыхъ дёлъ ви1дэвше, прослaвzтъ бGа въ дeнь посэщeніz. Повини1тесz u5бо всsкому человёчу создaнію, гDа рaди: ѓще царю2, ћкw преwбладaющу: Ѓще ли же кнzзє1мъ, ћкw t негw2 пHсланнымъ, во tмщeніе ќбw ѕлодёємъ, въ похвалy же благотв0рцємъ. Ћкw тaкw є4сть в0лz б9іz, благотворsщымъ њбуздовaти безyмныхъ человBкъ невёжество: Ћкw своб0дни, ґ не ћкw прикровeніе и3мyще ѕл0бы своб0ду, но ћкw раби2 б9іи. Всёхъ почитaйте: брaтство возлюби1те: бGа б0йтесz: царS чти1те. Раби2, повинyйтесz во всsкомъ стрaсэ владhкамъ, не т0кмw благи6мъ и3 крHткимъ, но и3 стропти6вымъ. Сe бо є4сть ўг0дно предъ бGомъ, ѓще с0вэсти рaди б9іz терпи1тъ кто2 скHрби, страждA безъ прaвды. Кaz бо похвалA, ѓще согрэшaюще мyчими терпитE; но ѓще добро2 творsще, и3 стрaждуще терпитE, сіE ўг0дно предъ бGомъ: На сіe бо и3 звaни бhсте. ЗанE и3 хrт0съ пострадA по нaсъ, нaмъ њстaвль џбразъ, да послёдуемъ стопaмъ є3гw2. И$же грэхA не сотвори2, ни њбрётесz лeсть во ўстёхъ є3гw2: И$же ўкорsемь, проти1ву неукорsше: страждA, не прещaше: предаsше же судsщему прaведнw: И$же грэхи2 нaшz сaмъ вознесE на тёлэ своeмъ на дрeво, да t грBхъ и3збhвше, прaвдою поживeмъ.

На літjи стіхи6ры, глaсъ в7. Самоглaсны. Ґндрeа їерусалими1ты:

Грzди1те соб0ри днeсь вёрныхъ, благохвaльное и3 крaсное собрaніе, благодaти и3збрaнныz хитрецы2, петрA и3 пavла, под0бными хвалaми вэнчaемъ, ћкw незави1стнw всBмъ сл0во всёzвше: съ си1ми и3 бlгодaть д¦а њбогати1ша, и3 и4стиннагw віногрaда сyще л0зіе, гр0здъ зрёлъ нaмъ воздёлаша, веселsщь сердцA н†ша. къ ни6мже tкровeннымъ лицeмъ и3 чи1стою с0вэстію возопіeмъ, глаг0люще: рaдуйтесz, розори1тели безсловeсныхъ, и3 служи1тели словeсныхъ: рaдуйтесz, всёхъ творцA и3 строи1телz и3збр†ніz кр†снаz: рaдуйтесz, ходaтаи благи1хъ, и3 tгони1теліе лeстныхъ, и5хже да ўм0лимъ, моли1тисz при1снw къ зижди1телю и3 ў§телю, ми1ръ крэпкостоsтеленъ мjру даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

Ґрсeніево:

Ў§ники2 хrтHвы, и3 њснов†ніz цRкве, и4стинныz столпи2 и3 стёны, и3 трyбы бжcтвєнныz хrт0выхъ ўчeній и3 страдaній, верхHвныz петрA и3 пavла, ћкw всегw2 мjра предстaтели восхвaлимъ: сjи бо њбтeкше широтY всеS земли2, ћкоже рaломъ всёzвше вёру, и3 всBмъ бGоразyміе всади1ша, трbческое kвлsюще сл0во. q пeтре, кaменю и3 њсновaніе, и3 пavле сосyде и3збрaнный! и5же и3 сопрzжeнніи волы2 хrт0вы, вс‰ привлек0ша къ бGоразyмію: kзhки, грaды же и3 џстровы, є3врeи же пaки ко хrтY возвед0ша, и3 м0лzтъ спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Гeрманово:

Пeтре верх0вне слaвныхъ ґпcтwлъ, кaменю вёры, и3 пavле чyдне, с™hхъ цRквeй витjа и3 свэти1льниче, бжcтвенному пrт0лу предстоsще, њ нaсъ хrтY моли1тесz.

Пavле, ўстA гDнz, њсновaніе ўчeній, и3ногдA ќбw гони1тель ї}са сп7са, нhнэ же и3 первопрест0льникъ ґпcлwвъ бhвъ, блажeнне. тёмже неизглагHланнаz ви1дэлъ є3си2, мyдре, дaже до трeтіzгw нб7сE возшeдъ, и3 взывaлъ є3си2: пріиди1те со мн0ю, и3 благи1хъ не лиши1мсz.

Глaсъ G. Їwaнна монaха:

Вhшнzгw їеrли1ма грaждане, кaмень вёры, витjа цRкве хrт0вы, трbческаz дв0ица, мjра ловцы2, њстaвльше днeсь ±же на земли2, tид0ша страдaніемъ къ бGу, и3 м0лzтсz є3мY со дерзновeніемъ, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Слaва, глaсъ є7. Вmзантjево:

Премyдрость б9іz, соприсносyщное сл0во џ§ее, ћкоже въ є3ђліахъ предречE, многоплHдныz л0зы вы2 є3стE, всехвaльніи ґпcли, и5же гр0здъ зрёлъ и3 крaсенъ во вётвехъ вaшихъ носsщи, є3г0же вёрніи kдyще, ўслаждaемъ вкyсъ къ весeлію. пeтре, кaменю вёры, и3 пavле, похвало2 вселeнныz, ўтверди1те стaдо, є4же стzжaсте ўчeньми вaшими.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Блажи1мъ тS, бцdе:

На стіх0внэ стіхи6ры самогл†сны, глaсъ №. Ґндрeа кри1тскагw:

Я5же по вс‰ грaды ќзы и3 скHрби тво‰ кто2 скaжетъ, слaвне ґпcле пavле; труды2, болBзни и3 бдBніz, ±же во ѓлчбэ и3 жaждэ ѕлостр†стіz, ±же въ зимЁ и3 наготЁ, к0шницу и3 жезлобіє1ніz, каменомєтaніz и3 њбхождє1ніz, глубины2 и3стоплє1ніz: поз0ръ бhсть ѓгGлwвъ и3 человёкwвъ. вс‰ ќбw претерпёлъ є3си2 њ ўкрэплsющемъ тS хrтЁ, да мjръ приwбрsщеши, њ хrтЁ ї}сэ гDэ твоeмъ. тёмже м0лимъ тS, творsщіи пaмzть твою2 вёрнw: непрестaннw моли2, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Я5же по всS грaды вzз†ніz и3 скHрби тво‰ кто2 и3сповёсть, слaвне ґпcле; и3ли2 кто2 предстaвитъ п0двиги и3 труды2 тво‰, и4миже труди1лсz є3си2 во є3ђліи хrт0вэ, да вс‰ приwбрsщеши, и3 хrтY приведeши цRковь; но сію2 проси2 сохрани1ти д0брое твоE и3сповёданіе, дaже до конeчнагw и3здыхaніz, пavле ґпcле и3 ўчи1телю цRквей.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Свэти1льники вели1кіz цRкве, петрA и3 пavла восхвaлимъ: пaче бо с0лнца возсіsша на твeрди вёры, и3 kзhки зарsми проповёданіz t невёдэніz возвед0ша. џвъ ќбw на кrтЁ пригв0ждсz, къ нб7си2 шeствіе творS, и3дёже цrтвіz ключи2 t хrтA пріsтъ: џвъ же мечeмъ ўсёченъ бhвъ, ко сп7су tшeдъ, по достоsнію ўблажaютсz, и3 џба ї}лю возвэщaютъ ћкw на самаго2 гDа непрaведнw рyцэ простeрша. тёмже моли1твами и4хъ, хrтE б9е нaшъ, на ны2 шатaющыzсz низложи2, и3 правослaвныхъ вёру ўтверди2, ћкw чlвэколю1бецъ.

Слaва, глaсъ ѕ7 Е#фрeма карЂа:

Прaздникъ рaдостенъ возсіS концє1мъ днeсь, всечестнaz пaмzть премyдрыхъ ґпcлъ и3 верх0вныхъ, петрA и3 пavла, тёмже и3 ри1мъ срaдуетсz ликовствyz въ пёснехъ и3 пёніихъ. прaзднуемъ и3 мы2, брaтіе, всечестнhй сeй дeнь соверши1вше: рaдуйсz, пeтре ґпcле, и4скренній дрyже твоегw2 ў§телz, хrтA бGа нaшегw. рaдуйсz, пavле вселюбeзнэйшій, и3 проповёдниче вёры, и3 ўчи1телю вселeнныz: ћкw и3мёz дерзновeніе, супрyже свzтоизбрaнный, хrтA бGа нaшего моли1те, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Творeцъ и3 и3збaвитель м0й:

На благословeніи хлёбwвъ тропaрь, глaсъ д7, двaжды, пи1санъ на мaлэй вечeрни. И# Бцdе дв7о, є3ди1ножды: и3 чтeніе.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь ґпcлwвъ, двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ: Е$же t вёка ўтаeное:

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

ГлубинY ловлeніz њстaвль, съ нб7сE пріeмь t nц7A бжcтвенное tкровeніе сл0ва воплощeніz, и3 со дерзновeніемъ вёрнw вопіsлъ є3си2 зижди1телю твоемY: б9іz тS вёмъ сн7а є3диносyщна. тёмже по достоsнію вои1стинну показaлсz є3си2 кaмень вёры, и3 ключaрь благодaти, пeтре ґпcле, моли2 хrтA бGа, грэхHвъ њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ №. Под0бенъ: Кaмени запечaтану:

ЦRк0внаго кaменz, всехвaльнаго петрA, и3 поб0рника пavла, мірскyю мрeжу, дост0йнw восхвaлимъ вёрніи, ћкw и3мyща ключи2 нбcныz: t ни1хъ бо просвэти1сz вселeннаz вёрою трbческою. слaва прослaвльшему вaсъ: слaва ўкрёпльшему вы2: слaва даровaвшему вaсъ рaди жи1знь вёчную.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Рyцэ твои2 бжcтвенніи, и4миже создaтелz понеслA є3си2, дв7о прес™az, вопл0щшагосz благостhнею, простeрши ўмоли2 є3го2, и3збaвити нaсъ t и3скушeній и3 страстeй и3 бёдъ, хвaлzщихъ тS люб0вію, и3 вопію1щихъ: слaва всeльшемусz въ тS, слaва прошeдшему и3зъ тебє2, слaва и3збaвльшему нaсъ ржcтв0мъ твои1мъ.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Съ нб7сE звaніе t хrтA пріи1мъ, kви1лсz є3си2 проповёдникъ свёта, всёхъ бlгодaти њзари1лъ є3си2 ўчeньми: зак0на бо служeніе пи1смене и3стругaвъ, вBрнымъ њблистaлъ є3си2 рaзумъ дyха. тёмже и3 въ трeтіе нб7о дост0йнэ взsтсz превhспреннw, и3 въ рaй дости1глъ є3си2, пavле ґпcле: моли2 хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть твою2.

Слaва, глaсъ д7. Под0бенъ: Kви1лсz є3си2 днeсь:

Свэтолyчными сі‰ніи, ћкоже ѕвёзды зємнhz концы2 просвэщaете ўчє1ніи с™hz пр0повэди, нбcніи таи1нницы, гDни ґпcли.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Тeплое заступлeніе сyщымъ въ бэдaхъ, и3 пом0щницу нaшу, и3 къ бGу премэнeніе, є4юже тли2 и3збaвихомсz, бцdу вёрніи ўблажaемъ.

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

ВерхHвныz ћвльшыzсz t ў§ни6къ, вєли1кіz свэти1льники и3 свBтлыz, петрA да восхвaлимъ и3 премyдраго пavла: nгнeмъ бо бжcтвеннагw просіsвшыz д¦а, мглY прeлести попали1ша всю2: тёмже и3 вhшнzгw цrтвіz nр{жницы дост0йнэ показaшасz, и3 бlгодaти сопрестHльницы. сегw2 рaди вопіeмъ: ґпcли хrтA бGа, прегрэшeній њставлeніе и3спроси1те прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw всенепор0чнаz невёсто творцY, ћкw неискусомyжнаz м™и и3збaвителz, пріsтелище ћкw сyщи ўтёшителz, препётаz, беззак0нію мS сyща сквeрное nби1телище, и3 бэсHмъ и3грaлище въ рaзумэ бhвша, потщи1сz t тёхъ ѕлодёйства мS и3збaвити, и3 свётлое жили1ще добродётелей соверши2, свэтон0снаz, нетлённаz: tжени2 џблакъ страстeй, и3 вhшнzгw причaстіz спод0би, и3 свёта невечeрнzгw, моли1твами твои1ми.

Степє1нна, №-й ґнтіфHнъ д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: НебесA повёдаютъ слaву б9ію: Всsкое дыхaніе: Стjхъ: Хвали1те бGа во с™hхъ є3гw2: Е#ђліе їwaнна, зачaло …з.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7. Самоглaсна:

Благочeстіz и4стинныz проповёдники, и3 цRкве пресвётлыz ѕвёзды, пёсньми похвaльными почти1мъ, петрA кaменz вёры, и3 пavла и4стиннаго ўчи1телz, и3 таи1нника хrт0ва. сjи бо и4стинное сл0во всёzвше въ сердцA вёрныхъ, всBмъ плодон0сіе дaрующа, и3 м0лzтъ хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

КанHна двA. Творeніе їwaнна дамаскинA. Пeрвый с™aгw ґпcла петрA, глaсъ д7, со їрмос0мъ на }. Їрм0съ по двaжды: тропари2 на ѕ7:

Пёснь №. Їрм0съ:

Нёсть тебЁ под0бенъ, препрослaвленный гDи, рук0ю бо крёпкою и3збaвилъ є3си2 лю1ди, ±же стzжaлъ є3си2, чlвэколю1бче.

Верх0внэйшаго ґпcлwвъ днeсь, ћкw первозвaннаго хrт0ва, бGодохновeнными пёсньми дост0йнw воспои1мъ.

ТS предвёчный проувёдэвъ пред8устaви, всебlжeнне пeтре, ћкw предстaтелz своеS цRкве, и3 первопрест0льника.

Ни пл0ть, нижE кр0вь тебЁ, но nц7ъ вдохнY, хrтA бGосл0вити сн7а и4стиннаго бGа вhшнzгw, ґпcле.

БGор0диченъ:

Г0ру с™yю, превhшнее носи1ло, м™рь б9ію и3 дв7у и4стинную по ржcтвЁ, воспоeмъ.

И$нъ канHнъ с™aгw ґпcла пavла, тропари2 на ѕ7.

Глaсъ }. Пёснь №. Їрм0съ:

Посёченный несэк0маго пресэчE, и3 ви1дэ с0лнце зeмлю, ю4же не ви1дэ, лю1таго врагA водA потопи2, и3 непроходи1мое пр0йде ї}ль, пёснь же воспэвaшесz: гDеви пои1мъ, слaвнw бо прослaвисz.

Ћкоже с{щаz нарицaz не с{щаz, хrт0съ бжcтвеннымъ рaзумомъ, пavле всебlжeнне: т0й и3зъ мaтернz чрeва тS и3збрA, понести2 предъ kзhки бжcтвенное є3гw2 и4мz, є4же пaче всsкагw и4мене: слaвнw бо прослaвисz.

Бyдущее возвэщaz тебЁ сіsніе благочeстіz, пavле, и3 лeсти њчищeніе, хrт0съ ћвльсz на горЁ молніезрaченъ, џчи ќбw помрачaетъ плотск‡z, душє1вныz же вразумлsетъ трbческимъ рaзумомъ: слaвнw бо прослaвисz.

Њбрёзаніе ќбw совершaz nсмоднeвное, и3 ревни1тель nтeческихъ, пavле, предaній, t сёмене є3врeйска, колёна веніами1нова, по зак0ну же фарісeй ћвльсz, вмэни1лъ є3си2 вс‰ ўмeты, и3 хrтA приwбрёлъ є3си2: слaвнw бо прослaвисz.

БGор0диченъ:

Чтcаz м™и бGа вседержи1телz, t цaрскагw колёна, вLчце, и3зрaстши, и3 є3ди1на бGа всёми цaрствующаго, р0ждшаz пл0тію пaче є3стествA, t бёдъ мS спаси2, сн7у твоемY пою1ща: слaвнw бо прослaвисz.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо свsтъ, пaче тебє2, чlвэколю1бче.

ТS блажeнна, сл†дкаz ўстA хrтA бGа, и3 сокр0вище твeрдо цrтвіz показaша. тёмже воспэвaемъ тS, пeтре ґпcтоле.

На кaмени твоегw2 бGосл0віz водрузи2 вLка ї}съ цeрковь непрекл0нну, въ нeйже тS, ґпcле пeтре, слaвимъ.

Ћкw преб0льши ѓгGлъ пeтръ въ тэлеси2: во свётломъ бо пришeствіи сего2 хrт0съ бGъ судію1 же и3 сосэдaтелz бhти речE.

БGор0диченъ:

Неискусобрaчнаz бGа пл0тію р0ждшаz, страстнhми прилHги преклонeна мS ўтверди2: нёсть бо, чcтаz, рaзвэ тебє2 пом0щницы.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2 є3си2 ўтверждeніе притекaющихъ къ тебЁ, гDи, ты2 є3си2 свётъ њмрачeнныхъ, и3 поeтъ тS дyхъ м0й.

Ты2 кaмень њсновaніz вBрнымъ душaмъ положи1лсz є3си2 многоцёненъ, краеуг0ленъ сп7са и3 гDа.

Пavле всеблажeнне, на њсновaніи твоeмъ, моли1сz, добродётелей всехвaльныхъ наздaтисz свётлости.

ВсегдA мeртвость ї}сову на твоeмъ тёлэ совершeннw, пavле, њбносsй, спод0билсz є3си2 и4стинныz жи1зни.

БGор0диченъ:

ТS вси2 стzжaхомъ прибёжище, и3 стёну нaшу хrтіaне: тS славосл0вимъ нем0лчнw, безневёстнаz.

V3пакои2, глaсъ }:

Кaz темни1ца не и3мЁ тебE ю4зника; кaz же цRковь не и4мать тS витjю; дамaскъ великомyдрствуетъ њ тебЁ, пavле, вёдэ бо тS запsта свётомъ: ри1мъ твою2 кр0вь пріeмый, и3 т0й хвaлитсz: но и3 тaрсъ мн0жае рaдуетсz, и3 лю1битъ, почитaz тво‰ пелєны2. пeтре, вёры кaменю, пavле, похвало2 вселeнныz, t ри1ма сошeдшесz ўтверди1те нaсъ.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сeй бGъ нaшъ, t дв7ы вопл0щсz, и3 є3стество2 њбожи1въ, є3г0же воспэвaюще воспои1мъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Человёкwмъ ловцa тz, ћкоже њбэщA хrт0съ, содёла бжcтвенна своеS цRкве, пeрвому вручи1въ корми6ла.

Тоб0ю ўмолsемь жизнодaвецъ ї}съ, вzзaти же и3 рэши1ти дaвый тебЁ влaсть, пeтре, да бyдетъ ми2 ми1лостивъ.

Хrт0во цrтвіе tвeрсти, прилёжнw моли1сz, пeтре, бжcтвенную твою2 пaмzть вёрою несумнённою чтyщымъ.

БGор0диченъ:

ГпcжE всепётаz бGороди1тельнице, мо‰ помышлє1ніz твои1ми моли1твами њчи1стивши, покажи1 мz благопл0дна, м™и всёхъ бGа.

И$нъ. Їрм0съ:

Всёлъ є3си2 на к0ни, ґпcлы тво‰, гDи, и3 пріsлъ є3си2 рукaма твои1ма ўзды6 и4хъ, и3 спасeніе бhсть э3ждeніе твоE вёрнw пою1щымъ: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Всёде ћкоже лeвъ, kрови1днw погублsz хrт0ву цRковь, сavлъ и3ногдA: ћтъ же бhвъ бжcтвеннымъ глaсомъ ѓгнца б9іz, є3г0же гонsше, стaдо ћкw пaстырю вручaетъ.

Хотsй просвэти1ти вселeнную њмрачaетсz: ґнaніа же къ семY послaсz, душeвное же просвэщeніе даsй и3 тэлeсное, t бжcтвеннагw kвлeніz, сосyдъ и3збрaнъ показaвъ того2.

Пavломъ дост0йнw дамaскъ напоsетсz: t сегH бо ћкоже t раS и3ногдA в0дъ бжcтвенныхъ сeй произhде вели1кій и3ст0чникъ, и3 ўпои2 всю2 бGоразyміемъ незави1стнw зeмлю.

БGор0диченъ:

Низложи2 си6льныz со престHлъ гDь, дв7а и3 м™и ћкоже речE, ѓлчущыz же бжcтвенныхъ бл†гъ и3сп0лни, вёрою зовyщыz: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Стzжaвый ны2 и3збр†нныz лю1ди кр0вію твоeю, гDи, тв0й ми1ръ дaждь нaмъ, во є3диномhсліи сохранsz стaдо твоE.

И$же t любвE пріи1мъ дерзновeніе къ бGу, дост0йнw чуди1мь бывaше, ловeцъ и3 невёжда, чудодёйствуz преслaвнw благодaтію.

Не злaто тебє2 рaди, ни сребро2, хrтE, бжcтвенный тв0й ґпcтолъ, но добродётель стzжaвъ, чудeсъ њбогати1сz си1лою.

И#справлsхусz стwпы2, и3 глeзнэ хромhхъ, дёйственнымъ твои1мъ глаг0ломъ: бжcтвеннымъ бо д¦омъ совершaхусz пресл†вныz вє1щи.

БGор0диченъ:

Воплоти1сz бGъ по v3постaси, чcтаz, и3зъ тебє2 пл0тію соединsемь, пребhвъ неизмёненъ, по бжcтвенному существY безпл0тенъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Просвэти2 нaсъ повелёніи твои1ми, гDи, и3 мhшцею твоeю выс0кою, тв0й ми1ръ подaждь нaмъ, чlвэколю1бче.

Ты2 и4стинную и3збрaлъ є3си2, пavле, похвалY, кrтъ цRS хrтA при1снw носS, ћкоже побёду, ґпcле.

ТебЁ є4же жи1ти, хrт0съ, и3 є4же ўмрeти, приwбрётеніе и3зрsдно: люб0вію бо сраспsлсz є3си2 распeншемусz нaсъ рaди, пavле преслaвне.

Рaдуешисz вои1стинну њ гDэ, пavле честнhй, и3зшeдъ и3зъ тэлесE, и3 tшeдъ ко хrтY жизнодaвцу бGу.

БGор0диченъ:

Моли2 при1снw сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, неискусобрaчнаz марjе чcтаz, послaти нaмъ вBрнымъ ми1лость.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Въ ки1тэ, хrтE, триднeвновавъ їHна, прописa тz безсмeртнаго, ћкw мeртва в0лею, въ сeрдцэ земнёмъ триднeвновавша.

Ћкоже дрeвле, хrтE, десни1цею твоeю по водЁ пёша ходsща петрA спaслъ є3си2: и3 менE потоплsема бyрею лю1тыхъ напaстей спаси2, ћкw милосeрдъ.

Њстaвилъ є3си2, q пeтре, не с{щаz, и3 с{щаz дости1глъ є3си2, ћкоже нёкій купeцъ, и3 ћвэ ўлови1лъ є3си2 би1серъ, хrтA, многоцённый.

И#скушaти безyмнw покуси1вшыzсz д¦а прес™aго, пeтре, ўмертви1лъ є3си2: є3г0же бGосл0вилъ є3си2 ты2 пeрвэе, ћвэ и3сповёдавъ бGа, всеблажeнне.

БGор0диченъ:

Всsкагw вhшша существA сл0во б9іе родилA є3си2 воплощeнно нaмъ: тёмже бцdу тS ўстнaми же и3 душeю проповёдуемъ.

И$нъ. Їрм0съ:

Моли1тву пролію2 ко гDу, и3 томY возвэщY печ†ли мо‰ ћкw ѕHлъ душA моS и3сп0лнисz, и3 жив0тъ м0й ѓду прибли1жисz, и3 молю1сz, ћкw їHна: t тли2, б9е, возведи1 мz.

Вс‰ пренебрeгъ кр†снаz мjра, ўsзвенъ вLчнею люб0вію и3 џбщагw спасeніz желaніемъ, свидётельствовати томY и3зв0ливъ, q пavле блажeнне, и3 нhнэ њ вселeннэй моли1сz.

Ћкw и3зрsдный вLцэ под0бникъ, и3 въ того2 њдёzнъ, пavле, вои1стинну всBмъ бhлъ є3си2 всsкъ, да вс‰ приwбрsщеши и3 спасeши лю1ди: и3 спaслъ є3си2 ћкw вои1стинну, хrтY ўлови1въ концы2.

Дост0йнw тебЁ даровA хrт0съ житіE, ґпcле пavле, на нб7сёхъ: пребывaющагw бо здЁ не возжелaлъ є3си2 грaда, бlжeнне, вёренъ служи1тель бhвъ, и3 строи1тель т†инъ є3гw2.

БGор0диченъ:

ПризрЁ на тS гDи, моE њбновлsz существо2 ћкw си1ленъ, вели6чіz сотв0рь, бGороди1тельнице, ћкоже реклA є3си2, всенепор0чнаz, и3 спасe мz тоб0ю и3зъ тли2 бGъ м0й, ћкw милосeрдъ.

Кондaкъ, глaсъ в7:

Твє1рдыz и3 бGовэщ†нныz проповёдатели, вeрхъ ґпcтолwвъ твои1хъ, гDи, пріsлъ є3си2 въ наслаждeніе благи1хъ твои1хъ и3 пок0й: болBзни бо џнэхъ и3 смeрть пріsлъ є3си2 пaче всsкагw всепл0діz, є3ди1не свёдый сердє1чнаz.

Јкосъ:

Ўzсни2 м0й љзhкъ, сп7се м0й, разшири1въ мо‰ ўстA, и3 и3сп0лнивъ |, ўмили2 сeрдце моE, да ±же глаг0лю, послёдую, и3 ±же ќбw ўчY, сотворю2 пeрвэе: всsкъ бо творS и3 ўчA, речE, сeй вели1къ є4сть. ѓще бо глаг0лю, и3 не творю2, ћкw мёдь звенsщаz вмэню1сz: тёмже рещи1 ми подHбнаz, и3 твори1ти полє1знаz дaруй, є3ди1не свёдый сердє1чнаz.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Въ начaлэ безначaльное сл0во, со nц7eмъ и3 д¦омъ, сн7ъ є3динор0дный, бlгословeнъ є3си2 и3 превозноси1мый, б9е nтє1цъ нaшихъ.

Ми1лостивному бжcтвеннымъ пр0мысломъ хrт0вымъ наказyемь, под0битисz попущeнъ бhлъ є3си2, прeжде стrти, пeтре, tвержeніz подпaсти волнeнію.

ТебЁ хrт0съ первозвaнному, и3 ѕэлw2 возлю1бленному, ћкw предсэдaтелю благослaвну ґпcлwвъ пeрвому kвлsетсz, воскRсъ t гр0ба.

ТвоE трикрaтное, є4же прeжде стrти, и3сцэлsz tвержeніе вLка, трикрaтнымъ бGовэщaннымъ, пeтре, вопрошeніемъ ўтверждaетъ люб0вь.

Е$же ко хrтY, пeтре, люблeніz предлагaлъ є3си2 свидётелz, и3 всеви1дzщаго ћкw бGа сл0ва: тёмже и3 люби1мое вручaетъ тебЁ стaдо.

БGор0диченъ:

Ћже во ўтр0бэ превёчное t nц7A возсіsвша бGа сл0ва, пл0тію зачeншую, вси2 ўблажaемъ, ћкw м™рь всёхъ бGа.

И$нъ. Їрм0съ:

На п0лэ деи1рэ и3ногдA мучи1тель пeщь постaви на мучeніе бGон0сныхъ, въ нeйже три2 џтроки пэсносл0вzху є3ди1наго бGа, тр0ичнw воспэвaху глаг0люще: nтє1цъ б9е, благословeнъ є3си2.

Бhсть, хrтE, печaть и3 вэнeцъ ґпcлwвъ твои1хъ, и4же напослёдокъ звaнный времeнъ, тщaніемъ же всёхъ превозшeдъ. съ ни1мже лю1діе цRк0вніи пою1тъ тебЁ: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ѓще и3 гони1въ пeрвэе цRковь твою2 пavелъ ќзникъ, но преминY дрeвнюю дeрзость твоeю рeвностію послэди2. собрa бо, хrтE, kзhки зовyщыz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ты2 и3зъ їерусали1ма проповёдавъ всBмъ є3ђліе, њб8sтъ же џкрестъ всю2 зeмлю, пavле, дaже до конє1цъ їллmрjка ўчS, взывaлъ є3си2: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Во ќжасэ взsтъ бhвъ, трeтіе дости1глъ є3си2 нб7о, пребогaте, и3 ўслhшавъ неизглагHланнаz словесA, вопіeши: слaва превhшнему nц7Y, и3 сн7у: сіsніе же сопрест0льно и3спытaющагw ћвэ д¦а б9іz глубины6.

БGор0диченъ:

Ћкоже на руно2 д0ждь, на тS сни1де, дв7о, хrт0съ бGъ, и3 плотон0сецъ и3зъ тебє2 пр0йде, соединsz прeжде разсто‰щаz, ми1ръ на земли2 и3 на нб7си2 дaруz: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Пёснь }. Їрм0съ:

Всsчєскаz носsй непристyпною твоeю си1лою, хrтE, преподHбныz тво‰ џтроки въ плaмени њроси1лъ є3си2, зовyщыz: благослови1те вс‰ дэлA гDнz гDа.

Воздёжутъ твои2 рyцэ, и3 ко кrтy тz препоsшутъ, вLка предрeкъ, пeтре, повелэвaетъ послёдовати зовyщу: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Благодaти сл0вомъ є3нeа ќбw разслaблена лю1тэ, тавjfу же ўмeршую чудодёйствуz, воскреси1лъ є3си2, зовyщыz: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$же петрY kзhки њчищeны повёдавъ, хrтE, дух0вною зарeю и3 мнЁ помышлє1ніz њчи1сти, зовyщу: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

БGор0диченъ:

Всес™az дв7о, ћже бGа сл0ва р0ждшаz пл0тію, души2 моеS мрaкъ, твои1ми моли1твами tгнaвши, просвэти2, взывaюща: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

И$нъ. Їрм0съ:

На горЁ с™ёй прослaвльшасz, и3 въ купинЁ nгнeмъ приснодв7ы мwmсeови тaйну ћвльшаго, гDа п0йте, и3 превозноси1те во вс‰ вёки.

Сраствори1сz люб0вію твоeю пavелъ, д0брымъ же и3змэнeніемъ и3зступи2: не себё бо живsше слaвный, и3мsше же, щeдре, живyща тS въ себЁ во вс‰ вёки.

Ты2 њбручи1лъ є3си2, ћкоже невёсту предстaвити женихY хrтY цRковь: невэстов0ждь бо сеS показaлсz є3си2, пavле бGон0се. тёмже тS слaвитъ во вс‰ вёки.

Подвизaлсz є3си2 д0брымъ п0двигомъ, и3 скончaвъ течeніе твоE зак0ннw, сокр0вище вёры соблю1лъ є3си2. тёмже вэнцє1въ, пavле, спод0билсz є3си2 прaвды.

БGор0диченъ:

Рaдуйсz, пrт0ле nгнезрaчный гDень: рaдуйсz, невёсто неневёстнаz, дв7о: рaдуйсz, џблаче сlнца возсіsвшаz прaвды. є3г0же превозн0симъ во вс‰ вёки.

Пёснь f7. Їрм0съ:

ТS преслaвную невёсту, и3 всес™yю бцdу, зижди1телz р0ждшую неви1димыхъ же и3 всёхъ ви1димыхъ, пёсньми величaемъ.

ТвоS преизsщнаz бlгодaть слaвитсz дост0йнw, сёни бо твоeй стр†сти немощнhхъ, пeтре, tгонsющей. тёмже тS величaемъ.

Мечтaнми сjмwна волхвA бGоб0рца взsта къ воздyшнэй высотЁ низложи1въ неизглаг0ланною бжcтвенною си1лою, пeтръ ўблажaетсz.

Согрэшeній разрэшeніе моли1твами твои1ми подaждь, просвэщeніе же сeрдца, и3 весeліе дyха, пою1щымъ пaмzть твою2, ґпcле.

Тво‰ вс‰ и3сп0лнєна слaвы, њсвzщeніz же и3 чудeсъ, словесA, м0щи, пeрсть, и3 вёрою, пeтре, покланsємымъ и3 люб0вію бжcтвєннымъ вери1гамъ.

БGор0диченъ:

ТвоE и4мz пл0дъ чрeва, содёz лик0вника пёснь пёти тебЁ, и4же рaдость р0ждши, велеглaснw рaдуйсz, провэщавaюща.

И$нъ. Їрм0съ:

Ўстaвы прешлA є3си2 є3стествA, содётелz зачeнши и3 гDа, и3 двeрь спасeніz мjрови былA є3си2: тёмъ тS, бцdе, непрестaннw величaемъ.

Твои6мъ покланsемсz вери1гамъ, ±же за хrтA ћкw ѕлодёй носи1лъ є3си2: ћзвы же, пavле, њблобызaемъ, ±же на слaвнэмъ твоeмъ и3 побэдон0снэмъ н0сиши тэлеси2.

Нhнэ разрэши1лсz є3си2, ґпcле, ко и4же тоб0ю непрестaннw желaемому: съ ни1мже ћкw служи1тель водворszсz, непрестaнными мольбaми тво‰ рабы6 къ себЁ привлецы2.

Нhнэ никaкоже въ гадaніихъ, нижE въ зерцaлэ хrт0съ тебЁ зри1мь є4сть, лицeмъ же пaче зри1тсz къ лицY, совершeннэ тебЁ рaзумъ tкрывaz б9ествA.

БGор0диченъ:

Ты2, прес™az бGомaти, похвалA хrт0выхъ ґпcтолwвъ былA є3си2, мyченикwвъ же слaва, и3 прbр0кwвъ њсновaніе: тёмже вёрніи тS вси2 достод0лжнw величaемъ.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Жєны2 ўслhшите:

Ґпcлwвъ вси2 вeрхъ воспоeмъ, петрA и3 пavла бжcтвєнныz, вселeнныz свэти1льники, проповёдники вёры, бGослHвныz трубы6, ўчeній сказaтели, цRкHвныz столпы2 и3 разори1тели лeсти.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Вели1ко и3 преслaвно ржcтвA твоегw2 тaинство, бGорaдованнаz nтрокови1це, и3 бGомaти дв7о, прbр0цы проповёдаша, ґпcли научи1ша, мyчєницы и3сповёдаша: ѓгGли же воспэвaютъ, и3 человёцы покланsютсz.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Съ нб7сE бlгодaть пріeмь, * є3гдA вопрошeніе ў§никHмъ сп7съ * дванадесzточи1слєннымъ речE ґпcлwмъ: * ког0 мz глаг0лютъ человёцы бhти; * тогдA ќбw лyчшій ґпcлwвъ пeтръ, * бGосл0вствуz tвэщA, * ћснw возопи1въ: * ты2 є3си2 хrт0съ, живaгw бGа сн7ъ. тёмже дост0йнw ўблажaетсz, * ћкw свhше пріeмь tкровeніе, * вzзaти же и3 рэши1ти * прaведнw пріeмь.

И$же t nц7A ћвльсz б9іе сл0во, * ког0 мz непщyете, вопрошaющу хrтY; * ты2 живaгw nц7A сн7ъ, * ћкw всBмъ ўстA бGогласyz, * ѓбіе возопи1лъ є3си2: * тёмже и3 бlжeнъ є3си2, сjмwне вaръ їHна, * возмeздіе пріsлъ є3си2. * и4бо слaвитъ бGъ * сего2 вёрнw слaвzщыz, * и3 къ воспріsтію богaтнw призывaетъ, * и3 кaменz тебE непостhдна, * цRкви водружeніе и3 њсновaніе положи2.

Свhше звaнъ бhвъ, * ґ не t человBкъ, * є3гдA земнaz тмA * помрачи2 џчи тэлє1сныz, * нечeстіz њбличaz сётованіе, * тогдA нбcный свётъ њблистA * мhсленніи џчи, * благочeстіz tкрывaz красотY. * тёмже познaлъ є3си2 и3зводsщаго свётъ и3зъ тмы2, * хrтA бGа нaшего: * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Хrтопроповёдникъ сhй, * кrтную похвалY носsй, * ты2 многорачи1тельную б9eственную люб0вь, * ћкw зрsщихъ свzзyющую къ желaемому * вои1стинну пaче всёхъ проразсуди1лъ є3си2. * тёмже и3 ќзникъ прозвaлсz є3си2 хrт0въ, * напaстей неуд0бство, * ћкw сладчaйшее пи1щи всsкіz и3зв0ливый, * и3 честнhz кончи1ны разрэшeніz спод0билсz є3си2, * живhй вLцэ твоемY: * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ ѕ7: Космы2 монaха:

Всечестнhй ґпcлwвъ приспЁ прaздникъ цRкви хrт0вэ, ходaтайствующій спасeніе всBмъ нaмъ. Тaйнw ќбw восплескaвше, къ си6мъ рцeмъ: рaдуйтесz, свэти1льницы сyщымъ во тмЁ, мhсленнагw сlнца зари6 њблистaющіи: рaдуйтесz, пeтре и3 пavле, ўчeній бжcтвенныхъ њснов†ніz незhблєма, дрyзи хrтHвы, сосyди честнjи: пріиди1те посреди2 нaсъ неви1димw, сподоблsюще дарHвъ невещeственныхъ вaшъ прaздникъ восхвалsющихъ пёсньми.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Славосл0віе вели1кое. И# tпyстъ.

На літургjи: бlжє1нна t канHна ґпcла петрA, пёснь G-z, на д7: И# пavла, пёснь ѕ7, на д7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ. Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь. Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло р§г. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе матfeа, зачaло …з. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю: Рzдовhй ґпcлъ, и3 є3ђліе вычитaемъ прeжде.

На трапeзэ ўтэшeніе брaтіи вели1кое.

Ѓще случи1тсz сeй прaздникъ с™hхъ ґпcлъ въ срeду, и3ли2 въ пzт0къ, ћмы рhбу, и3 піeмъ віно2.

Подобaетъ вёдати: Ћкw ѓще случи1тсz прaздникъ с™hхъ ґпcлъ въ недёлю, предварsютсz вс‰ воскрє1снаz.

30 июня: Собор двенадцати славных и всехвальных апостолов.

Мёсzца тогHже въ l-й дeнь.

Соб0ръ с™hхъ слaвныхъ и3 всехвaльныхъ ґпcтwлъ в7i.

На ГDи, воззвaхъ, стіхи6ры на ѕ7: петрA и3 пavла, G, глaсъ в7.

Самопод0бенъ: Кjими похвaльными:

Кjими похвaльными вэнцы6, ўвzзeмъ петрA и3 пavла, раздэлє1нныz тэлесы2, и3 совокyплєнныz д¦омъ, бGопроповёдникwвъ первостоsтели; џваго ќбw ћкw ґпcлwвъ предначaльника, џваго же ћкw пaче и3нёхъ труди1вшасz: си1хъ бо вои1стинну дост0йнw безсмeртныz слaвы вэнцы2 вэнчaетъ хrт0съ бGъ нaшъ, и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими пёсненными добр0тами воспои1мъ петрA и3 пavла; бGоразyміz крилB, прелетёвшыz концы2, и3 къ небеси2 вознeсшыzсz, рyцэ є3ђліа благодaти, н0зэ и4стиннагw проповёданіz, рёки премyдрости, кrтныz р0ги, и4миже дeмwнwвъ бр0вь хrт0съ низложи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

Кjими дух0вными пёсньми похвaлимъ петрA и3 пavла; безб0жіz заклaвшыz незатыкaємаz ўстA, стр†шныz д¦а мечи2, ри1ма свBтлаz ўдобрє1ніz, всеS вселeнныz питaтели, н0вагw завёта бGопи6санныz скриж†ли мhслєнныz, ±же въ сіHнэ хrт0съ возгласи2, и3мёzй вeлію ми1лость.

И$ны стіхи6ры дванaдесzтихъ ґпcлъ, глaсъ д7.

Под0бенъ: Ћкw д0блz:

Ћкw самови1дцы * и3 свидётеліе сл0ва воплощeніz, * ў§ницы2 пребогaтіи ўблажaетесz: и3 ћкw м0лніz бо сіsющіи * мjру kви1стесz, * и3 ћкw г0ры мhслєнныz слaдость и3скaпаете: * ћкw приснотекyщыz рёки рaйскіz раздэли1вшесz, * kзhчєскіz цRкви * бжcтвенными напаsете водaми.

Ћкw лучи2 блистaющіи * зарsми дух0вными, * въ мjръ вeсь п0слани бhсте, * чудeсъ дёйство незави1стнw подаю1ще, * служи1теліе хrт0выхъ т†инъ бhвше, * и3 бGопи6санныz скриж†ли * б9іz бlгодaти напи6санныz, * бGонаучeннагw зак0на, * сщ7еннотаи1нницы пребогaтіи.

Рhбарскаz тр0сть, * любомyдрыхъ шатaніе, * и3 вит‡йскіz струи6 пречертA, * бGом{драz ўчє1ніz, * и3з8wбражeній догмaты, * и3 т†инъ благи1хъ ћснw и3зложи1вше є3ђліе, * и3 пи1щи присносyщныz причaстіе, * и3 ѓгGльское наслаждeніе, и3 пребывaющую слaву.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Всечестнhй ґпcлwвъ приспЁ прaздникъ цRкви хrт0вэ, ходaтайствующій спасeніе всBмъ нaмъ. тaйнw ќбw восплескaвше, къ си6мъ рцeмъ: рaдуйтесz, свэти6льницы сyщымъ во тмЁ, мhсленнагw сlнца зари6 њблистaющіи: рaдуйтесz, пeтре и3 пavле, ўчeній бжcтвенныхъ њснов†ніz незhблєма, дрyзи хrтHвы, сосyди честнjи, пріиди1те посреди2 нaсъ неви1димw, сподоблsюще дарHвъ невещeственныхъ, вaшъ прaздникъ восхвалsющихъ пёсньми.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўблажи1тъ:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ д7. Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 хвалeніе * цRкви твоeй, гDи, * чєстнhz ґпcлы тво‰, * въ нeйже просіzвaютъ мhсленніи свэти1льницы, * пeтръ же и3 пavелъ, ћкоже ѕвёзды словє1сныz, * вселeнную њзарsюще: * и4миже просвэти1лъ є3си2 зaпадный мрaкъ, ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Во всю2 зeмлю и3зhде вэщaніе и4хъ, и3 въ концы2 вселeнныz глаг0лы и4хъ.

Дaлъ є3си2 ўтверждeніе * цRкви твоeй, гDи, * петр0ву твeрдость, * и3 пavловъ рaзумъ, * и3 свётлую мyдрость, и3 nбои1хъ бGоглaсіе и4стинное, * є4ллинскую прeлесть tгонsщее. * тёмже тайноводи1ми t nбои1хъ, * поeмъ тS, ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію, творeніе же рукY є3гw2 возвэщaетъ твeрдь.

Дaлъ є3си2 џбразъ њбращeніz согрэшaющымъ, * џба ґпcлы тво‰, * џваго ќбw tвeргшагосz тебє2 во врeмz стrти, * и3 покazвшасz, * џваго же пр0повэди твоeй * сопротивлsющасz, и3 вёровавша: * и3 nбою2 собHру первостоsтельствующихъ другHвъ твои1хъ, * ї}се всеси1льне, * сп7се дyшъ нaшихъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Прaздникъ рaдостенъ возсіS концє1мъ днeсь, всечестнaz пaмzть премyдрыхъ ґпcлъ и3 верх0вныхъ петрA и3 пavла: тёмже и3 ри1мъ срaдуетсz ликовствyz, въ пёснехъ и3 пёніихъ. прaзднуемъ и3 мы2, брaтіе, всечестнhй сeй дeнь соверши1вше: рaдуйсz, пeтре ґпcле, и4скренній дрyже твоегw2 ў§телz, хrтA бGа нaшегw: рaдуйсz, пavле вселюбeзнэйшій, и3 проповёдниче вёры, и3 ўчи1телю вселeнныz: ћкw и3мёz дерзновeніе, супрyже свzтоизбрaнный, хrтA бGа нaшего моли1те, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

Тропaрь, глaсъ д7:

Ґпcлwвъ первопрест0льницы, и3 вселeнныz ўчи1теліе, вLку всёхъ моли1те, ми1ръ вселeннэй даровaти, и3 душaмъ нaшымъ вeлію ми1лость.

На ќтрени

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ №. Под0бенъ: Гр0бъ тв0й, сп7се:

Ли1къ дух0вный ґпcльскій мjру послaсz тaйнw t бGа вhшнzгw, и3 нев0лею стрaждущымъ врaчеве kви1шасz: тріmпостaснагw є3ди1нственнэ призывaюще, бжcтвенное воплощeніе є3мманyила гDа мyдрэ написaша.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

КупинY, ю4же мwmсeй неwпали1му ви1дэ, г0ру б9ію, с™hй џблакъ, сёнь несквeрную, бGопріsтную трапeзу, палaту выс0кагw цRS, всесвётлую и3 непроходи1мую двeрь, дв7о, поeмъ тS.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ G. Под0бенъ: Бжcтвенныz вёры:

Бжcтвєнныz трубы6 ўтёшителz, возглашaюще дыхaніе словeсъ спасeніz, мjру возгласи1те, и3 и5же во мрaцэ прeлести спsщыz, къ свёту бGоразyміz возстaвивше приведи1те, бжcтвеннагw свёта ґпcли, молsще хrтA бGа, спасти1сz душaмъ нaшымъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

Бжcтвеннагw є3стествA не tлyчсz, пл0ть бhвъ во чрeвэ твоeмъ: но бGъ вочlвёчсz и3 пребhсть, и4же по ржcтвЁ м™рь тS дв7у, ћкw прeжде ржcтвA сохрани1въ всенепор0чну, є3ди1нъ гDь: того2 прилёжнw моли2, даровaти нaмъ вeлію ми1лость.

КанHнъ петрA и3 пavла, со їрмос0мъ на } є3гHже краегранeсіе:

ПетрA почитaю, пavла пою2 разyмнw.

Глaсъ д7. Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2, рaдуzсz тоS чудесA.

Подaждь ми2, гDи, прес™aгw твоегw2 д¦а, к†пли даровaній, сл0во нар0чито, и3 возвеселю1сz вёрнw похвалsz пeрвыхъ ґпcлъ твои1хъ и3справлє1ніz.

Њстaвилъ є3си2, прехвaльне пeтре, ўсeрднw врeмєннаz, и3 хrтHвымъ стопaмъ послёдовалъ є3си2: невёрство же њстaвивъ, пavле, и3 призвaвшему тS послёдовалъ є3си2.

Благодaть ґпcли сущeственнэ нашeдшую вaмъ пріeмше бжcтвеннагw д¦а, проид0сте зeмлю всю2, пeтре и3 пavле, ўчaще концы2.

БGор0диченъ:

Витjйстіи многовэщaнніи, и3 мусікjйстіи велеглaсніи љзhцы тS не м0гутъ чти1ти и3ли2 пёти, чcтаz: пaче бо человёка содёzшасz въ тебЁ є3ди1нэй бжcтвєннаz т†инства.

И$нъ канHнъ в7i ґпcлwвъ, на ѕ7, є3гHже краегранeсіе:

Хrт0вы почитaю м{дрыz ґпcлы. Fеофaново.

Глaсъ т0йже. Пёснь №. Їрм0съ:

М0рz чермнyю пучи1ну, невлaжными стопaми, дрeвній пэшешeствовавъ ї}ль, кrтоoбрaзными мwmсeовыма рукaма ґмали1кову си1лу въ пустhни побэди1лъ є4сть.

Ли1къ ґпcльскій пёти ми2 желaющу, хrтE, моли1твами и4хъ ћкw бGъ зарю2 прес™aгw д¦а дaруй ми2, и3 свётъ премyдрости твоеS.

Ўкрёпльшесz си1лою твоeю и3 бlгодaтію, хrтE, си1лу проти1вныхъ вр†гъ разруши1ша, честнjи твои2 ґпcли, бGови1дцы бhвше неwскyднымъ къ тебЁ мановeніемъ.

И#сцэлє1ніz творsще, вLко, твои1мъ и4менемъ, kзhчєскаz совокуплє1ніz твои1мъ познaніемъ ўлови1ша, слaвніи ґпcли, и3 свётомъ твои1мъ просвэти1ша.

Премyдрости нбcныz научи1вшесz, преслaвніи хrтHвы ґпcли, ћвственнw премyдріи њбуи1сте многослHвіz нечести1выхъ, поспэшeніемъ проповёданіz.

БGор0диченъ:

T трbцы пребжcтвенныz є3ди1наго, пречcтаz, родилA є3си2, и3зъ тебє2 пл0тію ћвльшагосz по нaмъ, благоволeніемъ р0ждшагw и5, и3 дёйствомъ д¦а прес™aгw, дв7о м™и.

Катавaсіа: Tвeрзу ўстA мо‰:

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы, бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче ли1къ себЁ совокyпльшыz дух0внw ўтверди2, въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Ср0дникъ, пeтре, тебЁ ґндрeй проzвлsетъ мессjю хrтA, къ немyже вёрою приступи1лъ є3си2: и3 ты2, пavле чyдный, бGодётельнымъ крещeніемъ t ґнaніи просвэти1лсz є3си2.

Лeстнw и4же писaніемъ зак0на, пaдающій р0дъ ї}левъ, просвэщeніемъ бlгодaти пeтръ привeдъ: kзы6къ же стадA пavелъ t прeлести и3збaви.

Н†ги и3 прHсты во kзhки послaлъ є3си2 тво‰ ў§ники2, вмёстw nрyжіz твоE и4мz носsще с™0е, и3 лeстную брaнь хrтE, вёрою разруши1ша.

БGор0диченъ:

И#сп0лнисz, ґпcли, познaти гDа всS землS t дв7ы возсіsвшаго, и3 мjръ њбн0вльша бжcтвеннымъ вaшимъ проповёданіемъ, пeтре и3 пavле прехвaльніи.

И$нъ. Їрм0съ:

Весели1тсz њ тебЁ цRковь твоS, хrтE, зовyщи: ты2 моS крёпость, гDи, и3 прибёжище и3 ўтверждeніе.

Нбcнаz и3 честнaz бGовэщaюще на земли2 ўчє1ніz, љзы6ки џгненными и3звэствyюще: проповёдницы хrтHвы прeдали є3стE.

Показaлъ є3си2 нб7сA словє1снаz, ў§ники2 тво‰, вLко, слaву твою2 повёдающыz всBмъ концє1мъ.

Напи1сани бhвше на нб7сёхъ, и3 ћвльшесz хrтY ссє1льницы, чтyщихъ вaсъ люб0вію нhнэ, премyдріи, сохрани1те.

БGор0диченъ:

Всели1выйсz въ нaсъ, и4же въ вhшнихъ живhй, пречcтаz, пл0ть бо пріи1мъ t тебє2 безъ сёмене, kви1сz.

Сэдaленъ, глaсъ д7: Под0бенъ: Вознесhйсz:

Всели1вшесz во свётэ непристyпнэмъ, ћкw жили1ще свёта сyщіи, хрaмъ вaшъ с™hй просвэщaете при1снw бжcтвенными проповBданіи. тёмже вёрою вопіeмъ: тмы2 нaсъ и3збавлsйте, и3 всsческихъ бёдъ, и3 лю1тагw kзhческагw нашeствіz, ўмолsюще зижди1телz, ґпcли.

Слaва, глaсъ }. Под0бенъ: Премyдрости:

Вели6кіz свэти1льники и3 свBтлыz, верх0вники ћвльшыzсz ў§никHвъ, петрA восхвaлимъ, и3 премyдраго пavла: и4бо nгнeмъ бжcтвеннагw возсіsвше д¦а, мглY прeлести попали1ша всю2. тёмже и3 вhшнzгw цrтвіz грaждане дост0йнw kви1шасz, и3 бlгодaти сопрест0льни. сегw2 рaди вопіeмъ и5мъ: моли1те хrтA бGа, согрэшeній њставлeніе даровaти, прaзднующымъ люб0вію свzтyю пaмzть вaшу.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Ћкw дв7у и3 є3ди1ну въ женaхъ, тS безъ сёмене р0ждшую бGа пл0тію, вси2 ўблажaемъ р0ди человёчестіи: џгнь бо всели1сz въ тS бжcтвA, и3 ћкw мLнца млек0мъ питaеши зижди1телz и3 гDа. тёмъ ѓгGльскій и3 человёческій р0дъ дост0йнw слaвимъ прес™0е ржcтво2 твоE, и3 соглaснw вопіeмъ ти2: моли2 хrтA бGа согрэшeній њставлeніе даровaти покланsющымсz вёрою прес™0му ржcтвY твоемY.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Неизслёдный б9ій совётъ, є4же t дв7ы воплощeніz, тебє2 вhшнzгw, прbр0къ ґввакyмъ ўсмотрsz, зовsше: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Съ крёпкими ќбw немощнjи, съ витjzми же невёжди, сплeтшесz благочeстнw, пeтре и3 пavле, взeмше побёду хrт0вы ґпcтоли.

Tстyпника сjмwна волхвA лю1таго, ћкw златолю1бца њбличи2 бжcтвенный пeтръ, и3 нhнэ пavелъ мyдрый, стєзи2 развращaющаго хrтHвы є3лЂма њслэпи1лъ є4сть.

Невёжественно рhбарь и3 ўсмaрь сл0во и3мyще, но растворeнно бжcтвенную с0лію дyшы любомyдрыхъ ўслади1ша, и3 хrтY вёрою привед0ша.

БGор0диченъ:

Рёчію бGодохновeнною прeжде ґввакyмъ г0ру тS чи1сту и3 присённу бжcтвенный речE, преходsщаго t ю4га, и3 тоб0ю воплощaема, вLчце, возвэщaz kвлeннw.

И$нъ. Їрм0съ:

Вознесeна тS ви1дэвши цRковь на кrтЁ, сlнце прaведное, стA въ чи1нэ своeмъ, дост0йнw взывaющи: слaва си1лэ твоeй, гDи.

Глаг0лwвъ бжcтвенныхъ ґпcлъ вэщaніе nгнеoбрaзнw пр0йде вселeнную всю2, лeсти ќбw вeщь попалsющее, и3 просвэщaющее бlгодaтію благочести1выхъ совокуплє1ніz.

Почернёвшій мрaкомъ безб0жіz мjръ, бGозр†чнаz свэти6ла, просвэти1ша зарsми бlгодaти, ў§ницы2 гDни ћвльшесz сіsніемъ проповёданіz.

Свzщeнными зарsми просвэщeни мhсленнагw сlнца, ћкw с0лнце въ мjрэ сіsете, прехвaльніи, свётомъ б9eственнымъ прeлести мглY tгонsюще.

Жeзлъ си1лы и3мyще кrтъ тв0й, слaное житіS самови1дцы твои2, сл0ве, м0ре пресэк0ша, ћкw к0ни смущaюще многоб0жіz в0ды.

БGор0диченъ:

Ўкрaшена разли1чнымъ свэтоли1тіемъ, нб7о њдушевлeнное, тебE царS цaрствующихъ, хrтE, дв7и1ца пречcтаz, нhнэ ћкw бцdа слaвима є4сть.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо, неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Ћкw сyща твeрда, хrт0съ тS кaмень наречE, пeтре, и3 на тебЁ цRковь, є3sже ѓдwва вратA не њдолёютъ: тебe же, пavле, сосyдъ и3збрaнъ речE, сегw2 пронести2 предъ kзhки и4мz.

Пeтръ tвeргсz ў§телz три1жды, три1жды є4же люби1ти приглашeніемъ присв0исz: пavелъ, и4же пeрвэе хyльникъ сhй, тsжкw же њскорблsz вBрныz, п0слэжде проповёдаше, є3г0же гонsше пeрвэе.

Нетлённо звaніе, и3 слaву присносyщну пeтръ t хrтA њбрёте съ пavломъ. џвъ ќбw ключи2 нбcныz пріsтъ, сeй же въ рaй восхи1щсz, глаг0лы неизречє1нныz навhкъ пaче человёка.

БGор0диченъ:

T бжcтвеннагw д¦а и3сaіа и3сп0лнь, ржcтво2 безъ nтцA проречE, и3зъ тебє2, дв7о, р0ждшагwсz є3мманyила, и4же є4сть съ нaми бGъ, є3г0же, чcтаz, родилA є3си2. тёмже вси2 поeмъ тS.

И$нъ. Їрм0съ:

Ты2, гDи м0й, свётъ въ мjръ пришeлъ є3си2, свётъ с™hй, њбращazй и3зъ мрaчна невёдэніz, вёрою воспэвaющыz тS.

Бжcтвєнныz тво‰ и3 прем{дрыz служи1тели свётъ показaлъ є3си2 въ мjрэ, тебE незаходи1маго свёта всBмъ возвэщaющыz.

И5же всsку добродётель ћвственнw прошeдше, ґпcли, разли6чныz бэс0вскіz ѕл0бы сплетє1ніz разруши1сте.

Kви1ша нaмъ трbческое сіsніе, во є3ди1нствэ б9ествA, џгненными љзhки вэщaюще, ґпcли.

БGор0диченъ:

ТS nрyжіе непобэди1мое на враги2 предлагaемъ, тS ўтверждeніе, и3 надeжду нaшегw спасeніz, бGоневёсто, стzжaхомъ.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те, рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Свэтл† петрHва чудесA, чє1стна же и3 п†vлова знaмєніz: и4бо ри6зы и3 сBни и4хъ недyги болsщихъ и3сцэлэвaютъ прилагaеміи.

Пeтръ вои1стинну слaвный, и3 пavелъ пои1стиннэ чyдный, дв0ица бжcтвеннаz, и3 честнBйша жили6ща живоначaльныz трbцы, всёми поминaетсz.

Болsщихъ дyшы и3 тэлесA, ћкw бжcтвенный врaчь и3зрsденъ пeтръ и3сцэли2, пavелъ kзhки њзари2, и3 свётомъ гDнимъ назнaмена.

БGор0диченъ:

Пёти тS д0лжни є3смы2, но вои1стинну по достоsнію не м0жемъ. тёмже поeмъ тS молчaніемъ, чтyще несказaнное, є4же на тебЁ, дв7о, содёzнное тaинство.

И$нъ. Їрм0съ:

Пожрy ти со глaсомъ хвалeніz, гDи, цRковь вопіeтъ ти2, t бэс0вскіz кр0ве њчи1щшисz, рaди ми1лости t рeбръ твои1хъ и3стeкшею кр0вію.

Ўтверди1въ ўченики2 тво‰, сп7се, премyдростію и3 чудесы2, си1льнэйшыz содёлалъ є3си2 є4ллинскагw буесл0віz: и3 си1хъ прелє1стнаz разруши1ша велBніz.

Бжcтвенныz рёки премyдрости, нап0лниша спаси1тельныхъ в0дъ ўдHліа вс‰ цRкHвнаz, t и3стHчникъ спаси1тельныхъ струsми њбогaщше.

Ћвльшесz живHтныz ѕвёзды, прехвaльніи, разори1сте всю2 мрaчную прeлесть свэтозaрными сі‰ніи, и3 бGоразyміz свётъ возсіsвше.

БGор0диченъ:

Всю1 тz голуби1цу совершeнну и3 предобрY, свётлый њбрётъ крjнъ, и3 ўд0льный цвётъ, q бGомaти! жени1хъ мhсленный въ тS всели1сz.

Кондaкъ, глaсъ в7. Под0бенъ: Вhшнихъ и3щS:

Кaмень хrт0съ, кaменz вёры прославлsетъ свётлw, ўченикHвъ преизрsдна, и3 съ пavломъ вeсь дванадесzточи1сленный соб0ръ днeсь: и4хже пaмzть совершaюще вёрнw, си1хъ прослaвльшаго прославлsемъ.

Јкосъ:

Всечестнyю и3 преблажeнную пaмzть вaшу творsщіи нhнэ, въ пёснехъ прилёжнw вопіeмъ къ вaмъ: пресвBтлаz и3 бGозр†чнаz свэти6ла мjра, возлю1бленніи ўченицы2 хrтHвы дванaдесzте, ћкw и3мyще къ немY дерзновeніе моли1тисz за ны2: вaмъ бо данA є4сть бlгодaть и3сцэлeній, и3 грэхHвъ прощeніz: прилёжнw ќбw є3го2 моли1те, грэхHвъ и3 напaстей и3збaвитисz нaмъ, да є3ди1наго чlвэколю1бца, вaсъ прослaвльшаго прославлsемъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nц7є1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Ўблажи1сz пeтръ t хrтA, ћкw семY рeкшу сн7а бGа живaгw, и3 пavелъ почтeсz, ћкw сосyдъ благопотрeбенъ, и3 взывaху: nтцє1въ гDь и3 бGъ, бlгословeнъ є3си2.

Законослужeбники ќбw пeтръ ўмудрsше, ћкоже завэщaсz є3мY: пavелъ же kзhчники, џба же бlгодaтію хrтY пригвождaху, и3 взывaху: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

Ћкw преизрsденъ пeтръ хrт0въ пaстырь, стaдо пріsтъ, цRкви же пavелъ ўчи1тель бжcтвенъ бhсть, взывaюще: nтє1цъ нaшихъ б9е, бlгословeнъ є3си2.

БGор0диченъ:

Всенепор0чнаz марjе, и3 и3зрsднаz свsтостію, ћже бGа пл0тію, дв7о, р0ждши, неискусобрaчнаz чcтаz, того2 моли2 t всsкагw нaсъ и3збaвити наведeніz и3 грэхA.

И$нъ. Їрм0съ:

Въ пeщи ґвраaмстіи џтроцы персjдстэй, люб0вію благочeстіz пaче, нeжели плaменемъ њпалsеми, взывaху: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

Сhны сотвори1въ ў§ники2 тво‰, и4же прeжде є3стеств0мъ бGъ, люб0вію наслёдники показaлъ є3си2, nтeческагw наслёдіz пребlгjй, и3 ходи1ти съ тоб0ю ћкw съ бGомъ и3 вLкою и3зв0лилъ є3си2.

Премyдрости и3зли1тіе, сердeчную широтY, љзhкъ доброглаг0ливъ, сл0ве, подaвъ, бжcтвєннымъ ў§никHмъ твои6мъ, послaлъ є3си2 проповёдати є3ђліе цrтвіz всBмъ концє1мъ.

Ћвльшесz ћкw џблацы б9іz свёта ґпcли, всBмъ њдождевaютъ в0ду животворsщую, зовyще: бlгословeнъ є3си2 въ хрaмэ слaвы твоеS, гDи.

БGор0диченъ:

Преукрашeнна б9іею слaвою kви1ласz є3си2, пречcтаz, є3ди1на t вёка сл0во б9іе зачeншаz, м™и дв7о. бlгословeнна ты2 въ женaхъ, всенепор0чнаz вLчце.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочести6выz въ пeщи ржcтво2 бGор0дичо спасло2 є4сть тогдA ќбw њбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте, дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Си1лою ўкрёпльсz пeтръ бжcтвенною, ўмeршую тавjfу воскреси2: пavелъ же є3vтЂха съ высоты2 пaдша, и3 ўмерщвлeнна возстaви, џба взывaющz: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Видёніемъ ўжaснымъ и3 чyднымъ корни1ліа ќбw пeтръ просвэти2: пavелъ же гaіа, крjспа и3 панeстіа, и3 стефанjна крести2, џба зовyщz: гDа воспэвaйте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Блюд0ма петрA свsзана хrт0съ ќбw ѓгGломъ н0щію разрэши2: пavла же и3 сjлу, ѓбіе молsщымсz, въ клaдэ н0ги твeрдw ст‰гнуты и3зведE и3 темни1цу потрsсъ. тёмже воспоeмъ хrтA во вёки.

БGор0диченъ:

И#збaви страстeй всепaгубныхъ, плени6цы же согрэшeній нhнэ раст0ргни, и4миже к0ждо стsжетсz: вси1 бо согрэши1хомъ, и3 њчищeніz пр0симъ, сyще пови1нніи. є4же подaждь, бцdе, мольбaми твои1ми, превозносsщымъ хrтA во вёки.

И$нъ. Їрм0съ:

Рyцэ распростeръ, даніи1лъ львHвъ зі‰ніz въ р0вэ затчE, џгненную же си1лу ўгаси1ша, добродётелію препоsсавшесz, благочeстіz рачи1тели џтроцы, взывaюще: благослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Бжcтвенный премyдрый ли1къ ґпcлъ хrт0выхъ, nгнeмъ д¦а, ћкоже плeвелы попали1ша многоразли6чнаz бэсHвскаz чти6лища, и3 вёрныхъ сердцA просвэти1ша, вопію1ще: бlгослови1те, вс‰ дэлA гDнz, гDа.

Соглaснw бжcтвєнныz ў§ники2 хrтHвы ґпcлы, ±же возгремёвшыz нaмъ бжcтвєннаz велBніz, прист†нища вёрныхъ, благодaтели џбщыz человёчеству, сп7су служи1тели почти1мъ.

Всечестны6z, и3 вмэсти6тельныz сосyды добродётелей, человBческіz начaтки, проповёданіz трубы6, пот0ки нетлённыz жи1зни, бGонHсныz мHлніи, и3сцэлeній и3ст0чники, кр†сныz н0ги є3ђліа почти1мъ.

БGор0диченъ:

П0лный сhй смирsетсz нaсъ рaди, да и3сполнeніz є3гw2 причасти1мсz: въ пречcтое бо чрeво твоE вшeдъ неwбымeнный, t n§ескихъ нёдръ не tстyпль воплоти1сz. тёмъ тS вси2 благослови1мъ, марjе бGоневёстнаz.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz, д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ: рaдуйсz, всеблажeннаz бцdе, чи1стаz приснодв7о.

Вeсь всю1ду мjръ проид0сте, ћкоже крилaти, и3 є3ђліе колёнwмъ всBмъ, kзhкwмъ и3 странaмъ, хrт0во проповёдавше, вс‰ привлек0сте къ вёрэ, пeтре преблажeнный и3 чyдный пavле ґпcле.

Прини1къ во глуб0кую стaрость, и3 є3стествA д0лгъ, пeтре, и3сполнsz, ў§телz твоегw2 хrтA под0біемъ, кrтъ претерпёлъ є3си2: тh же во главY твою2, пavле, ўсёченъ бhвъ, q чyдо стрaшно! вмёстw кр0ве млекA и3сточи1лъ є3си2 пот0ки, и3 невBрныz њбрати1лъ є3си2.

Q бжcтвеннаz дв0ице, мyдрэ вручи1вшаzсz всегw2 мjра душaмъ, и3 ко благочeстію t нечeстіz претв0рше, и3 по смeрти спасaюще є3щE вёрныхъ дyшы, и3 нhнэ нaсъ помzни1те, и3 предстaвите хrтY, верх0вніи ґпcли.

БGор0диченъ:

Сп7се бlгjй, и4же є3стеств0мъ чlвэколю1бецъ, и3 многомилосeрдъ, препётыz твоеS м™ре дв7ы бжcтвенными мольбaми, петрA моли1твами и3 пavла ґпcлъ твои1хъ, ми1лость твою2 и3 п0мощь съ нб7сE нaмъ посли2.

И$нъ. Їрм0съ:

Кaмень нерукосёчный t несэк0мыz горы2 тебє2, дв7о, краеуг0льный tсэчeсz, хrт0съ, совокупи1вый разсто‰щаzсz є3стєствA. тёмъ веселsщесz, тS, бцdе, величaемъ.

Рэши1ти плени6цы прегрэшeній, влaсть пріeмше t вLки, бGови1дцы, воспэвaющихъ вaсъ, ми1лостивнw грэхи2 њчи1стите, и3 спасeніz спод0бите.

Вседух0вную зарю2 сyщественнw вaмъ ћвльшуюсz, вси2 воспріsсте, ґпcли слaвніи, въ г0рницэ научи1вшесz высHкимъ проповёданіємъ и3 ўчeніємъ, и3 нhнэ дост0йнw блажи1ми є3стE.

Вaмъ хrт0съ нhнэ другHмъ свои6мъ почи1вшымъ вэнцы2 подаeтъ неувzдaємыz, и3 видёніz бжcтвеннагw и3сполнsетъ: є3мyже нhнэ моли1тесz, цRкви вс‰ спасти2.

БGор0диченъ:

Пл0тію пріити2 восхотёвъ, ўкраси1вый сл0вомъ всsчєскаz, въ тS всели1сz, є3ди1ну с™ёйшую всёхъ њбрёте, и3 бцdу показA и4стинную, м™и дв7о.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: ЎченикHмъ:

ЎченикHвъ всечестнyю двоенадесsтицу рaдостнw восхвали1ти стецeмсz, рaдуйтесz, и5же всю2 подс0лнечную њбшeдше, и3 kзhкwвъ ўл0вльше ѕловBрныz чреды6, научи1вшесz бжcтвєннымъ.

Слaва:

Двоенадесzточи1сленный ли1къ днeсь восхвaлимъ вси2 вёрніи, ћкw ўтверди1вшесz t ни1хъ, и3 хrтY возопіeмъ: моли1твами и4хъ, сп7се, мjръ тв0й ўмири2.

И# нhнэ, бGор0диченъ:

Мы2 њ тебЁ хвaлимсz, бцdе, и3 къ бGу тS и4мамы предстaтельство, простри2 рyку твою2 с™yю, и3 сокруши2 враги2 нaшz, твои6мъ низпосли2 рабHмъ п0мощь t с™aгw.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7. Под0бенъ: Звaнный свhше:

Верх0вное њсновaніе ґпcлwвъ, * ты2 вс‰ њстaвивъ, * и3 послёдовалъ є3си2 ў§телю, * вопіS є3мY: съ тоб0ю ўмрY, * да и3 живY бlжeнную жи1знь. * ри1ма же ты2 бhлъ є3си2 пeрвый є3пjскопъ, * превели1кагw градHвъ слaва и3 похвалA, * и3 цRкве пeтре ўтверждeніе, * и3 вратA ѓдwва не њдолёютъ вои1стинну є3S, * ћкоже хrт0съ предречE. * є3г0же моли2, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$же и3зъ чрeва мaтернz tлучeнъ, * вeщнагw величaніz тsжести всsкіz и3збёглъ є3си2, * впери1всz рачeніемъ вои1стинну бжcтвенныz, пavле, любвE, * къ высотЁ бжcтвеннэй: * и3дёже въ пресвётлый мрaкъ * бжcтвеннагw свёта возшeдый, * ћкw нёкій безпл0тный, * неизречeнныхъ глагHлъ њбогати1всz ўчє1ніи, * и3 послaлсz є3си2 сyщымъ во тмЁ, * свётъ проповёдуzй хrтA бGа нaшего. * є3г0же моли2, спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

И$же свётъ сhй прeжде всёхъ вBкъ, * є3гдA и3зв0лилъ є3си2 ко мнЁ человёку пріити2, неизречeннагw рaди чlвэколю1біz, * и3 пл0ть бhти за благостhню. * тогдA свёты вторы6z * твоеS свётлости, * и3 мHлніz блещ†щаz, * ґпcлы и3 ў§ники2 тво‰, * сп7се, показaлъ є3си2. * и5же и3 п0слани бhвше, * твaрь всю2 бжcтвеннымъ свётомъ твои1мъ њзари1ша, * молsще тS, * спасти2 и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Пeтре и3 пavле, * сл0ва дёлателіе: ґндрeе, їaкwве и3 їwaнне премyдре: * варfоломeе и3 філjппе, * fwмо2 и3 матfeе: * сjмwне, їyдо, бжcтвенне їaкwве, * всемjрнаz всечестнaz ў§никHвъ двоенадесsтице: * и5же въ мjрэ проповёдавшіи всес™yю трbцу, * є3стеств0мъ бGа присносyщнаго: цRкве неразори6мыz вои1стинну стёны, * и3 непоколеби1міи столпи2, * вLцэ всёхъ моли1тесz спасти1сz нaмъ.

Слaва, глaсъ }: Космы2 монaха:

Ю$же проид0сте твaрь, просвёщше сп7сwвы ў§ницы2, лeсть јдwльскую ћкw хврaстіе попали1вше ўчє1ніи вaшими, kзhки t неразyміz глубины2 къ бжcтвенному рaзуму ўлови1вше, спас0сте: и3 нhнэ моли1тесz хrтY, ћкw да ми1лостивъ нaмъ бyдетъ въ дeнь сyдный.

И# нhнэ, бGор0диченъ: ВLчце, пріими2 моли6твы р†бъ:

Славосл0віе вели1кое: и3 tпyстъ.

На літургjи, бlжє1нна t канHна в7i-хъ ґпcлwвъ, пёснь G-z и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ }: Во всю2 зeмлю: Стjхъ: Нб7сA повёдаютъ слaву б9ію: Ґпcлъ къ корjнfzнwмъ, зачaло рlа. Ґллилyіа, глaсъ №: И#сповёдzтъ нб7сA чудесA тво‰, гDи. Е#ђліе мaрка, зачaло в7i. Причaстенъ: Во всю2 зeмлю.

Приложение. 18 июня: Служба Пресвятой Богородице, в честь иконы ее Боголюбской.

ПРИЛОЖЕ1НІЕ

Мёсzца тогHже въ }i-й дeнь.

Слyжба прес™ёй бцdэ, совершaемаz въ Боголю1бской nби1тели въ дeнь прaзднества с™0й чудотв0рной БGолю1бской їкHнэ Б9іей М™ри.

На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры на }.

Глaсъ д7.

Нhнэ странA рwссjйскаz њ тебЁ хвaлитсz и3 весели1тсz, и3мёющи тS застyпницу непостhдную, и3 стёну неруши1му, грaду нaшему непоколеби1мое nсновaніе, стрaжа неусhпна земли2 рwссjйскіz. Не престaй и3 нhнэ твои1ми моли1твами, вLчце бGолюби1ваz, и3збавлsти тво‰ лю1ди t всёхъ бёдъ.

ТебЁ припaдаютъ, гпcжE, с™и1телей сосл0віе, цRіе же и3 кн7зи и3 вeсь нар0дъ, ўми1льнw молsщесz, и3 любeзнw цэлyютъ тв0й џбразъ, бGолюби1ваz, гlг0люще: чтyщій тS грaдъ всегдA сп7сaй t всёхъ бёдъ.

Б9eственными дётелми соблюдaеши и3 покрывaеши t врaжіихъ нахождeній, люб0вію прaзднующыz преслaвное kвлeніе твоE, бGолюби1ваz, бlговёрному кн7зю ґндрeю, и3 зовyщыz ти2: ты2 є3си2 крёпость нaша и3 ўтверждeніе, и3 рaдованіе бGолёпное. ви1дz же тS молsщуюсz њ нaсъ, И# мы2 покланsемсz сн7у твоемY и3 бGу нaшему, и3 глаг0лемъ: ї}се всеси1льне, спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Днeсь сщ7еннособрaвшесz, восхвaлимъ бцdу: прес™az дв7о, мнHгаz тво‰ вєли1чіz, и3 чудeсъ пучи1на: тh бо є3си2 нaмъ с™0е њграждeніе, и3 похвалA и3 слaва, и3 и3ст0чникъ и3сцэлeній. прaзднующе с™0му твоемY џбразу, бGолюби1ваz, м0лимсz гlюще, ї}се всеси1льне, спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Бlгочeстнw пречcтаz, чcтнhми твои1ми мlтвами, њгради2 и3 сохрани2, и3 стр†шны врагHмъ и3 нерабHтны kви2, творsщыz прaзднество твоемY џбразу, бGолюби1ваz: да сн7у твоемY зовeмъ: ї}се всеси1льне, спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ }.

Пріиди1те, возрaдуемсz держaвнэй застyпницэ р0да нaшегw, цRи1цэ бцdэ, пріиди1те, поклони1мсz є4й въ чyдномъ и3 почитaемомъ ѓгGлы, чcтн0мъ є3S џбразэ: дaруетъ бо бцdа вBрнымъ њби1льныz дaры цэлє1бныz t неистощи1магw и3ст0чника с™hz їкHны бGолю1бскіz, и3скушeній и3 бёдъ, и3 всsкагw грэхA и3збавлsетъ нaсъ, бlгочeстнw и3 бGопріsтнw прославлsющихъ и3 чтyщихъ свётлую їкHну є3S: тёмъ воспэвaюще воззовeмъ бGолюби1вэй: рaдуйсz любeзнаz вBрнымъ пом0щнице, во спасeніе дyшъ нaшихъ.

На літjи стіхи6ры: глaсъ ѕ7.

Нбcный цRю2, чlвэколю1бче гDи, долготерпэли1ве и3 многоми1лостиве, при1зри t с™aгw жили1ща твоегw2, ви1ждь смирeніе нaше, ви1ждь и3 њѕлоблeніе нaше: и3 не ћростію твоeю њбличи1ши нaсъ, нижE гнёвомъ твои1мъ накaжеши нaсъ, и3 не предaждь нaсъ въ нашeствіе kзhкwмъ, и3ли2 въ рyки врагHмъ, да не когдA рекyтъ kзhцы: гдЁ є4сть бGъ и4хъ; мh же лю1діе твои2, и3 џвцы пaжити твоеS, и3 и4мz твоE призывaемъ. и4маши є3стeственную бlгость твою2, сегw2 рaди покрывaй грaдъ сeй (и3ли2 nби1тель сію2). и4маши приснодв7у мlтвенницу, р0ждшую тS, сл0ве б9ій, и4маши ли1къ ґп0столwвъ, и3 мн0жество м§никwвъ и3 прпdбныхъ: пріими2 молeніе и4хъ њ лю1дехъ согрёшшихъ и3 tчazнныхъ, и3 спаси2, неѕл0биве, достоsніе твоE.

Глaсъ G.

Пріиди1те вси2 концы2 земли2, чcтн0му џбразу б9іz м™ре поклони1мсz: тa бо рyцэ къ сн7у воздёющи м0литсz њ нaсъ и3 то‰ с™hмъ џбразомъ нaша странA њживленA бhсть. мh же pалмы2 и3 пёсньми д¦0вными поS є4й со всёми с™hми, прaзднуемъ днeсь свётлw.

Велми2 добр0тою ўкраси1 тz бGъ: ћкw человёкwмъ свётъ дадE на рукY твоeю, бGолюби1ваz, тh же въ сіsніи є3гw2 сyщи ўповaніе хrтіaнwмъ, пом0щница и5мъ въ нyждахъ и3 ск0рбехъ, бGолюби1ваz, и3 пристaнище труждaющымсz, моли2 и3збaвитисz нaмъ t напaстей, люб0вію пою1щымъ тS, и3 молsщымсz всечестн0му твоемY џбразу, бGолюби1ваz.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ }.

ТS м0лимъ предстaтельницу нaшу, пречcтаz бGолюби1ваz, њдержи1ми печaлми, не њстaви до концA погибнyти рабHмъ твои6мъ, но ўскори2 и3з8sти нaсъ t настоsщагw гнёва и3 ск0рби. q прес™az дв7о чи1стаz, тh бо є3си2 нaмъ стэнA и3 п0мощь, бGолюби1ваz.

И# є3ктєніи2.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ }:

Рaдуйсz бцdе всепётаz, рaдуйсz и3ст0чниче животA вBрнымъ, притекaющымъ къ тебЁ: рaдуйсz всёхъ вLчце, гпcжE твaри бlгословeннаz, рaдуйсz всенепор0чнаz и3 препрослaвленнаz, рaдуйсz палaто, рaдуйсz б9eственное селeніе, рaдуйсz всепречcтаz, рaдуйсz м™и дв7о, рaдуйсz бGолюби1ваz.

Стjхъ: ПомzнY и4мz твоE, во всsкомъ р0дэ и3 р0дэ.

Рaдуйсz бGолюби1ваz бцdе, пречcтаz м™и хrт0ва. рaдуйсz вёрныхъ надeждо: рaдуйсz мjра њчищeніе: рaдуйсz всsкіz ск0рби и3збавлsющаz рабы6 тво‰: рaдуйсz человёкwмъ ўтэшeніе живон0сное: рaдуйсz заступлeніе призывaющымъ тS, бGолюби1ваz: рaдуйсz б9іе пребывaніе и3 горо2 с™az.

Стjхъ: Слhши дщи2 и3 ви1ждь, и3 приклони2 ќхо твоE:

Рaдуйсz бGолюби1ваz бцdе, м™и хrт0ва, рaдуйсz є3ди1на надeжда человёкwмъ и3 заступлeніе, рaдуйсz њсщ7eннаz палaто: рaдуйсz прибёжище: рaдуйсz свэти1льниче свёта свётлый, рaдуйсz раю2: рaдуйсz б9eственное селeніе: рaдуйсz и3ст0чниче, и3сточaющій в0ду жи1зни притекaющымъ къ тебЁ, бGолюби1ваz.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ д7.

Ты2 є3си2 бцdе, ѓгGлwвъ рaдость, ты2 є3си2 человёкwмъ слaва, бGолюби1ваz, ты2 вBрнымъ надeжда, бцdе всепётаz, предстaтельнице нaша, и3 къ тебЁ прибэгaемъ во всsкой нyждэ, ћкw да мlтвами твои1ми t стрёлъ врaжіихъ, и3 пaгубы душетлённыz, и3 всsкихъ скорбeй и3збaвимсz вси2, воспэвaющіи тS, бGолюби1ваz.

Тропaрь, глaсъ №.

БGолюби1ваz цRи1це, неискусомyжнаz дв7о бцdе мRjе, моли2 за ны2 тебE возлюби1вшаго, и3 р0ждшагосz t тебE сн7а твоего2, хrтA бGа нaшего, подaти нaмъ њставлeніе прегрэшeній, мjрови ми1ръ, бlгопл0дно и3з8oби1ліе, на враги1 же њдолёніе, пaстырємъ свzтhню, и3 всемY человёчу р0ду спасeніе. грaды нaша и3 стр†ны рwсс‡йскіz t нахождeніz и3ноплемeнныхъ заступи2, и3 t междоус0бныz брaни сохрани2. q м™и бGолюби1ваz дв7о! q цRи1це всепётаz! Ри1зою своeю покрhй нaсъ t всsкагw ѕлA, t ви1димыхъ и3 неви1димыхъ вр†гъ защити2, и3 спаси2 дyшы нaшz.

На ќтрени по №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ є7.

Пречcтаz дв7о бGолюби1ваz, поми1луй нaсъ прибэгaющихъ съ вёрою къ тебЁ, милосeрдой, и3 просsщихъ тeплагw заступлeніz твоегw2: м0жеши бо, ћкw бlгaz, всёхъ спасти2, и3 ћкw м™и бGа вhшнzгw, мaтерними твои1ми моли1твами всегдA и3збавлsеши чтyщихъ тS t всёхъ бёдъ, бGолюби1ваz.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ т0йже.

По в7-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ №.

М™рь тS б9ію м0лимъ вси2 вои1стинну, и3 къ щедр0тамъ твои6мъ вопіeмъ, люб0вію прибэгaюще къ твоeй бlгости: тs бо и4мамы грёшніи застyпницу, бGолюби1ваz, и3 тебE стzжaхомъ въ напaстехъ спасeніе, є3ди1ну пречи1стую.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ т0йже.

Величaніе.

Величaемъ тS, прес™az дв7о, и3 чти1мъ џбразъ тв0й с™hй, є3г0же бlговёрный кн7зь ґндрeй дадE нaмъ на враги2 въ побёду, и3 всBмъ вBрнымъ во спасeніе.

Pал0мъ: Вeлій гDь, и3 хвaленъ ѕэлw2:

По полmелeи сэдaленъ, глaсъ №.

СтэнA неwбори1маz нaмъ хrтіaнwмъ є3си2, бцdе дв7о: къ тебё бо прибэгaюще, неврэди1мы пребывaемъ, и3 пaки согрэшaюще, и4мамы тS мlтвенницу, бGолюби1ваz. тёмъ бlгодарsще вопіeмъ ти2: рaдуйсz бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

Слaва, и3 нhнэ: т0йже.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7. Не ввёри мS человёческому предстaтельству:

КанHнъ, глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Tвeрзу ўстA мо‰, и3 нап0лнzтсz д¦а, и3 сл0во tрhгну цRи1цэ м™ри, и3 kвлю1сz свётлw торжествyz, и3 воспою2 рaдуzсz тоS чудесA.

Бlгоговёютъ пред8 тоб0ю, бцdе, ѓгGлwвъ нач†льницы, и3 с™hхъ чи1ни чeстнw слyжатъ ти2, прaведніи красyютсz, кн7зь же ґндрeй м0литсz, и3 грaдъ влади1міръ похвалsетсz свётлw. мh же грёшніи, припaдаz къ твоeй с™0й їкHнэ, бGолюби1ваz, млcти пр0симъ: њзари2 нaша сердцA, прес™az дв7о бцdе.

Кн7зь ґндрeй вопіsше со слезaми: прес™az цRи1це бцdе, ўповaніе хrтіaнwмъ, ўмоли2 сн7а своего2, хrтA бGа нaшего њ держaвэ твоeй: тh бо и3зв0лила є3си2 въ предёлэхъ страны2 влади1мірскіz, nби1тели своeй слaвнw создaтисz во и4мz твоE, бGолюби1ваz.

Пріиди1те, хrтоимени1тіи лю1діе, ўмы2 тaйнw њчи1стившесz, притецeмъ въ хрaмъ м™ри хrтA бGа нaшегw, бGолюби1мое мёсто страны2 влади1мірскіz, ћкw бGопріsтное селeніе, ви1дzще: въ нeмъ бо kвлsетъ нaмъ свою2 ми1лость вLчца.

Под8 кр0въ тв0й, бцdе дв7о, прибэгaемъ вси2 р0ди чlвёчестіи, просвэти2, бGолюби1ваz, мёсто с™0е торжествA твоегw2: и3 мы2, грёшніи раби2 твои2, молsщесz пречcтэй твоeй їкHнэ, пр0симъ t тебE пріsти вєли1кіz ми1лwсти.

Пёснь G. Їрм0съ:

Тво‰ пэсносл0вцы бцdе, живhй и3 незави1стный и3ст0чниче, ли1къ себЁ совокyпльшыz, д¦0внw ўтверди2: въ б9eственнэй твоeй слaвэ вэнцє1въ слaвы спод0би.

Застyпница и3 покр0въ грaду влади1міру, и3 всsкому грaду и3 странЁ, бyди нaмъ пом0щница и3 прибёжище, бGолюби1ваz, всёхъ нaсъ заступи2, гпcжE цRи1це и3 бцdе, и3 во всsкихъ ѕлhхъ мёстэхъ вBрныz сохрани2.

Пріими2 хвалY t ќстъ нaшихъ недост0йныхъ, q прес™az бцdе дв7о бGолюби1ваz, надeждо нaша и3 похвало2, покланsемсz твоемY преслaвному џбразу: мольбY пріими2 њ рабёхъ твои1хъ.

Пречcтэи рyцэ твои2, цRи1це и3 бцdе, ми1лостивнw воздви1гни къ сн7у твоемY и3 бGу нaшему, просsщи tпущeніz согрэшeній нaшихъ, и3 житіE нaше и3спрaви, и3 всsкіz бlгодaти и3сп0лни нaсъ и3 млcти спод0би.

Прес™az дв7о, м™и бGолюби1ваz, сохрани2 рабы6 тво‰ t всsкіz сопроти1вныz си1лы, и3 и3збaви t всsкіz напaсти, и3 рaдость мjру сотвори2 душeвную и3 тэлeсную, и3 прeзри нaмъ вс‰ согрэшє1ніz.

Сэдaленъ, глaсъ в7.

Молeніе тeплое и3 стэнA неwбори1маz, ми1лости и3ст0чниче, мjрови прибёжище, прилёжнw вопіeмъ ти2: бцdе вLчце, предвари2, и3 t бёдъ и3збaви нaсъ, є3ди1на вск0рэ предстaтельствующаz.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ, на пrт0лэ б9ествA, во џблацэ лeгцэ пріи1де ї}съ преб9eственный, нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва хrтE, си1лэ твоeй.

Е#ђліа хrт0ва бGоглaсный списaтель лукA написA џбразъ тв0й чyдный, всенепор0чнаz вLчце, и3 мLнца ти2 превёчнаго на рукY и3з8oбрази2: с™hй же кн7зь ґндрeй въ нощн0мъ видёніи ўзрёвши тS молsщуюсz за ны2, дадE нaмъ џбразъ твоегw2 молeніz, къ немyже притекaющыz бёдъ и3 напaстей и3збавлsеши.

Q прес™az дв7о бцdе, ты2 и3зв0лила є3си2 и3зhти и3з8 грeческіz страны2 въ чудотв0рномъ џбразэ твоeмъ, и3 доити2 до с™aгw мёста, и3дёже и3 kви1ласz є3си2 кн7зю ґндрeю: џнъ же молsсz тебЁ, со слезaми вопіsше: прес™az дв7о бцdе, и3збaви нaсъ всsкихъ бёдъ и3 скорбeй.

На тS ўповaніе возложи1хомъ, бGолюби1ваz м™и дв7о, предстaтельницу тS животA твeрду и3 непоколеби1му стzжaхомъ, моли2 њ нaсъ рабёхъ твои1хъ всещeдраго бGа.

Ты2 є3си2 похвалA и3 вэнeцъ с™ы6мъ всBмъ, вси2 на тS по бз7э надeжду возложи1хомъ, и3 тебЁ м0лимсz, бGолюби1ваz цRи1це, б9іz м™и, пом0щнице грBшнымъ и3 спасeніе рабHмъ твои1мъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Ўжас0шасz всsчєскаz њ б9eственнэй слaвэ твоeй: тh бо неискусобрaчнаz дв7о, и3мёла є3си2 во ўтр0бэ надъ всёми бGа, и3 родилA є3си2 безлётнаго сн7а, всBмъ воспэвaющымъ тS ми1ръ подавaющаz.

Всsкое мёсто, прес™az дв7о бцdе, своeю ми1лостію просвэщaеши, грaду же влади1міру и3 мёсту бGолюби1мому, вели1каz похвалA и3 ўтверждeніе, въ бэдaхъ сyщымъ ск0раz пом0щница.

Проповёдуетъ преслaвнw вєли1чіz тво‰ лavра, ћже бо твоE и4мz начaло пріS, м™и б9іz бGолюби1ваz: хвaлzтъ молє1бницы, и3 величaютъ чудотв0рный џбразъ твоегw2 молeніz њ нaсъ и3 гlг0лютъ: ўтверди2 гDи nби1тель сію2.

ПриспЁ днeсь пaмzть твоS, кнsже ґндрeе, рaдуетсz преслaвный грaдъ влади1міръ, и3 бGолюби1мое мёсто красyетсz зовyщи: прес™az дв7о бцdе, спаси2 нaсъ и3 и3збaви t всsкіz нyжды и3 печaли.

МRjе, златaz кади1льнице, стр†сти п†губныz tжени2 t нaсъ, и3 ўтверди2 нaсъ непоколеби1мыхъ, прес™az дв7о бGолюби1ваz, не и4мамы бо и3нhz п0мощи рaзвэ тебE, вLчце.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Б9eственное сіE и3 всечестн0е совершaюще прaзднество, бGомyдріи, бGомaтере, пріиди1те рукaми восплeщимъ, t неS р0ждшагосz бGа слaвимъ.

Пришeствіемъ честнaгw џбраза твоегw2, цRи1це бцdе, њсвzти1ла є3си2 мёсто бGолюби1мое, на нeмже nби1тель свою2 t дрeвнихъ лётъ сохранsеши, и3дёже и3 нaсъ спод0би тебE пёти чи1стыми сердцы2.

Не ўжасaйсz кн7же ґндрeе, и3 не диви1сz, ви1дэвъ џбразъ пречcтыz бцdы, t грeческіz страны2 и3зшeдшій, доити1 же грaда рост0ва неизв0лившій: сe бо д0йде до мёста с™aгw, свhше пронаречeннагw, и3 подви1же вопи1ти тебE къ пребlгословeннэй: q всеми1лостиваz! моли2 њ нaсъ сн7а своего2, хrтA бGа нaшего.

Воздви1гнемъ руцЁ свои2 горЁ, и3 вознесeмъ хвалє1ніz гDви: сe бо вои1стинну пріи1де пречcтаz дв7а и3 бцdа бGолюби1ваz, всS њзарsz вBрныz б9eственною своeю їкHною.

Хрaмъ живhй и3 њсщ7eнный сyщи, пренепор0чнаz, пребезначaльное сл0во пл0тію родилA є3си2, безсловeсіz мjръ и3збaвльшее: и3збaви и3 нaсъ t напaстей твои1ми моли1твами, бGолюби1ваz.

Кондaкъ, глaсъ }.

Дв7о и3 м™и бGолюби1ваz, цRи1це мRjе бцdе, ми1лостиваz ходaтаице къ сн7у своемY и3 бGу нaшему за ны2 рабы6 тво‰! ты2, nтрокови1це, бlгоизв0лила є3си2 твоемY пречyдному џбразу, є3г0 же написA бGоглаг0ливый лукA, пeрвэе t страны2 грeческіz, пот0мъ же и3 t цrтвующагw грaда кjева и3зhти, по ўмолeнію бlговёрнагw кн7зz ґндрez, и3 kви1ти ми1лость свою2 новопросвэщє1ннымъ лю1демъ страны2 сеS, но не и3зв0ливши дости1гнути грaда рост0ва, возлюби1ла є3си2 пребывaти въ предёлэхъ влади1мірскихъ, и3дёже и3 kви1ласz є3си2 вёрному рабY твоемY кн7зю ґндрeю, молsщисz њ лю1дехъ твои1хъ сн7у и3 бGу твоемY, ћкоже дрeвле с™0му ґндрeю въ хрaмэ влахeрнскомъ. Тёмже с™hй кн7зь ґндрeй новописaвъ тебE, моли1твенницу њ лю1дехъ твои1хъ, њстaви нaмъ сeй моли1твенный ли1къ тв0й, бGолюби1ваz м™и, и3 њсновA nби1тель въ мёстэ твоегw2 kвлeніz, и3з8 неsже t чудотв0рныz твоеS їкHны и3 по всeй странЁ рwссjйстэй ми1лость и3 п0мощь и3 и3сцэлeніе подаeши съ вёрою приходsщымъ къ тебЁ: ћкw њ тебЁ бцdе всS твaрь рaдуетсz.

Тропaрь, глaсъ №.

Всепётаz и3 всеси1льнаz цRи1це бцdе, м™и всеS твaри содётелz, хrтіaнскаz надeждо и3 застyпнице, печaльныхъ ўтэшeніе, ненадёющихсz и3 tчazвшихсz ск0рое надёzніе, м0лимъ тS, ми1лостива бyди нaмъ грBшнымъ и3 не њстaви р†бъ свои1хъ, и3 не tри1ни молє1ніz вёрныхъ, въ ск0рбехъ и3 бёдахъ, пред8 честнhмъ џбразомъ твои1мъ и3збавлeніz трeбующихъ. q вLчце, бlгaz пом0щнице! ри1зою твоeю честн0ю нaсъ защити2 и3 t всёхъ ѕHлъ и3збaви, молsщи сн7а твоего2, хrтA бGа нaшего, да сп7сeтъ дyшы нaшz, ћкw милосeрдъ.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Не послужи1ша твaри бGомyдріи пaче создaвшагw, но џгненное прещeніе мyжески попрaвше, рaдовахусz пою1ще: препётый nтцє1въ гDь и3 бGъ бlгословeнъ є3си2.

БGолюби1вому житію2 первоначaльникъ и3 настaвникъ кн7же ґндрeе бhлъ є3си2, и3 молeбнw подвизaлсz є3си2 пред8 пречyднымъ џбразомъ б9іz м™ре: свэтлёйши бо сlнца возсіS пречcтнaz їкHна прес™hz бцdы, є4й же моли1сz спасти1сz нaмъ.

Херув‡мъ и3 сераф‡мъ превhшши kви1ласz є3си2 бцdе: тh бо є3ди1на пріsла є3си2 невмэсти1маго бGа во ўтр0бэ своeй, и3 бlговоли1ла доити2 џбразу твоемY бGолюби1магw мёста. мh же раби2 твои2 вси2 вёрніи пёснми тS ўблажaемъ.

Прес™az гпcжE дв7о бцdе, м™и хrтA бGа нaшегw, всsкw м0жеши нaмъ бhти пом0щница: посэти1вшаz чyднымъ џбразомъ твои1мъ бGолюби1мое мёсто сіE, бGолюби1ваz вLчце, посэти2 и3 нaсъ, и3 не њстaви, ћкоже самA вёси, съ вёрою приходsщихъ къ тебЁ.

Приступи2 къ чyдному џбразу бGолюби1выz бGомaтере вели1кій кн7зь ґндрeй, и3 простeръ рyцэ свои2 взeмъ ћкw безцённое сокр0вище, и3 возвэсти2 nц7Y своемY, кaкw чудeснw и3з8 вышегрaда посэти2 мёсто бGолюби1мое.

Пёснь }. Їрм0съ:

Џтроки бlгочєсти1выz въ пещи2 рождество2 бGор0дичо сп7сло2 є4сть: тогдA ќбw nбразyемое, нhнэ же дёйствуемое, вселeнную всю2 воздвизaетъ пёти тебЁ: гDа п0йте дэлA, и3 превозноси1те є3го2 во вс‰ вёки.

Пріими2 молeніе нaше, пречcтаz бцdе, сохрани2 и3 заступи2 t всsкагw ѕлA, и3 не tри1ни нaсъ t своегw2 чcтнaгw џбраза: тs бо и4мамы моли1твенницу тeплу и3 стёну твeрду и3 покр0въ неруши1мый, и3 земли2 нaшей вели1кую похвалY и3 ўтверждeніе.

Рaдуемсz душeю и3 весели1мсz сeрдцемъ, взирaюще на џбразъ тв0й, прес™az бцdе бGолюби1ваz, и3мyще тS держaву непобэди1мую и3 ўтверждeніе непоколеби1мое, надeжду и3 ўповaніе, и3 душaмъ нaшымъ спасeніе.

Пом0щница є3си2 въ ск0рбехъ и3 въ напaстехъ и3 бёдахъ, и3 въ темни1цахъ и3збавлeніе, на брaни и3 въ рaтехъ заступлeніе, бGоoтрокови1це чcтаz, и3 и3збавлeніе всBмъ вBрнымъ человёкwмъ и3 похвалA, и3 грaду нaшему вели1кое ўтверждeніе.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Всsкъ земнор0дный да взыгрaетсz д¦омъ просвэщaемь, да торжествyетъ же безпл0тныхъ ўмHвъ є3стество2, почитaющее сщ7eнное торжество2 бGомaтере, и3 да вопіeтъ, рaдуйсz всеблажeннаz бцdе, чcтаz приснодв7о.

СE тебЁ, прес™az цRи1це бGолюби1ваz, посылaетсz съ нб7сE ґрхaгGлъ гавріи1лъ, цRS всёхъ и3 бGа провозвэсти1ти пришeствіе, и3 возгласи1ти тебЁ: рaдуйсz бlгодaтнаz, гDь съ тоб0ю.

Рaдуйсz, м™и дв7о, рaдуйсz пречcтаz, пріsтелище б9іе, рaдуйсz свёщнице свёта, ґдaмово воззвaніе и3 є4vино и3збавлeніе, горо2 с™az и3 преслaвнаz, и3 сщ7eнный черт0же.

Ты2 є3си2 похвалA хrтіaнwмъ вLчце, ты2 nрyжіе на враги2 и3 стэнA, къ тебЁ прибэгaемъ, тS и3 нhнэ на п0мощь призывaемъ: гпcжE цRи1це бцdе, сп7си2 и3 сохрани2 правовBрныz лю1ди тво‰, бGолюби1ваz.

Q всеми1лостиваz хrтіaнwмъ пом0щнице не м0жетъ тS воспёти дост0йнw ќмъ чlвёческій и3 ѓгGльскій, ћкw всеS твaри чcтнёйшую, нбcныхъ и3 земнhхъ си1лъ слaвнэйшую: всёхъ бо творцA родилA є3си2 и3 бGа: но, q вLчце! пріими2 ми1лостивнw нaше молeніе, всегдa бо на тS надёемсz.

Свэти1ленъ. Под0бенъ: Посэти1лъ ны2 є4сть:

Тeплое заступлeніе въ бэдaхъ, и3 пом0щницу нaшу, и3 къ бGу примирeніе, є4юже тли2 и3збaвихомсz, бцdу вёрніи ўблажaемъ.

Слaва, и3 нhнэ:

ТS предстaтельницу и4мамы грёшніи, q прес™az дв7о: ты2 бlгопремённа сотвори2 сн7а твоего2 и3 бGа нaшего, м™рними твои1ми мlтвами.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7. Глaсъ ѕ7.

Величaемъ тS вси2, пренепор0чнаz м™и хrтA бGа нaшегw, ћже прeжде ржcтвA дв7а, и3 въ ржcтвЁ дв7а и3 по ржcтвЁ пaки пребывaеши дв7а: невёсто неневёстнаz, низложи2 врагHвъ нaшихъ, м0лимъ тS вLчце.

Двaжды.

Пребlгословeнна и3 препрослaвленна є3си2 бцdе дв7о, ћкw родилA є3си2 всёхъ творцA, м™и сyщи животA, тоб0ю пріsхомъ мы2 грёшніи падeніz нaшегw востaніе, є3ди1на бlгословeннаz.

Бlжи1мъ тS вси2 р0ди бцdе, ћкw рaдости вс‰ ны2 и3сп0лнила є3си2 kвлeніемъ твои1мъ кн7зю ґндрeю, и3 даровaніемъ нaмъ чcтнaгw џбраза твоегw2 пречcтаz, є3мyже днeсь покланsющесz ўми1льнw м0лимъ тS: спод0би вLчце тво‰ рабы6, въ бyдущемъ вёцэ, и3збрaнныхъ рaдости.

Слaва, и3 нhнэ: глaсъ }:

Q преслaвнагw чудесE! во всёхъ странaхъ тебE рaди прославлsема nби1тель твоS, бGоневёсто, ћкw и4мать въ себЁ чудотв0рную твою2 їкHну, t неsже неизречє1нныz цэльбы6 пріeмлюще, бlгодaрствєннаz вопіeмъ тебЁ и3 ўми1льнw м0лимъ тS: прес™az дв7о, спаси2 дyшы нaшz, ћкw милосeрдаz.

На літургjи бlжє1нна, пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, ґпcлъ, є3ђліе и3 причaстенъ бцdэ џбщій.

Моли1тва бGолюби1вой б9іей м™ри.

Q чyднаz и3 вhсшаz всёхъ твaрей цRи1це бцdе, нбcнагw цRS хrтA нaшегw м™и! ўслhши нaсъ грёшныхъ и3 недост0йныхъ р†бъ твои1хъ, въ чaсъ сeй молsщихсz и3 припaдающихъ къ тебЁ съ воздыхaніемъ и3 слезaми, и3 ўми1льнw глаг0лющихъ: и3зведи2 нaсъ t р0ва страстeй, вLчце, и3збaви нaсъ t всsкіz ск0рби и3 печaли, њгради2 t всsкіz напaсти и3 ѕлhхъ клевeтъ, и3 t непрaведнагw и3 лю1тагw навёта врaжіz. м0жеши бо, q бlгодaтнаz м™рь нaша, не т0чію t всsкагw ѕлA сохрани1ти лю1ди тво‰, но и3 всsкимъ бlгодэsніемъ снабди1ти и3 спасти2: рaзвэ тебE и3нhz предстaтельницы въ бэдaхъ и3 њбстоsніихъ и3 тeплыz ходaтаицы њ нaсъ грёшныхъ не и4мамы къ сн7у твоемY хrтY бGу нaшему, є3г0 же ўмоли2 вLчне, да спасeнніи тоб0ю слaвимъ и3 въ бyдущемъ вёцэ всес™0е и4мz сн7а твоегw2 и3 бGа нaшегw кyпнw со nц7eмъ и3 с™hмъ д¦омъ, нhнэ и3 въ безконє1чныz вёки. ґми1нь.

Приложение. 28 июня: Преподобных Сергия и Германа Валаамских чудотворцев.

Мёсzца тогHже въ к7и-й дeнь.

прпdбныхъ nц7ъ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана валаaмскихъ чудотв0рцевъ.

На мaлэй вечeрни, стіхи6ры на д7. Глaсъ №.

Под0бенъ: Нбcныхъ чинHвъ:

Нбcныхъ чинHвъ зри1телей, и3 свётомъ трис0лнечнымъ въ рaйскомъ селeніи њсіzвaемыхъ, всесвётлыхъ свэти1льникwвъ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана, въ земн0мъ селeніи и4хъ настA дeнь свётлагw торжествA.

Срaдуйтесz нaмъ всE вёрныхъ мн0жество, сликовствyйте г0ры и3 х0лми, м0ре и3 вс‰ ±же въ нeмъ, въ свэтон0сный дeнь пaмzти ди1вныхъ п0стникwвъ, на горaхъ си1хъ ћкw фjніxы процвётшихъ.

Мірск‡z слaдwсти и3 грэхHвныz стр†сти мyжески попрaвше, nц7ы2 бGон0сніи, и3 въ тёсномъ житіи2 дyшы сво‰ њчи1стивше, въ бlгодaтный рaй внид0ша, плоды2 безсмeртіz вкушaютъ, и3 слaдость вёчныz жи1зни.

На твeрди мhсленной, во nби1тели сeй ћкw двЁ пресвBтлыz ѕвэзды6, сeргій ди1вный и3 гeрманъ чyдный, добродётельми возсіsша и3 чудeсъ свётлостію: и4хже свётъ слaвы пребyдетъ въ р0дъ и3 р0дъ.

Слaва, глaсъ G:

П0стникwвъ торжество2, п0стнически прaзднуемъ: бэжи1мъ грэх0вныхъ страстeй, невоздержaніz, тщеслaвіz и3 гордhни, гнёва, нeнависти и3 ѕл0бы: пост0мъ же, смирeніемъ и3 братолю1біемъ, почти1мъ nц7є1въ чcтнyю пaмzть, да рaдости и4хъ въ торжествЁ премjрномъ прич†стницы вси2 бhти спод0бимсz.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Безсёменнw зачeншаz, и3 безстрaстнw роди1вшаz бGа сл0ва, хрістіaнъ предстaтельнице, бцdе вLчце къ тебЁ припaдаемъ, тS поeмъ и3 славосл0вимъ и3 тебЁ вси2 м0лимсz со слезaми: воззри2 на нaсъ милосeрдымъ џкомъ, t и4га страстeй и3збaви нaсъ, и3 безстрaстіе дaруй душaмъ нaшымъ.

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ в7.

Под0бенъ: Д0ме є3vфрafовъ:

Д0мъ с™0му д¦у с™ъ и3 чcтенъ сотв0рше себE с™jи nц7ы2, добродётельными дэsнми и3 чудeсъ даровaнми њбогати1шасz.

Стjхъ: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Цвёти рaйстіи процвэт0ша нaмъ, препод0бніи, п0стническихъ трудHвъ п0тами, њбlгоухaющыz всёхъ нaсъ.

Стjхъ: Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ.

ДвA чудeсъ и3ст0чника, сeргіа и3 гeрмана даровA сeй nби1тели ди1вный во с™hхъ гDь, въ наслаждeніе вёрнw чтyщымъ с™yю пaмzть и4хъ.

Слaва: глaсъ є7.

ЃгGлwвъ чинонач†ліz препод0бныхъ премjрное торжество2, возсіS нaмъ въ пaмzти препод0бныхъ nц7ъ сeргіа и3 гeрмана, презрёвшихъ зємнaz, да наслёдzтъ нбcнаz: попрaвшихъ плwтскaz, да воспріи1мутъ д¦Hвнаz: и5мже и3 мздY вёрныхъ рабHвъ гDь даровA, на земли2 и3 на нб7сёхъ прослaви.

И# нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Мhсленнаz стaмно, носи1вшаz во чрeвэ маннодaвца хrтA, бцdе дв7о! того2 моли2 прилёжнw, t г0рькіz страстeй раб0ты и3збaвити нaсъ, и3 въ пустhнэ безстрaстіz, д¦0вныz мaнны всёхъ причaстникwвъ сотвори1ти, t всёхъ ѕHлъ спасти2, и3 просвэти1ти дyшы нaшz.

Тропaрь, глaсъ д7.

Е#ђліа хrт0ва и4стинніи посл{шницы kви1стесz препод0бніи, мjръ и3 вс‰, ±же въ нeмъ, ћкw не с{щаz преwби1дэвше любвE рaди хrт0вы, и3 въ морскjй џстровъ всели1стесz, и3 трудолю1бнw въ нeмъ проти1ву неви1димыхъ врагHвъ к0знемъ подвизaстесz, пост0мъ, бдёніемъ же и3 всен0щнымъ стоsніемъ плHти сво‰ д¦у мyдрэ повинyли є3стE. сегw2 рaди t вседержи1тельныz десни1цы достHйныz вэнцы2 пріsли є3стE, и3 нhнэ прес™ёй трbцэ предстоsще, моли1тесz всебlжeнніи nц7ы2 сeргіе и3 гeрмане, сохрани1тисz въ ми1рэ странЁ нaшей, и3 спасти1сz душaмъ нaшымъ.

И$нъ тропaрь, глaсъ №.

T мірскjz молвы2 бёгающе, безм0лвіz и3 бlгочeстіz рачи1тели, въ ти1хое пристaнище валаaма, t вост0ка пріид0сте, и3 въ нeмъ є3ђльски хrтY добродётельми послёдующе, на вeрхъ совершeнства востекли2 є3стE: и3 нhнэ въ торжествЁ премjрномъ бGозрёніемъ наслаждaющесz, всебlжeнніи nц7ы2 сeргіе и3 гeрмане, чlвэколю1бца бGа моли1те, є4же спасти2 всёхъ нaсъ, бlгочeстнw вaсъ почитaющихъ.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ №.

На вели1цэй вечeрни: Бlжeнъ мyжъ: №-й ґнтіфHнъ.

На ГDи воззвaхъ: стіхи6ры на }, глaсъ }:

Q преслaвнагw чудесE! мjра жи1тели, сeргій и3 гeрманъ, ко хrтY люб0вію распали1вшесz, мjръ и3 міродeржца кyпнw доблемyдреннw побэждaютъ, и3 добродётелей лёствицею къ совершeнству житіS є3ђльскагw восх0дzтъ: и5хже ћкw свэти6ла вє1ліz пустhни сeй хrт0съ бGъ даровA, свётомъ дёлъ и4хъ њзарsz дyшы нaшz.

Q ди1внагw мyжества! многострaстной пл0ти не щадsтъ с™jи, но ћкw на врагA возстаю1тъ, распинaюще со со страстьми2 и3 похотьми2, и3 покарsюще дyхови. тёмъ нетлBнныz дaры t хrтA пріeмлютъ, t земнhхъ къ нбcнымъ прех0дzтъ, t ѓгGлъ и3 чlвBкъ прославлsютсz.

Q столпи2 њдушевлeнніи, сeргіе и3 гeрмане, добродётельми ўкрaшенніи, кaкw вaсъ по достоsнію воспоeмъ въ пёснехъ; предёлъ бо є3стествA прешeдше, во пл0ти ѓгGли показaстесz, житію2 безпл0тныхъ подражaюще. тёмъ ћкw п0стникwвъ ўдобрeніе, и3 нбcнагw сіHна жи1телей, ходaтаєвъ и3 мlтвенникwвъ ко гDу, при1снw вaсъ ўбlжaемъ.

Ћкw м†слины плодови6ты въ домY б9іи возраст0ша: ћкоже фjніxы, добродётельми процвэт0ша нaмъ прпdбніи: и3 ћкw сосyди с™aгw д¦а, не злaтомъ, но даровaнми б9eственными ўкраси1шасz. и4хже прaзднующе пaмzть, q празднолю1бцы житію2 и4хъ подражaимъ, ћкw да спод0битъ нaсъ бGъ слhшати съ ни1ми глaсъ прaзднующихъ въ нбcномъ сіHнэ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Слaвимъ тS тріmпостaсный б9е, тв0рче нб7сE и3 земли2 ћкw даровaлъ є3си2 нaмъ во џбразъ бlгоугождaти тебЁ, тоб0ю и3збрaнныхъ п0стникwвъ, всебlжeнныхъ nц7є1въ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана: и4хъ же любы2 къ тебЁ бhсть неразлyчна, сою1зъ братолю1біz и4стиненъ, мlтва непрестaнна, прaва кр0тость, слeзъ струи6 приснотекyщыz, п0стъ, бдёніе, и3 труды2 є3стествA предёлъ превосходsщыz. тёмъ же ќмъ и3 сeрдце пред8wчи1стивше, t земли2 на нб7о восх0дzтъ, и3 нhнэ въ вёчной слaвэ тебE со ѓгGлы славосл0вzтъ. тёхъ моли1твами, вLко чlвэколю1бче побBды нaмъ на супостaты дaруй, мjру ми1ръ ниспосли2 и3 душaмъ нaшымъ вeлію млcть.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Кто2 тебE не ўбlжи1тъ:

Вх0дъ. Прокjменъ днE. Чтє1ніz препод0бничєскіz три2.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

Првdныхъ дyши въ руцЁ б9іей, и3 не прик0снетсz и5мъ мyка. непщевaни бhша во nчесёхъ безyмныхъ ўмрeти, и3 вмэни1сz њѕлоблeніе и3сх0дъ и4хъ, и3 є4же њ нaсъ шeствіе сокрушeніе, nни1 же сyть въ ми1рэ. и4бо пред8 лицeмъ чlвёческимъ ѓще и3 мyку пріи1мутъ, ўповaніе и4хъ безсмeртіz и3сп0лнено. и3 вмaлэ накaзани бhвше, вели1кими благодётельствовани бyдутъ, ћкw бGъ и3скуси2 | и3 њбрёте и5хъ достHйны себЁ. ћкw злaто въ горни1лэ, и3скуси2 и5хъ и3, ћкw всепл0діе жeртвенное, пріsтъ |. и3 во врeмz посэщeніz и4хъ возсіsютъ и3, ћкw и4скры по стeблію, потекyтъ. сyдzтъ kзhкwмъ, и3 њбладaютъ людьми2, и3 воцRи1тсz гDь въ ни1хъ во вёки. надёющіисz нaнь разумёютъ и4стину, и3 вёрніи въ любви2 пребyдутъ є3мY, ћкw бlгодaть и3 млcть въ прпdбныхъ є3гw2 и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

Првdницы во вёки живyтъ, и3 въ гDэ мздA и4хъ, и3 попечeніе и4хъ ў вhшнzгw. сегw2 рaди пріи1мутъ цrтвіе бlголёпіz и3 вэнeцъ добр0ты t руки2 гDни, занE десни1цею покрhетъ | и3 мhшцею защити1тъ и5хъ. Пріи1метъ всеoрyжіе рвeніе своE, и3 воoружи1тъ твaрь въ мeсть врагHмъ. њблечeтсz въ брwнS прaвды и3 возложи1тъ шлeмъ сyдъ нелицемёренъ. пріи1метъ щи1тъ непобэди1мый прпdбіе, поoстри1тъ же напрaсный гнёвъ во nрyжіе, споб0ретъ же съ ни1мъ мjръ на без{мныz. п0йдутъ правол{чныz стрёлы мHлніины, и3 ћкw t благокрyгла лyка nблакHвъ, на намёреніе полетsтъ и3 t камнемeтныz ћрости и3сп0лнь падyтъ грaды, вознегодyетъ на ни1хъ водA морскaz, рёки же потопsтъ | нaглw. сопроти1въ стaнетъ и5мъ дyхъ си1лы, и3 ћкw ви1хорь развёетъ и5хъ, и3 њпустоши1тъ всю2 зeмлю беззак0ніе, и3 ѕлодёйство преврати1тъ пrт0лы си1льныхъ. слhшите u5бо, цaріе, и3 разумёйте, навhкните, судіи6 концє1въ земли2. внуши1те держaщіи мнHжества, и3 гордsщіисz њ нар0дэхъ kзhкwвъ, ћкw данA є4сть t гDа держaва вaмъ и3 си1ла t вhшнzгw.

Премyдрости соломHновы чтeніе.

Прaведникъ ѓще пости1гнетъ скончaтисz, въ пок0и бyдетъ. стaрость бо чcтнA не многолётна, нижE въ числЁ лётъ и3считaетсz. сэдинa же є4сть мyдрость чlвёкwмъ, и3 в0зрастъ стaрости, житіE несквeрное. бlгоуг0денъ бGу бhвъ, возлю1бленъ бhсть, и3 живhй посредЁ грёшникwвъ престaвленъ бhсть: восхищeнъ бhсть, да не ѕл0ба и3змэни1тъ рaзума є3гw2, и3ли2 лeсть прельсти1тъ дyшу є3гw2. рачeніе бо ѕл0бы помрачaетъ дHбраz: и3 парeніе п0хоти премэнsетъ ќмъ неѕл0бивъ. скончaвсz въ мaлэ, и3сп0лни лBта дHлга: ўг0дна бо бЁ гDу душA є3гw2: сегw2 рaди потщaсz t среды2 лукaвствіz: лю1діе ви1дэвше. и3 не разумёвше, нижE пол0жше въ помышлeніи таков0е: ћкw бlгодaть и3 млcть въ прпdбныхъ є3гw2, и3 посэщeніе во и3збрaнныхъ є3гw2.

На літjи стіхи6ры, глaсъ G, самогл†сны.

Безначaльнагw свёта, и3з8 тмы2 свётъ ди1вный создaвшаго, и3 свётомъ познaніz своегw2 просвэти1вшаго вёрныхъ сердцA, чlвэколю1бца хrтA, возлюби1вше nц7ы2 бGомyдріи, во свётэ тогw2 повелёній д0брэ ходи1ша, и3 t негw2 свётомъ бlгодaти просвёщшесz, нaмъ со тм0ю страстeй борю1щымсz, свэти1льницы kви1шасz: и4хже мlтвами, свэтодaвче гDи ўмы2 просвэти2, и3 сердцA н†ша њчи1сти, ћкw бlгоутр0бенъ.

В0льную нищетY, ћкw двeрь къ совершeнству, и3збрaша nц7ы2 бGон0сніи, и3 ни1щи бhвше дyхомъ, бlгодaтію њбогати1шасz, ћже свётомъ свои1мъ настaви и3 руководи2 и5хъ на высотY добродётелей совершeнства. тоS u5бо и3 нaсъ, вLко хrтE прпdбныхъ мlтвами причaстникwвъ бhти спод0би, и3 спаси2 дyшы нaшz, ћкw чlвэколю1бецъ.

ПостA и3 мlтвы си1ла во пл0ти сyщихъ вaсъ, сeргіе и3 гeрмане, ѓки безпл0тныхъ содёла. зак0нъ бо пл0ти твeрдости ўмA вaшегw не возм0же поколебaти: но зак0ну ўмA њ бз7э вLчествующему, зак0нъ во ўдесёхъ побэждeнъ бывaетъ. и3 нaмъ ќбw, q всебlжeнніи! дaръ цэломyдріz даровaти, хrтA бGа моли1те, и3 спасти2 дyшы нaшz.

Слaва, глaсъ в7:

Бlгодaтный свётъ тріmпостaснагw б9ествA, t дyшъ вaшихъ, сeргіе и3 гeрмане, мрaкъ земнaгw пристрaстіz tгнaвъ, на трудолюби1вый п0стничества пyть настaви, сквозЁ страстeй свирёпое м0ре проведE: возведE на г0ру безстрaстіz, зак0нъ на скрижaлэхъ сердeцъ вaшихъ написA: д¦0вныz мaнны причaстники сотвори2, и3 въ зeмлю nбэтовaніz, въ нбcный сіHнъ введE: и3дёже со ѓгGлы ликyюще, всебlгaго творцA моли1те, є4же спасти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Q чудесE н0вагw:

На стіх0внэ стіхи6ры, глaсъ є7. Под0бенъ: Рaдуйсz:

Рaдуйсz бGоизбрaннаz дв0ице, сeргіе и3 гeрмане, непобэди1міи хrтHвы в0ини, мhсленныхъ врагHвъ побёдою слaвніи, монaшествующихъ ўтверждeніе, nби1тели њграждeніе, и4миже въ нaсъ тлэтвHрныz стр†сти разрушaютсz, недyзи и3сцэлsютсz, дeмwни прогони1мы бывaютъ, врагHвъ гордhнz низпaдаетъ, и3 мы2 спасaемсz, слaва ди1вному во с™hхъ свои1хъ бGу, тёхъ мlтвами подаю1щему вBрнымъ вeлію млcть.

Стjхъ: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2.

Рaдуйсz рaдости нaшеz вин0вне, всебlжeнне џ§е сeргіе, съ бGомyдрымъ гeрманомъ! внид0сте бо въ рaдость прaведныхъ, воспріeмлете мздY трудHвъ свои1хъ t вLки хrтA: на земли2 врeменнw томY послужи1вше, нhнэ вёчнw на небесёхъ съ ни1мъ цaрствуете. є3гH же б9eственною слaвою њсіzвaеми, въ свэтон0сный дeнь пaмzти вaшеz нaмъ спрaзднуете, томY прилёжнw молsщесz, ниспослaти вBрнымъ вeлію млcть.

Стjхъ: Восхвaлzтсz прпdбніи во слaвэ, и3 возрaдуютсz на л0жахъ свои1хъ.

Рaдуйсz nби1тель с™az, рaдуйсz б9eственный хрaме, въ нeмже бlгоизв0ли всебlгjй гDь тэлесaмъ с™hхъ почи1ти, и3 рaку и4хъ чудeсъ и3ст0чникомъ содёлати! пріиди1те u5бо вёрніи, почерпи1те и3 пjйте t сегw2 и3ст0чника врачевaній бlгодaтныz воды2, и3 къ винHвнымъ нaшеz рaдости съ нaми воззовeмъ pал0мски: рaдуйтесz прaведніи сeргіе и3 гeрмане: вaмъ прин0симъ по бз7э жeртву хвалeніz.

Слaва, глaсъ }:

Монaхwвъ ли1ки бGа въ трbцэ славосл0вzщихъ, и3 всE мн0жество, сошeдшесz ўбlжи1мъ nц7є1въ всехвaльныхъ, безм0лвіz рачи1телей, и4стинныхъ п0стникwвъ, всеизрsдныхъ дёлателей зак0на б9іz, свэти1льникwвъ бlгодaтныхъ, плотон0сныхъ ѓгGлwвъ, и3 возопіeмъ къ ни1мъ, гlг0люще: nц7ы2 бGоизбрaнніи, сeргіе и3 гeрмане, нбcніи сyще грaждане, вLку всёхъ моли1те, вс‰ грaды и3 страны2 рwссjйстіи t глaда и3 мечA сохрани1ти, ми1ръ цRкви своeй даровaти, и3 сп7сти2 дyшы нaшz.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Безневёстнаz дв7о:

На бlгословeніи хлёбwвъ, тропaрь прпdбныхъ двaжды, и3 Бцdе дв7о: є3ди1ножды.

На ќтрени, на БGъ гDь, тропaрь прпdбныхъ двaжды. Слaва: и3 нhнэ: бGор0диченъ.

По №-й каfjсмэ сэдaленъ, глaсъ №.

Б9eственнымъ желaніемъ распали1вшесz прпdбніи, pал0мски ко хrтY взывaху: чт0 бо нaмъ є4сть на небеси2 тебє2 желaтельнэе, желaній нaшихъ крaю; и3 t тебE что2 восхотёхомъ на земли2; всS земн†z презрёхомъ, всS тлBннаz вмэни1хомъ за ўмeты, да тебE є3ди1наго приwбрsщемъ, всeю душeю возлю1бимъ, и3 тебЁ є3ди1ному послyжимъ. тёхъ мlтвами, чlвэколю1бче гDи! любви2 твоeй сердцA нaша и3сп0лни, и3 сп7си2 нaсъ, ћкw бlгоутр0бенъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Ћкw нбcнагw цRS чcтёйшій хрaмъ былA є3си2 пречcтаz, и3 къ немY и3мyщаz м™рнее дерзновeніе, того2 ўмоли1ти потщи1сz, є4же њчи1стити дyшы нaшz t мн0жества прегрэшeній, и3 хрaмы чcтны въ жили1ще себЁ чlвэколю1біемъ свои1мъ нaсъ содёлати. тогH бо є3смы2 творeніе, ѓще согрэшaемъ, но надeжды, є4же сп7сти1сz, не tпaдаемъ, и3мyще тS къ немY, вLчце, тeплую њ нaсъ предстaтельницу.

По в7-й каfjсмэ, сэдaленъ, глaсъ є7.

Не внёшнее стклsницы и3 блю1да t хrт0выхъ словeсъ научи1шасz прпdбніи њчищaти: но внyтреннzго чlвёка t страстeй грэх0вныхъ: t сeрдца бо и3сх0дzтъ помышлє1ніz ѕл†z. тёмъ въ безм0лвіи добродётелей дёланіемъ и3 бlгодaти дёйствомъ, сердeчную чcтотY стzжaвше, сосyди чcтны kви1шасz с™0му д¦у, и3 нhнэ нaмъ свhше, хrтY предстоsще, неwскyдную бlгодaть и3сцэлeній подаю1тъ, и3 всBмъ вёрнw чтyщымъ свэтон0сную пaмzть и4хъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Мhсленнаz зарE, возсіsвшаz мjру несоздaнное с0лнце хrтA, пренепор0чнаz дв7о! къ томY ћкw сн7у своемY простри2 свои2 м™рніz рyцэ съ молeніемъ, є4же возсіsти нaмъ грBшнымъ незаходи1мымъ свётомъ бlгодaти, ћкw да tложи1вше дэлA тмы2, є3лeемъ д0брыхъ дёлъ просвэти1мъ дyшы нaшz, и3 дост0йни бyдемъ вни1ти въ черт0гъ съ мyдрыми дёвами, тебE, вLчце, величaюще во вс‰ вёки.

По полmелeи, сэдaленъ, глaсъ д7.

Хвaлzще и4мz гDне въ б9eственномъ є3гw2 хрaмэ, восхвaлимъ кyпнw вёрныхъ є3гw2 рабHвъ, всехвaльныхъ nц7є1въ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана, и5же прослaвиша бGа въ душaхъ свои1хъ и3 тэлесёхъ, и3 свётомъ добродётелей, ћкw ѕвёзды новоsвлєнныz, просвэти1шасz во странЁ корeльской. тёмъ же и3 бGъ и5хъ въ нбcномъ цrтвіи прослaви, и3 нaмъ пом0щникwвъ показA, при1снw молsщихсz њ душaхъ нaшихъ.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже.

СбытіE словeсъ твои1хъ, вLчце! и3сп0лнисz: сe бо ўбlжaютъ тS вси2 р0ди, и3 мы2 раби2 твои2 превозн0симъ вhну по бз7э и4мz твоE, и3 вопіeмъ: рaдуйсz земнор0дныхъ рaдосте: рaдуйсz дёвственныхъ похвало2: рaдуйсz, страстми2 њбуревaємымъ ти1хое прибёжище и3 спасeніе: рaдуйсz tч†zннымъ пристaнище: рaдуйсz вBрнымъ застyпнице и3 покр0ве. рaдуйсz въ женaхъ є3ди1на бlгословeннаz, бцdе мRjе, р0ждшаz всBмъ жи1знь.

Тaже степє1нна, №-й ґнтіфHнъ, д7-гw глaса. Прокjменъ, глaсъ д7: ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Всsкое дыхaніе: Е#ђліе матfeа, зачaло м7г.

По н7-мъ pалмЁ стіхи1ра, глaсъ ѕ7.

Свэтон0снаz nц7є1въ пaмzть, ћкw трубA велеглaснаz, t всёхъ стрaнъ вёрныхъ мн0жество созывaетъ, глaсъ nргaнwвъ ќмныхъ ко хвалeнію возбуждaетъ. восхвaлимъ u5бо, и3 вознесeмъ въ пёснехъ рaдости нaшеz вин0вныхъ, всехвaльныхъ nц7є1въ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана, и5же нaмъ нhнэ неви1димw спрaзднуютъ, д¦омъ срaдуютсz, и3 бlгод†тныz дaры ў хrтA пр0сzтъ, є4же ўщeдрити всёхъ, дост0йнw прaзднующихъ всечcтнyю пaмzть и4хъ.

КанHнъ бцdы со їрмос0мъ на ѕ7, и3 прпdбныхъ настоsщій на }, глaсъ д7.

Пёснь №. Їрм0съ:

Трістaты крёпкіz, рождeйсz t дв7ы, безстрaстіz во глубинЁ, души2 тричaстное потопи2 молю1сz, да тебЁ, ћкw въ тmмпaнэ, во ўмерщвлeніи тэлесE побёдное воспою2 пёніе.

С0лнце прaвды хrтE, возсіsй ми2 днeсь свётомъ рaзума твоегw2, да свэти1льникwвъ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана, сeрдцемъ и3 ўстнaми воспою2 во слaву твою2, вLко.

Рек0ша въ себЁ с™jи: бэжи1мъ прострaннагw пути2, въ пaгубу бо ведeтъ, бэжи1мъ грэх0вныхъ страстeй: до ѓда бо низв0дzтъ. тёсный же пyть возлю1бимъ, да наслёдимъ жи1знь вёчную.

Слaва:

Ћкоже дождeмъ слезaми, зeмлю сeрдца вaшегw напаsюще, и3 ћкw с0лнцемъ теплот0ю мlтвы согрэвaюще, добродётелей плоды2, сeргіе и3 гeрмане, віногрaда дёлателю принес0сте.

И# нhнэ:

Добродётєли с™hхъ пою2 и3 слaвлю, сaмъ ѕл†z твори1ти, ўвы2 мнЁ! не престаю2: но, вLко хrтE! мlтвами м™ре твоS, и3 менE њкаsннаго t снA лёности къ добродётелей дёланію возбуди2.

Пёснь G. Їрм0съ:

Не мyдростію, и3 си1лою, и3 богaтствомъ хвaлимсz, но тоб0ю, џ§ею v3постaсною мyдростію, хrтE: нёсть бо с™ъ пaче тебE чlвэколю1бче.

Преслyшавъ зaповэдь, прaoц7ъ слaдости рaйскіz лишeнъ бhсть: послушaніемъ же с™jи вёчную жи1знь наслёдовавше, бGозрёніемъ наслаждaютсz.

Тaйное дёланіе вaше, безм0лвіz люби1теліе, ви1дz nц7ъ нбcный, ћкw сhны сво‰ ўщeдри, бlгодaтію њбогати2, и3 на нб7сёхъ прослaви.

Слaва:

Чcтоты2 рачи1телей, земнhхъ ѓгGлwвъ, и3збрaнныхъ сосyдwвъ с™aгw д¦а, чcтое зерцaло цэломyдріz, сeргіа и3 гeрмана, чcтот0ю сeрдца почти1мъ.

И# нhнэ:

Рaбъ сhй чрeва, кaкw возмогY пл0ть д¦у покори1ти, и3 чcтотY ѓгGльскую стzжaти; но, q дёвственныхъ похвало2 пречcтаz! ты2 и3з8 плёна сегw2 и3збaви менE несмhсленнаго.

Сэдaленъ, глaсъ G.

T шyма житeйскихъ в0лнъ ўдалsющесz, во џстровъ невA п0нта съ вост0чныхъ стрaнъ пріид0сте: и3дёже ни глубинA страстeй, ни бyрz духHвъ проти1вныхъ твeрдости ўмA вaшегw, сeргіе и3 гeрмане, не возм0же поколебaти: но п0двигомъ д0брымъ въ безм0лвіи подвизaющесz бlгоуг0дни хrтY kви1стесz. є3гH же нhнэ предстоsще прест0лу мольбY сотвори1те, да призирaетъ вhну милосeрдымъ џкомъ свои1мъ на мёсто селeніz вaшегw, спасaz въ мjрэ дyшы нaшz.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ, глaсъ т0йже:

Не t ѓгGлъ, не t чlвBкъ, но t твоегw2 сн7а, вLчце, творцA ѓгGлwвъ и3 чlвёкwвъ, кр0ткагw и3 смирeннагw сeрдцемъ ї}са, смирeнію ўд0бь навhкнути могY, и3 не прилэжY: ўвы2 мнЁ! г0рдъ сhй, през0рливъ и3 непокори1въ при1снw t нерадeніz моегw2 kвлsюсz. тS u5бо, q дв7о пренепор0чнаz! молю2 смирeннw съ тeплыми слезaми, є4же д¦ъ кр0тости и3 смирeніz сeрдцу моемY даровaти, да вкyситъ пок0й сладчaйшій, душA моS.

Пёснь д7. Їрм0съ:

Сэдsй въ слaвэ, на пrт0лэ б9ествA во џблацэ лeгцэ, пріи1де ї}съ преб9eственный нетлённою длaнію, и3 спасE зовyщыz: слaва хrтE си1лэ твоeй.

Ћкw л0зы віногрaда хrт0ва сyще сeргіе и3 гeрмане, гроздaми добродётелей процвётшіи, він0мъ б9eственнагw весeліz и3сп0лните сердцA н†ша.

Въ рaдости сyще прaведныхъ всебlжeнніи, м0лимъ вaсъ, всsку печaль и3 г0ресть t дyшъ нaшихъ tгнaти: ћкw да рaдующесz слaвимъ вaсъ.

Слaва:

Тeмнаz страстeй бyрz востA на мS и3 свётъ бlгодaти сокрывaетсz t nчeсъ мои1хъ: но, q свидётєльницы мhсленніи! моемY њмрачeнію ўскори1те въ п0мощь.

И# нhнэ:

Ли1ки ѓгGлwвъ и3 прпdбныхъ, и3 мы2 грёшніи м0лимъ тS, бlгоутр0бне гDи! предстaтельствомъ м™ре твоеS, ўщeдри и3 сп7си2 всёхъ нaсъ.

Пёснь є7. Їрм0съ:

Нечести1віи не ќзрzтъ слaвы твоеS хrтE, но мh тz є3динор0дне, n§ескіz слaвы сіsніе бжcтвA, t н0щи ќтренююще, воспэвaемъ тS чlвэколю1бче.

Крaйнимъ безм0лвіемъ, мlтвою же и3 пост0мъ, и3 бдёніемъ дyшы сво‰ њчи1стивше, пустыннолю1бцы трисіsннагw свёта пріsтелищемъ содёлашасz.

Не ћкоже трHсти вётромъ колeблеми, но ћкw твeрдіи столпи2, сeргій и3 гeрманъ на краеуг0льномъ кaмени, хrтЁ, вёрою ўтверди1вшесz, добродётельми просіsша.

Слaва:

Їwaннову житію2 въ пустhнэ їoрдaновой, и3 и3ліинY безм0лвію на горЁ ревнyюще, прпdбніи, страстeй и4га дэsніемъ своб0ждшесz, бGозрёніемъ просвэти1шасz.

И# нhнэ:

Ты2 покр0въ м0й t напaстей врaжіихъ, вLчце, ты2 свётъ сeрдцу моемY печaльми житeйскими њмрачeнному, при1снw бyди, бцdе, и3 сп7си1 мz.

Пёснь ѕ7. Їрм0съ:

Пріид0хъ во глубины6 морскjz, и3 потопи1ла мS є4сть бyрz мн0гихъ грэхHвъ: но ћкw бGъ и3з8 глубины2 возведи2 жив0тъ м0й, многоми1лостиве.

Ћкw жeртву непор0чну и3 всесожжeніе тyчно, принес0ша себE с™jи бGу, и3 пaче всsкагw всепл0діz жeртвы, и3 приношeніz, бlгоуг0дни є3мY kви1шасz.

Ќмными nчи1ма зрsще пред8 соб0ю гDа бGоблажeнніи, непор0чнw шeствовали є3стE по стезsмъ зaповэдей є3гw2, ўтверждeни и3мyще н0зэ бlгодaтію с™aгw д¦а.

Слaва:

Не и3мЁ пок0z бGолюби1вый д¦ъ вaшъ, сeргіе и3 гeрмане, д0ндеже не њбрэт0сте себЁ мёсто безм0лвіz: въ т0мъ бо вёрою и3 люб0вію съ бGомъ соедини1вшесz, вёчный пок0й наслёдовасте.

И# нhнэ:

Не ки1томъ, ћкоже їHна, но грэх0мъ пожрeнъ сhй и3 вопію2: вLко хrтE! мlтвами пречcтыz твоеS м™ре и3 прпdбныхъ nц7ъ t и3стлёніz мS и3збaви, ћкw бlгоутр0бенъ.

Кондaкъ, глaсъ д7.

T мірскaгw житіS и3зшeдше, tвержeніемъ же мjра хrтY послёдовасте, и3 достиг0сте вели1кагw невA є4зера, и3 въ нeмъ на џстровэ валаaмэ всeлшесz, равноaгGльское житіE пожи1ли є3стE: toнyдуже веселsщесz прешли2 є3стE къ нбcнымъ черт0гамъ: и3 нhнэ со ѓгGлы вLчню пrт0лу предстоsще, поминaйте нaсъ ч†дъ свои1хъ, ±же собрaли бGомyдріи, да рaдостнw t души2 вопіeмъ: рaдуйтесz сeргіе и3 гeрмане, nц7ы2 пребlжeнніи.

Јкосъ:

Кaкw неразyменъ сhй воспою2 п0стникwвъ всехвaльныхъ; сл0во бо премyдрости, и3 сл0во рaзума не дано2 ми2, безсловeсіемъ њдержи1му сyщу: ты2 сaмъ, смhсла подaтелю ї}се, премyдрости вёчное и3 сл0во б9іе v3постaсное, мlтвами прпdбныхъ ќмъ м0й просвэти2 и3 дaруй сл0во, да глaсомъ ѓгGльскимъ воспою2 и5хъ глаг0лz: рaдуйтесz ѕвёзды мhслєнныz t вост0ка нaмъ возсіsвшыz: рaдуйтесz безм0лвіz люби1тели всеизрsдніи: рaдуйтесz хrт0выхъ зaповэдей дёлатели непор0чніи: рaдуйтесz златы6z сосyды, д¦омъ с™hмъ и3сп0лнєнныz: рaдуйтесz столпи2 њдушевлeнніи, здaніе п0стничества ўтверждaющіи: рaдуйтесz крjны, чcтот0ю сердeчною ѓки снёгомъ ўбэлє1нныz: рaдуйтесz м†слины, t хrтA нaмъ є3лeй милосeрдіz плодоносsщыz: рaдуйтесz вBрнымъ побHрницы, мlтвеннымъ копіeмъ сопроти6вныz поражaющыz: рaдуйтесz цэли1теліе тэлeсныхъ нeмощей и3 страстeй душeвныхъ: рaдуйтесz ўскорsющіи въ п0мощь њбуревaємымъ и3 вaмъ молsщымсz: рaдуйтесz валаaму свэти6ла вє1ліz и3 пресвBтлаz: рaдуйтесz сeргіе и3 гeрмане, nц7ы2 всебlжeнніи.

Пёснь з7. Їрм0съ:

Ю$нwши три2 въ вавmлHнэ велёніе мучи1телево на бyйство прел0жше, посредЁ плaмене вопіsху: бlгословeнъ є3си2 гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

Nгню2 сyщу въ вaсъ, сeргіе и3 гeрмане, бжcтвенныz любвE, плaмень п0хоти и3 џгнь ћрости претвори1сz въ р0су: тёмъ рaдующесz въ безм0лвіи воспэвaсте: бlгословeнъ є3си2 гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

Пл0ти своeй, ћкоже злат0му јдwлу џтроцы прпdбніи, не послужи1ша: но ґп0стольски распинaюще ю5 со страстьми2 и3 похотми2 покори1ша дyху, и3 хрaмы чcтны сотв0ршесz с™0му д¦у, взывaху: бlгословeнъ є3си2 гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

Слaва:

Ћкw чcтоты2 храни1тели, чcтэйшему б9ествY вмэсти1лищемъ содёластесz любопремyдріи, и3 во пл0ти сyще, тайнодёйствіемъ ўтёшителz, къ премjрныхъ зрёнію восхищaхусz пою1ще: бlгословeнъ є3си2 гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

И# нhнэ:

Ћкw м™рь безначaльнагw бGа сл0ва сyщую тS, вLчце, прощY ўмилeннw t безсловeсныхъ страстeй и3збaвити мS, ћкw џтроки t пeщи халдeйской, да съ ни1ми рaдуzсz воспою2: бlгословeнъ є3си2 гDи б9е nц7ъ нaшихъ.

Пёснь }. Їрм0съ:

И#збaвителю всёхъ всеси1льне, посредЁ плaмене бlгочeствовавшыz, снизшeдъ њроси1лъ є3си2, и3 научи1лъ є3си2 пёти: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Б0дреннымъ ўмA трезвeніемъ, и3 тeплымъ ко хrтY молeніемъ, діaвола, ћкw львA рыкaющаго и3 и4щущаго кого2 поглоти1ти, прпdбніи посрами1ша, стр†стныz тогw2 прил0ги tсёкше. тёмъ со џтроки поsху: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Вс‰ nр{жіz б9іz сeргій и3 гeрманъ, воспріи1мше на горaхъ валаaма, ћкоже мwmсeй и3 ґарHнъ воздэsніемъ ўмA и3 рyкъ на высотY, сопроти1вныхъ си1лу, вBрнымъ споб0рствующе, њслaбиша, пою1ще пёснь: вс‰ дэлA бlгослови1те, п0йте гDа.

Слaва:

Безначaльнаz, вседержи1тельнаz, є3диносyщнаz с™az трbце, мlтвами препод0бныхъ твои1хъ, t трeхъ мhсленныхъ врагHвъ борeній, дyшы нaшz и3збaви, поми1луй и3 спаси2 всёхъ бlгочeстнw тS и3сповёдающихъ.

И# нhнэ:

БGоуг0днw пожи1вшымъ, послёдовати менE сотвори2 д0брыми дёлы, всенепор0чнаz, потреблsz t души2 моеS прил0ги лукaвыхъ дeмwнwвъ, и3 возводS при1снw ќмъ м0й къ зрёнію зaповэдей сн7а твоегw2 и3 творцA моегw2.

Пёснь f7. Їрм0съ:

Е$vа ќбw недyгомъ преслушaніz, клsтву всели1ла є4сть: тh же, дв7о бцdе, прозzбeніемъ чревоношeніz, мjрови бlгословeніе процвэлA є3си2. тёмъ тS вси2 величaемъ.

На твeрдомъ вёры кaмени бlгодaтію ўтверждeни сyще, въ безм0лвіи подвизaющесz, течeніе п0стничества д0брэ скончaвше, и3 мздовоздаsніе t хrтA пріи1мше, томY нhнэ моли1тесz, всебlжeнніи, въ вёрэ и3 добродётели вёрныхъ свои1хъ ўтверди1ти.

Ћкw побэди1тели мhсленныхъ врагHвъ, сeргіе и3 гeрмане, предстоsще нhнэ пrт0лу нбcныхъ си1лъ цRS, моли1те бlгость є3гw2 на сопостaты побёду и3 њдолёніе нaмъ даровaти.

Слaва:

Въ небeсныхъ сyще nби1телехъ прпdбніи, вLку всёхъ моли1те, nби1тель сію2, и3 вс‰ грaды и3 страны6 хrтіaнскіz въ ми1рэ сохрани1ти, и3 всёхъ нaсъ спасти2, бlгочeстнw вaсъ почитaющихъ.

И# нhнэ:

Кaмень краеуг0льный, хrт0съ, вBрнымъ є4сть њсновaніе, невBрнымъ же кaмень претыкaніz и3 соблaзна: на сeмъ кaмени, вLчце, ўтверди2 моE помышлeніе, и3 спаси2 мS, ћкw къ немY и3мyщаz мaтернее дерзновeніе.

Свэти1ленъ:

Свэтодaвче гDи! свэти1льникwвъ нaшихъ сeргіа и3 гeрмана мlтвами просвэти2 нaсъ вёрою тебЁ служaщихъ, и3 бlгочeстнw прaзднующихъ свэтон0сную тёхъ пaмzть.

Двaжды.

Слaва, и3 нhнэ, бGор0диченъ:

СвэщE тaинственнаz, бGоневёсто сyщымъ во тьмЁ неразyміz, свётомъ рaзума и4стины возсіsй, и3 сп7си2 всёхъ бlгочeстнw тS, ћкw м™рь б9ію, величaющихъ.

На хвали1техъ стіхи6ры на д7, глaсъ д7.

Под0бенъ: Дaлъ є3си2 знaменіе:

Дaлъ є3си2 во џбразъ нaмъ бlгоугождaти тебЁ гDи, бlги1хъ и3 вёрныхъ твои1хъ рабHвъ, сeргіа и3 гeрмана, и5же ќмнымъ и3 б0дреннымъ трезвeніемъ, бори1телей дeмwнwвъ посрами1ша, стр†стныz прил0ги и4хъ доблемyдреннw tрази1вше, и3 грэхY не бhвше раби2, тебЁ бlгоуг0дни kви1шасz, ї}се всеси1льне, сп7се дyшъ нaшихъ.

Творeніемъ гDнихъ зaповэдей и3 непрестaнныz мlтвы дёйствомъ, бжcтвенныz любвE теплотY стzжaвше с™jи nц7ы2, и3 слaдость тоS душeвнымъ чyвствомъ вкуси1вше, ко хrтY взывaху: никaz и3нaz слaдость не разлучи1тъ нaсъ t любвE твоеS, ї}се сладчaйшій, сп7си1телю дyшъ нaшихъ.

Ћкw неистощи1мое сокр0вище, и3 приснотекyщій пот0къ д¦0вныхъ даровaній, препод0бныхъ nц7є1въ рaка, въ бжcтвенномъ сeмъ хрaмэ t тебE нaмъ даровaсz, ї}се чlвэколю1бче, сп7си1телю всегw2 мjра, бlгодaтелю щeдрый, врачY дyшъ и3 тэлeсъ нaшихъ.

Рaдуйсz пустhнz, прeжде безпл0дна и3 неoбитaема, нhнэ же ћкw крjнъ цвэтyщаz, и3 и4нwкъ мн0жествомъ и3сп0лненнаz: взыгрaйте г0ры валаaма, и3 вс‰ древA дубрaвнаz, въ днeшній дeнь рaдостнагw торжествA, хвaлzще съ нaми сeргіа и3 гeрмана, nц7є1въ всехвaльныхъ.

Слaва, глaсъ ѕ7:

Бlгодaрнымъ сeрдцемъ и3 ўстнaми хвaлимъ тS, всеси1льне гDи, ди1вный во с™hхъ свои1хъ, и3 творsщій и4ми вє1ліz и3 пресл†внаz: ди1венъ бо kви1лсz є3си2 и3 въ прпdбныхъ nц7ёхъ нaшихъ, и4миже въ нyждахъ вBрнымъ пос0бствуеши, предстaтельствомъ и4хъ больны6мъ подаeши здрaвіе, t ѕлhхъ духHвъ свобождaеши, t потоплeніz сп7сaеши. тёмъ нhнэ совершaюще пaмzть и4хъ, покланsемсz держaвэ твоeй, и3 славосл0вzще вопіeмъ: безначaльный џ§е, собезначaльный сн7е, и3 равночcтный с™hй дш7е, трbце с™az слaва тебЁ.

И# нhнэ, бGор0диченъ: Бцdе, ты2 є3си2 лозA и4стиннаz:

На літургjи: бlжє1нна t канHна пёснь G и3 ѕ7. Прокjменъ, глaсъ з7. ЧcтнA пред8 гDемъ смeрть прпdбныхъ є3гw2. Стjхъ: Что2 воздaмъ гDеви њ всёхъ, ±же воздадe ми; Ґп0столъ къ галaтwмъ, зачaло сGi. Е#ђліе луки2, зачaло к7д. Причaстенъ: Въ пaмzть вёчную:

Моли1тва №.

Q вели1ціи nц7ы2 нaши хrт0вы ўгHдницы, и3 тє1плыz предстaтели ко сп7сY њ душaхъ нaшихъ, сeргіе и3 гeрмане: вh бо въ недyзэхъ цэли1тели kви1стесz, по м0рю плaвающымъ к0рмчіи, и3 ўтопaющымъ бlгонадeжное и3збавлeніе, и3 t всsкагw смертон0снагw нашeствіz храни1тели, пaче же t духHвъ нечи1стыхъ свобождeніе и3 всsкихъ навётwвъ проти1ву нaсъ содержи1мыхъ њчищeніе и3 п0мощь. q пребlжeнніи nц7ы2 и3 чудотв0рцы преслaвніи, сeргіе и3 гeрмане, моли1тесz къ вLцэ хrтY њ нaсъ грёшныхъ: ћкw да вaшими мlтвами спод0бимсz въ дeнь сyдный деснaгw предстоsніz, и3 наслаждeніz во цrтвіи б9іи во вёки вэкHвъ.

Моли1тва в7.

Q прпdбніи, бGон0сніи, всебlжeнніи nц7ы2 нaши, сeргіе и3 гeрмане, зри1теліе слaвы б9іz въ нбcномъ цrтвіи, не прeзрите нaсъ грёшныхъ въ нyждахъ и3 ск0рбехъ нaшихъ: но ўскори1те въ п0мощь къ вaмъ прибэгaющымъ: пріими1те воздыхaніе и3 слeзы, и3 вонми1те смирeнному молeнію нaшему. предстоsще u5бо нбcному цRю2, q всебlжeнніи! моли1те бlгость є3гw2, є4же ўщeдрити мёсто селeніz вaшегw и3 всsкому грaду и3 странЁ ниспосылaти nби1ліе бл†гъ земнhхъ: на враги2 побёду и3 њдолёніе нaмъ даровaти, сохранsz странY нaшу въ ми1рэ и3 тишинЁ: всёхъ въ вёрэ и3 добродётелzхъ ўтверди1ти, и3збавлsz при1снw t вожделёній грэх0вныхъ, и3 t нападeніz ви1димыхъ и3 неви1димыхъ врагHвъ: nби6димыz защити1ти, болsщыz ўврачевaти, t томи1тельства ѕлhхъ духHвъ свободи1ти, на м0ри плaвающихъ сп7сaти, путешeствующымъ спутешeствовати, и3 всsкому вёрному въ нyждахъ спос0бствовати: ћкw тогw2 вси2 є3смы2 творeніе, и3 тогw2 є4сть цrтво, и3 си1ла и3 слaва во вёки вэкHвъ, ґми1нь.

Содержание

Информация о первоисточнике

1 июня: Мученика Иустина Философа, и другого мученика Иустина, и иных с ними. Преподобного Дионисия,

2 июня: Святителя Никифора, патриарха Константинополя, исповедника. Великомученика Иоанна Нового.

3 июня: Мученика Лукиллиана и иных с ним.

4 июня: Святителя Митрофана, патриарха Константинополя.

5 июня: Священномученика Дорофея, епископа Тирского.

6 июня: Преподобного Виссариона чудотворца. Преподобного Илариона Нового.

7 июня: Священномученика Феодота, епископа Анкирского.

8 июня: Великомученика Феодора Стратилата.

9 июня: Святителя Кирилла, архиепископа Александрийского. Преподобного Кирилла, игумена Белоезерског

10 июня: Священномученика Тимофея, епископа Прусского.

11 июня: Апостолов Варфоломея и Варнавы.

12 июня: Преподобного Онуфрия. Преподобного Петра Афонского. Преподобного Арсения, Коневского чудотв

13 июня: Мученица Акилины. Святителя Трифиллия, епископа Левкусии Кипрской.

14 июня: Пророка Елиссея. Святителя Мефодия, патриарха Константинополя.

15 июня: Пророка Амоса. Святителя Ионы, митрополита Московского и всея России.

16 июня: Святителя Тихона Амафунсткого, чудотворца.

17 июня: Мучеников Мануила, Савела и Исмаила.

18 июня: Мученика Леонтия.

19 июня: Апостола Иуды, брата Господня.

20 июня: Священномученика Мефодия, епископа Патарского.

21 июня: Мученика Иулиана Тарсийского.

22 июня: Священномученика Евсевия, епископа Самосатского.

23 июня: Мученицы Агрипины. Сретение чудотворной иконы Пресвятой Богородицы, Владимирской.

24 июня: Рождество пророка, Предтечи и Крестителя Господня Иоанна.

25 июня: Преподобномученицы Февронии. Благоверных князя Петра и княгини Февронии, муромских чудотвор

26 июня: Преподобного Давида, Селунского. Явление Иконы Пресвятой Богородицы, Тихвинской.

27 июня: Преподобного Сампсона странноприимца. Благодарственная служба Пресвятой Троице о победе в П

28 июня: Бессребренников Кира и Иоанна, чудотворцев.

29 июня: Первоверховных апостолов Петра и Павла.

30 июня: Собор двенадцати славных и всехвальных апостолов.

Приложение. 18 июня: Служба Пресвятой Богородице, в честь иконы ее Боголюбской.

Приложение. 28 июня: Преподобных Сергия и Германа Валаамских чудотворцев.